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Αθήνα, σήµερα στις 9 Οκτωβρίου 2014, ηµέρα Πέµπτη και ώρα
10.36’ συνήλθε στην Αίθουσα συνεδριάσεων του Βουλευτηρίου
η Βουλή σε Ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία της
ΣΤ’ Αντιπροέδρου αυτής, κ. ΜΑΡΙΑΣ ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά):Κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Συνέχιση της συζήτησης επί της προτάσεως του Πρωθυπουρ-
γού για παροχή ψήφου εµπιστοσύνης στην Κυβέρνηση, σύµ-
φωνα µε τα άρθρα 84 του Συντάγµατος και 141 του Κανονισµού
της Βουλής.

Συνεχίζουµε µε τον κατάλογο των εγγεγραµµένων οµιλητών
µε τον κ. Δαµαβολίτη Κωνσταντίνο των Ανεξαρτήτων Ελλήνων.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, ζητώ τον λόγο επί της
διαδικασίας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Βούτση,
έχετε τον λόγο.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Επειδή και από χθες είχαµε συνεννοη-
θεί και επειδή ξέρω πως µία σχετική απόφαση θέλει κάποιο
χρόνο για να υλοποιηθεί σε σχέση και µε το προσωπικό της Βου-
λής, είχαµε πει, εκτός από αύριο που ήδη είχε αποφασιστεί, και
σήµερα να γίνει «γέφυρα» το µεσηµέρι και να συνεχίσουµε τη
διαδικασία.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Θα το δούµε
αυτό. Όπως καταλαβαίνετε, θα συνεννοηθούµε στο Προεδρείο.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Συνεννοηθείτε µε τον Πρόεδρο της
Βουλής, διότι αν ληφθεί µία τέτοια απόφαση, θα πρέπει…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Και µε τους συ-
ναδέλφους…

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Γι’ αυτό σας το θέτω εγκαίρως.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας ευχαριστώ.
Ο κ. Δαµαβολίτης έχει τον λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΔΑΜΑΒΟΛΙΤΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία

Πρόεδρε.
Η πρώτη ερώτηση που δέχθηκα όταν µπήκα στο Ελληνικό Κοι-

νοβούλιο, ήταν τι εντύπωση µου δηµιουργήθηκε την ώρα που
µπήκα µέσα στο χώρο του Κοινοβουλίου. Αυθόρµητα, λοιπόν,
απάντησα στους φίλους που µε ρώτησαν ότι είναι σαν να µπαί-
νεις σε ένα από εκείνα τα ωραία θέατρα της Βιέννης ή της Βενε-
τίας του 18ου αιώνα, µε ωραία σκηνικά, µε ωραία κουστούµια,
που κάποιοι –λίγοι- από όλες τις πλευρές τον ζουν το ρόλο τους.
Κάποιοι άλλοι απλά τον διαδραµατίζουν. Δεν ξέρω µέχρι πότε θα
καταφέρω εγώ εδώ να τον ζω το ρόλο µου και όχι απλά να τον
διαδραµατίζω. Εύχοµαι, αν δεν µε προλάβει η νοητική κρίση, να
µε προλάβει ο θάνατος, να µην προλάβω να παίξω σε αυτό το
θέατρο.

Μία πράξη θεατρική έχουµε και στη συγκεκριµένη περίπτωση,
ένα τρικ το οποίο κάνει η Κυβέρνηση, που ουσιαστικά το αποτέ-
λεσµα είναι προεξοφληµένο. Ο µέσος πολίτης δεν ξέρει τι θα
γίνει από αυτήν την πρόταση για ψήφο εµπιστοσύνης που κάνει
ο Πρωθυπουργός; Όλοι γνωρίζουµε και η σπουδαιότητα του γε-
γονότος φαίνεται από το ότι ο Πρωθυπουργός απουσιάζει.

Θέλω να σκεφθώ πρώτα ως πολίτης και µετά ως πολιτικός.
Έτσι και αλλιώς, πολιτικός δεν αισθάνοµαι. Δεν µπορώ να διαι-
σθανθώ αυτό το συναίσθηµα. Ως πολίτης, λοιπόν, έρχοµαι εδώ,
χωρίς καµµία άλλη ιδιότητα και σκέφτοµαι για ποιο λόγο να
δώσω ψήφο εµπιστοσύνης στην Κυβέρνηση, µία Κυβέρνηση που
βγάζει πρωτογενές πλεόνασµα, ενώ κάνουµε αγώνα εδώ και αρ-
κετές ηµέρες για να αλλάξει το καθεστώς, το οποίο υπάρχει στις
επιτροπές των ΚΕΠΑ, όπου η κυβερνητική γραµµή είναι να κό-
βονται ασυστόλως τα επιδόµατα αναπηρίας.

Έχουµε περιπτώσεις παιδιών που έχουν νοητική και κινητική
αναπηρία και τους κόβουν τα επιδόµατα, γιατί η γραµµή είναι τέ-
τοια. Με τέτοιου είδους µεθόδους που βγαίνει το πρωτογενές
πλεόνασµα, µπορεί να µου εµπνεύσει ο Πρωθυπουργός και η Κυ-
βέρνηση εµπιστοσύνη; Μπορεί να εµπνεύσει εµπιστοσύνη µια
Κυβέρνηση που ψεύδεται κατά συρροή,  όταν µας λέει εν αρχή
ότι το χαράτσι δεν είναι εισπρακτικός µηχανισµός, γιατί το ρεύµα
είναι κοινωνικό αγαθό και εν συνεχεία το αποδέχεται µε τη δι-
καιολογία ότι θα είναι προσωρινό; 

Μονιµοποιείται, αλλάζει όνοµα, γίνεται ΕΝΦΙΑ και αυτό το µα-
γικό όνοµα κατάφερε να κάνει τους άρχοντες δούλους της µε-
σαίας τάξης. Καµµία συστολή, ενώ όλα τα αυτά τα χρόνια οι
τράπεζες, όσα λεφτά έδωσαν σε δάνεια, άλλα τόσα σπατάλησαν
στη διαφήµιση που έγινε πλύση εγκεφάλου, για να δανειστούν
όλοι και να φτάσουµε σε µια κατάσταση που ο καθένας προσπα-
θεί να απαλλαχθεί από την ακίνητη περιουσία. Μήπως «τα σαγό-
νια του καρχαρία» των µεγαλοεπενδυτών, που ενδεχοµένως
κάποια στιγµή να µπούνε στην αγορά από τη στιγµή, που θα έχει
εξαθλιωθεί τελείως ο κλάδος της ακίνητης περιουσίας, ακονίζον-
ται; Κι έτσι απάντησε και ο κ. Γεωργιάδης, εκπρόσωπος της Κυ-
βέρνησης, σε ερώτηση που δέχθηκε από δηµοσιογράφο, όταν
δίπλα του ήταν µια δηµοσιογράφος, που έλεγε ότι δεν µπορεί
πλέον να πληρώσει τον ΕΝΦΙΑ σε σπίτι το οποίο άφησε ο πατέ-
ρας της. Η απάντηση του εκπροσώπου της Κυβερνήσεως ήταν
«εγώ το πούλησα, να το πουλήσεις και εσύ». Ό,τι δηλαδή έγινε
µε τον κόπο µιας ζωής και της οικογένειας και των ανθρώπων
που είναι αυτή τη στιγµή στην ιδιοκτησία, η εύκολη λύση είναι
«να το πουλήσεις». Σε  ποιον θα το πουλήσει, όµως; Υπάρχει αγο-
ραστική δύναµη στην ελληνική αγορά; Δεν υπάρχει αγοραστική
δύναµη. Μήπως οι ξένοι µεγαλοεπενδυτές εργάζονται παρασκη-
νιακώς; 
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Ένα άλλο θέµα που θέλω να θίξω, επειδή οι προλαλήσαντες
στη χθεσινή συνεδρίαση  λίγο πολύ τα ανέφεραν όλα και για να
µην γινόµαστε κουραστικοί, είναι το εξής: Από αυτά τα δέκα οκτώ
σηµεία που εξήγγειλε ο Πρωθυπουργός δεν έχει γίνει απολύτως
τίποτα. Επειδή όλα έχουν ειπωθεί κι έχουν αναµασηθεί, θέλω να
σταθώ µόνο σε ένα το οποίο γίνεται µονοµερώς, στο οποίο
υπάρχει η φόρµα -υπάρχει το παράδειγµα εφαρµογής µπροστά
µας- που σηµατοδοτεί την ανάκαµψη, για να το χαρεί και ο δά-
σκαλος και λέγεται θέσπιση της αποκλειστικής οικονοµικής
ζώνης. 

Στα βασικά σηµεία υπάρχει. Έχει θεσπιστεί; Όχι, δεν έχει θε-
σπιστεί. Αυτή τη στιγµή υπάρχει το φωτεινό παράδειγµα της Κύ-
πρου, που µας οδηγεί και που έχει προχωρήσει σε θέσπιση παρ’
ότι είναι ένα µικρό κράτος που έχει κατεχόµενα και  ένα σωρό
προβλήµατα. Έχει προχωρήσει σε συµφωνίες οριοθέτησης, έχει
προχωρήσει σε γύρους παραχώρησης, έχει πάρει 200 εκατοµ-
µύρια από τα µπόνους υπογραφής, έχει υπογράψει συµβόλαιο –
ενδεικτικά λέω στο οικόπεδο 12, το οικόπεδο ΑΦΡΟΔΙΤΗ- µε την
αµερικανική εταιρεία «NOBEL», µε ποσοστό 80% για το κυπριακό
δηµόσιο και 20% για την εταιρεία και αυτό το παράδειγµα δεν το
µιµούµαστε. Έγινε µε θεατρινισµούς και κωδωνοκρουσίες η πα-
ρουσίαση στις 2 Ιουλίου στο Λονδίνο για τα οικόπεδα τα οποία
βρίσκονται εντός της ελληνικής ΑΟΖ, χωρίς να έχει ανακηρυχθεί
η ελληνική ΑΟΖ. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι οµιλίας του κυρίου Βου-
λευτή) 

Κύριε Πρόεδρε,  ζητώ την ανοχή σας για ένα λεπτό ακόµα.
Ένας από τους κίονες που µπορούν να κρατήσουν το οικοδό-

µηµα της ανάκαµψης για να έρθει η ανάπτυξη είναι ο ενεργει-
ακός τοµέας. Δεν έχετε κάνει θέσπιση της ΑΟΖ, ενώ έχετε
παρουσιάσει τα οικόπεδα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ολοκληρώστε,
κύριε συνάδελφε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΔΑΜΑΒΟΛΙΤΗΣ: Έχει παρουσιαστεί το εν-
διαφέρον από εταιρίες, όµως όλα τα οικόπεδα που βρίσκονται
εντός της συνοριογραµµής –και έχω εδώ το χάρτη- που συνο-
ρεύουν µε όλους τους γείτονες πλην της Τουρκίας, που είναι έξι
παίκτες, δεν µπορούν να προχωρήσουν σε συµβόλαια, εάν δεν
γίνουν συµφωνίες οριοθέτησης. Έτσι, το να παρουσιάζουµε τα
οικόπεδα είναι µάταιος κόπος!

Από τη στιγµή, λοιπόν που δεν λέτε να προχωρήσετε ούτε
αυτό εδώ το σηµείο, που µπορεί να γίνει µονοµερώς, πώς µπορεί
να γίνει πλαίσιο εµπιστοσύνης;

Είναι πολλά αυτά που θέλω να πω, αλλά δεν έχω άλλο χρόνο. 
Ευχαριστώ. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των ΑΝΕΛ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Προφανώς,

αλλά πρέπει να µιλήσουν και άλλοι συνάδελφοι. Ευχαριστώ για
την ανοχή σας. 

Η κ. Γεσθηµανή Παπαδηµητρίου έχει τον λόγο. 
ΓΕΣΘΗΜΑΝΗ (ΜΑΝΙΑ) ΠΑΠΑΔΗΜΗΤΡΙΟΥ: Ευχαριστώ, κυ-

ρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, «εάν δεν ήξερα ότι υπήρχαν

κραυγές µέσα στο σπίτι, ίσως να µην τις άκουγα», λέει ο Σάµι-
ουελ Μπέκετ. «Γνωρίζοντάς το όµως, τις άκουγα. Όταν περπα-
τούσα δεν τις άκουγα, τις σκέπαζαν τα βήµατα. Μετά τις άκουγα
πιο εξασθενηµένες, είναι αλήθεια, αλλά τι σηµασία έχει; Εξασθε-
νηµένη ή δυνατή, µια κραυγή είναι µια κραυγή και αυτό που έχει
σηµασία είναι ότι κάποτε πρέπει να σταµατήσει».

Αυτά έλεγε ο Σάµιουελ Μπέκετ για την ύπαρξη στα όρια του
παραλόγου. Κάπως έτσι αισθάνοµαι όταν ακούω τις εσωτερικές
κραυγές των συµπολιτών µου, που στενάζουν κάτω από τον πα-
ραλογισµό των µνηµονιακών νόµων, της άδικης φορολογίας, των
χαρατσιών και όλων αυτών των επιβαρύνσεων των τελευταίων
ετών, που είναι προϊόν των κυβερνήσεων της πολιτικής της Νέας
Δηµοκρατίας, του ΠΑΣΟΚ και των εταίρων τους. 

Ο χώρος στον οποίο θα αναφερθώ είναι το πεδίο µου: θέατρο,
χορός, µουσική. «Θέατρο, θεατρίνοι, θεατές» ήταν µια παρά-
σταση που ανέβηκε το 1984 στο «Θέατρο Τέχνης» από τον δά-
σκαλό µου το Γιώργο Λαζάνη, µε τη Μάγια Λυµπεροπούλου, την
Κάτια Γέρου, τη Μελίνα Βαµβακά, τη Βάνα Παρθενιάδου και άλ-

λους ηθοποιούς, των οποίων τα ονόµατα δεν είναι ευρέως γνω-
στά στο µέσο όρο των θεατών, αλλά είναι µάλλον βέβαιο πως η
ιστορία του θεάτρου στη χώρα µας θα τα περιλάβει. Εάν βέβαια
η ιστορία αυτή καταφέρει να γλιτώσει από τους ψύλλους, τις κα-
τσαρίδες και την υγρασία του µουσείου στο οποίο περικλείεται.

«Θέατρο» είναι ο χώρος. «Θεατρίνοι» είναι οι καλλιτέχνες και
«θεατές» είναι το κοινό. Είναι τα τρία στοιχεία, που εάν ανθούν,
ανθεί και η τέχνη του θεάτρου. Σήµερα οι χώροι είναι απλησία-
στοι οικονοµικά, οι καλλιτέχνες πένονται και το κοινό δεν έχει να
πληρώσει για να πάει να τους δει. 

Η εφορία από την άλλη καραδοκεί για το κάθε ευρώ που κινεί-
ται ανάµεσα στα τρία προηγούµενα, σαν να έχει να κάνει µε εκ
προοιµίου απατεώνες που κρύβουν αµύθητα κέρδη, ενώ στην
πραγµατικότητα οι καλλιτέχνες συχνά δεν έχουν χρήµατα ούτε
για το εισιτήριό τους για να πάνε στην πρόβα. 

Και όµως, το θέατρο υπάρχει. Και µάλιστα υπάρχει πληθώρα
παραστάσεων. Καλλιτέχνες βγαίνουν και µάλιστα µερικοί είναι
και πάρα πολύ ταλαντούχοι. Τι σηµαίνει αυτό; Θα πει κάποιος
«υπάρχουν πάρα πολλά ψώνια»; Όχι βέβαια! Αυτό σηµαίνει πως
ο άνθρωπος αντιστέκεται µε όλες του τις δυνάµεις στην ολο-
σχερή καταστροφή της ζωής και των ονείρων του και παλεύει για
το αυτονόητο δικαίωµά του  στην ευχαρίστηση, στην ελευθερία
της έκφρασης και στην ψυχική ισορροπία. 

Εάν υπάρχει κάτι στην εργασία του θεάτρου και γενικότερα
των παραστατικών τεχνών που την κάνει να διαφέρει από όλα τα
άλλα επαγγέλµατα, είναι πως όταν υπάρχει ταλέντο η εργασία
αυτή είναι ταυτόχρονα και απόλαυση. 

Σήµερα, βέβαια, έχουµε φτάσει στο σηµείο να εργάζονται οι
άνθρωποι και να πληρώνονται µόνο µε απόλαυση! Η εργασία ως
έννοια σε αυτό το πεδίο έχει εντελώς αποχωριστεί από το νόηµά
της και έχει µετατραπεί σε κενή λέξη. Είναι και αυτό συνέπεια
της νεοφιλελεύθερης δικής σας πολιτικής, που εξαθλιώνει τις
συνθήκες µέσα στις οποίες µπορεί να γεννηθεί η τέχνη. Γιατί
αυτή είναι κοινωνικό αγαθό που πρέπει να προσφέρεται και όχι
«ανταποδοτικό προϊόν που δίνει κέρδος άµεσα». Δίνει κέρδος,
αλλά πιο µακροπρόθεσµα και αυτό δεν είναι αµέσως φανερό σε
σας! 

Έτσι, λοιπόν, σε ολόκληρο το Νότο της Ευρώπης –και όχι µόνο
στην Ελλάδα- ακολουθείται η ίδια λογική, δηλαδή απαξίωση των
κρατικών θεσµών, περιορισµός των επιχορηγήσεων, µε πρό-
σχηµα κάποια χρέη και περιστολή των δαπανών, µε ουσιαστικό
σκοπό την εξαθλίωση του µόνου χώρου που διδάσκει στον άν-
θρωπο την ελευθερία της έκφρασης και το δικαίωµα στην ευχα-
ρίστηση και την ψυχική ευφορία. 

Στην Ελλάδα, όµως, εσείς το έχετε παρακάνει! Κόψατε κάθε
δυνατότητα ανάσας ζωής, γιατί αν σκεφτεί κανείς ότι πριν από
τρία χρόνια που άρχισε όλο αυτό, η φτωχότερη χώρα της Ευρώ-
πης έδινε 300 εκατοµµύρια ευρώ το χρόνο στο θέατρο και εµείς
δίναµε µόνο 35 εκατοµµύρια ευρώ, φανταστείτε τι γίνεται σή-
µερα! Δεν το λέτε καθαρά ότι θέλετε να κόψετε κάθε ανάσα
ζωής, γιατί φοβάστε το πολιτικό κόστος. Όµως, φαίνεται από
όλες σας τις επιλογές. Δεν είναι ότι δεν υπήρχε σ’ αυτό το χώρο
η έννοια «εργασία». Υπήρχαν εργασιακά δικαιώµατα ή συλλογι-
κές συµβάσεις εργασίας. Τώρα τις καταργήσατε. Υπήρχε η δυ-
νατότητα Ταµείου Ανεργίας. Δεν ισχύει πια. Υπήρχαν βαρέα και
ανθυγιεινά ένσηµα, τα οποία δεν υπάρχουν πια. 

Επίσης, χαρατσώσατε µε το µπλοκ παροχής υπηρεσιών τους
καλλιτέχνες σαν να ήταν ελεύθεροι επαγγελµατίες, ενώ είναι
ελεύθεροι επαγγελµατίες που η εργασία τους είναι εξαρτηµένη
και δεν µπορούν αυτοί, όποτε θέλουν, να κόψουν µπλοκάκι. Τους
χαρατσώνετε µε 500 ευρώ και 650 ευρώ το χρόνο είτε είχαν
κόψει δελτίο είτε όχι.

Υπήρχαν επιχορηγήσεις στα θέατρα και τις καταργήσατε.
Υπήρχε η ΕΡΤ και την κλείσατε. Υπάρχουν κρατικά θέατρα
ακόµα. Θα τα κρατήσετε; Υπάρχουν ΔΗΠΕΘΕ. Θα τα κρατήσετε;
Υπάρχουν ορχήστρες. Τι θα κάνετε µ’ αυτές; Θα τις κρατήσετε;
Μερικές ενέργειες που γίνονται µας δείχνουν ότι έχετε άλλους
σκοπούς.

Διαλύσατε, εξαρθρώσατε, εξαφανίσατε, εξαθλιώσατε τα
πάντα και παραδώσατε τους καλλιτέχνες στη ζούγκλα της ελεύ-
θερης αγοράς. Μετά τους απαξιώνετε ως «ψώνια». Λέτε «Αφού
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συνεχίζουν να δουλεύουν, ε, καλά να πάθουν. Κόψε τους κι άλλα,
γιατί τους αξίζει». Αυτή είναι ανάλγητη λογική. Είναι ντροπή. 

Η δική µας λογική είναι άλλη. Για µας, πολιτισµός δεν είναι
µόνο τα µνηµεία, αλλά οι άνθρωποι που δουλεύουν στις περιοχές
των µνηµείων, οι θεατρικές οµάδες που δρουν σήµερα, οι ορχή-
στρες, τα χορευτικά ανσάµπλ, οι οµάδες εικαστικής δηµιουρ-
γίας, τα γκρουπ που κάνουν «installation» και «video art» και οι
άνθρωποι, χωρίς την ενίσχυση των οποίων δεν υπάρχει αύριο σ’
αυτή τη χώρα. Εµείς δεν λέµε «για δες αυτά τα κακόµοιρα παι-
διά», αλλά «για δες αυτά τα παιδιά που µπορούν ακόµα και διεκ-
δικούν το δικαίωµά τους να ονειρεύονται µέσα σ’ αυτή τη λάσπη
των αλληλοσυγκρουοµένων συµφερόντων και ηγεµονισµών που
τους παρέδωσαν οι γενιές µας». Όµως, φταίνε τα δικά σας κόµ-
µατα, γιατί εσείς ήσασταν στην εξουσία, ενώ εµείς δεν ήµασταν
ποτέ.

Για δες πώς αγωνίζονται αυτά τα παιδιά για το όνειρό τους.
Μήπως δεν µας διδάσκουν ήθος αυτά τα παιδιά; Μήπως δεν µας
φέρνουν στο φιλότιµο; Μήπως να σκεφτούµε να τους βοηθή-
σουµε; Μήπως να τους δώσουµε ένα κίνητρο να µείνουν στη
χώρα και να µην την εγκαταλείψουν; Έτσι λέµε. Το 0,23% που
δίνετε σήµερα από τον κρατικό προϋπολογισµό για τον πολιτισµό
θέλουµε να αυξηθεί άµεσα και δραστικά. Είναι η πρώτη κίνηση,
την οποία θέλουµε να κάνουµε, µε σκοπό να φθάσει το 2% που
εξαγγείλαµε στο συνέδριό µας. Είναι πάρα πολύ λίγο, αλλά είναι
το µόνο εφικτό κατ’ αρχάς. 

Επίσης, θα δούµε ξανά το θέµα των µικρών χορηγιών, µέχρι
50.000 ευρώ που µε τη λαίλαπα των µέτρων του 2004, όταν ήρθε
η Νέα Δηµοκρατία, µε πρόσχηµα τον περιορισµό των ατασθα-
λιών που είχε κάνει το ΠΑΣΟΚ, περιορίστηκαν και κατάντησαν
αδύνατες.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Θα χρειαστώ ακόµα λίγο χρόνο, κυρία Πρόεδρε.
Σήµερα, αν κάποιος θέλει να δώσει 10.000 ευρώ σε µία οµάδα

για να κάνει µία παράσταση, δεν απαλλάσσεται από την εφορία,
αλλά φορολογείται παραπάνω, σαν να έχει κάνει κάτι κακό.
Όµως, αν τα δώσει αυτά σε έναν µεγάλο φορέα, όπως για πα-
ράδειγµα είναι το Μέγαρο Μουσικής, τότε απαλλάσσεται. Δη-
λαδή, η φιλοσοφία είναι «ή µε τους µεγάλους ή στην ψάθα». Αυτή
είναι η πολιτική σας. Εµείς αυτό θα το κοιτάξουµε ξανά.

Όσον αφορά την παιδεία, προτείνουµε αναβάθµιση των πτυ-
χίων της καλλιτεχνικής παιδείας, µε θέσπιση δηµόσιας ανώτατης
βαθµίδας καλλιτεχνικής εκπαίδευσης και ταυτόχρονα διαβάθ-
µιση των υπαρχόντων πτυχίων, ώστε οι καλλιτέχνες να αισθάνον-
ται κανονικοί πολίτες αυτής της χώρας και όχι απόφοιτοι λυκείου,
ενώ έχουν πτυχία. 

Θα στηρίξουµε τα καλλιτεχνικά µαθήµατα στο σχολείο από την
πρώτη βαθµίδα της εκπαίδευσης και τα καλλιτεχνικά και µουσικά
γυµνάσια που εσείς θέλετε να κλείσετε. Θα το κάνουµε για ένα
λόγο παραπάνω. Η καλλιτεχνική παιδεία είναι ο µόνος τρόπος
και ο πλέον ασφαλέστερος να αντισταθούµε στο φασισµό. Όπου
επιβάλλονται απολυταρχικά και φασιστικά καθεστώτα, κλείνουν
τα θέατρα, καίνε τα βιβλία, καίνε τις εικόνες, σπάνε τα αγάλµατα,
τα έργα τέχνης. Όπου επιβάλλεται δηµοκρατία, πρέπει να ενι-
σχύεται το θέατρο, η τέχνη και η έκδοση βιβλίων. Αυτό είναι πο-
λιτισµός!

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κυρία Παπαδηµητρίου.
Ο κ. Αντώνιος Γρέγος από τη Χρυσή Αυγή έχει τον λόγο.
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΓΡΕΓΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς, να ενηµερώσουµε τον ελληνικό λαό ότι δεν δό-

θηκε άδεια παρουσίας και ψήφου σε αυτήν την «ασήµαντη» δια-
δικασία της Βουλής, στους πολιτικούς κρατούµενους Βουλευτές
της Χρυσής Αυγής και στον Αρχηγό της τρίτης πολιτικής δύνα-
µης, για τους λόγους που όλοι καταλαβαίνετε και γιατί εκπρο-
σωπούν µόνο το 10% του ελληνικού λαού. Έχει φυσικά,
κατατεθεί και σχετική µήνυση. 

Χωρίς την παραµικρή διάθεση να εκµεταλλευτώ ένα τραγικό
συµβάν, θέλω να αναγνώσω µία ανοικτή επιστολή που υπάρχει
στο διαδίκτυο, που λέει όλη την αλήθεια για την αντιµετώπιση

των στελεχών των Ενόπλων Δυνάµεων και των Σωµάτων Ασφα-
λείας. Επίσης, να την αφιερώσω σε όσους από εσάς δεν υπηρέ-
τησαν καθόλου ή υπηρέτησαν στον «ακριτικό» Πειραιά!

Γράφει η επιστολή: «Είµαι αυτός που στα δεκαοχτώ µου µε πα-
νελλήνιες εξετάσεις επέλεξα και µπήκα σε µία στρατιωτική σχολή
ή σε µία σχολή υπαξιωµατικών. Είµαι αυτός που τελείωσα στο
προβλεπόµενο χρονικό διάστηµα και δεν ήµουν αιώνιος φοιτη-
τής. Είµαι αυτός που βγαίνοντας από τη σχολή πήρα πρώτο
µισθό οκτακόσια ευρώ µεικτά. Είµαι αυτός που ανέλαβα να προ-
σέχω στρατιώτες, παιδιά στην ίδια ηλικία µε µένα ή και µεγαλύ-
τερους και όπως µου τους χρέωσαν έτσι τους παρέδωσα, χωρίς
«να ανοίξει ρουθούνι». Είµαι αυτός που στα εικοσιδύο µου έριχνα
µε πυροβόλο, έκανα πτώση µε αλεξίπτωτο, έκανα κατάδυση,
οδηγούσα άρµα, ελικόπτερο, φρεγάτα, τζετ, τζιπ, πυροσβεστικά
οχήµατα, ειδικά οχήµατα και ήµουν υπεύθυνος, όχι µόνο για
εµένα, αλλά και για άλλους. Είµαι αυτός που κάθε δύο-τρία-τέσ-
σερα-πέντε-έξι χρόνια «όπου γης και πατρίς». Είµαι αυτός που
ποτέ δεν σταµάτησε να δουλεύει. Είµαι αυτός που ποτέ δεν ζή-
τησε αύξηση. 

Είµαι αυτός που όταν βγει σε πρόωρη σύνταξη -µπας και προ-
λάβω να ζήσω µερικά φυσιολογικά χρόνια, πριν πεθάνω από καρ-
διά ή καρκίνο και ό,τι έχει δηµιουργηθεί µετά από χρόνια επαφής
µε τοξικά υλικά- µε βρίζεις. Είµαι αυτός που ήµουν µόνος µου σε
µια βραχονησίδα, µε µόνη ασπίδα την πατρίδα, που εσύ ποτέ δεν
σκέφτηκες και πάλι µε έβριζες και ντράπηκα όταν ο Πρωθυπουρ-
γός ευχαριστούσε τους Αµερικάνους. 

Είµαι αυτός που όταν έκανες πίσω, γιατί δεν είχες το θάρρος,
πάλι εµένα έβριζες και πάλι σε µένα έριξες το φταίξιµο, γιατί εγώ
δεν µπορούσα να µιλήσω, αφού δεν ήµουν βλέπεις πολιτικός.
Είµαι αυτός που τραβάει 9G και διαλύει µέση, αυχένα και σπον-
δυλική στήλη, που πέφτει από τα δώδεκα χιλιάδες πόδια και µετά
από οχτακόσια άλµατα δεν έχει γόνατα, που ανεβαίνει στα δώ-
δεκα χιλιάδες πόδια για να επισκευάσει το πεπαλαιωµένο ελικό-
πτερο µε το οποίο του έχουν πει πως πρέπει να πετάει, που έχει
χάσει την ακοή του µετά από πεντακόσιες βολές στο άρµα, µετά
από χιλιάδες δοκιµές κινητήρα στα µαχητικά αεροσκάφη, που
ανεβαίνει στις κορυφές των βουνών, κάτω από αντίξοες συνθή-
κες, για να επισκευάσει το ραντάρ και τις τηλεπικοινωνίες, που
καταδύεται σε ένα κοµµάτι σίδερο στα οχτακόσια πόδια, που τα-
ξιδεύει µε οποιεσδήποτε συνθήκες στο Αιγαίο, που τα χέρια του
έχουν καεί από χηµικά και καύσιµα, γιατί εσύ δεν προέβλεψες
για την ασφάλειά του. 

Είµαι αυτός που δεν παίρνει υπερωρίες. Είµαι αυτός που δεν
πληρώνεται τις τέσσερις-πέντε-έξι-επτά και τώρα τελευταία και
οκτώ-εννέα υπηρεσίες το µήνα. Είµαι αυτός που δεν πληρώνεται
τις υπηρεσίες του Πάσχα, των Χριστουγέννων, της Πρωτοχρο-
νιάς, της Καθαρής Δευτέρας. Είµαι αυτός που κατηγορείς για µι-
σθοφόρο, επειδή ζητάω να µην µου κόψουν το µισθό και αφού
µε κοροϊδεύεις ότι κάνω λειτούργηµα, µε αντιµετωπίζεις σαν δη-
µόσιο υπάλληλο, όταν πρόκειται για την ασφάλισή µου. Είµαι
αυτός που αφού πλήρωνε τόσα χρόνια εισφορές, τώρα του λένε
πως το ταµείο του δεν έχει λεφτά. 

Είµαι αυτός που δεν έχει ωράριο. Είµαι αυτός που βρίζεις και
λες «καραβανά», που µου χρεώνεις ακόµα και την χούντα -κι ας
µην είχα γεννηθεί-  που δεν µε θέλεις, αλλά θα είµαι εκεί όταν µε
χρειαστείς σε αεροδιακοµιδές, φωτιές, θεοµηνίες, σεισµούς,
πληµύρες, ειρηνευτικές αποστολές, χωρίς να µε ρωτήσεις ή
ακόµα και σε πόλεµο. 

Είµαι αυτός που µου ζητάς να κάτσω σαράντα χρόνια σε µία
δουλειά που δεν υπάρχει όµοιά της. Είµαι αυτός που πάντα του
έκοβες και δεν ρώταγες. Είµαι αυτός που µόνο προσφέρει. Είµαι
αυτός που έχω σκοτωθεί εν ώρα υπηρεσίας κυνηγώντας τον
«φίλο»» -τον Τούρκο εννοεί- «προσπαθώντας να εφαρµόσω αυτά
που εσύ έχεις διατάξει, αλλά δεν εφαρµόζεις. Είµαι αυτός που
εδώ και χρόνια κοσµείς µε επίθετα όπως «καραβανάς», «βολε-
ψάκιας», «κηφήνας» και εγώ δεν σου απαντώ. 

Είµαι αυτός που όταν κάνει λάθος, δεν διορθώνεται, αλλά σκο-
τώνεται κόσµος. Άρα, δεν υπάρχει περιθώριο λάθους. Είµαι
αυτός που στην πλάτη του έχουν παιχτεί τα µεγαλύτερα πολιτικά
παιχνίδια. Είµαι αυτός που στην πλάτη του ξοδεύονται δισεκα-
τοµµύρια για εξοπλισµούς, αλλά εγώ εργάζοµαι σε συνθήκες
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σκλάβου και µε απαρχαιωµένο εξοπλισµό. Είµαι αυτός που διέ-
ταξες να βγει στους δρόµους και να σε εφοδιάσει µε καύσιµα για
να πας διακοπές, γιατί κάποιοι άλλοι διεκδικούσαν τα κεκτηµένα. 

Κι εγώ; Είµαι αυτός που πληρώνω από την τσέπη µου εργα-
λεία, καρέκλες, γραφική ύλη, είδη καθαρισµού, για να έχω υπο-
τυπώδες συνθήκες υγιεινής, αλλά και ασφάλειας στο χώρο
εργασίας. 

Είµαι αυτός που πασχίζει η γυναίκα του και τα παιδιά του να
έχουν φυσιολογική ζωή µε κάθε τρείς και λίγο µετακινήσεων.
Είµαι αυτός που φοράει την σηµαία στο µπράτσο, που κάποιοι
την είπαν πανί, που τη σηκώνει σε µέρη µακρινά, για να µπορείς
εσύ να κοιµάσαι ήσυχος, να απολαµβάνεις τις διακοπές σου, να
κάνεις τα µπάνια σου και κάποιοι άλλοι να την πατάνε και να της
βάζουν φωτιά.

Είµαι αυτός που χθες, σε καιρό ειρήνης, σκοτώθηκε κάνοντας
δοκιµαστική πτήση µε ένα Απάτσι ή σκοτώθηκε αναχαιτίζοντας
τον Τούρκο εισβολέα ή κοµµατιάστηκε από αστοχία υλικών κά-
ποιου όλµου των ογδόντα ένα χιλιοστών. Είµαι αυτός που εσύ
πληρώνεις και γι’ αυτό σου δίνω τα καλύτερά µου χρόνια, ακόµα
και την ίδια µου τη ζωή. Είµαι µάνα, πατέρας, γιος, κόρη, αδελ-
φός και αδελφή σου».

Και επειδή µπροστά στην ηθική υπερηφάνεια, στο χρέος, στο
καθήκον οι προϋπολογισµοί και τα νούµερα έχουν πολύ µικρή
αξία, θα σας θυµίσω και το ρητό που λέει: «Μητρός τε και πατρός
και των άλλων προγόνων απάντων τιµιώτερον και σεµνότερον και
αγιώτερον εστίν η πατρίς».

Μας είπε ο εισηγητής του ΠΑΣΟΚ το εξής απίστευτο: Αποκά-
λεσε «στραβοπατήµατα» τα σκάνδαλα του ΠΑΣΟΚ, αυτά που
συγκάλυψε η Νέα Δηµοκρατία, «στραβοπατήµατα» τα εκατοντά-
δες σκάνδαλα, «στραβοπατήµατα» τα Ίµια, «στραβοπατήµατα»
τις διάφορες λίστες. 

Σας κατηγορούµε µε ντοκουµέντα ότι καταπατήσατε και προ-
σβάλατε το Σύνταγµα και συνεχίζετε να το κάνετε κατ’ εξακολού-
θηση. Παραδώσατε άνευ όρων το ιερό όνοµα της Μακεδονίας
και µόνο ο διάλογος µε τους Σκοπιανούς είναι προσβολή. Παρα-
χωρήσατε την ελληνική ΑΟΖ σε Τούρκους και Αλβανούς. Ψηφί-
σατε τον αντισυνταγµατικό αντιρατσιστικό νόµο που παραδίδει
τη χώρα στο έλεος των λαθροµεταναστών, πολλοί από τους
οποίους είναι ακραίοι ισλαµιστές, αφού αυτούς τους στηρίζει σή-
µερα η Τουρκία και τους εξοπλίζει. 

Τρέµετε στην ιδέα της προσφυγής σε εκλογές, ενώ ο λαός το
απαιτεί. Δεν τολµάτε και δεν θα τολµήσετε ποτέ ούτε ένα δηµο-
ψήφισµα. Φλοµώσατε το λαό µε ψέµατα, σπείρατε το διχασµό,
τον εκβιάσατε, τον απειλήσατε και κλέψατε τις ψήφους του. 

Θα περιµέναµε να έχετε τη στοιχειώδη ευθιξία, να σκύψετε το
κεφάλι και να πείτε µια συγγνώµη και κάποιοι από εσάς να πα-
ρουσιαστείτε αυτοβούλως σε κάποιον εισαγγελέα. 

Αντ’ αυτού, συνεχίζετε τα βρωµερά ψέµατα περί ανάπτυξης,
µείωσης της ανεργίας και της ασφάλειας. Δώσατε ασυλία και θέ-
σατε υπεράνω του νόµου τους ψευτοδηµοσιογράφους και τους
γνωστούς µεγαλοεργολάβους. Τσακίσατε τους ιερούς θεσµούς
της δηµοκρατίας και της δικαιοσύνης µε ελάχιστες ευτυχώς εξαι-
ρέσεις. 

Αυτή τη στιγµή και εµείς και οι Ευρωβουλευτές µας έχουµε ξε-
κινήσει µια εκστρατεία ενηµέρωσης των κοµµάτων της Ευρωβου-
λής, προκειµένου να δηµιουργηθεί και ένα πανευρωπαϊκό
µέτωπο –εκτός από το ελληνικό- εναντίον Σαµαρά και Βενιζέλου.
Δεδοµένη θα πρέπει να θεωρείται και η καταδίκη της Κυβέρνη-
σης για τις πολιτικές διώξεις σε βάρος του κινήµατός µας. 

Η Χρυσή Αυγή έχει πρόγραµµα και θέσεις, που µπορούν να
βγάλουν την πατρίδα από το αδιέξοδο και που έχει καταρτισθεί
από κορυφαίους επιστήµονες. Όπως έχει πει και ο Αρχηγός µας,
µπορούµε να σώσουµε την πατρίδα µας, αλλά για να γίνει αυτό,
πρέπει να φύγει και ένα σάπιο και αµαρτωλό καθεστώς. 

Από το Σάββατο το πρωί όλοι οι Έλληνες ενωµένοι µπορούµε
να συνεχίσουµε ένα λυσσαλέο πολιτικό αγώνα, για να πέσει αυτή
η Κυβέρνηση. Η ανοχή είναι συνενοχή. Τα ονόµατα που στηρί-
ζουν αυτήν την Κυβέρνηση θα τα ξέρουν την Παρασκευή το
βράδυ. 

Εµείς είµαστε έτοιµοι για τις εκλογές µε πρωτοπόρους τους
πολιτικούς κρατούµενους και τον Αρχηγό µας, για τους οποίους

ο ελληνικός λαός είναι υπερήφανος. Για το ΠΑΣΟΚ προβλέπω να
βάζουν αγγελίες.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κλείστε, κύριε
Γρέγο. 

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΓΡΕΓΟΣ: Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε. 
Δεν νοείται πλέον Έλληνας πατριώτης, χριστιανός ορθόδοξος

δηµοκρατικός πολίτης να στηρίζει µε οποιονδήποτε τρόπο αυτήν
την Κυβέρνηση. Η καρπαζιά που θα φάνε όσοι µας κατηγορούν
και µας υβρίζουν θα είναι ακόµα µεγαλύτερη και από αυτή των
εκλογών.

Ενάντια σε διαπλεκόµενα µέσα ενηµέρωσης και µεγαλοεργο-
λάβους, ενάντια σε ό,τι καταστρέφει την πατρίδα, η Χρυσή Αυγή
βρίσκεται ενωµένη και ισχυρή όσο ποτέ, πιστή στη δέσµευσή της
να ξεβρωµίσει τη χώρα. Γιατί το να πέσει αυτή η Κυβέρνηση είναι
καθήκον και εθνικό και ιερό. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε
πολύ, κύριε Γρέγο. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο
Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά
θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αί-
θουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την
ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της
Βουλής, σαράντα ένας µαθητές και µαθήτριες και πέντε συνοδοί-
εκπαιδευτικοί από το 3ο Δηµοτικό Σχολείο της Παλλήνης.

Η Βουλή σάς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Επίσης, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
συµµετείχαν στο εκπαιδευτικό πρόγραµµα «Εργαστήρι Δηµοκρα-
τίας» που οργανώνει το Ίδρυµα της Βουλής δεκαέξι µαθητές και
µαθήτριες και µία εκπαιδευτικός από το 4ο Δηµοτικό Σχολείο
Υµηττού.

Η Βουλή σάς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο έχει η κ. Ασηµακοπούλου Άννα. 
ΑΝΝΑ – ΜΙΣΕΛ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Ευχαριστώ, κυρία Πρό-

εδρε. 
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, περί εµπιστο-

σύνης ο λόγος σήµερα. Φυσικά θα σας δηλώσω εκ προοιµίου ότι
ναι, συνεχίζω να έχω εµπιστοσύνη στον Πρωθυπουργό της
χώρας κ. Αντώνη Σαµαρά και ναι, συνεχίζω να έχω εµπιστοσύνη
στη σηµερινή Κυβέρνηση της Ελλάδος. 

Ο βασικός λόγος που συνεχίζω να έχω εµπιστοσύνη στην Κυ-
βέρνηση είναι ότι πάντοτε κινείται µε δύο άξονες: Πρώτον, την
ειλικρίνεια και δεύτερον, την εφικτότητα. 

Και εξηγώ: Η Κυβέρνηση αυτή µίλησε µε ειλικρίνεια για την κα-
τάσταση στην οποία βρισκόταν η Ελλάδα, όταν ανέλαβε τη δια-
κυβέρνηση της χώρας. Είπε ότι βρισκόταν στα πρόθυρα της
χρεοκοπίας, στα πρόθυρα της εξόδου από την Ευρώπη, στα πρό-
θυρα της εξόδου από το ευρώ. 

Η Κυβέρνηση µίλησε, επίσης, µε ειλικρίνεια για τις εφικτές επι-
λογές πολιτικής που υπήρχαν σε εκείνο το σηµείο. Δεν είχε η
χώρα πρόσβαση σε κανονικές πηγές χρηµατοδότησης, στις αγο-
ρές, για να ανταποκριθεί στις ανάγκες της να πληρώσει µισθούς
και συντάξεις. Γι’ αυτό και υπήρξε µία συµφωνία µε τους εταί-
ρους-δανειστές µας και η συµφωνία αυτή έχει όρους. Τους
όρους τους διαπραγµατεύεσαι, αλλά στην τελική οι συµφωνίες
τηρούνται. Θα ήταν ωραία να µπορούσαµε να πετάξουµε τις συµ-
φωνίες και να κρατούσαµε τα χρήµατα που απορρέουν από
αυτές, αλλά, δυστυχώς, αυτό δεν είναι εφικτό. 

Η Κυβέρνηση αυτή µίλησε µε απόλυτη ειλικρίνεια και για το
βάρος που θα επωµισθούν οι Έλληνες πολίτες ως αποτέλεσµα
αυτών των πολιτικών επιλογών. Ενόσω οι Έλληνες σηκώνουν
αυτό το βάρος στους ώµους τους, η Κυβέρνηση σταθεροποίησε
την οικονοµία, εξυγίανε τις τράπεζες, για να προστατεύσει τις
καταθέσεις των Ελλήνων πολιτών, για να αποκαταστήσει τη ρευ-
στότητα που έχουν ανάγκη οι επιχειρήσεις. Η Κυβέρνηση εξυ-
γίανε τα δηµοσιονοµικά, η Κυβέρνηση βοήθησε στο να γίνουν
σηµαντικές µεταρρυθµίσεις που έπρεπε να έχουν γίνει χρόνια
τώρα. Αγωνίστηκε, για να προσελκύσει επενδύσεις. Έπιασε και
ξεπέρασε δηµοσιονοµικούς στόχους που είχαν τεθεί. 
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Η Κυβέρνηση µιλάει µε ειλικρίνεια και για τα λάθη που έγιναν,
αλλά και για τις αδικίες που έχουν γίνει και παρουσιάζει µε εφι-
κτότητα ένα πρόγραµµα αποκατάστασης αυτών των αδικιών, δια-
φυλάσσοντας όµως και τη δηµοσιονοµική, αλλά και την οικονο-
µική σταθερότητα. 

Η Κυβέρνηση έχει κάνει σηµαντικές κινήσεις για την κοινωνική
αλληλεγγύη, για να βοηθήσει τους συµπολίτες µας που σηκώ-
νουν αυτά τα βάρη και βρίσκονται στις δυσκολότερες θέσεις
µέσα στο πλαίσιο του εφικτού, όπως είναι οι παρεµβάσεις για
τους ανέργους, όπως είναι η διανοµή του µεγαλύτερου από το
αναµενόµενο πρωτογενούς πλεονάσµατος, όπως είναι η εξασφά-
λιση της ιατροφαρµακευτικής περίθαλψης για τους συµπολίτες
µας, που δεν µπορούν να την έχουν, όπως είναι η πιλοτική εφαρ-
µογή του κατώτατου εγγυηµένου εισοδήµατος. 

Η Κυβέρνηση, επίσης, µιλά µε ειλικρίνεια για τις ευθύνες που
έχει το πολιτικό σύστηµα και αποδίδει ευθύνες εκεί που αναλο-
γούν. Και οι Βουλευτές που στηρίζουµε την Κυβέρνηση αναλαµ-
βάνουµε τις δικές µας ευθύνες, και αυτές που µας αναλογούν
από την παρούσα θητεία και αυτές που απορρέουν από το πα-
ρελθόν. 

Δεν καυχιέµαι για κάτι. Είναι αυτονόητο ότι θα αναλάβεις τις
ευθύνες σου. Απλώς διευκρινίζω ότι η ευθύνη περιλαµβάνει επί-
σης και την ευθύνη τού να λες ποιοι είναι οι κίνδυνοι που υπάρ-
χουν για το µέλλον. Αυτά πρέπει να τα πει κανείς αυτήν τη
στιγµή. Όποιος θέλει τα ακούει και όποιος θέλει τα πιστεύει. 

Ας δούµε, λοιπόν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε ειλικρίνεια
πού βρισκόµαστε αυτήν τη στιγµή, που καλούµεθα εδώ να δώ-
σουµε ψήφο εµπιστοσύνης στην Κυβέρνηση. 

Βρισκόµαστε σε ένα περιβάλλον όπου έχει αποκατασταθεί η
διεθνής µας αξιοπιστία. Βρισκόµαστε σε ένα περιβάλλον όπου
αναγνωρίζονται διεθνώς οι επιτυχίες που έχουµε στα δηµοσιο-
νοµικά µας, σε ένα περιβάλλον όπου αρχίζει να εκτιµάται ότι οι
Έλληνες έχουν κάνει τεράστιες προόδους και τεράστιες θυσίες
για να πληρώσουν τις προόδους αυτές. Στεκόµαστε στα πόδια
µας, έχουµε περισσότερη διαπραγµατευτική ισχύ, βγάλαµε πλε-
όνασµα νωρίτερα από ό,τι περιµέναµε, βγήκαµε στις αγορές νω-
ρίτερα από ό,τι περίµενε κανείς. Έχουµε τη δυνατότητα να
βγούµε στις αγορές και πάλι για να χρηµατοδοτήσουµε τις ανάγ-
κες µας στο άµεσο µέλλον. Βαίνουµε στο να βγούµε από το µνη-
µόνιο ενάµιση χρόνο νωρίτερα από ό,τι προβλεπόταν. 

Επιτέλους, επίσης, ήρθε η ώρα να πάρουµε µία ανάσα, να φύ-
γουν κάποια από αυτά τα βάρη τα οποία έχει επωµιστεί ο ελλη-
νικός λαός. Κάποια από τα βάρη φεύγουν µε τις ελαφρύνσεις
που υπάρχουν στο προσχέδιο του προϋπολογισµού, µε το σχέ-
διο που επεξεργάζεται η Κυβέρνηση για τα κόκκινα δάνεια, µε
την ολοκλήρωση των stress tests των τραπεζών, µε διάφορες ευ-
ρωπαϊκές πρωτοβουλίες που έχουν ως στόχο την ενίσχυση της
ρευστότητας και την προώθηση της ανάπτυξης. 

Θα θέλαµε να φύγουν περισσότερα βάρη από πάνω µας αυτήν
τη στιγµή; Φυσικά, θα θέλαµε. Θέλουµε να φύγουν γρήγορα
αυτά τα βάρη από πάνω µας; Φυσικά και θέλουµε να φύγουν πιο
γρήγορα. Τι κάνουµε; Αυτό που είναι εφικτό αυτήν τη δεδοµένη
χρονική στιγµή. Είναι µόνο η αρχή. 

Εν κατακλείδι, αυτήν τη στιγµή βρισκόµαστε µπροστά σε µία
πόρτα που είναι η πόρτα της εξόδου -όπως θέλετε, πείτε το- από
το µνηµόνιο, από την κρίση. 

Αυτό που πρέπει να απαντήσουµε σήµερα είναι ποιον θα εµπι-
στευτούµε αυτήν την κρίσιµη ώρα, για να µας βοηθήσει να πε-
ράσουµε από αυτήν την πόρτα. Και η απάντηση είναι ότι θα
εµπιστευτούµε την Κυβέρνηση του Αντώνη Σαµαρά, γιατί αυτή
είναι η Κυβέρνηση η οποία µας έχει µιλήσει µέχρι στιγµής µε ει-
λικρίνεια και αυτή είναι η Κυβέρνηση η οποία παρουσιάζει ένα
εφικτό σχέδιο για το µέλλον.

Ο Πρωθυπουργός είναι απολύτως σαφής. Υπάρχει ένας οδι-
κός χάρτης ο οποίος εµπλουτίζεται µε λεπτοµέρειες και αυτό
είναι ένα σχέδιο ελληνικό, το οποίο έχει τρεις κεντρικούς στό-
χους:

Πρώτον, να εξασφαλίσει ότι δεν θα πάνε χαµένες οι θυσίες
που έχουµε κάνει µέχρι στιγµής. Δεύτερον, να γίνουµε επιτέλους
µια κανονική ευρωπαϊκή χώρα. Τρίτον, να έχουµε όσο πιο γρή-
γορα γίνεται -κι εµείς και τα παιδιά µας- το βιοτικό επίπεδο το

οποίο µας αξίζει και δικαιούµαστε. Αυτή τη φορά, όµως, αυτό
πρέπει να γίνει σε στέρεες βάσεις, όχι όπως στο παρελθόν, για
να µην ξαναζήσουµε ποτέ αυτά τα οποία ζούµε σήµερα. Όχι δεν
θα γίνει, κυρίες και κύριοι, από τη µια στιγµή στην άλλη, αλλά
«ναι» µπορεί να γίνει.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι –και κλείνω, κυρία Πρόεδρε-
λένε ότι η πολιτική είναι η τέχνη του εφικτού. Ας µην τη συγχέ-
ουµε µε την τέχνη του λαϊκισµού. Και αυτή είναι µια κεντρική επι-
λογή που πρέπει να κάνουµε και οι Βουλευτές, αλλά και ο
κόσµος που µας ακούει. Η τέχνη του εφικτού είναι αυτή σαν επι-
λογή η οποία θα µας βοηθήσει να περάσουµε από την πόρτα, να
βγούµε στο φως και να την κλείσουµε για πάντα πίσω µας. Γιατί
η τέχνη του λαϊκισµού οδηγεί µε σιγουριά στο σκοτάδι. 

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια Τσαρουχά): Ευχαριστούµε

κι εµείς.
Ο κ. Πανούσης Ιωάννης από τη Δηµοκρατική Αριστερά έχει τον

λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΝΟΥΣΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριοι υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η ανάλυση του

εισηγητή µας, του Δηµήτρη Αναγνωστάκη, ήταν πλήρης. Τα είπε
όλα. Άρα, σε µένα αποµένει να µοιραστώ µαζί σας κάποιες σκέ-
ψεις. 

Αν θα µπορούσα να αποµονώσω έναν από τους βασικούς λό-
γους της κρίσης, θα έλεγα ότι αυτός είναι η έλλειψη πρόνοιας
για το αύριο. Τα κόµµατα αλλά και οι εκάστοτε κυβερνήσεις κι-
νούνται πάντα µε έναν εδώ και τώρα τρόπο. Το αύριο θεωρείται
δουλειά άλλων. Και δεν µιλάω εδώ για όραµα, αλλά απλά για ένα
στοιχειώδες πλάνο: Να κάνουµε το άλφα, για να πάµε στο βήτα
και από κει στο γάµα.

Αυτός ο τρόπος σκέψης στη διακυβέρνηση δεν υπήρξε ποτέ.
Τα πάντα γίνονταν αντιληπτά υπό το φίλτρο του πολιτικού κό-
στους και όχι υπό το φίλτρο του δέον γενέσθαι. Αυτό, όµως, αν
το δει κανένας σε βάθος χρόνου και σωρευτικά, είναι η απόλυτη
συνταγή της κατάρρευσης. 

Θα πρέπει, βέβαια, σε αυτό να προσθέσει κανείς και το γεγο-
νός ότι ποτέ δεν ασχοληθήκαµε σοβαρά ως χώρα µε το να κά-
νουµε µια σταθερή παραγωγική δοµή πάνω στην οποία θα
πατήσει η οικονοµία της χώρας. Αρκεστήκαµε στον αυτόµατο πι-
λότο του τουρισµού και του «ήλιος και θάλασσα» και ελπίζαµε
ότι η συγκεκριµένη χρυσοφόρος πηγή δεν πρόκειται να στερέψει
ποτέ και άρα δεν απειλούµαστε από κανέναν. Εάν σε αυτό προ-
σθέσουµε κι ένα γενικευµένο πλέγµα διαφθοράς, αλλά κι ένα -
επίσης γενικευµένο- αίσθηµα ανοχής στην παραβατικότητα, τότε
νοµίζω ότι αρχίζει κανείς να αποκτά µια καλή εικόνα των λόγων
και των αιτιών της τωρινής κατάστασης, όπως τη βιώνουµε. 

Διαπιστώνουµε όλο και περισσότερο µια µετεξέλιξη της γρα-
φειοκρατίας σε µια σχεδιοµανία ή σε ένα φορέα κρατικών ψευ-
δαισθήσεων. Απέναντι στους κινδύνους για τη δηµοκρατία
παραθέτουµε ατροφικούς θεσµούς και προσπαθούµε να πετύ-
χουµε ανιστόρητους διακανονισµούς και συµβιβασµούς. Υιοθε-
τούµε µοντέλα ενός καπιταλιστικού εκσυγχρονισµού ή
καπιταλιστικής περικύκλωσης µε ευρωπαϊκό µακιγιάζ, προ-
ωθούµε απλοϊκές αισιοδοξίες, οδηγούµαστε σε προπαγανδιστι-
κούς ακτιβισµούς και ταυτίζουµε τον πολιτικό ρεαλισµό µε ένα
αυτοακυρούµενο ρεφορµισµό. Οι κυβερνώντες λειτουργούν πε-
ρισσότερο ως διαχειριστές ή και επιδιαιτητές κι επιβραβεύουν
τους «σούπερµεν» ενός γενικευµένου οικονοµισµού που βλέπουν
κι αντιµετωπίζουν τα πάντα και τους πάντες ως επιχείρηση. 

Αυτή η νέα ηθική των πετυχηµένων πλουσίων µοιάζει να θέλει
να υπερβεί ένα άλλο ηθικό ερώτηµα: Πώς πρέπει ένας άνθρωπος
να ζει και ποιο είναι το αξιοπρεπώς «ευ ζην» όλων των µελών της
κοινωνίας; 

Δεν πιστεύω ότι είναι ειλικρινείς όσοι επικαλούνται, για να ξα-
ναψηφιστεί ο δικοµµατισµός, το φόβο της ακυβερνησίας και του
κινδύνου χρεοκοπίας της πατρίδας. Αυτή δε η τελευταία λέξη
«πατρίδα» χρόνια δεν ακουγόταν και τώρα έγινε πάλι politically
correct.

Αγαπητοί συνάδελφοι, πρέπει να αποκόψουµε οριστικά τον οµ-
φάλιο λώρο που µας δένει µε την πελατειακή σχέση, τη δια-
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φθορά και την ανοµία. Να αποτινάξουµε τον κατασκευασµένο
φόβο ότι µόνο οι κυβερνώντες ξέρουν –και τους ξέρουµε- ενώ οι
άλλοι -κυρίως η Αριστερά- µας είναι άγνωστοι, άρα περισσότερο
αναξιόπιστοι από τους ήδη καταδικασµένους ως υπεύθυνους. 

Ο πιο αναποτελεσµατικός τρόπος εθνικής αυτοχειρίας είναι η
µόνιµη διάκριση - διαίρεση των Ελλήνων διά του δύο: Βασιλικοί
- Βενιζελικοί, δεξιοί - κοµµουνιστές, µνηµονιακοί - αντιµνηµονια-
κοί, ευρωσωτηριολόγοι - δραχµοπτωχεύοντες και τόσες άλλες
διχοτοµήσεις αποδεικνύουν τη διαχρονικότητα αυτής της αυτο-
καταστροφικής κουλτούρας. Την ακούσαµε και χθες: Οι καλοί
και οι κακοί Έλληνες. 

Στην προδιάθεση του Έλληνα να αναζητεί και να αναγορεύει
ως εχθρό του το αντεστραµµένο είδωλό του στην ουσία, αφού
εµείς παράγουµε την πολιτική, πρέπει να προσθέσουµε και την
αξιοποίησή του µε µιντιακά τεχνάσµατα, εκλογικά ψευτοδιλήµ-
µατα και πολιτικά τρικ.

Κρίσιµα ερωτήµατα στα οποία οφείλει να απαντήσει η Κυβέρ-
νηση που ζητάει ψήφο εµπιστοσύνης:

Πρώτον, η όποια επανίδρυση του κράτους πριν τη θεσµική µε-
ταρρύθµιση µήπως χρειάζεται να πάρει και την κοινωνική συναί-
νεση για τη ρύθµιση των µέχρι σήµερα πολιτικών εκκρεµοτήτων;
Η κοινωνική συναίνεση γίνεται διά των εκλογών.

Σε ένα καπιταλιστικό παγκοσµιοποιηµένο τοπίο και σε µια γρα-
φειοκρατική, αναποτελεσµατική, πελατειακή ελληνική δηµόσια
διοίκηση ποια ακριβώς είναι τα όρια της πάταξης της φοροδια-
φυγής; Μήπως είναι ακριβώς τα όρια του ίδιου του πολιτικού συ-
στήµατος;

Τρίτον, πόσες ακόµα τελευταίες ευκαιρίες έχουµε για να σω-
θούµε, πόσους τελευταίους σταθµούς; Η Ελλάδα ποτέ δεν πε-
θαίνει, αλλά οι Έλληνες δυστυχώς πεθαίνουν.

Τέταρτον, είναι αλήθεια ότι φοβόµαστε εξίσου να αλλάξουµε
και να µείνουµε στα ίδια; Πολλοί πιστεύουν ότι πρέπει να περάσει
η κρίση για να κάνουµε τα ίδια.

Πέµπτον, η Ελλάδα όλο διασύρεται και αδικείται µόνο από
τους άλλους; Από τον ίδιο τον εαυτό της, από το πολιτικό σύ-
στηµα ουδέποτε;

Πώς συνδυάζει και συµβιβάζει κανείς βιώσιµη διακυβέρνηση,
βιώσιµη ανάπτυξη, αλλά αβίωτο βίο; Πώς να φτιάξει η Ελλάδα
οδικό χάρτη µεταρρυθµίσεων, όταν οι πολιτικές εκτροπές είναι
περισσότερες από τις ευθείες; Νοείται πολιτικός χάρτης «ζιγκ –
ζαγκ»;

Τελικά –αυτό που δεν συζήτησε ποτέ η ελληνική κοινωνία- ποια
ήταν ακριβώς η εθνική ταυτότητα που χάθηκε λόγω της οικονο-
µικής κρίσης;

Οι θεσµικές αποκλίσεις και οι µικροπολιτικές σκοπιµότητες,
που στο όνοµα της σωτηρίας της χώρας από την πτώχευση υπε-
ρέβησαν συνταγµατικά όρια και πολιτικό πολιτισµό, δεν µας επι-
τρέπουν να ψηφίσουµε το κυβερνητικό προϊόν αυτής της
διαδικασίας.

Πέραν όµως από το ζήτηµα πολιτικής ηθικής και δηµοκρατικής
νοµιµοποίησης η αρνητική ψήφος µας οφείλεται και στις µέχρι
σήµερα δηλώσεις των κυβερνητικών στελεχών όπου επικρατούν
πάλι οι ίδιες συντηρητικές πολιτικές.

Αγαπητοί συνάδελφοι, οι έχοντες, οι κατέχοντες, οι παρέχον-
τες και οι απέχοντες έχουν γίνει ένα κουβάρι που εξακολουθεί
να ζει µε ιδεολογήµατα. Η Δηµοκρατική Αριστερά πιστεύει ότι
ήρθε η ώρα για ένα νέο µοντέλο διακυβέρνησης, ένα µοντέλο
που θα κόψει οριστικά έναν σάπιο γόρδιο δεσµό που µας συνδέει
µε ένα άρρωστο παρελθόν.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της ΔΗΜΑΡ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Πανούση.

Τον λόγο έχει ο Υπουργός Εσωτερικών, κ. Αργύρης Ντινόπου-
λος.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, σας παρακαλώ! Να
περιµένει ο κύριος Υπουργός, να κλείσει ο κύκλος των οµιλητών.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ε, τώρα, έδω-
σα τον λόγο.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Να κλείσει ο κύκλος των οµιλητών των
κοµµάτων.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ελάτε, κύριε
Μωραΐτη, µιας και κάνετε θέµα. Είχαµε συνεννοηθεί µε τον κύριο
Υπουργό, γι’ αυτό του έδωσα τον λόγο.

Ορίστε, κύριε Μωραΐτη.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Έτσι και αλλιώς δεν θα φύγει ο κύριος

Υπουργός, είναι µόνος του, δεν υπάρχει άλλος.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Ναι, εδώ είναι ο µόνος, δεν υπάρχει

άλλος.
Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Με κάθε τρόπο και κάθε µέσο η συγκυβέρνηση, η Αξιωµατική

Αντιπολίτευση και τα άλλα κόµµατα επιχειρούν να αποπροσανα-
τολίσουν, να εγκλωβίσουν το λαό σε µια κάλπικη αντιπαράθεση,
µακριά από τα πραγµατικά προβλήµατα που βιώνουν καθηµερινά
οι εργατικές, οι λαϊκές οικογένειες. Σε αυτήν την κατεύθυνση εν-
τάσσεται και η κίνηση της συγκυβέρνησης για τη ψήφο εµπιστο-
σύνης, αλλά και τα διάφορα παιχνίδια και παζάρια που συνε-
χίζονται γύρω από την εκλογή του Προέδρου της Δηµοκρατίας
για τους εκατόν ογδόντα ή για τους εκατόν είκοσι. 

Όλα αυτά είναι ενταγµένα στις εντεινόµενες εργασίες για την
αναµόρφωση του αστικού πολιτικού συστήµατος. Η συγκυβέρ-
νηση θέλει να κερδίσει χρόνο, για να συνεχίσει µε αµείωτη έν-
ταση τη βάρβαρη αντιλαϊκή πολιτική, σε βάρος των πλατειών
λαϊκών στρωµάτων, υπηρετώντας τα συµφέροντα των καπιταλι-
στών.

Θέλετε να ξεµπερδέψετε µε το ασφαλιστικό, να κατεδαφίσετε
ό,τι έχει αποµείνει από τα εργατικά δικαιώµατα, το νόµο για το
συνδικαλισµό, τις απεργίες, τις συλλογικές συµβάσεις, τις απο-
λύσεις, να διασφαλίσετε την κερδοφορία των τραπεζών, την εί-
σπραξη των κόκκινων δανείων, στεγαστικών, καταναλωτικών,
επαγγελµατικών, να πάρετε ό,τι µπορείτε από τις λαϊκές οικογέ-
νειες και στο τέλος να τους πάρετε και τα σπίτια.

Σε κάθε περίπτωση όλο αυτό το αποπροσανατολιστικό γαϊτα-
νάκι µε την εκλογολογία, την προεδρολογία, στοχεύει στο να εγ-
κλωβίσει το λαό σε αυτές τις συζητήσεις. Προκαλείτε τεχνητή
πόλωση, για να κρύψετε αυτό που όλο και περισσότερο γίνεται
εµφανές κάθε ηµέρα, ότι συγκλίνετε στο κοινό στρατηγικό πλαί-
σιο ανεξάρτητα από το µίγµα διαχείρισης. Στοχεύετε να αποπρο-
σανατολίζετε τα πλατιά λαϊκά στρώµατα από τον κύριο, τον
πραγµατικό αντίπαλο, δηλαδή τους στόχους του κεφαλαίου, της
Ευρωπαϊκής Ένωσης, που προωθούνται µε ταχύτατους ρυθ-
µούς, µατώνοντας το λαό.

Ο ΣΥΡΙΖΑ απ’ την άλλη µεριά είναι ο πιο καλός µαθητής του
κεφαλαίου. Δίνει καθηµερινά απανωτές εξετάσεις και κάνει αγω-
νιώδεις προσπάθειες για να αποδείξει ότι µπορεί να γίνει εξίσου
ή ακόµα και καλύτερος διαχειριστής για τα συµφέροντα του κε-
φαλαίου στο να περνάει η αντιλαϊκή πολιτική χωρίς κραδασµούς
και αµφισβητήσεις, ότι είναι ικανότερος στον αποπροσανατολι-
σµό, στη χειραγώγηση της εργατικής τάξης, των λαϊκών στρω-
µάτων, ότι µπορεί να φρενάρει τη ριζοσπαστικοποίηση των
λαϊκών µαζών. Οι υποσχέσεις του προς το κεφάλαιο είναι σαφείς.

Την ίδια στιγµή, επενδύσει στις χαµηλές απαιτήσεις που έχουν
διαµορφωθεί στους εργαζόµενους σε συνθήκες κρίσης, για να
κερδίσει την υποστήριξή τους µε ψίχουλα που δεν ανατρέπουν
τις σηµερινές συνθήκες της ζωής τους, τη φτώχεια και την εξα-
θλίωση. Το µόνο που υπόσχεται είναι η διαχείριση της ακραίας
φτώχειας µε τα ψίχουλα που θα περισσεύουν από τα τραπέζια
των καπιταλιστών. 

Η εργατική τάξη, η φτωχή αγροτιά, οι επαγγελµατοβιοτέχνες,
οι άνεργοι, η νεολαία, οι γυναίκες των λαϊκών οικογενειών δεν
πρέπει να εγκλωβιστούν σε αυτόν τον καυγά του νέου διπολι-
σµού, στην άσφαιρη αντιπαράθεση Κυβέρνησης-ΣΥΡΙΖΑ, δεν
έχουν κανένα συµφέρον.

Πρέπει να δουν καθαρά –τώρα έχουν αρκετή πείρα- ότι η αν-
τιλαϊκή πολιτική δεν ανατρέπεται µέσα από την αλλαγή των κυ-
βερνήσεων που κινούνται στις ίδιες αντιλαϊκές κατευθύνσεις ή
µε το ένα ή µε το άλλο µίγµα διαχείρισης, που πίνουν νερό στο
όνοµα της Ευρωπαϊκής Ένωσης και υπηρετούν την ανάκαµψη
των κερδών των µονοπωλιακών οµίλων.

Δεν πρέπει τα φτωχά λαϊκά στρώµατα να δείξουν καµµία ανα-
µονή και ανοχή και να περιµένουν λύσεις απ’ τα πάνω από σωτή-
ρες. Έχουν χορτάσει απ’ αυτά. Πρέπει να οργανώσουν την πάλη
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τους παντού, σε κάθε χώρο δουλειάς, χωρίς αναµονές και αυτα-
πάτες µε δυνάµωµα της λαϊκής συµµαχίας, µε στόχο τη σύγ-
κρουση, τη ρήξη µε την Ευρωπαϊκή Ένωση και την ανατροπή της
αντιλαϊκής πολιτικής.

Οι εργαζόµενοι και τα λαϊκά στρώµατα σε καµµία περίπτωση
δεν πρέπει να δώσουν βάση στην αυταπάτη που καλλιεργούν
κάθε λογής διαχειριστές της καπιταλιστικής βαρβαρότητας, που
µας λένε ότι αυτό το βάρβαρο, το βαθιά εκµεταλλευτικό σύστηµα
µπορεί να έχει και ανθρώπινο πρόσωπο, ότι η καπιταλιστική ανά-
πτυξη θα λύσει τα δικά τους προβλήµατα. Δεν πρέπει να πέσουν
σε αυτήν την παγίδα.

Οι καπιταλιστικές αναδιαρθρώσεις σηµαίνουν ακόµη µεγαλύ-
τερη ευελιξία στην αγορά εργασίας, παραπέρα µείωση του µι-
σθολογικού κόστους, παραπέρα µείωση των ασφαλιστικών
εισφορών των εργοδοτών, πετσόκοµµα των συντάξεων στο
όνοµα του εξορθολογισµού. Στοχεύετε στο πλήρες σάρωµα
κάθε προνοιακού επιδόµατος, γιατί δεν θέλετε να υπάρχει κανε-
νός είδους πολιτική πρόνοιας που να θυµίζει την κατάκτηση του
λαϊκού κινήµατος.

Να πούµε τώρα λίγα λόγια για την αγροτική πολιτική. Να θυ-
µηθούµε τι λέγανε οι κυβερνήσεις και τα κόµµατα του ευρωµο-
νόδροµου στη φτωχοµεσαία αγροτιά. Ότι θα ζήσει στον
παράδεισο της Ευρωπαϊκής Ένωσης και θα τρώει µε χρυσά κου-
τάλια. Αντί γι’ αυτά, βρέθηκε στην κόλαση καταχρεωµένη αν και
δουλεύει σκληρά.

Το ίδιο κάνετε και σήµερα Κυβέρνηση και κόµµατα του ευρω-
µονόδροµου, που προσπαθείτε να πείσετε τη φτωχή αγροτιά ότι
η νέα ΚΑΠ θα δώσει ανάσα. Η αλήθεια, όµως, είναι διαφορετική.
Θα φέρει βίαιο παραπέρα ξεκλήρισµα στα φτωχά αγροτικά νοι-
κοκυριά.

Σε µια χώρα µε τεράστιες παραγωγικές δυνατότητες, που θα
µπορούσε να τις αξιοποιήσει µέσα από κεντρικό σχεδιασµό για
την κάλυψη των σύγχρονων διατροφικών λαϊκών αναγκών, αντί
γι’ αυτό, τι έχουµε; Έχουµε πλήρη διατροφική εξάρτηση.

Δεν ευθύνονται, κύριοι της Κυβέρνησης και της Αντιπολίτευ-
σης, γι’ αυτήν την κατάσταση η Ευρωπαϊκή Ένωση και η ΚΑΠ,
που όλοι σας στηρίζετε; Ποιος έβαζε ποσοστώσεις, πλαφόν στις
καλλιέργειες, στην παραγωγή, πρόστιµα συνυπευθυνότητας,
ποιος επιδοτούσε το ξερίζωµα δυναµικών καλλιεργειών, να θά-
ψουµε προϊόντα;

Ας σταµατήσουν κάποιοι να χύνουν κροκοδείλια δάκρυα, όπως
ο ΣΥΡΙΖΑ και τα κόµµατα της ευρωυποταγής. Γνώριζαν πολύ
καλά, αλλά ποτέ δεν ενηµέρωσαν την αγροτιά για τις καταστρο-
φικές συνέπειες και επιπτώσεις της ΚΑΠ.

Δεν έκαναν κουβέντα, αλλά επικέντρωναν την αντιπαράθεση
στη διαχείριση, όπως κάνουν και σήµερα, ενοχοποιώντας µόνο
τις ελληνικές κυβερνήσεις για να µην εκθέσουν την Ευρωπαϊκή
Ένωση, γιατί υποκλίνεστε στην πολιτική της.

Υπονοµεύσατε, κύριοι, τους αγώνες της φτωχοµεσαίας αγρο-
τιάς. Οι προτάσεις για τον αγροτικό τοµέα, ουσιαστικά, είναι λι-
βάνισµα στην ευρωκοινοτική πολιτική. Σπέρνετε αυταπάτες ότι
µπορεί να υπάρξει φιλοαγροτική ΚΑΠ µέσα στη λυκοσυµµαχία
της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Η πρόταση του ΚΚΕ είναι στον αντίποδα αυτής της αγροκτό-
νας πολιτικής, µε αποδέσµευση από την Ευρωπαϊκή Ένωση, µε
µεµονωµένη διαγραφή του χρέους, µε κοινωνικοποίηση των βα-
σικών µέσων παραγωγής, µε κοινωνικοποίηση της γης, µε οργά-
νωση της κοινωνίας, όπου η αγροτιά θα παράγει χωρίς τους
εκβιασµούς των εµποροβιοµηχάνων, µε κριτήριο όχι το κέρδος,
αλλά την κάλυψη των σύγχρονων διατροφικών αναγκών του
λαού, µε σχεδιασµό κεντρικό, που θα προστατεύει και θα ανα-
πτύσσει την ντόπια παραγωγή, θα εξασφαλίζει φτηνό κόστος, θα
προστατεύει τη φυτική και ζωική παραγωγή από κάθε κίνδυνο
και όχι αυτό που κάνατε σήµερα, που αφήσατε την κτηνοτροφία
στο έλεος του καταρροϊκού πυρετού που σαρώνει τη χώρα από
τον Έβρο ως την Κρήτη.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Φέρατε, βέβαια, και µία τροπολογία-κοροϊδία για τη σύνταξη
των αγροτών στα εξήντα δύο. Είπατε ψέµατα! Αυτοί που θα πά-
ρουν σύνταξη στα εξήντα δύο είναι αυτοί που θα συνταξιοδοτη-

θούν το 2028 και ενδεχοµένως και το 2040, γιατί ο ΟΓΑ έγινε
ασφαλιστικός οργανισµός το 1988, ενώ κύρια ασφάλιση έγινε το
1997.

Όλα αυτά δεν είναι επινοήσεις της στιγµής, είναι µελετηµένες
επιλογές, δικές σας, της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Όλες αυτές οι
προτάσεις των αστικών κοµµάτων δεν οδηγούν ούτε κατά το πα-
ραµικρό στην ικανοποίηση των λαϊκών αναγκών. Είναι εγκλωβι-
σµένες στα ασφυκτικά πλαίσια της εξουσίας των µονοπωλίων και
της Ευρωπαϊκής Ένωσης που τα υπηρετεί.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Παρακαλώ
ολοκληρώστε, κύριε Μωραΐτη.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε.
Είναι προτάσεις εντός των τειχών. Γι’ αυτό οι εργαζόµενοι, η

φτωχή αγροτιά, οι ΕΠΕ, οι άνεργοι, η νεολαία, πρέπει να οργα-
νώσουν την αντεπίθεσή τους και να απαιτήσουν άµεσα µέτρα
ανακούφισης των λαϊκών στρωµάτων, όπως αυτά που συµπερι-
λαµβάνονται στην πρόταση νόµου του ΚΚΕ που κατέθεσε πριν
από λίγες µέρες στη Βουλή.

Η ανάκτηση των απωλειών για τους εργαζοµένους και η κατά-
κτηση νέων δικαιωµάτων απαιτούν την οργάνωση της πάλης σε
κατεύθυνση σύγκρουσης και ρήξης µε τα µονοπώλια και την οι-
κονοµία τους, την Ευρωπαϊκή Ένωση που τα στηρίζει. Πρέπει να
σηµαδεύσουν τον πραγµατικό αντίπαλο και τους διαχειριστές
αυτής της βάρβαρης, αντιλαϊκής πολιτικής. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Τον λόγο έχει
τώρα ο Υπουργός Εσωτερικών κ. Ντινόπουλος. 

ΑΡΓΥΡΗΣ ΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Η Κυ-
βέρνηση, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κάνει το αυτονόητο: Στο
µέσον της κυβερνητικής θητείας ζητά την ψήφο εµπιστοσύνης
και ανανεώνει την εµπιστοσύνη της στο ελληνικό Κοινοβούλιο.

Το 2010, όταν ξεκινούσε η οικονοµική κρίση, η τοπική αυτοδι-
οίκηση είχε και αυτή τη δική της αρνητική συνεισφορά στη δηµι-
ουργία του δηµόσιου χρέους. Ήταν 1,7 δισεκατοµµύρια ευρώ το
2010, δηλαδή σε ποσοστό επί του ΑΕΠ ήταν 1,5%.

Η τοπική αυτοδιοίκηση, πέρα από τους δικούς της πόρους,
παίρνει λεφτά από την κεντρική διοίκηση, από το Υπουργείο
Εσωτερικών, δηλαδή παίρνει λεφτά των Ελλήνων φορολογουµέ-
νων. Ο κάθε δήµαρχος, εκτός από τα λεφτά που παίρνει από
τους ίδιους τους δηµότες του, δηλαδή τα δηµοτικά τέλη και τους
δηµοτικούς φόρους, παίρνει και λεφτά από όλους τους άλλους
Έλληνες ως φορολογουµένους.

Άρα, λοιπόν, πέρα από τις συνταγµατικές επιταγές, και γι’
αυτόν τον λόγο, δεν µπορεί να αρνείται τη συµµόρφωση µε νό-
µους, οι οποίοι ψηφίζονται σε αυτήν εδώ την Αίθουσα.

Είχα πει, από την πρώτη στιγµή, ότι οι δήµαρχοι οι οποίοι αρ-
νούνται τον έλεγχο των συµβάσεων δεν πράττουν σωστά. Οι δή-
µαρχοι οι οποίοι αρνήθηκαν να επιτρέψουν την είσοδο στους
ελεγκτές της δηµόσιας διοίκησης δεν έπραξαν σωστά.

Το είχαµε τονίσει από την πρώτη στιγµή αυτό και ήδη ως
Υπουργείο Εσωτερικών είχαµε κάνει τις ανάλογες κινήσεις. Ενη-
µερώνω το Σώµα ότι οι αποκεντρωµένες διοικήσεις έχουν ακυ-
ρώσει τις αντίστοιχες αποφάσεις των δηµοτικών συµβουλίων.

Βεβαίως, αντιλαµβάνοµαι ότι ειδικά για κάποιο νεοεκλεγέντα
δήµαρχο µπορεί να υπάρχουν –και το είχα τονίσει από την πρώτη
στιγµή- άλλα σηµαντικότερα προβλήµατα στο δήµο του. Και τους
είχα καλέσει από την πρώτη στιγµή, από την πρώτη µέρα που
ανέλαβα τα καθήκοντά µου, λέγοντας ότι η πόρτα του Υπουργού
Εσωτερικών είναι ανοικτή σε όλους τους δηµάρχους και σε
όλους τους αιρετούς της αυτοδιοίκησης, σε όποια πολιτική πα-
ράταξη και αν ανήκουν, µε µία προϋπόθεση, να συµφωνήσουµε
ότι πρέπει να τηρείται η νοµιµότητα, διότι κανένας δήµος και καµ-
µία περιφέρεια δεν είναι ανεξάρτητο κράτος.

Η Περιφέρεια Αττικής θέλει, λέει, να µην προχωρήσουν οι δια-
γωνισµοί για τη διαχείριση των απορριµµάτων, µε κίνδυνο, όχι
µόνο να χαθούν κοινοτικά κονδύλια, αλλά να πάµε την επίλυση
αυτού του προβλήµατος καµµιά δεκαριά χρόνια πίσω. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ: Και µε πρόστιµα.
ΑΡΓΥΡΗΣ ΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Κατά

καιρούς προσπαθούσατε, κύριοι της Αντιπολίτευσης, να βγάλετε
τον κόσµο στους δρόµους. Δεν το πετύχατε. Τώρα, λοιπόν, που
δεν πετύχατε να βγάλετε τον κόσµο στους δρόµους, θέλετε να
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δηµιουργήσετε µια κοινωνική αναταραχή, βγάζοντας τα σκουπί-
δια στους δρόµους, πνίγοντας τη χώρα στα σκουπίδια και µε κίν-
δυνο, ταυτόχρονα, να χάσουµε κοινοτικούς πόρους;

Η Κυβέρνηση σε καµµία περίπτωση δεν πρόκειται να παίξει µε
την υγεία των πολιτών και σε καµµία περίπτωση δεν πρόκειται να
παίξει µε την υγεία των πέντε εκατοµµυρίων ανθρώπων οι οποίοι
µένουν στο λεκανοπέδιο της Αττικής.

Επανέρχοµαι, όµως, στα ζητήµατα της αυτοδιοίκησης. Είναι
αλήθεια ότι την απελθούσα δηµαρχιακή τετραετία υπήρξε ση-
µαντική µείωση των πόρων της τοπικής αυτοδιοίκησης, έτσι ώστε
φτάσαµε οι πόροι τους οποίους έχει η αυτοδιοίκηση από δικά
έσοδα, οι ίδιοι πόροι, δηλαδή, τα δηµοτικά τέλη και οι δηµοτικοί
φόροι, να είναι µεγαλύτεροι από τους κεντρικούς αυτοτελείς πό-
ρους, δηλαδή τους πόρους τους οποίους παίρνει από το κράτος,
από το Υπουργείο Εσωτερικών.

Παρ’ όλα αυτά –και είναι προς τιµήν της- η τοπική αυτοδιοί-
κηση κατάφερε να διατηρήσει το κοινωνικό της πρόσωπο, µε
προνοιακές δράσεις, µε κοινωνικά παντοπωλεία, κοινωνικά φρον-
τιστήρια και πολλές φορές σε συνεργασία µε την Εκκλησία κα-
τάφερε να διατηρήσει αυτές τις κοινωνικές παροχές.

Εκτός, όµως, από τους ανθρώπους, η αυτοδιοίκηση έχει κα-
ταφέρει να τα πάει τελευταία καλά και µε τους αριθµούς. Το 2015
θα έχει ένα πρωτογενές πλεόνασµα, το οποίο µπορεί και να
υπερβαίνει τα 700 εκατοµµύρια, αλλά σε κάθε περίπτωση για το
2014 το σύνολο του προϋπολογισµού της αυτοδιοίκησης θα έχει
πλεόνασµα 665 εκατοµµύρια. Δεν υπάρχουν πια ελλείµµατα,
υπάρχει πλεόνασµα στο σύνολο του προϋπολογισµού της τοπι-
κής αυτοδιοίκησης. Και αυτό το πετύχαµε χάρη στις εξυγιαντικές
προσπάθειες, οι οποίες βρίσκονται συνεχώς σε εξέλιξη, νοικο-
κύρεµα και βεβαίως τήρηση της νοµιµότητας. 

Πριν από τρεις µήνες, όταν ανέλαβε η νέα ηγεσία του Υπουρ-
γείου Εσωτερικών, υπήρχαν περίπου εκατόν ενενήντα φορείς
της τοπικής αυτοδιοίκησης, κυρίως νοµικά πρόσωπα ιδιωτικού
δικαίου, τα οποία ηρνούντο να απογραφούν. Χάρη σε στενή συ-
νεργασία που είχαµε µε το αρµόδιο Υπουργείο, τα νοµικά αυτά
πρόσωπα ιδιωτικού δικαίου έχουν µειωθεί πάρα πολύ και συνε-
χώς έρχονται και απογράφονται, διότι αντελήφθησαν και αυτοί
ότι δεν έχει κανένα νόηµα να αρνούνται την απογραφή, διότι η
απογραφή είναι και η προϋπόθεση της αξιολόγησης.

Είχα πει, επίσης, από την πρώτη στιγµή που ανέλαβα τα καθή-
κοντα µου ως Υπουργός Εσωτερικών, ότι η αξιολόγηση και στην
τοπική αυτοδιοίκηση πρέπει να προχωρήσει, όπως και σε όλο το
δηµόσιο τοµέα. Δεν είναι δυνατόν ο ιδιωτικός τοµέας να αξιολο-
γείται καθηµερινά, οι άνεργοι να αξιολογούνται καθηµερινά, πολ-
λές φορές περιφέροντας βιογραφικά από εργοδότη σε
εργοδότη και στο δηµόσιο και στην τοπική αυτοδιοίκηση να µην
υπάρχει αξιολόγηση. Κάποιοι, µάλιστα, θέλησαν να χρησιµοποι-
ήσουν ως άλλοθι για την άρνηση στην αξιολόγηση τις δήθεν απο-
λύσεις.

Είπα, επίσης, από την πρώτη στιγµή που αναλάβαµε την ηγε-
σία του Υπουργείου Εσωτερικών, ότι στην τοπική αυτοδιοίκηση
δεν προβλέπονται απολύσεις εκ των συµβατικών υποχρεώσεων
της χώρας, πέρα βεβαίως από αυτούς, οι οποίοι έχουν πλαστά
πιστοποιητικά ή είναι επίορκοι. Και το είπα αυτό, διότι πράγµατι
θέλαµε και θέλουµε εργασιακή ειρήνη στους δήµους και στις αι-
ρετές περιφέρειες της χώρας. Διότι πράγµατι -να το πούµε αυτό-
υπήρχε µια ανησυχία, υπήρχε µια αναταραχή, εξαιτίας της δια-
θεσιµότητας των δηµοτικών αστυνοµικών και των σχολικών φυ-
λάκων. Άρα, δεν µπορεί να χρησιµοποιείται το άλλοθι των δήθεν
απολύσεων για να µην προχωρεί η αξιολόγηση. 

Υπάρχει, όµως, ένα άλλο σηµαντικό ζήτηµα στους οργανι-
σµούς τοπικής αυτοδιοίκησης, το οποίο έπρεπε να αντιµετωπί-
σουµε. Ήταν η εθελούσια ενδοδηµοτική κινητικότητα, που ήταν
και αυτή ένας στόχος ο οποίος είχε τεθεί σε συµφωνία µε τους
θεσµικούς εταίρους της χώρας. Έπρεπε, λοιπόν, να µετακινη-
θούν τρεις χιλιάδες δηµοτικοί υπάλληλοι. 

Τον περασµένο Ιούνιο είχαν λάβει µέρος σε αυτό το πρό-
γραµµα της ενδοδηµοτικής κινητικότητας εννιακόσιοι εξήντα
ένας και έπρεπε, βεβαίως, να πετύχουµε το στόχο να µετακινη-
θούν άλλοι δύο χιλιάδες τριάντα εννιά. Δεν ήταν κάτι εύκολο,
διότι πράγµατι υπήρχε µια δυσπιστία στους ΟΤΑ. 

Σήµερα, θέλω να ανακοινώσω στο Σώµα ότι, σύµφωνα µε τα
στοιχεία, τα οποία µου έδωσαν οι υπηρεσίες µόλις πριν από λίγες
ηµέρες, το σύνολο των υπαλλήλων οι οποίοι συµµετείχαν στην
ενδοδηµοτική εθελούσια κινητικότητα είναι δύο χιλιάδες οκτακό-
σιοι είκοσι επτά και υπάρχουν συνεχώς και νέα στοιχεία, τα οποία
έρχονται. 

Άρα, µπορούµε να πούµε ότι πιάσαµε το στόχο και ευελπι-
στούµε ότι µπορούµε να τον ξεπεράσουµε. Διότι οι εργαζόµενοι
µας εµπιστεύτηκαν. Διότι οι εργαζόµενοι άκουσαν αυτά τα οποία
είπαµε, τις διαβεβαιώσεις µας ότι δεν υπάρχει καµµία περίπτωση
απόλυσης, και συµµετείχαν σε αυτό το πρόγραµµα. 

Εµείς, στο µεταρρυθµιστικό έργο απαντάµε µε στοιχεία και µε
νοµοσχέδια. Από την ερχόµενη εβδοµάδα θα συζητηθεί στην
Ολοµέλεια της Βουλής το νοµοσχέδιο για το πολιτικό χρήµα και
την χρηµατοδότηση των κοµµάτων, ένα νοµοσχέδιο το οποίο
αποτελεί πράγµατι τοµή στα πολιτικά πράγµατα της χώρας. Το
συζητήσαµε στις αρµόδιες επιτροπές. 

Εγώ θα πω µια µόνο διάταξη -βεβαίως θα το συζητήσουµε την
εβδοµάδα που µας έρχεται- ότι επιτέλους εµείς οι πολιτικοί, όσον
αφορά στα οικονοµικά µας και στα «πόθεν έσχες» µας, δεν θα
ελέγχουµε εµείς τους εαυτούς µας. Δηλαδή στην αρµόδια επι-
τροπή την πλειοψηφία δεν θα την έχουν τα πολιτικά πρόσωπα. 

Επειδή άκουσα χθες τον κ. Δραγασάκη, ο οποίος προσπάθησε
να επαναφέρει τη σκανδαλολογία και τις διάφορες κουβέντες
περί διαπλοκής, γιατί κύριοι της Αντιπολίτευσης, δεν έρχεστε στη
συζήτηση αυτού του νοµοσχεδίου να κάνετε τις προτάσεις σας,
να υπάρξουν πιθανώς βελτιώσεις και ένα τέτοιο νοµοσχέδιο, το
οποίο αφορά στο πρόσωπο και στην τιµή όλου του πολιτικού κό-
σµου, όλων των πτερύγων της Βουλής του δηµοκρατικού τόξου,
να µην γίνει οµόφωνα αποδεκτό και γιατί να µην το ψηφίσουµε
όλοι; 

Αναρωτιέµαι: Θα κάνετε αυτές τις προτάσεις; Θα έρθετε να
συζητήσουµε και να ψηφίσουµε όλοι µαζί ένα τέτοιο νοµοσχέδιο
ή θα υποκύψετε στον έµφυτο λαϊκισµό σας και στις µικροκοµµα-
τικές σκοπιµότητες; 

Επίσης, στο πλαίσιο των µεταρρυθµιστικών δράσεων του
Υπουργείου Εσωτερικών είναι και το νοµοσχέδιο για τις «αµαρ-
τωλές» ΜΚΟ, ένα νοµοσχέδιο το οποίο έχει ήδη αναρτηθεί για
τη διαβούλευση, βάζει µια τάξη και θεσπίζει τη διαφάνεια στη λει-
τουργία των µη κυβερνητικών οργανώσεων. 

Όσον αφορά στην ηλεκτρονική διακυβέρνηση, το πολύ µεγάλο
έργο το οποίο αφορά, αν θέλετε, όχι µόνο το σύνολο της ελλη-
νικής κοινωνίας, αλλά και τις µελλοντικές γενιές είναι το Εθνικό
Ληξιαρχείο. Μόλις πριν από λίγες µέρες, η σύµβαση η οποία ανα-
νεώθηκε δίνει τη δυνατότητα δηµιουργίας ενός νέου µηχανογρα-
φικού κέντρου από την ανάδοχο και στο οποίο µηχανογραφικό
κέντρο δηµιουργούνται χίλιες διακόσιες νέες θέσεις εργασίας. 

Και κάτι τελευταίο που θέλω να πω όσον αφορά στην ηλεκτρο-
νική διακυβέρνηση. Πριν από µερικές ηµέρες, ο ηλεκτρονικός
κόµβος του Υπουργείου Εσωτερικών που αφορά στο εθνικό δη-
µοτολόγιο είναι ανοιχτός στις υπηρεσίες του ΟΓΑ, έτσι ώστε τα
πολυτεκνικά και οικογενειακά επιδόµατα, όχι µόνο να δίδονται
ύστερα από διασταύρωση και από τους σχετικούς ελέγχους,
αλλά να δίδονται και µε πολύ πιο ταχείς ρυθµούς. Διότι αυτό το
κοινωνικό πρόσωπο είναι που βγάζουµε προς τα έξω, όχι µόνο
ως τοπική αυτοδιοίκηση, αλλά και ως Υπουργείο Εσωτερικών και
ως Κυβέρνηση. Βεβαίως, η Αριστερά προσπαθούσε πάντοτε να
έχει το προνόµιο της κοινωνικής ευαισθησίας. Αποδεικνύεται,
όµως, ότι τελικώς εµείς οι Δεξιοί επιδεικνύουµε αυτήν την κοινω-
νική ευαισθησία. 

Και επιτρέψτε µου να κλείσω µε µία ιστορική αναφορά, µια που
µιλάµε για κοινωνική ευαισθησία, για κοινωνικό πρόσωπο και για
δίχτυ κοινωνικής προστασίας. Αυτή εδώ η παράταξη, η Νέα Δη-
µοκρατία, τόσο παλιά όσο το 1979, στο πρώτο της συνέδριο είχε
πρώτη µιλήσει µε τον αείµνηστο Παναγή Παπαληγούρα για
«δίχτυ κοινωνικής προστασίας» και για κοινωνικό πρόσωπο, όταν
η Αριστερά τότε υπερασπιζόταν τα πλέον, όπως αποδείχθηκε
ιστορικά, απάνθρωπα κοινωνικά καθεστώτα, τα οποία και ιστο-
ρικά χρεοκόπησαν. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σας ζητώ να δώσετε ψήφο εµ-
πιστοσύνης στην Κυβέρνηση. 
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(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Τον λόγο έχει

η κ. Ζέττα Μακρή. 
ΖΕΤΤΑ ΜΑΚΡΗ: Σας ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε. 
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η στιγµή είναι

οριακή όχι για την Κυβέρνηση, αλλά για τη χώρα. Σε λίγο καιρό
θα ψηφίσουµε τον πρώτο µετά από δεκαετίες ισοσκελισµένο
προϋπολογισµό που περιλαµβάνει πρόβλεψη για ρυθµό ανάπτυ-
ξης 2,9%, έπειτα από έξι χρόνια βαθιάς ύφεσης. Γυρίζουµε σε-
λίδα και αυτό δεν αµφισβητείται από κανέναν εκτός συνόρων.
Αµφισβητείται, δυστυχώς, εντός συνόρων από εκείνους που υπό-
σχονται ασυλλόγιστα παροχές πατώντας πάνω στο πρωτογενές
πλεόνασµα που πέτυχε αυτή η Κυβέρνηση που ακολούθησε µε
συνέπεια µια δύσκολη πολιτική δηµοσιονοµικής πειθαρχίας. 

Όµως, αυτή δεν είναι η µόνη αντίφαση της Αξιωµατικής Αντι-
πολίτευσης. Η έννοια της δηµοσιονοµικής πειθαρχίας δεν περι-
λαµβάνεται στο πρόγραµµα του ΣΥΡΙΖΑ, όπως και εκείνη των
µεταρρυθµίσεων. Η πρότασή του στηρίζεται στην έκρηξη των δη-
µόσιων δαπανών, δηλαδή των ελλειµµάτων, γιατί όλες οι πηγές
χρηµατοδότησης που επικαλούνται είναι αβέβαιες. Το µέλλον
που περιγράφουν µε τις εξαγγελίες τους είναι επιστροφή στο
παρελθόν, επιστροφή στο πρώτο µνηµόνιο, σε όσα προηγήθηκαν
και σε όσα ακολούθησαν. 

Είναι δυστύχηµα για τον τόπο η απουσία πολιτικής συναίνεσης
για τα µείζονα εθνικά διακυβεύµατα. Και πρώτο ανάµεσά τους
είναι η συµφωνία µε τους εταίρους και τους πιστωτές για την
αποµείωση του χρέους. Είναι προφανές ότι µια τέτοια συµφωνία
που θα απαλλάξει τις επόµενες γενιές από ένα δυσβάσταχτο
βάρος και θα εγγυηθεί την οριστική έξοδο από την κρίση, χρει-
άζεται εθνική δέσµευση. Αντί γι’ αυτό, έχουµε µόνο καταγγελτικό
λόγο, κάποιες φορές και συκοφαντίες από την πλευρά του ΣΥ-
ΡΙΖΑ, που προειδοποιεί επενδυτές να µην έρθουν εδώ και τους
πιστωτές µας ότι δεν θα σεβαστεί καµµιά συµφωνία αν αναλάβει
την ευθύνη της διακυβέρνησης. 

Είναι θλιβερό να υπερισχύει η κοµµατική σκοπιµότητα της εθνι-
κής αναγκαιότητας. Είναι ανυπόφορο να διεκδικεί ένα κόµµα την
εξουσία, όχι ζητώντας τη θετική ψήφο της ελπίδας, αλλά την αρ-
νητική της τυφλής διαµαρτυρίας για τα δύσκολα χρόνια που πέ-
ρασαν. 

Αν κάτι διδαχθήκαµε µε την κρίση, αυτό είναι ότι τα πολιτικά
ψέµατα και οι συλλογικές αυταπάτες δεν είναι αιώνια. Κάποια
στιγµή η οικονοµική πραγµατικότητα εκδικείται. Αυτό που δεν δι-
δάχθηκε ο ΣΥΡΙΖΑ είναι ότι δεν µπορείς να τους κοροϊδεύεις
όλους για πάντα. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτή τη φορά η ψήφος εµπι-
στοσύνης στην Κυβέρνηση σηµαίνει «ψήφο εµπιστοσύνης στη
χώρα», διότι η πολιτική συνέχεια εγγυάται ότι θα γίνει το τελευ-
ταίο βήµα για την έξοδο από την κρίση για το τέλος της εποχής
των µνηµονίων και της τρόικας. Είναι αυτός ο βασικός λόγος για
τον οποίο η Αξιωµατική Αντιπολίτευση βιάζεται τόσο να γίνουν
εκλογές. Γνωρίζουν ότι στο τέλος του χρόνου, όταν θα ολοκλη-
ρωθεί το τρέχον πρόγραµµα προσαρµογής, θα καταρρεύσει το
αφήγηµα, µε το οποίο παραπλανούν και ψηφοθηρούν. Το παρα-
µύθι του ΣΥΡΙΖΑ χρειάζεται το «δράκο» του Διεθνούς Νοµισµα-
τικού Ταµείου. Δεν στέκεται διαφορετικά. 

Είναι ώρα υψηλού καθήκοντος για το Κοινοβούλιο. Καλούµα-
στε να διαλέξουµε ανάµεσα στο «ναι» της εθνικής ευθύνης, στο
«όχι» της υστερόβουλης σκοπιµότητας και στο «παρών» της αµ-
φιθυµίας.

Θα ήταν ένα πολύ θετικό µήνυµα για την κοινωνία και για τους
εταίρους µας, αν η Κυβέρνηση βγει, όχι απλώς αλώβητη, αλλά
και ενισχυµένη από αυτήν τη διαδικασία που δροµολογήθηκε
ακριβώς για να µπει ένα τέλος στην εκλογολογία που παράγει
πολιτική αστάθεια και οικονοµική αβεβαιότητα. 

Έχουµε µπροστά µας ένα µεγάλο διακύβευµα. Η συµφωνία για
την αποµείωση του χρέους θα αποτελέσει ιστορική καµπή για τη
χώρα µας. Τελειώσαµε µε τα ελλείµµατα. Θα τελειώσουµε και µε
το χρέος. Μένει ανοιχτό το µεγάλο κεφάλαιο των µεταρρυθµίσεων,
που θα τις συνεχίσουµε µε ένα δικό µας πρόγραµµα, που θα έχει
την ελληνική σφραγίδα και την υπογραφή µιας κυβέρνησης απο-
φασισµένης να µην αφήσει τη χώρα να επιστρέψει στην κρίση. 

Το κόµµα του µνηµονίου είναι ο ΣΥΡΙΖΑ, οι προεκλογικές του
υποσχέσεις, η ανεδαφική παροχολογία και ο νοσηρός κρατισµός
που επαγγέλλεται. Αυτά παράγουν τις συνθήκες που µας οδή-
γησαν στις σκληρές δανειακές συµβάσεις. 

Η Νέα Δηµοκρατία είναι η παράταξη που θα βγάλει τη χώρα
από το µνηµόνιο όχι στα λόγια, αλλά στην πράξη. Κι αυτή είναι η
ιστορική αλήθεια. 

Δεν έχουµε απλώς να επιλέξουµε ανάµεσα σε δύο πολιτικές
προτάσεις. Στην πραγµατικότητα διαλέγουµε εποχή. Αποφασί-
ζουµε αν θέλουµε να γυρίσουµε πίσω ή να φύγουµε µπροστά.
Και το πίσω δεν είναι τα ωραία χρόνια της αµεριµνησίας, διότι οι
διεθνείς οικονοµικές συνθήκες έχουν αλλάξει και δεν υπάρχει πια
δυνατότητα για κατανάλωση χωρίς παραγωγή και για ευηµερία
µε δανεικά. Όσοι υπόσχονται µέρες 2004 σε συνθήκες 2014 είναι
στην καλύτερη περίπτωση αφελείς και στη χειρότερη εξαπατούν
συνειδητά το ακροατήριο. 

Δίνοντας ψήφο εµπιστοσύνης στην Κυβέρνηση δίνουµε ψήφο
εµπιστοσύνης στην Ελλάδα. Διότι αυτή η Κυβέρνηση µπορεί να
µας οδηγήσει µε ασφάλεια στη µεταµνηµονιακή εποχή και να εγ-
γυηθεί την απεµπλοκή από την τρόικα. 

Οι διαρθρωτικές αλλαγές θα συνεχιστούν. Η συνεργασία µε
τους εταίρους µας θα συνεχιστεί. Η παρουσία µας στο σκληρό
πυρήνα της ευρωζώνης δεν θα διακινδυνευθεί. Ο ΣΥΡΙΖΑ προ-
τείνει άλµα στο κενό. Εµείς χτίζουµε γέφυρες για να περάσουµε
απέναντι. Χρειάζεται πολιτικός χρόνος και ηρεµία για να ολοκλη-
ρωθεί µια επίπονη προσπάθεια, που βρίσκεται στο τελευταίο της
στάδιο. 

Η Νέα Δηµοκρατία έχει και αντοχές, αλλά και την αναγκαία
αποφασιστικότητα για να διανυθούν τα τελευταία µέτρα. Η Νέα
Δηµοκρατία ξέρει τι πρέπει να κάνει, θέλει και µπορεί να το κάνει.
Μετά την αυριανή ψηφοφορία η Κυβέρνηση Σαµαρά θα είναι πιο
δυνατή. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια- Τσαρουχά): Κι εµείς σας

ευχαριστούµε.
Τον λόγο έχει ο κ. Γεώργιος Νταβρής. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΑΒΡΗΣ: Ευχαριστώ πολύ. 
Κυρία Πρόεδρε, αγαπητοί συνάδελφοι, ως Βουλευτής θα

κληθώ αύριο να πάρω µέρος σε µια ψηφοφορία ή για να στηρίξω
τη συνέχιση της διακυβέρνησης της χώρας –γιατί αυτήν την έν-
νοια έχει η διαδικασία της ψήφου εµπιστοσύνης στη νυν Κυβέρ-
νηση- ή να δηλώσω ότι την απορρίπτω και αν κι άλλοι συνάδελ-
φοι την απορρίψουν, να αρχίζουν να πιστώνονται αυτές οι ψήφοι
σε µια δυνατότητα να αλλάξει η Κυβέρνηση και να έρθει η Αντι-
πολίτευση. 

Θα ήθελα, µε γνώµονα τη λογική να σας πω ότι ο φόβος µου
µεγαλώνει, γιατί δεν διαβλέπω ούτε µε τη µία πιθανότητα ούτε
και µε την άλλη ότι θα λυθούν τα προβλήµατα της χώρας. Κατ’
εµέ, δεν έχει σηµασία ποιος κάθεται στο πηδάλιο, στο κόκπιτ, για
να µιλήσω µε αεροπορικούς όρους. Σηµασία έχει η πτήση του
έθνους να είναι ασφαλής, η προσγείωση να είναι ασφαλής και η
επόµενη πτήση να έχει προοπτική. 

Ας τα δούµε, λοιπόν, µε την απλή λογική. Ποια είναι τα προ-
βλήµατα της χώρας; Δεν λειτουργεί η δηµοκρατία, δεν λειτουρ-
γεί το Κοινοβούλιο, δεν λειτουργούν οι θεσµοί. Η χώρα δεν έπεσε
σε κρίση γιατί την έστειλε ο Θεός, κύριε Υπουργέ, αγαπητοί συ-
νάδελφοι. Η χώρα έπεσε σε κρίση –εγώ την λέω κλοπή- διότι η
δηµοκρατία ήταν ελλιπής. Και έχω διαφωνήσει και µε τον Πρό-
εδρο της Δηµοκρατίας γι’ αυτό. 

Το δεύτερο πρόβληµα, το οποίο φαίνεται ότι καταγράφεται και
έχει γίνει σλόγκαν «λεφτά, λεφτά, λεφτά» -αυτό έχουµε βάλει τον
Έλληνα να σκέφτεται- είναι τι θα γίνει, µε το χρέος το οποίο φαί-
νεται ότι δεν µπορεί να εξυπηρετηθεί. Υπάρχουν σκέψεις σε επί-
πεδο Ευρώπης να ενταχθούµε σε γενικότερα πακέτα, ίσως µε
άλλες χώρες. Ο ΣΥΡΙΖΑ λέει ότι θα πάει για κούρεµα. Μπορεί
όµως το «κουρείο», αγαπητοί συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, να είναι
κλειστό ή το επιθυµητό κούρεµα να µην σας το δώσει η κ. Μέρ-
κελ. 

Από την άλλη µεριά, το τρίτο και µεγαλύτερο πρόβληµα, κατά
την άποψή µου, είναι τι γίνεται µε την κοινωνική αλλοίωση της
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χώρας. Από το 2000 που έτυχε να είµαι σε µία επίσηµη σύσκεψη
του ΓΕΕΘΑ υπήρχαν εξακόσιες χιλιάδες ξένοι, τετρακόσιες χι-
λιάδες Αλβανοί και λοιποί και έχουµε φτάσει στα δυόµισι εκατοµ-
µύρια. Πού θα πάµε; Στα πέντε εκατοµµύρια; Και αν λύσετε το
πρόβληµα του χρέους και διπλασιαστούν οι µισθοί και φτάσουµε
υποθετικά στα επίπεδα του 2009, θα σωθεί η χώρα µε την κοινω-
νική αλλοίωση; 

Ερχόµαστε, λοιπόν, µε τη λογική να εξετάσουµε τα πράγµατα.
Τι θα κάνουµε; Συνεχίζεται αυτός ο τρόπος διακυβέρνησης από
τη Νέα Δηµοκρατία. Τσακίζει τη µεσαία τάξη, δεν παίρνετε λεφτά
από τις γεµάτες τσέπες, αφήνετε να σπεκουλάρουν -και ακούγε-
ται εδώ πέρα- και να µπαίνουν ακόµα και οι στρατιωτικοί στην έν-
νοια του χρήµατος, δικαστικοί, θεσµοί. Κανείς δεν βλέπει τις
«παράγκες», δεν οµιλούµε εδώ και δεν γνωµατεύει ο καθένας,
δεν έχει γράψει µε καθαρά γράµµατα και γραµµές τι έφερε την
κρίση. Οι «ποντικοί» είναι εδώ, το σύστηµα που έφερε την κρίση
είναι εδώ. Και αν σας τα σβήσει, κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ ή της Νέας
Δηµοκρατίας, η Μέρκελ όλα τα χρέη, µε αυτό το σύστηµα εντός
των τειχών δεν θα ξανακυλήσει η χώρα; Φοβάµαι ότι θα ξανακυ-
λήσει. 

Άρα, θα πρέπει να συνεννοηθούµε σε βασικά πράγµατα. Πρώ-
τον, να επαναφέρουµε τη δηµοκρατία, το θεσµό, το κράτος, να
λειτουργήσει κατά τέτοιον τρόπο που να µην δαιµονοποιούµε
τους επιχειρηµατίες ή όλους, αλλά να είµαστε σε µια συνεργα-
σία, ο καθένας να πληρώνει τους φόρους του που λέει και ο Μπά-
φετ στην Αµερική, να µην πληρώνουν οι επιχειρηµατίες λιγότερα
χρήµατα από τον σµηνία στην Αεροπορία, να λειτουργούν το
κράτος και οι θεσµοί. Δεύτερον, να ψάξουµε να βρούµε λεφτά,
αλλά να λύσουµε και το µέγιστο πρόβληµα της κοινωνικής αλ-
λοίωσης. 

Πώς θα τα λύσουµε αυτά τα προβλήµατα; Όταν µαλώνουµε
µε τον τρόπο που µαλώνουµε; Όταν γίνεται σκυλολόι; Μόνος του
ο κ. Τσίπρας µπορεί να τα λύσει τα προβλήµατα; Η λογική λέει
όχι. Μόνη της η Νέα Δηµοκρατία µπορεί να τα λύσει τα προβλή-
µατα; Η λογική λέει όχι. Και όσο για µας τους ανεξάρτητους Βου-
λευτές µε έχουν ρωτήσει τριάντα δυο φορές τα µέσα µαζικής
ενηµέρωσης, τα οποία σαπορτάρουν αυτή την αδιέξοδη πολι-
τική, «τι θα ψηφίσετε εσείς, κύριε Νταβρή και οι υπόλοιποι;», λέτε
και ο κ. Παπανδρέου που θα έπρεπε να µιλήσει από τους πρώ-
τους εδώ και οι άλλοι οι µεγάλοι απουσιάζουν!

Θα µας πουν αυτοί τις προτάσεις τους; Θα µας πουν πώς θα
βγούµε; Και αρχίζουµε κάθε φορά, ενώ η χώρα είναι σε κρίσιµο
σταυροδρόµι και κοντεύει η κοινωνία να τιναχθεί στον αέρα -το
έχω πει και άλλες φορές, στον περίγυρο και στην Τουρκία γίνεται
µια κατάσταση η οποία είναι ανεξέλεγκτη, έρχονται κατά κύµατα
και θα διαλυθούµε εκ των έσω- να συζητάµε για τα «ψιλά». Ακούω
εδώ τώρα «τι θα γίνει µε τις απολύσεις στο δηµόσιο και µε την
αξιολόγηση». Δεν θέλουµε να σπάσουµε το κοµµατικό κράτος
και ασχολούµαστε και µε άλλα δευτερεύοντα και τριτεύοντα.

Επειδή ο χρόνος δυστυχώς, όπως γίνεται στο Κοινοβούλιο,
κυρία Πρόεδρε και αγαπητοί συνάδελφοι, δεν επιτρέπει σε εµάς
τους απλούς Βουλευτές να τοποθετηθούµε επί µακρόν, θέλω να
σας πω ότι µέχρι να λεχθούν αλήθειες, τόσο από την Κυβέρνηση
όσο και από την Αντιπολίτευση για το  τι θα γίνει µε αυτά τα τρία
µείζονα θέµατα, δεν επιθυµώ να συµµετάσχω σε ένα επικοινω-
νιακό παιχνίδι. Μου φαίνεται ότι πρέπει να κινηθώ σε αυτό που
έλεγε ο Παπανδρέου, να είµαι απών ωσεί παρών.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτού)

Κλείνω µε αυτό, κυρία Πρόεδρε. 
Πείτε –και ευελπιστώ ότι θα το κάνει αύριο και ο Αρχηγός της

Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης και η Κυβέρνηση- αλήθειες. Δεν
λέτε αλήθειες εδώ µέσα. Πείτε πώς θα ξαναφτιάξουµε τη δηµο-
κρατία, πώς θα ξαναφτιάξουµε το κράτος. Για εµένα είναι µεγί-
στης προτεραιότητας η κοινωνική αλλοίωση. Πείτε πώς θα την
αντιµετωπίσουµε. Γιατί αν γίνουν σε δέκα χρόνια πέντε εκατοµ-
µύρια, θα έχουµε τελειώσει ως έθνος. Και πείτε, επίσης, πώς θα
βρούµε τα λεφτά και από ποιους θα τα πάρετε.

Όταν λεχθούν αυτές οι αλήθειες, να µας φωνάξετε να ψηφί-
σουµε, γιατί τώρα όλο αυτό το παιχνίδι είναι επικοινωνιακό και
το λέω µε ένταση στη φωνή µου, γιατί οι επικοινωνιακές χρεώ-

σεις ή πιστώσεις ένθεν και ένθεν της ψήφου του κάθε Βουλευτού
και εµού προσωπικά, δεν λύνουν το πρόβληµα. Πρέπει να αρ-
θούµε στο ύψος των περιστάσεων.

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε Νταβρή. 
Η κ. Μακρή-Θεοδώρου έχει τον λόγο.
ΕΛΕΝΗ ΜΑΚΡΗ-ΘΕΟΔΩΡΟΥ: Σας ευχαριστώ, κυρία Πρό-

εδρε.
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το κρίσιµο

ερώτηµα που κλήθηκε η Κυβέρνηση να απαντήσει, τον Ιούνιο του
2012, ήταν σε ποιες προτάσεις και σε ποιες ενέργειες, κυρίως,
έπρεπε να προβεί, προκειµένου να βγει η χώρα από την κρίση.
Να διορθωθούν τα λάθη του παρελθόντος, να καλυφθεί ο χαµέ-
νος χρόνος. 

Αυτή η στόχευση, η οποία θα έπρεπε να είναι κοινή για όλους
µας, µιας και όλοι επικαλούµαστε ότι φροντίζουµε για το καλό
της χώρας, δυστυχώς, ήταν στόχος για ολίγους. Άλλοι -οι περισ-
σότεροι- επέλεξαν την αποχή, την καταγγελία, τη µη ανάληψη
ευθύνης. Άλλοι στην πορεία φυγοµάχησαν. Με λίγα λόγια, επέ-
λεξαν τον εύκολο δρόµο του λαϊκισµού, ενώ εµείς επιλέξαµε το
δρόµο της ευθύνης.

Αυτή η Κυβέρνηση από την αρχή είπε όλη την αλήθεια και συ-
νεχίζει να το κάνει. Γίνεται δυσάρεστη, αλλά µιλά µε ρεαλισµό.
Τόλµησε όλα εκείνα που πρέπει να γίνουν, όχι γιατί επιβάλλονται
από τις συµβάσεις που έχει υπογράψει, αλλά γιατί αυτό επιβάλ-
λει η ευρωπαϊκή προοπτική της. Να γίνουν µεταρρυθµίσεις ευ-
ρωπαϊκής κατεύθυνσης, η οικοδόµηση ενός κράτους σύγχρονου,
ευρωπαϊκού, φιλελεύθερου. 

Να δούµε ποιος ήταν ο σκοπός που έγινε αυτή η Κυβέρνηση
και αν αυτός ο σκοπός έχει επιτευχθεί.

Ειπώθηκε ποτέ σε κανέναν ότι θα τραβήξουµε την κουρτίνα
και µαγικά θα αντικρύσουµε τη χώρα των θαυµάτων, όταν ξέ-
ραµε όλοι πολύ καλά πού βρισκόµασταν; Αντίθετα, από την αρχή
µίλησε για αγώνα, για προσπάθεια, για θυσίες, προκειµένου να
επιτευχθεί η σταθερότητα. Σταθεροποίηση πολιτική, οικονοµική,
για να µπορέσουµε µετά να µιλάµε για ανάκαµψη.

Πραγµατοποιήθηκαν όλα αυτά; Νοµίζω ότι και ο πιο δύσπιστος
πρέπει να το παραδεχθεί. Τουλάχιστον στο εξωτερικό το ανα-
γνωρίζουν οι περισσότεροι. Εµείς εδώ στο εσωτερικό έχουµε ένα
πρόβληµα να παραδεχθούµε τα καλά που γίνονται από άλλους.
Με κόπο, µε προσπάθεια, µε υποµονή, αλλά κυρίως µε την αν-
τοχή του λαού κερδήθηκε η αξιοπιστία της χώρας. 

Έως το 2012 ο χλευασµός, η αρνητικότητα, που αντιµετώπιζε
στο εξωτερικό, πλήγωσε  βαθιά την αξιοπρέπεια του περήφανου
λαού µας. Πλήγωσε όλους εµάς που οι έννοιες πατρίδα, θρη-
σκεία, οικογένεια βρίσκονται πολύ ψηλά στον αξιακό µας κώδικα.
Και αυτό µας πείσµωσε περισσότερο να το αλλάξουµε.

Όταν κάποιοι µε µεγάλη ευκολία µιλούσαν για απαγκίστρωση
από την Ευρώπη, εµείς επιµέναµε σε αυτή τη σταθερή πορεία
µέσα στην Ευρώπη. Και σήµερα είµαστε υπερήφανοι που ανα-
στράφηκε όλο εκείνο το βαρύ κλίµα. Κανείς δεν µιλάει για έξοδο
από την Ευρωζώνη, απολαµβάνουµε της εµπιστοσύνης των εταί-
ρων, αγωνιζόµαστε όλοι µαζί για µια καλύτερη Ευρώπη. Έλληνες
µπαίνουν µπροστά και ηγούνται για διαµόρφωση νέων συνθηκών
προασπίζοντας τα συµφέροντα της χώρας που είναι και συµφέ-
ροντα της Ευρώπης. 

Ο δεύτερος στόχος ήταν να γίνουν µια σειρά διαρθρωτικές και
µεταρρυθµιστικές τοµές, για να αλλάξει η δηµόσια διοίκηση, η
σχέση του πολίτη µε το κράτος, µακριά από τον κοµµατισµό και
από αγκυλώσεις του παρελθόντος. Να γίνουν τοµές για την πα-
ραγωγικότητα, την επιχειρηµατικότητα, που βελτιώνουν την αν-
ταγωνιστικότητα της οικονοµίας, που δηµιουργούν ένα οικονο-
µικό µοντέλο βασισµένο στην αξιοκρατία και τις ευκαιρίες. 

Παρ’ όλες τις αντιδράσεις, η Κυβέρνηση προχωρά σε αυτόν
το δύσκολο δρόµο. Έχουν γίνει πολλά και προφανώς, µπορούν
να γίνουν ακόµα περισσότερα. Και αυτή η προσπάθεια πρέπει να
συνεχιστεί. Δεν έχουµε δικαίωµα για το πρόσκαιρο χειροκρότηµα
να καταδικάσουµε τη νέα γενιά να επιστρέψει στα λάθη του πα-
ρελθόντος. 

Ο τρίτος στόχος ήταν η διαχείριση του πιο δύσκολου µέρους,
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του χρέους και των µνηµονίων, που ήταν µια διαµορφωµένη ήδη
κατάσταση. Τον Ιούνιο του 2012 ο λαός αποφάσισε όλοι µαζί να
διαχειριστούµε το χάος. Και σε αυτό προσπάθησε αυτή η Κυβέρ-
νηση να ανταποκριθεί. Με πρόγραµµα, µε µέθοδο, µε σταθερό
βήµα, κόντρα στις απειλές περί «λιντσαρίσµατος», «τουφεκι-
σµού» και «αγχόνης», έχοντας τη σιωπηρή ανοχή αυτού του κα-
ταπληκτικού λαού, που γνωρίζει ότι δεν υπάρχει άλλη λύση, όταν
οι κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ τον καλούσαν πολλές φορές σε συλλαλη-
τήρια και πορείες, εµείς καταφέραµε να βάλουµε τέλος στην
ελεύθερη πτώση, όπου είχαµε περιέλθει. 

Σε όλη αυτή την τραγική κατάσταση προσπαθήσαµε να βοη-
θήσουµε όλους αυτούς που είχαν περισσότερη ανάγκη. Γιατί η
ευαισθησία δεν είναι προνόµιο κανενός. Υπάρχει κανείς σκεπτό-
µενος άνθρωπος που πιστεύει ότι υπήρχε άλλος δρόµος και δεν
επιλέχθηκε; 

Είπε ο κ. Δραγασάκης στην τοποθέτησή του ότι ενοχληθήκαµε
από το πρόγραµµα του ΣΥΡΙΖΑ γι’ αυτό και ζητάµε ψήφο εµπι-
στοσύνης. Ποιο πρόγραµµα; Να επανέλθω στα λόγια του κ. Λα-
παβίτσα που ακουστήκανε, ο οποίος είναι δικός σας στέλεχος
και συνοµιλητής. Μιλάει για ένα πρόγραµµα που χρησιµοποιού-
σανε οι ηγεµόνες των παραδουνάβιων περιοχών, που µοιάζει µε
έναν οδηγό σε δηµοπρασία και όσο µικρότερη είναι η χώρα, τόσο
µεγαλύτερο το πρόγραµµα! Άρα, λοιπόν, έχει ακυρωθεί από
µόνο του.   

Ή για πιο οικονοµικό πρόγραµµα µιλάει; Αυτό που ανταποκρί-
νεται στις απόψεις του Προέδρου ή των διαφόρων στελεχών, µε-
ταξύ ακύρωσης του µνηµονίου, καταγγελίας, µονοµερούς
διαγραφής και απόσυρσης; Η πολυγλωσσία δείχνει ξεκάθαρα και
την αναξιοπιστία αυτών των προτάσεων.

Οι ανάγκες της χώρας δεν µπορούν να περιµένουν το πότε θα
συντονιστεί ο ΣΥΡΙΖΑ ή οποιοσδήποτε άλλος. Η Κυβέρνηση προ-
χωρά µπροστά στην υλοποίηση του προγράµµατός της.

Είπε ο κ. Δραγασάκης: «όταν ζητάς ψήφο εµπιστοσύνης, πας
στο λαό». Βεβαίως, κανένας δεν το αµφισβητεί αυτό. Αλλά, πότε;
Σύµφωνα µε το Σύνταγµα, εκλογές γίνονται κάθε τέσσερα χρό-
νια. Η ψήφος και η γνώµη του λαού δεν δίνεται ούτε µε αναγωγή
σε οποιεσδήποτε άλλες εκλογές ούτε µε δηµοψηφίσµατα. Όταν
αυτή η Κυβέρνηση ολοκληρώσει το έργο της, τότε θα κριθεί από
το λαό. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η εκλογική µου περιφέρεια είναι
η Φθιώτιδα, ένας νοµός ο οποίος έχει πληγεί από την ανεργία σε
µια περιφέρεια, τη Στερεά Ελλάδα που, λόγω ενός πλασµατικού
ΑΕΠ, το 2007 κατατάχθηκε στις πλούσιες περιφέρειες. Αυτό ση-
µαίνει ότι οι άνεργοι δεν µπορούν να ενταχθούν ούτε καν σε ένα
πρόγραµµα ανεργίας. 

Παρ’ ότι, όµως, βιώνουµε την κρίση σε τόσο δύσκολες συνθή-
κες, οι πολίτες επιµένουν να ζητούν σταθερότητα. Επιθυµούν να
µπει ένα τέλος σε όλα αυτά που έζησαν, να αρχίσουν να ελπίζουν
και να βλέπουν µπροστά. 

Επιτέλους, τώρα βλέπουν ότι τα πράγµατα αρχίζουν να αλλά-
ζουν. Υπάρχει µία βελτίωση του οικονοµικού κλίµατος, των οικο-
νοµικών δεικτών και αυτό περιµένουν να γίνει πιο απτό και πιο
προσωπικό. Είναι θυµωµένοι, αγανακτισµένοι µε αυτά που υπέ-
στησαν και δεν έχουν άλλες αντοχές. Δεν δικαιολογούν και δεν
συγχωρούν λάθη, τα οποία και βεβαίως έχουν γίνει. Πολλές
φορές εµείς ως Βουλευτές µε προτάσεις και παρεµβάσεις µας
προσπαθήσαµε να τα διορθώσουµε και να τα περιορίσουµε. Τα
λάθη αυτά είχαν πολιτικό κόστος για εµάς. Δεν έφθασαν όµως
στους πολίτες.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο στόχος παραµένει: Δηµιουρ-
γία πλούτου µέσω της επιχειρηµατικότητας, θέσεων εργασίας,
στοχευµένες κοινωνικές παροχές. Η Κυβέρνηση οφείλει, στο
πλαίσιο των δηµοσιονοµικών της δυνατοτήτων, να αποκαταστή-
σει σταδιακά τις αδικίες προς τους πολίτες, µε ειλικρίνεια και
υπευθυνότητα, χωρίς λαϊκισµούς και κοµπορρηµοσύνη. 

Στηρίζω αυτήν την Κυβέρνηση, γιατί περνώντας δια πυρρός
και σιδήρου κατάφερε τη χώρα να σταθεί όρθια και να είναι
ασφαλής, σε ένα γεωπολιτικό περιβάλλον που φλέγεται.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ολοκληρώστε,
παρακαλώ.

ΕΛΕΝΗ ΜΑΚΡΗ-ΘΕΟΔΩΡΟΥ: Ολοκληρώνω, κυρία Πρόεδρε.

Κατάφερε, ταχύτερα από το αναµενόµενο, να πετύχει δύσκο-
λους στόχους και τα αποτελέσµατα αυτής της προσπάθειας φαί-
νονται και µε την κατάθεση του προϋπολογισµού. Για πρώτη
φορά δεν είναι υφεσιακός.  Στέλνει µηνύµατα αισιοδοξίας στους
πολίτες, στους επενδυτές, στις αγορές. Η Ελλάδα µπορεί, οι Έλ-
ληνες προχωρούν. Στηρίζω αυτήν την πορεία.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κυρία συνάδελφε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, τριάντα επτά µαθητές και µαθήτριες και δύο
συνοδοί-εκπαιδευτικοί από το 12ο Δηµοτικό Σχολείο της Νίκαιας. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο έχει ο κ. Σπυρίδων Λυκούδης.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΛΥΚΟΥΔΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, βρισκόµαστε σε µία κρίσιµη

φάση του ελληνικού προγράµµατος προσαρµογής. Νοµίζω ότι η
Κυβέρνηση -και µετά τον τελευταίο ανασχηµατισµό- εµφάνισε
έντονα σηµάδια κόπωσης και κατά τη γνώµη µου επιστροφή σε
ένα δρόµο ενός ιδιότυπου λαϊκισµού και σε γνωστές από το πα-
ρελθόν µεθόδους. Κατά την εκτίµησή µου φαίνεται ότι έχει εξαντ-
λήσει τα πολιτικά της αποθέµατα και είναι εγκλωβισµένη σε
αδιέξοδες επιλογές. 

Σε µία ύστατη κίνηση απεγκλωβισµού της, ζητά από την Βουλή
-στη βάση ενός συγκεκριµένου πλάνου πολιτικών κινήσεων έως
και την εκλογή του νέου Προέδρου της Δηµοκρατίας- ψήφο εµ-
πιστοσύνης, χωρίς όµως να αναφέρεται στην ουσία των πολιτι-
κών για το µέλλον, χωρίς να κάνει αυτοκριτική για λανθασµένες
επιλογές, χωρίς να λέει τι θα διορθώσει. Ουσιαστικά, µέσα από
αυτήν την κίνηση κυρίως, επιδιώκει να αµβλύνει την έντονη αµ-
φισβήτηση που έχουν οι ηγεσίες και των δύο κοµµάτων από τους
Βουλευτές τους και να πάρει µία ανάσα, µέχρι την εκλογή του
Προέδρου της Δηµοκρατίας. 

Σε µία τέτοια ψηφοφορία, όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
δεν µπορείς να απαιτείς και τη ψήφο όσων άλλων δηµοκρατικών,
προοδευτικών Βουλευτών -νοµίζω ότι είµαι ένας από αυτούς-
ανησυχούν για την πορεία της χώρας, θέλουν τη σταθερότητα
και επιδιώκουν τη µέγιστη συναίνεση και συνεννόηση, αλλά πα-
ράλληλα δεν θέλουν να ταυτιστούν µε την Κυβέρνηση, που κατά
τη γνώµη τους δεν έχει σταθεί στο ύψος των απαιτήσεων των
καιρών. 

Θα ψηφίσω «όχι» στην πρόταση για ψήφο εµπιστοσύνης, γιατί
δεν θέλω να προστεθώ στην υποστηρικτική, προς την Κυβέρ-
νηση, πλειοψηφία. Η ψήφος µου αυτό µόνο το περιεχόµενο έχει.
Νοµίζω πως η κυβερνητική πλειοψηφία έχει την ισχύ να αποδείξει
τη συνοχή της. Ας στηριχθεί σε αυτήν την ισχύ. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η χώρα πράγµατι βρίσκεται σε
µία κρίσιµη φάση, ίσως σοβαρότερη κι από το 2010, που ουσια-
στικά χρεοκόπησε και υποχρεώθηκε να ενταχθεί στο πρόγραµµα
δηµοσιονοµικής προσαρµογής. Από τότε πέρασαν τέσσερα δύ-
σκολα χρόνια, µε θυσίες και προσπάθειες των πολιτών, µε λαν-
θασµένες επιλογές των κυβερνόντων, µε υπαναχωρήσεις σε
συντεχνιακές διεκδικήσεις και µε καθυστερήσεις σε ώριµες µε-
ταρρυθµίσεις που χρειάζεται η χώρα.

Παρά ταύτα, µε υλοποίηση έστω και µέρους του προγράµµα-
τος προσαρµογής, κατάφερε η χώρα να µειώσει τις κρατικές
σπατάλες και να αντιµετωπίσει σε ένα βαθµό τα µεγάλα ελλείµ-
µατα. Αρκούν αυτά για οποιοδήποτε πανηγύρι; Όχι βεβαίως. Πα-
ραµένουν ανοικτά µεγάλα θέµατα, όπως ένα βιώσιµο
συνταξιοδοτικό και ασφαλιστικό σύστηµα, ένα δίκαιο φορολο-
γικό σύστηµα, η µεταρρύθµιση του κράτους και των θεσµών του
και κυρίως η παραγωγική ανασυγκρότηση της χώρας και το νέο
βιώσιµο αναπτυξιακό µοντέλο, που έχει ανάγκη ο τόπος.

Το ερώτηµα είναι το εξής: Ποιος θα οδηγήσει τη χώρα στη µε-
ταµνηµονιακή εποχή; Χρησιµοποιώ κι εγώ έναν όρο που τόσο
αρέσει σ’ αυτούς που θα σκίσουν το µνηµόνιο µόλις αναλάβουν
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ή σ’ αυτούς που το σκίζουν σελίδα-σελίδα πάνω από δύο χρόνια
τώρα, αφού, όπως υποστηρίζουν, οσονούπω θα πάψει να υπάρ-
χει, υποτιµώντας τις ήδη υπάρχουσες δεσµεύσεις που βαραίνουν
το µέλλον µας. 

Κατά τη γνώµη µου, αυτό δεν µπορεί να το κάνει η παρούσα
Κυβέρνηση. Όλα τα στοιχεία δείχνουν ότι έχει χάσει την πραγ-
µατική, την αληθινή, την πέρα από ψηφοφορίες σαν την αυριανή
συνοχή των κοινοβουλευτικών οµάδων που τη στηρίζουν, αλλά
και της κοινωνίας, πέρα από τις αγορές και τους εταίρους µας.
Όµως, δεν µπορεί να το κάνει, κυρίως γιατί δεν µπορεί να σηκώ-
σει αυτό το φορτίο των µεγάλων διαρθρωτικών αλλαγών που έχει
ανάγκη η χώρα. 

Δηλαδή, η λύση –θα ρωτήσει κάποιος- είναι οι πρόωρες εκλο-
γές; Όχι, βεβαίως, κατά τη γνώµη µου. Οι πρόωρες εκλογές δεν
είναι η λύση σ’ αυτή τη φάση. Όπως δείχνουν τα στοιχεία όλων
των δηµοσκοπήσεων, οι εκλογές δεν θα δώσουν λύση. Ίσως να
περιπλέξουν το πρόβληµα ακόµα περισσότερο. Οι πολιτικές δυ-
νάµεις που θα οδηγήσουν τη χώρα στο µέλλον είναι υπό διαµόρ-
φωση, κατά τη γνώµη µου. Οι παρούσες πολιτικές δυνάµεις δεν
έχουν τη δυναµική που απαιτείται για µία νέα αρχή και δεν έχουν
πείσει την κοινωνία ότι µπορούν να σηκώσουν από µόνες τους
το µεγάλο πολιτικό βάρος που απαιτούν οι αλλαγές που χρειάζε-
ται να γίνουν στη χώρα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, νοµίζω πως πρέπει να τολµή-
σουµε προς άλλη κατεύθυνση. Στη µεταβατική αυτή φάση, κατά
τη γνώµη µου χρειαζόµαστε πολιτική σταθερότητα, µέσα από µία
νέα συµφωνία των βασικών πολιτικών δυνάµεων της συµπολίτευ-
σης και της Αντιπολίτευσης για µια νέα κυβέρνηση ειδικού σκο-
πού, που θα στηριχθεί από την παρούσα Βουλή. Χρειαζόµαστε
µία συµφωνία, η οποία θα εξαντλήσει τον εναποµείναντα χρόνο
έως την άνοιξη του 2016 και θα περιέχει τα κρίσιµα θέµατα που
έχουµε στην ατζέντα του επόµενου διαστήµατος προς αντιµετώ-
πιση, δηλαδή διαπραγµάτευση για το χρέος, εκλογή του Προ-
έδρου της Δηµοκρατίας, αλλαγές στον εκλογικό νόµο και το
Σύνταγµα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Αυτοί είναι τρεις άξονες θεµάτων, που καµµία δύναµη από
µόνη της δεν µπορεί –αλλά και δεν πρέπει- να επιδιώξει να τα αν-
τιµετωπίσει. Είναι θέµατα κρίσιµης εθνικής σηµασίας, που από
µόνα τους, ακόµα κι αν δεν είχαµε την πολυπλοκότητα αυτής της
περιόδου, απαιτούν σηµαντικά αυξηµένες πλειοψηφίες για την
αντιµετώπισή τους. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Απ’ αυτή τη συµφωνία, αν υπάρξει –εγώ το εύχοµαι- κατά τη
γνώµη µου ο τόπος θα ωφεληθεί τα µέγιστα και θα αποφευχθούν
άσκοπες εκλογικές αναµετρήσεις –πιθανόν, πάνω από µία- χωρίς
αποτέλεσµα και µε άγνωστες επιπτώσεις.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι πολιτικές δυνάµεις της
χώρας ας δείξουν την ωριµότητά τους αυτές τις κρίσιµες ώρες
και στιγµές.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ο κ. Ιωάννης

Ιωαννίδης έχει τον λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι γνωστό ότι η παροχή

ψήφου εµπιστοσύνης εµπεριέχει την έννοια της αντικειµενικά θε-
τικής αξιολόγησης του έργου της Κυβέρνησης. Αυτήν τη θετική
αξιολόγηση προτίθεµαι να σας εκθέσω. Δεν έχουµε, λοιπόν,
παρά απλώς να συγκρίνουµε τη σηµερινή κατάσταση µ’ αυτήν
που επικρατούσε µέχρι τον Ιούνιο του 2012 και που παρέλαβε η
παρούσα Κυβέρνηση και εύκολα θα κατανοήσουµε το µέγεθος
του ουσιαστικού έργου της.

Ας θυµηθούµε µόνο για λίγο τις συνθήκες που επικρατούσαν
εκείνη την εποχή -που ήταν από τις χειρότερες που πέρασε η Ελ-
λάδα µεταπολεµικά- δηλαδή τη δυσπιστία και τη γενική καχυπο-
ψία που αντιµετωπίζαµε στις σχέσεις µας µε την Ευρωπαϊκή
Ένωση και τους εταίρους µας, µε αντίκτυπο σε όλους τους το-
µείς δραστηριότητας και όχι µόνο τους οικονοµικούς, την αδυ-
ναµία να υπερασπιστούµε τα δίκαιά µας, τις καθηµερινές

αναφορές σε όλα τα διεθνή δίκτυα για χρεοκοπία και έξοδο από
το ευρώ, την υπερβολική άνοδο στα επιτόκια δανεισµού, τη  µεί-
ωση στις εµπορικές συναλλαγές µε το εξωτερικό, τα προβλή-
µατα στην τραπεζική ρευστότητα και στο εσωτερικό εµπόριο, τη
δραµατική πτώση στις αφίξεις τουριστών, τον αναβρασµό στην
κοινωνία για τους λανθασµένους µέχρι τότε χειρισµούς, τις
φήµες που κυκλοφορούσαν και έσπερναν τον πανικό, όποτε πλη-
σίαζε Σαββατοκύριακο. 

Εκείνη η εικόνα παραµένει µόνο ως άσχηµη, αλλά διδακτική
ανάµνηση και κυρίως, δεν έχει καµµία σχέση µε το σήµερα, όπου
φαίνεται πλέον ότι η χώρα πραγµατικά έχει αλλάξει. 

Από την πρώτη στιγµή που σχηµατίστηκε το 2012 η Κυβέρνηση
του Αντώνη Σαµαρά, οι σωστοί χειρισµοί του Πρωθυπουργού
είχαν ως αποτέλεσµα τη σταδιακή αποκατάσταση της διεθνούς
εµπιστοσύνης και την επιστροφή στην οµαλότητα, παρά το ότι
παραλάβαµε τη χώρα µε υποχρεώσεις, για την ανάληψη των
οποίων δεν συµφωνούσαµε. Πιστεύαµε, όµως, στις δυνάµεις µας
και βασιζόµασταν στην εµπιστοσύνη του ελληνικού λαού. 

Χρειάστηκε µία σειρά από µικρούς και µεγάλους άθλους. Έτσι,
πετύχαµε να κρατήσουµε την Ελλάδα όρθια µέσα στην Ευρώπη
και µέσα στο ευρώ. Δηµιουργήσαµε πρωτογενές πλεόνασµα ένα
χρόνο πριν από την πρόβλεψη. Καταφέραµε πριν από λίγο καιρό
και δύο ολόκληρα χρόνια πριν από το πρόγραµµα να είναι από-
λυτα επιτυχής η έξοδός µας στις αγορές. Καταφέραµε στο τρίτο
τρίµηνο της φετινής χρονιάς να βγούµε από την ύφεση για
πρώτη φορά µετά από έξι δύσκολα χρόνια. Για δε του χρόνου η
πρόβλεψη για την ανάπτυξη είναι 2,9%. Καταφέραµε να µη χρει-
αζόµαστε πλέον νέο µνηµόνιο, ακόµα και από την επόµενη χρο-
νιά. Υλοποιήσαµε δεκάδες µεταρρυθµίσεις, που είχε ανάγκη ο
τόπος, για να ξεφύγει από τη στασιµότητα και να γίνει µια σύγ-
χρονη χώρα. Έχουµε δροµολογήσει πολλές άλλες.

Για όλα αυτά ευχαριστούµε τον ελληνικό λαό, που χάρη στην
ιώβεια υποµονή του επιτέλους πιάνουν τόπο οι θυσίες του. 

Είχαµε υποσχεθεί ότι η σταδιακή βελτίωση των οικονοµικών
θα µας επέτρεπε να προβαίνουµε σε διαρθρωτικά µέτρα άµβλυν-
σης των επιπτώσεων της κρίσης. Αυτό ξεκίνησε ήδη από φέτος
µε το κοινωνικό µέρισµα και µε τις προβλέψεις στον προϋπολο-
γισµό για µείωση κατά 30% της εισφοράς αλληλεγγύης, για µεί-
ωση του ειδικού φόρου κατανάλωσης στο πετρέλαιο θέρµανσης
και για την ενίσχυση των αποδοχών των ενστόλων. 

Για το µέλλον όλες οι προβλέψεις, αλλά και οι µελέτες δεί-
χνουν ότι στο εξής και σε σταθερή βάση τα µεγέθη της οικονο-
µίας θα βελτιώνονται. 

Από την πλευρά µας, στους είκοσι µήνες που αποµένουν µέχρι
να λήξει η θητεία της Κυβέρνησης, σκοπεύουµε να καταβάλ-
λουµε κάθε προσπάθεια, ώστε αυτή η καλυτέρευση να περάσει
στην καθηµερινότητα των πολιτών και να αµβλύνει τις συνέπειες,
αρχίζοντας από όσους έχουν υποφέρει περισσότερο, πάντα, βέ-
βαια, µε λογική και σύνεση. Γιατί τώρα που βγαίνουµε από το
µνηµόνιο, εµείς δεν θα κάνουµε τα λάθη που έγιναν στο παρελ-
θόν, όταν δανειζόµασταν ως κράτος ασύστολα για να δίνονται
αυξήσεις χωρίς κριτήρια και προτεραιότητες. 

Ο ελληνικός λαός υπέφερε τα χρόνια της ύφεσης και όλοι µας
διδαχτήκαµε πολλά. Ως Κυβέρνηση και παράταξη θα αγωνι-
στούµε µε όλες τις δυνάµεις µας, ώστε να µην επιστρέψουµε σε
τέτοιες µοιραίες επιλογές. 

Σε είκοσι µήνες, λοιπόν, η εικόνα σε σχέση µε το σήµερα θα
είναι πολύ καλύτερη. Αυτό που θα προσπαθήσουµε, είναι να κα-
ταλάβει ο ελληνικός λαός ότι υπάρχει ανάπτυξη και ότι η τσέπη
του γεµίζει. Άρα, η πραγµατική οικονοµία βελτιώνεται. Θα έχουµε
ολοκληρώσει τις παρεµβάσεις και τις διαρθρωτικές αλλαγές,
όπως άλλωστε προβλέπει και η τετραετής εντολή του ελληνικού
λαού. Χρειάζεται ήρεµο πολιτικό κλίµα, ώστε ο επιχειρηµατικός
κόσµος να ενθαρρυνθεί για πιο έντονη δραστηριότητα και οι δυ-
νάµεις της αγοράς να επιδράσουν θετικότερα. 

Προσωπικά, πιστεύω ότι όλα τα παραπάνω είναι υπεραρκετά
για να παρασχεθεί στην Κυβέρνηση η εµπιστοσύνη που της χρει-
άζεται. 

Όµως, ας δούµε και τι παρουσιάζει η Αξιωµατική Αντιπολί-
τευση. Παρουσιάζει προτάσεις που τροµάζουν, άγνοια της διε-
θνούς πραγµατικότητας, ενοχοποίηση της επιχειρηµατικότητας
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και άκρατο λαϊκισµό. Οι εξαγγελίες αυτές κρύβουν µία αληθινή
φοροκαταιγίδα. 

Το άµεσο δηµοσιονοµικό κόστος µε τις πιο συντηρητικές εκτι-
µήσεις και µόνο για τον πρώτο χρόνο υπερβαίνει τα 17 δισεκα-
τοµµύρια ευρώ, χωρίς να λάβουµε υπόψη τη διαγραφή ιδιωτικών
χρεών ύψους 10 δισεκατοµµυρίων ευρώ. 

Με δεδοµένο, λοιπόν, ότι µας υπόσχονται ισοσκελισµένους
προϋπολογισµούς, οδηγούµεθα στο εύλογο συµπέρασµα ότι οι
εξαγγελίες αυτές θα υλοποιηθούν και αυτό σηµαίνει την αύξηση
των εσόδων από φόρους τουλάχιστον κατά 14 δισεκατοµµύρια
ευρώ. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, θέλω να µιλάω πάντα θετικά και
γι’ αυτό το λόγο εύχοµαι, όπως τώρα τελευταία έχει βελτιωθεί
ως προς το λαό, για να µιλήσει πιο πολύ στη ψυχή του, έτσι να
συνεχίσει και η Αξιωµατική Αντιπολίτευση. Πρέπει να είναι ήρεµο
το κλίµα και πρέπει πρωταρχικός στόχος να είναι, η χώρα να βγει
από το αδιέξοδο και ο Έλληνας πολίτης να µπορέσει να αναπνεύ-
σει, γιατί πράγµατι έχει πιεστεί όλα αυτά τα χρόνια. 

Η συνεπής, συνετή διαχείριση της Κυβέρνησης στους τριάντα
µήνες µας κάνει να αισιοδοξούµε, γιατί εξαλείφονται σταδιακά
νοοτροπίες δεκαετιών και χρόνιες ανισορροπίες. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε. 
Το ΑΕΠ αρχίζει να αυξάνεται. Τα επενδυτικά σχέδια δειλά-

δειλά εµφανίζονται στο προσκήνιο. Η ανταγωνιστικότητα ενι-
σχύεται και γενικά διαµορφώνονται οι προϋποθέσεις για
πραγµατική ανάπτυξη της οικονοµίας, που θα φέρει νέες θέσεις
εργασίας και θα αµβλύνει τις επιπτώσεις από την κρίση. 

Εµείς συνεχίζουµε µε τις δικές µας δυνάµεις. Ο λαός έχει να
κρίνει και να διαλέξει, όταν θα έρθει η ώρα για ένα ηµιτελές θε-
τικό έργο µέχρι τώρα και µε λόγια τα οποία πραγµατικά διχάζουν,
γιατί ανάλογα µε το ποιος τα λέει διαφέρει ο ένας από τον άλλον. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα από τη Νέα Δηµοκρατία)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε

πολύ, κύριε Ιωαννίδη. 
Η κ. Θεανώ Φωτίου έχει τον λόγο. 
ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ: Κυρία Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι Βουλευ-

τές, αν εµπιστευτούµε σήµερα την Κυβέρνηση, σηµαίνει ότι υπο-
στηρίζουµε το εξής τετράπτυχο: 

Πρώτον, ότι η χώρα βγαίνει από την κρίση µε αυτήν την οικο-
νοµία κατεστραµµένη και µε πρωταθλήτρια χώρα στην Ευρώπη
την ανεργία. Δεύτερον, ότι τα µνηµόνια τελείωσαν, ενώ όλοι οι
µνηµονιακοί νόµοι είναι σε ισχύ. Τρίτον, ότι το χρέος είναι βιώ-
σιµο, ενώ αυτό κανείς δεν το υποστηρίζει διεθνώς, παρά µόνο η
Μέρκελ και ο Σόιµπλε. Τέταρτον, ότι µπορούµε να ξεπληρώ-
σουµε τους δανειστές µε 9 δισεκατοµµύρια ευρώ το χρόνο, ενώ
δεν θα πάρουµε άλλα δάνεια. 

Νοµίζω ότι αυτό δεν το πιστεύει κανείς ούτε µέσα στην Αί-
θουσα, αλλά ούτε και στον ελληνικό λαό. Αυτό σηµαίνει κρίση
εκπροσώπησης, δηλαδή ότι η συντριπτική πλειοψηφία του ελλη-
νικού λαού δεν τα πιστεύει αυτά και ότι αν πάρετε ψήφο εµπι-
στοσύνης, βρίσκεστε σε πλήρη αναντιστοιχία µε τις συντριπτική
πλειοψηφία του ελληνικού λαού, που σηµαίνει ότι δεν µπορείτε
να συνεχίσετε να ψηφίζετε νόµους, δεν µπορείτε να εκλέξετε
Πρόεδρο Δηµοκρατίας κ.ο.κ..

Άρα, πράγµατι, η µόνη λύση είναι οι εκλογές που ζητάει ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ και το µόνο πρόγραµµα µέχρι στιγµής που έχουµε ακούσει,
που να µπορεί να µας βγάλει από την κρίση είναι το πρόγραµµα
του ΣΥΡΙΖΑ. Το πρώτο µέρος του προγράµµατος το ακούσαµε
στη Διεθνή Έκθεση Θεσσαλονίκης από τον Πρόεδρο. 

Όµως, θα ήταν λάθος, αν εµείς οι Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ χά-
ναµε το τριήµερο και αυτήν την καταπληκτική ευκαιρία που µας
δίνεται µε το να µην πάµε λίγο παρακάτω στις θέσεις του προ-
γράµµατός µας και να µην αναλύσουµε ειδικότερα θέµατα που
απασχολούν τον ελληνικό λαό, αντί να χάνουµε την ώρα µας
απαντώντας στα µεγάλα ψέµατα που δεν χρειάζεται να τα εξη-
γήσουµε, γιατί ο ελληνικός λαός τα ξέρει από πρώτο χέρι, δη-
λαδή από την καθηµερινότητά του. 

Ξέρετε, κύριες και κύριοι Βουλευτές, ότι η χώρα είχε δύο µε-

γάλα συγκριτικά πλεονεκτήµατα στο ευρωπαϊκό και διεθνή χώρο.
Πρώτον, για τα υψηλά ποσοστά ιδιόκτητης κατοικίας και δεύτε-
ρον, για τα υψηλά ποσοστά αποφοίτων λυκείων και πανεπιστη-
µίων. Ήταν το δηµιούργηµα µιας χαρακτηριστικής ταυτοτικής
ανάγκης και βούλησης του λαού να βάλει ένα κεραµίδι πάνω από
το κεφάλι του και να σπουδάσει τα παιδιά του. 

Βάλατε χέρι και στα δύο και τα καταστρέψατε ή επιχειρείτε να
τα καταστρέψετε και τα δύο. Επιχειρείτε να ξεπουλήσετε σπίτια
κι εκπαίδευση. Και τα µεν σπίτια τα αφήνω στον κ. Βορίδη –δεν
είναι εδώ- ο οποίος πήρε τα σουσούµια αυτού που εκπροσωπεί
και ο οποίος, ενθυµούµενος το ακροδεξιό παρελθόν του, θα τα
σώσει από τους «κοµµουνιστές» του ΣΥΡΙΖΑ.

Θα µιλήσω, λοιπόν, για την εκπαίδευση και την έρευνα, την
άλλη µεγάλη µας περιουσία και τη δύναµη που έχουν να µας βγά-
λουν από την κρίση, να ενισχύσουν την παραγωγική ανασυγκρό-
τηση της χώρας και να της δώσουν συγκριτικά πλεονεκτήµατα. 

Εµείς έχουµε ένα σχέδιο ενίσχυσης της βασικής κι εφαρµο-
σµένης έρευνας που θα συµβάλλει στο δικό µας σχέδιο, αυτό
της παραγωγικής ανασυγκρότησης, αντί να διαλύουµε και να
ιδιωτικοποιούµε ερευνητικά κέντρα και πανεπιστήµια. 

Γι’ αυτό θα δηµιουργήσουµε τον ενιαίο χώρο τριτοβάθµιας εκ-
παίδευσης και έρευνας, δηλαδή ένα χώρο δηµόσιο δωρεάν,
όπου θα συνεργάζονται τα δηµόσια ερευνητικά κέντρα και τα δη-
µόσια ΑΕΙ. Θα ενισχύσουµε, δηλαδή, το πεδίο όπου εξακολου-
θούµε να είµαστε ψηλά στην Ευρωπαϊκή Ένωση –ω του
θαύµατος, ένατοι!- το οποίο µας επιτρέπει να δηµιουργήσουµε
νέες παραγωγικές δυνατότητες της χώρας µε αυτό το προσω-
πικό, το οποίο σήµερα µεταναστεύει, τους νέους επιστήµονες,
µε ό,τι δηλαδή πιο πολύτιµο έχει και χάνει η χώρα λόγω της πο-
λιτικής της. 

Έχουµε έτοιµο ένα µεταβατικό θεσµικό πλαίσιο που θα επιτρέ-
ψει τη λειτουργία του ενιαίου χώρου ανώτατης εκπαίδευσης κι
έρευνας µε βάση το άρθρο 16 του Συντάγµατος, που το κάνατε
«κουρελόχαρτο», ισοτιµώντας τα πτυχία των ελληνικών ΑΕΙ µε τα
ιδιωτικά κολλέγια, που σήµερα χωρίς να ερυθριούν ονοµάζονται
πανεπιστήµια. 

Γιατί; Γι’ αυτή τη µεγάλη ιδιωτική αγορά προορίζονται οι δια-
γεγραµµένοι «αιώνιοι» δήθεν φοιτητές. Γιατί οι διαγραφές των
αιωνίων φοιτητών προετοιµάζουν το έδαφος για τις διαγραφές
των κανονικώς φοιτούντων, των σηµερινών φοιτητών, που δεν
επιτρέπεται να χάσουν πάνω από δύο έτη σπουδών συνολικά.
Δηλαδή, το 50% των σηµερινών σπουδαστών κινδυνεύουν να µην
µπορούν να πάρουν πτυχίο, να είναι πελατεία για τα ιδιωτικά κολ-
λέγια ή όσοι δεν έχουν λεφτά να µην πάρουν ποτέ πτυχίο. Γι’
αυτά επαίρεται και επιχαίρει ο κ. Λοβέρδος. 

Εµείς δεσµευόµαστε να σταµατήσουµε τη διπλή όψη της ιδιω-
τικοποίησης που έχετε επιβάλει στην εκπαίδευση: Δηλαδή, από
τη µια αφειδώλευτα παροχές στην ιδιωτική εκπαίδευση, από την
άλλη µετατροπή της δηµόσιας εκπαίδευσης σε ιδιωτική και τέλος
της δηµόσιας εκπαίδευσης σε επιχειρηµατική δραστηριότητα,
για να τα βγάλει τα λεφτά της, µπας και επιβιώσει. Αλλιώς δεν
µπορεί να επιβιώσει.

Η Αριστερά πιστεύει στη δύναµη της εκπαίδευσης, που είναι
όπλο κοινωνικής και προσωπικής χειραφέτησης. Είναι µέσο εµ-
βάθυνσης της δηµοκρατίας. Η γνώση είναι απαραίτητη, όχι µόνο
για την κατανόηση της κρίσης, αλλά και για την έξοδο από αυτήν,
για την αλλαγή της κοινωνίας που εµείς επαγγελλόµαστε. Γιατί
εµείς είµαστε η Αριστερά που επιθυµεί την αλλαγή της κοινω-
νίας. Ναι, αυτή η δύναµη, αυτό το όπλο, πρέπει να βρίσκεται στα
χέρια των πολλών και όχι των λίγων. Γι’ αυτό, λοιπόν, δηµόσια,
δωρεάν, δηµοκρατική, µαζική εκπαίδευση που θα αναβαθµί-
σουµε, για να είναι υψηλού επιπέδου. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του

κυρίου Βουλευτή)
Ένα λεπτό, κυρία Πρόεδρε, τελειώνω.
Το σχέδιό µας είναι αντίπαλο σχέδιο µε δύο στόχους: Ο πρώ-

τος είναι να σταµατήσουµε την καταστροφή, δηλαδή, να λειτουρ-
γήσουν τα σχολεία και τα πανεπιστήµια µε όλους όσοι έχουν
ανάγκη, µε τους παράνοµα κι αντισυνταγµατικά απολυµένους
φύλακες, διοικητικούς, εκπαιδευτικούς, στη θέση τους -γιατί κα-
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νείς δεν περισσεύει- µε βιβλία και µε βιβλιοθήκες. Θα αντιµετω-
πίσουµε την ανθρωπιστική κρίση στην εκπαίδευση µε πρωινό και
µεσηµεριανό στα σχολεία, µε σίτιση και στέγαση εξασφαλισµένη
για όλους τους σπουδαστές. Όχι να δηµιουργείτε αυτήν την τρα-
γωδία µε τους είκοσι χιλιάδες φοιτητές που περιµένουν δήθεν
µετεγγραφή, ώστε να εξαφανίσετε όλα τα πανεπιστήµια στην πε-
ριφέρεια και να ακυρώσετε όλα τα κεντρικά.

Θα αντιµετωπίσουµε τη σχολική διαρροή που προκαλείται από
την ανέχεια και τις συνεχείς εξετάσεις. Θα καταργήσουµε αυτές
τις συνεχείς εξετάσεις που βάλατε στο λύκειο, είναι προφανές
αυτό, διότι έτσι φεύγουν τα φτωχά παιδιά από τα σχολεία.

Θα επαναφέρουµε το θεσµό του ολοήµερου σχολείου µε ενι-
σχυτική διδασκαλία, όπου τα παιδιά θα µαθαίνουν τουλάχιστον
µια γλώσσα πιστοποιηµένη, γιατί δεν έχουν να την πληρώνουν
έξω. 

Θα αντιµετωπίσουµε τα σχολεία σαν τόπο πολιτισµού που θα
είναι ανοιχτά τα βράδια για κοµπιούτερ, θέατρο, µουσική, αθλη-
τισµό, για παρεούλα -κανείς µόνος στην κρίση- για να διώξουµε
το φασισµό από τα σχολεία.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ολοκληρώστε,
κυρία Φωτίου, σας παρακαλώ.

ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ: Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε, και ευχαριστώ
για την ανοχή σας.

Γι’ αυτό το τιτάνιο έργο δεν υποσχόµαστε χρήµατα στους εκ-
παιδευτικούς. Υποσχόµαστε σεβασµό, εργασιακή ασφάλεια,
χωρίς το φόβο της απόλυσης και αξιοπρέπεια, γιατί µόνο αυτοί
µπορούν να µεταδώσουν τη χαρά  της γνώσης.

Θυµηθείτε όλοι, κύριοι Βουλευτές και συνάδελφοι, το δάσκαλο
που σας άλλαξε τη µαθητική ζωή. Εµείς εµπιστευόµαστε τους
εκπαιδευτικούς. Πιστεύουµε πως αυτή η εµπιστοσύνη θα τους
κάνει να υπερβούν τα προσωπικά τους προβλήµατα και αδυνα-
µίες και θα συµβάλλουν στο µεγάλο σχέδιο δηµοκρατικής ανα-
γέννησης της εκπαίδευσης του τόπου µας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε

πολύ, κυρία Φωτίου.
Τον λόγο έχει ο Υπουργός Διοικητικής Μεταρρύθµισης και

Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης, κ. Κυριάκος Μητσοτάκης.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Υπουργός Διοικητικής Μεταρ-

ρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης): Άκουσα, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, µε προσοχή αυτά τα οποία είπε η κ. Φω-
τίου. Δεν µπορώ να πω ότι έγινα πολύ σοφότερος. 

Μίλησε για δωρεάν χώρο τριτοβάθµιας εκπαίδευσης και έρευ-
νας. Να σας πω ένα µυστικό; Δεν υπάρχει τίποτα δωρεάν σε
αυτήν τη ζωή. Όλα πληρώνονται και όλα τελικά πληρώνονται από
τον Έλληνα φορολογούµενο. Γι’ αυτό, όταν υπόσχεστε µε τόσο
µεγάλη άνεση τη διεύρυνση του κράτους, θα πρέπει να αποσα-
φηνίζετε και από πού θα βρεθούν οι πόροι, για να χρηµατοδοτή-
σετε αυτήν την ωραία επεκτατική σας πολιτική.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µετά από πέντε χρόνια κρίσης
για την ελληνική οικογένεια, για τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις,
για την κοινωνία µας σε όλο το φάσµα, είναι φυσικό σε αυτήν την
Αίθουσα όλοι να υπόσχονται µια νέα αρχή. Και δεν νοµίζω ότι
υπάρχει λόγος να µασάµε τα λόγια µας. Το ίδιο κάνει η Αντιπο-
λίτευση, το ίδιο κάνουµε και εµείς στην Κυβέρνηση. Είναι φυσικό
οι πολίτες, οι οποίοι µας ακούν, να δυσπιστούν, να δυσανασχε-
τούν γιατί µετά την κόπωση των τελευταίων ετών βλέπουν, από
την µια την Αριστερά να οραµατίζεται την πρώτη της εµπειρία
στην κυβέρνηση και από την άλλη τη σηµερινή Κυβέρνηση να
υπερασπίζεται το έργο της. 

Φαντάζοµαι ότι υπάρχουν πολλοί, οι οποίοι µας ακούν και σή-
µερα ακόµα λένε ότι όλοι λίγο-πολύ το ίδιο είναι. Φοβάµαι όµως,
ότι τα πράγµατα είναι πολύ πιο σύνθετα, διότι σε µια τέτοια συ-
ζήτηση -νοµίζω ήταν πολύ σαφής και διαφωτιστική η τοποθέτηση
της κ. Φωτίου- τι συγκρούεται τελικά;

Συγκρούεται η ευχέρεια, κυρία συνάδελφε, του αντιπολιτευτι-
κού λόγου µε την πολύ µεγάλη δυσκολία της κυβερνητικής πρά-
ξης, η µεγάλη άνεση των ανέξοδων υποσχέσεων µε τα σκληρά
διλήµµατα της λήψης επώδυνων αποφάσεων, η µεγάλη ευκολία
του να ικανοποιείς τους πάντες στα λόγια µε το µεγάλο κόστος
επιλογών που αναγκαστικά αλλάζουν τις ζωές κάποιων προς το

χειρότερο. Τελικά συγκρούεται το φαντασιακό µε το πραγµατικό,
ο λαϊκισµός µε την υπευθυνότητα, το κεκτηµένο δικαίωµα µε την
υποχρέωση της συνεχούς βελτίωσης.

Κάποιοι έσπευσαν να µιλήσουν για το τέλος του διαχωρισµού,
το τέλος των ιδεολογιών, την κατάρρευση των διαχωριστικών
γραµµών µεταξύ των κοµµατικών συνεργασιών. Νοµίζω ότι έκαναν
µεγάλο λάθος, διότι σήµερα περισσότερο παρά ποτέ οι διαφορές
µεταξύ των δύο κοµµάτων που διεκδικούν τη διακυβέρνηση αυτής
της χώρας είναι πιο ευκρινείς από ποτέ.

Εγώ προσωπικά, κύριοι και κυρίες συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ,
δεν χαίροµαι γι’ αυτό. Θα περίµενα πραγµατικά ότι µετά την ελ-
ληνική µνηµονιακή τραγωδία θα γινόµασταν όλοι σοφότεροι, ότι
θα µαθαίναµε από τα λάθη µας και ότι θα µπορούσαµε να συµ-
φωνήσουµε, τουλάχιστον στο αυτονόητο. Ξέρετε ποιο είναι το
αυτονόητο και ποιος είναι ο ορισµός της παράνοιας, όπως τον
είχε διατυπώσει ο Αϊνστάιν; Είναι να επαναλαµβάνουµε τα ίδια
πράγµατα και να περιµένουµε διαφορετικά αποτελέσµατα.

Ο Στέλιος Ράµφος, αυτός ο διορατικός ψυχαναλυτής της ελ-
ληνικής ιδιαιτερότητας –είχα την ευκαιρία χθες πάλι να ξεφυλ-
λίσω το τελευταίο του βιβλίο- έγραψε γι’ αυτούς που
«Οχυρωµένοι αυτιστικά στο πολιτισµικό τους αναχρονισµό δεν
διδάσκονται από τη µνήµη, καθώς τη χρησιµοποιούν για να ξα-
ναζεστάνουν το παρελθόν και όχι για να το νοηµατοδοτήσουν».

Δεν ξέρω αν την έγραψε για εσάς αυτήν τη φράση, αλλά σί-
γουρα σας ταιριάζει γάντι, γιατί πίσω από το ριζοσπαστικό του
πολιτικού σας λόγου κρύβεται µια νοσταλγία για µια επιστροφή
σε ένα παρελθόν, το οποίο το αφήσαµε οριστικά πίσω µας και
δεν θέλουµε να επιστρέψουµε σε αυτό το παρελθόν.

Γιατί, ξέρετε, ένα κόµµα φαίνεται αν είναι γερασµένο όχι από
τους γέρους του, αλλά από τους νέους του. Δυστυχώς, οι ιδέες
σας είναι εξίσου γερασµένες, αναχρονιστικές και παρωχηµένες.

Τελικά, θέλετε µια Ελλάδα, η οποία θα είναι κατ’ εικόνα και
οµοίωση του δηµοσίου που εσείς επαγγέλλεστε: όλοι ίσοι, όλοι
ισοπεδωµένοι, χωρίς θετικούς στόχους και χωρίς φιλοδοξία. Θέ-
λετε να αφαιρέσετε από τον Έλληνα την ανεξαρτησία, τη δηµι-
ουργικότητα, τη φιλοδοξία, και γιατί όχι, να την αντικαταστήσετε
µε µια µίζερη εσωστρέφεια υπέρ ενός ιδεολογικού προσήµου
που έχει πεθάνει παντού στην Ευρώπη. Είστε οι τελευταίοι που
προσπαθείτε να το κρατήσετε τεχνητά στη ζωή.

Αλλά ξέρετε ότι η Ελλάδα του 2014 δεν είναι η Ελλάδα του
2009, δεν είναι σίγουρα η Ελλάδα του 1989. Εγώ πιστεύω ακρά-
δαντα ότι µέσα από την κρίση γίναµε καλύτεροι, µέσα από τον
πόνο που βιώσαµε, αποκτήσαµε µια συλλογικότητα.

Είµαι πεπεισµένος ότι για κάθε έναν νοσταλγό της Ελλάδας
των ελλειµµάτων, της αναξιοκρατίας, του κοµµατισµού, της µε-
τριότητας υπάρχουν πολλοί περισσότεροι που βλέπουν σήµερα
µια νέα ευκαιρία να χτίσουµε µια νέα Ελλάδα πάνω σε στέρεες
βάσεις ανατινάζοντας τα σαθρά θεµέλια του µεταπολιτευτικού
οικοδοµήµατος.

Αυτή η σιωπηλή πλειοψηφία αντιλαµβάνεται ότι σήµερα κλείνει
ένας κύκλος. Ο κύκλος του µνηµονίου κλείνει µε πολλές θυσίες.
Με πολλές θυσίες η Ελλάδα ανακτά σήµερα τη δηµοσιονοµική
σταθερότητα, που τόσο είχε διασαλευτεί την εποχή του άκρατου
δανεισµού. 

Σήµερα, περισσότερο παρά ποτέ –και µακάρι να µπορούσαµε
να συµφωνήσουµε έστω στα αυτονόητα- είναι απαραίτητη η χά-
ραξη ενός εθνικού σχεδίου ανασυγκρότησης που θα αποτελέσει
τον οδικό χάρτη για τη µεταµνηµονιακή Ελλάδα, ένα καινούργιο
κοινωνικό συµβόλαιο, ένα συµβόλαιο που δεν θα υπογράψουµε
πια µε τους πιστωτές µας, αλλά µε τους Έλληνες πολίτες.

Τρεις κεντρικές προτεραιότητες: Θεσµική ανασυγκρότηση του
πολιτικού µας συστήµατος, οικοδόµηση µιας νέας δηµόσιας δι-
οίκησης και ανάπτυξη µιας ανταγωνιστικής οικονοµίας που θα
εκµεταλλεύεται τα συγκριτικά πλεονεκτήµατα αυτού του τόπου. 

Αλλά εδώ πρέπει να κάνουµε µια απαραίτητη διευκρίνιση: Το
τέλος του µνηµονίου, το οποίο έρχεται, προφανώς και δεν σηµαί-
νει ότι θα κάνουµε του κεφαλιού µας. Και προφανώς, θα σηµαίνει
ότι η χώρα θα εξακολουθεί να υπόκειται σε δηµοσιονοµικούς πε-
ριορισµούς που δεσµεύουν όλες τις ευρωπαϊκές χώρες, όλες τις
χώρες-µέλη της Ευρωζώνης. Εκτός αν εσείς πιστεύετε ότι µπο-
ρείτε να απολαµβάνετε τα προνόµια και την ασφάλεια της συµ-
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µετοχής στην Ευρωπαϊκή Ένωση χωρίς τις υποχρεώσεις που
απορρέουν απ’ αυτήν τη συµµετοχή.

Και κάτι ακόµα: Από τη στιγµή που η χώρα θα απεµπλακεί από
τον σφιχτό εναγκαλισµό των µνηµονίων θα πρέπει να δανείζεται
από τις αγορές, όπως όλες οι κανονικές χώρες. Αυτό ακριβώς
επιδιώκουµε και τα πρώτα βήµατα σ’ αυτήν την κατεύθυνση
έχουν ήδη γίνει.

Αλλά, για να δανειζόµαστε από τις αγορές µε ένα λογικό επι-
τόκιο και σε βάθος χρόνου πρέπει η χώρα να έχει αξιοπιστία,
πρέπει να έχει σχέδιο, πρέπει να εµµένει σε µεταρρυθµίσεις που
θα προωθήσουν την ανάπτυξη. Αυτά τα διαθέτει σήµερα η Κυ-
βέρνηση που ζητάει την ψήφο εµπιστοσύνης της Βουλής.

Εσείς δεν τα διαθέτετε. Θα αναρωτιόµουνα πάρα πολύ πώς
εσείς, εάν ποτέ γινόσασταν κυβέρνηση, θα µπορούσατε να δα-
νειστείτε από τις αγορές µε αυτά τα οποία λέτε. Το τελευταίο το
οποίο χρειάζεται σήµερα η χώρα είναι αριστερόστροφους πει-
ραµατισµούς τριτοκοσµικού τύπου. Γιατί αν τους εφαρµόσουµε,
κινδυνεύουµε να γίνουµε Αργεντινή ή ακόµα χειρότερα Βενε-
ζουέλα και χωρίς το πετρέλαιό της.

Και δεν θα υπάρχει µεγαλύτερη τραγωδία, µεγαλύτερος εθνι-
κός εξευτελισµός από τα να διακηρύξετε τη µονοµερή απόσυρση
–για να δανειστώ τη νέα σας ορολογία, δεν ξέρω ποιας συνιστώ-
σας άραγε- του χρέους µας, για να επιστρέψουµε και πάλι ικέτες
στους διεθνείς πιστωτές µας, µετά από µία κατά τ’ άλλα υπερή-
φανη διαδροµή εθνικής ανεξαρτησίας. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στο Υπουργείο Διοικητικής Με-
ταρρύθµισης αποδεικνύουµε κάθε µέρα ότι µε συγκροτηµένο
σχέδιο, µε επιµονή, µε σκληρή δουλειά µπορούµε να αλλάξουµε
τα πράγµατα προς το καλύτερο και αποκρούουµε τη µοιρολα-
τρία και τον ωχαδερφισµό ότι τίποτα σε αυτή τη χώρα δεν µπορεί
να αλλάξει.

Κάθε προσπάθεια ανασυγκρότησης, όµως, πρέπει να ξεκινήσει
µε µια ειλικρινή διάγνωση της υφιστάµενης κατάστασης. Εγώ
προσωπικά, ποτέ δεν έκρυψα την αλήθεια και από τις εποχές που
ήµουν ένας απλός Βουλευτής. Τα χρόνια προβλήµατα της δηµό-
σιας διοίκησης, που την κράτησαν καθηλωµένη τόσα χρόνια,
είναι πρωτίστως ευθύνη της πολιτικής ηγεσίας του τόπου και τα
κόµµατα εξουσίας προτίµησαν, δυστυχώς, στο παρελθόν, ανεύ-
θυνα, αντί να χαράξουν τον δρόµο της υγιούς ανάπτυξης, να τα-
κτοποιήσουν ένα µεγάλο µέρος του νέου, παραγωγικού
δυναµικού της χώρας στο δηµόσιο. 

Τι υποσχεθήκαµε τελικά σε χιλιάδες νέες και νέους; Υποσχε-
θήκαµε ότι τα πράγµατα είναι εύκολα, ότι όλα είναι εύκολα, ότι
η γνώση, η ικανότητα, η προσπάθεια, η αγωγή, η αριστεία εν
τέλει, δεν παίζουν κανένα ρόλο. Και πληρώσαµε αυτό το τίµηµα,
το πληρώσαµε πάρα πολύ ακριβά. Στα σχολικά και στα πανεπι-
στηµιακά µου χρόνια, εγώ έβλεπα τον κόσµο, από τη µία να κάνει
άλµατα, κι εµείς να βυθιζόµαστε σε µία επαρχιωτική µορφή πα-
ρασιτικής οικονοµίας και πελατειακού κράτους. 

Γι’ αυτό είµαι αποφασισµένος, να χαράξω µία γραµµή η οποία
να µας χωρίζει από αυτό το παρελθόν. Και σε αυτή την προσπά-
θεια, πραγµατικά, θα περίµενα να βρω αρωγούς, αυτούς οι
οποίοι ισχυρίζονται –και µπορεί να έχουν και δίκιο- ότι δεν έχουν
καµµία ευθύνη για την οικοδόµηση του πελατειακού κράτους.
Αλλά φαίνεται ότι η νοσταλγία του παρελθόντος είναι ισχυρό-
τερη από την ανάγκη να πάρουν κάποιοι αποστάσεις από αυτό
το παρελθόν. 

Πάρτε για παράδειγµα το ζήτηµα του ελέγχου των πλαστών
δικαιολογητικών. Μετά από διάφορες παλινωδίες, ο ΣΥΡΙΖΑ τε-
λικά συµφώνησε ότι καλώς ελέγχονται τα πλαστά πιστοποιητικά
και ότι όσοι µπήκαν µε πλαστά πιστοποιητικά στο δηµόσιο πρέπει
επιτέλους να απολυθούν.

Όχι, µην κουνάτε το κεφάλι σας, κύριοι συνάδελφοι, γιατί αυτό
έγινε αφού µιλήσατε –διαβάζω πράγµατα που έχετε πει- για «κυ-
νήγι µαγισσών», για εκδικητική συµπεριφορά της Κυβέρνησης
απέναντι στη δηµοσιοϋπαλληλία, για κοµµατικά κριτήρια κ.λπ.. 

Ξέρετε γιατί δεν προχωρήσατε παραπέρα αυτή την επιχειρη-
µατολογία; Δεν την προχωρήσατε παραπέρα, γιατί αντιληφθή-
κατε κάτι πολύ απλό, ότι η κοινωνία δεν συµβιβάζεται πια µε την
ανοµία και ότι ναι, όποιος υπάλληλος έφερε πλαστό δικαιολογη-
τικό, όποιος µετέτρεψε παράνοµα τις συµβάσεις του από ορι-

σµένου χρόνου σε αορίστου θα πρέπει να αποµακρυνθεί από το
δηµόσιο, αφού φυσικά η διαδικασία που τον οδηγεί στην έξοδο
είναι αµερόληπτη και πλήρως στοιχειοθετηµένη. 

Άλλοι έσπευσαν να µε κατηγορήσουν ότι ο σκοπός µου είναι,
δήθεν, να συµπληρώσω µία δεξαµενή απολύσεων. Δεν µε ενδια-
φέρει αυτό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. Το µόνο που διεκδικώ,
πίσω από το ρεσιτάλ οχλαγωγίας των κρατικοδίαιτων συνδικαλι-
στών και των πολιτικών τους προστατών, είναι η επιστροφή στη
νοµιµότητα και η κανονικότητα. Αυτό µε ενδιαφέρει. 

Και ξέρετε κάτι ακόµα; Ο λόγος για τον οποίον κανείς σήµερα,
και στις διαπραγµατεύσεις που κάνουµε µε τους πιστωτές, δεν
µιλάει για νέους ποσοτικούς στόχους σε απολύσεις για το 2015
και µετά είναι ακριβώς γιατί εµείς στο Υπουργείο Διοικητικής Με-
ταρρύθµισης ήµασταν συνεπείς στο να προάγουµε ένα ολοκλη-
ρωµένο σχέδιο παρεµβάσεων στη διοίκηση.

Πείσαµε, και τους πιστωτές και ελπίζω να µπορούµε να πεί-
σουµε και την ελληνική κοινωνία, ότι το σχέδιό µας είναι συγκρο-
τηµένο, θα είναι προς όφελος του πολίτη, της επιχείρησης και
του δηµόσιου υπαλλήλου. Γιατί αν τα είχαµε κάνει αυτά στο πα-
ρελθόν, εάν παραδείγµατος χάριν ο έλεγχος των πλαστών δι-
καιολογητικών δεν είχε ξεκινήσει τους τελευταίους δεκαπέντε
µήνες, αλλά είχε ξεκινήσει εδώ και πέντε χρόνια, δεν θα είχαµε
καν ποσοτικούς στόχους απολύσεων.

Θα µου πείτε: «Έχει τόσο µεγάλη σηµασία αυτή η µάχη για να
φύγουν κάποιες χιλιάδες από το δηµόσιο; Γιατί πρέπει να δώ-
σουµε αυτή τη µάχη; Γιατί πρέπει να δώσουµε τη µάχη της πο-
σόστωσης στην αξιολόγηση, έστω ως µεταβατικό µέτρο;».

Η απάντηση είναι σαφής: Διότι πρέπει κάποια στιγµή αυτό το
πουλόβερ να ξηλωθεί, πρέπει να ταρακουνηθεί το σύστηµα, πρέ-
πει να ξεβολευτούν κάποιοι βολεµένοι, πρέπει να ιδρώσουν κά-
ποιοι εργατοπατέρες και επαγγελµατίες συνδικαλιστές, πρέπει
επιτέλους το δηµόσιο να αποκτήσει µια πραγµατική κουλτούρα
αξιολόγησης, για να µην λυµαίνονται οι λίγοι τον κόπο των πολ-
λών, να µη γελούν ειρωνικά αυτοί οι οποίοι φεύγουν πρώτοι µε
αυτούς, τους πολλούς άξιους δηµόσιους υπαλλήλους, οι οποίοι
σβήνουν τελευταίοι τα φώτα. Δεν µε ενδιαφέρει η κοµµατική
τους καταβολή, δεν µε ενδιαφέρει αν είναι αριστεροί, κεντρώοι,
δεξιοί, δεν µε ενδιαφέρει αυτό καθόλου.

Αυτό που µε ενδιαφέρει είναι ότι είναι αδιανόητο στην Ελλάδα
του 2014 να µιλάµε για οργανωµένη διοίκηση, για ένα οργανω-
µένο σύστηµα διαχείρισης ανθρώπων, χωρίς ένα σύστηµα αξιο-
λόγησης.

Είναι πολύ εύκολο, ξέρετε, να µιλάς. Είναι πολύ εύκολο να
υπόσχεσαι. Όταν καλείσαι, όµως, να εφαρµόσεις πολιτική, εκεί
αρχίζουν τα δύσκολα. Και δυστυχώς, πολύ φοβάµαι ότι δεν µπο-
ρείτε να ανταποκριθείτε σε αυτές τις ευθύνες.

Εξάλλου, το είδαµε και στα πρώτα πειράµατα που κάνετε στη
διαχείριση της εκτελεστικής εξουσίας µέσα από τον ρόλο της αι-
ρετής Περιφέρειας Αττικής και τον τρόπο µε τον οποίο –το ανέ-
φερε και ο Υπουργός Εσωτερικών- σκέφτεστε να αντιµετωπίσετε
το φλέγον ζήτηµα της διαχείρισης των απορριµµάτων της πρω-
τεύουσας.

Μιλάω εδώ, µε την προηγούµενη ιδιότητά µου ως Πρόεδρος
της Επιτροπής Περιβάλλοντος, για την ευκολία µε την οποία ακυ-
ρώνετε ένα σχεδιασµό µε τα όποια µειονεκτήµατά του, ο οποίος
µας πήρε δεκαπέντε χρόνια να τον υλοποιήσουµε, χωρίς καµµία
εναλλακτική πρόταση, διακινδυνεύοντας αυτή τη στιγµή, εάν δεν
υλοποιηθούν κάποια έργα διαχείρισης απορριµµάτων, να πληµ-
µυρίσει η Αθήνα σκουπίδια και πετάτε το µπαλάκι στους δήµους
και λέτε: «Ας γίνει διαχείριση των απορριµµάτων σε δηµοτικό επί-
πεδο», λες και οι δήµοι έχουν αυτή τη δυνατότητα.

Αυτή είναι η υπευθυνότητα; Έτσι θα κυβερνήσετε; Αναρωτιέ-
µαι πραγµατικά, εάν αυτή η πρώτη δοκιµασία σας στην άσκηση
εκτελεστικής εξουσίας δεν είναι ο καλύτερος προάγγελος του τι
µέλλει γενέσθαι, στην περίπτωση που αναλαµβάνατε την διακυ-
βέρνηση αυτής της χώρας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εµείς στο Υπουργείο Διοικητι-
κής Μεταρρύθµισης έχουµε πετύχει πολλά. Δεν είναι ο χρόνος
να απαριθµήσω τώρα το έργο του Υπουργείου. Εξάλλου το έχω
κάνει σε πολλές ευκαιρίες σε συζητήσεις στη Βουλή. Θα έχουµε
και νοµοσχέδιο, σε δύο εβδοµάδες από τώρα, για ζητήµατα που
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αφορούν τα ανοιχτά δεδοµένα. 
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Υπουργού)
Θα µου δώσετε δύο λεπτά µόνο, κυρία Πρόεδρε. Δεν θα κάνω

άλλη κατάχρηση του χρόνου των συναδέλφων.
Δύο παραδείγµατα µόνο. Από τις 29 Οκτωβρίου όλα τα Υπουρ-

γεία θα λειτουργούν µε καινούργια οργανογράµµατα. Το δικό
µας Υπουργείο λειτουργεί ήδη µε καινούργιο οργανόγραµµα.
Από τις δεκαοκτώ διευθύνσεις του Υπουργείου πήγαµε στις οκτώ
και από τις πέντε γενικές διευθύνσεις στις τρεις.

Μέσα από αυτή τη διαδικασία κάναµε κι έναν πλήρη εξορθο-
λογισµό των εσωτερικών διαδικασιών των Υπουργείων. Και γλι-
τώσαµε µέσα από αυτή τη διαδικασία έξι χιλιάδες υπογραφές το
χρόνο, εκχωρώντας αρµοδιότητες από τον Υπουργό στη διοί-
κηση, εµπιστευόµενοι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τη διοίκηση.

Γιατί πρέπει ο Υπουργός να υπογράφει γραφειοκρατικά την
κάθε απόσπαση και την κάθε µετάταξη που γίνεται στο δηµόσιο;
Προσθέτει κάτι; Μόνο πολιτική ισχύ προσθέτει σε αυτή την ιστο-
ρία. Εγώ εκχωρώ αυτήν την αρµοδιότητα στην ίδια τη διοίκηση,
γιατί την εµπιστεύοµαι. Δεν έχω να προσφέρω κάτι σε αυτή τη
διαδικασία, παρά µόνο τη γραφειοκρατική καθυστέρηση κάποιων
ηµερών για να µπει η υπουργική υπογραφή σε κάτι που πρέπει
να χειρίζεται η ίδια η διοίκηση. Είναι ένα µικρό παράδειγµα µόνο
του πώς αντιλαµβανόµαστε τον εξορθολογισµό στη δηµόσια δι-
οίκηση.

Και κάτι ακόµα: Στη συζήτηση που κάναµε για το καινούργιο
σύστηµα επιλογής γενικών διευθυντών, διευθυντών και τµηµα-
ταρχών, δεχτήκαµε οξύτατη κριτική ότι δεν είχαµε ποτέ σκοπό
να εφαρµόσουµε αυτό το σύστηµα, αλλά επί της ουσίας θέλαµε
να παραµείνουµε στις µεταβατικές διατάξεις του νόµου.

Την επόµενη εβδοµάδα, λοιπόν, σας ενηµερώνω ότι θα βγει η
προκήρυξη µε τις πρώτες θέσεις των γενικών διευθυντών, οι
οποίοι θα έχουν τοποθετηθεί µέχρι τον Ιανουάριο. Γιατί σκοπός
µας είναι να επενδύσουµε σε µία διοίκηση, η οποία θα δίνει πραγ-
µατικές ευκαιρίες στους καλύτερους, ασχέτως ηλικίας, αφού
πληρούν κάποια τυπικά προσόντα, ασχέτως και επιπρόσθετων
µορίων. Αυτό θέλουµε, γιατί µόνο έτσι θα δώσουµε προοπτική
και στους νέους δηµόσιους υπαλλήλους ότι θα µπορέσουν νω-
ρίτερα στην καριέρα τους να διεκδικήσουν µια θέση ευθύνης, αν
πραγµατικά το αξίζουν. 

Εµείς επενδύουµε στον ανθρώπινο παράγοντα του δηµοσίου
και θέλουµε τους δηµόσιους υπάλληλους αρωγούς στην προ-
σπάθεια την οποία κάνουµε. Και δεν θα συµβιβαστούµε παρά
µόνο αν ολοκληρώσουµε αυτό το σχέδιο και θα το ολοκληρώ-
σουµε και θα το θέσουµε στην κρίση του ελληνικού λαού, όχι τον
επόµενο Φεβρουάριο, όπως ελπίζετε, αλλά στην ώρα του, το
2016, όταν και θα λήξει η συνταγµατική θητεία αυτής της Βου-
λής. 

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Χειρoκροτήµατα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε
κι εµείς, κύριε Υπουργέ.

Τον λόγο έχει ο κ. Γαβριήλ Αβραµίδης.
ΓΑΒΡΙΗΛ ΑΒΡΑΜΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Θα περίµενα από τις οµιλίες, αν όχι των Υπουργών, τουλάχι-

στον των Βουλευτών της συγκυβέρνησης να ακούσω µια «συγ-
γνώµη» προς τον ελληνικό λαό για όλα αυτά που έχουν γίνει, για
τις χιλιάδες αυτοκτονίες των απελπισµένων της κρίσης, για τα
παιδιά που λιποθυµούν στα σχολεία από ασιτία, γι’ αυτό το κοι-
νωνικό ολοκαύτωµα που ζούµε. Δυστυχώς, µέχρι τώρα δεν
άκουσα µία «συγγνώµη».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση έχει ζητήσει ψήφο
εµπιστοσύνης από τη Βουλή. Γιατί άραγε; Για να σταµατήσει την
προεδρολογία, την εκλογολογία; Μήπως θεωρούσε ότι κινδυ-
νεύει να χάσει τη δεδηλωµένη ή µήπως θέλει να τεστάρει κάποια
από τα λεγόµενα «µαξιλαράκια», όπως είπε ο Πρωθυπουργός;
Δεν µου αρέσει ο όρος «µαξιλαράκια». Δεν ξέρω αν σε κάποιον
Βουλευτή αρέσει η έκφραση «µαξιλαράκια», αν υπάρχουν Βου-
λευτές «µαξιλαράκια» ή «γιουσουφάκια».

Πρόκειται για µια Κυβέρνηση, η οποία ζητά ψήφο εµπιστοσύ-
νης από τη Βουλή. Αν τολµάτε, κύριοι της συγκυβέρνησης, ζη-

τήστε ψήφο εµπιστοσύνης από τον ελληνικό λαό. Όµως, πώς θα
ζητήσετε αυτή την ψήφο µε βάση το τι υλοποιήσατε από το πρό-
γραµµά σας και από τις διακηρύξεις σας; Να σας θυµίσω τα Ζάπ-
πεια, τα δεκαοχτώ σηµεία τα οποία είχε υποστηρίξει ο κ.
Σαµαράς προεκλογικά, τα δέκα προς διαπραγµάτευση και τα
οκτώ προς υλοποίηση;

Επειδή δεν θα έχουµε το χρόνο να διαβάσουµε, διότι κανένα
από τα Ζάππεια και τα δέκα οκτώ σηµεία δεν έχει εφαρµοστεί,
καταθέτω τη λίστα µε τα δέκα οκτώ σηµεία για τα Πρακτικά. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αβραµίδης καταθέτει για τα
Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογρα-
φίας και Πρακτικών της Βουλής)

Είναι ο κ. Σαµαράς ο οποίος έλεγε ότι το µνηµόνιο είναι το
φάρµακο που σκοτώνει τον ασθενή, για την πολιτική του Γιώργου
Παπανδρέου, για την πολιτική του ΠΑΣΟΚ. Αυτή την ίδια πολιτική
συνέχισε ο κ. Σαµαράς µε την συγκυβέρνηση, το ίδιο φάρµακο
σε ισχυρότερη δοσολογία.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα τελευταία τέσσερα χρόνια
της σκληρής λιτότητας έχουµε αύξηση των αυτοκτονιών κατά
45%, ανεργία στο 28%, στους νέους ανεργία 55%, µε επόµενο
τη µετανάστευση. Κάτω από το όριο της φτώχειας ζουν τριάµισι
εκατοµµύρια Έλληνες. Η ύφεση είναι στο 25%, το δηµόσιο χρέος
στο 177% του ΑΕΠ. Ο φόρος εισοδήµατος για µισθωτούς και
συνταξιούχους επταπλασιάστηκε, για ελεύθερους επαγγελµα-
τίες εννεαπλασιάστηκε, ενώ το συνολικό ποσό που θα καλούνται
να πληρώσουν οι φορολογούµενοι για τα ακίνητα αυξήθηκε κατά
800%. Στις µικροµεσαίες επιχειρήσεις παρατηρείται µείωση τζί-
ρου ως 75%, ενώ από την αρχή της κρίσης µπήκαν διακόσιες
τριάντα χιλιάδες λουκέτα.

Θέλω να κάνω µια αναφορά εδώ, µια που είπα για τα ψέµατα
από την αρχή, για ένα προεκλογικό ψέµα, το οποίο έχει ξεπερά-
σει κάθε όριο, το ψέµα της ντροπής. Δύο, τρεις ηµέρες πριν τις
ευρωεκλογές, ο εκλεκτός του κ. Σαµαρά –διότι ήταν επιλογή του
για τον ΟΓΑ- ο κ. Βεργίνης βγήκε στην τηλεόραση για να πει
στους ανασφάλιστους υπερήλικες, στους ταλαίπωρους Πόντι-
ους, Βορειοηπειρώτες, Ιµβρίους, Τενεδίους, Κωνσταντινουπολί-
τες, ότι από 1η Ιουνίου θα αποκατασταθεί η σύνταξη των
ανασφάλιστων υπερηλίκων. Και βεβαίως έγινε, µε την έγκριση
του Υπουργείου και την κάλυψη του Πρωθυπουργού, διότι αν
ήταν διαφορετικά, θα τον είχαν ανακαλέσει στην τάξη. Ντροπή
σας!

Αυτοί οι άνθρωποι χάνουν τη ζωή τους, γιατί δεν έχουν κανένα
πόρο. Είναι άνθρωποι, οµογενείς µας, συµπατριώτες µας, οι
οποίοι αναγκάζονται να επιστρέψουν πίσω στη Γεωργία, να είναι
στα χωριά τους για να ζήσουν εκεί µε τα 150 λάρι, µε τα 70 δο-
λάρια που θα τους δώσει η σύνταξη εκεί. Άφησαν την Ελλάδα
πίσω τους και κάποιοι έχουν πεθάνει.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Καλύτερα να τους εκτελέ-
σουν εκεί. 

ΓΑΒΡΙΗΛ ΑΒΡΑΜΙΔΗΣ: Κύριε Κουρουµπλή, είναι πραγµατικά
µια τραγωδία.

Η Κυβέρνηση Σαµαρά έχει µετατραπεί σε κυβέρνηση συγκά-
λυψης σκανδάλων. Ο Χριστοφοράκος παραµένει στη Γερµανία
προστατευόµενος των δύο κυβερνήσεων, της ελληνικής και της
γερµανικής. Δεν έχουν ελεγχθεί ούτε έχουν φορολογηθεί τα χρή-
µατα που έχουν φύγει από τη χώρα.

Πρωταγωνιστές της λίστας Λαγκάρντ συνεχίζουν να κάνουν
µπίζνες στο δηµόσιο. 

Το τέλος των µνηµονίων είναι ένα ακόµα παραµύθι του κ. Σα-
µαρά και του κ. Βενιζέλου. Με βάση την πολιτική σας και τις συµ-
φωνίες σας, τα κράτη-µέλη παραµένουν υπό εποπτεία µετά το
πρόγραµµα, εφόσον δεν έχει εξοφληθεί τουλάχιστον το 75% της
χρηµατοδοτικής συνδροµής που έχει ληφθεί. Μέχρι το 2047 λοι-
πόν, εάν υλοποιείται αυτή η πολιτική, η Ελλάδα θα βρίσκεται υπό
εποπτεία και µνηµόνια. 

Θέλω να θυµίσω ότι ο Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησής σας κ.
Βενιζέλος είχε υποστηρίξει τους βοµβαρδισµούς στη Συρία, ου-
σιαστικά δηλαδή να ενισχύετο αυτό το λεγόµενο ισλαµικό τόξο,
το ακραίο ισλαµιστικό τέρας που έχει δηµιουργηθεί εκεί. Από
εδώ, από τη Βουλή των Ελλήνων, στέλνουµε ένα µήνυµα αλλη-
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λεγγύης στους αγωνιζόµενους Κούρδους του Κοµπάνι. Επίσης,
όµως, θέλω να θυµίσω ότι νοµιµοποιήσατε και την κυβέρνηση
των νεοναζί του Κιέβου. 

Ακόµα, θέλω να πω ότι η συµµετοχή µας στο ΝΑΤΟ δεν απο-
κλείει τη συνεργασία µας µε τη Ρωσία. Οι πολίτες της Ρωσίας
βοηθούν την οικονοµία της Ελλάδας. Ο Πούτιν έβαλε πέρυσι δα-
σµούς στις εισαγωγές φρούτων από την Τουρκία και έτσι ευνοή-
θηκαν οι ελληνικές παραγωγές. Από αυτή την εξέλιξη, λοιπόν,
υπάρχει ανάπτυξη σε πολλές περιοχές της Μακεδονίας. Δεν
έχουµε την πολυτέλεια να επιβάλουµε κυρώσεις και να εισπράτ-
τουµε εµπάργκο. 

Οι Ανεξάρτητοι Έλληνες προτείνουµε γεωπολιτική συµµαχία
µε την Ευρασιατική Ένωση και κατάργηση της βίζας µε τη
Ρωσία, ώστε να ευνοηθεί η ανάπτυξη της ελληνικής οικονοµίας. 

Στο σηµείο αυτό, θα ήθελα να θυµίσω το εξής. Έχω εδώ κά-
ποια δηµοσιεύµατα από το «Πρώτο Θέµα» και από το «Newpost»
τα οποία λένε τα εξής: «Αντιδρά ο σλοβάκος Πρωθυπουργός σε
νέες κυρώσεις κατά της Ρωσίας». «Θεωρώ τις κυρώσεις χωρίς
νόηµα και αντιπαραγωγικές» είπε ο Σλοβάκος Πρωθυπουργός.
««Όχι» της Κύπρου σε νέες κυρώσεις κατά της Ρωσίας». «Κυρώ-
σεις κατά Ρωσίας: Κύπρος και Φινλανδία λένε «όχι!». Η Ελλάδα;».
«Οι Αρχές της Σερβίας είπαν «όχι» σε κυρώσεις κατά της Ρω-
σίας». 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τα καταθέτω για τα Πρακτικά. 
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Γαβριήλ Αβραµίδης καταθέ-

τει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα δηµοσιεύµατα, τα οποία
βρίσκονται στο Αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα, σας παρακαλώ, ένα λεπτό ακόµα. 
Κλείνοντας, λοιπόν, θα ήθελα να πω ότι στα πλαίσια του κοι-

νοβουλευτικού ελέγχου είχαµε καταθέσει ερώτηση για τους S-
300 ως θύµατα της πολιτικής των κυρώσεων της Ευρωπαϊκής
Ένωσης που έχει υπογράψει η χώρα µας. Και βεβαίως, σηµειώνω
ότι όποιος υπερψηφίζει την Κυβέρνηση, δίνει ψήφο και σ’ αυτές
τις κυρώσεις. 

Οι κυρώσεις, λοιπόν, που επέβαλε η Ευρωπαϊκή Ένωση εις
βάρος της κοινοπραξίας «ALMAZ-ANTEY» στερούν τη δυνατό-
τητα στην εταιρεία να διαθέτει τα οπλικά της συστήµατα σε ευ-
ρωπαϊκές χώρες. Σήµερα, µε συστήµατα που παράγει η
κοινοπραξία είναι εξοπλισµένα δύο κράτη-µέλη της Ευρωπαϊκής
Ένωσης, η Ελλάδα που είναι και µέλος του ΝΑΤΟ και η Κύπρος.
Πέρσι η χώρα, µετά από µεγάλο χρονικό διάστηµα που διαθέτει
αυτά τα οπλικά συστήµατα, πραγµατοποίησε για πρώτη φορά
δοκιµές, οι οποίες ήταν πετυχηµένες. Είχα βρεθεί στη δοκιµα-
στική βολή που έγινε στο πεδίο βολής Κρήτης από τα S-300.
Υπάρχουν τα TOR-M1, τα οποία επίσης είναι από την «ALMAZ-
ANTEY». Βεβαίως δεν µας ικανοποίησε η απάντηση του Υπουρ-
γείου. 

Στο σηµείο αυτό, θα ήθελα να καταθέσω για τα Πρακτικά την
ερώτηση που κατατέθηκε κατά τη διάρκεια του Κοινοβουλευτι-
κού Ελέγχου.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Γαβριήλ Αβραµίδης καταθέ-
τει για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα ερώτηση, η οποία βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Θα µπορούσαµε να πούµε πολλά ακόµα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ολοκληρώστε,

σας παρακαλώ, κύριε συνάδελφε. 
ΓΑΒΡΙΗΛ ΑΒΡΑΜΙΔΗΣ: Κλείνω, κυρία Πρόεδρε. 
Δεδοµένου του ότι το θέµα της ανεργίας είναι µεγάλο, θα

ήθελα να πω ότι υπάρχουν προτάσεις από τους Ανεξάρτητους
Έλληνες. Για παράδειγµα, για να καταπολεµηθεί η ανεργία, προ-
τείνουµε να στηριχθούν οι µικροµεσαίες επιχειρήσεις και να πά-
ρουν ασφαλιστική ενηµερότητα. Οι µικροµεσαίοι να ρυθµίσουν
τις οφειλές τους σε εκατόν πενήντα µε διακόσιες δόσεις και να
ξεκινήσουν να προσλαµβάνουν κόσµο, ώστε να καταπολεµηθεί
η ανεργία. 

Καταθέτω στα Πρακτικά τις προτάσεις µας, το πρόγραµµά
µας. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Γαβριήλ Αβραµίδης καταθέ-
τει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκε-
ται στο Αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Και κλείνω λέγοντας, κυρίες και κύριοι, ότι καταψηφίζουµε
αυτή την Κυβέρνηση.

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των ΑΝΕΛ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε συνάδελφε. 

Τον λόγο έχει ο κ. Νικόλαος Σηφουνάκης. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η

συζήτηση για την παροχή ψήφου εµπιστοσύνης στην Κυβέρνηση
γίνεται σε ένα κλίµα πολιτικής και οικονοµικής αστάθειας. Και
λέω πολιτικής αστάθειας, γιατί η εκλογή του Προέδρου της Δη-
µοκρατίας στις αρχές τους 2015 επιτείνει την εκλογολογία µε ό,τι
αυτό συνεπάγεται για τη λειτουργία µιας Κυβέρνησης και την
αποτελεσµατικότητα του έργου της. Και αναφέρθηκα στην οικο-
νοµική αστάθεια, διότι η πολιτική αβεβαιότητα πάντοτε επηρεάζει
τις οικονοµικές αποφάσεις, γιατί δηµιουργούνται αβεβαιότητες
που ανακόπτουν τις όποιες επενδυτικές πρωτοβουλίες έως ότου
ξεκαθαρίσει το πολιτικό τοπίο. 

Η οικονοµική αστάθεια, βεβαίως, ενισχύεται και από το γεγο-
νός ότι η πολυδιαφηµισµένη και εν πολλοίς πολυαναµενόµενη
οριστική διευθέτηση του χρέους, κυρίως από τους Ευρωπαίους
εταίρους µας, µε όσα βλέπουν το φως της δηµοσιότητας θα ανα-
µένεται, αφού στις Βρυξέλλες αναµένουν την αποσαφήνιση των
πολιτικών εξελίξεων στη χώρα µας. 

Δυστυχώς, την ίδια στιγµή, ορισµένοι χειρισµοί της Κυβέρνη-
σης επιτείνουν το αρνητικό κλίµα στους πολίτες, αποδεικνύοντας
ότι έχει λησµονηθεί το προ τεσσάρων µηνών αποτέλεσµα των ευ-
ρωεκλογών και το γιατί υπήρξε αυτό. 

Συµπέρασµα: Η γιγάντωση του κλίµατος δυσαρέσκειας των
πολιτών -και αυτή τη φορά των συντηρητικών- οι οποίοι αδυνα-
τούν να κατανοήσουν τις αλλοπρόσαλλες αποφάσεις µε τις
οποίες επιβάλλονται φόροι και ταυτόχρονα εξαγγέλλονται ελα-
φρύνσεις, που όµως δεν έρχονται. 

Τρανταχτό παράδειγµα για όσα συνέβησαν είναι ο ΕΝΦΙΑ. Δεν
θα επαναλάβω όσα είπα ακριβώς πριν έναν χρόνο και πριν από
δύο µήνες. Είχα υποστηρίξει, µαζί µε άλλους συναδέλφους, τις
αστοχίες και τις αδικίες που ο φόρος αυτός επιβάλλει δυστυχώς
στους πολίτες. Ακόµα και ο πολιτικός χειρισµός, επιεικώς µπορεί
να χαρακτηρισθεί ερασιτεχνικός. 

Τι ζητήσαµε οι Βουλευτές; Ζητήσαµε να αρθεί η κύρια ανακο-
λουθία, ήτοι οι πλασµατικές αξίες των ακινήτων, η εξόφθαλµη
αυτή αδικία που προσδιορίστηκε το 2007, την εποχή που, ναι µεν
άρχιζε η κρίση, αλλά εµείς αλλού ήµασταν, αλλά και οι εδώ κρα-
τούντες απλόχερα ξόδευαν τότε τα δανεικά, η Κυβέρνηση του
2007. 

Η σηµερινή Κυβέρνηση µετά την κατακραυγή δεσµεύθηκε, µε
εξαγγελλία του Υπουργού Οικονοµικών, ότι θα εξετάσει το θέµα
το 2016, δηλαδή το συνταγµατικά προβλεπόµενο χρόνο των
εκλογών. Δηλαδή «ζήσε Μάη µου…» που λέει και ο λαός. Να µην
ολοκληρώσω αυτή τη λαϊκή φράση. 

Η αγανάκτηση δεν καταλάγιασε, καθώς οι πολίτες αδυνατούν
να ερµηνεύσουν, αλλά και να πληρώσουν, κύριε Βαρβιτσιώτη,
τέσσερις φορές φόρους για ακίνητο. Πρώτον, είναι ο φόρος αγο-
ράς. Δεύτερον, ο φόρος εισοδήµατος από πιθανό έσοδο του ακι-
νήτου. Τρίτον, ο φόρος κατοχής από τον ΕΝΦΙΑ. Τέταρτον, ο
συµπληρωµατικός φόρος, όταν η συνολική αξία υπερβαίνει σε
ένα ακίνητο το συγκεκριµένο όριο, πράγµα εύκολο µε τις πλα-
σµατικές αντικειµενικές αξίες. Έγιναν πλασµατικά οι φτωχοί
πλούσιοι και οι πλούσιοι βεβαίως είναι αυτοί που είναι. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο  Δ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ.  ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΑΓΑΣΑΚΗΣ)

Όχι όµως µόνο οι χαµηλές εισοδηµατικές τάξεις, αλλά και η
µεσαία τάξη, δηλαδή η µεγάλη πλειοψηφία των συνετών φορο-
λογουµένων, αδυνατούν πλέον να ανταποκριθούν. 

Πριν ένα µήνα δεν ψήφισα το νοµοσχέδιο για τον ΕΝΦΙΑ, έχον-
τας καταθέσει τις θέσεις µου, όπως έχουν κάνει και πολλοί συ-
νάδελφοι. Και το ίδιο θα πράξω στο µέλλον σε νοµοσχέδιο που
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θα έρθει και θα βελτιώνει –υποτίθεται- µε οριακά όλα αυτά τα
λάθη, χωρίς να υπάρξει η προσαρµογή των αντικειµενικών αξιών
στις πραγµατικές αξίες. 

Την ίδια στιγµή, παρά το πολυδιαφηµισµένο πρωτογενές πλε-
όνασµα που το 2014 έφτασε τα 3,4 δισεκατοµµύρια ευρώ, ενώ
το προσχέδιο του προϋπολογισµού που κατατέθηκε προχθές το
εκτιµά στα 5,4 δισεκατοµµύρια ευρώ για το 2015, επεκτείνεται
για ακόµη δύο χρόνια η έκτακτη εισφορά αλληλεγγύης, ενώ η
εξοµοίωση των ειδικών φόρων πετρελαίου κίνησης και θέρµαν-
σης, παρά τη µείωση κατά 30%, που ακόµα και οι Υπουργοί το
έχουν χαρακτηρίσει «οικονοµικά αναποτελεσµατικό και κοινωνικά
άδικο», παραµένει. Την ίδια στιγµή, δεν πατάσσεται το λαθρεµ-
πόριο.

Η εξαγγελθείσα πολιτική του ελάχιστου εγγυηµένου εισοδή-
µατος που θα άρχιζε έστω πιλοτικά το 2014 µε µια δαπάνη κα-
ταρχήν εξαγγελθείσα τριάντα εκατοµµύρια ευρώ, δεν έγινε. 

Έχουµε µια εκτροχιασµένη οικονοµία και µε την υπερφορολό-
γηση τι κάναµε; Επιτύχαµε µία υπερδιόρθωση. Από τα νούµερα
φαίνεται αυτό.

Παρά τη ρητορική περί εξόδου από την κρίση, η πραγµατικό-
τητα είναι αµείλικτη. Μειώθηκαν οι τιµές των βασικών προϊόντων
στο ράφι ως αποτέλεσµα των νόµων και των πολυδιαφηµιζόµε-
νων ρυθµίσεων; Όχι. Παραµένουν ακριβώς στα ίδια επίπεδα,
ακριβές για τους καταναλωτές και φθηνές για τους παραγωγούς.

Εξαγγέλλονται ευεργετήµατα για µείωση κατά 30% του φόρου
για το πετρέλαιο θέρµανσης. Υπενθυµίζω ότι το 2008 το κόστος
ήταν 0,68 λεπτά του ευρώ ανά λίτρο. Ω τι ευεργέτηµα! Τώρα το
κόστος είναι 1,12 ευρώ. Όταν έχει µειωθεί κατά 40% περίπου το
εισόδηµα στα νοικοκυριά, αυξάνεται η φορολόγηση του πετρε-
λαίου θέρµανσης κατά 70%. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Την ανοχή σας, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το ΠΑΣΟΚ κατέβαλε τίµηµα για

την οικονοµική κρίση δυσανάλογο των ευθυνών του. Παρ’ όλα
αυτά, η εκλογική συντριβή του 2012 δεν το οδήγησε στο πεζο-
δρόµιο µε την ΑΝΤΑΡΣΥΑ, τον ΣΥΡΙΖΑ, µε τους ΑΝΕΛ. Δεν έκανε,
δηλαδή, αυτό που έκανε η Νέα Δηµοκρατία το 2009-2011, πλην
της κ. Μπακογιάννη, η οποία για εκείνη τη στάση της διαγρά-
φηκε, απ’ ό,τι θυµάµαι, µαζί µε δύο-τρεις που την ακολούθησαν.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΟΝΤΟΝΗΣ: Και του κ. Καρατζαφέρη.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ: Ναι.
Βεβαίως, στο κόµµα µου υπάρχουν ευθύνες, γιατί ακόµη δεν

έχει εξηγηθεί πώς η χώρα µετά το ανθηρό 2004 έφτασε στο 2009
και από τότε στα µνηµόνια. Αρνούµαστε ως κόµµα, στο όνοµα
της διατήρησης της κυβερνητικής συνοχής, έστω και σε ένα ολι-
γοσέλιδο κείµενο να καταγράψουµε πώς διπλασιάστηκε το
χρέος στην πενταετία της Νέας Δηµοκρατίας και πώς το έλ-
λειµµα πενταπλασιάστηκε. Σώσαµε τη χώρα, διακηρύσσουµε ως
κόµµα. Όµως, σώσαµε και τη Νέα Δηµοκρατία και το χώρο της
ανανεωτικής Αριστεράς, δηλαδή τον ΣΥΡΙΖΑ, για να µη λησµο-
νούµε ότι επί σαράντα χρόνια κυµαινόταν µεταξύ 3% και 5%.
Αυτό κάναµε ως παράταξη.

Εδώ και δύο χρόνια δεν επιβεβαιώθηκε η πρόβλεψη ότι η ανά-
καµψη της χώρας µε την έξοδο από την κρίση θα έφερνε και την
ανάκαµψη στο χώρο µας. Εδώ και τρεις περίπου µήνες βρισκό-
µαστε στον αστερισµό της προεδρολογίας και των εκλογών που
επιδιώκει η Αντιπολίτευση, ενώ από την άλλη, η άδοξη κατάρ-
ρευση της ΔΗΜΑΡ θολώνει το πολιτικό τοπίο. 

Ζητεί ψήφο εµπιστοσύνης η Κυβέρνηση, γνωρίζοντας ότι την
έχει. Και το πράττει, επιδιώκοντας από τη µία πλευρά το διακη-
ρυγµένο πολιτικό εκβιασµό της Αντιπολίτευσης να τον σταµατή-
σει και από την άλλη, βεβαίως, τις εύλογες αντιδράσεις που
υπάρχουν στις κοινοβουλευτικές οµάδες των κοµµάτων, που τη
συνθέτουν  και που έχουν προκληθεί, επίσης να τις αναχαιτίσει.
Το ζητούµενο, όµως, παραµένει. Ποια είναι η στρατηγική της Κυ-
βέρνησης και ποιο το σχέδιο, ώστε το κλίµα πολιτικής και οικο-
νοµικής αστάθειας να αναστραφεί και αυτό να γίνει αντιληπτό
στους πολίτες; Πώς αυτή η στρατηγική µεταφράζεται για ένα
κόµµα στο οποίο ανήκω, το οποίο, υποτίθεται, φέρει το προοδευ-
τικό πρόσηµο στην Κυβέρνηση; 

Παραµένει, επίσης, ζητούµενο, από την άλλη πλευρά, ποια
είναι η στρατηγική της Αντιπολίτευσης και κυρίως της Αξιωµατι-
κής. Αυτοσκοπός είναι η κυβέρνηση; Μπορεί να εξηγήσει πώς θα
κυβερνήσει σε ένα τέτοιο κατακερµατισµένο πολιτικό τοπίο; Δεν
πρέπει να ξεκαθαριστεί η κατάσταση; Δεν πρέπει να πούµε στο
λαό πώς θα κάνουµε τις µεγάλες τοµές; Συµφωνώ…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Αν έχετε την καλο-
σύνη, κύριε Σηφουνάκη, κλείστε.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Η αναθεώρηση του Συντάγµατος, µε τις µεγάλες τοµές, µε

ποιες πλειοψηφίες θα γίνει;
Εν κατακλείδι, έχουµε ευθύνη όλοι, Πλειοψηφία και µειοψηφία,

µετά από µία πενταετία δεινών να σταθούµε στο ύψος των περι-
στάσεων. Διότι, όπως είπε και ο κ. Λυκούδης, θα έρθει η στιγµή
που κανείς, όποιος και αν είναι κυβέρνηση, δεν θα µπορεί να
κάνει καµµία τοµή, δεν θα έχει εκείνη την πλειοψηφία που θα του
επιτρέπει να κάνει αυτά που έχει εξαγγείλει. Ο λαός το έχει ζήσει
και δεν θέλει να το ξαναζήσει αυτό το σκηνικό.

Ευχαριστώ πολύ για την ανοχή.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και
εµείς. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία τριάντα µαθητές και µαθήτριες και δύο εκπαι-
δευτικοί συνοδοί τους από το 2ο Δηµοτικό Σχολείο Τρίπολης. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Η κ. Καφαντάρη έχει τον λόγο για επτά λεπτά. 
Παράκληση, όσο µπορούµε να είµαστε συνεπείς στο χρόνο,

γιατί ο κατάλογος είναι µακρύς. 
ΧΑΡΟΥΛΑ ΚΑΦΑΝΤΑΡΗ: Ναι, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Πρόεδρε, κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι Βουλευτές,

χθες στην έναρξη της συνεδρίασης ο αναπληρών τον απόντα
Πρωθυπουργό ανέφερε χαρακτηριστικά, «σαν Κυβέρνηση κρα-
τήσαµε όρθια την πατρίδα». Εγώ θα συµπληρώσω: Γονατίζοντας
όλους τους Έλληνες πολίτες. 

Με βάση στοιχεία της ΕΛΣΤΑΤ, στο όριο της φτώχειας ή κάτω
από το όριο της φτώχειας είναι γύρω στα 6,2 εκατοµµύρια συ-
νάνθρωποί µας. Για την ανεργία, βέβαια, να µη µιλήσουµε και να
µην πούµε ότι γύρω στις τριακόσιες χιλιάδες νοικοκυριά αυτή τη
στιγµή ζουν στο σκοτάδι, από τις διακοπές ρεύµατος. 

Θα ήθελα, όµως, να αναφέρω εδώ στο Κοινοβούλιο ότι σή-
µερα συνέβη το εξής: Έχει κοπεί το ηλεκτρικό ρεύµα στο Κέντρο
Ελέγχου Μεγάλων Επιχειρήσεων ΚΕΜΕΕΠ και το Κέντρο Ελέγ-
χου Φορολογούµενων Μεγάλου Πλούτου. Σήµερα κόπηκε το
ηλεκτρικό ρεύµα, δεν πληρώθηκε ο λογαριασµός. Πρώτον, έτσι
βγάζετε κύριοι της συγκυβέρνησης τα πλεονάσµατα και δεύτε-
ρον, πώς θέλετε να πατάξετε τη φοροδιαφυγή και να κυνηγήσετε
αυτούς που φοροδιαφεύγουν; 

Η ανθρωπιστική κρίση την οποία έχετε προκαλέσει στον ελλη-
νικό λαό, δεν περιορίζεται στη διατροφική ανασφάλεια ή στην
έλλειψη υγείας. Είναι και η έλλειψη πρόσβασης σε βασικά αγαθά,
όπως στο ηλεκτρικό ρεύµα και στο νερό. Η ανθρωπιστική κρίση
συνδηµιουργείται και συναποτελείται από πολλούς τοµείς, που
ο ένας τροφοδοτεί τον άλλο, σε έναν αέναο κύκλο.

Η υποβάθµιση του βιοτικού επιπέδου, η υποβάθµιση έως κα-
κοποίηση του περιβάλλοντος, των φυσικών πόρων, του δασικού
οικοσυστήµατος, των αιγιαλών, αποτελούν και αυτά στοιχεία αν-
θρωπιστικής κρίσης, µιας και οδηγούν σε ένδεια ακόµη µεγαλύ-
τερο µέρος του πληθυσµού. 

Μεγάλη επιτυχία σας, κύριοι της συγκυβέρνησης, η µείωση
του ειδικού φόρου κατανάλωσης στο πετρέλαιο θέρµανσης κατά
30% -µιλάµε ουσιαστικά για 10 λεπτά- αφού η εν λόγω πολιτική
σας οδήγησε ακόµα και σε θύµατα! Ξεπάγιασε ο κόσµος. Και
εδώ θα ήθελα να απευθυνθώ σε σας, κύριε Μητσοτάκη, που εγ-
καλείτε το ΣΥΡΙΖΑ ότι θα γυρίσει την πατρίδα στο παρελθόν.
Εσείς, µε την πολιτική της Κυβέρνησής σας µας γυρίσατε στην
εποχή των µαγκαλιών! Εσείς µας γυρίσατε στο παρελθόν, όχι
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εµείς που µε το πρόγραµµά µας θα προχωρήσουµε, θα αντιστα-
θούµε και θα αναστρέψουµε την πορεία της χώρας προς όφελος
του ελληνικού λαού. 

Επίσης, δεν κάνατε δεκτή φυσικά την τροπολογία µας, την
πρότασή µας, ουσιαστικά να επανέλθει η τιµή του πετρελαίου
θέρµανσης στην τιµή του Μαρτίου του 2011. Εδώ θα ήθελα να
πω για το λαθρεµπόριο καυσίµων, που γι’ αυτό υποτίθεται ότι έγι-
ναν όλα. Το λαθρεµπόριο καυσίµων οργιάζει. Επίσηµα στοιχεία
και δικοί σας άνθρωποι αναφέρουν 1 δισεκατοµµύριο περίπου
το χρόνο φοροδιαφυγή από το λαθρεµπόριο των καυσίµων. Να
µην πούµε τι γίνεται µε το εξαγωγικό πετρέλαιο, να µην πούµε
ότι δεν έχει ολοκληρωθεί το σύστηµα εισροών και εκροών και
στα διυλιστήρια, όπως πρόσφατα ψήφισε η Βουλή. Αµφιβάλλω
αν θα προχωρήσετε. 

Χαρακτηριστική, όµως, είναι και η διγλωσσία σας, κύριοι της
συγκυβέρνησης. Άλλα λέτε στο εξωτερικό και άλλα εφαρµόζετε
µε την πολιτική σας µέσα στη χώρα. Αναφέροµαι συγκεκριµένα
και για τον Υπουργό ΠΕΚΑ, ο οποίος υπέρµαχος της µάχης κατά
της κλιµατικής αλλαγής, όταν προήδρευε η Ελλάδα στην Ευρω-
παϊκή Ένωση το προηγούµενο εξάµηνο, την ίδια στιγµή αποδει-
κνύεται καταστροφέας του περιβάλλοντος, υλοποιώντας
µνηµονιακή πολιτική της Κυβέρνησης, κατεδαφίζοντας παρα-
πέρα την περιβαλλοντική νοµοθεσία, ξεπουλώντας φυσικά
αγαθά και  πόρους της πατρίδας µας. 

Εδώ όµως, θα ήθελα να αναφερθώ πάλι σε σας, κύριε Μητσο-
τάκη, γιατί βλέπω στην τοποθέτησή σας µια µεγάλη ανησυχία,
που είναι περίεργη, για το θέµα της διαχείρισης των απορριµµά-
των. Διαπιστώνω επιµονή σε έναν παλαιό περιφερειακό σχεδια-
σµό, παρωχηµένο, δεκαπενταετίας και, που εάν εφαρµοστεί,
κυρίες και κύριοι Βουλευτές, θα έρθουµε αντίθετοι και µε την Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση, αντίθετοι και στην οδηγία, αντίθετοι και στις
αποφάσεις του άρθρου 20 του Ελεγκτικού Συνεδρίου της Ευρω-
παϊκής Ένωσης, διότι πρόκειται για διαχείριση µε χρήση σύµµει-
κτων απορριµµάτων, κάτι το οποίο είναι αντίθετο στις οδηγίες
της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Θα έλεγα, όµως, ότι πατρίδα µας δεν είναι κάτι το αόριστο -
όλοι  το επικαλούµαστε- δεν είναι κάτι το ουδέτερο. Πατρίδα
είναι οι άνθρωποί της, πατρίδα είναι το φιλότιµο, είναι οι φυσικοί
µας πόροι, είναι ο κόπος και ο µόχθος του ελληνικού λαού, που
εσείς µε την πολιτική σας αυτή τη στιγµή δηµεύετε. 

Πώς θα αντιµετωπίσετε, κύριοι της συγκυβέρνησης -µας µιλάει
και ο αρµόδιος Υπουργός για την κλιµατική αλλαγή και γενικό-
τερα- τα ακραία φυσικά φαινόµενα που συµβαίνουν, τις φυσικές
καταστροφές, οι οποίες όλο και πυκνώνουν και στην πατρίδα
µας; Με µια πολιτική προστασία, την οποία διαρκώς υποβαθµί-
ζετε, κάτι το οποίο έγινε και µε τον πρόσφατο νόµο που ψηφί-
σατε τον Ιανουάριο για την αναδιοργάνωση του Πυροσβεστικού
Σώµατος;

Αυτήν τη στιγµή απαιτείται η πολιτική προστασία να λάβει τη
θέση που της ανήκει. Πρέπει να αποτελεί µια ιδιαίτερη υπηρεσία
αντιµετώπισης έκτακτων αναγκών µε συντονιστικό ρόλο, µέσα
από ένα ολοκληρωµένο σχεδιαστικό πλαίσιο, τόσο σε κεντρικό
όσο και σε τοπικό επίπεδο, µε ολοκληρωµένη προετοιµασία και
ετοιµότητα όλων των φορέων πολιτικής προστασίας, αποτελε-
σµατική διαχείριση της κατάστασης έκτακτης ανάγκης, όπως
ισχύει στις περισσότερες χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Είναι ένας θεσµός που πρέπει ουσιαστικά να αναβαθµιστεί. Και
εµείς λέµε ότι πρέπει να απεξαρτηθεί από το Υπουργείο Δηµό-
σιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη και να τεθεί παρά τω
Πρωθυπουργώ. Να δηµιουργηθεί µια πολιτική προστασία που να
κυβερνάται από το Υπουργικό Συµβούλιο.

Καθοριστικός, βέβαια, είναι ο ρόλος του Πυροσβεστικού Σώ-
µατος ως υπηρεσιακού βραχίονα στην πολιτική προστασία. Είναι
ένα Πυροσβεστικό Σώµα τριχοτοµηµένο, χωρίς συνεχή εκπαί-
δευση, ταλαιπωρηµένο, χωρίς υλικά µέσα, µε µειωµένο εξοπλι-
σµό, που ζητιανεύει χορηγίες, µε αυτοθυσία και ενώ συγχρόνως
πενθεί τον πρόσφατο θάνατο του αρχιπυροσβέστη στο Φάληρο.  

Να υπενθυµίσω εδώ, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, τους σοβα-
ρούς τραυµατισµούς πυροσβεστών στη φετινή αντιπυρική πε-
ρίοδο, που δεν έχει τελειώσει ακόµα. Ήταν µια περίοδος που
µέχρι στιγµής δεν έχει χαρακτηριστεί από σοβαρά συµβάντα. 

Δεν κοστολογείται, κύριοι της συγκυβέρνησης, η ανθρώπινη
ζωή µε διακόσιες έως τριακόσιες χιλιάδες ευρώ, που στοιχίζει η
υλοποίηση του προεδρικού διατάγµατος για την υγιεινή και
ασφάλεια που έχει ψηφιστεί στο νόµο για την αναδιοργάνωση
της πυροσβεστικής. 

Είναι κάτι που πρέπει να γίνει άµεσα, δηλαδή να εκδοθεί το αν-
τίστοιχο προεδρικό διάταγµα για την υγιεινή και ασφάλεια στον
επιχειρησιακό τοµέα. Αναγκαία, βέβαια, και άµεση είναι η ανάγκη
για την οµογενοποίηση του Πυροσβεστικού Σώµατος. 

Εάν υπάρχει, κύριοι της συγκυβέρνησης, πολιτική βούληση,
επιµέρους ζητήµατα µπορούν να λυθούν. Έχουµε εργαζόµενους
τριών ταχυτήτων στο ίδιο αντικείµενο, µε διαφορετικά εργασιακά
και ασφαλιστικά δικαιώµατα, ενώ η παράλληλη συνέχιση της τρι-
χοτόµησης του Πυροσβεστικού Σώµατος δηµιουργεί προβλή-
µατα και σε επιχειρησιακό επίπεδο. 

Οι εργαζόµενοι στα Σώµατα Ασφαλείας και οι πυροσβέστες,
εν προκειµένω, είναι θύµατα των µνηµονιακών πολιτικών σας,
όπως όλοι οι εργαζόµενοι. Τους εξαπατήσατε. Προεκλογικά ο κ.
Σαµαράς τούς έταξε ότι  οι µισθοί τους το 2012 θα έρθουν στο
επίπεδο του 2009. Αντ’ αυτού, όµως, τους περικόψατε τους µι-
σθούς και τις συντάξεις! 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Παρακαλώ, ολοκλη-
ρώστε.

ΧΑΡΟΥΛΑ ΚΑΦΑΝΤΑΡΗ: Τελειώνω σε ένα λεπτό. 
Έρχεστε τώρα, κάτω από την πίεση της απόφασης του Συµ-

βουλίου της Επικρατείας, να αποκαταστήσετε µέσα στο προσχέ-
διο του προϋπολογισµού µερικώς τις απώλειες. Συγχρόνως,
όµως, µε ένα νέο νοµοσχέδιο που ετοιµάζετε και µέσω κατάργη-
σης µισθολογικών προαγωγών και άλλων µέτρων θα τις πάρετε
πίσω.

Να µην πούµε, βέβαια, για τα ασφαλιστικά ταµεία, για το PSI
που για το ΤΕΑΠΑΣΑ στοίχισε γύρω στα 105 εκατοµµύρια ευρώ,
ενώ παραθέτετε τώρα το δίληµµα για το ταµείο τους το ΤΕΑΥΠΣ
«ένταξη ή στο ΕΤΕΑ ή σε επαγγελµατικό ταµείο», προσπαθώντας
µε αυτόν τον τρόπο να καλύψετε δικές σας ευθύνες και να αξιο-
ποιήσετε για τη µαύρη τρύπα του χρέους ό,τι αποθεµατικά υπάρ-
χουν, ακόµα και λεφτά των εργαζοµένων, που µε µόχθο, ιδρώτα
και σε επικίνδυνες συνθήκες δηµιούργησαν. 

Δεν είστε αξιόπιστοι, κύριοι της συγκυβέρνησης! Δεν σας πι-
στεύουν πια ούτε οι εργαζόµενοι είτε φοράνε στολή είτε δεν φο-
ράνε. 

Είναι καιρός πλέον να φύγετε και να έρθει µια κυβέρνηση του
λαού µε πυρήνα τον ΣΥΡΙΖΑ, που θα ανατρέψει το ζόφο των µνη-
µονιακών πολιτικών σας και θα φέρει την ελπίδα και τη σωτηρία
της χώρας. 

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι
εµείς.

Τον λόγο έχει ο κ. Νικόλαος Μίχος.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΙΧΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα ξεκινήσω µε αυτό που άκουσα από τον κ. Αβραµίδη των

Ανεξάρτητων Ελλήνων που είπε ότι «ίσως υπάρχουν γιουσουφά-
κια στην ελληνική Βουλή». Υπάρχουν και «γιουσουφάκια», υπάρ-
χουν και «πρακτοράκια», αλλά αυτά δεν τα βλέπουµε. Για τις
άδικες προφυλακίσεις του αρχηγού µας και της µισής µας Κοι-
νοβουλευτικής Οµάδας δεν χρειάζεται να µιλήσω. Τα ξέρουν
όλοι. Αυτό, όµως, βολεύει τη συγκυβέρνηση, ακόµα και τώρα. 

Άκουσα µε προσοχή πριν τον κύριο Υπουργό, ο οποίος λείπει
αυτήν τη στιγµή, αλλά δεν πειράζει. Ο κύριος Υπουργός καλά τα
είπε, αλλά έχει ξεχάσει κάτι. Απευθύνεται σε όλο τον ελληνικό
λαό, όχι µόνο στους «φωστήρες» ψηφοφόρους της Νέας Δηµο-
κρατίας. Διότι περί «φωστήρων», περί «µυαλών» πρόκειται, όσοι
συνεχίζουν να ψηφίζουν Νέα Δηµοκρατία µέχρι σήµερα. 

Η συγκυβέρνηση ζητά ψήφο εµπιστοσύνης. Έχει -λέει- πρω-
τογενές πλεόνασµα. Η Ελλάδα έχει πρωτογενές πλεόνασµα,
χωρίς να παράγει τίποτα, χωρίς να υπάρχει πρωτογενής παρα-
γωγή. Είναι, όµως, από τα δανεικά. Αυτήν τη στιγµή το Διεθνές
Νοµισµατικό Ταµείο λέει ότι η Ελλάδα χρειάζεται άλλα 25 δισε-
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κατοµµύρια ευρώ για τη διετία 2015-2016. Παρακαλώ, θα το κα-
ταθέσω στα Πρακτικά.

Αυτό είναι το πρωτογενές πλεόνασµα της Κυβέρνησης. Τα δα-
νεικά και αγύριστα, διότι δεν υπάρχει περίπτωση η Ελλάδα να ξε-
χρεώσει ποτέ. Όλες οι γενιές, από εδώ και πέρα, θα είναι
χρεωµένες κι όχι µόνο χρεωµένες, αλλά θα είναι και δούλοι των
πολυεθνικών και των τραπεζιτών. 

Δεν θα ξεκινήσω ούτε µε τους υδρογονάνθρακες ούτε µε τα
πετρέλαια όπου υπάρχει κόστος αλλά και χρόνος για την πρω-
τογενή παραγωγή. Θα µιλήσω για την κτηνοτροφία και τη γεωρ-
γία, την οποία την απαξιώσατε τελείως. Την έχετε αφήσει στο
έλεος του Θεού, στο έλεος της Ευρωπαϊκής Ένωσης, η οποία
θέλει την καταστροφή της γεωργίας και της κτηνοτροφίας, ώστε
να εξάγει στην Ελλάδα και εµείς να εισάγουµε. Είµαστε ένα κρά-
τος στο οποίο όλος ο ελληνικός λαός µπορεί να ζήσει, χωρίς καµ-
µία εισαγωγή και αυτήν τη στιγµή αγοράζουµε τα πάντα. 

Έχουµε τον καταρροϊκό πυρετό. Εκατοντάδες χιλιάδες ζώα
αυτήν τη στιγµή έχουν πεθάνει, έχουν θανατωθεί. Η ζηµιά των κτη-
νοτρόφων είναι τεράστια, καθώς επίσης και η ζηµιά των γεωργών,
διότι οι γεωργοί παράγουν τις τροφές και οι κτηνοτρόφοι τις αγο-
ράζουν. Μεγάλη είναι η ζηµιά και για το κράτος. Θα σταµατήσει η
εξαγωγή της φέτας και θα την πάρει ο Καναδάς. Η Τουρκία, η
οποία έχει αγοράσει πάρα πολλά δικά µας, πιστοποιηµένα ζώα,
θα πάρει την πιστοποίηση. Αν έχετε υπόψη σας -κάτι το οποίο δεν
νοµίζω πως ισχύει για κανέναν στην Κυβέρνηση- η φέτα θέλει τα
ζώα τα δικά µας, τις αυτόχθονες φυλές, που έχουν ιδιαιτερότητες. 

Το γάλα, λοιπόν, αυτήν τη στιγµή δεν µπορεί να αρµεχθεί,
έστω και από τα ζώα που έχουν ζήσει, διότι παίρνουν αντιβίωση.
Η αντιβίωση είναι πολύ ισχυρή, οπότε το γάλα πετάγεται. Τα ζώα
αυτά θα κάνουν να συνέλθουν -αν συνέλθουν- σε ένα χρόνο. Τα
µικρά ζώα που θα γεννηθούν, δεν ξέρουµε µε τι προβλήµατα θα
γεννηθούν. Δεν έχω ακούσει τίποτα από τον Υπουργό Αγροτικής
Ανάπτυξης για το συγκεκριµένο θέµα. Δεν ενδιαφέρει κανέναν.
Ενδιαφέρει, όµως, τις πολυεθνικές, που σιγά-σιγά εκτός από την
αγορά που θα πάρουν, θα πάρουν και τη γη µας. Προς τα εκεί
πάµε, διότι -αν δεν το έχετε υπόψη σας, µιας που είστε εδώ κύριε
Βαρβιτσιώτη- στον κάµπο της Κωπαΐδας ήδη έχουν µπει ξένοι και
αγοράζουν, πολυεθνικές. Να µην αναφερθώ στην καταγωγή των
πολυεθνικών, γιατί πάλι «κακός φασίστας» θα γίνω. Δεν χρειάζε-
ται. Αν κάνετε κάποιον έλεγχο θα δείτε ποιοι αγοράζουν και στην
Κωπαΐδα. 

Έτσι, θα έλθουν στον πλήρη έλεγχο. Θα ελέγχουν και τη δια-
τροφή µας σε λίγο καιρό. Από τη στιγµή που θα ελέγχουν και τη
διατροφή µας, θα γίνουµε δούλοι. Θα γίνουµε ραγιάδες, η Ελ-
λάδα θα γίνει υπόδουλη, δεν θα µπορεί να κάνει τίποτα. Θα τα
αγοράζουµε όλα και θα κάνουµε ό,τι µας λένε οι πολυεθνικές. 

Θα αναφέρω κάτι που είχε πει ένας µεγάλος, πρώην Υπουργός
Εξωτερικών της Αµερικής. «Για να ελέγξουµε ένα κράτος, ελέγ-
χουµε το φυσικό του πλούτου», ότι δηλαδή γίνεται τώρα στην
πατρίδα µας. Για να ελέγξουµε έναν λαό ελέγχουµε τη διατροφή
του, κάτι που θα γίνει τώρα στην πατρίδα µας. Ήταν ο κύριος Κί-
σινγκερ, ο µεγάλος αυτός ανθέλληνας που πάρα πολλοί από
εσάς εδώ µέσα φοράτε το ίδιο «καπελάκι» και πάτε και προσκυ-
νάτε µαζί του. Πάλι και γι’ αυτό είµαστε εµείς οι κακοί. 

Το µόνο που έχετε καταφέρει να κάνετε είναι παιδάκια να λι-
ποθυµούν από ασιτία και αυτό δεν το λέει η Χρυσή Αυγή, τα γρά-
φουν άλλες εφηµερίδες. Θα το καταθέσω στα Πρακτικά. 

Επίσης,  έχετε καταφέρει να υπάρχουν µαγαζιά κλειστά, ηλι-
κιωµένοι να ψάχνουν σε κάδους απορριµµάτων. Το καταθέτω κι
αυτό στα Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Νικόλαος Μίχος καταθέτει
για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκον-
ται στο Αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στε-
νογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Το καλύτερο, όµως, είναι αυτό που αναφέρεται σε ένα δηµο-
σίευµα για τη συµµορία των Γεωργιανών που ξαναχτυπά. 

Σας το καταθέτω.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Νικόλαος Μίχος καταθέτει

για τα Πρακτικά το προαναφερθέν δηµοσίευµα, το οποίο βρίσκε-
ται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στε-
νογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Η συγκυβέρνησή σας λέει ότι πρέπει να φέρουµε µέσα κι άλ-
λους µετανάστες, γιατί υπάρχει µεγάλο πρόβληµα στον πληθυ-
σµό και υπογεννητικότητα. Να φέρουµε κι άλλους βιαστές, κι
άλλους κλέφτες, κι άλλους δολοφόνους, κι άλλους ληστές. Δεν
µας φτάνουν αυτοί που έχουµε. Θέλουµε κι άλλους.

Πριν ολοκληρώσω, θα αναφερθώ –γιατί δεν θέλω να σας κου-
ράσω- πάλι στη ζηµιά που πάθαµε από το ρωσικό εµπάργκο.

Σας καταθέτω κι αυτό το δηµοσίευµα για τα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Νικόλαος Μίχος  καταθέτει

για τα Πρακτικά το προαναφερθέν δηµοσίευµα, το οποίο βρίσκε-
ται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στε-
νογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Οι ελληνικές εξαγωγές µειώθηκαν κατά 5,9%, γιατί η Δύση και
οι φίλοι µας -που κατ’ εµέ δεν είναι φίλοι, αλλά φίδια, γιατί δεν
έχουν βοηθήσει ποτέ- σας επιβάλλουν να είστε µακριά από τις
συνεργασίες µε τη Ρωσία. Δεν σκέφτεστε τίποτα. Μας έχουν
προτείνει και καλές συνεργασίες, αλλά κάναµε πάρα πολλές εξα-
γωγές στη Ρωσία. Και τίποτα να µην παίρνουν, δεν θα έχουν
άδικο. Τους έχουµε πουλήσει πάρα πολλές φορές. 

Πρέπει, όµως, να σκεφτείτε κι εσείς µερικούς από τους ψηφο-
φόρους σας που είναι αγρότες και κτηνοτρόφοι και κάνουν εξα-
γωγή σ’ αυτό το κράτος. Όµως, δεν σας ενδιαφέρει. Εκτελείτε
εντολές και τίποτα παραπάνω.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς.
Η κ. Μπακογιάννη έχει τον λόγο.
ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,

χάρηκα που πήρε η Κυβέρνηση αυτήν την πρωτοβουλία να ζη-
τήσει ψήφο εµπιστοσύνης. Χάρηκα, µάλιστα, για έναν συγκεκρι-
µένο λόγο και όχι γιατί θα αποδειχθεί ότι έχει τη δεδηλωµένη.
Νοµίζω ότι κανείς µας σ’ αυτήν την Αίθουσα δεν το αµφισβητεί.
Το χάρηκα γιατί θα µας δοθεί η δυνατότητα, µακριά από κραυγές
και πολωτικές τοποθετήσεις, να συζητήσουµε επί της ουσίας,
διότι σήµερα αυτό απαιτεί ο ελληνικός λαός από εµάς. Απαιτεί
από όλους µας σύνεση και υπευθυνότητα. Ζητά σταθερότητα και
οι καιροί απαιτούν υπερβάσεις. Πιστεύω, λοιπόν, σε ορισµένες
δυνατότητες τις οποίες έχουµε σε κάποια βασικά θέµατα να συ-
νεννοηθούµε µέσα σ’ αυτήν την Αίθουσα. 

Δεν αντέχω να µη σχολιάσω την τελευταία φράση της κ. Κα-
φαντάρη, που φέρνει και ένα βαρύ πολιτικό όνοµα.

ΧΑΡΟΥΛΑ ΚΑΦΑΝΤΑΡΗ: Έχω και συνέχεια!
ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Κυρία Καφαντάρη µου, εκτός

από τις δικτατορίες, όλες οι κυβερνήσεις είναι κυβερνήσεις του
λαού. Εµείς µε εντολή του λαού κυβερνάµε σήµερα. Μην το ξε-
χνάτε αυτό, γιατί αποτελεί βασική και θεµελιώδη αρχή της δηµο-
κρατίας. Αυτές τουλάχιστον οι αρχές πρέπει να αποτελούν κοινό
τόπο για όλους µας.

Ας έρθω τώρα στην ουσία αυτού για το οποίο θέλω να µιλήσω.
Σήµερα είµαστε σε µία πάρα πολύ δύσκολη εποχή. Δυστυχώς,
µέχρι στιγµής, παρά το ότι άκουσα όλους τους συναδέλφους
εδώ µέσα, δεν άκουσα καµµία αναφορά για το περιβάλλον µέσα
στο οποίο ζει η χώρα µας και η πατρίδα µας. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µαύρα σύννεφα µαζεύονται
γύρω µας και πρέπει να έχουµε συναίσθηση αυτού του διεθνούς
περιβάλλοντος, όταν µιλάµε για το µέλλον της πατρίδας µας.
Πρέπει να έχουµε συναίσθηση ότι σήµερα η Μέση Ανατολή φλέ-
γεται και δεν ξέρουµε τι µας ξηµερώνει. Πρέπει να έχουµε συ-
ναίσθηση ότι για πρώτη φορά µετά από πολλά χρόνια η Τουρκία
προχωρά σε µία πράξη που είναι ευθεία παραβίαση του Διεθνούς
Δικαίου. Αµφισβητεί, δηλαδή, την ΑΟΖ της Κυπριακής Δηµοκρα-
τίας. Πρέπει να έχουµε συναίσθηση ότι στην Ευρώπη συντελούν-
ται πραγµατικά τεράστιες αλλαγές. Κινήµατα ξυπνάνε και
προβλήµατα τα οποία θεωρούσαµε ξεχασµένα τα αντιµετωπί-
ζουµε σήµερα ξανά.

Μέσα, λοιπόν, σ’ αυτό το περιβάλλον, το τελευταίο που χρει-
άζεται αυτή η χώρα είναι λαϊκισµός, καιροσκοπικά παιχνίδια µι-
κροπολιτικής εξουσίας ή ό,τι άλλο µπορείτε να φανταστείτε, το
οποίο δυστυχώς παρακολουθούµε τον τελευταίο καιρό. Κατά τη
γνώµη µου, χρειάζεται ένας εθνικός διάλογος και η διαµόρφωση
ενός κοινού µακροπρόθεσµου εθνικού σχεδίου.
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Εγώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα δώσω ψήφο εµπιστο-
σύνης στην Κυβέρνηση της συνεργασίας για τρεις βασικούς λό-
γους, που σχετίζονται µε την ανάγκη η χώρα να µην
οπισθοδροµήσει σε πρακτικές λαϊκισµού και µικροπολιτικής, µε
παροχές στους πάντες και εκθεµελίωση διαρθρωτικών µεταρ-
ρυθµίσεων. 

Σας άκουσα µε προσοχή, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του
ΣΥΡΙΖΑ. Ήταν σαφής η προσπάθειά σας να αναδείξετε το προ-
γραµµατικό σας πλαίσιο. Αυτό είναι καλό, γιατί µπορούµε να µι-
λήσουµε επί της ουσίας. 

Μία αδυναµία έχει αυτό στο σύνολό του, ότι όσες οµιλίες συ-
ναδέλφων άκουσα έταζαν διαφορετικές πολιτικές, οι οποίες κο-
στίζουν. Σας το είπαν πολλοί εδώ µέσα, σας το ξαναλέω και εγώ,
ότι υπάρχει, δυστυχώς, µία πικρή αλήθεια που λέει «ο τζαµπα-
τζής απέθανε και ο γιος του δεν χαρίζει». Το λέµε εµείς στην
Κρήτη αυτό και κάποιοι από εσάς θα πρέπει να το θυµάστε. Δεν
υπάρχει λύση, εάν δεν υπάρχει χρηµατοδότηση. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σας το λέει ένας άνθρωπος που
πήγε πολλές φορές κόντρα στο ρεύµα και το πλήρωσε. Εγώ ποτέ
δεν έσκισα κανένα µνηµόνιο και ποτέ δεν υποσχέθηκα λαγούς
µε πετραχήλια, διότι αυτό είναι µία αδήριτη αλήθεια. 

Διάβασα προσεκτικά ολόκληρο το πρόγραµµα του ΣΥΡΙΖΑ και
όχι κακοπροαίρετα, πιστέψτε µε. Δεν ανήκω σε αυτούς που πι-
στεύουν ότι στη δηµοκρατία υπάρχουν αδιέξοδα. Όµως, δεν µου
λύσατε τη βασική µου απορία, η οποία είναι η εξής: Θα πάτε και
θα ζητήσετε διαγραφή του χρέους. Ωραία! Συµφωνώ και εγώ.
Μακάρι αύριο το πρωί όλο το χρέος να είχε εξανεµιστεί! Αν σας
πουν όχι; Αν σας πουν «κοιτάξτε, παιδιά, είσαστε πολύ καλοί, σας
αγαπάµε πολύ, η Ελλάδα είναι µια αρχαία χώρα και ο λαός της
έχει ταλαιπωρηθεί πάρα πολύ και πρέπει να τον στηρίξουµε,
αλλά δεν µπορούµε να πάµε στο Κοινοβούλιό µας, όπου η σύν-
ταξη σήµερα είναι χαµηλότερη από τη χαµηλότερη σύνταξη τη
δική σας και να πούµε ότι τα λεφτά που σας δώσαµε θα τα δια-
γράψουµε»;

Εάν, λοιπόν, σας πουν όχι, τι θα γίνει τότε, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι; 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ας πάµε πρώτα όλοι µαζί και
µετά θα δούµε, γιατί µας καταγγέλλετε... 

ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Εντάξει, κύριε Λαφαζάνη. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Παρακαλώ, αφήστε

να ολοκληρώσει η οµιλήτρια. 
ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Κύριε Λαφαζάνη, ξέρετε ποιο

είναι το πρόβληµα; Το πρόβληµα είναι ότι υπάρχουν πάντοτε
ωραία λόγια και ωραίοι στόχοι, αλλά έλα που υπάρχει και η πραγ-
µατικότητα. Αφού έχουν περάσει πέντε χρόνια από τότε που τα-
λαιπωρείται ο ελληνικός λαός, που πληρώνει αυτά που πληρώνει,
που έχει δει πραγµατικά τις δυσκολότερες µέρες µετά τη Μετα-
πολίτευση, είναι δυνατόν να πειραµατιστούµε µε προτάσεις οι
οποίες στερούνται της βασικής ρεαλιστικής προσέγγισης; Κατά
τη γνώµη µου, λοιπόν, δεν µπορούµε. 

Άκουσα, επίσης, µε πολύ µεγάλο ενδιαφέρον τον κ. Τσακα-
λώτο χθες. Ο κ. Τσακαλώτος –και εδώ είναι ιδεολογική η δια-
φορά µας, κύριοι, έτσι για να ξεκαθαρίζουµε- χθες µάς είπε ούτε
λίγο ούτε πολύ ότι είναι σωστή η φορολογία και εν ανάγκη αυτή
η φορολογία θα πρέπει να αυξηθεί. Αυτή είναι η διαφορά µεταξύ
µας. Εγώ δεν λέω ότι έχετε άλλη, κρυφή ατζέντα. Μία κρυφή
ατζέντα έχετε και αυτή είναι η ατζέντα της φορολογίας. Εγώ δίνω
µάχη προσωπική για να µειωθεί η φορολογία, διότι είναι αντίθετη
µε τις αρχές της παρατάξεώς µου και του κόµµατός µου. Θεωρώ
τους Έλληνες υπερφορολογηµένους και πιστεύω ότι υπάρχει
άλλος τρόπος για να αυξήσουµε τα εισοδήµατα. Εσείς δεν το πι-
στεύετε. Εσείς αυτό το οποίο θέλετε είναι να φορολογήσετε τους
Έλληνες ακόµα παραπάνω. Αυτή, λοιπόν, είναι βασική διαφορά
σε αυτά τα οποία λέµε. 

Πέντε χρόνια, λοιπόν, µετά την κρίση, δυστυχώς, κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, δεν κάναµε βήµατα προς τα εµπρός. Δεν κάναµε
βήµατα προς τα εµπρός ως προς την πολιτική αντιπαράθεση. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας της κυρίας Βουλευτού)

Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα την ανοχή σας για λίγο. 
Δυστυχώς, ακόµα ζούµε µε τις παλαιοκοµµατικές λογικές του

χθες. Έπρεπε αυτή η κρίση να µας έχει κάνει σοφότερους. Δεν
µας έκανε. Ακούω ρητορεία του 1960 -τη ρητορεία του 1960 δεν
τη θυµάµαι, δηλαδή, αλλά είναι τρόπος του λέγειν- του 1970, του
1980 ξανά σήµερα, λες και δεν έχουµε καταλάβει γιατί και πώς
φθάσαµε στην κρίση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλω να σταθώ σε αυτό το
οποίο πολλοί αναφέρθηκαν και είναι το θέµα της φορολογίας.
Εγώ πραγµατικά πιστεύω ότι υπάρχει λύση σε αυτό το θέµα και
θέλω να το καταθέσω στη Βουλή. Δεν πιστεύω ότι η υπερφορο-
λόγηση φέρνει αυξηµένα έσοδα. Δεν το πιστεύω. Πιστεύω ότι η
χαµηλή φορολογία αυξάνει τα έσοδα. 

Όταν σήµερα ένα εκατοµµύριο Έλληνες δεν έχουν πάει για να
πληρώσουν ούτε την πρώτη δόση του ΕΝΦΙΑ, τι σηµαίνει αυτό;
Σηµαίνει ότι έχουν σηκώσει τα χέρια ψηλά, ότι ο ΕΝΦΙΑ είναι
πάρα πολύ µεγάλος. 

Εγώ, λοιπόν, θέλω να πω και εδώ στη Βουλή ότι θα καταθέσω
στο επόµενο νοµοσχέδιο που θα έρθει µία τροπολογία –την
οποία σάς καλώ να ψηφίσετε παρεµπιπτόντως και εσείς του ΣΥ-
ΡΙΖΑ- που θα λέει κάτι απλό. 

Επειδή δεν µπορώ να πιστέψω ότι οι Υπουργοί Οικονοµικών –
δεν είναι κανείς εδώ σήµερα- έχουν τη δυνατότητα να κάνουν
πραγµατικά την ενδελεχή µελέτη που θα χρειαζόταν, προτείνω
30% µείωση σε όλες τις αντικειµενικές αξίες, για να πλησιάσει
τη σηµερινή εµπορική αξία. 

Τι σηµαίνει αυτό πρακτικά; Αυτό πρακτικά σηµαίνει ότι όταν
κατέβει η αντικειµενική αξία, θα είναι ορθολογικότερο το φορο-
λογικό σύστηµα, διότι θα βασίζεται σε πραγµατικές αξίες. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΑΠΕΡΝΑΡΟΣ: Και αν δεν συµφωνήσει η τρόικα;
Προηγουµένως το είπατε. Αν σας πει όχι; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Σας παρακαλώ. Αφή-
στε να ολοκληρώσει η κ. Μπακογιάννη. 

ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Κύριε Καπερνάρο, µετά από
δυόµισι χρόνια που είσαστε εδώ πέρα, έπρεπε να έχετε µάθει ότι
η τρόικα κοιτάζει τα αποτελέσµατα και όχι τους τρόπους επίτευ-
ξης των αποτελεσµάτων. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΑΠΕΡΝΑΡΟΣ: Γι’ αυτό παρακαλούσαµε έναν
χρόνο; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Σας παρακαλώ,
κύριε Καπερνάρο! Να ολοκληρώσει η οµιλήτρια. 

ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Το πρόβληµά σας ήταν ότι εσείς
δεν φέρατε τέτοια τροπολογία, αλλά δεν πειράζει. Θα την ψηφί-
σετε –φαντάζοµαι- τώρα. 

Έρχοµαι επί της ουσίας και επαναλαµβάνω πως πιστεύω ότι,
όταν οι αντικειµενικές αξίες πέσουν κατά 30%, αυτό θα ανταπο-
κρίνεται στην πραγµατικότητα πολύ περισσότερο, τα έσοδα θα
είναι αυξηµένα και κανένας δεν µπορεί να ισχυριστεί ότι σήµερα
αυτή η απόφαση δεν έχει σχέση µε την πραγµατικότητα. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλω να πω τον δεύτερο και
οριστικό λόγο, για τον οποίο δίνω ψήφο εµπιστοσύνης. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Παρακαλώ, λίγο σύν-
τοµα, αν µπορείτε. 

ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Κύριε Πρόεδρε, θα τελειώσω
αµέσως. 

Δεν αντέχει η χώρα να γυρίσει πίσω στον λαϊκισµό. Αυτήν τη
µάχη µε το λαϊκισµό η Ελλάδα την έχει πληρώσει ιστορικά πάρα
πολύ ακριβά. Είναι η ώρα, λοιπόν, λέγοντας αλήθειες να µη δια-
κινδυνεύσουµε τις µεταρρυθµίσεις οι οποίες έχουν γίνει και
αυτές που πρέπει να γίνουν ακόµα. Είναι ανάγκη η Ελλάδα να
πάει µπρος και όχι πίσω. 

Κάποτε ο Κωνσταντίνος Μητσοτάκης σε αυτήν την Αίθουσα
είχε πει -και θέλω να το επαναλάβω- ότι το πρόβληµα της Ελλά-
δος δεν είναι αν θα πάµε δεξιά ή αριστερά. Να πω εγώ σήµερα
ότι το πρόβληµα της Ελλάδος δεν είναι αν θα κραδαίνουµε το
µνηµόνιο ή το αντιµνηµόνιο. Το πρόβληµα της Ελλάδος είναι αν
θα πάµε µπρος ή πίσω. 

Εµείς, λοιπόν, που ψηφίζουµε αυτήν την Κυβέρνηση είµαστε
αποφασισµένοι να πάµε µπρος. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και
εµείς. 
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ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα µπορούσα να έχω
τον λόγο για µισό λεπτό επί της διαδικασίας;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Έχετε τον λόγο,
κύριε Βούτση. Ποιο είναι το θέµα;

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Για το ίδιο θέµα µίλησα στις 10.15’.
Επαναφέρω στις 13.40’ το ζήτηµα του να συνεχιστούν οι εργα-
σίες της Ολοµέλειας και το µεσηµέρι, διότι το απόγευµα, προ-
φανώς, θα υπάρξει ο κύκλος των κοινοβουλευτικών. Ίσως να
µιλήσουν και κάποιοι πολιτικοί Αρχηγοί. Δεν είναι σωστό σε
βάρος τελικά των Βουλευτών να προχωρά αυτή η διαδικασία. Θα
παρακαλούσα να υπάρχει µια απάντηση από το Προεδρείο. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστώ και εγώ. 
Επειδή δεν ήµουν στη Διάσκεψη των Προέδρων, θα χρειαστεί

να επικοινωνήσω µε τον Πρόεδρο και θα ενηµερώσω το Σώµα. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, είναι

σωστή η πρόταση. Συµφωνούµε και εµείς. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Συµφωνείτε και

εσείς. Ωραία, θα ενηµερώσω τον Πρόεδρο και θα επανέλθουµε. 
Τον λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος των Ανεξάρ-

τητων Ελλήνων κ. Κουίκ. 
ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Κύριε Πρόεδρε, συµ-

φωνούµε και εµείς να µη γίνει διακοπή.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριε Πρόεδρε, θα απευθυνθώ

προς την πλευρά της Κυβέρνησης και θα σας πω αυτό το οποίο
µού είπε ένας επιχειρηµατίας-επαγγελµατίας στην ανατολική
Μακεδονία- Θράκη, στον Νοµό Δράµας. 

Λέτε ότι καταργούνται τα µνηµόνια από το τέλος του 2014.
Πολύ ωραία. Ελάτε, λοιπόν, να συνυπογράψουµε όλοι µαζί, για
να πείσουµε τον κόσµο ότι καταργήθηκαν τα µνηµόνια, έναν νόµο
ο οποίος θα καταργεί όλους εκείνους τους µνηµονιακούς νό-
µους. Είστε, έτσι ώστε να σβήσει τελείως από τη ζωή µας; Ένας
νόµος που θα καταργεί όλα τα µνηµονιακά! 

Από εκεί και πέρα από τη στιγµή που έχουµε success πλεόνα-
σµα, success επιτυχίες, success διαπραγµατεύσεις, να χτίσουµε
πάλι την Ελλάδα, έξω από µνηµόνια και τρόικα. 

Όµως, δεν το κάνετε, γιατί απλούστατα οι συνέπειες και οι
εποπτείες των µνηµονίων θα συνεχίζονται τουλάχιστον µέχρι το
2060 και το ξέρετε. Όταν το 2022, για παράδειγµα, ο γιος µου, ο
οποίος σήµερα είναι δεκαέξι ετών, θα πληρώσει σε έξι, επτά χρό-
νια από τώρα 22,8 δισεκατοµµύρια ευρώ τοκοχρεολύσια. Δη-
λαδή, θα µετακυλίσουµε στις πλάτες αυτού του παιδιού τα
σηµερινά χρέη και αυτά που κρύβονται κάτω από το χαλί. Τόσο
απλά και τόσο πρακτικά! Ένας νόµος! 

Ξέρετε, κάθισα και βρήκα από το αρχείο µου την επαναδια-
πραγµάτευση των δεκαοκτώ σηµείων στο µνηµόνιο που είχε
εξαγγείλει τον Ιούνιο του ’12 ο κ. Αντώνης Σαµαράς, ως Πρό-
εδρος της Νέας Δηµοκρατίας εκείνη την ενδιάµεση προεκλογική
περίοδο. 

Τι είπε; «Βρισκόµαστε στο πιο κρίσιµο σταυροδρόµι των τελευ-
ταίων δεκαετιών. Προτείνουµε οι Έλληνες να αλλάξουµε τη
µοίρα µας και τα πρώτα βήµατα θα τα παρουσιάσουµε απόψε».
Έβαλε τρεις προτεραιότητες: ανάκαµψη, ανακούφιση, επαναδια-
πραγµάτευση σε µια Ευρώπη. Είπε ότι οι πολίτες θα κερδίσουν
θέσεις εργασίας. «Δουλειές, δουλειές, δουλειές!». Οι φράσεις
του είναι αυτές. «Ανακούφιση των νοικοκυριών και του επιχειρη-
µατικού κόσµου.». Μίλησε για εκατόν πενήντα χιλιάδες θέσεις
εργασίας στο πρώτο εξάµηνο κατά το οποίο που θα αναλάµβανε
η Νέα Δηµοκρατία τη διακυβέρνηση. Μίλησε για τον ιδιωτικό
τοµέα. 

Πρέπει να σας πω ότι, παρά τα όσα είπε ο Πρωθυπουργός, ως
Αρχηγός της Νέας Δηµοκρατίας τότε, η ανεργία διαµορφώθηκε
στην Ελλάδα στο 27%. Αναφέρω τα τελευταία στατιστικά της ΕΛ-
ΣΤΑΤ. Είµαστε οι υψηλότεροι στην Ευρωπαϊκή Ένωση µε δεύ-
τερη την Ισπανία. Ειδικότερα εδώ, ο επίσηµος αριθµός των
ανέργων φτάνει το 1,3 εκατοµµύριο. Στους άνδρες 23,8%, στις
γυναίκες 31,1% και στη γενιά, αυτή την οποία η δική µου και η
δική σας γενιά κατέστρεψαν η ανεργία είναι 51,1%. 

Τι άλλο είπε; Ανέφερε, λοιπόν, αυτά τα δεκαοκτώ συγκεκρι-
µένα µέτρα και ξεκινώ να τα λέω ένα ένα. 

Πρώτο: Αποκατάσταση των πολύ χαµηλών συντάξεων και των

πολυτεκνικών επιδοµάτων στα επίπεδα του 2009 καθώς και των
ειδικών επιδοµάτων. Επίσης ανέφερε αποκατάσταση των ζηµιών
που υπέστησαν οι οµολογιούχοι και τα ασφαλιστικά ταµεία. 

Ρωτώ: Έγινε; Φέρατε τις χαµηλές συντάξεις σε επίπεδα του
2009; Τους οµολογιούχους τούς αποκαταστήσατε; Όλη η Ελ-
λάδα βράζει. Σας έχουν έρθει ψηφίσµατα από παντού, από δή-
µους, από φορείς, από µητροπολίτες, απ’ όπου µπορείτε να
φανταστείτε και τα αγνοείτε. Αγνοείτε και τη δική µας πρόταση,
των Ανεξάρτητων Ελλήνων, για τα οµόλογα γης. Πήρατε στον
λαιµό σας κόσµο. Άρα: µη ψήφος εµπιστοσύνης.

Δεύτερο: Μίλησε ο τότε Αρχηγός της Νέας Δηµοκρατίας –και
το λέω µε την έννοια του ότι δεν ήταν ακόµα Πρωθυπουργός-
για επέκταση του επιδόµατος ανεργίας στα δύο χρόνια. Σας
θέτω ως παράδειγµα µόνο τους εργαζόµενους στη βαριά βιοµη-
χανία, στον τουρισµό, που το επίδοµα ανεργίας τους το µετα-
τρέψατε σε ένα επίδοµα επαιτείας. Πρόσφατα, µάλιστα,
κατέθεσα σχετική ερώτηση στη Βουλή για λογαριασµό της πο-
λιτευτού µας στα Δωδεκάνησα Μαρίας Αγγέλου, διότι εκεί το
πρόβληµα είναι τεράστιο. 

Όχι µόνο αυτό, κυρίες και κύριοι –έφυγε ο αρµόδιος Υπουρ-
γός, αλλά στη Ρόδο άρχισαν οι απολύσεις, παρά τον νόµο, των
εργαζοµένων, πριν κλείσουν τα ξενοδοχεία και για την υπόλοιπη
τουριστική περίοδο θα λειτουργούν µε τους περίφηµους «µαθη-
τευόµενους» των 300 και 400 ευρώ, µε συνθήκες εργασίας Πα-
κιστάν, Μπαγκλαντές και δεν ξέρω τι άλλο. Γιατί προφανώς έτσι
αντιλαµβάνεστε το success story της δήθεν ανάπτυξης: θέσεις
εργασίας που να φτιάχνουν θέσεις εργασίας τύπου Μπαγκλαν-
τές. Συµπέρασµα: Κι εδώ µη ψήφος εµπιστοσύνης.

Τρίτο µέτρο που ανέφερε τότε ο κ. Σαµαράς: «Επίδοµα ανερ-
γίας για τους αυτοαπασχολούµενους, που σήµερα δεν δικαιούν-
ται κανένα βοήθηµα». Και είπε µάλιστα: «Σε αυτά τα επιδόµατα
θα δώσω µεγάλη προσωπική µάχη». Άλλο µακιαβελικό! Στο µόρ-
φωµα που φτιάξατε βάλατε τόσες πολλές προϋποθέσεις, ώστε
αυτό το µόρφωµα το δικαιούνται οι κόκκοι άµµου µέσα στον
ωκεανό. Υπάρχει ολόκληρη µελέτη για το θέµα αυτό από το δικό
µας το πολύ υψηλόβαθµο κι αξιόπιστο στέλεχος, τον Γιώργο Ρω-
µανιά. Συµπέρασµα κι εδώ: Μη ψήφος εµπιστοσύνης.  

Τέταρτον –συνεχίζω τα λόγια του κ. Σαµαρά- µέτρο: «Να ρυθ-
µιστούν οι φορολογικές επιβαρύνσεις των προηγούµενων χρό-
νων, ώστε να µην ξεπερνούν το 25% του µέσου οικογενειακού
εισοδήµατος και να µετακυλίσουν τα υπόλοιπα».

Καλά! Κατ’ αρχάς, έχετε τσακίσει τον κόσµο στη φοροεπι-
δροµή, τα φυσικά πρόσωπα και όχι µόνο. Πάρτε, παρακαλώ
πολύ, την τελευταία δηµόσια επιστολή την οποία έστειλε στον
Πρωθυπουργό και στον Αντιπρόεδρο της Κυβέρνησης ο Πρό-
εδρος του Επιµελητηρίου Δράµας. «Έχετε πέσει στα γόνατα της
τρόικας.». 

Μέχρι και στο Παρίσι πήγε ένας περιοδεύων τετραµελής
υπουργικός θίασος, πρωτοφανές για µια κυρίαρχη ανεξάρτητη
χώρα –που δεν είµαστε πια, γιατί είναι γεγονός ότι έχουµε δώσει
και τη δική µας κυριαρχία-, για να ζητάτε ρυθµίσεις. Κάνετε και
το εξής εκπληκτικό, απ’ ό,τι πληροφορούµαι, και µην το φέρετε
στη Βουλή: 

Δίνετε εκατό δόσεις για εκείνους που χρωστάνε µέχρι 15.000
ευρώ και σε αυτούς οι οποίοι αδυνατούν να φοροδοτήσουν και
χρωστάνε παραπάνω τους δίνετε εβδοµήντα δύο. Πείτε µου
τώρα µε ποια µακιαβελική λογική αυτός που χρωστάει περισσό-
τερα και δεν µπορεί να αποπληρώσει να πρέπει να αποπληρώσει
µε λιγότερες δόσεις; Ελάτε, πείτε µου ποιον άλλο φαεινό, πλην
του κ. Καραβίδη, του πρώην συµβούλου του κ. Στουρνάρα, σύµ-
βουλο έχετε µέσα εκεί στο Υπουργείο Οικονοµικών.

Συµπέρασµα και εδώ: Μη ψήφος εµπιστοσύνης.
Πέµπτο: Είχε πει τότε ο κ. Σαµαράς, τον Ιούνιο του 2012, να

µην πέσουν άλλο οι µισθοί στον ιδιωτικό τοµέα. Είπε επί λέξει
«Διαφωνώ µε την άποψη ότι για να υπάρξει ανάπτυξη, πρέπει να
πέσουν οι µισθοί. Στηρίζουµε τις συµβάσεις εργασίας, για τη µε-
τενέργεια ζητούµε να επιστρέψουµε στα προηγούµενα επί-
πεδα.».

Πρέπει να σας πω ότι, όπως καταγράφηκε από την ΕΛΣΤΑΤ
του υπόδικου Γεωργίου -αυτόν που εξακολουθείτε να στηρίζετε
και που έχει βάλει το ΠΑΣΟΚ, κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας, για
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να τσακίσει τον προηγούµενο Αρχηγό και Πρωθυπουργό σας,
τον Κώστα Καραµανλή, και τον ανέχεστε ακόµα αυτόν τον υπό-
δικο, παρά την απόφαση που πήρε και η αρµόδια επιτροπή της
Βουλής οµόφωνα-, υπήρξε δραµατική µείωση των αποδοχών το
πρώτο εξάµηνο του 2014, η οποία έφτασε στα όρια του 2000. Μι-
λάµε µονίµως για δηµόσιο τοµέα και για τις απολύσεις του. Μο-
νίµως αυτό είναι και στα µέσα ενηµέρωσης αυτό γίνεται. 

Έχετε σκεφτεί τι γίνεται στον ιδιωτικό τοµέα; Έχετε σκεφτεί
ότι το 90% των ανέργων τουλάχιστον προέρχονται από τον ιδιω-
τικό τοµέα, ότι έχουν ισοπεδωθεί οι συλλογικές συµβάσεις, ότι
γίνονται εκβιαστικά κόλπα µε τις ατοµικές συµβάσεις, γίνονται
µειώσεις µισθών, απολύσεις, εφιαλτικές καθυστερήσεις µισθο-
δοσίας µέχρι και δώδεκα µηνών; Και αυτοί οι οποίοι δεν πληρώ-
νονται, αλλά δουλεύουν δώδεκα µήνες, θεωρητικά άνεργοι είναι.
Είναι άνεργοι εργαζόµενοι, χωρίς να πληρώνονται, και δεν κατα-
λογίζονται, βεβαίως, στα κιτάπια του υπόδικου Γεωργίου της ΕΛ-
ΣΤΑΤ.

Συµπέρασµα: Μη ψήφος εµπιστοσύνης.
Έκτο: Όταν σταθεροποιηθούν τα έσοδα, είπε ο Πρωθυπουρ-

γός, θα έχουµε µια αύξηση του αφορολόγητου στα 8.000 ευρώ
και µετά στα 10.000 ευρώ. Το καταργήσατε το αφορολόγητο.
Τσακίσατε επαγγελµατίες. Στους µισθωτούς και συνταξιούχους,
µε την προϋπόθεση των αποδείξεων, βάλατε ένα τυπικό όριο
2.100 ευρώ και αυτό µε άλλες προϋποθέσεις το κουτσουρεύετε
100 ευρώ ανά 1.000, για να το φτάσετε κάποια στιγµή σε µια µη-
δενική βάση µέχρι τον πάτο του βαρελιού.

Έβδοµο: Υποσχέθηκε ο κ. Σαµαράς, τον Ιούνιο του 2012, αν
γίνει Πρωθυπουργός, αντικατάσταση του χαρατσιού από το νέο
ΕΤΑΚ και φέρατε τον ΕΝΦΙΑ δύο φορές στη Βουλή. Σας λέγαµε:
«Μην το περάσετε!». Το ψηφίσατε την πρώτη φορά, ξεσηκώθηκε
ο κόσµος, το ξαναφέρατε δεύτερη φορά και εδώ έγινε το από-
λυτο κοινοβουλευτικό αίσχος. Οκτώ Βουλευτές δεν είχαν την αν-
τροσύνη να πουν «καταψηφίζω» και ζήτησαν αντικατάσταση.
Άλλος για προσωπικούς λόγους, άλλος γιατί έλειπε ταξίδι. Είναι
αυτό κοινοβουλευτική εµφάνιση; Μπορεί κανείς να εµπιστεύεται
αυτό το Κοινοβούλιο, ενώ οκτώ Βουλευτές, αντί να πουν αυτό
που πιστεύουν, εξαιρέθηκαν από τα κόµµατά τους της συγκυ-
βέρνησης;

Τι άλλο;
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΑΠΕΡΝΑΡΟΣ: Ο Κανονισµός της Βουλής.
ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Τον Κανονισµό της

Βουλής, δυστυχώς, κύριε Καπερνάρο, έχετε απόλυτο δίκιο, τον
έφτιαξαν αυτοί οι πολιτικοί, οι οποίοι έφτιαξαν ένα κουστούµι κά-
ποτε, το οποίο µπαίνει λες και είναι custom made, του κουτιού
που λέµε, όποια κυβέρνηση και να είναι. Χωράει σε κάθε κυβέρ-
νηση, γαλάζια, πράσινη, γαλαζοπράσινη, αν έχει και ολίγον ροζ
µέσα. Όλα! Είναι ένα κουστουµάκι αυτό, συµφωνώ.

Εµείς, οι Ανεξάρτητοι Έλληνες, εν πάση περιπτώσει σάς λέµε
ότι ξεκινάµε µια ενηµέρωση γειτονιά-γειτονιά, πόλη–πόλη -τη
Δευτέρα από το Αιγάλεω, που θα είµαι και οµιλητής µαζί µε δύο
συναδέλφους, στελέχη µας, τον Νίκο Μαυραγάνη και τον Σω-
τήρη Αβδελίδη- για τα κόκκινα δάνεια, για τον ΕΝΦΙΑ και τους
πλειστηριασµούς. Μια που τις θέσεις µας δεν τις προωθεί κανένα
από τα µέσα ενηµέρωσης, είµαστε µέσα σε αυτόν τον εκβιαστικό
κλοιό.

Να πούµε για τη σταδιακή µείωση των φορολογικών συντελε-
στών για τις επιχειρήσεις που υποσχέθηκε ο κ. Σαµαράς το 2012;
Θα έλεγα αυτό να µην το συζητήσουµε. Αυτό και αν είναι το µε-
γαλύτερο ψέµα! Δεν ξέρω αν το έχει πει ο Μινχάουζεν ή ο Πινό-
κιο. Πάντως όποιο παρατσούκλι θέλετε, εγώ ευχαρίστως να το
αποδώσω. 

Τι δείχνει αλήθεια µια πρώτη ανάγνωση του προσχεδίου του
προϋπολογισµού, έτσι για να ξέρουν και οι επιχειρηµατίες; Δεί-
χνει ότι ο ελληνικός λαός θα κληθεί το 2015 να πληρώσει φόρους
αυξηµένους έναντι του 2014 κατά 1,735 δισεκατοµµύριο ευρώ.
Οι άµεσοι φόροι θα αυξηθούν κατά 805 εκατοµµύρια ευρώ, οι
έµµεσοι κατά 930 εκατοµµύρια ευρώ, οι δαπάνες για την κοινω-
νική ασφάλιση και περίθαλψη µειώνονται για άλλη µια χρονιά
κατά 500 εκατοµµύρια ευρώ.

Συµπέρασµα: Μη ψήφος εµπιστοσύνης.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Βουλευτή)
Κύριε Πρόεδρε, θα πάρω και τον χρόνο της δευτερολογίας

µου.
Όγδοο: Σταδιακή µείωση της φορολογίας στα φυσικά πρό-

σωπα µέχρι 32% από το 45% που είναι σήµερα. Μάλιστα είπε επί
λέξει ο κ. Σαµαράς: «Η αύξηση των φορολογικών συντελεστών
από το 2010 µέχρι σήµερα προκάλεσε µια µείωση των εσόδων
κατά 9%.» 

Και εδώ, πάλι, τι να σας πω; Πηγαίνουµε από Πινόκιο σε Πινό-
κιο. Καµµία µείωση. Αυτά που θα βάλετε ως δήθεν µείωση στον
νέο προϋπολογισµό είναι ψίχουλα της πλάκας -και το εννοώ- ή
µάλλον της συνεχιζόµενης καταστροφής για το επιχειρείν, όταν
ο ανταγωνισµός, για παράδειγµα, στις γύρω βαλκανικές χώρες
δουλεύει µε 10% ως 14% φόρο επιχειρήσεων και εµείς δου-
λεύουµε µε 26% και δεν βάζω τα επιπλέον.

Ελάτε µια βόλτα µέχρι τη Θράκη, κύριοι της Κυβέρνησης, να
δείτε πόσο έχει αποψιλωθεί ακόµα και από την πιο µικρή µετα-
ποιητική επιχείρηση. Έχει στεγνώσει η Ελλάδα από επιχειρήσεις.
Τελείωσε η Ελλάδα. 

Συµπέρασµα και εδώ: Μη ψήφος εµπιστοσύνης.
Βέβαια να σας πω ότι τουλάχιστον εκεί, στην Περιφέρεια Ανα-

τολικής Μακεδονίας-Θράκης –και απευθύνοµαι στη συνάδελφο
κ. Χρυσοβελώνη, που είναι στο Περιφερειακό της Θεσσαλίας,- ο
δικός µας Περιφερειάρχης, κ. Παυλίδης έβαλε ως θέµα αυτό το
θέµα της απαξίωσης των επιχειρήσεων και του επιχειρείν στη
Μακεδονία-Θράκη και µας απασχολεί έντονα. Να το πείτε στον
Περιφερειάρχη σας να ασχοληθεί και αυτός. Μην πασπατεύει
τόσο πολύ την Κυβέρνηση! Δεν κάνει καλό.

Ένατο: Τα µέτρα των 11,5 δισεκατοµµυρίων ευρώ να επεκτα-
θούν για δύο ακόµη χρόνια. Όπως είπε ο κ. Σαµαράς τότε: «Θα
θεσπίσουµε και το 2013 περικοπές 3,5 δισεκατοµµυρίων ευρώ
και όχι 7 δισεκατοµµύρια. Έτσι οι περικοπές θα γίνουν από τη
σπατάλη του δηµοσίου και όχι από µισθούς.». Και ποια είναι η
κατάντια του µνηµονίου; Η Ελλάδα είναι στην εικοστή πέµπτη
θέση από τις είκοσι οκτώ χώρες της Ένωσης σε ποσοστό φτώ-
χειας. Στην παιδική φτώχεια έχει φτάσει το 26,5%. Είναι στην τέ-
ταρτη θέση µεταξύ των είκοσι οκτώ χωρών µε το υψηλότερο
ποσοστό πολιτών στο όριο της φτώχειας. Επίσης, δυόµισι εκα-
τοµµύρια άτοµα βρίσκονται κάτω από το χρηµατικό όριο της σχε-
τικής φτώχειας και τρία εκατοµµύρια οκτακόσιες χιλιάδες άτοµα
βρίσκονται σε κίνδυνο φτώχειας λόγω υλικών στερήσεων και
ανεργίας. 

Συµπέρασµα και εδώ: Μη ψήφος εµπιστοσύνης.
Δέκατο: «Δεν θα απολύονται οι δηµόσιοι υπάλληλοι για µία

τριετία µετά το κλείσιµο δηµοσίων οργανισµών», είπε τότε ο κ.
Σαµαράς. Τι εφευρέθηκε; Η κινητικότητα, διαθεσιµότητα, απο-
λύσεις. Δεν έχω χρόνο να µιλήσω –τα έχουµε πει πολλές φορές-
γι’ αυτήν την περίφηµη µακιαβελική αξιολόγηση του 15%. 

Ενδέκατο: Μέτρα για τους δανειολήπτες. «Η νέα δόση δεν θα
ξεπερνά το 30% του εισοδήµατος.». Ούτε και αυτό το κάνατε.
Όµηροι των τραπεζών, οι οποίες τράπεζες έχουν πάρει 202 δι-
σεκατοµµύρια ευρώ εγγυήσεις και ανακεφαλαιοποιήσεις µέχρι
τώρα, οι οποίες έχουν βγάλει τα λεφτά µε τους τοκογλυφικούς
τόκους τους βεβαίως, όπως 18% ως 22% στις κάρτες τους και
τα πανωτόκια, και τώρα πουλάνε τα δάνεια κοψοτιµής στα ξένα
κοράκια. 

Συµπέρασµα και εδώ: Μη ψήφος εµπιστοσύνης.
Δωδέκατο: Αναστολή των συνεπειών του «ΤΕΙΡΕΣΙΑ» για

όσους έχουν υπαχθεί. Πινόκιο, ψέµατα. Ο «ΤΕΙΡΕΣΙΑΣ» κρατά
οµήρους εκατοµµύρια Έλληνες, επιχειρηµατίες και φυσικά πρό-
σωπα.

Συµπέρασµα: Μη ψήφος εµπιστοσύνης.
Δέκατο τρίτο: «Εξασφαλίζουµε ρευστότητα στις µικροµεσαίες

επιχειρήσεις». Ρωτήστε τον Πρόεδρο του Επιµελητηρίου Δράµας
και παρακαλώ ρωτήστε και τους Θρακιώτες που έχουν καταστεί
όµηροι της Ziraat Bank. Παραδίδετε οικονοµικά τη Θράκη, τα
σπίτια της, τη γη της στα χέρια της Άγκυρας µέσω της Ziraat
Bank και ούτε σε αυτό αντιδράτε, παρά τις αλλεπάλληλες οχλή-
σεις και επισηµάνσεις µας.

Συµπέρασµα: Μη ψήφος εµπιστοσύνης.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Παρακαλώ, κύριε
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Κουίκ, θέλετε να ολοκληρώσετε;
ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Έχω άλλα τρία λεπτά

από τα έξι που δικαιούµαι από τη δευτερολογία µου.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Να κάνω µια διευκρί-

νιση, αν και είναι κουραστικά αυτά. Η έννοια του συµψηφισµού
του χρόνου της πρωτολογίας και της δευτερολογίας δεν υπάρ-
χει. Το Προεδρείο έχει ανοχή.

ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Γιατί να φάω αύριο,
κύριε Πρόεδρε, το χρόνο από κάποιον άλλο;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Λέω ότι κατά τον Κα-
νονισµό δεν υπάρχει η έννοια. Συνεχίστε, όµως.

ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Με συγχωρείτε, αλλά
σήµερα το ανακαλύψαµε αυτό;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Όχι, πάντα ισχύει.
ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Αφού, λοιπόν, ισχύει

πάντα, µου χρωστάτε και τριάντα δεύτερα.
Δέκατο τέταρτο: Συµψηφισµός οφειλών από και προς το δη-

µόσιο. Άλλο ανέκδοτο!
Συµπέρασµα: Μη ψήφος εµπιστοσύνης.
Σε ό,τι αφορά τις αποδεσµεύσεις ακίνητης περιουσίας, όπως

αποκαλείτε το ξεπούληµα: Μη ψήφος εµπιστοσύνης. 
Σε ό,τι είπε για την αποφασιστική προώθηση των αποκρατικο-

ποιήσεων και των συµβάσεων παραχώρησης, που σηµαίνει ότι
ξεπουλάτε ενέργεια, νερά, ορυκτό πλούτο, θυµίζω τη µικρή ΔΕΗ,
τα κοιτάσµατα λιγνίτη, τον Φούχτελ που κάνει βόλτες στην Ελ-
λάδα και µάλιστα απαιτεί να του στείλουν µε επιστολές οι δήµαρ-
χοι τα περιουσιακά τους στοιχεία: Μη ψήφος εµπιστοσύνης.

Σε ό,τι αφορά το θέµα της αντιµετώπισης των µεταναστών που
µπαίνουν λαθραία στη χώρα. Καλά, µε τα Γκουαντάναµο που
έχετε στήσει και µε τη Θράκη, που την έχετε κάνει στρατόπεδο
και αποθήκη ψυχών, σαφώς: Μη ψήφος εµπιστοσύνης. 

Για το παραεµπόριο, που είχε υποσχεθεί πάταξη. Ρωτήστε
µόνο τι γίνεται από τη Βουλγαρία προς τα εδώ και µε τα φορ-
τηγά, που δεν έρχεται κανένα, γιατί δεν υπάρχουν ούτε µεικτά
συνεργεία: Μη ψήφος εµπιστοσύνης.

Και µετά, το δέκατο όγδοο και το καλύτερο, επίσπευση της
ανακήρυξης της ΑΟΖ, για να αξιοποιήσουµε τον υποθαλάσσιο
ενεργειακό µας πλούτο. Χρειάζεται να το σχολιάσω; Ακούσατε
εσείς δυόµισι χρόνια να έχει ανακηρυχθεί η ΑΟΖ; Εδώ κι αν δεν
υπάρχει ψήφος εµπιστοσύνης, γιατί εδώ είναι µέσα κι η εκχώ-
ρηση της εθνικής κυριαρχίας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα πω το εξής. Όλοι οι Υπουρ-
γοί µέχρι τώρα έχουν κάνει προεκλογικές οµιλίες απολογισµού
και εξαγγελίες. Ρωτώ: Γιατί πρέπει να περιµένουµε τις πρόωρες
εκλογές τους πρώτους µήνες του 2015, όπως είπε χθες ο κ.
Ευάγγελος Βενιζέλος; Αναφέροµαι στον Αντιπρόεδρο των υπο-
βρυχίων, που του δώσατε εσείς της Νέας Δηµοκρατίας συγχω-
ροχάρτι για το θέµα αυτό. Με τόσες προεκλογικές οµιλίες,
λοιπόν –και φαντάζοµαι το ίδιο θα κάνει κι ο Πρωθυπουργός
αύριο το βράδυ, όταν επιτέλους εµφανιστεί στη Βουλή-, γιατί δεν
κάνουµε, µετά τις προεκλογικές εξαγγελίες και προεκλογικές
οµιλίες, τις εκλογές τώρα, για να τελειώνουν τα βάσανα όλα και
κυρίως της αγοράς, που σας διαβεβαιώνω ότι δεν αντέχει µια πα-
ρατεταµένη προεκλογική περίοδο; 

Αυτό δείχνει ότι εσείς οι Υπουργοί, µε αυτά τα οποία λέτε,
είστε έτοιµοι για εκλογές. Σας διαβεβαιώ ότι και εµείς οι Ανεξάρ-
τητοι Έλληνες είµαστε ακόµα περισσότερο. Αν περιµένετε, εκτός
από την αυριανή καταψήφιση της Κυβέρνησης από τους Ανεξάρ-
τητους Έλληνες –γιατί θα πούµε «όχι» βεβαίως στην ψήφο εµπι-
στοσύνης- να βρείτε τα εκατόν ογδόντα κουκιά στις προεδρικές
εκλογές, εµείς οι Ανεξάρτητοι Έλληνες σας λέµε ότι δεν θα µας
βρείτε εµάς πελάτες σας. 

Σας λέµε απλώς ότι θα µας βρείτε µετά τις κάλπες εγγυητές
µιας µεγάλης κυβερνητικής συµµαχίας από όλες τις δυνάµεις
που θα προκύψουν µέσα από τις κάλπες, ανάµεσα σε αυτές και
από τα κόµµατα της συγκυβέρνησης, που δεν θα έχουν τους ση-
µερινούς Αρχηγούς τους. Ο λαός θέλει την πλατιά συναίνεση, ο
λαός θέλει κυβέρνηση εθνικής ενότητας και εθνικής σωτηρίας. 

Οι ΑΝΕΛ θα είµαστε εδώ εγγυητές για εθνικά θέµατα, για την
προστασία της Ορθοδοξίας, των ιερών συµβόλων, των συµβό-
λων του έθνους, την ανάκτηση εθνικής κυριαρχίας και προπαν-

τός για την απόδοση των ευθυνών σε όσους έχετε δώσει ασυλία:
αγροτοσυνεταιριστές, τραπεζικά µεγαλοστελέχη για τα δάνεια,
διοικητικά συµβούλια εταιρειών, ΤΑΙΠΕΔ και όλους εκείνους που
µας έφεραν µέχρι εδώ. Από εµάς τουλάχιστον ασυλία δεν θα
υπάρξει.

Σας ευχαριστώ πολύ και βεβαίως καταψηφίζουµε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των ΑΝΕΛ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι
εµείς.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σχετικά µε το θέµα που έθεσαν
οι κύριοι Βούτσης και Τριαντάφυλλος, επικοινώνησα µε τον Πρό-
εδρο και το Προεδρείο δεν έχει αντίρρηση να συνεχίσουµε και
το µεσηµέρι, αν υπάρξει συµφωνία του Σώµατος. Απλώς θα κάνω
επίσης την παράλληλη πρόταση να περιορίσουµε τον χρόνο των
οµιλητών από επτά λεπτά σε έξι, διότι και πάλι…

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ: Όχι, αφού το παρατείνουµε, δεν
χρειάζεται. 

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΟΝΤΟΝΗΣ: Όχι, κύριε Πρόεδρε, αρκεί να τηρείται
ο χρόνος. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Το θέµα είναι να τη-
ρείται, έχετε δίκιο. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΑΠΕΡΝΑΡΟΣ: Το δικαίωµα στην ισηγορία, κύριε
Πρόεδρε!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ωραία, αλλά, αν δεν
το κάνουµε αυτό, στο τέλος θα µείνουν οµιλητές που δεν θα µι-
λήσουν. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΑΠΕΡΝΑΡΟΣ: Να βάλουµε και το Σάββατο! Η
δουλειά µας είναι εδώ, να µιλάµε!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Εντάξει, ας συµφω-
νήσουµε τότε στο να τηρούµε τον χρόνο και βλέπουµε.

Τον λόγο έχει η κ. Φούντα και µετά ακολουθεί ο Υπουργός κ.
Βαρβιτσιώτης. Ευχαριστούµε τον Υπουργό για αυτήν την παρα-
χώρηση. 

ΝΙΚΗ ΦΟΥΝΤΑ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Υπουργέ, για την πα-
ραχώρηση. 

Κύριοι συνάδελφοι, φαίνεται πως είµαι ένας πολύ κακός Έλ-
ληνας, σύµφωνα µε τα λεγόµενα του κ. Βορίδη, µιας και δεν έχω
ψηφίσει ποτέ Νέα Δηµοκρατία και ΠΑΣΟΚ. Τόση κακία! Και ως
κακός Έλληνας θα µιλήσω.

Αυτή η ψήφος εµπιστοσύνης δεν µας αφορά. Αφορά την κυ-
βερνητική πλειοψηφία, τους καλούς αυτού του τόπου, δηλαδή.
Γιατί χρειαζόταν, αλήθεια, τώρα αυτή η συζήτηση, αφού έρχεται
η ψήφιση του προϋπολογισµού, που παραδοσιακά ισοδυναµεί µε
ψήφο εµπιστοσύνης στην εκάστοτε κυβέρνηση;

Η απάντηση βρίσκεται στο ότι, αντιθέτως, η διαδικασία αυτή
αφορά τον κ. Βενιζέλο, ο οποίος προσπαθεί να µαζέψει τους
Βουλευτές του, αφού η πρόταση αποτελεί έναν βολικό τρόπο,
βολικότατο, ώστε να µη δοθεί παράταση σε εσωκυβερνητικές αν-
τιπαραθέσεις και δυσαρέσκειες και ίσως να αποτελέσει µία από
τις δυο-τρεις, µόλις, ευκαιρίες και αφορµές που έχουµε να δούµε
τον Πρωθυπουργό στη Βουλή, κάτι που γενικά δεν συνηθίζει,
µιας και εµφανώς και κατάφωρα αδιαφορεί για τις κοινοβουλευ-
τικές διαδικασίες. Περιµένουµε µε αγωνία, λοιπόν, την εµφάνισή
του εδώ. Κάτι τέτοιο δεν έχει γίνει ως τώρα. 

Μια άλλη, όµως, συζήτηση –κι εκεί θα επικεντρωθώ- που θα
έπρεπε να µας αφορά όλους και που σίγουρα αφορά προσωπικά
εµένα αντιστοιχεί σε ένα άλλο ερώτηµα: Ψήφος εµπιστοσύνης
στα κόµµατα και στον τρόπο που χειρίζονται τη µοίρα αυτού του
τόπου και των Ελλήνων πότε θα ζητήσουµε να δοθεί; Πότε θα
σταθούµε στο ύψος των περιστάσεων; Πότε ο κόσµος εκεί έξω
θα θελήσουµε να πάψει να µιλάει για το ελλιπέστατο από άποψη
ανθρώπινου δυναµικού, κάκιστο πολιτικό σύστηµα; Πότε θα κλεί-
σουµε επιτέλους στόµατα; Πότε αυτό το µικροπολιτικό αλισβε-
ρίσι, θαρρείς κατάλοιπο τουρκοκρατίας µε όρους τύπου µπαξίσι,
θα σταµατήσει; Πότε θα σοβαρευτούµε; Μήπως όταν η Κυβέρ-
νηση θα πάψει να έρχεται προκλητικά και να µας λέει ότι πρόκει-
ται για τη διετία θαύµα; 

Πιστέψτε µε και τον έναν χρόνο που συγκυβερνούσαµε, παρά
την τεράστια προσπάθεια και την αδιαµφισβήτητα µεγάλη επιτυ-
χία τού να παραµείνουµε στην Ευρώπη –βασική και αδιαπραγµά-
τευτη προϋπόθεση για εµάς-, κανένα θαύµα δεν έγινε. Μόνο
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διαχείριση, κακή διαχείριση κιόλας µε τον πέλεκυ να παραµο-
νεύει και κάποιους από εµάς να λέµε ότι καµµία, µα καµµία, δια-
κυβέρνηση δεν µπορεί να είναι αυτοσκοπός. Κανένα θαύµα,
λοιπόν. 

Δεν ξέρω πόσες φορές ο κ. Βορίδης ανέφερε στην οµιλία του
τη λέξη σταθεροποίηση. Μπας και το πιστέψει κι ο ίδιος; Και δεν
ξέρω πότε θα σταµατήσουν να ακούγονται στην Αίθουσα ύβρεις
για την κοινή λογική. Ακούσαµε από την ίδια πλευρά µε καµάρι
πως επιτέλους έγιναν τα αυτονόητα, λες και κανείς δεν έχει συ-
νεισφέρει στην κατάντια αυτή του τόπου όσον αφορά τις παθο-
γένειες. Λες και κανείς δεν έχει κυβερνήσει ποτέ, από τους
καλούς φυσικά Έλληνες. Πλέον τα άσχηµα αυτονόητα είναι µε-
ταρρυθµίσεις που επιβάλλονται και τα καλά είναι µεταρρυθµίσεις
που συνειδητά κάνει η συγκυβέρνηση για να αλλάξει τον κόσµο
τούτο, αυτόν τον κόσµο που δηµιούργησε. Περί οράµατος, περί
συνολικού προγράµµατος µε προτάσεις; Ουδέν.

Αυτό που τροµάζει, επίσης, είναι ότι είµαστε ανίκανοι να εµ-
πνεύσουµε τον κόσµο. Εµείς δεν καταφέραµε να πείσουµε πως
κάναµε το άλλο, το νέο, το διαφορετικό, την πραγµατικά υπεύ-
θυνη Αριστερά, την ανανέωση. Εσείς, και τα δύο κόµµατα του
νέου δικοµµατισµού, έχετε αναλωθεί σε έναν άκρατο διαγωνισµό
τσιτάτων και δελτίων Τύπου. Κοκορεύεστε για τα ποσοστά, σας
χωρίς να αναρωτιέστε: Μήπως ο κόσµος ψηφίζει άραγε µε όρους
λύσης ανάγκης, από τη µια του φόβου για την αλλαγή και από
την άλλη του φόβου για το ίδιο, για το σήµερά του; Μήπως οι
ψήφοι, λοιπόν, αυτές είναι φόβου και διαµαρτυρίας και όχι απο-
δοχής; 

Όταν η εκλογολογία κυριαρχεί στην ατζέντα δύο χρόνια τώρα,
τρεις µήνες µόλις µετά τις προηγούµενες εκλογές, όταν το θέµα
είναι ποιος θα ξεκατινιαστεί περισσότερο στα κανάλια –και λυ-
πάµαι για το ρήµα-, όταν η κοινοβουλευτική συµπεριφορά απα-
ξιώνεται καθηµερινά, όταν δεν περιµένει κανείς από εµάς τίποτα
ή ελάχιστα, τότε τι κάνουµε εδώ; Μήπως η διάσταση αυτής της
πολιτικής ζωής, αυτή είναι η συζήτηση που θα έπρεπε να γίνεται
εδώ, µακριά από άκυρες ψήφους εµπιστοσύνης και προτάσεις
µοµφής; 

Όταν, λοιπόν, δεν έχουµε προβληµατιστεί για συζητήσεις που
δεν έχουν γίνει µε όρους συναίνεσης και κοινών συνισταµένων
για τα σοβαρά προβλήµατα αυτού του τόπου -το φορολογικό, το
ασφαλιστικό, τις παθογένειες και την αναξιοκρατία στη δηµόσια
διοίκηση, την κοινωνική δικαιοσύνη, την παραγωγική ανασυγκρό-
τηση, αυτούς τους πέντε σοβαρούς άξονες για τον τόπο-, ποιον
πάµε να πείσουµε; Ποιος θα αναλάβει, λοιπόν, το βάρος αυτής
της συζήτησης και πότε; Ποιος θα ασχοληθεί µε την ουσία;

Η εικόνα του πολιτικού συστήµατος έχει λεζάντα την αποδο-
κιµασία και αυτός κανονικά θα έπρεπε να είναι ένας όρος και
αυτή η συζήτηση θα έπρεπε να µας αφορά όλους. Αυτή η κατά-
σταση είναι που χαρακτηρίζει το πολιτικό σύστηµα σήµερα δυ-
στυχώς κι έρχεται να διαψεύσει πανηγυρικά όλους εµάς τους
αφελείς, που θεωρούσαµε ότι σε έναν βαθµό η κρίση θα µπο-
ρούσε να γίνει ευκαιρία για έναν σοβαρό εκσυγχρονισµό και για
µια πραγµατική αναδιανοµή υπέρ αδυνάµων.

Αδύναµοι -όλοι ξέρουµε σήµερα, αλλά φροντίζουµε να το βά-
ζουµε κάτω από το χαλί όταν φτάνουµε στη λήψη αποφάσεων-
είναι οι νέοι. Σε αυτούς µόνο θα αναφερθώ στον λίγο χρόνο που
µου αποµένει, θεωρώντας πως αυτοί δεν εκπροσωπούνται επαρ-
κώς εδώ µέσα σε αυτούς, που στέκουν µπροστά στο σήµερά
τους, στο χάος που βρήκαν, ανήµποροι, µπροστά σ’ αυτό που
παραδώσατε και σ’ αυτό που παραδίνουµε ακόµα. 

Είναι απελπιστικό, λοιπόν, το να µη διευκολύνουµε µε κάθε
τρόπο τους νέους αγρότες και την παραγωγή. Είναι απελπιστικό
το ότι αυτήν τη στιγµή υπάρχουν νέοι άνθρωποι, δικηγόροι, αρ-
χιτέκτονες, µεταφραστές, στην πιο καθοριστική στιγµή της ζωής
τους επαγγελµατικά και βρίσκονται µπροστά στον εφιάλτη που
λέγεται µπλοκάκι παροχής υπηρεσιών. Αδυνατώ να συλλάβω,
όµως, το να µιλάµε για θαύµατα, όταν οι νέοι επαγγελµατίες µε
µηδενικό εισόδηµα ή εισόδηµα ως τριακόσια ευρώ τον µήνα,
υποχρεώνονται να πληρώνουν δυσανάλογες υποχρεώσεις και
ασφαλιστικές εισφορές και να προπληρώνουν τεράστιους φό-
ρους, να πληρώνουν ΕΝΦΙΑ για ψιλή κυριότητα, έχοντας µηδε-
νικό εισόδηµα.

Με κάθε κίνησή της, λοιπόν, η Κυβέρνηση αυτή λέει ουσια-
στικά στους νέους «µην τολµήσετε να κάνετε έναρξη επαγγέλ-
µατος» ή «δουλέψτε όπου µπορείτε µαύρα». Για την ακρίβεια,
τους λέµε «πηγαίνετε σε µια άλλη χώρα». Πιστέψτε µε, οι περισ-
σότεροι φίλοι µου εκεί βρίσκονται, όχι από επιλογή. Μετά, βέ-
βαια, βγάζουµε λογύδρια σε ηµερίδες για το brain drain. 

Είδα, παραδείγµατος χάριν, τον κ. Λοβέρδο ως Υπουργό Παι-
δείας, αφού βγήκε το εµπόριο ελπίδας µε τις µετεγγραφές φοι-
τητών, να διευκρινίζει ότι προφανώς τα πανεπιστήµια και τα ΤΕΙ
θα µπορούν να αναθέτουν µαθήµατα σε οµότιµους καθηγητές ή
ότι οι πρυτάνεις θα µπορούν να διδάσκουν στο Ανοιχτό Πανεπι-
στήµιο.

Μην προσληφθεί κανένας νέος επιστήµονας πουθενά -αλί-
µονο!-, µόνο οι δικοί µας, της φουρνιάς µας, του είδους µας, της
ηλικίας µας. Έτσι δουλεύει το πράγµα παντού. Διότι, αν δούλευε
αλλιώς, θα υπήρχε µια προοπτική που θα έλεγε ότι δίνουµε όλο
µας το βάρος σε µια οικονοµία ποιοτικών υπηρεσιών και καινο-
τοµίας, σε µια οικονοµία του µέλλοντος, στην οποία το ποιοτικό
µπορεί και πρέπει να είναι συγκριτικό πλεονέκτηµα και γιατί εκεί
µπορούν να χρησιµοποιηθούν οι νέοι µε το τεράστιο µορφωτικό
κεφάλαιο που διαθέτουν. 

Αυτό δεν σηµαίνει ούτε τη βολική διοχέτευση της δηµόσιας δι-
οίκησης και συζήτησης στον δηµόσιο και όχι στον ιδιωτικό τοµέα
ούτε το all inclusive τουριστικό πρότυπο ούτε το πώς θα βρούµε
µερικούς επιπλέον τρόπους να παραχωρήσουµε δικαιώµατα στις
ιερές µονές ούτε το να δώσουµε δωράκια σε κανάλια και εφο-
πλιστές, να προκηρύξουµε διαγωνισµούς χωρίς στοιχειώδη σε-
βασµό σε νοµικό πλαίσιο, που θα γκρεµιστεί µετά παταγωδώς
στο Συµβούλιο της Επικρατείας –επί δεκαετίες µιλάµε για την
εκτροπή του Αχελώου, παραδείγµατος χάριν-, χωρίς µελέτες κό-
στους-οφέλους και ούτε φυσικά κανέναν σχεδιασµό, θέλοντας
να χτίσουµε ταυτόχρονα το σύµπαν. 

Μπορείτε όσοι θέλετε να µιλάτε για κατάργηση αγκυλώσεων,
για οµάδες και συµφέροντα που δεν αφήνουν τις µεταρρυθµίσεις
να προχωρήσουν. Οι πραγµατικές µεταρρυθµίσεις, όµως, κολ-
λάνε στα ίδια τα υπουργικά γραφεία, που διαθέτουν µια απολύ-
τως γερασµένη λογική.

Ολοκληρώνω, λέγοντας ότι η σηµερινή οµιλία προέκυψε από
κάτι πολύ συγκεκριµένο και πρόσφατο. Στη χθεσινή Σύνοδο Κο-
ρυφής η συζήτηση επικεντρώθηκε στην καταπολέµηση της ανερ-
γίας των νέων. Η Ιταλία, µε τη βοήθεια της Γαλλίας, ζήτησε 14
δισεκατοµµύρια ευρώ. Ο Μάρτιν Σουλτς –τα πλέον επίσηµα
χείλη- είπε ότι από τα 6 δισεκατοµµύρια που έχουν διατεθεί µόλις
το 1% έχει απορροφηθεί από τις χώρες της κρίσης. 1%! Δεν εν-
διαφέρθηκε η Ελλάδα γι’ αυτά τα 6 δισεκατοµµύρια.

Για το θέµα αυτό έκανα επίκαιρη ερώτηση. Έστειλα δύο ερω-
τήσεις. Μίλησα µε τον κ. Κεγκέρογλου αυτοπροσώπως. Δεν εν-
διαφερθήκαµε, όµως, για τα 6 δισεκατοµµύρια. Ποιος τούς δίνει
σηµασία; Τα τηλεπαράθυρα να είναι καλά και η Κυβέρνηση-
θαύµα! 

Καταψηφίζω, λοιπόν, αυτή την Κυβέρνηση-θαύµα, όχι µόνο
γιατί είναι κακή, αλλά επειδή τη χρονιά των πλεονασµάτων, έτσι
όπως διατείνεται, είναι λιγότερο πολιτική και περισσότερο παρα-
πολιτική απ’ ό,τι ποτέ και αυτό δεν τιµάει κανέναν µας. 

Η µόνη λύση είναι συναίνεση και προτάσεις για λύσεις από
όλους, µακριά από µικροπολιτικά τσανάκια. Διότι η µακροοικο-
νοµική κρίση µπορεί να αποµακρύνεται, αλλά η κρίση αξιών, η
πολιτική κρίση, βαθαίνει, όπως και η κρίση περί πολιτικής αξιο-
πρέπειας. Και σε αυτό, όσον αφορά τις ευθύνες, η Κυβέρνηση
είναι οικουµενική. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της ΔΗΜΑΡ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κι εµείς ευχαρι-
στούµε. 

Τον λόγο έχει ο κ. Γκιόκας για επτά λεπτά. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, είναι δεδοµένο ότι ακόµα κι αν η

Κυβέρνηση πάρει τελικά ψήφο εµπιστοσύνης από τη Βουλή, η
πολιτική της είναι καταδικασµένη στη συνείδηση της πλειοψη-
φίας του λαού, που αντιλαµβάνεται ότι πίσω από τις κορόνες για
το τέλος του µνηµονίου κρύβεται η συνέχιση, η κλιµάκωση της
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αντιλαϊκής πολιτικής, µε τη µονιµοποίηση στους αντιλαϊκούς φό-
ρους και τα χαράτσια, όπως προβλέπεται και στο προσχέδιο του
προϋπολογισµού για το 2015, µε νέο χτύπηµα σε εργασιακά,
ασφαλιστικά και κοινωνικά δικαιώµατα, µε χτύπηµα ακόµη και
στις συνδικαλιστικές ελευθερίες και το δικαίωµα στην απεργία. 

Όλα αυτά, άλλωστε, περιλαµβάνονται στα µνηµόνια διαρκείας
της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Αποτελούν απαιτήσεις του κεφαλαίου
και θα είναι εδώ, θα είναι παρόντα, ακόµα κι αν τα µνηµόνια τε-
λειώσουν µε τη σηµερινή µορφή, ακόµα κι αν φύγει το Διεθνές
Νοµισµατικό Ταµείο και υπάρχει µετάβαση από την τρόικα σε ένα
άλλο καθεστώς επιτήρησης και εποπτείας, αποκλειστικά από
τους ευρωπαϊκούς µηχανισµούς, που ούτως ή άλλως υπάρχουν
και δεσµεύουν κάθε χώρα-µέλος.

Αυτό εννοεί η Κυβέρνηση, αλλά και τα άλλα κόµµατα, όταν µι-
λάνε για τέλος της τρόικας και τέλος του µνηµονίου.

Ωστόσο, οφείλουµε να παραδεχτούµε ότι η Κυβέρνηση, το ίδιο
το σύστηµα σε τελευταία ανάλυση, έχει ένα ακόµα ισχυρό όπλο
απέναντι στον λαό. Έχει πείσει ένα µεγάλο τµήµα του λαού ή έχει
καλλιεργήσει προσδοκίες –εµείς λέµε ότι είναι ψεύτικες και απα-
τηλές- ότι η επιστροφή στην καπιταλιστική ανάκαµψη µπορεί να
οδηγήσει σε ανάκαµψη του βιοτικού επιπέδου του λαού, µπορεί
να οδηγήσει σε ανακούφιση για τον λαό.

Φυσικά αυτό η Κυβέρνηση δεν το κατάφερε από µόνη της. Είχε
τη βοήθεια και της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης αλλά και των
άλλων κοµµάτων που έχουν ως βασικό σηµείο αντιπαράθεσης
µε την Κυβέρνηση το εξής: ποιος, µε ποια συνταγή, µε ποιες διε-
θνείς συµµαχίες –µε τη Μέρκελ ή τον κ. Ντράγκι, αλλά πάντα
εντός της Ευρωπαϊκής Ένωσης- και µε ποιο αναπτυξιακό µον-
τέλο µπορεί να εγγυηθεί την επιστροφή της καπιταλιστικής ανά-
καµψης και κερδοφορίας του κεφαλαίου.

Όλοι αυτοί, όµως, κρύβουν ότι, ακόµα κι αν υπάρξει τέτοια
ανάκαµψη, θα είναι αναιµική, θα πατήσει πάνω στα συντρίµµια
των λαϊκών δικαιωµάτων, δεν θα ανακόψει την πορεία επιδείνω-
σης της ζωής του λαού και πολύ περισσότερο ο λαός δεν θα
πάρει πίσω τις τεράστιες απώλειες από τα χρόνια της κρίσης. 

Εδώ υπάρχουν αποδείξεις. Για παράδειγµα, στο προσχέδιο
του προϋπολογισµού για το 2015 υπάρχει πρόβλεψη για ανά-
καµψη, για ανάπτυξη 2,9% και την ίδια στιγµή πρόβλεψη για µο-
νιµοποίηση και επέκταση των αντιλαϊκών µέτρων. Υπάρχουν
κλάδοι της οικονοµίας, όπως ο τουρισµός, που έχουν τεράστια
κερδοφορία ακόµα και στα χρόνια της κρίσης. Όµως, οι εργαζό-
µενοι στον συγκεκριµένο κλάδο, τα λαϊκά στρώµατα, υποφέρουν
και η θέση τους χειροτερεύει. 

Κατά συνέπεια, παρά τις αντιπαραθέσεις, τους οξείς τόνους
και τους καβγάδες στη Βουλή, τα άλλα κόµµατα προσφέρουν
πολύτιµη βοήθεια, ιδεολογική και πολιτική, στην Κυβέρνηση, στο
ίδιο το σύστηµα πάνω απ’ όλα, αποθεώνοντας και ωραιοποιών-
τας στα µάτια του λαού την καπιταλιστική ανάκαµψη και εγκλω-
βίζοντας τον λαό, το κίνηµα, σε χαµηλές απαιτήσεις και στα
ψίχουλα που θα πέσουν, αν πέσουν. Και αυτά από το νέο φαγο-
πότι του κεφαλαίου. 

Όσοι είναι δύσπιστοι γι’ αυτήν την κριτική του ΚΚΕ, ας κάνουν
τον κόπο να διαβάσουν την οµιλία του κ. Τσίπρα στην Ένωση Ελ-
λήνων Επιχειρηµατιών και τους ύµνους στην επιχειρηµατικότητα,
που πολλά στελέχη και Υπουργοί της Κυβέρνησης θα ζήλευαν.

Να γιατί το ΚΚΕ λέει ότι ο λαός δεν έχει απέναντί του µόνο µια
αντιλαϊκή Κυβέρνηση, αλλά έχει την Ευρωπαϊκή Ένωση, έχει µία
τάξη η οποία στηρίζει κάθε φορά την κυβερνητική εναλλαγή, για
να µένει στο απυρόβλητο ο δρόµος που οδηγεί τον λαό στη χρε-
οκοπία.

Να γιατί το ΚΚΕ λέει ότι η Κυβέρνηση πρέπει να ηττηθεί εκλο-
γικά, αλλά πάνω απ’ όλα να ηττηθεί ιδεολογικά και πολιτικά, να
απορρίψει ο λαός τη στρατηγική της και όχι να αναθέσει σε κά-
ποιον άλλον να υλοποιήσει την ίδια στρατηγική.

Γιατί είναι άλλο πράγµα να φύγει η Κυβέρνηση για να υπάρξει
µια εναλλαγή εντός των ίδιων τειχών, σαν τις τόσες και τόσες
που έχει γνωρίσει ο λαός , και άλλο να φύγει η Κυβέρνηση κάτω
από τη λαϊκή απαίτηση για ριζικές αλλαγές στην οικονοµία και
την εξουσία. Άλλωστε, σήµερα υπάρχουν και πιο χειροπιαστές
αποδείξεις και µπορεί ο λαός να κρίνει καλύτερα τις πολιτικές
δυνάµεις. 

Εµείς ρωτάµε: Αποτελούν εναλλακτική λύση για τον λαό οι θέ-
σεις που παρουσίασε ο ΣΥΡΙΖΑ στη Θεσσαλονίκη; Εµείς απαν-
τάµε πως όχι. Αποτελούν εναλλακτική λύση οι θέσεις ενός
κόµµατος που οµολογεί πλέον ξεκάθαρα ότι δεν πρόκειται να κα-
ταργήσει τους δεκάδες µνηµονιακούς νόµους, να επαναφέρει
τον δέκατο τρίτο και δέκατο τέταρτο µισθό, τη δέκατη τρίτη και
δέκατη τέταρτη σύνταξη για όλους; Αποτελούν λύση, µε τις τε-
ράστιες απώλειες των πέντε χρόνων, τα ψίχουλα στην πιο ακραία
φτώχεια, που και αυτά θα εξανεµιστούν την ίδια στιγµή;

Γιατί θα πρέπει ο λαός σήµερα, µε τις τεράστιες δυνατότητες
που υπάρχουν, για να ζήσει καλύτερα, να καλείται να επιλέξει µε-
ταξύ του κοινωνικού µερίσµατος των 500 ευρώ της συγκυβέρνη-
σης και των 500 ή 600 ευρώ που θα δώσει ως δέκατη τρίτη
σύνταξη µια κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ µόνο στους εξαθλιωµένους συν-
ταξιούχους που παίρνουν κάτω από 700 ευρώ; 

Γιατί θα πρέπει ο άνεργος, ο νέος, να επιλέξει µεταξύ των προ-
γραµµάτων Νέας Δηµοκρατίας και ΣΥΡΙΖΑ, που εν πολλοίς και
τα δύο στηρίζονται σε προγράµµατα της Ευρωπαϊκής Ένωσης,
στα ΕΣΠΑ, που επιδοτούν µεγαλοεπιχειρηµατίες, για να δώσουν
κάποιες πεντάµηνες ή εξάµηνες κακοπληρωµένες θέσεις εργα-
σίας σε απελπισµένους ανέργους; 

Γιατί θα πρέπει ο λαός σήµερα να επιλέγει µεταξύ της Σκύλας
και της Χάρυβδης και να µην προτάξει την πάλη για την πλήρη
ικανοποίηση των δικών του αναγκών; 

Απέναντι, λοιπόν, στον νέο διπολισµό, στο νέο δίπολο του απο-
προσανατολισµού και του εγκλωβισµού, πρέπει να ορθωθεί η
λαϊκή πάλη και συµµαχία σε ρήξη µε τον σηµερινό δρόµο και τις
όποιες κυβερνητικές λύσεις φέρνουν από την πίσω πόρτα την
ίδια πολιτική. Να µην υπάρξει καµµία ανοχή. Να οργανωθεί τώρα
η λαϊκή πάλη ενάντια στην πολιτική της Κυβέρνησης, αλλά και να
µην υπάρχει καµµία προσδοκία και εµπιστοσύνη σε κόµµατα που
αποδέχονται τον καπιταλιστικό µονόδροµο, την Ευρωπαϊκή
Ένωση, τους ισοσκελισµένους προϋπολογισµούς και τους µηχα-
νισµούς εποπτείας. 

Το ΚΚΕ αυτό επιδιώκει. Γι’ αυτό θεωρούµε ότι η ισχυροποίησή
του είναι το βασικό κριτήριο για να µπουν εµπόδια, για να πάρει
ανάσες ο λαός και να ανοίξει ο δρόµος για την πραγµατική ανα-
τροπή υπέρ του λαού, που βρίσκεται στη µονοµερή διαγραφή
του χρέους, στην έξοδο από την Ευρωπαϊκή Ένωση, στην κοι-
νωνικοποίηση του φυσικού και παραγόµενου πλούτου της
χώρας, στον κεντρικό σχεδιασµό της οικονοµίας µε µια άλλη δια-
κυβέρνηση-εξουσία, προς όφελος του λαού µε τον ίδιο τον λαό
στην εξουσία. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία σαράντα δύο µαθήτριες και µαθητές και δύο εκ-
παιδευτικοί από το 6ο Δηµοτικό Σχολείο Κερατσινίου.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο για δεκαπέντε λεπτά. Σας ευ-
χαριστούµε για τη διευκόλυνση που µας κάνατε σχετικά µε τη
σειρά των οµιλητών. 

ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Αι-
γαίου): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, άκουσα διάφορες απόψεις για
κυβερνήσεις εθνικής συνεννόησης. Πρέπει να ξέρουµε, όµως,
πάνω σε ποια βάση θα συνεννοηθούµε. Σε ποια βάση; Διότι για
συνεννόηση είµαστε ανοικτοί διαρκώς. Σε ποια βάση όµως θα
γίνει αυτό; Στη βάση του σκίζω τα µνηµόνια και κάνω µονοµερείς
ενέργειες; Στη βάση του φεύγω από την Ευρωπαϊκή Ένωση; Στη
βάση του ότι δεν θέλω να αλλάξω τίποτε σε σχέση µε το χθες;
Σε ποια βάση; Ή στη βάση της πρόκλησης που βρίσκεται µπρο-
στά µας, να υπάρχει ένα εθνικό, αρραγές µέτωπο σε µια δια-
πραγµάτευση για τη διευθέτηση του χρέους; 

Για να φτάσουµε, όµως, στη διαπραγµάτευση για το χρέος,
περάσαµε πάρα πολλούς κάβους και σκοπέλους. Περάσαµε
τους κάβους και τους σκοπέλους της δηµοσιονοµικής προσαρ-
µογής και των πρωτογενών πλεονασµάτων, κατακτήσεις τις
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οποίες αµφισβητούν όλοι όσοι σήµερα µιλάνε για το πώς πρέπει
να διαπραγµατευθούµε για το χρέος. 

Διότι εφαρµόζοντας την απόφαση του Ευρωπαϊκού Συµβου-
λίου του Νοεµβρίου του 2012, που άνοιξε το θέµα της συζήτησης
για το χρέος, κάναµε µία δηµοσιονοµική πολιτική: Εφαρµόσαµε
µέτρα. Πήραµε δύσκολες και επώδυνες αποφάσεις, λες και θέ-
λουµε εµείς να παίρνουµε τις δύσκολες αποφάσεις, να επιβάλ-
λουµε τους φόρους, λες και αν υπήρχε ένας άλλος δρόµος δεν
θα τον ακολουθούσαµε. 

Εµείς επιλέγουµε να µην είµαστε αρεστοί, αλλά να είµαστε
χρήσιµοι. Αρεστός µπορεί να είσαι στην αντιπολίτευση, να λες
ό,τι θέλεις ανέξοδα, κλείνοντας το µάτι και στα δεξιά και στα αρι-
στερά, οδηγώντας ουσιαστικά έτσι και τον πολιτικό σου λόγο και
τη χώρα –αν την αναλάβεις ποτέ- στα τυφλά. Εδώ, όµως, πρέπει
να είµαστε χρήσιµοι. 

Πήραµε, λοιπόν, αυτές τις αποφάσεις. Ο ελληνικός λαός µε
πολύ µεγάλες θυσίες στήριξε αυτές τις αποφάσεις. Ερχόµαστε,
λοιπόν, τώρα στο κατώφλι της διαπραγµάτευσης. Στο κατώφλι
της διαπραγµάτευσης όλοι όσοι δεν µπήκαν στο καράβι ποτέ ζη-
τούν εθνική συνεννόηση. Η εθνική συνεννόηση, όµως, σε ποια
βάση θα γίνει;

Εµείς είµαστε ανοικτοί για την εθνική συνεννόηση. Την πι-
στεύουµε την εθνική συνεννόηση. Μπορώ να σας πω και κάτι.

Ως Υπουργός Ναυτιλίας πάντοτε λέω ότι, εφόσον στη ναυτιλία
έχουµε µία παγκόσµια πρωτιά, µία παγκόσµια πρωτοκαθεδρία,
οφείλουµε η ναυτιλία να είναι πέρα και µακριά από την κοµµατική
αντιπαράθεση. Χρειάζεται και σε αυτόν τον κλάδο εθνική συνεν-
νόηση για τη διατήρηση του ανταγωνιστικού πλεονεκτήµατος, για
τη διατήρηση της πρώτης θέσης, που σηµαίνει 16% του παγκο-
σµίου στόλου, για να διατηρήσουµε το µεγάλο ποσοστό που ει-
σέρχεται από ναυτιλιακό συνάλλαγµα στη χώρα µας, περίπου
6,5% του ΑΕΠ, συνάλλαγµα και εισροή για την οποία το ελληνικό
κράτος δεν ξοδεύει. Γιατί για όλους τους άλλους κλάδους της οι-
κονοµίας το ελληνικό κράτος ξοδεύει και ξοδεύει αδρά. Για τον
τουρισµό; Υποδοµές σε λιµάνια, σε επιδοτήσεις ξενοδοχείων, σε
αεροδρόµια. Για τη γεωργία; Σε αγροτικές επιδοτήσεις. Για τη µε-
ταποίηση; Όλα αυτά τα οποία ξέρουµε όλα αυτά τα χρόνια. Ο
µόνος κλάδος της οικονοµίας ο οποίος εισφέρει χωρίς να υπάρχει
κρατική επένδυση, γιατί το εισόδηµα αυτό δηµιουργείται εκτός
Ελλάδος, είναι η ναυτιλία και γι’ αυτό θεωρώ ότι πρέπει να υπάρχει
εθνική συνεννόηση στη βάση της συνταγµατικής προστασίας, του
περιβάλλοντος το οποίο λειτουργεί και να µην ανοίγουµε κουβέν-
τες και συζητήσεις οι οποίες ουσιαστικά το µόνο που κάνουν είναι
να αµφισβητούν την ίδια την εθνική κατάκτηση, την οποία πολλοί
–µη γελιέστε- στο εξωτερικό την επιβουλεύονται.

Έρχοµαι όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να σας πω ότι
το Υπουργείο Ναυτιλίας στη συγκεκριµένη συζήτηση έρχεται και
µε ένα αίσθηµα σιγουριάς, όχι µόνο για το τι έγινε τα τελευταία
δύο χρόνια, αλλά και για το πού πάµε από εδώ και πέρα. Γιατί
ζητάµε ψήφο εµπιστοσύνης για να συνεχίσουµε µία πολιτική η
οποία µέχρι τώρα έχει αποδειχθεί ωφέλιµη για τον τόπο και τώρα
θα φέρει µεγαλύτερα οφέλη από αυτά που προσδοκούµε.

Έχουµε ξεκινήσει µία πολιτική αξιοποίησης των εθνικών λιµέ-
νων, τα οποία λιµάνια µας δεν πρέπει να εξυπηρετούν µόνο τις
ελληνικές ανάγκες, αλλά να κατακτήσουν τον ρόλο τους ως διε-
θνή διαµετακοµιστικά κέντρα, ως πύλες εισόδου της Ευρώπης.
Ανοίξαµε τα λιµάνια µας σε διεθνείς συνεργασίες, η Νέα Δηµο-
κρατία πρώτη, µόνη της, µε τη συµφωνία µε την «COSCO» το
2008 και σήµερα είµαστε στα πρόθυρα να ολοκληρώσουµε την
επέκταση αυτής της συµφωνίας κατά 230 εκατοµµύρια ευρώ,
ώστε να κάνουµε το λιµάνι του Πειραιά το πρώτο σε δυναµικό-
τητα και το πρώτο σε τεχνολογία σε όλη τη Μεσόγειο. Γιατί σή-
µερα ο Πειραιάς έχει συνάψει πλέον συµφωνίες µε κολοσσούς,
οι οποίοι µεταφέρουν το διαµετακοµιστικό τους κέντρο εδώ -η
«SONY», η ZTE, η «HUAWEI»- και βέβαια τα έσοδά του έχουν αυ-
ξηθεί εκρηκτικά, αφού µόνο το πρώτο εξάµηνο έχουµε µία αύ-
ξηση των εσόδων περίπου 24%.

Παράλληλα προχωρούµε στην αποκρατικοποίηση των λιµα-
νιών, πάλι µε στόχο να προσελκύσουµε επενδύσεις, να φέρουµε
και άλλα λεφτά στον τόπο: διακόσια τριάντα εκατοµµύρια από
την επέκταση της σύµβασης µε την «COSCO» και υπολογίζουµε

από το σύνολο της αξιοποίησης των λιµανιών τα λεφτά που θα
εισρεύσουν, είτε στο ΤΑΙΠΕΔ είτε µε τη µορφή επενδύσεων, να
αγγίξουν παραπάνω από το 1,5 δισεκατοµµύριο για Θεσσαλονίκη
και Πειραιά. Θεωρώ ότι αυτά τα λεφτά είναι κρίσιµα για να κατα-
στήσουν τα λιµάνια µας όχι µόνο διεθνώς ανταγωνιστικά, αλλά
και αυτόνοµους πόλους ανάπτυξης για την ίδια την πατρίδα.

Εµείς δεν ξεπουλάµε. Και δεν ξεπουλάµε, γιατί, για να προχω-
ρήσουµε στην ιδιωτικοποίηση, έχουµε συστήσει τη Ρυθµιστική
Αρχή Λιµένων -έχουµε εκδώσει ένα πολύ σαφές προεδρικό διά-
ταγµα για τη λειτουργία της-, η οποία θα εποπτεύει τις συµβά-
σεις παραχώρησης και βρισκόµαστε ήδη σε µία πολύ µεγάλη και
επίπονη, θα σας έλεγα, διαδικασία αναθεώρησης των συµβά-
σεων παραχώρησης από το ελληνικό δηµόσιο προς τους οργα-
νισµούς λιµένων. Δηλαδή, για να καταλάβει και ο ακροατής
–όποιος µάς βλέπει από το σπίτι, από οπουδήποτε-, δεν πουλάµε
γη, πουλάµε την εταιρεία που κάνει τη διαχείριση και στην οποία
έχουµε δώσει ορισµένα δικαιώµατα διαχείρισης. Μέχρι τώρα ο
ΟΛΠ και ο ΟΛΘ ασκούν και κρατική εξουσία, γιατί ελέγχονται
από το κράτος κατά µεγάλο ποσοστό. Χάνοντας, όµως, αυτόν
τον έλεγχο, εµείς δεν θα παραχωρήσουµε στον ιδιώτη τον
έλεγχο που πρέπει να ασκεί το κράτος. Θα τον κρατήσουµε µέσα
στα συντεταγµένα όργανα της πολιτείας, στο Υπουργείο Ναυτι-
λίας, στη Ρυθµιστική Αρχή Λιµένων και βέβαια στο Λιµενικό
Σώµα. Γι’ αυτό κάνουµε µια ιδιωτικοποίηση µε εγγύηση για το
δηµόσιο συµφέρον και όχι ένα ξεπούληµα, όπως κάποιοι θέλουν
να λένε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα χρειαστεί τους επόµενους
µήνες να πάρουµε σοβαρές αποφάσεις και θα συζητηθούν όλες
αυτές οι συµβάσεις εδώ στη Βουλή και τότε θα δούµε ποιος
πραγµατικά θέλει να προσελκύσει ξένους επενδυτές στη χώρα
και ποιος θα κριθεί πίσω από τις ταµπέλες του ξεπουλήµατος,
των λαµόγιων και δεν ξέρω εγώ ποιων άλλων χαρακτηρισµών,
των διεθνών ραντιέρηδων ή οτιδήποτε άλλο.

Εµείς δεν δίνουµε την περιουσία µας σε funds, αλλά κάνουµε
διεθνείς συνεργασίες µε µεγάλους, διεθνείς οίκους. Σήµερα ο
κάθε ένας από τους υποψήφιους για τον Πειραιά και τη Θεσσα-
λονίκη διαχειρίζεται πάνω από πενήντα λιµάνια στον πλανήτη.

Παράλληλα, προχωρήσαµε στην αναδιάρθρωση των ακτοπλοϊ-
κών συγκοινωνιών, ιδιαίτερα στο βόρειο Αιγαίο, αντιµετωπίζον-
τας χρόνια προβλήµατα του βορείου Αιγαίου και -για να σας πω
και την αλήθεια- µε προσωπικό κόστος. Γιατί σήµερα η εταιρεία
την οποία αποφάσισα να κηρύξω έκπτωτη από τις γραµµές του
βορείου Αιγαίου µε κυνηγάει µε µηνύσεις και προσωπικά εκβια-
στικά εξώδικα στο σπίτι µου, νοµίζοντας ότι εγώ θα σταµατήσω
τις προσπάθειες για την εξυγίανση του χώρου της ακτοπλοΐας
και για την εξυπηρέτηση των νησιωτών µας στο βόρειο Αιγαίο.

Μία απάντηση θέλω να στείλω από το Βήµα της Βουλής. Έχω
δώσει το λόγο της τιµής µου προς τους νησιώτες ότι µε αυτούς
στο µυαλό µου θα πολιτεύοµαι και δεν υπάρχει περίπτωση, όποια
νοµικά τερτίπια και να χρησιµοποιήσουν και όσους νοµικούς εκ-
βιασµούς και να κάνουν, εγώ να σταµατήσω να υπηρετώ αυτό
που θεωρώ εθνικό συµφέρον και αυτό είναι το εθνικό συµφέρον
των νησιωτών µας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έρχοµαι σε ένα τελευταίο θέµα
και αυτό είναι το θέµα το οποίο βασανίζει, ταλαιπωρεί και βέβαια
βρίσκεται στους πηχυαίους τίτλους των εφηµερίδων και αφορά
το ζήτηµα της παράνοµης µετανάστευσης και το θέµα των γεω-
πολιτικών συγκρούσεων στην ευρύτερη περιοχή.

Σήµερα, σε αντίθεση µε το παρελθόν, που τα σύνορά µας
πλέον στον Έβρο σε έναν πολύ µεγάλο βαθµό έχουν θωρακιστεί,
όλη η πίεση της παράνοµης µετανάστευσης έχει µετακινηθεί στη
θάλασσα και, σε αντίθεση µε το παρελθόν, ένα τεράστιο προ-
σφυγικό ρεύµα βρίσκεται στη γειτονιά µας. Δύο εκατοµµύρια άν-
θρωποι έχουν φύγει από το βόρειο Ιράκ και από τη Συρία,
εγκαταλείποντας εστίες και κινούνται σε άλλες περιοχές, και πε-
ρίπου άλλες εξακόσιες χιλιάδες από την Παλαιστίνη, από τη λω-
ρίδα της Γάζας.

Συζητάµε για ένα πρωτοφανές προσφυγικό ρεύµα στην ευρύ-
τερη περιοχή, το οποίο οφείλουµε να αντιµετωπίσουµε και γι’
αυτό έχουµε µια αυξηµένη εισροή όλο το τελευταίο διάστηµα µε-
ταναστών από τα ανατολικά σύνορα στο Αιγαίο.
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Θα ήθελα, πρώτα από όλα, να ευχαριστήσω τα στελέχη του
Λιµενικού Σώµατος, τους άνδρες και τις γυναίκες οι οποίοι δου-
λεύουν είκοσι τέσσερις ώρες το εικοσιτετράωρο, κάνοντας δύο
πράγµατα: Πρώτον, προστατεύοντας τα θαλάσσια σύνορα της
πατρίδας µας, γιατί, αν δεν βρίσκονταν σε µία διαρκή περιπολία,
οι παράνοµοι µετανάστες που θα είχαµε δεχθεί θα ήταν οι διπλά-
σιοι. Το λέω µετά λόγου γνώσεως: Θα ήταν οι διπλάσιοι από το
νούµερο που σήµερα έχουµε υποδεχτεί. Το ότι αυτό δεν έχει
συµβεί οφείλεται στις άοκνες προσπάθειες των ανδρών και των
γυναικών του Λιµενικού Σώµατος. 

Το δεύτερο δόγµα το οποίο υπηρετούν, πέρα από τη φύλαξη
των συνόρων, είναι της προστασίας της ανθρώπινης ζωής στη
θάλασσα, γιατί εµείς δεν είµαστε διατεθειµένοι να αφήσουµε αν-
θρώπους να πνίγονται στη θάλασσα και είµαστε πολύ υπερήφα-
νοι στο Υπουργείο Ναυτιλίας που µπορώ να σας πω -όσο και αν
κάθε ανθρώπινη απώλεια στη θάλασσα, κάθε ζωή που χάνεται
µας στενοχωρεί και µας προβληµατίζει- ότι αυτός ο δείκτης ευ-
τυχώς είναι πολύ χαµηλός. Γι’ αυτόν τον σκοπό αξιοποιήσαµε,
σε αντίθεση µε ό,τι γράφεται σήµερα, το σύνολο των ευρωπαϊ-
κών κονδυλίων -τουλάχιστον το τελευταίο δωδεκάµηνο που βρί-
σκονται στη διάθεσή µας- και κάναµε ένα εξοπλιστικό
πρόγραµµα περίπου 71 εκατοµµυρίων ευρώ, προερχόµενο από
ευρωπαϊκά κονδύλια. 

Αναδιοργανώσαµε το Λιµενικό Σώµα, για να µπορέσουµε να
αξιοποιήσουµε τις δυνάµεις του και να στείλουµε δυνάµεις στα
σύνορα, στην περιφέρεια και κάναµε έναν εξορθολογισµό, τον
πρώτο ο οποίος γίνεται από το 1927 που είχε γίνει ο προηγούµε-
νος ουσιαστικά κανονισµός λειτουργίας του Λιµενικού Σώµατος.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε.
Βέβαια, εµπλέξαµε και το Πολεµικό Ναυτικό µε τη συνδροµή

και την πολιτική υποστήριξη του Δηµήτρη Αβραµόπουλου, ο
οποίος αναλαµβάνει αυτό το κρίσιµο πόστο για λογαριασµό της
Ευρωπαϊκής Επιτροπής.

Κλείνοντας, θέλω να σας πω ότι έχουµε διανύσει µία µεγάλη
πορεία. Σήµερα ο ΣΥΡΙΖΑ, βλέποντας το δηµοσκοπικό του πλεο-
νέκτηµα-προβάδισµα, αισθάνεται ότι έχει µία σφαίρα στο πιστόλι

του και θέλει να εκβιάσει εκλογές εδώ και τώρα. Μονότονα, βε-
βαίως, το λέει από τον Οκτώβριο του 2012, αλλά ζητά εκλογές
εδώ και τώρα εν όψει της προεδρικής εκλογής. Γιατί ξέρει ότι,
αν ξεφύγει από αυτό το χρονικό διάστηµα, από τον Φεβρουάριο
του 2015 και πάµε στο τέλος της θητείας, το 2016, τότε το µνη-
µόνιο θα έχει γίνει τόσο µεγάλο παρελθόν, που δεν θα µπορεί να
συγκινεί πλέον την οργή και τον θυµό των συµπολιτών µας. Οι
ρυθµοί ανάπτυξης θα έχουν πιάσει πρωτοφανείς για τα ευρω-
παϊκά δεδοµένα ύψη και, βέβαια, η µεγάλη γάγγραινα της ανερ-
γίας, που σήµερα µαστίζει την κοινωνία µας, θα έχει αρχίσει
αισθητά να µειώνεται και τότε ο ΣΥΡΙΖΑ θα επιστρέψει στις πα-
ραδοσιακές του ρίζες, µακριά από τα µοναστήρια, µακριά από
την πλατεία του Αγίου Μάρκου, πάλι πίσω στα γνωστά µετερίζια
των περιθωριακών, των αναρχικών, των µπαχαλάκηδων και όλων
αυτών µε τους οποίους συνετράφη τόσα χρόνια. 

Ελπίζω να µην κάνετε αυτό το βήµα στο παρελθόν σας, αλλά
να κάνετε ένα βήµα στο µέλλον και να καταλάβετε ότι η σοβαρό-
τητα, η υπευθυνότητα και η αλήθεια µε την οποία πρέπει να πο-
λιτευόµαστε θα πρέπει να είναι ο µοναδικός µας δείκτης και όχι
το κοµµατικό µας συµφέρον για το πότε περιµένουµε να γίνουν
οι επόµενες εκλογές. Γι’ αυτόν τον λόγο ζητώ την ψήφο εµπιστο-
σύνης για λογαριασµό της ελληνικής Κυβέρνησης από τους συ-
ναδέλφους. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κυρίες και κύριοι

συνάδελφοι, θέλω να σας ενηµερώσω για επιστολή του κ. Νικήτα
Κακλαµάνη προς τον Πρόεδρο της Βουλής, κ. Μεϊµαράκη, στην
οποία αναφέρει τα εξής: «Σύµφωνα µε το άρθρο 16 παράγραφος
5 του Κανονισµού της Βουλής, σας ενηµερώνω ότι προσχωρώ
στην Κοινοβουλευτική Οµάδα της Νέας Δηµοκρατίας.».

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Τον δέχονται, όµως;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Επίσης, λάβαµε αν-

τίστοιχη επιστολή του κ. Αντώνη Σαµαρά, µε την οποία µάς ενη-
µερώνει ότι ο Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. Νικήτας Κακλαµάνης
εντάσσεται από σήµερα στην Κοινοβουλευτική Οµάδα της Νέας
Δηµοκρατίας.

Οι παραπάνω επιστολές θα κατατεθούν στα Πρακτικά. 
(Οι προαναφερθείσες επιστολές έχουν ως εξής:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Τον λόγο έχει ο κ.
Αθανάσιος Νταβλούρος.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ)

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΤΑΒΛΟΥΡΟΣ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η
πρόταση παροχής ψήφου εµπιστοσύνης είναι µια κορυφαία κοι-
νοβουλευτική διαδικασία, που αποτελεί σταθµό είτε για µια νέα
πορεία της Κυβέρνησης είτε για επιστροφή και έξοδο στην αστά-
θεια. Στο µέσον περίπου της κοινοβουλευτικής µας θητείας είναι
πρέπον, είναι αναγκαίο, να σταθούµε ενώπιον των πολιτών. 

Εδώ θα µιλήσουµε όλοι, από τον Πρωθυπουργό µέχρι τον νε-
ότερο Βουλευτή και ο λαός που µας ακούει θα κρίνει. Εµείς,
όπως διαχρονικά έχουµε πράξει, θα επαναλάβουµε αλήθειες. Ελ-
πίζουµε ανάλογη στάση να τηρηθεί και από εσάς -και αναφέρο-
µαι κυρίως στην πλευρά της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης. Θα
θυµίσουµε στους Έλληνες πολίτες τι κάναµε αυτά τα δύο χρόνια,
τι αποτρέψαµε ως κίνδυνο που επεκρέµατο επί των κεφαλών µας
αυτό το διάστηµα. 

Επιπλέον, πρέπει να γνωρίζουµε, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, ότι η κοινωνία ζητάει από όλους εµάς, ανεξαρτήτως σε ποια
Κοινοβουλευτική Οµάδα ή πολιτική παράταξη ανήκουµε, να ερ-
γαστούµε για τη δηµιουργία µιας πατρίδας που έλκει και δεν διώ-
κει τα παιδιά της, µιας πατρίδας µε υπερηφάνεια, χωρίς
εξαρτήσεις, χωρίς δανεικά, µε παραγωγική βάση, ανάπτυξη, αλ-
ληλεγγύη και µε παροχή ευκαιριών για όλους. 

Πώς όµως θα ανταποκριθούµε σε αυτήν τη λαϊκή απαίτηση;
Με µια καθολική άρνηση ανταπόκρισης ακόµη και στα αυτο-
νόητα; Χωρίς ψήγµα συναίνεσης, µε κραυγές και καταστροφο-
λογία; Με αφορισµούς σε κάθε προσπάθεια να ορθοποδήσει η
χώρα; Με αναφορές άκρως επιθετικές σε όλους όσοι θα επιθυ-
µούσαν να επενδύσουν σε αυτόν τον τόπο; Με λαϊκισµούς και
κορόνες που χαϊδεύουν αυτιά; Με λυσσαλέα προσπάθεια ακύ-
ρωσης κάθε µεταρρυθµιστικής µας προσπάθειας; Με υποστηρι-
κτικές αναφορές σε παθογένειες του χθες; Με έωλες και
ανεδαφικές υποσχέσεις; Τέλος, µε πολιτικό αµοραλισµό και υπο-
κρισία; Με έλλειψη σταθερού πολιτικού λόγου, χωρίς πρόταση,
χωρίς σχέδιο για την έξοδο από την κρίση; Με έπαρση, που υπα-
γορεύεται από την απύθµενη βουλιµία για κατάκτηση της εξου-
σίας; Το χειρότερο, εκείνο που προκαλεί όλους µας, είναι το να
επιχειρεί η Αξιωµατική Αντιπολίτευση να υπαγορεύσει και να επι-
βάλει τον συνοµιλητή της, ακόµα και εδώ, µέσα στον ναό της δη-
µοκρατίας. 

Ας πούµε όµως τα πράγµατα µε το όνοµά τους. Ας θυµηθούµε
πού βρέθηκε η χώρα πριν από δύο χρόνια. Υπήρχε πράγµατι κίν-
δυνος εξόδου από το Ευρώ; Θυµόµαστε τις δηλώσεις των ξένων
ηγετών και των µέσων µαζικής επικοινωνίας; Υπήρξε πράγµατι
απόσυρση του 1/3 περίπου των τραπεζικών καταθέσεων; Υπήρχε
απειλή κατάρρευσης του τραπεζικού συστήµατος; Υπήρχε
ύφεση κοντά στο 7%; Τελούσε η χώρα σε διεθνή αναξιοπιστία; 

Σε αυτήν τη χαοτική κατάσταση κλήθηκε να αναλάβει τη δια-
χείριση των δηµοσίων πραγµάτων η Κυβέρνηση του Αντώνη Σα-
µαρά. 

Μέσα από µία εργώδη προσπάθεια, τι επετεύχθη; Η ελληνική
οικονοµία διατηρήθηκε µέσα στη ζώνη του Eυρώ. Αντεστράφη-
σαν τα µεγέθη της ύφεσης, της ανεργίας, των εξαγωγών, αντε-
στράφησαν τα ελλείµµατα µε πλεονάσµατα. Διαπιστώνεται
ενίσχυση της ανταγωνιστικότητας της χώρας σε πάρα πολύ
υψηλή κλίµακα και η Ελλάδα απέκτησε, πλέον, δυνατότητα πρό-
σβασης στις αγορές. Διαφεύγει την προσοχή κάποιου ότι όλα
αυτά αποτελούν ζώσα πραγµατικότητα; 

Ας δούµε, όµως, από τον Μάρτιο του 2014 µέχρι σήµερα τι επι-
πλέον έχει πετύχει αυτή η Κυβέρνηση. Υπήρξε διανοµή κοινωνι-
κού µερίσµατος 500 εκατοµµυρίων ευρώ. Υπήρξε κατά 380%
µείωση των εργοδοτικών και ασφαλιστικών εισφορών. Μειώθηκε
ο συντελεστής ΦΠΑ στην εστίαση. Μειώθηκε ο ειδικός φόρος κα-
τανάλωσης κατά 30%. Μειώνεται η έκτακτη εισφορά για το 2015
επίσης κατά 30%. Διαπιστώνεται η δυνατότητα, πλέον, απόδοσης
µέρους, έστω, των µισθολογικών συνεπειών στα στελέχη των
Ενόπλων Δυνάµεων και των Σωµάτων Ασφαλείας. Γίνεται µία
προσπάθεια ρύθµισης των κόκκινων δανείων και διευκόλυνσης
µε πολλές δόσεις της αποπληρωµής τους. 

Στον τοµέα της προστασίας της κοινωνικής συνοχής θα δο-
θούν 4 εκατοµµύρια ευρώ, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, µέσα
στην προγραµµατική περίοδο 2014-2020, για την αντιµετώπιση
της ανεργίας, της φτώχειας και του κοινωνικού αποκλεισµού.
Πεντακόσιες εβδοµήντα έξι χιλιάδες δικαιούχοι θα µοιραστούν
375 εκατοµµύρια ευρώ. Δόθηκε επίδοµα ανεργίας ύψους 360
ευρώ σε όλους τους ασφαλισµένους του ΟΑΕΕ. Εφαρµόστηκε
το µέτρο της προκαταβολής της σύνταξης. Εξοµοιώνονται οι
ασφαλισµένοι του ΟΓΑ µε εκείνους που ανήκουν στα άλλα ασφα-
λιστικά ταµεία, όσο έχει να κάνει µε το δικαίωµα εξόδου τους στο
συνταξιοδοτικό καθεστώς στο εξηκοστό δεύτερο έτος της ηλι-
κίας τους. Δίνεται η παροχή ιατροφαρµακευτικής και νοσηλευτι-
κής περίθαλψης σε όλους τους ασφαλισµένους, επίδοµα
µακροχρόνια ανέργων, καθώς επίσης η εφαρµογή του πιλοτικού
σχεδίου για την παροχή του εγγυηµένου εισοδήµατος. 

Δεν είναι όλα αυτά αποτέλεσµα µίας συντεταγµένης κυβερνη-
τικής προσπάθειας, µέσα σε ένα ιδιαίτερα στεγνό οικονοµικό πε-
ριβάλλον, στο επίπεδο ανταπόκρισης και άµβλυνσης των
συνεπειών της κρίσης για την ελληνική κοινωνία; Επιπλέον, στο
άµεσο µέλλον είναι βέβαιο ότι θα ενισχυθεί η χρηµατοδότηση
κατά 3,5 δισεκατοµµύρια ευρώ, µετά τη θετική αξιολόγηση του
προγράµµατός µας. Επίσης, θα πέσουν στην αγορά 6 δισεκα-
τοµµύρια ευρώ, µετά την ολοκλήρωση των δοκιµών αντοχής του
τραπεζικού µας συστήµατος. 

Η Ελλάδα θα βγει στις χρηµαταγορές, θα βγει από τον µηχα-
νισµό στήριξης και το µνηµόνιο. Προχωρούµε, επιπλέον, σε µία
παραγωγική και οικονοµική ανασυγκρότηση της χώρας, διατη-
ρώντας τη δηµοσιονοµική πειθαρχία, ενισχύοντας την ανταγωνι-
στικότητα, αυξάνοντας την παραγωγή και συνεχίζοντας το
µεταρρυθµιστικό µας πρόγραµµα. 

Δεν ισχυριζόµαστε, βεβαίως, ότι όλο αυτό το διάστηµα δεν έγι-
ναν λάθη. Αυτά τα λάθη, εξάλλου, µας κόστισαν. Είναι, όµως,
τώρα η ώρα αυτά τα λάθη να διορθωθούν και για εµάς, κυρίες
και κύριοι Βουλευτές, αυτό αποτελεί στοίχηµα. 

Η κοινωνία µας, που πλήρωσε ακριβά την κρίση µε θυσίες δυ-
σβάσταχτες, άντεξε. Δεν ανταποκρίθηκε στις σειρήνες του λαϊ-
κισµού. Ξέρει πλέον καλά ότι αυτοί που µοιράζουν υποσχέσεις
ανέξοδες είναι ευθυγραµµισµένοι µε τη λογική όλων εκείνων που
υπηρέτησαν την τακτική του «λεφτά υπάρχουν». 

Γι’ αυτόν τον λόγο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Αξιωµα-
τικής Αντιπολίτευσης, κάντε λίγο υποµονή και σύντοµα θα κατα-
νοήσετε ότι χωρίς πρόγραµµα, χωρίς σχέδιο, κυρίως, όµως,
χωρίς σταθερό πολιτικό λόγο και πολιτικό προσανατολισµό δεν
υφαρπάζεται η εµπιστοσύνη των πολιτών. 

Γνωρίζουν καλά οι πολίτες τι κρύβεται κάτω από τον διαλε-
κτικό σας µανδύα. Γνωρίζουν τις θέσεις και τις απόψεις σας,
όπως διατυπώνονται στην ιδρυτική σας διακήρυξη. Από τη µία
επικαλείστε τον Μαρξ και από την άλλη δεν χάνετε ευκαιρία να
λιβανίζετε τους εκπροσώπους του κεφαλαίου στις κατ’ ιδίαν συ-
ναντήσεις σας. Από τη µία σε έκρηξη λαϊκισµού διακηρύσσετε
τη θέση της Ελλάδας στην Ευρωπαϊκή Ένωση και από την άλλη
φορώντας τον αντιπολιτευτικό σας µανδύα κατηγορείτε την Κυ-
βέρνηση για τις ευρωπαϊκές της επιλογές, όπως πρόσφατα
έκανε ο Αρχηγός σας συνάντηση µε την επιτροπή παραγωγών
στην Πέλλα και την Ηµαθία. 

Εµείς όλοι εδώ ενωµένοι θα αγωνιστούµε για το µέλλον του
τόπου µας ως εκφραστές µίας ιδεολογίας που έχει κατά κράτος
επικρατήσει στην ιδεολογική αντιπαράθεση και θα αποτρέψουµε
µε την ψήφο και µε τους αγώνες µας κάθε πιθανότητα να κατρα-
κυλήσει η χώρα σε περιβάλλον αποσταθεροποίησης, όπως δυ-
στυχώς εσείς επιδιώκετε.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε,

κύριε συνάδελφε.
Κύριοι συνάδελφοι, παρακαλώ πολύ, επειδή είναι εγγεγραµ-

µένοι πάρα πολλοί συνάδελφοι, να τηρούµε τον χρόνο όσο είναι
δυνατόν, διότι, αν ο καθένας µας µιλά παραπάνω από ένα ή δύο
λεπτά, καταλαβαίνετε ότι στο τέλος θα αδικήσουµε πάρα πολ-
λούς. 

Τον λόγο έχει ο κ. Καπερνάρος.
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ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΑΠΕΡΝΑΡΟΣ: Ως ανεξάρτητος Βουλευτής και ως
αντιπρόσωπος των είκοσι τριών χιλιάδων τετρακοσίων δέκα ψη-
φοφόρων µου, πρέπει σήµερα να επιχειρηµατολογήσω για τους
λόγους για τους οποίους θα καταψηφίσω ή όχι και θα δώσω ή όχι
ψήφο εµπιστοσύνης στην Κυβέρνησή σας, κύριοι Υπουργοί.

Λέµε ότι είστε Κυβέρνηση σε ένα συντεταγµένο κράτος, σε ένα
ευνοµούµενο κράτος, σε ένα κράτος δικαίου. Έχω την εντύπωση
ότι αυτό είναι φενάκη, διότι κι εσείς γνωρίζετε ότι δεν στοιχει-
οθετούνται οι απόλυτοι κανόνες που δίνουν αυτήν την υπόσταση
σ’ αυτές τις κρίσεις για το κράτος µας. 

Άκουσα την κ. Μπακογιάννη προηγουµένως που είπε ότι θα µι-
λήσουµε επί της ουσίας στην Αίθουσα αυτή επ’ ευκαιρία της
ψήφου εµπιστοσύνης που ζητάτε. Όµως, πρέπει να σας υπενθυ-
µίσω ότι η ουσία που πρέπει να υπηρετούµε όλοι µας σ’ αυτήν
εδώ την Αίθουσα είναι ο υπέρτατος θεσµός, που είναι το Σύν-
ταγµα αυτού του κράτους. 

Επικαλούµαι µερικά αποσπάσµατα από το βιβλίο «Το αγαπη-
µένο µου Σύνταγµα» του επί τιµή Προέδρου του Αρείου Πάγου
κ. Νικόπουλου και σας προτείνω να το προµηθευτείτε, γιατί θα
ωφεληθείτε.

Λέει, λοιπόν, τα εξής: «Το Σύνταγµα είναι ο υπέρτατος και θε-
µελιώδης νόµος του κράτους, αυτός που το υποσκιάζει και το
οργανώνει νοµικώς και είναι αυτονόητο ότι οφείλεται σ’ αυτό
απεριόριστος σεβασµός και τυφλή υπακοή εκ µέρους όλων. Σε
κανένα απολύτως άλλο ανθρώπινο νοµικό κατασκεύασµα δεν
οφείλεται τόσος και τέτοιος σεβασµός, όσος οφείλεται στο Σύν-
ταγµα. 

Πρώτος και κύριος οφειλέτης του σεβασµού προς το Σύν-
ταγµα είναι το κράτος, διότι είναι απαράδεκτο, τόσο από νοµικής
όσο και από λογικής απόψεως, να ασεβεί το κράτος προς τον
νόµο εκείνον ο οποίος αποτελεί το θεµέλιο λίθο του, καθόσον
πρόκειται περί του συστατικού και οργανωτικού νόµου και συνε-
πώς το κράτος, ασεβώντας προς το Σύνταγµα, δηλαδή προς τον
συστατικό του νόµο, ασεβεί προς τον ίδιο του τον εαυτό αυτοα-
ναιρώµενο, διότι στην πραγµατικότητα αµφισβητεί µε τον τρόπο
αυτόν της ασέβειας προς το Σύνταγµα την ίδια την ύπαρξή του.

Τον σεβασµό αυτόν ειδικώς για τους Έλληνες καθιερώνει ως
υποχρέωση το ίδιο το Σύνταγµα στο άρθρο 120 παράγραφος 3,
στο οποίο ορίζει ότι ο σεβασµός στο Σύνταγµα και τους νόµους
που συµφωνούν µε αυτό και η αφοσίωση στην πατρίδα και τη δη-
µοκρατία αποτελούν θεµελιώδη υποχρέωση όλων των Ελλή-
νων.».

Όταν εµείς ορκιστήκαµε το 2012 ως αντιπρόσωποι του έθνους
σε αυτήν εδώ τη χώρα, σε αυτόν εδώ τον χώρο, ορκιστήκαµε ότι
θα έχουµε πίστη στο Σύνταγµα και τους νόµους του κράτους.
Ερώτηµα: Το τηρούµε ή είµαστε επίορκοι; 

Θα αναφερθώ ενδεικτικά –είναι ελάχιστος ο χρόνος και έχω
αναφερθεί κατ’ επανάληψη- στον Κανονισµό της Βουλής. Εν
πάση περιπτώσει, θα κάνω ό,τι µπορώ για να αιτιολογήσω τη
θέση µου απέναντι σε αυτό που µου ζητάτε. Θα αιτιολογήσω το
πώς έχουµε εξευτελίσει τον καταστατικό µας χάρτη, πώς έχουµε
εξευτελίσει τον υπέρτατο θεσµό, πώς έχουµε εξευτελίσει το Σύν-
ταγµα των Ελλήνων. 

Άρθρο 2 παράγραφος 1 του Συντάγµατος: «Ο σεβασµός και η
προστασία της αξίας του ανθρώπου αποτελούν πρωταρχική υπο-
χρέωση της πολιτείας». Ισχύει αυτό; Ασφαλώς όχι. Σύµφωνα µε
το Γραφείο του Προϋπολογισµού της Βουλής, 6,3 εκατοµµύρια
Έλληνες πολίτες βρίσκονται κάτω από το όριο της φτώχειας ή
βρίσκονται σε κίνδυνο να βρεθούν άµεσα στο όριο της φτώχειας,
χωρίς εθνική κυριαρχία, χωρίς εθνική ανεξαρτησία, χωρίς εθνική
υπερηφάνεια, χωρίς εθνική αξιοπρέπεια. 

Άρθρο 4 παράγραφος 1 του Συντάγµατος: «Οι Έλληνες είναι
ίσοι ενώπιον του νόµου». Ισχύει αυτό; Όχι, ασφαλώς. Οι ίδιοι, µε
το τραγικό άρθρο 86 του Συντάγµατος, αναιρείτε την ως άνω
συνταγµατική επιταγή, παρέχοντας ασυλία και παραγραφή ποι-
νικών αδικηµάτων σε Υπουργούς και Υφυπουργούς των κυβερ-
νήσεων. Είναι δυνατόν ποτέ να παραγράφονται αδικήµατα,
εγκλήµατα σε βαθµό κακουργήµατος για Υπουργούς και Υφυ-
πουργούς σε δυόµισι χρόνια και να ισχύει η εικοσαετία της απο-
σβεστικής προθεσµίας της παραγραφής για τον οποιονδήποτε
άλλον Έλληνα πολίτη; Σε είκοσι χρόνια γίνεται η παραγραφή για

τον Έλληνα πολίτη, σε δυόµισι χρόνια για τον Υπουργό ή τον
Υφυπουργό και λέτε ότι σέβεστε το Σύνταγµα και πρέπει εµείς
να σας δώσουµε ψήφο εµπιστοσύνης; 

Οι Έλληνες πολίτες -µια και µιλάµε για την προσωπικότητα των
Ελλήνων πολιτών- ακόµα και οι ευπαθείς οµάδες του πληθυσµού
αντιµετωπίζουν τη στέρηση του ηλεκτρικού ρεύµατος για 140
ευρώ, την ίδια στιγµή που τα κόµµατα χρωστούν στην ΕΥΔΑΠ,
στη ΔΕΗ και στις τράπεζες εκατοντάδες εκατοµµύρια ευρώ.
Αυτό το άρθρο 4 περί ισονοµίας ισχύει; Όχι! 

Άρθρο 9 παράγραφος 1: «Η κατοικία του καθενός είναι άσυλο.
Η ιδιωτική και οικογενειακή ζωή του ατόµου είναι απαραβίαστη.».
Γιατί δεν ισχύει αυτό; Με απόφαση του Νοµικού Συµβουλίου του
Κράτους εφοριακοί θα µπορούν να µπαίνουν µέσα στα σπίτια και
τις επιχειρήσεις, για να κατασχέσουν χρήµατα ή άλλα κινητά
πράγµατα για την είσπραξη οφειλοµένων. Νοµιµοποιείται δη-
λαδή η αναγκαστική είσπραξη, χωρίς προειδοποίηση, των οφει-
λών προς το δηµόσιο. 

Πριν από δύο µήνες ο Αντεισαγγελέας του Αρείου Πάγου κ.
Παντελής εξέδωσε γνωµοδότηση, απαντώντας σε ερώτηµα των
οικονοµικών εισαγγελέων, λέγοντας ότι το ΣΔΟΕ µπορεί να προ-
βαίνει σε δεσµεύσεις. Ευτυχώς που ήρθε το Συµβούλιο της Επι-
κρατείας εν ολοµελεία και το κατήργησε αυτό. 

Η οικογένεια αναφέρεται στο Σύνταγµα στο άρθρο 21 ως θε-
µέλιο της συντήρησης και προαγωγής του έθνους και παρακάτω
αναφέρεται ότι πολύτεκνες οικογένειες έχουν δικαίωµα ειδικής
φροντίδας από το κράτος. Πώς προστατεύεται η οικογένεια,
όταν ο γάµος και τα παιδιά αποτελούν τεκµήριο διαβίωσης, όταν
στην Ελλάδα οι πολύτεκνοι λαµβάνουν για κάθε παιδί 500 ευρώ
τον χρόνο, ενώ στη Γαλλία το τρίτο παιδί και τα περισσότερα
αυτού λαµβάνουν 1200 ευρώ τον µήνα το καθένα; Το έτος 2013
η µείωση γεννήσεων στη χώρα µας άγγιξε το 6,21% σε σχέση µε
το 2012. 

Άρθρο 22 παράγραφος 1 του Συντάγµατος: «Η εργασία απο-
τελεί δικαίωµα και προστατεύεται από το κράτος, το οποίο µερι-
µνά για τη δηµιουργία συνθηκών απασχόλησης όλων των
πολιτών» και λοιπά. Η ανεργία καλπάζει, είναι στο 27,1%. Η ανερ-
γία στους νέους κάτω των είκοσι πέντε ετών έχει φθάσει το 50%.
Τα νέα παιδιά φεύγουν. Το BBC ανέφερε ότι το 2010 έφυγαν εκα-
τόν πενήντα χιλιάδες Ελληνόπουλα. 

Σύµφωνα µε τα στοιχεία της βρετανικής Διεύθυνσης Εργασίας
και Συντάξεων, η αύξηση των µεταναστών σε ποσοστά στο δω-
δεκάµηνο έως τις 30 Σεπτεµβρίου από την Ελλάδα ήταν 31%.
Δέκα χιλιάδες γιατροί έχουν φύγει το τελευταίο διάστηµα στο
εξωτερικό, σε Γερµανία, Αγγλία και ΗΠΑ, για να βρουν εργασία. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, ξέρω ότι δεν προλαβαίνω. Αν µπορείτε, δώστε
µου ακόµα ένα λεπτό.  

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Έχετε ένα
λεπτό ακόµα, κύριε συνάδελφε. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΑΠΕΡΝΑΡΟΣ: Έστω µόνο ένα λεπτό, γιατί θέλω
να σεβαστώ τον χρόνο των συναδέλφων µου. 

Θέλω να πω το εξής. 
Κύριοι, θα σας διαβάσω το άρθρο 106 του Συντάγµατος και

εσείς θα κρίνετε σε ποια χώρα ζείτε. Ή µάλλον πρέπει να κρί-
νουµε, προβληµατιζόµενος καθένας για τον εαυτό του ή και συλ-
λογικά, τι υπηρετούµε και τι προσφέρουµε σε αυτόν τον λαό. 

Λέει το άρθρο 106 του Συντάγµατος και προβληµατιστείτε:
«Για την εδραίωση της κοινωνικής ειρήνης και την προστασία του
γενικού συµφέροντος, το κράτος προγραµµατίζει και συντονίζει
την οικονοµική δραστηριότητα στη χώρα επιδιώκοντας να εξα-
σφαλίσει την οικονοµική ανάπτυξη όλων των τοµέων της εθνικής
οικονοµίας.». Προσέξτε, κύριοι: «Λαµβάνει τα επιβαλλόµενα
µέτρα για την αξιοποίηση των πηγών του εθνικού πλούτου, από
την ατµόσφαιρα και τα υπόγεια ή υποθαλάσσια κοιτάσµατα, για
την προώθηση της περιφερειακής ανάπτυξης και την προαγωγή
ιδίως της οικονοµίας των ορεινών, νησιωτικών και παραµεθόριων
περιοχών». 

Ακούσαµε για ΑΟΖ. Ήταν το δέκατο όγδοο σηµείο του προ-
γράµµατος της προγραµµατικής εξαγγελίας ή της προγραµµα-
τικής δεσµεύσεως της Κυβέρνησής σας. 

90 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Έχω υποβάλει ερώτηση στον Πρωθυπουργό των Ελλήνων -και
δεν µου απάντησε ποτέ- για τότε που ήρθε ο κ. Κλίντον και είχε
πει ότι η Ελλάδα είναι µια πλούσια χώρα µε πλούσιους πόρους.
Ρώτησα τον κύριο Πρωθυπουργό τι εννοούσε ο κ. Κλίντον και για
ποιον λόγο τον Σεπτέµβριο του 2011 η κ. Χίλαρι Κλίντον ως
Υπουργός Εξωτερικών των ΗΠΑ επισκέφτηκε µε πολυµελή
οµάδα επιστηµόνων και εµπειρογνωµόνων το Καστελλόριζο.
Αυτή η απάντηση δεν δόθηκε ποτέ. 

Στο Ζάππειο µιλήσατε για ΑΟΖ. Δεν έγινε ποτέ. 
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως

του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)
Μισό λεπτό ακόµα, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Προσπαθώ να

το κλείσω. Δεν κλείνει. Μπλοκάρει και αυτό καµµιά φορά. Τι να
κάνουµε;

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΑΠΕΡΝΑΡΟΣ: Συµπτωµατικά, όταν είστε εσείς
Προεδρεύων και µιλάω εγώ, µπλοκάρουν τα κουµπάκια σας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ε, όχι, µην έχετε
παράπονο. Δέκα λεπτά µιλάτε. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΑΠΕΡΝΑΡΟΣ: Δεν έχω παράπονο, κύριε Πρό-
εδρε. Δεν παραπονούµαι ποτέ εγώ. Απλώς διαµαρτύροµαι. 

Τελειώνοντας -και δεν αναφέροµαι σε άλλα που ήθελα να πω-
κύριε Υπουργέ -δεν απευθύνοµαι σε εσάς προσωπικά, αλλά ως
εκπρόσωπο της Κυβέρνησης-, δεν σας δίνω την ψήφο εµπιστο-
σύνης µου, διότι δεν αξίζει στην Κυβέρνησή σας. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε,

κύριε συνάδελφε. 
Τον λόγο έχει ο κ. Ηλίας Βλαχογιάννης. 
ΗΛΙΑΣ ΒΛΑΧΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα αρχίσω από κάτι που είπε ο εκλεκτός συνάδελφος κύριος

Καπερνάρος, ότι δεν ανακηρύξαµε την ελληνική ΑΟΖ. Μα, δεν
έληξε η τετραετία, κύριε συνάδελφε. Περιµένετε όλες οι δεσµεύ-
σεις µας να πραγµατοποιηθούν στα πρώτα δύο χρόνια; Θα ολο-
κληρώσει τον βίο της αυτή η Κυβέρνηση και τότε θα κριθεί ποιες
από τις δεσµεύσεις της υλοποίησε ή όχι. 

Είδατε, όµως, ότι µε αυτήν την Κυβέρνηση προχωρούν γρή-
γορα οι διαδικασίες για την εξόρυξη των υδρογονανθράκων και
στο Ιόνιο και νότια της Κρήτης. Αυτή η Κυβέρνηση το τόλµησε
και θα το κάνει πράξη. Ας έχετε λίγο υποµονή και θα δείτε πως
θα προχωρήσουν και στα άλλα εθνικά θέµατα οι θέσεις που είχε
διακηρύξει αυτή η Κυβέρνηση. 

Βλέπουµε όλοι ότι υπάρχουν νεφελώµατα γύρω µας. Βλέ-
πουµε την κατάσταση που επικρατεί και στη Μέση Ανατολή και
στο εσωτερικό της Τουρκίας, µε είκοσι δύο νεκρούς µόνο από
διαδηλώσεις, και τις προκλήσεις της Τουρκίας στην Κύπρο. Αυτό
πρέπει να µας συνετίσει όλους, ώστε να είµαστε πιο προσεκτικοί,
γιατί η χώρα µας αντιµετωπίζει πολλούς εξωτερικούς κινδύνους,
πέρα από το οξύτατο οικονοµικό πρόβληµα που πρέπει να επι-
λύσει εντός της χώρας. 

Γι’ αυτό απαιτείται συναίνεση, την οποία δυστυχώς αυτή η Κυ-
βέρνηση δεν βρήκε. Αυτή η Κυβέρνηση ανέλαβε να σώσει τη
χώρα από την κατάρρευση και η Αντιπολίτευση δεν ψήφισε ούτε
έναν νόµο ή, αν ψήφισε, είναι ελάχιστοι. 

Και εµείς υπήρξαµε αντιπολίτευση, κάναµε αντιπολίτευση,
αλλά ψηφίσαµε πάνω από το 50% των νοµοσχεδίων που έφερνε
η εκάστοτε κυβέρνηση. Κάναµε µια εποικοδοµητική αντιπολί-
τευση. Δεν κάναµε καταστροφική αντιπολίτευση. 

Αν είχε ολοκληρωθεί ο βίος της κυβέρνησης του Κώστα Καρα-
µανλή, τότε η πορεία της χώρας θα ήταν εντελώς διαφορετική.
Να θυµηθούµε, όµως, γιατί διεκόπη ο βίος εκείνης της κυβέρνη-
σης; Γιατί πάλι η αντιπολίτευση σύσσωµη απειλούσε ότι θα κα-
ταψηφίσει τον Πρόεδρο της Δηµοκρατίας και έσυρε τη χώρα σε
εκλογές. 

Αυτό πάτε να κάνετε και σήµερα. Δεν διδαχθήκατε από τα
λάθη σας. Μιµείστε και το «λεφτά υπάρχουν» και µιµείστε και τη
θεσµική εκτροπή που είχε εγκαινιαστεί στις προηγούµενες πε-
ριόδους. 

Πιστεύω ότι οι Βουλευτές θα αναλάβουν το δικό τους µερίδιο
ευθύνης, αυτό που τους αναλογεί, και όταν έρθει η κρίσιµη ώρα
θα βάλουν πέρα από το κοµµατικό συµφέρον το συµφέρον του

έθνους, της πατρίδας και του τόπου.
Λέτε να φύγουµε εµείς και να έρθετε εσείς. Είµαστε η µειοψη-

φία, λέτε, στον λαό κι εσείς είστε η πλειοψηφία. Τόση αλαζονεία;
Τόση έπαρση, κύριοι συνάδελφοι της Αντιπολίτευσης; Μα, 26%
πήρατε σε µια εκλογική διαδικασία χαλαρής ψήφου, στην οποία
κάθε κόµµα παίρνει ψήφους. Πήρατε 26% και γίνατε η πλειοψη-
φία; Απειλείτε, στοχοποιείτε πολιτικούς αντιπάλους; Βάζετε
όρους µέχρι και στα τηλεοπτικά κανάλια µε ποιους θα συνδιαλέ-
γεστε και θα µιλάτε; Αν δεν είναι αυτό έπαρση και αλαζονεία, πώς
µπορούµε να το χαρακτηρίσουµε; 

Ειλικρινά πιστεύω ότι αυτές οι κινήσεις δεν έχουν την έγκριση
της µεγάλης πλειοψηφίας των στελεχών του ΣΥΡΙΖΑ. Πιστεύω
επίσης ότι στις δηµοκρατίες ο διάλογος είναι η πεµπτουσία. Αν
παρεκτραπεί κάποιος συνάδελφος στον διάλογο, αυτοί που
έχουν την ευθύνη του συντονισµού, αυτοί θα κρίνουν. Δεν θα το
κρίνουµε εµείς εκ των προτέρων. Με αυτήν τη λογική, αν πει και
η Νέα Δηµοκρατία «δεν µπορούµε να καθίσουµε στο τραπέζι µε
κανέναν συνάδελφο του ΣΥΡΙΖΑ», τι θα πείτε; Θα κόψουµε εντε-
λώς τον διάλογο;

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΟΝΤΟΝΗΣ: Τον έχει κόψει ο Πρωθυπουργός.
ΗΛΙΑΣ ΒΛΑΧΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ο Πρωθυπουργός δεν έκοψε τον

διάλογο. Με ευθύνη του Πρωθυπουργού γίνεται αυτή η συζή-
τηση, αγαπητέ συνάδελφε. Θα είναι εδώ αύριο για να απαντήσει
και θα πάρετε τις απαντήσεις που περιµένετε, αλλά γιατί δεν σας
άρεσε ο κ. Βορίδης; Γιατί αρχίσατε να τον χαρακτηρίζετε ο ένας
δεξιό ο άλλος ακροδεξιό; Τι λογική είναι αυτή; Δηλαδή όσοι έρ-
χονται σε σας γίνονται σοσιαλιστές και όσοι είναι σε µας είναι
δεξιοί, ακροδεξιοί, φασίστες; Όλο το ΠΑΣΟΚ που µετακόµισε σε
σας, έγινε καλό τώρα; Βαφτίστηκε στην κολυµπήθρα του Σιλωάµ;
Προς Θεού! Λίγο σεβασµό στην προσωπικότητα των στελεχών
κάθε κόµµατος. Όπως εµείς την έχουµε, απαιτούµε να την έχετε
κι εσείς. 

Σε κάθε περίπτωση τους όρους του διαλόγου δεν θα τους επι-
βάλλετε εσείς. Η δηµοκρατία µας –δόξα τω Θεώ- λειτουργεί και
θα λειτουργεί µε τους κανόνες που θέλει ο ελληνικός λαός και
τους οποίους το Σύνταγµα και οι νόµοι επιτάσσουν. 

Βέβαια, όπως είπε και ο κ. Δραγασάκης, σε κάποιο άλλο ση-
µείο, όχι χθες, τώρα ο ΣΥΡΙΖΑ περνάει στη φάση της βίαιης ωρί-
µανσης, της πολιτικής εκλογίκευσής του. Είναι απόλυτα θεµιτό
αυτό. Εµείς καταλαβαίνουµε και τις υπερβολές που µπορούν να
ειπωθούν από κάποια κόµµατα, από κάποια στελέχη. Καλωσορί-
ζουµε τη νέα πραγµατικότητα που αντιλαµβάνεστε ότι σε λίγο
καιρό ίσως –εγώ πιστεύω δεν θα συµβεί αυτό, αλλά ίσως- να τη
δείτε και να έχετε ένα µερίδιο στη διακυβέρνηση της χώρας. Θα
πρέπει να καταλάβετε τι προβλήµατα αντιµετωπίζει αυτή η χώρα
και να βάλετε πλάτη να τα επιλύσουµε µια ώρα αρχύτερα όλοι
µαζί, γιατί µόνοι σας, µε το 26%, ούτε Κυβέρνηση µπορείτε να
γίνετε ούτε τα προβλήµατα να επιλύσετε. Περισσότερα προβλή-
µατα θα δηµιουργήσετε, παρά θα επιλύσετε.

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, και θα δώσω ψήφο εµπιστοσύνης
στην Κυβέρνηση περιµένοντας από τον κύριο Πρωθυπουργό και
από την Κυβέρνηση το φορολογικό νοµοσχέδιο µε τις φορολο-
γικές ελαφρύνσεις. Είναι κάτι που το περιµένει ο λαός, το περι-
µένουν οι πολίτες και πρέπει να το κάνουµε. Είναι στην ιδεολογία
αυτής της παράταξης η µικρότερη φορολογία, ενώ είναι αντίθετη
η δική σας ιδεολογία την οποία την κρύβετε επιµελώς. 

Λέτε ότι θα βρείτε λεφτά. Δεν λέτε από ποιους θα τα πάρετε.
Χαϊδεύετε αυτιά. Χτυπάτε πλάτες. Διορίζετε στο δηµόσιο. Τάζετε
θέσεις. Θα επαναπροσλάβετε όλους τους απολυµένους. Θα
πάτε τον µισθό στα 751 ευρώ στον ιδιωτικό τοµέα, αλλά στον
δικό σας ραδιοφωνικό σταθµό καταγγέλλετε εκβιασµούς εκ µέ-
ρους των εργαζοµένων, οι οποίοι ζητούν τα δεδουλευµένα, δη-
λαδή τα 580 ευρώ και όχι τα 751. Όµως, στον τρίτο επιχειρηµατία
θα επιβάλλετε να πληρώνει 751 εκεί που δεν υπάρχουν!

Κύριοι συνάδελφοι, γι’ αυτά και γι’ αυτά θα δώσουµε…
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Ενηµερωτικά λέω ότι αυτοί στον

σταθµό είναι µε σύµβαση. Τίποτα παραπάνω.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Παρακαλώ,

κύριε Βούτση!
ΗΛΙΑΣ ΒΛΑΧΟΓΙΑΝΝΗΣ: Είναι ένα δείγµα, όµως, δηµοκρατι-

κού διαλόγου αυτό από πλευράς του κ. Αρβανίτη, του διευθυντή
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του σταθµού σας. Εσείς θα τον κρίνετε. Εσείς τον τοποθετήσατε.
Από σας αξιολογείται. 

Τελειώνοντας, και επειδή η κ. Καφαντάρη, αναφέρθηκε στα
στελέχη των Ενόπλων Δυνάµεων και των Σωµάτων Ασφαλείας,
θα πω ότι χαίροµαι που από τα παλιά συνθήµατα -να µην τα πω-
ήρθατε στη λογική ότι και αυτά είναι δικά µας παιδιά και θέλουν
τη δική µας στήριξη και αρωγή. 

Είδατε, όµως, ότι αυτή η Κυβέρνηση µέσα σε αυτήν την οικο-
νοµική κρίση θα δώσει αυτά που µπορεί τώρα να δώσει και πολύ
σύντοµα θα αποκαταστήσουµε στην ολότητά τους αυτά τα οποία
έχουν χάσει, γιατί προσφέρουν σηµαντικό έργο στην πατρίδα.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε,

κύριε συνάδελφε.
Τον λόγο έχει ο κ. Κοντονής.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΟΝΤΟΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα ήθελα να κάνω µια σηµείωση πριν ξεκινήσω την οµιλία µου.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εχθές ακούσαµε το κήρυγµα του
νέου διχασµού, της νέας διαίρεσης του ελληνικού λαού: οι καλοί
και οι κακοί Έλληνες.

Γι’ αυτό διαµαρτυρόµαστε, κύριε Βλαχογιάννη. Γι’ αυτό δια-
µαρτυρόµαστε και απορούµε εµείς της Αριστεράς µε αυτήν τη
νέα πρακτική. Διερωτώµεθα αν σε αυτήν εδώ την Αίθουσα ήταν
ο Κωνσταντίνος Καραµανλής ή ο Γεώργιος Ράλλης ή ο Παναγής
Παπαληγούρας, πώς θα αντιδρούσαν σε αυτό ο κήρυγµα του µί-
σους και της µισαλλοδοξίας;

Επειδή, όµως, αυτοί οι µεγάλοι πολιτικοί δεν είναι στη ζωή,
εµείς περιµένουµε να ακούσουµε για αυτό που εχθές ο κ. Βορί-
δης ξεστόµισε για τους καλούς και τους κακούς Έλληνες µια δή-
λωση από τον κ. Μητσοτάκη ή από τον πρώην Πρωθυπουργό, κ.
Καραµανλή. 

Εδώ βρισκόµαστε σε νέα δεδοµένα. Ποια είναι αυτά; Τους
εθνικόφρονες και τα µιάσµατα τα αντικατέστησε η ρητορική των
καλών και των κακών Ελλήνων. Έτσι εσείς θα προχωρήσετε στο
µέλλον; Γι’ αυτό ο ελληνικός λαός ατενίζει µε εµπιστοσύνη στην
Αριστερά, διότι έρχεται σήµερα ο ΣΥΡΙΖΑ να άρει όλα αυτά τα
εµφυλιοπολεµικά, όλες αυτές τις διαιρέσεις, όλες αυτές τις κα-
ταστροφικές λογικές για τον λαό.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ: Πού τις είδαµε, ρε Σταύρο;
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΟΝΤΟΝΗΣ: Καταλάβατε τι θέλω να πω και για

αυτό διαµαρτύρεστε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Παρακαλώ.

Μετά που θα µιλήσετε, µπορείτε να αντικρούσετε.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΟΝΤΟΝΗΣ: Εµείς θέλουµε µια τοποθέτηση από

τη Νέα Δηµοκρατία και από Βουλευτές, οι οποίοι είµαστε σίγου-
ροι ότι δεν ασπάζονται αυτό τον ακροδεξιό κατήφορο για το πού
πάει η Νέα Δηµοκρατία. Διότι εδώ δεν έχει γίνει απλά Πολιτική
Άνοιξη, αλλά µετεξελίσσεται σε ΛΑΟΣ και αυτό είναι το δυστύ-
χηµα σήµερα για τη Νέα Δηµοκρατία.

Το δεύτερο που θα ήθελα να πω, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, είναι ότι υπήρξε µια αναφορά σήµερα από τον Υπουργό
Εσωτερικών κ. Ντινόπουλο σχετικά µε την Περιφέρεια Αττικής
και την Περιφερειάρχη κ. Δούρου, σχετικά µε τη διαχείριση των
απορριµµάτων. Να ξέρει και η Κυβέρνηση και όσοι εµπλέκονται
σε αυτήν την ιστορία της διαχείρισης ότι η Περιφέρεια Αττικής
ακολουθεί στο θέµα των απορριµµάτων τη διεθνή πρακτική και
την ευρωπαϊκή νοµοθεσία. Θα τηρηθεί η νοµιµότητα σε όλο της
το µήκος και πλάτος. Να το ξέρουν πολύ καλά και η Κυβέρνηση
και οι εργολάβοι.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εκτός από τη γενικότερη κοινω-
νική καταστροφή της χώρας, ο θεσµός της δικαιοσύνης δοκιµά-
ζεται σκληρά στα χρόνια των µνηµονιακών πολιτικών και, αντί για
εστία προστασίας και κατοχύρωσης των ανθρωπίνων δικαιωµά-
των, µεταµορφώνεται σε µια ετερόνοµη αυταρχική απόφυση
ιµάντα µετάβασης της πιο σκληρής αντεργατικής και αντιλαϊκής
πολιτικής της Κυβέρνησης. Αυτό συµβαίνει µέσω της εφαρµογής
αντεργατικών και αντιλαϊκών νόµων, τους οποίους έχουν ψηφίσει
όλες οι µνηµονιακές κυβερνήσεις από το 2009 µέχρι σήµερα.

Ακόµα και όταν υπάρχουν πρωτόδικες αποφάσεις, οι οποίες
στηρίζονται στο Σύνταγµα και στην εφαρµογή της κείµενης νο-

µοθεσίας παρελθόντων ετών, προστρέχει αµέσως η Κυβέρνηση
στα ανώτατα δικαστήρια, για να ακυρωθούν αυτές οι αποφάσεις.

Τι σηµαίνουν όλα αυτά τα πράγµατα; Ότι µειώνεται καθηµε-
ρινά αυτό που λέµε ανεξαρτησία της δικαιοσύνης.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο ΣΥΡΙΖΑ στην παρούσα συζή-
τηση έρχεται για να καταθέσει τις προγραµµατικές του θέσεις
και απόψεις. Για το ζήτηµα αυτό υποστηρίζουµε ρητά µια προ-
οπτική ενίσχυσης της δικαστικής ανεξαρτησίας και του κοινωνι-
κού προσανατολισµού των δικαστικών θεσµών, µε τροποποίηση
της συνταγµατικής και νοµοθετικής ρύθµισης για τον ορισµό των
προέδρων και αντιπροέδρων των ανωτάτων δικαστηρίων, ώστε
να µην είναι αποκλειστικά εξαρτώµενοι από την κυβέρνηση και
ώστε να λαµβάνεται υπ’ όψιν η βούληση των ολοµελειών των δι-
καστηρίων, το λεγόµενο, δηλαδή, αυτοδιοίκητο, αλλά και άλλων
κοινωνικών και επιστηµονικών φορέων. Η αρχιτεκτονική του άρ-
θρου 90 του Συντάγµατος πρέπει να τροποποιηθεί ριζικά. Η κυ-
βέρνηση της Αριστεράς θα εισαγάγει τις σχετικές νοµοθετικές
ρυθµίσεις και όπου χρειάζεται και τις απαραίτητες αναθεωρητι-
κές πρωτοβουλίες.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γνωρίζουµε πολύ καλά ότι στα
χρόνια του µνηµονίου η δικαιοσύνη απέκτησε, µε τη νοµοθεσία
των τελευταίων κυβερνήσεων, ταξικούς φραγµούς και ταξικούς
αποκλεισµούς για τους φτωχούς ανθρώπους. Τα παράβολα, τα
δικαστικά ένσηµα, ο φόρος 23% ΦΠΑ στις δικηγορικές εργασίες
λειτούργησαν αποκλειστικά για πάρα πολύ µεγάλες µερίδες του
πληθυσµού.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, θέλω λίγο χρόνο.
Εµείς έχουµε δεσµευτεί για την κατάργηση αυτού του απαρά-

δεκτου φόρου 23% ιδίως στις δικαστικές εργασίες, για όλα τα
παράβολα που δυσκολεύουν την πρόσβαση στη δικαιοσύνη και
τη θέσπιση δηµόσιου συνηγόρου ως ένα θεσµό-δηµόσια υπηρε-
σία.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αντί να ακούσουµε από τον
Υπουργό Δικαιοσύνης ποια µέτρα προτίθεται να πάρει -γιατί δεν
έχει πάρει κανένα µέχρι σήµερα- γι’ αυτό που λέγεται «επιτά-
χυνση των ρυθµών έκδοσης αποφάσεων στη δικαιοσύνη», ακού-
σαµε πράγµατα τα οποία είναι εξωφρενικά. Γι’ αυτό το θέµα µόνο
καταδίκες έχει η Ελλάδα από τα ευρωπαϊκά δικαστήρια. Αυτά τα
χρήµατα που θα πληρώσουµε, που καταδικαζόµαστε να κατα-
βάλλουµε σε ιδιώτες για την καθυστέρηση εκδόσεως αποφά-
σεων, θα µπορούσαν να χρηµατοδοτήσουν µια καλύτερη οργά-
νωση της δικαιοσύνης. 

Ξέρετε πολύ καλά, κυρίες και  κύριοι συνάδελφοι, ότι, για να
υπάρχει επίσπευση των αποφάσεων, πρέπει να ληφθούν γενναία
µέτρα, όπως πρόσληψη δικαστών και εισαγγελέων ιδίως στον Α’
βαθµό, αυτοχρηµατοδότηση της δικαιοσύνης από τα χρήµατα
τα οποία εισφέρονται στο δηµόσιο ταµείο, υλικοτεχνική υπο-
δοµή, αλλά και θεσµικά µέτρα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. Τέ-
τοια θεσµικά µέτρα είναι η εξώδικη επίλυση των διαφορών που
έχει µείνει γράµµα κενό στον Κώδικα Πολιτικής Δικονοµίας, η
αποποινικοποίηση ασήµαντων ή µικρής κοινωνικής απαξίας αδι-
κηµάτων, τα οποία δεν πρέπει να υπάρχουν ως ειδικοί ποινικοί
νόµοι, η αναµόρφωση της Σχολής Δικαστών, η αναµόρφωση του
θεσµού της επιθεώρησης, για να µπορέσουν να βελτιώνονται οι
δικαστές και το προϊόν το οποίο παρέχουν, η κατάργηση όλων
των µονοµελών µεικτών ορκωτών δικαστηρίων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αν η δικαιοσύνη βουλιάζει στα
χρόνια της µνηµονιακής πολιτικής, αυτό που συµβαίνει στις φυ-
λακές ξεπερνά κάθε όριο φαντασίας. Είναι αδιανόητο, κύριοι
Βουλευτές, για ένα κράτος δικαίου να δολοφονούνται άνθρωποι
µέσα στις φυλακές και να αυξάνει η ενδοϊδρυµατική βία κάθε
µέρα. Αυτά που συµβαίνουν στις ελληνικές φυλακές και απασχο-
λούν τα ευρωπαϊκά δικαστήρια είναι όνειδος για ένα κράτος δι-
καίου και για µία ευνοµούµενη πολιτεία. Σήµερα οι φυλακές,
δυστυχώς, γίνονται ο τόπος όπου επιβεβαιώνεται η ποινικοποί-
ηση της φτώχειας, γιατί µετά τις τροποποιήσεις του Κώδικα Ποι-
νικής Δικονοµίας µόνο οι φτωχοί πηγαίνουν στη φυλακή, ενώ
µόνο οι πλούσιοι είναι αυτοί που έχουν πρόσβαση στη δικαιο-
σύνη. Αυτά είναι τα νοµοθετήµατα τα οποία έχετε φέρει και µε
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αυτόν τον τρόπο νοµοθετείτε τον τελευταίο καιρό.
Θέλω να καταλήξω, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, στο θέµα των

δικαιωµάτων. Δεν ξέρω ακριβώς πώς σκέφτεται η Κυβέρνηση. 
Δεν ακούσαµε τίποτα από τον Υπουργό Δικαιοσύνης για το

σύµφωνο συµβίωσης και το σύµφωνο γάµου, το οποίο προωθούν
και άλλα κόµµατα, ακόµα και το ΠΑΣΟΚ, που συγκυβερνά. Δεν
ακούσαµε τίποτα για την κατοχύρωση των δικαιωµάτων της
ΛΟΑΤ κοινότητας. Μήπως είναι και αυτοί κακοί Έλληνες και πρέ-
πει να τιµωρηθούν; Μήπως πρέπει να αντιµετωπίζουµε µε δύο
µέτρα και δύο σταθµά συµπολίτες µας οι οποίοι βρίσκονται σε
κοινωνικές µειονότητες;

Το µέγιστο θέµα είναι αυτό που συµβαίνει τις τελευταίες µέρες
στα νησιά του Αιγαίου µε τη µετανάστευση. Η Κυβέρνηση τι προ-
τίθεται να κάνει για την αναθεώρηση των Συνθηκών Δουβλίνο ΙΙ
και «Δουβλίνο ΙΙΙ; Επιτέλους, θα ενεργοποιήσει την ευρωπαϊκή
οδηγία για επιµερισµό των ευθυνών όλων των ευρωπαϊκών κρα-
τών και όλων των ευρωπαϊκών λαών;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Παρακαλώ,
ολοκληρώστε, κύριε συνάδελφε.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΟΝΤΟΝΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ακούσαµε εχθές λογύδρια για

την πάταξη της διαφθοράς και της διαπλοκής και αναφερθήκαµε
και εµείς, οι Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ αλλά και ο εισηγητής µας κ.
Δραγασάκης, σε µία εκτεταµένη διαπλοκή που έχει στηθεί από
την Κυβέρνηση και επιχειρηµατικούς κύκλους. Σας αναφέραµε
τροπολογίες, σας αναφέραµε νοµοθετήµατα…

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ: Ούτε µία, κύριε συνάδελφε!
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΟΝΤΟΝΗΣ: Α, δεν τα ξέρετε, ε; Δεν ξέρετε ότι

στις 13 Μαρτίου είχατε περάσει τροπολογία που δεν την ψήφι-
σαν και τέσσερις Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ, µε την οποία διαγρά-
φατε τα πρόστιµα των επιχειρηµατιών για τις ενδοοµιλικές
συναλλαγές; Ποιους ευνοούν αυτές οι τροπολογίες; Πώς νοµο-
θετεί η Κυβέρνηση;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριε συνά-
δελφε, ολοκληρώστε. 

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΟΝΤΟΝΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ευτυχώς στην παρούσα συζή-

τηση ο ελληνικός λαός αλλά και το σύνολο των Ελλήνων Βου-
λευτών έχουν κατανοήσει ότι η συζήτηση αυτή δεν αφορά ψήφο
εµπιστοσύνης στην Κυβέρνηση. Αφορά την εξέταση του κυβερ-
νητικού προγράµµατος του ΣΥΡΙΖΑ. Διότι οι πάντες έχετε κατα-
λάβει ότι ο ΣΥΡΙΖΑ είναι η επόµενη κυβέρνηση. Σας καλωσορί-
ζουµε στην πραγµατικότητα!

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΗΛΙΑΣ ΒΛΑΧΟΓΙΑΝΝΗΣ: Εσείς καλώς ήρθατε στην πραγµα-
τικότητα!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριοι συνάδελ-
φοι, ακούστε. Κάθε τρεις οµιλητές ουσιαστικά µιλούν για τέσσε-
ρις, δηλαδή κάθε τρεις χάνει ένας συνάδελφος τη δυνατότητα
να µιλήσει. 

ΗΛΙΑΣ ΒΛΑΧΟΓΙΑΝΝΗΣ: Όχι, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριε Βλαχο-

γιάννη, δεν αφορά εσάς. Συγχαρητήρια! Εσείς και κάποιοι άλλοι
συνάδελφοι τηρήσατε τον χρόνο.

Εν πάση περιπτώσει, όπως υπολόγισα εδώ, κάθε τρεις οµιλη-
τές χάνεται η δυνατότητα ενός συναδέλφου να µιλήσει. Λυπάµαι
πάρα πολύ. Όση ώρα, τουλάχιστον, θα προεδρεύω εγώ, από εδώ
και πέρα, µετά τα επτάµισι λεπτά, δεν θα επιτρέπω τη συνέχιση.
Διότι είναι ακόµη εκατόν σαράντα και πλέον συνάδελφοι να µι-
λήσουν. Γιατί να τους στερήσουµε τη δυνατότητα; Δεν είναι κά-
ποιοι οι προνοµιούχοι και άλλοι οι πληβείοι, έτσι; Για να
εξηγούµαστε.

Τον λόγο έχει ο κ. Μπριάνης.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΠΡΙΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι

συνάδελφοι, η πρόταση του Πρωθυπουργού µας για παροχή
ψήφου εµπιστοσύνης στην παρούσα Κυβέρνηση δεν αποβλέπει
προφανώς στην αριθµητική επιβεβαίωση της πλειοψηφίας και
της δεδηλωµένης, γιατί αυτή είναι δεδοµένο ότι υπάρχει. Αυτή,
προφανώς, η δεδηλωµένη πλειοψηφία και η δεδηλωµένη βού-
ληση της πλειοψηφίας του Κοινοβουλίου να στηρίζει τον σηµε-

ρινό Πρωθυπουργό και τη σηµερινή Κυβέρνηση επιβεβαιούται
καθηµερινά µέσα από την κοινοβουλευτική πρακτική και από τις
κοινοβουλευτικές διαδικασίες. 

Πού αποβλέπει, λοιπόν, η παρούσα συζήτηση; Η παρούσα συ-
ζήτηση, κύριε Πρόεδρε, αποβλέπει, όπως διατυπώθηκε και από
άλλους οµιλητές, ακριβώς στο να τεθεί ένας τερµατισµός και µία
σιγή στην ακατάσχετη, φλύαρη και ανούσια παραφιλολογία περί
εκλογών, η οποία το µόνο που δηµιουργεί στην παρούσα φάση
είναι αρρυθµίες στην εθνική οικονοµία και παρεµποδίζει την προ-
σπάθεια που κάνει η εθνική Κυβέρνηση να βγει από αυτήν τη µε-
γάλη εθνική κρίση, από τα µνηµόνια και από το Διεθνές
Νοµισµατικό Ταµείο.

Κύριοι συνάδελφοι, είναι βέβαιο ότι η Ελλάς, στους σηµερι-
νούς καιρούς, το µόνο που δεν χρειάζεται είναι πρόωρη προ-
σφυγή στην κάλπη. Αυτό όχι γιατί η Κυβέρνηση θέλει σώνει και
καλά να εξαντλήσει τον κυβερνητικό της βίο, αλλά επειδή αυτό
επιτάσσουν οι εθνικές ανάγκες και αυτό επιτάσσει το δηµόσιο
συµφέρον. Από την άλλη πλευρά, είναι επίσης βέβαιο ότι η Κυ-
βέρνηση και δικαιούται αλλά και υποχρεούται να εξαντλήσει τη
συνταγµατική της θητεία.

Αυτό είναι και ηθικά και πολιτικά και συνταγµατικά παραδεκτό.
Πρέπει να περατώσει και να ολοκληρώσει τον συνταγµατικό της
βίο, προκειµένου να παρουσιάσει ολοκληρωµένο έργο στον ελ-
ληνικό λαό. Είναι βέβαιον ότι µια πολιτική ανατροπή της παρού-
σας Κυβέρνησης στις σηµερινές συνθήκες µόνο δεινά µπορεί να
επισωρεύσει και δεινά πάρα πολύ σηµαντικά για την περαιτέρω
ανάπτυξη της οικονοµίας.

Τι κέρδισε η χώρα µας από τις πρόωρες προσφυγές στις κάλ-
πες την τελευταία πενταετία; Θα ενθυµείστε καλύτερα από µένα
ότι είχαµε εκλογές και το 2007 και το 2009 και δύο εκλογικές ανα-
µετρήσεις το 2012 µε πρόωρη προσφυγή στις κάλπες. Όποτε γί-
νεται πρόωρη προσφυγή στις κάλπες παρατηρείται κατ’ αρχάς
γενική χαλάρωση του κρατικού µηχανισµού, αυξάνονται οι δηµό-
σιες δαπάνες και µειώνονται κάθετα τα έσοδα. Υπάρχει, λοιπόν,
υστέρηση εσόδων, υπάρχει και υπέρβαση του προϋπολογισµού
και η εκτίναξη των ελλειµµάτων. 

Αυτό προσφέρουν οι πρόωρες εκλογές και στην Ελλάδα, δυ-
στυχώς, είναι σύνηθες να έχουµε πρόωρες εκλογές και έχει γίνει
µια πολιτική τακτική, η οποία στο παρελθόν ήταν πάρα πολύ
συχνή και η οποία δεν απέφερε κανένα θετικό αποτέλεσµα. Βέ-
βαια κατά το παρελθόν οι κυβερνήσεις µπορεί να έκαναν κατά-
χρηση αυτής της πρόωρης προσφυγής στις κάλπες, επειδή
ενδεχοµένως πρότασσαν πολλές φορές και το άµεσο κοµµατικό
συµφέρον και την κοµµατική ισχύ της στιγµής, αλλά στην πραγ-
µατικότητα η χώρα δεν ωφελείται. 

Αναρωτιέται λοιπόν κανείς, αφού δεν υπάρχει επιτακτική
ανάγκη πρόωρης προσφυγής στις κάλπες, γιατί η Αντιπολίτευση
και κυρίως η Αξιωµατική Αντιπολίτευση αξιώνει καθηµερινά την
πρόωρη προσφυγή στις κάλπες;

Μήπως φοβούνται ότι πρόκειται να εξανεµίσουν το πρόσκαιρο
δηµοσκοπικό όφελος που καταγράφουν οι δηµοσκοπήσεις και
θέλουν σώνει και καλά τώρα να το κατοχυρώσουν και να το πα-
γιώσουν, διότι µε τη λήξη της τετραετούς θητείας δεν θα έχουν
αυτήν τη δυνατότητα;

Μήπως γνωρίζουν καλύτερα από µας οι σηµερινοί αντιπολι-
τευόµενοι, η σηµερινή Αντιπολίτευση καλύτερα από την Κυβέρ-
νηση, ότι η ανάταξη και η αναθέρµανση της εθνικής οικονοµίας
είναι ήδη προ των πυλών και άρα µια εξάντληση της τετραετούς
θητείας της Κυβέρνησης θα επιφέρει αποδυνάµωση της εκλογι-
κής τους δύναµης; 

Αλλά αφού τους κολακεύουν τόσο πολύ οι δηµοσκοπήσεις και
τους δίνουν προβάδισµα, γιατί δεν τις διαβάζουν ολόκληρες;
Γιατί δεν βλέπουν ότι η µέγιστη πλειοψηφία του ελληνικού λαού
δεν επιθυµεί πρόωρες εκλογές σε καµµία περίπτωση;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πράγµατι οι οικονοµικές παρά-
µετροι πολλές φορές είναι δυσνόητες όχι µόνο για τους πολίτες,
αλλά και για πολιτικούς, οι οποίοι δεν είµαστε εξειδικευµένοι ιδι-
αίτερα µε οικονοµικά θέµατα. Ακούµε πολλές φορές για πλεόνα-
σµα τακτικού προϋπολογισµού και ο κόσµος αναρωτιέται, ειδικά
οι άνθρωποι οι οποίοι δεν ήταν οι τυχεροί να βρίσκονται µέσα
στη διανοµή του µερίσµατος του πλεονάσµατος. Σωστά ξεκίνησε
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από τις ασθενέστερες τάξεις, αλλά πολύς κόσµος κοιτάζει την
τσέπη του, κοιτάζει τον ιδιωτικό και τον οικογενειακό του βίο,
γιατί η αλήθεια είναι ότι όλα αυτά τα χρόνια της µεγάλης κρίσης
επισωρεύτηκαν τροµερά οικονοµικά δεινά στον καθένα από µας. 

Αυτό, όµως, που πρέπει να βγαίνει και βέβαιον είναι και εξαρ-
τάται και από την παροχή ψήφου εµπιστοσύνης, είναι ότι βρισκό-
µαστε σε καλό δρόµο. Οι δείκτες οι οποίοι µπορεί στον πολύ
κόσµο να µη λένε τίποτα, λένε, όµως, ορισµένα πράγµατα.

Έχουµε το πλεόνασµα του τακτικού προϋπολογισµού, έχουµε
τη δυνατότητα εξόδου από τα µνηµόνια τουλάχιστον ενάµιση
χρόνο νωρίτερα. Σε λίγο δεν θα έχουµε ανάγκη της στήριξης του
µηχανισµού. Σύµφωνα µάλιστα και µε χθεσινή έκθεση του Διε-
θνούς Νοµισµατικού Ταµείου, η Ελλάδα δείχνει µια πρωτοφανή
για τα παγκόσµια χρονικά δηµοσιονοµική προσαρµογή. Άρα, λοι-
πόν, όλοι αυτοί οι λόγοι κατατείνουν ότι η Κυβέρνηση αυτή πρέ-
πει να ολοκληρώσει το έργο της.

Έρχοµαι τώρα στο θέµα του Προέδρου της Δηµοκρατίας, το
οποίο θα κληθούµε να επιλύσουµε εντός εξαµήνου από την πα-
ρούσα Βουλή. Ξέρετε πολύ καλά ότι ο συνταγµατικός νοµοθέτης
επέλεξε ισχυρή πλειοψηφία όσον αφορά την επιλογή του προ-
σώπου του υποψηφίου Προέδρου της Δηµοκρατίας. Τούτο γιατί;
Επέλεξε ισχυρή πλειοψηφία για να καθιστά κάθε φορά δυσχερή
και βραχύ τον βίο της εκάστοτε ελληνικής κυβέρνησης; Όχι. Για
τον λόγο αυτόν έδωσε άλλα όπλα στο Σύνταγµα. Έδωσε την
ψήφο εµπιστοσύνης, έδωσε και την πρόταση µοµφής, για να
µπορεί µια κυβέρνηση να καταπέσει, αν δεν είναι σωστή.

Αλλά έδωσε αυξηµένη πλειοψηφία, ακριβώς για να δηµιουρ-
γήσει ευρεία κοινωνική συναίνεση γύρω από το πρόσωπο του
Προέδρου της Δηµοκρατίας, γιατί ο Πρόεδρος της Δηµοκρατίας
αποτελεί εθνικό σύµβολο και από την άλλη σύµβολο εθνικής ενό-
τητας.

Από την άλλη, βέβαια, είναι γνωστό ότι το Σύνταγµα του 1975,
µε τις πολύ µεγάλες ρυθµιστικές αρµοδιότητες που είχε στο πρό-
σωπο του Προέδρου της Δηµοκρατίας, σήµερα δεν ισχύει. 

Άρα, λοιπόν, ποιος ο λόγος, εφόσον έχει αποδυναµωθεί και ο
θεσµός του Προέδρου της Δηµοκρατίας µετά την αναθεώρηση,
να γίνεται πολιτική ανατροπή της παρούσας Κυβέρνησης εξ
αυτού και µόνο του λόγου; 

Τελειώνοντας, κύριε Πρόεδρε, γιατί θέλω να είµαι και µέσα
στον χρόνο µου, για να δώσουµε τη δυνατότητα σε όλους τους
οµιλητές να µιλήσουν, µε όλα αυτά που σας προείπα, οφείλουµε
να παράσχουµε ψήφο εµπιστοσύνης στη σηµερινή ελληνική Κυ-
βέρνηση. Οφείλουµε να ψηφίσουµε και Πρόεδρο της Δηµοκρα-
τίας από την παρούσα Βουλή. Οφείλουµε να δώσουµε τον χρόνο
στην Κυβέρνηση να ολοκληρώσει το έργο της αδιατάραχτα και
ανεπηρέαστα, για να µπορεί µετά το τέλος της τετραετούς θη-
τείας της να παρουσιάσει ολοκληρωµένο απολογισµό στον ελ-
ληνικό λαό και να κριθεί. Και τότε θα κριθεί. Και αυστηρά να
κριθεί. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Σε κάθε περίπτωση, όµως, αυτό που οι Έλληνες πολίτες πρέ-

πει να έχουν µέσα στο µυαλό τους είναι ότι οι θυσίες που έχουν
κάνει πρέπει να πιάσουν τόπο και σε καµµία περίπτωση δεν θα
πρέπει να αφήσουµε τη χώρα να παραδοθεί στις σαγηνευτικές
σειρήνες του 2009, στο «λεφτά υπάρχουν». 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Τον λόγο έχει

ο Υφυπουργός Ανάπτυξης και Ανταγωνιστικότητας κ. Οδυσσέας
Κωνσταντινόπουλος για οκτώ λεπτά.

ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Ανάπτυ-
ξης και Ανταγωνιστικότητας): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αύριο καλούµαστε να παρά-
σχουµε ψήφο εµπιστοσύνης, όχι µόνο σε αυτήν την Κυβέρνηση,
αλλά στην πραγµατικότητα σε τρεις έννοιες, τόσο σηµαντικές
κατά τη γνώµη µου, που επιδιώκουµε να καθορίσουν και τη συ-
νέχεια της πολιτικής µας ζωής. Καλούµαστε να παράσχουµε
ψήφο εµπιστοσύνης στην ειλικρίνεια, την ευθύνη και τη σταθε-
ρότητα.

Όταν µιλάω, κύριοι συνάδελφοι, για ειλικρίνεια, πιστεύω ότι
είναι επί της ουσίας. Θα παράσχουµε, δηλαδή, ψήφο εµπιστοσύ-
νης στην πορεία εξόδου της χώρας από την κρίση.

Αυτή η ειλικρίνεια, λοιπόν, δείχνει εύγλωττα ότι η Ελλάδα έχει
νοικοκυρέψει τα δηµοσιονοµικά της ελλείµµατα, έχει ήδη δηµι-
ουργήσει πλεόνασµα αναγνωρισµένο από όλους, παραπάνω από
το προγραµµατισµένο και ικανό να αποτελέσει το κύριο µαξιλάρι
για την επόµενη χρονιά. 

Έχει ήδη καταφέρει να σταµατήσει την ανεξέλεγκτη πορεία
της ανεργίας, έστω και οριακά, και για πρώτη φορά, όπως όλοι
οι δείκτες δείχνουν για το τρίτο τρίµηνο που µόλις πέρασε, να
επιτύχει αύξηση του ΑΕΠ µετά από έξι χρόνια, έστω κι αυτή τη
µικρή αύξηση, αλλά συµβολική για την προσπάθεια που κάνουµε. 

Αυτή η ειλικρίνεια δείχνει στον τοµέα ευθύνης που έχω και εγώ
στο ΕΣΠΑ ότι προχωράµε µε επιταχυνόµενους ρυθµούς απορ-
ρόφησης των κονδυλίων. Θα σας πω ένα παράδειγµα που αφορά
τα συγχρηµατοδοτούµενα προγράµµατα. Το τελευταίο εξάµηνο,
δηλαδή από τον Ιανουάριο έως τις αρχές Οκτωβρίου, είχαν µπει
στην αγορά 600 επιπλέον εκατοµµύρια σε σχέση µε πέρυσι. Βε-
βαίως, έχουµε βάλει ως στοίχηµα να µην επιστρέψει ούτε ένα
ευρώ πίσω στις Βρυξέλλες από τα εναποµείναντα κονδύλια της
περιόδου 2007-2013.

Ένα άλλο παράδειγµα ειλικρίνειας είναι το πρόγραµµα για την
ενίσχυση των µικροµεσαίων επιχειρήσεων, που βρίσκεται υπό
υλοποίηση, µε πληρωµές τρεις µήνες νωρίτερα και νοµίζω ότι
είναι ένα σηµάδι ανακούφισης, µικρό µεν, αλλά σηµάδι ανακού-
φισης για τους µικροµεσαίες επιχειρηµατίες.

Επίσης, µε ειλικρίνεια, αγαπητοί συνάδελφοι και συναδέλφισ-
σες, προσπαθήσαµε -και όταν λέω προσπαθήσαµε, εννοώ η πολι-
τική ηγεσία, τα στελέχη, οι εργαζόµενοι- και διαπραγµατευτήκαµε
µε την Ευρωπαϊκή Επιτροπή –και αυτό µάλιστα το καταθέτω, γιατί
µόνιµη επωδός των στελεχών του ΣΥΡΙΖΑ είναι ότι δεν υπάρχει
διαπραγµάτευση-, ώστε να φέρουµε µε εµπροσθοβαρείς δράσεις
δυο χρόνια πριν κονδύλια και πόρους αξίας πάνω από 4 δισεκα-
τοµµύρια. Αν προσθέσουµε τα 700 εκατοµµύρια που αφορούν τον
τοµέα της απασχόλησης και τις ευαίσθητες κοινωνικές οµάδες,
µιλάµε για γύρω στα 5 δισεκατοµµύρια κονδύλια, που η απορρό-
φησή τους θα αρχίσει δύο χρόνια νωρίτερα.

Αυτήν τη µεγάλη προσπάθεια για την εµπροσθοβαρή δράση,
αγαπητοί συνάδελφοι, την κάναµε µέσα από διαπραγµάτευση.
Δεν µας την έδωσαν έτσι ούτε µας την έδωσαν γιατί τους απει-
λήσαµε. 

Τέλος, αλήθεια είναι –και πιστεύω ότι θα συµφωνήσετε όλοι
στην Αίθουσα αυτή- η πρόταση του κινήµατός µας και της Κοι-
νοβουλευτικής µας Οµάδας, που ήδη έχει υιοθετηθεί από την Κυ-
βέρνηση και αφορά τη ρήτρα απασχόλησης, που αγγίζει
οριζόντια όλα τα επίπεδα της αγοράς εργασίας µε την παροχή
κινήτρων για προσλήψεις σε επιχειρήσεις βάσει κριτηρίων και τε-
λικό σκοπό τη γρηγορότερη αντιστροφή της ανεργίας.

Στην Κοινοβουλευτική Οµάδα, στο ΠΑΣΟΚ, πιστεύουµε στην
ανάπτυξη που θα έρθει µαζί µε την απασχόληση. Αυτή είναι η
αλήθεια, κύριοι συνάδελφοι, που την παραδέχονται όλοι εκείνοι
που ζουν, σκέπτονται και δρουν µε ειλικρίνεια στην Ελλάδα και
στο εξωτερικό. Αν πραγµατικά αναγνωρίζουµε τις θυσίες των πο-
λιτών, έχουµε υποχρέωση στην ειλικρίνεια που εξυπηρετεί το
συµφέρον της χώρας. 

Βλέπω εδώ τον ΣΥΡΙΖΑ και τα στελέχη του που έχουν µικρο-
κοµµατικές σκοπιµότητες και τους οποίους κάλεσα τέσσερις
φορές να έρθουν στο Υπουργείο για ενηµέρωση, προκειµένου
να καταλάβουν ότι το ενάµισι συν ενάµισι δισεκατοµµύριο των
εξαγγελιών του κ. Τσίπρα για κοινωνική πολιτική που δήθεν θα
εξοικονοµηθεί από το νυν και το νέο ΕΣΠΑ είναι ψέµατα, δεν είναι
αλήθεια.

Πρέπει να γνωρίζουν –και το γνωρίζουν!- ότι όλα τα έργα είναι
συµβασιοποιηµένα, µε ανυπολόγιστες συνέπειες για την εικόνα
και τη χρηµατοδότηση της χώρας αν αλλάξει ή σταµατήσει κάτι.
Άλλωστε, και η κ. Δούρου, που αυτήν τη στιγµή έχει στα χέρια
της το ΠΕΠ Αττικής, δεν έδωσε κάποια λύση ή κάποια πρόταση.

Αναρωτιέµαι, κύριοι συνάδελφοι, πόσο τυφλωµένοι µπορεί να
είστε από το παλαιοκοµµατικό σας καπέλο και δεν παραδέχεστε
την απλή αλήθεια. Σας καλώ, λοιπόν, για µία ακόµα φορά στο
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Υπουργείο. Μην είστε τόσο ακατάδεκτοι!
Τέλος, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εξ ονόµατος της αλή-

θειας απευθύνοµαι σε όλα εκείνα τα κόµµατα που βρέθηκαν µαζί
στην πρώτη αντιµνηµονιακή συµµαχία -συµπεριλαµβανοµένης
τότε και της Νέας Δηµοκρατίας- και τα οποία προσπάθησαν να
µας σπιλώσουν ηθικά και πολιτικά εκείνη τη δύσκολη περίοδο.
Αλλά συνέβαλαν και στη δηµιουργία φαινοµένων και νοοτροπιών
ξένων ως φασιστικών στη δηµοκρατική µας παράδοση. 

Πριν από λίγο, άκουσα τον κ. Κοντονή να µιλάει για την Αρι-
στερά που ενώνει. Πράγµατι, η Αριστερά ενώνει. Επίσης, κατη-
γόρησε στελέχη της Νέας Δηµοκρατίας για τα κηρύγµατα
µίσους που χωρίζουν τους πολίτες σε καλούς και κακούς. Συµ-
φωνώ µαζί του. Όµως, ο κ. Κοντονής, αλλά και όλα τα στελέχη
του ΣΥΡΙΖΑ ξέχασαν ότι µιλούσαν σ’ αυτήν την Αίθουσα για προ-
δότες και µνηµονιακούς γερµανοτσολιάδες.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΟΝΤΟΝΗΣ: Ο ΣΥΡΙΖΑ έχει µιλήσει σ’ αυτήν την Αί-
θουσα γι’ αυτά; 

ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Ανάπτυ-
ξης και Ανταγωνιστικότητας): Ναι, ο ΣΥΡΙΖΑ! Τα στελέχη του
ΣΥΡΙΖΑ µιλούσαν για προδότες και για µνηµονιακούς γερµανο-
τσολιάδες.

ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΛΑΡΗ: Το γερµανοτσολιάδες το έχουµε για τη
Χρυσή Αυγή. 

ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Ανάπτυ-
ξης και Ανταγωνιστικότητας): Καταλαβαίνω ότι τα στελέχη του
ΣΥΡΙΖΑ πρέπει να επανέλθουν και να αλλάξουν ρητορική. Δυστυ-
χώς, όµως, τα Πρακτικά είναι εδώ και θα είναι ζωντανά. 

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΟΝΤΟΝΗΣ: Να µας τα φέρετε για να δούµε ποιος
έχει µιλήσει σ’ αυτήν την Αίθουσα για γερµανοτσολιάδες!

ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Ανάπτυ-
ξης και Ανταγωνιστικότητας): Θα σας τα φέρω, κύριε Κοντονή.
Τα έχω εδώ και θα σας τα δείξω. Περιµένετε λίγο!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Συνεχίστε, κύριε
Υπουργέ. 

ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Ανάπτυ-
ξης και Ανταγωνιστικότητας): Κύριοι συνάδελφοι, η δεύτερη
λέξη για την οποία µίλησα σχετικά µε την ψήφο εµπιστοσύνης
που θα δώσουµε σήµερα, είναι η λέξη ευθύνη.

Πράγµατι το να παράσχουµε ψήφο εµπιστοσύνης στη χώρα
είναι πράξη ευθύνης. Εµείς στο ΠΑΣΟΚ γνωρίζουµε πάρα πολύ
καλά αυτήν τη λέξη. Εδώ και πέντε χρόνια µε προσωπικό κόστος,
µε µεγάλη µείωση στην εκλογική µας δύναµη και -πιστέψτε µε!-
µε αρκετές τραυµατικές εµπειρίες και µε δικά µας ακόµα λάθη,
πήραµε την ευθύνη να αποτρέψουµε το ρίξιµο της χώρας στα
βράχια. Εµείς ήµασταν που πήραµε αποφάσεις και θέσαµε τις
βάσεις για να φτάσουµε σήµερα να εκπλήσσονται όλοι στο εσω-
τερικό και το εξωτερικό, εκτός από τον ΣΥΡΙΖΑ εσωτερικού.

Η ευθύνη για τη χώρα ξεκίνησε µε εµάς το 2009 και ακολούθησε
η Νέα Δηµοκρατία, όταν διαπίστωσε ότι η ευθύνη σηµαίνει κατα-
νόηση, αποδοχή της πραγµατικότητας και συνεννόηση για τον
κοινό σκοπό αφήνοντας πίσω τα Ζάππεια. Σ’ αυτήν την πορεία της
ευθύνης µάς επιβλήθηκε µια αυστηρή δηµοσιονοµική πολιτική,
αλλά και µεταρρυθµίσεις τις οποίες εµείς είχαµε ξεχάσει. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού) 

Όσον αφορά τη λέξη ευθύνη, αισθάνοµαι ένα κενό για την
Αξιωµατική Αντιπολίτευση.

Ενώ βρισκόµαστε στα τελευταία µέτρα της δύσκολης, αλλά
επώδυνης, διαδροµής, ενώ γνωρίζουν όλοι τα ήδη θετικά και µε
προοπτική αποτελέσµατα, είναι απόντες. Είναι ανεύθυνο κάποιοι
να ζητούν κάθε τόσο και λιγάκι, κάθε δυο, τρεις βδοµάδες εκλο-
γές. Είναι ανεύθυνο να δηλητηριάζουν τις προσπάθειες της
χώρας σε µια κρίσιµη περίοδο για το µέλλον της. 

Η τελευταία άνοδος των spreads δεν είναι τυχαία, κύριοι συ-
νάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ. Αξιολογήστε τη σωστά. Αξιολογήστε
σωστά την αντίδραση των αγορών.

Είναι ανεύθυνο, τέλος, να µιλούν για την καλύτερη δική τους
διαπραγµάτευση και για καµµία της Κυβέρνησης. Μήπως γνωρί-
ζουν τι ακριβώς σηµαίνει διαπραγµάτευση; Ήρθαν ποτέ στην
οµάδα διαπραγµάτευσης; Εµείς απαντάµε σε όλα αυτά µε ευ-
θύνη στην κρισιµότητα των καιρών. Να ξέρετε: δεν φοβόµαστε

τις εκλογές. 
Μίλησα, τέλος, για ψήφο εµπιστοσύνης στη σταθερότητα, στη

σταθερότητα της χώρας για µια πορεία µπροστά στο µέλλον µε
σχέδιο. Τι σηµαίνει «σταθερότητα»; Σηµαίνει Κοινοβούλιο, πολι-
τικά κόµµατα και Κυβέρνηση που κατ’ αρχάς σέβονται τους διε-
θνείς και ευρωπαϊκούς οικονοµικούς θεσµούς, που κατανοούν
τα διεθνή οικονοµικά και γεωστρατηγικά δεδοµένα.

Έχουµε υποχρέωση, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτά τα
τελευταία βήµατα εξόδου από την κρίση να τα κάνουµε µε τρόπο
σοβαρό και συγκεκριµένο, που να διασφαλίζει ότι δεν θα επι-
στρέψουµε ποτέ σε καταστάσεις που µας πλήγωσαν. 

Δυστυχώς, το κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης δεν πι-
στεύει στη σταθερότητα της χώρας και εξακολουθεί να παίζει µε
την αγωνία των πολιτών, λες και βρίσκεται σε φοιτητική λέσχη. 

Τι να θυµηθώ από την πολυγλωσσία του ΣΥΡΙΖΑ και των µνη-
µονίων του; Το 2012 έταζε απόσχιση από το µνηµόνιο και µέσα
σε µια µέρα µε έναν νόµο τη διαγραφή του χρέους. Ανήγγελλε
µάλιστα, ότι θα σκίσει το µνηµόνιο. Μετά υποσχέθηκε «κούρεµα»
µε την ψιλή για το χρέος.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριε συνά-
δελφε, παρακαλώ, ολοκληρώστε. 

ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Ανάπτυ-
ξης και Ανταγωνιστικότητας): Συνέχισε µε καταγγελία της δα-
νειακής σύµβασης. Προχώρησε ακόµα και σε µονοµερή
διαγραφή του χρέους. 

Βέβαια, την εξαιρετική διαπίστωση την έκανε ο Πρόεδρος του
ΣΥΡΙΖΑ προχθές. Φαντάζοµαι ότι θα σόκαρε το ακροατήριο του
Φεστιβάλ της Νεολαίας του ΣΥΡΙΖΑ, όταν φώναζαν από κάτω το
κωµικό σύνθηµα: «Η χούντα δεν τελείωσε το ’73» και απάντησε
ότι στην Ελλάδα έχουµε ακόµα δηµοκρατία. Είναι ο ίδια άνθρω-
πος που πριν από λίγα χρόνια έβρισκε οµοιότητες της Κυβέρνη-
σης µε τη χούντα και χαρακτήρισε τον τότε Πρωθυπουργό
Γιώργο Παπανδρέου Πινοσέτ. 

Το καταθέτω για τα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Ανάπτυξης και Ανταγωνιστι-

κότητας κ. Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος καταθέτει για τα Πρα-
κτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο
του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και
Πρακτικών της Βουλής)

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΟΝΤΟΝΗΣ: Αυτό είχε πει ο Τσίπρας; Για την ιδιω-
τικοποίηση του νερού…

ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Ανάπτυ-
ξης και Ανταγωνιστικότητας): Αναγνωρίζω πάντως µε χαρά ότι
έχουν εγκαταλειφθεί οι µεγαλοστοµίες. Υποθέτω ότι αυτή η αλ-
λαγή έχει σχέση µε την επίγνωση που αποκτήσατε, τρώγοντας
στα εστιατόρια της Γερµανίας µε διάφορους εταίρους.

Όπως είπε και ο πρώην Πρωθυπουργός της Ιταλίας και συνο-
µιλητής του κ. Τσίπρα στο τελευταίο φόρουµ, κ. Μάριο Μόντι σε
συνέντευξή του σε ελληνική εφηµερίδα, έξω εµφανίζεται ως ένας
µετριοπαθής ηγέτης, που δεν σκίζει µνηµόνια και αποδέχεται
τους κανόνες τους αγοράς. Ο λόγος του όµως πρέπει να υπα-
κούει στην αναστάτωση των συνιστωσών. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το ΠΑΣΟΚ, το κόµµα στο οποίο
ανήκω, έχει συνδεθεί ιστορικά µε τον προοδευτικό εκσυγχρονι-
σµό της ελληνικής κοινωνίας. Εξέφρασε επί δεκαετίες το πιο δη-
µιουργικό κοµµάτι της ελληνικής κοινωνίας, όταν διψούσε για
γνήσια ριζοσπαστικές µεταρρυθµίσεις. 

Σήµερα που οι έννοιες έχουν χάσει τη λάµψη και τη σηµασία
τους –και µε δική µας ευθύνη- ερχόµαστε πάλι πιο ώριµοι από
ποτέ να εκφράσουµε αυτό το δηµοκρατικό, προοδευτικό και πα-
τριωτικό πλειοψηφικό κοµµάτι του ελληνικού λαού, που συνεχίζει
να αγωνιά για το µέλλον αυτής της χώρας και παράλληλα κατα-
νοεί την ανάγκη να πάµε µπροστά, σταθερά, µε µεταρρυθµίσεις. 

Εµείς, η νέα πολιτική γενιά του ΠΑΣΟΚ που από το 2009 δώ-
σαµε τη µάχη για τη χώρα, χωρίς να υπολογίσουµε το πολιτικό
κόστος, είµαστε εδώ για να αποδείξουµε ότι η ευρύτερη κεντρώα
δηµοκρατική παράταξη που αγκαλιάζει όλες τις δηµιουργικές δυ-
νάµεις αυτής της χώρας έχει και τη δύναµη και τη βούληση να
οικοδοµήσει ένα µέλλον µε σχέδιο και προοπτική.
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Όλοι εµείς, µαζί µε τους πολίτες, µε όλες τις παραγωγικές δυ-
νάµεις, µε τη νέα γενιά και τους εργαζόµενους, τη νέα επιχειρη-
µατικότητα, τους δηµοσίους υπαλλήλους που ονειρεύονται και
θέλουν να συµβάλουν στο νέο κράτος που θέλουµε όλοι.

Η ψήφος, λοιπόν, επιµένω ότι δεν είναι απλά µια ψήφος εµπι-
στοσύνης, αλλά είναι ψήφος στην ειλικρίνεια, ψήφος στην ευ-
θύνη των πράξεών µας και, τελικά, ψήφος σταθερότητας στη
χώρα και στην πορεία για την έξοδο από την κρίση. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Τον λόγο έχει ο
κ. Νικολόπουλος, Βουλευτής των Ανεξαρτήτων Ελλήνων. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ: Συνεργαζόµενος µε τους Ανε-
ξάρτητους Έλληνες. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Συγγνώµη, είναι
λάθος δικό µου. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, ήθελα να σας
παρακαλέσω, έχοντας εµπιστοσύνη και στην ευχέρεια που έχετε
από το Προεδρείο και στη διαδροµή σας στο δικαστικό σώµα, να
επιδείξετε την ίδια ανοχή που επιδείξατε στους δύο συναδέλ-
φους από την Αξιωµατική Αντιπολίτευση, αλλά και από τη Συµ-
πολίτευση πριν από λίγο, που τους δώσατε παραπάνω από το
50% του χρόνου που είπατε σε όλους εµάς ότι θα δώσετε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι η πρώτη φορά που ενώ-
πιόν σας σήµερα βρίσκοµαι ως µέλος αυτής της Κοινοβουλευτι-
κής Οµάδας, των Ανεξάρτητων Ελλήνων του Πάνου Καµµένου,
διατηρώντας όµως την πολιτική και οργανωτική αυτοτέλεια του
Χριστιανοδηµοκρατικού Κόµµατος. Πιστέψτε µε πως δεν θα
νιώσω καθόλου ευχάριστα, γιατί εγώ πιστεύω ότι έχω την υπο-
χρέωση να απαντήσω δηµόσια, έτσι όπως έθεσε ο «παρά τω
Πρωθυπουργώ» χθες το ζήτηµα, εάν πραγµατικά αυτή η Κυβέρ-
νηση υπηρετεί την εντολή του ελληνικού λαού, αν υπηρετεί τους
Έλληνες, την πατρίδα, τις αξίες και τα ιδανικά της ή εάν, όπως
έγραφε η «ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ», η φιλοκυβερνητική εφηµερίδα, η φι-
λοσαµαρική εφηµερίδα, «έχει γίνει µπάτλερ των νταβατζήδων». 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όσο και αν ακούγεται περίεργο,
η συγκυβέρνηση Σαµαρά-Βενιζέλου επιζητεί να πιστέψουµε όλοι
πως τα πράγµατα πάνε από το καλό στο καλύτερο και όπου να
’ναι το µοιρολόι του ελληνικού λαού θα µετατραπεί σε ένα τρα-
γούδι ευτυχίας. 

Όµως να, ξέρετε, αυτό το σουξέ-στόρι το πήραν χαµπάρι
εκτός από τους φτωχοποιηµένους Έλληνες και οι εκτός της Ελ-
λάδος. Διαβάζω, λοιπόν, ότι η Ελλάδα ζει τη χειρότερη ύφεση
της ιστορίας της και πως ο προϋπολογισµός του 2015 είναι υπερ-
βολικά αισιόδοξος. Ποιος το λέει αυτό; Οι «FINANCIAL TIMES». 

Τι άλλο γράφει ο ξένος Τύπος; «Το Διεθνές Νοµισµατικό Τα-
µείο» –χθεσινή δηµοσίευση- «διαψεύδει τον Αντώνη Σαµαρά: Στα
25 δισεκατοµµύρια οι χρηµατοδοτικές ανάγκες της Ελλάδος για
το 2015-2016». Εκεί έχουµε και την εξαµηνιαία έκθεση της «FI-
SCAL MONITOR», στην οποία το Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο τις
υπολογίζει περίπου σε 25 δισεκατοµµύρια και δυστυχώς διαψεύ-
δει όλους εκείνους, που και αυτήν την ώρα περνούν από αυτό το
Βήµα, παραθέτοντας άλλα νούµερα και στοιχεία. 

Όµως, την εποχή των µνηµονιακών παγετώνων οι Ελληνίδες
και οι Έλληνες δεν έχουν ανάγκη από τους αριθµούς, βιώνουν
αυτήν τη σκληρή κοινωνική πραγµατικότητα. Πριν από λίγες ηµέ-
ρες, είδαµε να πεθαίνει ένας συµπατριώτης µας εκεί στην ουρά,
περιµένοντας να πληρώσει τον ΕΝΦΙΑ. Δύο µήνες νωρίτερα πέ-
θανε µια γυναίκα στην Κρήτη, επειδή της έκοψαν το ρεύµα και
σταµάτησαν τα µηχανήµατα που την κρατούσαν στη ζωή. 

Ποιος αµφισβητεί ότι όλη η κοινωνία είναι στα κάγκελα; Και
όµως, κάποιοι θέλουν να εξαφανίσουν σε αυτήν τη συγκυρία
ακόµη και τον όρο «κοινωνικό επίδοµα». Βάφτισαν πια τον εργα-
ζόµενο «ωφελούµενο». Διέλυσαν την εργασιακή προστασία, την
κοινωνική πρόνοια, την υγεία, έκοψαν ακόµη και τις προληπτικές
εξετάσεις. Ξεµάτωσαν τους µισθωτούς και τους συνταξιούχους
και τολµούν να µιλούν για δυναµική βιώσιµη ανάπτυξη µε κοινω-
νική συνοχή; Λίγη ντροπή! Δεν είδαν τα διαγράµµατα της Παγ-
κόσµιας Τράπεζας, που απεικονίζουν την ελεύθερη πτώση κάθε
παραγωγικού δείκτη της ελληνικής οικονοµίας στα χρόνια του
µνηµονίου και µάλιστα στα δύο τελευταία χρόνια; Δεν παίρνουν

αυτούς τους δείκτες, αυτά τα σχεδιαγράµµατα να τα βάλουν
µέσα στο παραµύθι που θέλουν σήµερα να µας παρουσιάσουν; 

Η φαρσοκωµωδία συνεχίζεται µε το να µιλάνε για αποκατά-
σταση της διεθνούς θέσης και αξιοπιστίας της χώρας. Ποιοι;
Αυτοί που, αλλοιώνοντας τα επίσηµα στοιχεία της EUROSTAT,
µιλούν τώρα για πρωτογενές πλεόνασµα, όταν όλοι οι διεθνείς
οίκοι, όταν όλοι οι διεθνείς επενδυτές είδαν ένα ξεκάθαρο πρω-
τογενές έλλειµµα 15 δισεκατοµµυρίων ευρώ. Τι να πει κανείς,
όταν έστω και τώρα, στην εποχή της µεγάλης ανθρωπιστικής
τραγωδίας, κανείς δεν έχει ακόµα το θάρρος να φωνάξει πως ο
ελληνικός λαός χρεοκόπησε οδυνηρά στο όνοµα της σωτηρίας,
που δεν θα έρθει ποτέ µε τη συνταγή του µνηµονίου; 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, την οµιλία που ετοίµασα θα την
καταθέσω στα Πρακτικά, µε όσα οικονοµικά στοιχεία νόµιζα ότι
θα έπρεπε να λάβει κανένας υπ’ όψιν του, γιατί θέλω, σε αυτόν
τον ελάχιστο χρόνο που έχω, να σπεύσω και να σας πω µερικές
χαρακτηριστικές περιπτώσεις, ενώ θα καταθέσω, όπως βλέπετε,
έναν ογκώδη φάκελο, µε όλα εκείνα που ήρθαν εδώ στην Βουλή
-εκείνα τα σκάνδαλα, εκείνες τις τροπολογίες- για να δούµε, τε-
λικά, µήπως η συγκυβέρνηση Σαµαρά-Βενιζέλου πραγµατικά
είπε ό,τι «δίκιο είναι το δίκιο του εργολάβου», «δίκιο είναι το δίκιο
των νταβατζήδων», «δίκιο είναι το δίκιο των ξένων δυναστών δα-
νειστών».

Χθες πήγα στην κ. Ράικου, στον κ. Ρακιντζή και στον κ. Γεωρ-
γουλέα και κατέθεσα, κύριε Πρόεδρε, µία αναφορά για τη µη
εφαρµογή του νόµου σε ποινική υπόθεση που αφορά ΟΣΕ-ΕΡ-
ΓΟΣΕ και τους εθνικούς εργολάβους. Θα το καταθέσω, έτσι για
να το έχετε. Τι µε ρωτάει, λέτε, ο κ. Ρακιντζής; «Κύριε Νικολό-
πουλε, ποιον αφορά αυτή η υπόθεση και γι’ αυτό έχει κολλήσει;».
Του λέω: «Έχει σηµασία, κύριε επιθεωρητά;». «Ελάτε τώρα…»
µου λέει, «…πείτε.». Ήταν παρών και δηµοσιογράφος ο Τάκης ο
Κωνσταντινόπουλος, γι’ αυτό το λέω, δεν είναι άλλωστε µυστικό.
Λέω: «Τον κ. Μπόµπολα.», γιατί είπε χθες ο κύριος παρά τω Πρω-
θυπουργώ: «Πείτε µας ονόµατα». Και ονόµατα και διευθύνσεις.
Ο Τύπος βοούσε ότι Σαµαράς, Μητσοτάκης, Στουρνάρας, Βρού-
τσης, επαναφέρουν υπουργική τροπολογία για τους δηµοσίους
υπαλλήλους, µε στόχο να χαριστούν δισεκατοµµύρια ευρώ σε
εταιρείες που πραγµατοποιούν τριγωνικές συναλλαγές και απο-
λύσεις. Δεν την ξέρουν αυτοί ούτε οι συνάδελφοι που διαµαρτύ-
ρονταν λίγο πριν. «Ποια ήταν;» λένε. «Έχετε τέτοια τροπολογία;»
Σίγουρα δεν αφορούσε την µητέρα µου, την κ. Αφροδίτη. 

Έρχοµαι, λοιπόν, και καταθέτω ερώτηση στον Πρωθυπουργό:
«Τοιούτον νοµοσχέδιον δεν διενοήθη νους τις, ουδέ έγραψε χειρ
τις, αλλά υπαγόρευσε πους τις διαπλοκής: αµνήστευση και δια-
γραφή προστίµων επώνυµων µεγαλοπροµηθευτών, µεγαλοεργο-
λάβων του δηµοσίου και πάσης λογής απατεώνων µε
τιµολόγια-µαϊµού». Θα το καταθέσω. Αυτά δεν είναι για τον κοι-
νοβουλευτικό έλεγχο, γιατί ο κ. Σταµάτης είπε να τα καταθέ-
σουµε.

Μήπως, σας παρακαλώ πολύ, µπορείτε, κύριε Πρόεδρε, να
πείτε να δώσουν και στους συναδέλφους µου της Πλειοψηφίας
την τροπολογία, γιατί µπορεί να την έχουν ξεχάσει; Να την η τρο-
πολογία. Είναι αυτή που ψηφίσατε και κάνετε ότι δεν θυµάστε,
γιατί ξέρετε για ποιους ήταν. Απεδείχθη. Άλλωστε είναι πολύ εύ-
κολη µία αίτηση καταθέσεως εγγράφων, για να δούµε ποιοι έκα-
ναν χρήση. Και γι’ αυτήν τη φορολογική ασυλία σε µεγαλο-
επιχειρηµατίες off shore εταιρειών µε την τροπολογία 1251/67 κα-
τέθεσαν και άλλοι συνάδελφοι. Σήµερα βρήκα της κ. Ραχήλ
Μακρή, την οποία, επίσης, θα σας καταθέσω. Θα σας καταθέσω,
όµως, και τις απαντήσεις, γιατί δεν προλαβαίνω. 

Μήπως να σας πω τώρα για µία µεγάλη υπόθεση που τη ζείτε,
την υπόθεση του Ελληνικού; 

Θα σας καταθέσω όλο αυτόν εδώ τον φάκελο. Αναφέρεται σε
πολύ γνωστό οίκο. Έχει και µικρό όνοµα και επώνυµο. Αναφέρε-
ται, λοιπόν, στην σύµβαση του ΤΑΙΠΕΔ για την αξιοποίηση του
Ελληνικού. Δεν ξέρει το όνοµά του ο κ. Σταµάτης; Για τον κ.
Λάτση είναι, τον Σπύρο Λάτση. Θα σας το καταθέσω. Έχουν γίνει
δεκάδες ερωτήσεις από το Χριστιανοδηµοκρατικό Κόµµα και ο
δε Πρωθυπουργός εσιώπα. Τι κι αν τον φώναζα κάθε πρωί εκεί
από το κανάλι «Ε», πριν µε κόψουν, τι κι αν τα λέω εδώ στη
Βουλή; Τίποτα! Έχει, όµως, τη δυνατότητα, απόψε, αύριο, να
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έρθει και να απαντήσει σε αυτά. Μέσα σε αυτά έχουν γίνει κατα-
γραφές από τις νεοδηµοκρατικές εφηµερίδες, από τη «ΔΗΜΟ-
ΚΡΑΤΙΑ» του κ. Γιάννη Φιλιππάκη, από την «ΑΞΙΑ», από τα
«ΠΑΡΑΠΟΛΙΤΙΚΑ» του κ. Κουρτάκη. Ελληνικό διαχρονικό σκάν-
δαλο: «Ο Λάτσης έδωσε σε καπάρο 300.000.000 ευρώ, όταν µόνο
οι ολυµπιακές εγκαταστάσεις που του δίνουν, κόστισαν
343.000.000 ευρώ», «ζηµιές 69.000.000 ευρώ µόνο για το 2013,
συνολικές υποχρεώσεις της τάξεως 700.000.000 ευρώ συσσώ-
ρευσαν οι 58 εκδοτικές επιχειρήσεις της χώρας.». Ακούτε;

Έχετε εσείς, εκδοτικές επιχειρήσεις, δει χρέη της εταιρείας
«ΑΛΟΥΜΙΝΙΟΝ» προς τη ΔΕΗ; Είναι 75 εκατοµµύρια ευρώ, αλλά
εσένα σου κόβουνε το ρεύµα για 10 και για 100 ευρώ! Και η
«αµαρτωλή» ΡΑΕ επιδοτεί µε 50 εκατοµµύρια το χρόνο την
«ΑΛΟΥΜΙΝΙΟΝ».

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Μεγαλοβιοµήχανος πουλάει στη ΔΕΗ ακριβά το ρεύµα που
αγοράζει από την ίδια τη ΔΕΗ φθηνά! Επίσης, σχετικά µε τη συµ-
φωνία «ΠΗΓΑΣΟΥ»-ΔΟΛ-«ALPHA» και το 33%. Πώς δανειοδο-
τούνται υπερχρεωµένες επιχειρήσεις οι οποίες στηρίζουν τις
µνηµονιακές πολιτικές; Έχουν ονόµατα αυτές.

Και «mega»-λα «δωράκια» της Κυβέρνησης στον µεγαλοεργο-
λάβο. Ο Υπουργός Οικονοµικών παρέτεινε τη σύµβαση, που έχει
υπογραφεί µεταξύ του Υπουργείου Οικονοµικών και της εται-
ρείας «Τηλέτυπος Ανώνυµη Εταιρεία Τηλεοπτικών Προγραµµά-
των» µε τον διακριτικό τίτλο «MEGA CHANNEL». 

Επίσης, η ρύθµιση κόκκινων δανείων ΔΟΛ – «ΠΗΓΑΣΟΥ». Το
µοντέλο «ΠΗΓΑΣΟΣ»-ΜΠΟΜΠΟΛΑΣ-ΔΟΛ-ΨΥΧΑΡΗΣ. Είναι ονό-
µατα αυτά. Είναι µια Κυβέρνηση που συγκαλύπτει τα εγκλήµατα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Συντοµεύετε,
κύριε συνάδελφε. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ: Εδώ υπάρχουν και οι δηλώσεις
του Γενικού Γραµµατέα Διαφάνειας. Σε ποιο κράτος θα γινόταν
αυτό;

Αυτή η ΔΕΗ, που λένε ότι είναι χρεοκοπηµένη, είναι αυτή που
έρχεται και δίνει τη Βεύη στον κ. Μπόµπολα και στον κ. Περι-
στέρη. Ποιος είναι µαζί µε τον κ. Περιστέρη;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Παρακαλώ, εάν
έχετε την καλοσύνη, ολοκληρώστε. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ: Θα ολοκληρώσω, κύριε Πρό-
εδρε. Έχετε δίκιο και ευχαριστώ για την ανοχή σας. Θα τα κατα-
θέσω όλα αυτά στα Πρακτικά. 

Για εκείνους που θέλουν πραγµατικά, δήθεν, να µάθουν την
αλήθεια, γιατί είναι και µερικοί που δεν θέλουν. «Ο έχων ώτα
ακούειν, ακουέτω» έλεγε, άλλωστε, ο Χριστός! Λες και δεν είχαν
όλοι αυτιά. Όλοι είχαν, αλλά κάποιοι δεν άκουγαν.

Κλείνω λοιπόν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε τα «ΠΑΡΑΠΟ-
ΛΙΤΙΚΑ». Αλήθεια, ο Διευθυντής του πρωθυπουργικού γραφείου,
Κώστας Μπούρας, γνωρίζει για τον επιχειρηµατία που επιδίδεται
στο σπορ των ολιγόωρων απαγωγών δηµοσιογράφων; Ποιος το
γράφει αυτό; Ο Γιάννης Κουρτάκης! Πού; Στην εφηµερίδα «ΠΑ-
ΡΑΠΟΛΙΤΙΚΑ», που είναι κυβερνητική. Και τι λέει; Ο εκδότης µιλάει
για ένα επαναλαµβανόµενο φαινόµενο από τον επιχειρηµατία, που
έχει κάνει σπορ τις επαναλαµβανόµενες, ολιγόωρες απαγωγές.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Παρακαλώ
κύριε Νικολόπουλε! Οµιλείτε πολύ παραπάνω απ’ όσο δικαιού-
στε.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ: Τελειώνω. Να ακούσει µόνο
αυτό ο ελληνικός λαός: Εξευτελίζει ο επιχειρηµατίας αυτός µε
την παραπάνω προκλητική συµπεριφορά του το κράτος, την Κυ-
βέρνηση, τους θεσµούς, τον Πρωθυπουργό και τους δήθεν αρ-
µόδιους των κρατικών υπηρεσιών!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Σας παρακαλώ
πάρα πολύ!

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ: Αυτή είναι η νέα Ελλάδα του
Αντώνη Σαµαρά και αυτό είναι το νέο ΠΑΣΟΚ που φέρνει ο κ. Σα-
µαράς. Πάντως, αυτή δεν είναι ούτε η Νέα Δηµοκρατία του
Κώστα Καραµανλή ούτε η Νέα Δηµοκρατία των ονείρων µας.
Γιατί, εάν εκείνος από αυτό το Βήµα είχε χειροτονήσει τον Σηµίτη

σε αρχιερέα της διαπλοκής, αξίως, πρέπει να φωνάξουµε όλοι
ότι έγινε οικουµενικός πατριάρχης της διαπλοκής ο κ. Σαµαράς
και ο κ. Βενιζέλος!

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Νικόλαος Νικολόπουλος κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Τι ευχαριστείτε;

Συγγνώµη πρέπει να ζητήσετε από τους συναδέλφους σας. Όχι
από εµένα. Εγώ έτσι και αλλιώς συγκεκριµένη ώρα θα είµαι εδώ.
Αλλά από αυτούς που δεν θα µιλήσουν πρέπει να ζητήσετε συγ-
γνώµη!

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΩΡΓΑΝΤΑΣ: Ο καθένας νοµίζει ότι είναι κάτοχος
της απόλυτης αλήθειας! 

ΜΑΡΙΑ ΑΝΤΩΝΙΟΥ: Οι ύβρεις στον Πρωθυπουργό δεν πρέπει
να επιτρέπονται, κύριε Πρόεδρε!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Εν πάση περι-
πτώσει, εάν θέλετε να σεβόµαστε τους συναδέλφους που περι-
µένουν, να τους σεβόµαστε. Όχι να µιλάµε τον διπλάσιο χρόνο!
Να κάνουµε µια υπέρβαση µισό λεπτό, ένα λεπτό το καταλα-
βαίνω!

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΩΡΓΑΝΤΑΣ: Είναι δηµοκρατική νοοτροπία αυτό;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ο κ. Αµανατίδης

έχει τον λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΑΝΑΤΙΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριοι Υπουργοί,

κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η συζήτηση για ψήφο εµπιστοσύ-
νης στην Κυβέρνηση είναι µια ακόµα κίνηση τακτικισµού του
πλέον αντικοινοβουλευτικού Πρωθυπουργού των νεότερων χρό-
νων, προσπαθώντας να εµφυσήσει πολιτικό οξυγόνο σε µια ψυ-
χορραγούσα Κυβέρνηση. Στο µεταξύ, άνθρωποι και αριθµοί
δυστυχούν στην Ελλάδα. 

Ενώ αυτό συµβαίνει, οι εγχώριοι θιασώτες του νεοφιλελευθε-
ρισµού επαναλαµβάνουν τη ρήση της πνευµατικής τους µητέ-
ρας, της αλήστου µνήµης Θάτσερ, «δεν υπάρχει εναλλακτική». 

Φυσικά, για ένα σύστηµα που προκρίνει την ευηµερία των διε-
θνών τραπεζών και βιοµηχανιών έναντι της ευηµερίας των αν-
θρώπων δεν υπάρχει εναλλακτική. 

Η προοδευτική εναλλακτική λύση στον νεοφιλελευθερισµό
µπορεί να επιτευχθεί µόνον από τα αριστερά πολιτικά σχήµατα
µε την κινητοποίηση της κοινωνίας των πολιτών. 

Αυτό δεν είναι ένα ουτοπικό επιχείρηµα για µια πολιτική από
τα κάτω, για την αντιµετώπιση των κυρίαρχων πολιτικών από τα
πάνω. 

Όπου και όταν ενεργοποιήθηκε η κοινωνία των πολιτών, προ-
οδευτικές ή δηµοκρατικές εναλλακτικές λύσεις έγινε δυνατόν να
ευηµερήσουν. Η Κυβέρνηση όµως, προτιµά τον λαό σε κατα-
στολή, υπνωτισµένο από µία έωλη υπόσχεση οικονοµικής ανά-
καµψης. 

Η λογική, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, της ανάκαµψης, ένα
σύνθετο και προσαρµοστικό νήµα στο ύφασµα της νεοφιλελεύ-
θερης µεταρρύθµισης, χρησιµοποιείται για να συσκοτίσει τη συ-
νενοχή τους σε αυτήν τη διαδικασία. Με τον τρόπο αυτό, ο
νεοφιλελευθερισµός υπονοµεύει εναλλακτικές απαντήσεις στην
κρίση, οι οποίες βέβαια επιδιώκονται ανέξοδα από το φαύλο
σχήµα κρίση-συσσώρευση-κρίση, που έχει καταστεί πρωταρχι-
κής σηµασίας στην καπιταλιστική κερδοσκοπία.

Σε αυτήν τη λογική εφαρµόζεται και η νεοφιλελεύθερη εξαπά-
τηση, µε τη θέση που παρουσιάζει τη δηµόσια εκπαίδευση, τόσο
ως πηγή κρίσης όσο και ως χώρο µιας οιονεί ρεαλιστικής µεταρ-
ρύθµισης, µε άξονα πάντοτε την ιδιωτικοποίηση. Η υποχρηµατο-
δότηση της δηµόσιας εκπαίδευσης και η κατάργηση δηµόσιων
παροχών ενισχύει την ιδιωτική εκπαίδευση και τα επιχειρηµατικά
συµφέροντα, µε αποτέλεσµα να επιβαρύνεται δραµατικά η ελλη-
νική οικογένεια. Η ιδιωτική εκπαίδευση παραδίδεται και η ίδια
στους νόµους της αγοράς, αλλά µε σκανδαλώδεις διατάξεις, που
µετατρέπουν το εκπαιδευτικό ίδρυµα σε καθαρή επιχείρηση.
Αποδοµούν τις εργασιακές σχέσεις των εκπαιδευτικών που ερ-
γάζονται εκεί και ανάγουν τον σχολάρχη σε υπέρτατο εργοδότη. 

Οι κυβερνήσεις των µνηµονίων προχώρησαν µε ζήλο στη µεί-
ωση των δαπανών για την παιδεία, έτσι ώστε έτσι, όπως ψηφί-
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στηκε στο µεσοπρόθεσµο, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, το 2018
να φτάσουµε σε παγκόσµια χαµηλά επίπεδα. Ενδεικτικά σας ανα-
φέρω ότι το 2014 ο προϋπολογισµός για την παιδεία ήταν
5.030.000.000 ευρώ, το 2015 προβλέπεται µείωση περίπου
200.000.000 και φθάνει στα 4.805.000.000 και για το 2018 ακού-
στε το ποσό: 4.308.000.000 ευρώ! 

Αντιλαµβάνεστε, λοιπόν, πως οι επιπτώσεις στο δηµόσιο σχο-
λείο θα είναι δραµατικές. Χαρακτηριστική, άλλωστε, είναι και η
χθεσινή δήλωση του Υπουργού Παιδείας κ. Λοβέρδου, ότι η αρχή
της φετινής σχολικής χρονιάς έγινε µε επάρκεια και όχι µε πλη-
ρότητα. Τι ωραίες λέξεις! Τι θα πει µε επάρκεια και όχι µε πλη-
ρότητα; Σηµαίνει χιλιάδες εκπαιδευτικές ώρες χαµένες. Σηµαίνει
συγχωνεύσεις, σηµαίνει χιλιάδες κενά στα σχολεία. Μία διαδικα-
σία σχολική που πολλοί ξέρουν ότι δεν µπορεί να αναπληρωθεί
µε κανέναν τρόπο. Αυτό είναι το αποτέλεσµα αυτής της πολιτι-
κής. 

Βέβαια, ο κύριος Υπουργός θα πρέπει να µην πατάει σε δύο
βάρκες. Θα πρέπει να µας πει: ή αλλάζει πολιτική και συγκρούε-
ται ή συνεχίζει έτσι όπως έχει πει την πολιτική των προκατόχων
του. Γι’ αυτό έκανε κι άλλωστε το Εθνικό Συµβούλιο Παιδείας. Αν
είναι έτσι, τότε δεν µπορεί να περηφανεύεται ότι φέρνει τοµές ή
κάτι καινούργιο στην παιδεία. Συνεχίζει την ίδια µνηµονιακή πο-
λιτική των προκατόχων του.

Τραγικοί, βέβαια, αποδέκτες όλης αυτής της κατάστασης είναι
οι µαθητές, που βιώνουν ένα επισφαλές και αβέβαιο κλίµα, που
γεννά στους ίδιους φόβο, υπαρξιακό πόνο και θυµό. Επιπλέον,
οι συγχωνεύσεις τµηµάτων και σχολικών µονάδων, οι µετακινή-
σεις, η διαθεσιµότητα του προσωπικού, οι δραστικές οικονοµικές
περικοπές, οι υπηρεσιακές µεταβολές των εκπαιδευτικών και γε-
νικά οι συντελούµενες αλλαγές, χάριν της λιτότητας, έχουν δια-
µορφώσει ένα κλίµα ανασφάλειας και αβεβαιότητας, το οποίο
διαπερνά σε βάθος, τουλάχιστον τη συναισθηµατική και ψυχο-
λογική διάθεση των εκπαιδευτικών.

Ο εκπαιδευτικός σήµερα καλείται να αντιµετωπίσει και να δια-
χειριστεί παιδαγωγικά όλες τις κοινωνικές και οικογενειακές δυσ-
λειτουργίες που βιώνει στη καθηµερινή βάση ο µαθητής, οι
συνέπειες των οποίων είναι δύσκολα διαχειρίσιµες, γιατί συνδέ-
ονται µε στέρηση, παραβατικότητα και κοινωνική απόκλιση και
αρκετές από αυτές απαιτούν εξειδικευµένη εκπαίδευση και επι-
µόρφωση. 

Η σχολική διαρροή αποτελεί µία νέα πραγµατικότητα, καθώς
πολλά παιδιά δεν µπορούν να πηγαίνουν στο σχολείο, τη στιγµή
που στο σπίτι τους δεν υπάρχουν πλέον ούτε τα αναγκαία µέσα
σίτισης και ένδυσής τους. Διαρροή δεν σηµαίνει απλά µια κατά-
σταση που απορρέει από την οικονοµική κρίση, αλλά και µία απο-
τυχία της εκπαίδευσης. Ανάµεσα στα αποτελέσµατα της κρίσης
τα σοβαρότερα, εκτός του βιοποριστικού, για τα παιδιά είναι η
αύξηση του άγχους, η αύξηση της βίας και η µείωση της επίδο-
σης στο σχολείο. 

Ως εκπαιδευτικός, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, γνωρίζω πολύ
καλά και τα προβλήµατα και τις αλλαγές που χρειάζονται αλλά
και την τεράστια καταστροφή που προκάλεσαν οι νεοφιλελεύθε-
ρες πολιτικές και ιδιαίτερα του µνηµονίου στην εκπαίδευση. Πι-
στεύουµε βαθιά στη δηµόσια δωρεάν παιδεία. Διότι, η
εκπαίδευση είναι δικαίωµα και όχι εµπόρευµα, για να αγοράζεται
και να πωλείται. Είµαστε αντίθετοι στις µετανεωτερικές αντιλή-
ψεις για την εκπαίδευση, που οδηγούν σε µεταρρυθµίσεις στα
σχολεία µε στόχο την εργαλειακή αξιοποίηση της γνώσης, για
την υπηρέτηση των αναγκών της αγοράς εργασίας, στο πλαίσιο,
όµως, της νεοφιλελεύθερης αντίληψης για την εκπαίδευση. 

Σε πείσµα των καιρών που ζούµε, οφείλουµε να προστατεύ-
σουµε το εκπαιδευτικό µας σύστηµα από τη στρέβλωση, τις οι-
κονοµικές πιέσεις και τους δηµοσιονοµικούς περιορισµούς. 

Η πολιτική µας πρόταση στην παιδεία εδράζεται στο δίπολο
αφ’ ενός δηµόσια δωρεάν εκπαίδευση, δηµοκρατική και µαζική
και αφ’ ετέρου ποιοτικά αναβαθµισµένη.

Όµως, απαραίτητα, οι οποιεσδήποτε αλλαγές στην παιδεία
χρειάζονται διάλογο και συµφωνία µε την εκπαιδευτική κοινότητα
και όλους τους εµπλεκόµενους φορείς. Οφείλουµε, λοιπόν, όχι
µόνο να ανατρέψουµε αυτήν τη συγκυβέρνηση, αλλά και να
εφαρµόσουµε µία νέα εκπαιδευτική πολιτική, που θα επενδύσει

στην εκπαίδευση, για µία κοινωνία καµωµένη µε τα ιδανικά του
ανθρωπισµού και για ένα µέλλον αξιοπρέπειας και ίσων ευκαι-
ριών για όλους. Άµεσα χρειάζεται η κατάργηση των µνηµονιακών
νόµων που αφορούν την παιδεία και η στήριξη των παιδιών και
των οικογενειών τους, που στην Ελλάδα του 2014 υποσιτίζονται.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, το νεοφιλελεύθερο πείραµα έχει
αποτύχει. Ο νεοφιλελευθερισµός και ο φονταµενταλισµός της
ελεύθερης αγοράς σαν οικονοµικό του παράγωγο έχουν αποκα-
λυφθεί ως προσωπική απληστία επενδυµένη µε οικονοµική φιλο-
σοφία και εναπόκειται πλέον στην Αριστερά να διαφυλάξει την
οικονοµία από τον κανιβαλισµό των αγορών.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Η προσκόλληση, όµως, του κ. Σαµαρά σε νοοτροπίες των Λου-

δοβίκων περασµένων αιώνων, όπως και ο χωρισµός σε καλούς
και κακούς Έλληνες του κ. Βορίδη που ακούσαµε, η τυφλή κυ-
βερνητική αλαζονεία και τα φληναφήµατα των κόκκινων γραµµών
στις διαπραγµατεύσεις µε τους δανειστές αδυνατούν να γυρί-
σουν το ποτάµι πίσω, ενώ αποδεικνύουν το «προ της συντριβής
ηγείται ύβρις, προ δε της πτώσεως υπερηφάνεια». 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η εντιµότερη επιλογή αυτής της
Κυβέρνησης για να σας απαλλάξει και από τα διλήµµατα της
ψήφου εµπιστοσύνης, θα ήταν να παραιτηθεί, µιας και δεν πι-
στεύει ούτε η ίδια στην αποτελεσµατικότητά της. Ο βυζαντινός
µανδάτωρ ρωτά τώρα τους κυβερνώντες: «Ετοιµοθάνατοι ουδέ
των ψυχών υµών φείδεσθε;».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αρνούµαστε την ψήφο εµπιστο-
σύνης προς την Κυβέρνηση και ανοίγουµε ένα παράθυρο ελπί-
δας στον ελληνικό λαό που ταλαιπωρείται µε τη σισύφειο βάσανο
του µνηµονίου.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ο κ. Τριαντά-
φυλλος, Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ, έχει τον λόγο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, συζητούµε σή-
µερα την πρόταση εµπιστοσύνης. Η λέξη εµπιστοσύνη είναι η
κεντρική λέξη που κυριαρχεί στη συζήτηση εχθές, σήµερα και
αύριο. Πολλοί από εµάς είπαµε ότι πρέπει, επιτέλους, να δεί-
ξουµε εµπιστοσύνη στη χώρα. Πρέπει, δηλαδή, να δώσουµε εµ-
πιστοσύνη για τη χώρα µας, για την κοινωνία µας.

Όµως, θα έλεγα ότι είναι η στιγµή και ο καιρός η εµπιστοσύνη
να επανέλθει στις σχέσεις µεταξύ πολιτικών και πολιτών. Αυτό
σηµαίνει ότι δεν µπορεί, απ’ όποια θέση κι αν βρίσκεται οποιοδή-
ποτε πολιτικό κόµµα και οποιοσδήποτε εκπρόσωπος, να ψεύδε-
ται ή να λαϊκίζει, δηλαδή να δηµιουργεί µία άλλη, εικονική
πραγµατικότητα. Αυτό θίγει όχι µόνο τον ίδιο, όταν βρίσκεται στη
θέση να λαϊκίζει, αλλά το σύνολο του πολιτικού κόσµου, όταν βρί-
σκεται η χώρα, η ελληνική κοινωνία και ο κάθε πολίτης ξεχωριστά
σ’ αυτήν τη δύσκολη στενωπό.

Πρέπει, λοιπόν, να έχουµε µέτωπο για την εµπιστοσύνη, µέ-
τωπο ενάντια στον λαϊκισµό που µας φέρνει πίσω, έναν ανέξοδο
και αδιέξοδο λαϊκισµό, που δηµιουργεί µία εικονική πραγµατικό-
τητα, που αποκρύπτει τα πραγµατικά διλήµµατα και τα πραγµα-
τικά δεδοµένα από τον πολίτη και που σκιαγραφεί µία άλλη
λογική, η οποία όµως δεν στηρίζεται σε ρεαλιστική βάση ούτε
στα σηµερινά δεδοµένα.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, σήµερα η χώρα πετυχαίνει στό-
χους. Ναι, πετυχαίνει να προχωρά µπροστά. Ναι, πετυχαίνει να
ανακτά την εµπιστοσύνη των εταίρων µας και την αξιοπιστία στο
εξωτερικό. Σήµερα, ναι, η χώρα έχει τη δυνατότητα να µιλά µε
έναν διαφορετικό τρόπο, έναν τρόπο που είναι αξιόπιστος και
υπερήφανος. Έχει τη δυνατότητα, όταν βάζει στόχους, αυτοί οι
στόχοι να επιτυγχάνονται και µ’ αυτόν τον τρόπο να µπορεί και ο
διεθνής συνοµιλητής κάθε φορά να µας λαµβάνει υπ’ όψιν. 

Τι λέει, όµως, ο λαϊκιστής, όταν η χώρα πετυχαίνει τους στό-
χους της; Ο λαϊκιστής λέει το εξής: «Η χώρα πετυχαίνει τους στό-
χους της. Εσύ, όµως, το βλέπεις στην πραγµατική σου ζωή;».
Ξέρετε τι µου θυµίζει αυτή η φράση; Μου θυµίζει τη φράση που

98 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



χρησιµοποιούσαν οι αντιβενιζελικοί λίγο πριν από τη Μικρασια-
τική Καταστροφή, όταν η χώρα σύρθηκε σε εκείνες τις µοιραίες
εκλογές.

Τότε οι αντιβενιζελικοί γυρνούσαν τα χωριά –το λέει η ιστορία
µας αυτό και καλό είναι να διδασκόµαστε από την ιστορία- και
έλεγαν «ναι, ο Βενιζέλος διπλασίασε τη χώρα. Το χωράφι σου το
διπλασίασε; Το είδες, δηλαδή, εσύ στην πραγµατική σου ζωή;». 

Η χώρα πετυχαίνει στόχους και οι στόχοι της είναι σηµαντικοί
για όλους µαζί και για τον καθένα χωριστά, γιατί, αν δεν µπορέ-
σουµε να επιτύχουµε τους δηµοσιονοµικούς µας στόχους, αν δεν
µπορέσουµε να επιτύχουµε να είµαστε µία χώρα φιλική στις
επενδύσεις, τότε, όχι το Ακαθάριστο Εθνικό µας Προϊόν, δηλαδή
ο πλούτος που παράγει αυτή η χώρα, θα µειώνεται συνεχώς.
Όµως, σήµερα, ναι, το Ακαθάριστο Εθνικό Προϊόν αυξάνεται! 

Με αυτόν τον τρόπο µπορούν να δηµιουργηθούν δουλειές και
όταν δηµιουργούνται δουλειές, αυτός ο οποίος κερδίζει είναι ο
πολίτης. Δεν είναι ούτε η επιχείρηση ούτε το κράτος ούτε οι αριθ-
µοί. Ο πολίτης κερδίζει. Αυτό είναι το ζητούµενο και αυτό πρέπει
να αντιµετωπίσουµε. 

Πού είµαστε, όµως, σήµερα; Βρισκόµαστε σε µια γειτονιά,
όπου όλα είναι οµαλά και η µόνη εξαίρεση είναι η Ελλάδα; Βρι-
σκόµαστε σε µια γειτονιά, όπου οι συνθήκες είναι οµαλές, όλα
είναι ρόδινα και στην Ελλάδα αντιµετωπίζει ο πολίτης προβλή-
µατα; 

Θα πω τέσσερις περιπτώσεις της γειτονιάς µας.
Πρώτο παράδειγµα είναι η Βουλγαρία. Σε έναν χρόνο και τρεις

µήνες έχουν κάνει δύο φορές εκλογές. Κατέρρευσε η Κυβέρ-
νηση υπό το βάρος των κοινωνικών προβληµάτων. 

Δεύτερο παράδειγµα είναι η Ουκρανία. Είναι γνωστά τα προ-
βλήµατα εκεί. Είναι γνωστό ότι πάνε µέσα στον µήνα ξανά σε
εκλογές, δυστυχώς, µε συνθήκες πάρα πολύ δύσκολες για τους
πολίτες. 

Διπλανό παράδειγµα είναι η Τουρκία. Μέσα σε δύο µέρες θρη-
νεί είκοσι νεκρούς σε διαδηλώσεις. 

Άλλο παράδειγµα είναι η Συρία, όπου υπάρχουν σοβαρά ζη-
τήµατα και υπάρχουν προσφυγικές ροές, τις οποίες υποδεχόµα-
στε εµείς. 

Παράδειγµα από τον Νότο είναι η Αίγυπτος. Σε αυτήν την πε-
ριοχή είµαστε. 

Ποιο είναι το διακύβευµα για εµάς; Είναι το να διατηρήσουµε
µία σταθερή ευρωπαϊκή πορεία, γιατί εµείς –ναι!- είµαστε σε
αυτήν την περιοχή, όµως, ο στόχος µας είναι να είµαστε στον πυ-
ρήνα της Ευρωπαϊκής Ένωσης, να λειτουργούµε µε υπευθυνό-
τητα και ο λόγος της χώρας να ακούγεται σε όλα τα διεθνή fora,
να ακούγεται πιο πολύ από το ΑΕΠ της, πιο πολύ από τον πλη-
θυσµό εντός της χώρας, γιατί η ελληνική αξία είναι αυτή η οποία
µετράει. Ναι, είµαστε στην πιο δύσκολη περιοχή του πλανήτη
στην παρούσα φάση και η χώρα µπορεί να σταθεί δυνατά στα
πόδια της ξανά! 

Για να σταθούµε, όµως, ξανά µετά από αυτήν τη διαδικασία
εδώ και την επόµενη που θα ακολουθήσει, πρέπει να γίνει σαφές
ποιο είναι το σχέδιο και πού πηγαίνουµε, γιατί ο πολίτης έχει µία
χρυσή ευκαιρία: Αντί να ακούει τις στείρες αντιπολιτεύσεις, αντί
να ακούει λογικές που δεν τον αγγίζουν, να µπορέσει να δει ποιο
είναι το σχέδιο για τη χώρα και ποιο είναι το σχέδιο για την ελλη-
νική κοινωνία. 

Είναι προτεραιότητα να υπάρξει αντιµετώπιση της υπερχρέω-
σης σε νοικοκυριά και επιχειρήσεις. Είναι προτεραιότητα να αρχί-
σει σταδιακά να µειώνεται η υπερφορολόγηση και είναι προτε-
ραιότητα να µπορέσουµε να επιτύχουµε σε ευρωπαϊκό επίπεδο -
όχι σε εθνικό- την ευρωπαϊκή τραπεζική ένωση, η οποία θα δηµι-
ουργήσει συνθήκες ροής χρήµατος στις τράπεζες, προκειµένου
να δανειστούν οι µικροµεσαίες επιχειρήσεις. 

Με αυτόν τον τρόπο, µπορεί να έρθει η ανάπτυξη, µπορεί να
έρθει η ρευστότητα, µπορούν να δηµιουργηθούν θέσεις εργα-
σίας και µε συγκεκριµένες στοχεύσεις που πρέπει να έχει η χώρα
στο πλαίσιο ενός εθνικού σχεδίου ανασυγκρότησης που προφα-
νώς στηρίζεται κυρίως στον τουρισµό. 

Στόχος ήταν -και ξεπεράστηκε- να έχουµε µεγάλη αύξηση του-
ριστών φέτος, τη φετινή χρονιά. Τον ξεπεράσαµε αυτόν τον
στόχο. Πετυχαίνουµε στόχους που έχουν αποτελέσµατα. 

Ο τουρισµός πρέπει να είναι προτεραιότητα για τη χώρα. Προ-
ϋποθέτει, όµως, αυτό να υπάρχει µία κοινωνική ειρήνη και κοινω-
νική σταθερότητα στη χώρα. Εποµένως πρέπει να αυξήσουµε τις
δυνατότητες που έχουµε σε αφίξεις τουριστών, να αναπτύξουµε
τις µικροµεσαίες µας επιχειρήσεις. 

(Στο σηµείο αυτό χτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτού)

Θα χρειαστώ ένα λεπτό ακόµη, κύριε Πρόεδρε. 
Πρέπει να µπορέσουµε µε έξυπνες και καινοτόµες επιχειρή-

σεις να τραβήξουµε εισοδήµατα, να δηµιουργήσουµε πόρους.
Είναι αυτό που έχουµε πει πολλές φορές. Δυστυχώς, η Αντιπολί-
τευση ποτέ εδώ µέσα δεν συναίνεσε σε κανένα νοµοσχέδιο που
προσθέτει πόρους στη χώρα, πόρους που έχουµε ανάγκη, για
να αυξήσουµε το ΑΕΠ µας και να δηµιουργήσουµε θέσεις εργα-
σίας. 

Στον πρωτογενή τοµέα, στον οποίο γίνονται γρήγορα βήµατα,
πρέπει να ολοκληρώσουµε τις έξυπνες, τις καινοτόµες επιχειρή-
σεις µας, τους καινοτόµους νέους αγρότες. Βεβαίως, αυτό που
έχω πει πολλές φορές µέσα στην Αίθουσα είναι ότι πρέπει να δη-
µιουργηθεί επιτέλους το σχέδιο για την Ελλάδα της δηµιουργι-
κότητας. Κάθε Έλληνας, δηλαδή, πρέπει να έχει τη δυνατότητα
να αξιοποιεί το δικό του ταλέντο και η ελληνική κοινωνία να µπο-
ρεί να κερδίζει από το ταλέντο καθενός από εµάς. 

Με αυτόν τον τρόπο µπορεί να διοχετευτούν στην οικονοµία
πολλές παραγωγικές και δυναµικές οµάδες πληθυσµού, που σή-
µερα είναι στο κοµµάτι της ανεργίας. 

Κλείνω λέγοντας το εξής: Είµαστε εδώ και στεκόµαστε όρθιοι
µετά από πολύ δύσκολα πέντε χρόνια. Στην αρχή ήµασταν µόνοι
µας. Ήταν µόνοι τους οι Βουλευτές του 2009-2012 του ΠΑΣΟΚ.
Σήµερα είναι µε τη Νέα Δηµοκρατία, πριν ήταν µε τη ΔΗΜΑΡ. Εί-
µαστε εδώ, όµως, και σιγά σιγά καταλαβαίνει και ο πολίτης που
µας ακούει ότι δεν υπάρχουν εύκολες λύσεις στον λαϊκισµό. Δεν
υπάρχουν οι εύκολες λύσεις του λαϊκισµού. Δεν υπάρχουν οι εύ-
κολες λύσεις που κάποιοι τις έχουν υποσχεθεί από το παρελθόν. 

Η δυσκολία της στιγµής είναι αυτή που πρέπει να αντιµετωπι-
στεί, αλλά δεν είναι η εποχή της ευκολίας. Είναι εποχή των δύ-
σκολων αποφάσεων. Είναι η εποχή της εµπιστοσύνης ξανά στις
προοδευτικές πολιτικές δυνάµεις του τόπου. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες της Νέας Δηµοκρατίας και

του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κυρίες και κύ-

ριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη
συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία,
αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας
«ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία
του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βου-
λής, σαράντα τρεις µαθητές και µαθήτριες και τρεις εκπαιδευτι-
κοί συνοδοί τους από το 3ο Δηµοτικό Σχολείο Άργους. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο έχει τώρα ο κ. Ζησιµόπουλος από τη Χρυσή Αυγή. 
ΠΟΛΥΒΙΟΣ ΖΗΣΙΜΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Σε παλαιότερες οµιλίες που έχουν γίνει από αυτό εδώ το Βήµα,

έχουµε αναφερθεί σαν κόµµα στην ιστορία της ελληνικής αµυν-
τικής βιοµηχανίας και στη συµβολή της αµυντικής βιοµηχανίας
στη διατήρηση της εδαφικής ακεραιότητας. 

Τα «Ελληνικά Αµυντικά Συστήµατα» είναι η µοναδική ελληνική
αµυντική βιοµηχανία παραγωγής πυροµαχικών, φορητών όπλων
και οπλικών συστηµάτων. Η «Ελληνική Βιοµηχανία Οχηµάτων»
είναι η µοναδική ελληνική εταιρεία παραγωγής και συναρµολό-
γησης στρατιωτικών ελαφρών και βαρέων οχηµάτων όλων των
τύπων. Η «Ελληνική Αεροδιαστηµική Βιοµηχανία» είναι η µονα-
δική ελληνική εταιρεία συντήρησης πολεµικών αεροσκαφών. 

Επειδή αποτελεί κοινό τόπο η αµφισβήτηση της εδαφικής µας
ακεραιότητας από όµορα κράτη και προφανώς η στρατιωτική εµ-
πλοκή µας σε θερµό επεισόδιο κάθε άλλο παρά αποτελεί ακραίο
σενάριο, επειδή, επιβάλλεται να έχουµε ως χώρα τη στοιχειώδη
δυνατότητα αυξηµένης αµυντικής θωράκισης, µέρος της οποίας
αποτελούν τα φορητά όπλα, τα οπλικά συστήµατα, τα πυροµα-
χικά και προφανώς τα άρµατα µάχης, τα πολεµικά αεροσκάφη
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και τα πολεµικά πλοία, η διατήρηση σε υψηλή ετοιµότητα των
Ενόπλων Δυνάµεων και ο εθνικός τους έλεγχος αποτελεί ύψιστη
εθνική υποχρέωση. Οτιδήποτε άλλο είναι επιεικώς ύποπτο, αν
δεν αγγίζει τα όρια της προδοσίας. 

Ουδείς µπορεί να διανοηθεί ότι δύναται να διεξαχθούν πολε-
µικές επιχειρήσεις σε βάθος χρόνου χωρίς την ύπαρξη εθνικών
πολεµικών βιοµηχανιών. Ουδείς αντίπαλος που σε επιβουλεύε-
ται, θα σε πάρει σοβαρά υπ’ όψιν του, εάν δεν έχεις σοβαρή υπο-
δοµή πολεµικής βιοµηχανίας, εκτός και θέλεις να άγεσαι και να
φέρεσαι από τους εξωτερικούς παράγοντες. 

Δεν υπάρχει Αµυντική Βιοµηχανία ανά τον κόσµο που πρωτί-
στως να µην είναι προσηλωµένη –εξαρτηµένη, θα έλεγε κάποιος-
στην κάλυψη των αναγκών των εθνικών Ενόπλων Δυνάµεων. Συ-
ναντάµε εδώ το εξής παράδοξο στη χώρα µας, να ζητείται η απε-
ξάρτηση της αµυντικής βιοµηχανίας απ’ την εσωτερική ζήτηση,
που κυρίως εκφράζεται από τις ανάγκες του Υπουργείου Εθνικής
Άµυνας, των Ενόπλων Δυνάµεων και των Σωµάτων Ασφαλείας
και να αναζητείται η βιωσιµότητά της µέσω αύξησης της διε-
θνούς της παρουσίας -παραδείγµατος χάριν, των εξαγωγών- αντί
να αναζητείται και να επιζητείται η αύξηση του µεριδίου συµµε-
τοχής των εθνικών εταιρειών στα εξοπλιστικά προγράµµατα και
γενικότερα στις προµήθειες των Ενόπλων Δυνάµεων. Ποια ξένη
χώρα, πέραν των άλλων παραµέτρων, θα ενδιαφερθεί να αγορά-
σει ελληνικό πολεµικό υλικό παραγωγής ελληνικής εταιρείας το
οποίο δεν έχουν  προµηθευτεί οι ελληνικές Ένοπλες Δυνάµεις;

Όσοι, λοιπόν, διατείνονται ότι δεν χρειαζόµαστε ως χώρα και
ως έθνος αµυντική βιοµηχανία υπό εθνικό έλεγχο, ή είναι πολύ
ηλίθιοι ή πράκτορες ξένων συµφερόντων που σκοπό, βέβαια,
έχουν να οδηγήσουν τη χώρα στρατηγικά σε µειονεκτική θέση,
µε στόχο απεµπόληση κυριαρχικών µας δικαιωµάτων, όταν, µά-
λιστα, ο σηµερινός Τούρκος Πρόεδρος, τέως Πρωθυπουργός,
αποφάσισε να ενισχυθεί η πολεµική βιοµηχανία της χώρας του
και να είναι σε θέση ως το 2023 να παράγει το σύνολο των οπλι-
κών συστηµάτων που χρειάζονται οι ένοπλες δυνάµεις της Τουρ-
κίας. 

Ας πούµε, λοιπόν, πως η Ελλάδα εµπλέκεται σε µια στρατιω-
τική σύρραξη. Ο χρόνος µιας σύρραξης δεν µπορεί να προβλε-
φθεί, όπως και ο χρόνος διάρκειάς της. Αυτό τι σηµαίνει σε
πρακτικό επίπεδο; Πυροµαχικά και εκατοντάδες ανταλλακτικά
κάθε τύπου από πέλµατα ερπυστριών, µέχρι κάννες όπλων και
πυροβόλων και ανταλλακτικά αεροσκαφών.

Η λογιστική υποστήριξη αποτελεί θεµελιώδες και δοµικό συ-
στατικό για την πορεία των επιχειρήσεων των Ενόπλων Δυνά-
µεων. Λόγω έλλειψης ανταλλακτικών και πυροµαχικών ακόµα κι
αν ένα στράτευµα θριαµβεύει αρχικά, µπορεί τελικά να ηττηθεί. 

Χαρακτηριστικό παράδειγµα το πώς µπορεί µια χώρα µε αµυν-
τική βιοµηχανία, αλλά όχι επαρκώς παραγωγική, να βρεθεί σε
µειονεκτική θέση είναι αυτό του αραβοϊσραηλινού πολέµου του
Γιοµ Κιπούρ το 1973. Μην ξεχνάµε άλλωστε ότι στους δύο πρώ-
τους πολέµους της απελευθέρωσης –όπως το χαρακτηρίζουν,
τουλάχιστον, οι ισραηλινοί- και των έξι ηµέρων, το στρατηγικό
πλεονέκτηµα του αιφνιδιασµού το είχαν οι Ισραηλινές ένοπλες
δυνάµεις και όχι οι αντίπαλοί τους. Όταν στον πόλεµο του Γιοµ
Κιπούρ το στρατηγικό πλεονέκτηµα του αιφνιδιασµού άλλαξε
πλευρά, δηλαδή το είχαν οι αντίπαλοί τους, οι ισραηλινές ένο-
πλες δυνάµεις, αν δεν είχαν την αµέριστη και συνεχή βοήθεια
των Ηνωµένων Πολιτειών για να τους αποστέλλουν πυροµαχικά
και ανταλλακτικά, θα είχαν ηττηθεί κατά κράτος. 

Το πρώτο συµπέρασµα, λοιπόν, που έβγαλαν οι Ισραηλινοί
στρατηγοί µε το πέρας του πολέµου ήταν η άµεση ανάγκη ανα-
διοργάνωσης αµυντικής βιοµηχανίας, που θα παρείχε αφ’ ενός
συνεχή ροή πυροµαχικών και ανταλλακτικών κι αφ’ ετέρου θα
παρήγαγε τα δικά της οπλικά συστήµατα σε µεγάλους αριθµούς.

Ποιο ήταν το αποτέλεσµα; Η ισραηλινή αµυντική βιοµηχανία
θεωρείται σήµερα µια από τις κορυφαίες στον κόσµο. Το οξύ-
µωρο και συνάµα απογοητευτικό είναι πως η Ελλάδα έχει αυτά
τα παραδείγµατα δίπλα της, στη γειτονιά της και αντί να πάρει
τα µαθήµατά της και να προχωρήσει στη διατήρηση και ανά-
πτυξη της δικής της αµυντικής βιοµηχανίας, έκανε ακριβώς το
αντίθετο µε τους ιθύνοντες να νοµίζουν πως βρισκόµαστε στην
Ελβετία. 

Κανείς δεν λέει πως δεν έγιναν λάθη µε τις κρατικές αµυντικές
βιοµηχανίες ούτε πως δεν χάθηκαν πολλά χρήµατα! Όµως το ξε-
πούληµα και το κλείσιµο δεν είναι λύση. Λύση είναι η αναδιάρ-
θρωση, ο εξορθολογισµός και η χάραξη µιας νέας πορείας που
θα τις καταστήσει αποτελεσµατικότερες και µη ζηµιογόνες αρ-
χικά για να ακολουθήσει και το επόµενο στάδιο που θα είναι οι
επικερδείς εξαγωγές. 

Ας αφιερώσουµε σε αυτό το σηµείο στις οικονοµικές διάνοιες
αυτής της χώρας δύο αποσπάσµατα από δύο κορυφαίους οικο-
νοµολόγους όλων των εποχών που σίγουρα δεν ήταν εθνικιστές.
«Η άµυνα είναι κάτι πιο σηµαντικό από την αφθονία», Άνταµ Σµιθ
«An inquiry into the nature and the causes of the wealth of na-
tions». «Η δύναµη έχει πολύ µεγαλύτερη σηµασία από τον
πλούτο, γιατί το αντίθετο της δύναµης, δηλαδή η αδυναµία, οδη-
γεί στην παράδοση όλων όσων κατέχουµε, όχι µόνο του πλούτου
που έχουµε αποκτήσει αλλά και των παραγωγικών µας ικανοτή-
των, του πολιτισµού µας, της ελευθερίας µας, ακόµα και της
εθνικής µας ανεξαρτησίας στα χέρια εκείνων που είναι ισχυρό-
τεροί µας», Φρίντριχ Λιστ «Τα εθνικά συστήµατα και η πολιτική
οικονοµία». 

Τα οφέλη για την οικονοµία της χώρας και τις Ένοπλες Δυνά-
µεις από την ενεργό συµµετοχή των ελληνικών αµυντικών βιοµη-
χανιών στα εξοπλιστικά προγράµµατα είναι πολλαπλά: Περιορί-
ζεται η εκροή πόρων,  εξασφαλίζεται η οικονοµική ανάπτυξη, απα-
σχολείται εξειδικευµένο προσωπικό, αυξάνονται οι ειδικευµένες
θέσεις εργασίας, ενώ αποκτά αυτοδυναµία η αµυντική βιοµηχανία.
Παράλληλα, οι Ένοπλες Δυνάµεις, απεξαρτώνται κατά ένα µεγάλο
ποσοστό από τους ξένους προµηθευτές, βασίζονται σε εγχώρια
τεχνογνωσία και τεχνική υποστήριξη, µε συνέπεια ο χρόνος επι-
σκευών να είναι µικρότερος και τέλος η επέµβαση της ελληνικής
βιοµηχανίας σε περίπτωση έκτακτης ανάγκης ή κρίσιµης κατάστα-
σης να είναι άµεση. 

Η εφαρµογή των ανωτέρω, σε συνδυασµό µε την ίση µεταχεί-
ριση µεταξύ ιδιωτικών και κρατικών βιοµηχανιών στο πλαίσιο του
υγιούς και θεµιτού ανταγωνισµού συµβάλλει αφ’ ενός στην αµυν-
τική θωράκιση και οικονοµική τόνωση της χώρας και αφ’ ετέρου
θα προσφέρει τη δυνατότητα στις ίδιες βιοµηχανίες, συνεργαζό-
µενες µε σηµαντικούς διεθνείς αµυντικούς οίκους σε νέα και σύγ-
χρονα οπλικά συστήµατα, να διεκδικήσουν σηµαντικό µερίδιο όχι
µόνο των εγχώριων αλλά και των διεθνών εξοπλιστικών προγραµ-
µάτων.

Χαρακτηριστικά αναφέρω ότι από το 2006 που ξεκίνησε η απα-
ξίωση έχει χαθεί το 75% των θέσεων απασχόλησης στον τοµέα
αυτό της οικονοµίας χωρίς να υπολογίζουµε την πολύ σοβαρή
απώλεια τεχνογνωσίας. Επίσης, έχουν απολεσθεί µη υπολογίσι-
µες θέσεις εργασίας και στις δορυφορικές προς την αµυντική
βιοµηχανία επιχειρήσεις. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Σε ένα λεπτό τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Σε µια εποχή που η Κυβέρνηση αποφασίζει το κλείσιµο της ελ-

ληνικής Αµυντικής Βιοµηχανίας, η Χρυσή Αυγή έχει σχέδιο για
ουσιαστική επανάσταση στη φιλοσοφία των αµυντικών προµη-
θειών και στρατηγικό σχεδιασµό µε σκοπό η αµυντική βιοµηχανία
να αποτελέσει επένδυση για την ασφάλεια της χώρας και πηγή
απασχόλησης στον ελληνικό λαό.

Απαντώντας σε αυτό που είπε ο κ. Βορίδης ότι το κέρδος είναι
η κινητήρια δύναµη στην ελεύθερη αγορά, κανείς προφανώς δεν
µπορεί να διαφωνήσει. Υπάρχουν, όµως, νευραλγικές βιοµηχα-
νίες και οργανισµοί που πρέπει να παραµένουν στον κρατικό
έλεγχο. Εάν αυτό δεν είναι κατανοητό, τότε είµαι αναγκασµένος
να του αφιερώσω, παραλλαγµένο, τον τίτλο ενός από τα πιο δη-
µοφιλή βιβλία της ελληνικής αγοράς τα δύο τελευταία χρόνια:
«Είναι η Αµυντική Βιοµηχανία, ηλίθιε».

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Τον λόγο έχει ο

κ. Σαµπαζιώτης.
Ορίστε, κύριε συνάδελφε.
ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΣΑΜΠΑΖΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πριν από δύο

χρόνια, στη χειρότερη στιγµή που γνώρισε η χώρα µας τις τε-
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λευταίες δεκαετίες, αναλάβαµε µαζί µε το ΠΑΣΟΚ και τη ΔΗΜΑΡ
τη διακυβέρνηση της χώρας υποσχόµενοι δύο πράγµατα: Πρώ-
τον, να µην επιτρέψουµε µε τίποτα η χώρα µας να διακινδυνέψει
να βγει από το Ευρώ και, δεύτερον ότι θα βγάλουµε τη χώρα µας
το συντοµότερο δυνατόν από την κρίση και τα µνηµόνια.

Την πρώτη µας υπόσχεση, ήδη, την πραγµατοποιήσαµε. Εάν,
κύριοι συνάδελφοι, είχαµε φύγει από το Ευρώ, αν είχαν καταρ-
ρεύσει οι τράπεζες, όλοι εµείς θα είχαµε ζήσει µια νέα µικρασια-
τική καταστροφή. Σήµερα πια κανείς δεν µιλάει για έξοδο της
χώρας από το Ευρώ.

Σε ό,τι αφορά τη δεύτερη υπόσχεσή µας είµαστε προ των
πυλών να την πραγµατοποιήσουµε και αυτή. Είχαµε βλέπετε, κυ-
ρίες και κύριοι συνάδελφοι, δύο επιλογές! Ή να πάρουµε την ανη-
φόρα ή να πέσουµε στον γκρεµό. Εµείς διαλέξαµε να πάρουµε
την ανηφόρα. Καταφέραµε, όµως, µε τις θυσίες του λαού µας και
βάλαµε τα θεµέλια της ανάπτυξης στην οικονοµία, βγάλαµε πρω-
τογενή πλεονάσµατα πολύ νωρίτερα από ό,τι προέβλεπε το πρό-
γραµµα, βγήκαµε στις αγορές δύο χρόνια νωρίτερα από ό,τι
προέβλεπε το πρόγραµµα και τώρα έχει ανοίξει ο δρόµος της εξό-
δου από το µνηµόνιο νωρίτερα από ό,τι προβλεπόταν. Ήδη στο
τέλος του χρόνου προχωράµε σε αυτή τη διαδικασία, ενώ οι προ-
βλέψεις ήταν για τις αρχές του 2016. Βήµα – βήµα, λοιπόν, η χώρα
βγαίνει από την κρίση. Βήµα – βήµα ανακτά την αξιοπρέπεια της,
την αξιοπιστία της και την ανεξαρτησία της.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, παρακολουθώντας την κοινο-
βουλευτική συζήτηση αυτές τις δύο µέρες βλέπουµε πραγµατικά
τη σύγκρουση ανάµεσα στο καινούργιο που γεννήθηκε και στο
παλιό που αντιστέκεται µε τις εµµονές του, τα κωλύµατά του, τις
κακές συνήθειες του, αλλά και την πεισµατική του επιµονή σε ό,τι
απέτυχε, σε ό,τι χρεοκόπησε, σε ό,τι έχει εγκαταλειφθεί από όλο
τον κόσµο σε όλο τον κόσµο. 

Τον τελευταίο καιρό είµαστε µάρτυρες µιας ακατάσχετης πα-
ροχολογίας από την πλευρά του ΣΥΡΙΖΑ. Μόνο ανάσταση νε-
κρών δεν υπεσχέθη ο κ. Τσίπρας, από τη Θεσσαλονίκη. Ο κ.
Τσίπρας, έχει υποσχεθεί στον εαυτό του να βγει Πρωθυπουργός
και για να το πετύχει αυτό, υπόσχεται στον λαό µας τα πάντα και
τίποτα. 

Κύριοι συνάδελφοι, όµως, η λογική του «πάρε κόσµε» ίσως
είναι πιο επικίνδυνη από το «τα λεφτά υπάρχουν». Πάρε κόσµε,
δηλαδή, χρήµα από αυτό που δεν έχουµε; Για το πού θα βρεθούν
τα λεφτά, µην ανησυχείτε. Ο ΣΥΡΙΖΑ έχει τη µαγική συνταγή που
την ψάχνουν δεκαετίες τώρα οικονοµολόγοι και πολιτικοί: Φορο-
λόγηση των µεγάλων εισοδηµάτων, της ακίνητης περιουσίας,
των µεγάλων επιχειρήσεων, των εφοπλιστών, διεκδίκηση του
γερµανικού κατοχικού δανείου και βεβαίως κρατικοποίηση των
τραπεζών. Προφανώς ο ΣΥΡΙΖΑ έχει βρει τη µηχανή που βγάζει
χρήµα. Ας λένε ό,τι θέλουν οι διάφοροι οικονοµολόγοι, οι «ατσί-
δες» της αριστεράς σκέψης λύνουν τα προβλήµατα στο άψε-
σβήσε, υπόσχονται σε όλους όλα αυτά τα οποία θέλουν να
ακούσουν και καθάρισαν.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κάθε κόµµα σε αυτήν την Αί-
θουσα έχει τις δικές του απόψεις, µε τις οποίες µπορείς να συµ-
φωνείς ή να διαφωνείς. Έχει όπως θα λέγαµε το δικό του το
µενού. Ο ΣΥΡΙΖΑ αντίθετα έχει ένα τεράστιο µπουφέ από τον
οποίο µπορείς να διαλέξεις ό,τι θέλεις: και ολίγη Ευρώπη και
ολίγη Βόρεια Κορέα και ευρώ και δραχµή και «ναι» και «όχι» και
ίσως. Αν δεν σας αρέσει αυτή η άποψη έχουµε µια άλλη, αν δεν
σας αρέσει και αυτή η άλλη υπάρχει και τρίτη ακόµα! Έχουµε
και κρέας και ψάρι και λαχανικά. Πάρτε ό,τι θέλετε, αρκεί να ψη-
φίσετε. Αν αυτό δεν είναι λαϊκισµός, πείτε µου τι είναι.

Ο Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ προσπαθεί να χτίσει ένα στέρεο προ-
φίλ στο εξωτερικό επιδιώκοντας να προσελκύσει περισσότερους
ψηφοφόρους στο εσωτερικό. Στην προσπάθειά του να καθησυχά-
σει το χριστεπώνυµο πλήρωµα και να άρει τις επιφυλάξεις του,
δεν δίστασε να επισκεφτεί και το Άγιο Όρος και τον πάπα. Μετά,
δηλαδή, τη συµµαχία µε τον διάβολο ο κ. Τσίπρας, για την κατά-
ληψη της εξουσίας αποφάσισε να κάνει συµµαχία και µε τον θεό
και εδώ ίσως έχουµε το πιο πρόσφατο θαύµα, όπου ο κ. Τσίπρας
ανακάλυψε στα σαράντα του την Παναγία. Όπως φαίνεται, λοιπόν,
είναι αποφασισµένος να κάνει τα πάντα προκειµένου να εισρεύ-
σουν στο κόµµα του οι δυνατές, φανταστικές όµως, ψήφοι διά

µέσου της θρησκευτικής οδού. Όπως πάει, κύριοι συνάδελφοι,
δεν θα µας ξενίσει καθόλου να τον δούµε γονυπετή να ανεβαίνει
τον ανήφορο από τo λιµάνι της Τήνου προς τη θαυµατουργή ει-
κόνα της Παναγίας!

Εµείς, όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν µπορούµε να
ακολουθήσουµε τον ΣΥΡΙΖΑ σε αυτήν την τακτική, σε αυτόν τον
λαϊκισµό και σε αυτά τα τερτίπια. 

Δεν βγαίνουµε από το µνηµόνιο, για να ξαναγυρίσουµε εκεί που
ήµασταν πριν. Δεν βγαίνουµε από το µνηµόνιο για να ξεκινήσουµε
ξανά µε δανεικά προς χάριν µιας κοινωνικής πολιτικής να χρεώ-
νουµε τη χώρα και όταν σταµατήσουν να µας δανείζουν, πάλι να
επιστρέψουµε σε ένα νέο µνηµόνιο µε επαχθέστερους και πολύ
σκληρότερους όρους. Βγαίνουµε από την κρίση έχοντας ένα
όραµα να δηµιουργήσουµε µια νέα Ελλάδα, την Ελλάδα που όλοι
ονειρευόµαστε, µια Ελλάδα αντάξια της ιστορίας µας, µια Ελλάδα
αντάξια του µέλλοντος που θέλουµε για τα παιδιά µας. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Δ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΑΓΑΣΑΚΗΣ)

Γι’ αυτό καταθέσαµε φέτος, για πρώτη φορά µετά από έξι χρό-
νια, ένα σχέδιο προϋπολογισµού που προβλέπει ελαφρύνσεις,
φοροελαφρύνσεις ακόµη και χωρίς τη συναίνεση της τρόικας.
Ήδη στο προσχέδιο περιλαµβάνεται εισφορά αλληλεγγύης µει-
ωµένη κατά 30%, η διατήρηση του ΦΠΑ εστίασης στο 13%, η µεί-
ωση του ειδικού φόρου κατανάλωσης στο πετρέλαιο θέρµανσης
κατά 30%, η µείωση των ασφαλιστικών εισφορών, η αύξηση των
δόσεων για τις ρυθµίσεις των ληξιπρόθεσµων χρεών προς τα
ασφαλιστικά ταµεία και εφορίες, καθώς και η αποκατάσταση των
ένστολων. 

Για το 2015, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η ελληνική οικονο-
µία θα αναπτυχθεί µε ρυθµό 2,9% του ΑΕΠ, η ανεργία θα υπο-
χωρήσει στο 22,5% και το πρωτογενές πλεόνασµα θα αγγίξει τα
5,4 δισεκατοµµύρια ή αλλιώς το 2,9% του ΑΕΠ. 

Συνεχίζουµε αταλάντευτα την προσπάθειά µας την οποία -να
είστε σίγουροι- θα επιβραβεύσει ο ελληνικός λαός το 2016, γιατί
τότε θα γίνουν εκλογές, όσο και αν εσείς τις βλέπετε συνέχεια
στο όνειρό σας. Πριν από µερικές µέρες διαρρέατε ότι θα γίνουν
εκλογές τον Οκτώβριο αλλά διαψευστήκατε. Οι προβλέψεις σας
είναι για κλάµατα. Μη ρισκάρετε να παίξετε «Τζόκερ». Ούτε ένα
νούµερο δεν θα πιάσετε! Δυστυχώς για εσάς, οι απόψεις σας και
η πολιτική σας είναι ληγµένες σαν τα χάπια που έχουµε στο σπίτι
µας και δεν τα παίρνουµε για να µην πάθουµε κάτι. Το υποτιθέ-
µενο πρόγραµµά σας, αν εφαρµοστεί, θα πρέπει να αλλάξει όλη
η υφήλιος.

Εµείς δεν διαθέτουµε µαγικές λύσεις. Είµαστε ειλικρινείς απέ-
ναντι στον ελληνικό λαό. Συνταγές µαγικές επίλυσης των προ-
βληµάτων δεν υπάρχουν. Αλλά µε πίστη, µε αποφασιστικότητα,
µε πλήρη επίγνωση των ευθυνών µας και της πραγµατικότητας
της χώρας εργαζόµαστε για ένα αισιόδοξο µέλλον για τα παιδιά
µας. Ο ελληνικός λαός θα µας κρίνει όλους. Έχουµε πάρει,
όµως, τις αποφάσεις µας και επιλέγουµε να είµαστε µε τη µεριά
της ευθύνης, της σοβαρότητας και του ρεαλισµού. Επιλέγουµε
να είµαστε απέναντι, κόντρα στον λαϊκισµό. Γι’ αυτό και δίνουµε
ψήφο εµπιστοσύνης στην Κυβέρνηση του Αντώνη Σαµαρά.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα απ’ την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς.
Τον λόγο έχει η κ. Ρεπούση και µετά θα µιλήσει ο Υπουργός

Πολιτισµού και Αθλητισµού κ. Ανδριανός.
ΜΑΡΙΑ ΡΕΠΟΥΣΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε αφορµή την ψήφο εµπιστο-

σύνης που ζητάει ο Πρωθυπουργός για την Κυβέρνησή του,
έχουµε την ευκαιρία να κάνουµε µια εφ’ όλης της ύλης συζήτηση
για τη διετή και πλέον κυβερνητική θητεία και την πορεία της
χώρας. Με αυτήν την έννοια ακόµη και αν το αίτηµα της ψήφου
εµπιστοσύνης οφείλεται σε άλλους λόγους, είναι θετικό η Εθνική
Αντιπροσωπεία να συζητήσει εφ’ όλης της ύλης.

Το πώς συζητάει βέβαια είναι µια άλλη πονεµένη ιστορία. Στη
θέση της ουσιαστικής ανταλλαγής απόψεων που θα αναβάθµιζε,
ενδεχοµένως, την κοινοβουλευτική διαδικασία έχουµε την επα-
νάληψη των γνωστών µοτίβων. Στη θέση µιας κρίσιµης συζήτη-
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σης που εκκρεµεί για τα µείζονα προβλήµατα της χώρας, για πα-
ράδειγµα το χρέος, στην κατεύθυνση µιας εθνικής κατά το δυ-
νατό αντιµετώπισης για το επείγον αυτό θέµα υιοθετείται και πάλι
µια γραµµή επίθεσης που αποσκοπεί στην ενοχοποίηση της Αν-
τιπολίτευσης, λες και αυτή κυβερνά τον τόπο. Τη διαδικασία αυτή
άνοιξε ο Υπουργός Υγείας, εκπροσωπώντας την Κυβέρνηση και
µε αυτήν την έννοια έχει την κύρια ευθύνη. 

Τι µας είπε ο Υπουργός; Βασικά µας είπε δύο πράγµατα. Το
πρώτο ήταν τι θα πάθουµε αν τη διακυβέρνηση της χώρας ανα-
λάβει η Αξιωµατική Αντιπολίτευση. Το προσπερνάω, για να ασχο-
ληθώ µε το δεύτερο που ήταν το γνωστό «success story». Και τα
δυο άλλωστε συνιστούν για την κυβερνητική ρητορική τις δύο
όψεις του αυτού νοµίσµατος : «Είµαστε επιτυχηµένοι, αλλά και
αν ακόµα δεν είµαστε, οι άλλοι που θα έρθουν είναι εκ των προ-
τέρων όχι απλά αποτυχηµένοι αλλά και επικίνδυνοι». Θα µιλήσω
µε αριθµούς, µήπως γίνω περισσότερο πειστική.

Μετά από δύο χρόνια αβάσταχτης, αυστηρής λιτότητας, µετά
από δύο χρόνια ανατροπής στην πραγµατικότητα του συµβο-
λαίου ζωής που έχουν συνάψει οι πολίτες µε την πολιτεία, µετά
από δύο χρόνια υποβάθµισης της ποιότητας της ζωής των πάν-
των, µε εξαίρεση ένα πολύ µικρό ποσοστό που κατάφερε να
πλουτίσει ακόµα και σε αυτές τις συνθήκες, το µεγάλο αγκάθι
της χώρας, το χρέος, από 157,2% του ΑΕΠ το 2012 έφτασε στο
174,8% το 2014. 

Λέµε και ξαναλέµε ότι δεν είναι βιώσιµο. Το λένε διεθνείς οίκοι,
το λένε έµπειροι οικονοµολόγοι, το λένε οι πάντες. Τι κάνει γι’
αυτό η Κυβέρνηση; Πόσο πειστικά και αποφασιστικά έχει εκπέµ-
ψει αυτό το µήνυµα στους εταίρους µας; Πόσο πειστικά και απο-
φασιστικά έχει πει στους συνοµιλητές της ότι το πλεόνασµα που
έχει συµφωνήσει για το 2015 και το 2016 είναι αδύνατον; 

Δεν θέλω να πιστέψω ότι αυτοί που έχουν στα χέρια τους το
τιµόνι της Ευρώπης αρνούνται να δουν το αδιέξοδο αυτής της
πολιτικής, µιας πολιτικής διαρκούς εσωτερικής υποτίµησης, που
επιβάλλεται µε απρόβλεπτες συνέπειες για τη χώρα, κοινωνικές
και πολιτικές. Αρνούνται να δουν πως είναι αδύνατον να έχουµε
πλεόνασµα; Δεν πρέπει η Κυβέρνηση να ανοίξει τα χαρτιά της
για το µείζον αυτό ζήτηµα; Και είναι άµοιρη η ψήφος εµπιστοσύ-
νης που ζητάει από το εθνικό Κοινοβούλιο για το πώς χειρίζεται
και πώς σκοπεύει να χειριστεί στη συνέχεια το δηµόσιο χρέος;
Υποστηρίζω πως όχι. 

Η Κυβέρνηση όχι µόνο έχει αποτύχει µέχρι σήµερα στη δια-
πραγµάτευση του κρίσιµου αυτού ζητήµατος, αλλά συνεχίζει να
κρατά κλειστά τα χαρτιά της, λες και αυτό είναι κοµµατικό, και
όχι εθνικό ζήτηµα.

Ας δούµε τη δεύτερη µεγάλη πληγή, την ανεργία, που στην
πραγµατικότητα ξεπερνά το 30% και πλήττει σε ποσοστό πάνω
από το µισό τη νεολαία. Έχουµε µια χώρα στην οποία ο ένας
στους δύο νέους είναι άνεργος και στις νέες γυναίκες µόνο µία
στις τρεις εργάζεται. Τι µας λέει η Κυβέρνηση γι’ αυτό; Μας λέει
ότι αναµένεται το 2015 να µειωθεί η ανεργία από το επίσηµο
25,8% στο 24,5%. Είναι σοβαρά πράγµατα αυτά; 

Θα µπορούσε, άραγε, να µας πει κάτι άλλο; Πολλά. Θα µπο-
ρούσε, για παράδειγµα, να φέρει στη Βουλή το πολυαναµενό-
µενο πλήρες φορολογικό νοµοσχέδιο, για να δηµιουργήσει,
ενδεχοµένως, ένα πιο σταθερό επενδυτικό περιβάλλον που θα
ευνοούσε τις επενδύσεις και τη δηµιουργία νέων θέσεων εργα-
σίας. Θα µπορούσε να µας πει συγκεκριµένα πώς προτίθεται να
αντιµετωπίσει το γεγονός ότι πάρα πολλοί πολίτες, όχι µόνο είναι
άνεργοι, αλλά στις ηλικίες των σαράντα πέντε µε πενήντα πέντε
δεν έχουν και καµµία τύχη να εργαστούν στο µέλλον. Θα µπο-
ρούσε να µας πει πώς θα αντιµετωπίσει τον διαρκώς αυξανόµενο
αριθµό ανθρώπων που ζουν κάτω από τα όρια της φτώχειας. Δεν
µας είπε τίποτα γι’ αυτά. Δεν έχει να µας πει. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στην πραγµατικότητα η Νέα Δη-
µοκρατία του κ. Σαµαρά, µε την ανοχή του ΠΑΣΟΚ, χτίζει µε την
πολιτική της τη µεταµνηµονιακή Ελλάδα. Δεν πρόκειται απλώς
για το µνηµόνιο. Εξαιτίας ή µε αφορµή το µνηµόνιο, το ξεχείλωµα
του κοινωνικού κράτους και τα δηµοσιονοµικά ελλείµµατα που
οι ίδιοι δηµιούργησαν, για να εξυπηρετήσουν τα πελατειακά τους
συµφέροντα, η Ελλάδα της κρίσης από µεταβατική περίοδος γί-
νεται καθεστώς. Ένα καθεστώς πλήρους απορρύθµισης των ερ-

γασιακών σχέσεων, απεµπλοκής του κράτους από την υπερά-
σπιση των βασικών ανθρώπινων δικαιωµάτων, ένα καθεστώς πλή-
ρους αποστασιοποίησης της πολιτείας από την αγορά, ένα
καθεστώς δεξιάς επανίδρυσης.

Δεν υπάρχει κατάκτηση του κοινωνικού κράτους που δεν έχει
θιγεί βάναυσα, όχι από το µνηµόνιο -επαναλαµβάνω- αλλά µε
πρόσχηµα το µνηµόνιο. Η εκπαίδευση, η υγεία, η εργασία, αυτή
η Ελλάδα καταρρέει. Τα σταδιακά βήµατα, τα όποια µικρά βή-
µατα-διαλείµµατα της διακυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ στην κατεύ-
θυνση του εξευρωπαϊσµού του κράτους αναιρούνται µε την
ανοχή του ΠΑΣΟΚ, που δεν υπερασπίζεται πια ούτε τη δική του
σφραγίδα, την όποια θετική του συµβολή.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ελπίζω ότι αυτή η Κυβέρνηση
διανύει το τελευταίο διάστηµα της ζωής της. Εµείς την καταψη-
φίζουµε. Κατά την άποψή µας, εξάντλησε τα όριά της. Ήταν,
εξάλλου, κατά την άποψή µου, εξαρχής οξύµωρο τα κόµµατα
που έφεραν την Ελλάδα στη χρεοκοπία αυτά και να επιχειρούν
να τη σώσουν. Το πολιτικό τους προσωπικό είναι σε µεγάλο
βαθµό υπόλογο για τη διαφθορά και δέσµιο του πελατειακού
πνεύµατος που στήριξε για πολλά χρόνια την πολιτική του επι-
βίωση σε αυτά. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας της κυρίας Βουλευτού)

Σε ένα λεπτό τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Πώς να κάνει προοδευτικού χαρακτήρα µεταρρυθµίσεις αυτό

το προσωπικό; Πώς να προχωρήσει στις αναγκαίες αλλαγές του
πολιτικού συστήµατος, όταν αυτές ακριβώς οι αλλαγές θα το θέ-
σουν εκτός;

Δεν έχει συµβεί στην ιστορία οι πολιτικές δυνάµεις που κατέ-
στρεψαν έναν τόπο, αυτές να προβάλλονται ή πολύ περισσότερο
να είναι οι σωτήρες του. Δεν γίνεται. Κι αυτό είναι η µεγάλη αδυ-
ναµία του πολιτικού µας συστήµατος, ότι η Νέα Δηµοκρατία και
το ΠΑΣΟΚ, που κυβέρνησαν τον τόπο τα τελευταία σαράντα χρό-
νια κι ευθύνονται για τα δεινά του, βρίσκονται ακόµα στο τιµόνι
της χώρας. 

Στις δηµοκρατίες, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, υπάρχει εναλ-
λαγή στη διακυβέρνηση. Δεν µπορείτε να κυβερνάτε αιωνίως στο
όνοµα του ρεαλισµού ή κινδυνολογώντας. Πρέπει να περάσετε
στην αντιπολίτευση και να ασκηθείτε εκεί στην άσκηση µιας
υπεύθυνης αντιπολίτευσης. Τη χρωστάτε στον τόπο.

Μόνο µε το παράδειγµά σας µπορείτε να πείσετε ότι εννοείτε
όσα λέτε για την επείγουσα ανάγκη να αποµακρυνθούµε από τον
λαϊκισµό που τον τροφοδοτήσατε για χρόνια και τον εγγράψατε
στο πολιτικό µας σύστηµα. Να περάσετε στην αντιπολίτευση, για
να δούµε την εναλλακτική κυβερνητική πρόταση.

Ας ελπίσουµε ότι η Αριστερά δεν θα αφήσει την ευκαιρία να
χαθεί. Θα αναλάβει τις ευθύνες της και θα δείξει ότι µπορεί να
υπερασπιστεί και τους πολίτες και τη χώρα. Είναι η ιστορική της
ευκαιρία κι εύχοµαι από την καρδιά µου να µην τη χάσει.

Ευχαριστώ.
(Χειρoκροτήµατα από την πτέρυγα της ΔΗΜΑΡ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι
εµείς.

Το λόγο έχει ο κ. Ανδριανός, Υφυπουργός Πολιτισµού και
Αθλητισµού και µετά η κ. Κανέλλη.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Κύριε Πρόεδρε, επί της διαδικασίας µπορώ
να έχω τον λόγο;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαρίστως.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Είναι η τρίτη φορά που συµβαίνει σήµερα

και το λέω και σε εσάς και το λέω και στον κύριο Υπουργό. Υπάρ-
χει ένας κύκλος των δεκατριών οµιλητών που τελειώνει µε το
ΚΚΕ. Κατά έναν περίεργο τρόπο και τις τρεις φορές η παρέµ-
βαση Υπουργού είναι πριν από τον οµιλητή του ΚΚΕ. 

ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΓΙΑΚΟΥΜΑΤΟΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης και
Ανταγωνιστικότητας): Ας µιλήσει η κ. Κανέλλη.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Μπορώ να δω και το ποτήρι µισογεµάτο,
κύριε Υπουργέ, να θεωρώ ότι ο κύκλος αρχίζει µε το ΚΚΕ και τε-
λειώνει µε τον Υπουργό. Παρακαλώ, δηλαδή…

ΙΩΑΝΝΗΣ ΑNΔΡΙΑΝΟΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Αθλη-
τισµού): Κυρία συνάδελφε, δεν υπάρχει κανένα πρόβληµα.

Κύριε Πρόεδρε, να µιλήσει πρώτα η κ. Κανέλλη.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Πράγµατι, και πριν
υπήρχε ένα θέµα µε τον κ. Γκιόκα, αλλά µίλησε ο κ. Γκιόκας, δεν
υπάρχει τώρα θέµα.

Ωραία, ορίστε, κυρία Κανέλλη, έχετε τον λόγο και µετά ο
Υπουργός.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Ευχαριστώ.
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΓΙΑΚΟΥΜΑΤΟΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης και

Ανταγωνιστικότητας): Κύριε Πρόεδρε, ο κ. Γκιόκας µίλησε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ναι, το είπα.
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΓΙΑΚΟΥΜΑΤΟΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης και

Ανταγωνιστικότητας): Μα, δεν το λέτε. Να το λέµε εµείς;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Όχι, το είπα ότι και

πριν είχε συµβεί κάτι αντίστοιχο, αλλά επελύθη µε την καλή συ-
νεργασία του Προεδρείου.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Ευχαριστώ. Τακτοποιήθηκε διαδικαστικά.
Δεν χρειάζεται αυτή τη στιγµή πάνω στο νούµερο δεκατρία, που
τυγχάνει να είναι η θέση, να ανοίξουµε κάποια ιδεολογικοπολι-
τική συζήτηση για το γουρλίδικο ή όχι του 13. Σας παρακαλώ
πάρα πολύ. Αρκετές άλλες εκφάνσεις έχει πάρει αυτή η συζή-
τηση εδώ µέσα. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριε Πρόεδρε, σήµερα αναρω-
τιέµαι τι συζητάµε: την ανανέωση εµπιστοσύνης –κάτω από ποι-
ους όρους συζητάµε και πώς συζητάµε;- που διεκδικεί η
Κυβέρνηση για τον εαυτό της στα µισά µιας τετραετίας.

Κι έχουν πέσει στο τραπέζι τα πάντα, από τον σοσιαλισµό του
21ου αιώνα, από ερµηνείες του Μαρξ, µέχρι και εγώ δεν ξέρω τι
άλλο, εκτός από τη ρεαλιστική και ουσιαστική πραγµατικότητα.
Και παρακολουθούµε µία µονοµαχία µεταξύ «καλών» πολιτών,
υπερασπιστών της συγκυβέρνησης, και «καλών» επιχειρηµατιών,
µε τους οποίους επιθυµεί να καθαρίσει το τοπίο ο ΣΥΡΙΖΑ. Από
τη µία είναι οι «καλοί» πολίτες και από την άλλη οι «καλοί» επιχει-
ρηµατίες. 

Στη µέση; Αναρωτιέται κάποιος όχι ποιοι είναι οι κακοί, αφού
υπάρχει µία θεσµοθετηµένη παράσταση. Και εδώ το έχουµε ξα-
ναζήσει το έργο. Μπορεί να αλλάζετε και ρόλους. Και να αναρω-
τιέστε µετά γιατί κάποιος απευθύνεται –ειδικά το ΚΚΕ- στον
ΣΥΡΙΖΑ σαν να είναι Κυβέρνηση και βάζετε πολλές φορές και πο-
σοστόµετρα, γιατί δεν χτυπάµε όσο πρέπει την Κυβέρνηση σε
σχέση µε εσάς σε κάθε δηµόσια οµιλία. Μα, εσείς εµφανίζεστε
επελαύνοντες – δηµοσκοπικά, αλλά επελαύνοντες στην εξουσία.

Κι έρχεστε να µας πείτε τι; Ότι ο άνθρωπος είναι πάνω από τα
κέρδη; Αυτό το λέγατε. Τώρα τι µας λέτε; Ο άνθρωπος πώς θα
πάει πάνω από τα κέρδη; Αντιµετωπίζοντας τι; Την ανθρωπιστική
καταστροφή µε µία σύνταξη τον χρόνο; Με εφτά κατοστάρικα το
χρόνο θα ανατιναχθεί η µεγάλη αριστερή επανάσταση; Το
σχήµα; Ο εργαζόµενος; Ο εξαθλιωµένος; Ο ταξικά ανύπαρκτος
αυτή τη στιγµή πολιτικά στο σύστηµα; Εσείς κάνετε κριτική στην
Κυβέρνηση για αστοχία καπιταλιστικού υλικού. Αυτή την κριτική
κάνετε.

Και λέτε ότι θα πάµε στον 21ο αιώνα πώς; Με µισοκρατικές
τράπεζες; Που θα ελέγχουν τι; Την πολιτική απελευθέρωσης της
ενέργειας της Ευρωπαϊκής Ένωσης, που λέει ότι –σήµερα βγήκε
η απόφαση του Ευρωπαϊκού Δικαστηρίου- ο ιδιώτης µπορεί να
παράγει ακριβό ρεύµα και µετά ο ίδιος να το πουλάει στο κράτος
και να απολαµβάνει από το κράτος φθηνότερο ρεύµα; Και έτσι
θα αντιµετωπίσετε την ανθρωπιστική κρίση του κοµµένου ηλε-
κτρικού, της πτώσης της τιµής; Ήρθατε και µας είπατε ότι ενδο-
οµιλικά θα λυθεί το ζήτηµα. Πού; Μέσα στην Ευρωπαϊκή Ένωση.

Η Κυβέρνηση σώζει τη χώρα και εσείς θέλετε να σώσετε τους
πολίτες της χώρας. Και θέλετε να τους σώσετε τους πολίτες λέ-
γοντας ότι θα τους σώσετε, φτάνει να έρθουν όλοι µετά µαζί σας
για να τους σώσετε και ότι το ΚΚΕ δεν θέλει να σωθεί. 

Επελαύνετε εν ονόµατι τίνος; Γέµισε ο τόπος. Τα σωµατεία
είναι έξω από την «Coca-Cola», είναι έξω από τις κλεισµένες πο-
λυεθνικές που απολύουν κόσµο. Μαζεύτηκαν εργατικές µάζες
από την επέλασή σας και την απήχηση που έχετε, να σωθούν από
την επιβεβληµένη από το κεφάλαιο φτώχεια. Πού; Εντός της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης.

Μιλάτε για φιλάνθρωπο πάπα, που θα αντιµετωπίσει την αν-
θρωπιστική καταστροφή αγνοώντας και αποκρύπτοντας τι εστί
Βατικανό, συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ; Τι είναι το Βατικανό; Αγαθο-

εργό σωµατείο; Κράτος είναι το Βατικανό, εν πολλοίς κράτος εν
κράτει, πεµπτουσία, επενδεδυµένη πνευµατικής τροφής, της κα-
πιταλιστικής διαχείρισης και µε τράπεζες και «Ambrosiano» και
πεδίο και το παπούτσι µου και την κάλτσα µου την καπιταλιστική.
Για να µιλάµε µε όρους πραγµατικούς.

Μπήκαµε σε οργουελική αντίληψη για τον σοσιαλισµό του 21ου

αιώνα. Δεν διαφωνούµε µαζί σας για τον σοσιαλισµό σε αυτή τη
φάση τής όντως εξαντλητικής για την εργατική τάξη πολιτικής,
της βαρβαρότητας του καπιταλισµού, αλλά πρέπει να τοποθετη-
θείτε. Δεν είναι το ζητούµενο εδώ, αυτή τη στιγµή, να συζητήσει
κάποιος αν θα έρθει ή δεν θα έρθει µαζί σας για να υπερασπιστεί
τον σοσιαλισµό του 21ου αιώνα. Για τη σηµερινή πραγµατικότητα
µιλάµε.

Έχετε τοποθετηθεί µέσα στην Ευρωπαϊκή Ένωση για τη συµ-
περιφορά της Ευρωπαϊκής Ένωσης απέναντι σε φασισµούς και
ναζισµούς επισήµων κυβερνήσεων και αλλαγής πολιτικών και
ανατροπών τύπου Ουκρανίας; Έχετε τοποθετηθεί για τα µείζονα
ζητήµατα γύρω-γύρω, αυτή τη στιγµή, όπου υπάρχει κυριολε-
κτικά µια επίθεση τους λαούς συνολικά, για να το βουλώσουν,
να σταµατήσουν, να παραλύσουν από τον τρόµο; Έχετε τοποθε-
τηθεί απέναντι σε αυτά τα ζητήµατα; Πού; Εντός της Ευρωπαϊκής
Ένωσης; Ποιας πολιτικής της Ευρωπαϊκής Ένωσης; Αυτή τα χαι-
ρετίζει!

Θα µιλάµε για πρόστιµα; Θα καταγγείλετε ονόµατα; Οποίον
καινούργιο πράγµα! Και βέβαια υπαγορεύουν την πολιτική τους
οι µεγάλοι του κεφαλαίου. Στην καινούργια µορφή, δηλαδή, δια-
χείρισης του καπιταλιστικού συστήµατος, µε τους δικούς σας
όρους, όταν θα έχετε πετύχει καλύτερο µείγµα καπιταλιστικών
υλικών και διαχείρισης της καπιταλιστικής οικονοµίας, δεν θα
χρειάζεται να κάνουν προφανώς παρέµβαση και θα έχουν πετύ-
χει την πολιτική τους εκ των προτέρων, γιατί αυτοί θα είναι καλοί
επιχειρηµατίες και θα έχει µικρότερο βεληνεκές το κέρδος, το
διαχειριστικό κέρδος που εσείς θέλετε να διαχειριστείτε. Εν ονό-
µατι τίνος;

Πώς θα σωθεί ένας λαός, χωρίς να αποκατασταθούν αυτά που
έχασε; Και τα έχασε στο επίπεδο δικαιωµάτων. Αν υπάρχει ένα
πρόβληµα αυτή τη στιγµή απέναντι στην Κυβέρνηση είναι ότι
πρέπει να πέσει, γιατί δεν θα υπάρχει σε λίγο παρά µόνον έρµα.
Οι πολίτες είναι έρµα. Δεν θα γυρίσουν µε µέτρια ανάπτυξη, νε-
οσοσιαλιστική ανάπτυξη, µε καινούργιο µείγµα διαχείρισης, βοή-
θεια µεγάλων trust και φιλανθρωπικών µε εθελοντές ιδρυµάτων.
Αυτά τα κάνουν οι εκκλησίες, τα κάνουν τα σωµατεία, τα κάνουν
οι άλλοι. Δεν τα κάνουν οι πολιτικοί. 

Ενισχύθηκε το κίνηµα σε αυτά τα δύο χρόνια; Υποχώρησε, δια-
λύθηκε. Και τώρα, θα ανοίξει η συζήτηση για το αν είναι ή δεν
είναι δηµοκρατική η τοποθέτηση απέναντι στη νοµιµοποίηση του
lockout;

Πού; Θα δώσετε στην Ευρωπαϊκή Ένωση κατώτατο µισθό 751
ευρώ; Σε ποιον; Σε αυτόν που δουλεύει νόµιµα µία φορά το µήνα
και δεν εγγράφεται στο ταµείο ανεργίας; 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Θα τοποθετηθείτε απέναντι σε πολύ συγκεκριµένες προτάσεις
που έχει καταθέσει το κόµµα; Το επίδοµα ανεργίας πάει σε
όλους, δεν έχει κριτήρια. Όποιος είναι άνεργος, καλύπτεται
ασφαλιστικά για όλα. Και βέβαια µπορεί να καλύπτεται! Ο Βορί-
δης λέει ότι όλοι είναι καλυµµένοι. Βέβαια! Είναι καλυµµένοι!
Παίρνει ο άνεργος το χαρτί, πάει στο νοσοκοµείο, χρειάζεται ένα
φάρµακο για τον καρκίνο και του λένε ότι το φάρµακο δεν υπάρ-
χει. «Βρε, καλέ µου, βρε χρυσέ µου, δεν υπάρχει, πέρνα µετά
από ένα µήνα». Μιλάω για φάρµακο για τον καρκίνο, για το οποίο
του λένε να πάει µετά από ένα µήνα!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κυρία Κανέλλη, αν
έχετε την καλοσύνη, ολοκληρώστε. 

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Σας παρακαλώ, θα τελειώσω, κύριε Πρό-
εδρε.

Δεν µπορείτε να υποχρεώσετε να σωθεί κάποιος επιλέγοντας
ως σώσιµο ένα πράγµα το οποίο δεν ανταποκρίνεται στην πραγ-
µατικότητα. Δεν θα διαφωνήσουµε µαζί σας. Αυτή τη στιγµή δεν
ανοίγει συζήτηση για τον κεντρικό σχεδιασµό.

Όµως, δεν µπορείτε να ζείτε σε µια κοινωνία που το σχολικό
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βιβλίο της Α’ λυκείου λέει ότι όπου υπάρχει κρατική τράπεζα –
µόνο ιδιωτικές τράπεζες πρέπει να υπάρχουν- υπάρχει ολοκλη-
ρωτισµός. Σε αυτήν την παιδεία δεν µπορείτε να κόπτεστε –υµείς
τε και ηµείς- µε τον ίδιο τρόπο και από διαφορετικούς δρόµους
για το γιατί χάνεται η νεολαία στο εξωτερικό. Ένα παιδί µε τα-
λέντο σήµερα, ακόµα και αν έχει µια κάποια ευφυία, θα φύγει.

Προχθές το έβλεπα στην τηλεόραση, γιατί και εσείς βλέπετε
γριούλες που πεινάνε και σας λένε έτσι. Και ο Παπανδρέου
έβλεπε αυτόν που ήθελε να του δώσει τη σύνταξή του. Αναρω-
τιέµαι πού πήγε αυτός ο γέρος που θα έδινε τη σύνταξή του και
θα πήγαινε στο Ταµείο Στήριξης. Πήρε σύνταξη ή δεν πρόλαβε
ο άνθρωπος να πάρει σύνταξη; Του την έδωσε; Σωθήκαµε µε το
Ταµείο Στήριξης;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα του κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας της κυρίας Βουλευτού)

Με τέτοιες φιλανθρωπικές προσεγγίσεις, µε το ένα δέκατο
τρίτο, µε επτά κατοστάρια θα πάρετε πίσω την ευρωπαϊκή πολι-
τική και τις ελαστικές εργασιακές σχέσεις για την «ευελφάλεια»,
για τον ανταγωνισµό και την απελευθέρωση της ενέργειας;

Θα πείτε ότι θα γίνει η χώρα ανεξάρτητη και δηµιουργική
εσείς; Και δεν ντρέπεστε να το λέτε; Μία χώρα που είχε ενεργει-
ακή αυτάρκεια, κύριοι της Κυβέρνησης, µε βάση την ευρωπαϊκή
πολιτική που εσείς ενστερνίζεστε θα αποκτήσει θέσεις εργασίας
χωρίς να ελέγχει ούτε το άνοιγµα ούτε το κλείσιµο της στρόφιγ-
γας και έχει γίνει µόνο διαµετακοµιστής;

Να ανοίξουµε τη συζήτηση για τον κεντρικό σχεδιασµό και για
το ποιος κατέχει τα µέσα παραγωγής. Όµως, να την ανοίξουµε
τίµια! Δεν µπορούµε να την ανοίξουµε µέσα στο κλουβί που τα
απαγορεύει αυτά, που είναι η Ευρωπαϊκή Ένωση, και µέσα στο
ΝΑΤΟ που καθορίζει την πολιτική απέναντι στον ISIS. Και εδώ
δεν µιλάµε για την Ίσιδα, αλλά για τον ISIS, για τους τζιχαντιστές
στη χώρα που παρέδωσε τον Οτσαλάν. Όµως, όταν είδαν πλήθη
στον δρόµο, ο Κλίντον δεν άντεξε ούτε είκοσι τέσσερις ώρες εδώ
µέσα. Τώρα πού είναι τα πλήθη, για να συζητάµε µόνο µε κοινο-
βουλευτική, τάχα µου-δήθεν, αποσταθεροποίηση; 

Και άκουσα τον Αντιπρόεδρο της Βουλής κ. Δραγασάκη να
λέει απευθυνόµενος στην Κυβέρνηση «µην επιχειρείτε να απο-
σταθεροποιήσετε τον ΣΥΡΙΖΑ, γιατί αποσταθεροποιείτε τον
τόπο»! Χωρίς κανένα ταξικό κριτήριο ταυτίζουµε είτε κόµµατα
είτε σχηµατισµούς µε τον τόπο συνολικά; 

Η λέξη «τάξη» δεν ακούστηκε πουθενά. Δεν την υπερασπί-
στηκε κανένας µε όρους παλιού και νέου σοσιαλισµού, µε όρους
διαχειριστικούς, αριστερούς ή δεξιούς. Η εργατική τάξη είναι
αυτή που υποφέρει. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κυρία Κανέλλη, ολο-
κληρώστε, σας παρακαλώ. 

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Η ανάπτυξη για την εργατική τάξη µέσα
στην «ευρωστρούγκα», µέσα στο ΝΑΤΟ, µπορεί να καταλήγει στο
αν θα φύγει ή δεν θα φύγει η Σούδα και στο ποιος την έδιωξε,
που δεν την έδιωξε. Και στο µεταξύ η Σούδα θα είναι εκεί, οι δυ-
νάµεις µας θα είναι σε ανθρωπιστικές αποστολές στο εξωτερικό,
εξόδοις των Ελλήνων. Και εµείς θα µιλάµε για την αστοχία του
καπιταλιστικού υλικού εντός της Ευρωπαϊκής Ένωσης και ποιος
θα το χειριστεί και θα είναι καλύτερο.

Το πρόβληµα είναι να µη φύγει το βλήµα του κέρδους και δια-
λύσει τα κατακτηµένα δικαιώµατα. Και κατ’ αυτήν την έννοια, το
ΚΚΕ είναι το µοναδικό το οποίο φέρνει µια εντελώς διαφορετική
πρόταση στις παρούσες συνθήκες και απόλυτα ρεαλιστική σε
µια χώρα που είναι πλούσια σε εργατικό, πλούσια σε εµπειρικό,
πλούσια σε αγωνιστικό υλικό, αλλά και πλούσια σε υπέδαφος και
φυσικές πηγές.

Η διαφορά είναι ότι δεν είναι αυτός ο λαός που έχει αυτές τις
ιδιότητες ο ιδιοκτήτης αυτού του πλούτου, για να µπορούµε να
µιλάµε έξω από τη διαχείριση για ένα ουσιαστικό αποτέλεσµα,
χωρίς καµµία διάθεση φιλανθρωπικής προσέγγισης, ακριβώς
επειδή ο καπιταλισµός συνεπάγεται ανθρωπιστική καταστροφή
και η καλύτερη διαχείρισή του δεν κάνει τίποτα άλλο παρά να
τραβάει ένα σωληνάκι και να επιλέγει ποιοι θα πεθάνουν και ποιοι
δεν θα πεθάνουν. 

Στο σύνολο της εργατικής τάξης ο δρόµος είναι ένας και, ευ-
τυχώς, υπάρχει το ΚΚΕ να τον δείχνει.

Ως τροχιοδεικτικό, λοιπόν, αυτού του δρόµου, βεβαίως και κα-
ταψηφίζουµε τη σηµερινή Κυβέρνηση και όποια πορευθεί αύριο
το πρωί στην ίδια πορεία, µε τον ίδιο στόχο, στην ίδια Ευρωπαϊκή
Ένωση, στην ίδια εξυπηρέτηση του κεφαλαίου από άλλο µετε-
ρίζι, µε άλλη στολή και µε άλλου είδους τράπεζες.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Θα ήθελα να επιση-
µάνω ότι εάν δεν τηρείται ο χρόνος, στο τέλος δεν θα µιλήσουν
όλοι οι Βουλευτές.

Ο κύριος Υφυπουργός έχει τον λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΔΡΙΑΝΟΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Αθλη-

τισµού): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η διαδικασία της ψήφου εµπι-

στοσύνης είναι πάντα µια ευκαιρία για την Κυβέρνηση να παρου-
σιάσει το έργο της. Είναι µια ευκαιρία οι πολίτες να βγάλουν τα
δικά τους συµπεράσµατα, ως προς το ποιοι έχουν σχέδιο και πα-
ράγουν αποτελέσµατα για την έξοδο της Ελλάδας από την οικο-
νοµική κρίση των τελευταίων ετών και ποιοι απλώς ποντάρουν
στο χαρτί του λαϊκισµού και των ακάλυπτων υποχρεώσεων.

Ένα είναι σίγουρο: Ούτε η Κυβέρνηση αυτή ούτε βεβαίως οι
Ελληνίδες και οι Έλληνες θα επιτρέψουν να πάνε χαµένες οι
σκληρές θυσίες τόσων ετών. Δεν θα επιτρέψουν να ξαναγυρί-
σουµε στο 2011, ένα βήµα πριν τον γκρεµό.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τόσο στον πολιτισµό όσο και
στον αθλητισµό, παρά τη δύσκολη δηµοσιονοµική συγκυρία, επι-
τελείται σηµαντικότατο έργο.

Στον πολιτισµό υπογραµµίζω τα έργα ανασκαφής, συντήρη-
σης, επισκευής, ανάδειξης και προσβασιµότητας που υλοποιούν-
ται σε ολόκληρη την Ελλάδα, αλλά και τις δράσεις στήριξης και
προβολής της σύγχρονης πολιτιστικής µας δηµιουργίας. Είναι
έργα και δράσεις που αξιοποιούν όλους τους διαθέσιµους πό-
ρους, τόσο µέσα από το Πρόγραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων όσο
και µέσα από το ΕΣΠΑ, δηµιουργώντας ταυτόχρονα θέσεις ερ-
γασίας, πράγµα ιδιαίτερα σηµαντικό σε αυτήν τη συγκυρία. 

Παράλληλα, µέσα από το πρόγραµµα για τα ανοιχτά µουσεία
και τους αρχαιολογικούς χώρους, οι Ελληνίδες και οι Έλληνες
αλλά και οι επισκέπτες που έρχονται στη χώρα µας από ολό-
κληρο τον πλανήτη έχουν τη δυνατότητα να θαυµάσουν τα µνη-
µεία µας επτά µέρες την εβδοµάδα σε διευρυµένο ωράριο, αλλά
υπάρχει και η δυνατότητα να εισπράττονται έσοδα, πολύτιµοι,
δηλαδή, πόροι για τον πολιτισµό µας.

Σε ό,τι αφορά ειδικά τον αθλητισµό, θέλω πρώτα από όλα να
υπογραµµίσω το προσωπικό ενδιαφέρον του ίδιου του Πρωθυ-
πουργού, µε απόφαση του οποίου διασφαλίστηκαν φέτος έντεκα
εκατοµµύρια ευρώ επιπλέον χρηµατοδότησης, µε την οποία η
συνολική φετινή επιχορήγηση κυµάνθηκε στα περσινά επίπεδα,
όπως ήταν και το αίτηµα του αθλητικού κόσµου της χώρας.

Χάρη σε αυτήν την έµπρακτη στήριξη, µετά από χρόνια δόθη-
καν τα πριµ σε διακριθέντες προπονητές και αθλητές αρτιµελείς
και µε αναπηρία. Για πρώτη φορά οι οµοσπονδίες έχουν ήδη ει-
σπράξει το 75% των επιχορηγήσεων και το υπόλοιπο 25% θα το
εισπράξουν µέχρι το τέλος του µηνός, ενώ για πρώτη φορά µετά
από χρόνια δόθηκαν από τη Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού επι-
χορηγήσεις στα αθλητικά σωµατεία, µια συµβολική και ουσια-
στική κίνηση για τον πραγµατικό πυρήνα του ελληνικού
αθλητισµού.

Σταθερός στόχος της δράσης µας είναι να διασφαλίσουµε για
όλους τους Έλληνες το κοινωνικό αγαθό της άθλησης, να αντι-
µετωπίσουµε τα προβλήµατα που πολλές φορές έρχονται από
το µακρινό παρελθόν, για να προχωρήσουµε στη θεσµική µεταρ-
ρύθµιση που χρειάζεται επιτακτικά ο αθλητισµός µας.

Βεβαίως, απόλυτη προτεραιότητα αποτελεί η πλήρης κατοχύ-
ρωση της διαφάνειας και της χρηστής διαχείρισης. Για τον λόγο
αυτόν, ακριβώς, συστάθηκε και επαναλειτούργησε µετά από αρ-
κετά χρόνια το ελεγκτικό συµβούλιο της Γενικής Γραµµατείς
Αθλητισµού, το οποίο ύστερα από εντολές µου πραγµατοποιεί
ελέγχους σε όλες τις αθλητικές οµοσπονδίες.

Για να αναφέρω λεπτοµερειακά τις επιµέρους δράσεις που
έχουµε αναλάβει σε αυτήν την κατεύθυνση, δεν θα µου διαρ-
κούσε ο διαθέσιµος λίγος χρόνος των οκτώ λεπτών, κύριε Πρό-
εδρε. Γι’ αυτό, επιτρέψτε µου, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να
αναφερθώ επιγραµµατικά σε κάποιες από αυτές, οι οποίες µάλι-
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στα έχουν και ξεχωριστή επικαιρότητα.
Αναφέρω λοιπόν, ενδεικτικά τις σχολές προπονητών που ιδρύ-

σαµε για πρώτη φορά µετά από αρκετά χρόνια, ανταποκρινόµε-
νοι έτσι σε ένα πάγιο αίτηµα του αθλητικού κόσµου της χώρας.
Ήδη, έχουµε τους πρώτους αποφοίτους. Οι συµµετοχές ξεπέ-
ρασαν, µάλιστα, ακόµα και τις πιο αισιόδοξες προβλέψεις.

Αναφέρω ενδεικτικά ότι οι σχολές προπονητών µπάσκετ είχαν
πεντακόσιους σπουδαστές στην Αθήνα, εκατόν πενήντα στη
Θεσσαλονίκη, πενήντα τρεις στην Κρήτη. Ανάλογη συµµετοχή εί-
χαµε και σε άλλες σχολές, όπως της ιστιοπλοΐας, της κολύµβη-
σης, ενώ για πρώτη φορά αξιοποιούµε και προγράµµατα
e-learning για τα θεωρητικά µαθήµατα. 

Δηµιουργούµε µε τον τρόπο αυτό πιστοποιηµένους επαγγελ-
µατίες προπονητές, που έχουν και τη βούληση και τις δεξιότητες
να προσφέρουν στον αθλητισµό µας και ταυτόχρονα δηµιουρ-
γούµε και νέες εξειδικευµένες θέσεις εργασίας.

Προχθές υπέγραψα την προκήρυξη δηµοπράτησης έξι ανοι-
χτών κολυµβητηρίων και πέντε κλειστών γυµναστηρίων, που θα
κατασκευαστούν µέσω του προγράµµατος ΣΔΙΤ, συνολικού προ-
ϋπολογισµού σχεδόν δεκαπέντε εκατοµµυρίων ευρώ εκτός ΦΠΑ.
Για πρώτη φορά στην Ελλάδα χρησιµοποιείται αυτό το αναπτυ-
ξιακό εργαλείο και στην κατασκευή αθλητικών υποδοµών. 

Θα ακολουθήσει η δηµοπράτηση άλλων επτά έργων, ενώ σχε-
διάζουµε την επέκταση του προγράµµατος σε τοµείς, όπως η
ενεργειακή αναβάθµιση αθλητικών υποδοµών, τα συστήµατα
εποπτείας και ηλεκτρονικού εισιτηρίου και ο αθλητικός τουρι-
σµός. Ακόµη και µέσα στην κρίση υπάρχουν, λοιπόν, οι τρόποι
να υλοποιηθούν πολύτιµες υποδοµές για τον αθλητισµό. 

Ταυτόχρονα, επιλύουµε προβλήµατα δεκαετιών για την καλύ-
τερη δυνατή αξιοποίηση των υφισταµένων αθλητικών εγκαταστά-
σεων. Προχθές, τη Δευτέρα, ολοκληρώθηκε µετά από πολύµηνη
προεργασία η διαδικασία τακτοποίησης των αυθαίρετων κατα-
σκευών του ΟΑΚΑ, µεταξύ των οποίων και οι µεταλλικές κατα-
σκευές του Καλατράβα. Θυµίζω ότι αυτά τα έργα είχαν
κατασκευαστεί χωρίς τις απαιτούµενες άδειες, µε αποτέλεσµα
να µην µπορούν να υλοποιηθούν έργα συντήρησης και επισκευής
από το 2004 µέχρι σήµερα. 

Για να επιλυθεί, λοιπόν, οριστικά το πρόβληµα, ήδη από τις
πρώτες µέρες που ανέλαβα τα καθήκοντά µου φρόντισα να συµ-
περιληφθεί πέρυσι το καλοκαίρι στον ν.4178/2013 που έφερε στη
Βουλή ο τότε Αναπληρωτής Υπουργός κ. Σταύρος Καλαφάτης
διάταξη που επέτρεπε την τακτοποίηση των αυθαίρετων αθλητι-
κών εγκαταστάσεων. Ένα πρόβληµα δεκαετίας πλέον επιλύθηκε
οριστικά και µπορούµε να προχωρήσουµε στα αναγκαία έργα για
τα οποία υπενθυµίζω ότι έχουν προβλεφθεί από το Πρόγραµµα
Δηµοσίων Επενδύσεων της Περιφέρειας Αττικής συνολικά 8 εκα-
τοµµύρια ευρώ.

Ταυτόχρονα, άλλες 600.000 ευρώ έχουν ήδη δοθεί από την
έκτακτη χρηµατοδότηση του 2014 για τις άµεσες ανάγκες επι-
σκευής και συντήρησης του ΟΑΚΑ, για χώρους όπως το κλειστό
προπονητήριο. Παράλληλα, έχουν δοθεί 200.000 ευρώ στο ΣΕΦ
για επιπλέον εργασίες, 300.000 ευρώ για εργασίες αναβάθµισης
στο κολυµβητήριο του Ζαππείου και 1 εκατοµµύριο ευρώ για ερ-
γασίες στα εθνικά αθλητικά κέντρα. 

Υπενθυµίζω εδώ ότι η δυνατότητα τακτοποίησης αυθαίρετων
αθλητικών εγκαταστάσεων αφορά και τις εγκαταστάσεις που
ανήκουν στην τοπική αυτοδιοίκηση. Βάζουµε έτσι φρένο στην
ανοµία και στην απαράδεκτη κατάσταση των αλλεπάλληλων πα-
ρατάσεων στις προθεσµίες αδειοδότησης.

Θυµίζω, τέλος, τις ενέργειες σε συνεργασία µε την Κτηµατική
Υπηρεσία του Υπουργείου Οικονοµικών για την αποβολή κατα-
πατητών από το Σχιστό, µία µεγάλη έκταση εκατόν δέκα στρεµ-
µάτων που ανήκει στη Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού, καθώς και
την επισκευή και συντήρηση του κολυµβητηρίου και των άλλων
αθλητικών εγκαταστάσεων του Ολυµπιακού Χωριού από τον
ΟΑΕΔ, για να αποδοθούν ξανά προς χρήση.

Θυµίζω ακόµη ότι την προηγούµενη εβδοµάδα, ύστερα από
παρακίνησή µου, οι εκπρόσωποι φορέων του βόλεϊ κάθισαν στο
ίδιο τραπέζι και συνυπέγραψαν δεσµευτική συµφωνία που
αφορά όλα τα εκκρεµή ζητήµατα που υπάρχουν στο άθληµα, µε-
ταξύ των οποίων και για τις αµοιβές των παικτών, την ασφάλιση,

τη ρύθµιση των χρωστούµενων και τον τέταρτο παίκτη. Και το
λέω αυτό, γιατί πρόκειται για µία χειροπιαστή απόδειξη ότι όταν
υπάρχει η βούληση, µπορούν να βρεθούν αµοιβαία αποδεκτές
και επωφελείς λύσεις ακόµη και στα πιο περίπλοκα προβλήµατα.
Βεβαίως, είναι ένα παράδειγµα προς µίµηση για κάθε άθληµα.

Την προηγούµενη εβδοµάδα, όµως, είχαµε και το τραγικό γε-
γονός του θανάτου του Κώστα Κατσούλη στον αγώνα της Γ’
Εθνικής µεταξύ του Ηροδότου και του Εθνικού. Πήρα, λοιπόν,
την απόφαση να αναβληθούν όλες οι αναµετρήσεις της αγωνι-
στικής στα οµαδικά αθλήµατα. Ήταν µια αυτονόητη συµβολική
κίνηση σεβασµού απέναντι στην απώλεια µιας ανθρώπινης ζωής.
Ήταν ταυτόχρονα και µία αφορµή για περισυλλογή.

Κάποιοι είδαν µε επιφυλακτικότητα αυτήν την αναβολή. Ανα-
ρωτήθηκαν καλόπιστα αν η πολιτεία θα µείνει µόνο σε αυτήν τη
συµβολική κίνηση. Θέλω να απαντήσω σε αυτούς ξεκάθαρα.
Προφανώς όχι, σαφέστατα όχι. Για να το πω ακόµη πιο εµφατικά,
η αναβολή δεν αποφασίστηκε ως µέτρο καταπολέµησης της
βίας, ήταν µια αυτονόητη συµβολική κίνηση σεβασµού αλλά και
προβληµατισµού.

Η αντιµετώπιση της βίας θέλει συγκεκριµένες δράσεις από
όλους όµως τους εµπλεκόµενους φορείς τόσο της πολιτείας όσο
και του αθλητικού κόσµου. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να επιδείξετε µία µικρή ανοχή στο
χρόνο, όπως δείξατε και στους συναδέλφους.

Βεβαίως, σε ό,τι αφορά το πεδίο αρµοδιότητας του Υπουρ-
γείου Πολιτισµού και Αθλητισµού, πέρα από την εφαρµογή των
ήδη κειµένων διατάξεων του νόµου, ο νέος αθλητικός νόµος που
αντιµετωπίζει συνολικά όλα τα ζητήµατα που αφορούν τον αθλη-
τισµό µας επικαιροποιεί και το θεσµικό πλαίσιο αντιµετώπισης
της βίας. Ήδη, µεγάλο µέρος της προεργασίας από τη νοµοπα-
ρασκευαστική επιτροπή έχει γίνει και ουσιαστικά αποµένει η κα-
τάθεση των προτάσεων κάποιων αθλητικών φορέων, όπως για
παράδειγµα της ΕΠΟ, η οποία έχει ζητήσει προθεσµία δεκαπέντε
ηµερών για να καταθέσει τις δικές της προτάσεις. Αφού, λοιπόν,
ολοκληρωθούν οι αναγκαίες επεξεργασίες, το νοµοσχέδιο θα
τεθεί προς διαβούλευση µέχρι τις 20 Νοεµβρίου. Σεβόµενος, λοι-
πόν, αυτή τη διαδικασία, που µπορεί να βρίσκεται κοντά στην
ολοκλήρωσή της, αλλά είναι ακόµα σε εξέλιξη, ζητώ από όλους
τους ενδιαφερόµενους, πολλοί από τους οποίους αποκαλύπτουν
µε διάφορους τρόπους -καλοπροαίρετα πιστεύω- είτε το έντονο
ενδιαφέρον τους είτε την αγωνία τους για το περιεχόµενο του
νόµου, να κάνουν υποµονή µέχρι τότε.

Άλλωστε, στη φάση της διαβούλευσης κάθε θετική πρόταση
θα ληφθεί υπ’ όψιν. Σε αυτή τη φάση θέλω µόνο να αναφερθώ
σε δύο καίριες αλλαγές: Στην αναβάθµιση των δοµών καταπολέ-
µησης του ντόπινγκ, µε την υπαγωγή του εργαστηρίου αντιντό-
πινγκ στον «ΔΗΜΟΚΡΙΤΟ» και στην αναβάθµιση του ΕΣΚΑΝ και
του ΕΚΑΕ. 

Ταυτόχρονα, προχωράµε στο άλλο µεγάλο, πολύπλοκο αλλά
αναγκαίο µέτρο για την αντιµετώπιση της βίας, δηλαδή την εγ-
κατάσταση και λειτουργία καµερών και συνδεδεµένων συστηµά-
των ηλεκτρονικού εισιτηρίου σε πρώτη φάση στα γήπεδα που
φιλοξενούν αγώνες επαγγελµατικών κατηγοριών. Είναι ένα ζή-
τηµα που εκκρεµεί εδώ και πάρα πολλά χρόνια και µένει ηµιτε-
λές. Είναι µια πολύ περίπλοκη υπόθεση, τόσο νοµικά και
οργανωτικά, όσο και από πλευράς χρηµατοδότησης.

Έχω προσωπικά ασχοληθεί µε το θέµα από τις πρώτες µέρες
που ανέλαβα τα καθήκοντά µου και πλέον είµαστε σε θέση –στο
πλαίσιο και της κατηγοριοποίησης των γηπέδων- να προχωρή-
σουµε εξετάζοντας όλες τις διαθέσιµες λύσεις για την ολοκλή-
ρωση αυτού του µεγάλου σχεδίου. 

Ταυτόχρονα, βεβαίως, υπάρχει διαρκής συνεργασία µε τα συ-
ναρµόδια Υπουργεία Δηµοσίας Τάξεως και Δικαιοσύνης. Εδώ
θέλω να αναφερθώ στη δηµιουργία του τµήµατος Αθλητικής Δι-
καιοσύνης µε αποκλειστικό καθήκον τα αθλητικά θέµατα, ώστε
οι αθλητικοί εισαγγελείς να µην επιβαρύνονται και µε άλλες, µη
αθλητικές υποθέσεις. Είναι µια πρόταση που έχω ήδη συζητήσει
µε τον Υπουργό Δικαιοσύνης και υπάρχει η βούληση να προχω-
ρήσει. 
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Θέλω κλείνοντας να κάνω µια σηµαντική κατά τη γνώµη µου
διάκριση. Προχθές δόθηκε η συνέντευξη για τον Αθλητικό Μα-
ραθώνιο της Αθήνας, όπου για πρώτη φορά συµµετείχε ως συν-
διοργανωτής και το Υπουργείο Πολιτισµού και Αθλητισµού. Είναι
µια διοργάνωση που προβάλλει µε τον καλύτερο τρόπο την Ελ-
λάδα σε ολόκληρο τον κόσµο, υπογραµµίζοντας τις αξίες του
αθλητικού ιδεώδους και προβάλλοντας ταυτόχρονα και το του-
ριστικό προϊόν της χώρας µας. Πριν από λίγες µέρες ξεκίνησε
το πρόγραµµα «KIDS’ ATHLETICS» σε συνεργασία µε τα Υπουρ-
γεία Παιδείας και Υγείας καθώς και µε τον ΣΕΓΑΣ, που φέρνει σε
επαφή τα παιδιά του σχολείου µε τον κλασικό αθλητισµό.

Βεβαίως, θέλω να υπογραµµίσω και τις πολύ σηµαντικές δια-
κρίσεις που έχουν τα ελληνικά χρώµατα σε αθλήµατα όπως η κο-
λύµβηση, η υδατοσφαίριση, η κωπηλασία, το τζούντο, η
ιστιοπλοΐα, ο στίβος, η γυµναστική και όχι µόνο. Είναι γεγονός
που δείχνει µε τον καλύτερο τρόπο τη δυναµική του ελληνικού
αθλητισµού, ακόµα και σε αυτή δύσκολη δηµοσιονοµική συγκυ-
ρία. 

Φυσικά, πρέπει να αναφερθώ ονοµαστικά και στη δεκαπεντά-
χρονη πρωταθλήτριά µας στο σκάκι, τη Σταυρούλα Τσολακίδου,
η οποία πριν λίγες µέρες πέτυχε µια ακόµη σπουδαία παγκόσµια
διάκριση. 

Κάθε µέρα σε όλη την Ελλάδα, άνθρωποι κάθε ηλικίας ασχο-
λούνται µε τον αθλητισµό, από τον ερασιτεχνικό µέχρι το αγωνι-
στικό επίπεδο και τον πρωταθλητισµό. 

Από την άλλη πλευρά έχουµε κάποιους που την ώρα που ολό-
κληρος ο πραγµατικά φίλαθλος κόσµος θρηνούσε την απώλεια
ενός ανθρώπου το µόνο που τους ένοιαζε είναι εάν κάποια
οµάδα ευνοείται από την απόφαση της αναβολής των αγώνων! 

Έχουµε κάποιους που ενοχλήθηκαν ακόµα και από τη διενέρ-
γεια ελέγχων στη διαχείριση του δηµόσιου χρήµατος. Επίσης,
κάποιους που ενώ ο ρόλος τους είναι να υπηρετούν τον αθλητι-
σµό -για να είµαι επιεικής- δεν το κάνουν.

Από όλα αυτά που ανέφερα είναι πιστεύω σαφές τι είναι πραγ-
µατικά ο αθλητισµός και τι είναι κάτι άλλο, εντελώς ξένο προς
τις αξίες του αθλητικού ιδεώδους. 

Είναι, λοιπόν, χρέος της πολιτείας τον πραγµατικό αθλητισµό,
το κοινωνικό αγαθό που αφορά κάθε Ελληνίδα και κάθε Έλληνα,
να τον διασφαλίσει στην πράξη. Αυτή είναι η βούλησή µας και
αυτός ο καθηµερινός µας αγώνας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Παρακαλώ, κύριε
Υφυπουργέ, ολοκληρώστε. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΔΡΙΑΝΟΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Αθλη-
τισµού): Όλοι όσοι συµµερίζονται αυτή τη στόχευση είναι για
µας σύµµαχοι. Η υπόθεση του αθλητισµού άλλωστε πρέπει να
ενώνει όλες τις υγιείς οµάδες της κοινωνίας µας. Οι υπόλοιποι
θα µας βρουν απέναντί τους. Θα βρουν απέναντί τους κάθε υγιή
φίλαθλο, την τεράστια πλειονότητα δηλαδή του ελληνικού λαού. 

Γι’ αυτούς τους λόγους, λοιπόν, σας ζητώ να δώσετε ψήφο εµ-
πιστοσύνης στην Κυβέρνηση, για να συνεχίσει και να ολοκληρώ-
σει το έργο της.

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε. 
Τον λόγο έχει ο κ. Γεωργαντάς. Στη συνέχεια θα µιλήσει ο κ.

Κασαπίδης και η κ. Ιακωβίδου. Εφόσον είναι όλοι εδώ, προχω-
ρούµε κανονικά. 

Ορίστε, έχετε τον λόγο, κύριε Γεωργαντά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΩΡΓΑΝΤΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι µια συζήτηση διαφορετική

από τις συνηθισµένες και µια κορυφαία κοινοβουλευτική διαδι-
κασία. Είναι η συζήτηση για ψήφο εµπιστοσύνης προς την Κυ-
βέρνηση. 

Η «εµπιστοσύνη» είναι λέξη αναγκαία και έννοια απαραίτητη
και για τη λειτουργία της Κυβέρνησης και για την προοπτική της
και για τη σχέση της µε τους πολίτες. Εµπιστοσύνη από τι σε τι
και σε σχέση µε τι; 

Όταν µπαίνει κάποιος στη διαδικασία να αναλύσει τη λέξη «εµ-
πιστοσύνη», υπάρχουν δύο σηµεία τα οποία είναι υποχρεωµένος
να δει.  

Το πρώτο είναι οι δεσµεύσεις και οι προθέσεις αυτής της Κυ-
βέρνησης όταν ανέλαβε και το άλλο είναι τα πεπραγµένα της
αυτήν τη στιγµή, σε σχέση µε ό,τι ανέλαβε και µε ό,τι δεσµεύ-
τηκε. Η συζήτηση στο Κοινοβούλιο, αλλά και σε µεγάλο µέρος
της κοινωνίας, αδικεί αυτήν την αξιολόγηση, µε τα δεδοµένα τα
οποία προανέφερα ότι πρέπει να υπάρχουν, για δύο λόγους: Οι
περισσότεροι εξ ηµών, αλλά και οι περισσότεροι συνάδελφοι της
Αντιπολίτευσης, αναφέρονται στην Κυβέρνηση ως υπεύθυνη και
υπόλογη για όλη την περίοδο της κρίσης και ως αφετηρία των
συγκρίσεων για την κατάσταση στην οποία βρίσκεται σήµερα η
οικονοµία δεν έχουν το καλοκαίρι του 2012, αλλά έχουν τα έτη
προ του 2009 ή το 2008. Λάθος µεγάλο. 

Η Κυβέρνηση πρέπει να κριθεί και να αξιολογηθεί µε βάση τα
χαρακτηριστικά που είχε η οικονοµία και την κατάσταση, στην
οποία βρισκόταν η χώρα το καλοκαίρι του 2012 και όχι την κατά-
σταση στην οποία βρισκόταν, είτε η οικονοµία είτε οι µισθοί είτε
οι συντάξεις στην περίοδο προ του 2008. Διότι, εδώ υπάρχει και
µία άλλη αδικία: η σύγκριση που κάνουν µερικοί και ζητούν την
επαναφορά των πραγµάτων στην προ του 2009 -προ της κρίσης,
δηλαδή, περίοδο- είναι µία σύγκριση µε µία εικονική πραγµατι-
κότητα. Διότι, η πραγµατικότητα την οποία βίωνε η χώρα τα έτη
προ του 2009 ήταν εικόνα ψευδής, εικόνα η οποία δεν στηριζόταν
σε πραγµατικά οικονοµικά στοιχεία, εικόνα η οποία δεν αποτύ-
πωνε την πραγµατική κατάσταση της χώρας, εικόνα η οποία ήταν
αποτέλεσµα των δανεικών, εικόνα η οποία ήταν αποτέλεσµα της
αποσιώπησης -αν θέλετε- των πραγµατικών δεδοµένων της οι-
κονοµίας. 

Έρχεται σήµερα αυτή η Κυβέρνηση να συγκρίνεται για τα πε-
πραγµένα της και για τη σηµερινή κατάσταση της χώρας, µε
βάση µία εικονική πραγµατικότητα η οποία υπήρχε προ του 2009
και µάλιστα συγκρίνεται γι’ αυτήν την εικονική πραγµατικότητα
και όχι για την κατάσταση στην οποία παρελήφθη η οικονοµία
της χώρας το καλοκαίρι του 2012. 

Θα θέσω µερικά πολύ µικρά ερωτήµατα για να δει κανείς ότι η
συγκριτική αυτή αξιολόγηση επιβραβεύει απόλυτα την πορεία
της Κυβέρνησης, σε σχέση και µε τα αποτελέσµατά της, αλλά
και µε τις δεσµεύσεις της. Ήµασταν ή όχι το καλοκαίρι του 2012
σχεδόν εκτός Ευρώ; Υπήρχαν ή όχι εχθρικές δηλώσεις ηγετών
και διεθνών µέσων µαζικής ενηµέρωσης; Υπήρχε ή όχι απόσυρση
τραπεζικών καταθέσεων, 70 µάλιστα δισεκατοµµυρίων σε σύ-
νολο 240 δισεκατοµµυρίων; Υπήρχε ή όχι απειλή κατάρρευσης
του τραπεζικού συστήµατος; Υπήρχε ή όχι ύφεση -7%; Ήταν ή
όχι η χώρα σε παντελή αναξιοπιστία; Θέλω να θυµηθούµε όλοι
πράγµατι πως ήταν η χώρα το καλοκαίρι του 2012. Με λίγα µόνο
στοιχεία αποτύπωσα, νοµίζω, την εικόνα και την κατάσταση την
οποία βιώσαµε όλοι µας. 

Έρχοµαι στο σήµερα. Διατηρήσαµε ή όχι τη χώρα στο Ευρώ;
Σταθεροποιήθηκε ή όχι το τραπεζικό σύστηµα; Ενισχύσαµε ή όχι
την ανταγωνιστικότητα; Αναστρέψαµε ή όχι την ύφεση, έστω
λίγο; Αποκλιµακώσαµε ή όχι την ανεργία, έστω λίγο; Εξαφανί-
σαµε ή όχι τα πρωτογενή ελλείµµατα; Καλύψαµε ή όχι τους ανα-
σφάλιστους; Περιορίσαµε ή όχι τη λαθροµετανάστευση;
Αντιµετωπίσαµε ή όχι την εγκληµατικότητα και την τροµοκρατία;
Ενισχύσαµε ή όχι την αξιοπιστία της χώρας; Δανειοδοτηθήκαµε
ή όχι από τις χρηµαταγορές; 

Μόνο ένας κακόπιστος κριτής αυτών των πραγµατικών δεδο-
µένων, τα οποία προανέφερα και τα οποία είναι αδιαµφισβήτητα,
θα υποστήριζε ότι η κατάσταση της χώρας έχει χειροτερεύσει.
Όχι απλά έχει καλυτερεύσει, όχι απλά δόθηκε προοπτική -για
πρώτη φορά, βλέπουµε προοπτική- στην οικονοµία της χώρας,
όχι απλά τη διασώσαµε από έναν διεθνή διασυρµό και από µία
εθνική ίσως καταστροφή, αλλά ανακτήσαµε την αξιοπιστία της
µε συγκεκριµένο οδικό χάρτη, µε συγκεκριµένη στόχευση, την
οποία όλοι αµφισβητούσαν και ενώ διαψεύδονταν σε κάθε βήµα,
συνεχίζουν να την αµφισβητούν. Εµείς συνεχίσαµε και συνεχί-
ζουµε και µάλιστα µε ρεαλισµό, µε αλήθεια και ορθολογισµό και
στις δηλώσεις και στα έργα αυτής της Κυβέρνησης. 

Δεν νοµίζω ποτέ κυβέρνηση στη χώρα να είχε αντιµετωπίσει τέ-
τοιου είδους µεγάλα προβλήµατα µ’ αυτήν την ξεκάθαρη στάση,
µ’ αυτήν την ξεκάθαρη φωνή, µ’ αυτήν την αποφασιστικότητα και
µε ειλικρίνεια και συνέπεια, να βγάλει τη χώρα από την κρίση.
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Η σύγκριση την οποία έκανα προηγουµένως δεν µου δίνει το
δικαίωµα απλώς να επιδοκιµάσω τη µέχρι τώρα πορεία των πε-
πραγµένων αυτής της Κυβέρνησης. Νοµίζω ότι µου δίνει και το
δικαίωµα να την εµπιστευθώ για τη συνέχιση της πορείας της και
την έξοδο της χώρας από την κρίση. Όταν ολοκληρωθεί αυτή η
πορεία, αυτή η Κυβέρνηση θα έχει κερδίσει και κάτι άλλο. Θα
έχει καταφέρει να αποκαταστήσει τη σχέση εµπιστοσύνης µε
τους πολίτες αυτής της χώρας. Αυτό είναι το µεγάλο στοίχηµα
και θα το επιτύχει και αυτό.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς τον κύριο συνάδελφο για τη συνέπειά του στον χρόνο.
Τον λόγο έχει ο κ. Κασαπίδης.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ Αθλητισµού, σας άκουσα προηγουµένως και

χάρηκα για το ενδιαφέρον και το πάθος που έχετε για το κοµµάτι
του αθλητισµού. Ως παλαιός αθλητής του βόλεϊ, θα ήθελα να
σας συγχαρώ για τις πρωτοβουλίες σας που τις παρακολουθώ. 

Επίσης, θα ήθελα να σας παροτρύνω και να ενισχύσω το πεί-
σµα και την προσπάθειά σας να µπολιάσετε, κύριε Υπουργέ, την
παιδεία της χώρας µας µε το πνεύµα της κλασικής παιδείας της
αρχαιότητας και µε το κοµµάτι της αθλητικής παιδείας. Αυτά,
µαζί µε τις τέχνες που υπήρχαν στην αρχαιότητα –θέατρα, γυ-
µνάσια και σχολεία- συνιστούσαν την παιδαγωγική µονάδα και
σφυρηλατούσαν τέτοιους πολίτες, χρηστούς και αγαθούς, όπως
αναφερόταν στην αρχαιότητα. Ήταν αυτοί που προάσπιζαν τις
αξίες και τις αρχές της Ελλάδας στην αρχαιότητα, δηµιουργών-
τας το έθνος για το οποίο είµαστε υπερήφανοι λόγω των αρχών
και των αξιών που υπηρετούµε. Είναι δύσκολο το έργο σας και
συνεπικουρούµε στις πρωτοβουλίες που παίρνετε.

Έφυγε, βέβαια, ο συνάδελφός σας, ο κ. Γιακουµάτος, αλλά
δράττοντας την ευκαιρία της παρουσίας του εδώ πέρα, θα ήθελα
να υπογραµµίσω και να πω για την πτώση της τιµής του γάλα-
κτος, καθώς δίνει και αυτός έναν αγώνα, ότι η τιµή του γάλακτος
δεν πέφτει µε ευχολόγια και συµφωνίες κυρίων, όπως ο ίδιος
προσπαθεί να κάνει. Αν δεν εφαρµοστεί µία ολοκληρωµένη πο-
λιτική µείωσης του κόστους παραγωγής σε βασικά είδη στρατη-
γικού ενδιαφέροντος και σηµασίας για τη χώρα, όπως είναι τα
διατροφικά, δεν είναι δυνατόν να πέσει η τιµή του γάλακτος όχι
5%, αλλά ούτε 1%. 

Αντιθέτως δε, όλοι οι παραγωγοί γνωρίζουν, αλλά και οι συνει-
δητοποιηµένοι καταναλωτές διαπιστώνουν την κοροϊδία –ας µου
επιτραπεί η έκφραση- από την πλευρά της Κυβερνήσεως να πα-
ρουσιάσει ότι δίνει τον αγώνα για το γάλα, όταν πριν την εφαρ-
µογή της εργαλειοθήκης –µιας αποτυχηµένης δέσµης µέτρων
πολιτικής που θα πρέπει ολόκληρη να αποσυρθεί από την Κυβέρ-
νηση- ανέβηκε η τιµή του γάλακτος εις βάρος του καταναλωτή
κατά 0,10 ευρώ και έπεσε η τιµή του παραγωγού.

Εκείνη την περίοδο βρήκαν ευκαιρία οι βιοµηχανίες και οι εισα-
γωγείς από το εξωτερικό να ρίξουν και την τιµή του παραγωγού
κατά 0,9 ευρώ και αυτή τη διαφορά να την καρπώνονται οι ίδιοι.
Ακόµα και αν πέσει κατά 5% η τιµή του γάλακτος, πάλι τα 0,14
ευρώ ή τα 0,15 ευρώ θα είναι πλεόνασµα γι’ αυτούς που πίεζαν
προκειµένου να εφαρµοστεί αυτή η εργαλειοθήκη. Το αποτέλεσµα
είναι τέσσερις χιλιάδες αγελαδοτροφικές εκµεταλλεύσεις στη
χώρα να κινδυνεύουν να κλείσουν και να κινδυνεύουµε να προσθέ-
σουµε κι άλλες δέκα ή δώδεκα χιλιάδες νέους ανέργους στον
στρατό των ανέργων της πατρίδας µας. Το χειρότερο, όµως, είναι
ότι θα εξαρτώµαστε πλήρως και αποκλειστικά από τις χώρες πα-
ραγωγούς γάλακτος, όπως είναι η Γερµανία, η Γαλλία, η Ολλαν-
δία, το Βέλγιο.

Εκ του αποτελέσµατος αναρωτιέται κανείς µήπως αυτή είναι
µία επιδίωξη των δανειστών µας, για να οδηγήσουν µέσα από την
πίεση για την εφαρµογή αυτών των αυστηρών µέτρων από την
Κυβέρνηση, στην πλήρη εξάρθρωση του παραγωγικού ιστού της
χώρας, προκειµένου να εξαρτώµαστε όχι µόνο οικονοµικά, δη-
λαδή χρηµατικά, αλλά και διατροφικά πλήρως από τις χώρες
αυτές. Ήδη, όσον αφορά τα βασικά είδη διατροφής, η Ελλάδα
εισάγει το 70% των αγροτοδιατροφικών προϊόντων που απαι-
τούνται για τη σίτιση του ελληνικού πληθυσµού ετησίως.

Γίνονται περίπου εξίµισι δισεκατοµµύρια εισαγωγές αγροτο-

διατροφικών προϊόντων και παράγονται άλλα έξι δισεκατοµµύρια
περίπου βιοµηχανικά προϊόντα κατά κύριο λόγο –βαµβάκι, κα-
πνός- ή και διατροφικά προϊόντα, τα οποία εξάγονται και δηµι-
ουργούν έτσι ένα µεγάλο έλλειµµα στο εµπορικό ισοζύγιο των
αγροτικών προϊόντων, που αποτυπώνεται σ’ αυτά τα νούµερα,
τη στιγµή  που κάλλιστα θα µπορούσε η χώρα µας να παράγει
αυτά τα προϊόντα. 

Η χώρα µας θα µπορούσε να εξοικονοµεί, να προσθέτει στο
ΑΕΠ του πρωτογενούς τοµέα -που είναι 6,5 µε 7 δισεκατοµµύρια
ετησίως- άλλα 5 δισεκατοµµύρια τουλάχιστον και να φθάνει και
τις χώρες στα 5, 5,5 δισεκατοµµύρια επιπλέον από αυτό που πα-
ράγει. Θα µπορούσε το ποσοστό της αυτάρκειας να ξεπεράσει
το 90%, όπως το έχουν επιτύχει χώρες, όπως το Ισραήλ, που
είναι σε δυσµενέστερες σε οικολογικό και γεωργικό επίπεδο πε-
ριοχές από ό,τι η Ελλάδα. 

Η Ελλάδα είναι ένας παράδεισος γεωπονικός, γεωργικός, κτη-
νοτροφικός, µελισσοκοµικός, δασολογικός, αλιευτικός. Όµως,
έχουµε πολύ χαµηλούς δείκτες παραγωγικότητας και παραγω-
γής σε αυτά τα προϊόντα, τα οποία αποτελούν ναι µεν συγκριτικό
πλεονέκτηµα για εµάς, αλλά δυστυχώς εµείς φροντίζουµε µε τις
πολιτικές, όπως αυτή που προανέφερα, να τα απαξιώνουµε. 

Ένα άλλο µεγάλο θέµα –αφού ξεκίνησα από αυτόν τον τοµέα,
θα ήθελα να εµβαθύνω περισσότερο σε αυτόν- είναι ένα εθνικό
έγκληµα που διατέλεσε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτή η
Κυβέρνηση, το ξεπούληµα του ονόµατος της φέτας στις πολυε-
θνικές, που φρόντισαν όλα αυτά τα χρόνια να εγκαταστήσουν τις
έδρες των εταιρειών τους και στον Καναδά. Ό,τι δεν πέτυχαν δε-
καπέντε χρόνια µέσα από τα ευρωπαϊκά όργανα, να άρουν το µο-
νοπώλιο µέσα στην ευρωπαϊκή αγορά της φέτας που είναι
ελληνική και είναι µία, το πέτυχαν µέσω της Συµφωνίας της EPA,
που δυστυχώς συνυπογράφει και η ελληνική Κυβέρνηση και θα
την επικυρώσει, εάν δεν αφυπνιστούν οι Έλληνες Ευρωβουλευ-
τές το 2015 µέσα στο Ευρωκοινοβούλιο. Έτσι, θα πάει οριστικά
και αµετάκλητα αυτούσια η χρήση του ονόµατος της φέτας
στους υφιστάµενους παραγωγούς του Καναδά, που είναι οι µε-
γαλύτερες πολυεθνικές στον κόσµο. 

Δεν µας έπεισαν ο κ. Τσαυτάρης, ο κ. Χατζηδάκης, ο κ. Βενι-
ζέλος, όλοι οι εµπλεκόµενοι Υπουργοί που ασχολήθηκαν µε το
θέµα ότι αυτό είναι επωφελές για τη χώρα. Και το λέω γιατί; Γιατί
αν σήµερα το ζητούµενο για τη χώρα είναι η παραγωγή πλούτου
και η δηµιουργία θέσεων εργασίας, για να αντιµετωπίσουµε τη
φτώχεια µας και την ανεργία µας που οδηγεί και τους νέους στο
εξωτερικό, η φέτα, επειδή έχει τεράστια ζήτηση στο εξωτερικό
που φθάνει τις πεντακόσιες χιλιάδες τόνους, θα µπορούσε να
βοηθήσει σηµαντικά. 

Σήµερα εµείς παράγουµε εκατό χιλιάδες τόνους. Αν διπλασιά-
σουµε τον όγκο της παραγωγής, µπορούµε να δηµιουργήσουµε
κάλλιστα άλλες εκατόν πενήντα χιλιάδες νέες θέσεις µόνιµης ερ-
γασίας στον πρωτογενή τοµέα. Αυτά τα στοιχεία είναι ποσοτικο-
ποιηµένα και συγκεκριµενοποιηµένα και κατατεθειµένα και στο
Γραφείο του Πρωθυπουργού. Όµως, δεν βρήκαν καµµία αντα-
πόκριση προς εφαρµογή. Το πρώτο είναι το κοµµάτι αυτό. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτού)

Κύριε Πρόεδρε, επιτρέψτε µου να µιλήσω ακόµα µισό λεπτό. 
Το δεύτερο είναι το έντονο φαινόµενο των κοινωνικών αδικιών

που δυστυχώς εντάθηκε αυτήν την περίοδο µε διάφορες τροπο-
λογίες που ψηφίστηκαν από τη συγκυβέρνηση και αφορούσαν
είτε το χάρισµα είτε την απαλλαγή των ευθυνών των τραπεζιτών
για τα θαλασσοδάνεια που έδωσαν ύψους 40 δισεκατοµµυρίων
ευρώ εδώ και τρεις δεκαετίες. Δεν τα αναζήτησε αυτή η Κυβέρ-
νηση και δεν τα βρήκε σε κουφάρια κτηρίων που παραµένουν
όρθια στη Θράκη, που αποτελούσε κάποτε την τέταρτη ζώνη
επενδύσεων, είχε ευνοϊκά κίνητρα και πήγαιναν εκεί και έστηναν
τα κουφάρια. Δεν λειτούργησαν ποτέ οι περισσότερες επιχειρή-
σεις εκεί και έτρωγαν τα χρήµατα του ελληνικού λαού. Τώρα τα
φόρτωσαν µέσω της ανακεφαλαίωσης στο χρέος της χώρας και
τα πληρώνει ο ελληνικός λαός. 

Επίσης, µε την απαλλαγή προστίµων για γνωστή εταιρεία πε-
τρελαιοειδών στη χώρα άλλα 900 εκατοµµύρια ευρώ φορτώνον-
ται στο χρέος της χώρας. 

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Δ’ - 9 ΟΚΤΩΒΡΙΟΥ 2014 107



Παράλληλα, η φοροδιαφυγή στα καύσιµα -2 δισεκατοµµύρια
ετησίως- δεν καταπολεµήθηκε, κύριε Υπουργέ και από αυτήν την
Κυβέρνηση, παρ’ όλο που το λέγαµε και ως Νέα Δηµοκρατία και
από το 2006 το ακούω σε αυτήν εδώ την Αίθουσα από τον τότε
Υπουργό κ. Αλογοσκούφη. 

Αν αθροίσουµε και επιµερίσουµε αυτά τα ποσά, σε µία εικο-
σαετία θα µπορούσε να εξοικονοµήσει η χώρα τουλάχιστον 2,5
δισεκατοµµύρια έως 3,5 δισεκατοµµύρια ευρώ ετησίως και να µη
χρειάζεται να επιβάλλει φόρους στα ακίνητα, το γνωστό ΕΝΦΙΑ,
που προκαλεί τεράστια κοινωνική αντίδραση, αναστάτωση και
αδικία στην ελληνική κοινωνία. 

Παράλληλα, µε αυτόν τον τρόπο η Κυβέρνηση θα αποκαθι-
στούσε ή θα έδινε το µήνυµα ότι ενδιαφέρεται να καταπολεµήσει
τη διαφθορά, την παραοικονοµία και τη φοροδιαφυγή, να απο-
καταστήσει την ηθική τάξη στη χώρα και να εµπνεύσει τους Έλ-
ληνες ότι όντως οι θυσίες που κάνουν µέσα και από αυτήν την
πολιτική για τον ισοσκελισµένο προϋπολογισµό θα πιάσουν τόπο. 

Δυστυχώς, όµως, αυτήν την εντύπωση δεν την έχουν οι Έλλη-
νες πολίτες, δεν την έχω και εγώ, κύριε Πρόεδρε και γι’ αυτό δεν
µπορώ να δώσω ψήφο εµπιστοσύνης σε αυτήν την πολιτική που
εφαρµόζεται αυτά τα χρόνια. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς. 
Τον λόγο έχει η κ. Ιακωβίδου. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ (ΤΑΝΙΑ) ΙΑΚΩΒΙΔΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, νοµίζω ότι αυτό το οποίο θα

πρέπει να κάνουµε πριν ουσιαστικά περάσουµε σε µια διαδικασία
απολογισµού και του κυβερνητικού έργου µέχρι στιγµής, είναι
να δούµε λίγο τα αποτελέσµατα αυτής της κίνησης που βεβαίως
έκανε η Κυβέρνηση –και για µένα πολύ καλώς- προκειµένου να
ζητήσει ψήφο εµπιστοσύνης. 

Η αλήθεια είναι ότι το τελευταία διάστηµα, αγαπητοί συνάδελ-
φοι του ΣΥΡΙΖΑ, είχατε καταφέρει να δηµιουργήσετε σε αυτόν
τον τόπο ένα πρωτοφανές κλίµα εκλογολογίας. Όπου και αν πή-
γαινε κανείς, οι πολίτες ρωτούσαν: «Θα γίνουν εκλογές»; Υπάρχει
περίπτωση να γίνουν εκλογές»; «Δεν θέλουµε εκλογές»! «Γιατί
θέλετε να πάτε τον τόπο σε εκλογές»; Και είχαµε βρεθεί υπόλο-
γοι εµείς, όλοι οι Βουλευτές της συγκυβέρνησης και λέγαµε:
«Μα, δεν θέλει η Κυβέρνηση σε καµµία των περιπτώσεων να πάει
σε εκλογές». 

Δηµιουργήσατε, λοιπόν, ένα κλίµα ακατάπαυστης εκλογολο-
γίας και -θα σας έλεγα- παροχολογίας ταυτόχρονα, δεδοµένου
ότι είχατε βγει το προηγούµενο διάστηµα και είχατε υποσχεθεί
λαγούς µε πετραχήλια στους πολίτες, αλλά το ζήτηµα είναι ότι η
Κυβέρνηση µε µία κίνηση που λέγεται «µατ» στην πολιτική σκα-
κιέρα ουσιαστικά κατάφερε να ανακτήσει στον απόλυτο βαθµό
την πρωτοβουλία των κινήσεων στην πολιτική σκακιέρα της
χώρας, να εξουδετερώσει πλήρως το λαϊκισµό και τη δηµαγωγία
που είχατε καλλιεργήσει το προηγούµενο διάστηµα. Τώρα ου-
σιαστικά έχουµε καταφέρει να τρέχετε µε αµηχανία πίσω από
εµάς. Γιατί τρέχετε µε αµηχανία; Γιατί έχετε βρεθεί υπόλογοι
απέναντι στον ελληνικό λαό για κάτι που ο ελληνικός λαός δεν
θέλει -δηλαδή, δεν θέλει εκλογές- κι αυτό, βεβαίως, καταγράφε-
ται σε όλες τις δηµοσκοπήσεις που έχουν γίνει το τελευταίο διά-
στηµα. 

Συντριπτικά οι Έλληνες πολίτες δεν θέλουν εκλογές. Θέλουν
σταθερότητα. Θέλουν πρωτοβουλίες πολιτικές, αλλά θέλουν και
οικονοµικές, αν µη τι άλλο, παροχές, τις οποίες στο µέτρο του
εφικτού και του δυνατού, ναι, σε µια δύσκολη συγκυρία για τη
χώρα βεβαίως και τις δίνουµε µέσα από το προσχέδιο του προ-
ϋπολογισµού. Είναι εµφανές και θα έχω την άλλωστε την ευκαι-
ρία να σας παρουσιάσω στην πορεία. 

Η αλήθεια είναι ότι υπάρχει µια νοσηρή αλαζονεία εκείνων που
πραγµατικά επιχειρούν συνειδητά την εξαπάτηση των πολιτών µε
µεγάλα λόγια, που ουσιαστικά χαϊδεύουν αυτιά και υπόσχονται τα
πάντα στους πάντες. Ποιοι είναι αυτοί; Είναι όσοι στο παρελθόν
ανήκαν σε ένα κόµµα που ποσοστιαία ήταν της τάξης του 3%,
αλλά µέσα από τη µετατόπιση λαϊκίστικων δυνάµεων του ΠΑΣΟΚ
του χθες κατάφεραν να αυξήσουν την εκλογική τους δύναµη. 

Αυτοί, λοιπόν, είναι οι κυρίως υπεύθυνοι της κρίσης που ζούµε
σήµερα και ουσιαστικά θέλουν να µας το παίξουν και τσάµπα
µάγκες απέναντι στην ενωµένη Ευρώπη. Ποιοι είναι αυτοί; Είναι
οι επενδυτές της «BLACKROCK» και της «G.P. MORGAN»; Είναι
µεγαλοκαταθέτες δάσκαλοι και συνδικαλιστές; Η αλήθεια είναι
ότι αρχίζουµε να τους καταλαβαίνουµε τώρα. Γιατί τώρα πια οι
µάσκες έχουν πέσει και όλοι γνωρίζουµε πώς κινούνται κάποιοι
από εσάς.

Θέλω να προσθέσω σε αυτό το σηµείο ότι αυτοί οι οποίοι
έχουν όρεξη και θέλουν να κυβερνήσουν την Ελλάδα µε µονα-
δικό προσόν ίσως στο βιογραφικό τους την εµπειρία τους από
µαθητικές καταλήψεις -που δεν είναι προσόν για την πλειοψηφία
βεβαίως των Ελλήνων πολιτών- είναι αυτοί οι οποίοι παρουσιά-
ζουν ως προσόν µία επίσκεψη σε αντιαµερικανούς ηγέτες της
Λατινικής Αµερικής, αλλά είναι και αυτοί οι οποίοι χρησιµοποιούν
τους διαµορφωτές εικόνας. Και αν έχετε απορία για το ποιοι είναι
οι διαµορφωτές εικόνας, είναι οι περίφηµοι image makers οι
οποίοι αναλαµβάνουν ουσιαστικά ένα πολιτικό προϊόν και το σου-
λουπώνουν. Σουλουπώνουν τους πρώην καταληψίες µε κουρα-
στικές και ανούσιες υποκριτικές επιχειρήσεις δηµοσίων σχέσεων. 

Όταν λέµε, λοιπόν, δηµόσιες σχέσεις να θυµίσουµε κάποιες
επισκέψεις σε ιερές µονές, να θυµίσουµε περισυλλογή µπροστά
σε εικόνες της Ορθοδοξίας, που κατά σύµπτωση τη συγκριµένη
κίνηση πληροφορούνται οι πάντες.  Οµοίως, να θυµίσουµε κά-
ποια άνευ πραγµατικού αντικειµένου και καθαρού πολιτικού σκο-
πού συνάντηση, έστω και στα όρθια, µε τον πάπα, διάρκειας
περίπου δύο λεπτών, από την οποία φωτογραφία βεβαίως δεν εί-
δαµε ποτέ. 

Υπήρξαν αρκετές επισκέψεις, η αλήθεια είναι, το τελευταίο
διάστηµα.  

Την ίδια στιγµή παρατηρώ ότι όλοι αυτοί οι οποίοι εµφανίζον-
ταν µέχρι χθες ως υποστηρικτές της δραχµής, αρχίζουν ξαφνικά
και λειαίνουν τις απόψεις τους κι εξαφανίζονται. Είναι κλειστό το
στόµα µέχρι να έρθει η ώρα. Η αλήθεια είναι ότι δεν γίνεται και
καµµία δίκη τροµοκρατών για να δούµε ποια στελέχη τους θα
τρέξουν να εµφανιστούν ως µάρτυρες υπεράσπισης σε αυτές τις
δίκες.

Βλέπετε, λοιπόν, τη δύναµη ουσιαστικά της υπερσυγκολλητι-
κής κόλλας της διεκδίκησης της εξουσίας µέσα από τις συµβου-
λές των image makers. Κι ενώ λοιπόν το 2012 διεκδικούσαν τα
στελέχη του ΣΥΡΙΖΑ την εξουσία χωρίς κανένα απολύτως πρό-
γραµµα, όπως αποδείχθηκε, εδέησαν δυόµισι χρόνια µετά να
προχωρήσουν σε ένα κοστολογηµένο µεν πρόγραµµα, το οποίο,
όµως, µπορεί να οδηγήσει σε µια διόγκωση δαπανών της τάξεως
των 27 δισεκατοµµυρίων και δεν µας έχουν εξηγήσει βεβαίως
ακόµα από πού θα προκύψουν τα χρήµατα αυτά.

Ουσιαστικά µιλάµε για µια καθαρή ουτοπία, αγαπητοί συνά-
δελφοι, όπως και όλη η καταστροφική θεωρία για το «κούρεµα»
του χρέους το οποίο θα προστρέξουν οι Ευρωπαίοι, βεβαίως, να
το κουρέψουν. Το χρέος αυτό έχει µεταφερθεί πλέον στα ευρω-
παϊκά κράτη. Και γιατί να το κάνουν; Γιατί να το κάνουν οι Σλο-
βένοι; Γιατί οι Γερµανοί, οι Ιταλοί να κάνουν κάτι τέτοιο; Μου
φαίνεται ότι θα πρέπει να διαβάσετε τη Συνθήκη της Λισαβόνας,
η οποία είναι σαφής και δείχνει ποιες είναι οι διαπραγµατευτικές
κινήσεις εντός της Ευρωπαϊκής Ένωσης, αλλά µάλλον αυτές τις
συνθήκες τις αγνοείτε.

Ουσιαστικά έχετε την εδραιωµένη πεποίθηση ότι οι λαϊκιστικές
υποσχέσεις δεν βαρύνουν και δεν υποχρεώνουν κανέναν, αλλά
η αλήθεια είναι ότι την ίδια στιγµή υποχρεώνουν τους Έλληνες
πολίτες να µπαίνουν σε µια διαδικασία και να σκέφτονται: Υπάρ-
χει δυνατότητα να συµβεί κάτι τέτοιο σε αυτήν τη χώρα, να βγει
δηλαδή µια Κυβέρνηση που µπορεί να παρέχει σε όλους τα
πάντα; Με βεβαιότητα σας απαντάµε, λοιπόν, ότι δεν υπάρχει τέ-
τοια περίπτωση.

Και την ίδια στιγµή -κι ενώ ζητάτε συνέχεια εκλογές και προ-
σπαθείτε να εκµεταλλευτείτε τη σπάνια ευνοϊκή συγκυρία, που
δεν θα διαρκέσει όµως για πολύ ακόµα- αγωνίζεστε µε όλες σας
τις δυνάµεις να αποτρέψετε την εκλογή Προέδρου της Δηµοκρα-
τίας από την παρούσα Βουλή. Ουσιαστικά µε αυτόν τον τρόπο
αδιαφορείτε για τη συνταγµατική οµαλότητα, γιατί το Σύνταγµα
προβλέπει δύο ψηφοφορίες µε διακόσιους Βουλευτές και µια
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τρίτη µε εκατόν ογδόντα, άρα αποβλέπει στη σύγκλιση των κοµ-
µάτων για να εκλεγεί ένας Πρόεδρος της Δηµοκρατίας που να
ενώνει το έθνος. Αυτό, λοιπόν, δεν το θέλετε. Θέλετε την αβε-
βαιότητα. Δεν θέλετε τις πολιτικές συγκλίσεις. Θέλετε να δηµι-
ουργείτε µονίµως ένα µέτωπο ανευθυνότητας. Θέλετε την ευθεία
σύγκρουση µε τους Ευρωπαίους εταίρους.  Και την ίδια στιγµή
πολιτική ουσία µηδέν, µηδέν εις το πηλίκον.  

Ο λαός, όµως, δεν θέλει την αποσταθεροποίηση. Δεν θέλει την
οικονοµική κατάρρευση του τόπου και γι’ αυτό όταν έρθει η ώρα,
θα αποδοκιµάσει όλες αυτές τις δυνάµεις της ανευθυνότητας,
όπως θα αποδοκιµάσει και τις δυνάµεις του εξτρεµισµού και της
ανωµαλίας σε όποιο τµήµα του πολιτικού φάσµατος κι αν βρί-
σκονται. 

Όλες αυτές οι δυνάµεις θα βρουν µπροστά τους ένα τείχος
από τις δυνάµεις τις υπευθυνότητας, της σοβαρότητας, της συ-
νέπειας, του πολιτικού θάρρους και της επιµονής σε δύσκολες
αποφάσεις, οι οποίες όµως εξασφαλίζουν την τελική έξοδο από
την κρίση. Γιατί αυτό το καταφέραµε. Καταφέραµε την έξοδο
από την κρίση. 

Και αυτήν τη στιγµή, αυτό που προσπαθούµε να κάνουµε είναι
να διασφαλίσουµε τις επόµενες γενεές των Ελλήνων πολιτών, να
ξέρουν ότι δεν χρειάζεται να φεύγουν στο εξωτερικό για να
βρουν δουλειά ή για να υπάρξουν προοπτικές, να ξέρουν ότι
µπορούν να µείνουν στην Ελλάδα. Προσπαθούµε να δηµιουργή-
σουµε ανάπτυξη, όταν εσείς δηµιουργείτε ανάχωµα σε κάθε προ-
σπάθεια ανάπτυξης, σε κάθε προσπάθεια για επένδυση.
Προσπαθούµε να φέρουµε αυτόν τον τόπο εκεί που πρέπει να
είναι, ψηλά στην Ευρώπη. Γιατί αυτή η χώρα γέννησε τον πολιτι-
σµό, αυτή η χώρα έβαλε τις βάσεις του δηµοκρατικού πολιτεύ-
µατος, γιατί αυτή η χώρα µπορεί να καταφέρει πολλά. 

Και οι Ευρωπαίοι το γνωρίζουν αυτό, το ξέρουν συνειδητά και
αναγνωρίζουν την προσπάθεια της Κυβέρνησης. Δεν είναι τυχαίο
ότι ο κ. Γιούνκερ, ο Πρόεδρος της Ευρωπαϊκής Επιτροπής, αγ-
καλιάζει την προσπάθεια της ελληνικής Κυβέρνησης. Δεν είναι
τυχαίο ότι επιτέλους έχουν ανοίξει οι πόρτες της Ευρώπης που
µέχρι χθες ήταν κλειστές. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Παρακαλώ ολοκλη-
ρώνετε, κυρία Ιακωβίδου.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ (ΤΑΝΙΑ) ΙΑΚΩΒΙΔΟΥ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Δεν είναι σίγουρα τυχαίο το γεγονός ότι οι Ευρωπαίοι είναι

έτοιµοι να στηρίξουν την όλη προσπάθεια. Δέχονται µέσω του κ.
Ντράγκι να κάνουν τι; Ουσιαστικά να δώσουν, να διοχετεύσουν,
ρευστότητα στην ελληνική αγορά. Κάτι τέτοιο µέχρι χθες δεν
µπορούσε να γίνει. 

Και για να κλείσω, θέλω να θυµίσω κάτι που ενδεχοµένως κά-
ποιοι το ξεχνάνε. Αυτός ο τόπος έχει περάσει πολλά δεινά και σε
καµµία των περιπτώσεων δεν µπορεί τώρα να έρθει αντιµέτωπος
µε δυνάµεις οι οποίες θα φέρουν τη χώρα είκοσι χρόνια πίσω.

Αυτό που πρέπει να κάνουµε είναι να πορευτούµε µέσα στην
Ευρωπαϊκή Ένωση, µέσα στην ΟΝΕ. Αυτός είναι ο δρόµος µας,
γιατί µόνο οι Ευρωπαίοι µπορούν να µας εξασφαλίσουν ένα κα-
λύτερο αύριο. 

Με µια µονοκονδυλιά οι Έλληνες πολίτες αυτής της χώρας θα
πουν «όχι» στο καράβι της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης που κου-
βαλά το σάπιο φορτίο ενός λαϊκίστικου προγράµµατος, βουλιά-
ζοντας µέσα στο λιµάνι της απόγνωσης των Ελλήνων πολιτών.
Γιατί εσείς προκαλείτε την απόγνωση στους Έλληνες πολίτες.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς.
Τον λόγο έχει ο κ. Σολδάτος, µετά η κ. Αυλωνίτου και µετά θα

µιλήσει ο Υφυπουργός κ. Γιακουµάτος.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΣΟΛΔΑΤΟΣ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, από

τη συγκρότηση της τρικοµµατικής Κυβερνήσεως, το καλοκαίρι
του 2012, το κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης δεν έπαψε
να ζητάει εκλογές. Πριν ακόµα τελειώσει η δεύτερη σύνοδος της
τρέχουσας βουλευτικής περιόδου, προσπάθησε να δηµιουργή-
σει σκηνικό αστάθειας και εν όψει της προεδρικής εκλογής να
φέρει σε συζήτηση το θέµα των πρόωρων εκλογών. 

Σε µια περίοδο που ο Πρωθυπουργός και το κυβερνητικό επι-

τελείο δίνουν την πλέον κρίσιµη µάχη για τη χώρα αναφορικά µε
τη διαχείριση του χρέους, σε µια περίοδο που η χώρα βρίσκεται
λίγο πριν το τέλος του µνηµονίου και της τρόικας, αυτή η συζή-
τηση, αυτή η προσπάθεια αποσταθεροποιήσεως και αστάθειας
που επιδίωξε ο ΣΥΡΙΖΑ έπρεπε να τελειώσει. 

Η πρόταση εµπιστοσύνης που συζητούµε είναι διαδικασία επι-
βεβαίωσης της εµπιστοσύνης της Βουλής προς τις κυβερνητικές
επιλογές και ο τρόπος για να κλείσει ακριβώς αυτή η εξαιρετικά
επιβλαβής συζήτηση περί πρόωρων εκλογών για τον τόπο. Απο-
τελεί, όµως, και την ευκαιρία αναδείξεως δύο διαφορετικών κό-
σµων, δύο διαφορετικών αντιλήψεων. Αποτελεί την ευκαιρία να
αναδειχθεί το γεγονός ότι αυτά που προτείνονται ιδιαίτερα προ-
σφάτως από το κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπολιτεύσεως είναι
παντελώς ανεφάρµοστα, να αναδειχθεί η πλάνη στην οποία επι-
χειρείται να οδηγηθεί ο Έλληνας περί των όσων είναι πιθανό να
εφαρµοστούν.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η δηµοσιονοµική σταθεροποί-
ηση της χώρας αναγνωρίζεται διαρκώς από διεθνείς παράγοντες
και διεθνείς οργανισµούς. Πριν δυόµισι χρόνια, υπήρχε ο κίνδυ-
νος να βρεθεί η χώρα εκτός ευρώ, απειλούνταν µε κατάρρευση
το τραπεζικό σύστηµα µε την απόσυρση των τραπεζικών κατα-
θέσεων. Η ύφεση ήταν ο µεγάλος αντίπαλος, η χώρα ήταν σε
παντελή και εξ ολοκλήρου αναξιοπιστία. 

Δυόµισι χρόνια µετά, η χώρα έχει ξεφύγει από τον κίνδυνο του
«grexit». Η ύφεση από  το πλην 7% έχει αποκλιµακωθεί, περνάει
σε θετικό πρόσηµο. Έχουµε εξάλειψη ελλειµµάτων, πλεόνασµα.
Οι εξαγωγές από αρνητικό πρόσηµο αναµένονται στο συν 4%
εντός του έτους. Έχουµε πρόσβαση στις αγορές. 

Το κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης αντιπαρέρχεται τις
δυσκολίες, παίρνει το µαγικό ραβδί και υπόσχεται λαγούς µε πε-
τραχήλια. Παρουσιάζει πρόγραµµα 17 δισεκατοµµυρίων περίπου,
που ανεβαίνει στα 27 µαζί µε το κόστος διαγραφής του χρέους,
αλλά το κοστολογεί 11,5. Υποστηρίζει ότι θα διαχειριστεί τα κόκ-
κινα δάνεια των 77 δισεκατοµµυρίων µε σεισάχθεια κόστους 2 δι-
σεκατοµµυρίων ευρώ, ότι θα ιδρύσει αναπτυξιακή τράπεζα µε
κεφάλαιο 1 δισεκατοµµύριο, όταν το αντίστοιχο της Εθνικής είναι
8 και της Πειραιώς είναι 8,5, ότι θα βρει 6 δισεκατοµµύρια από την
εκκαθάριση των χρεών και τη φοροδιαφυγή -εδώ το µαγικό ραβδί
γίνεται θαύµα της Κανά- και 3 δισεκατοµµύρια από το Ταµείο Χρη-
µατοπιστωτικής Σταθερότητας χωρίς όµως να ξεκαθαρίζει τον
τρόπο πρόσβασης σε αυτό. Δεν εξηγεί µε ποια κεφάλαια θα επι-
τευχθούν τα απαιτούµενα πλεονάσµατα, αυτά που οπωσδήποτε
οι εταίροι απαιτούν από εµάς να υπάρξουν και, κυρίως, αποκρύ-
πτει την κεφαλαιακή ανάγκη για το Πρόγραµµα Δηµοσίων Επεν-
δύσεων. Δηλαδή, παραµύθια -κατά τη γνώµη µου- της Χαλιµάς.

Ταυτόχρονα, στελέχη, όπως ο υπεύθυνος προγράµµατος του
ΣΥΡΙΖΑ, µας πληροφορεί ότι αντί για κούρεµα, µπορεί να υπάρξει
πάγωµα.

Ο υπεύθυνος ανάπτυξης του κόµµατος υποστηρίζει ότι δεν
είναι θέση του ΣΥΡΙΖΑ η µονοµερής διαγραφή του χρέους και
ότι µια µεγάλη επιµήκυνση µπορεί να ισοδυναµεί µε κούρεµα. Ο
Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος, όµως, επιµένει στο µεγάλο κού-
ρεµα και ο Τοµεάρχης Διοικητικής Μεταρρύθµισης ζητάει ουσια-
στικά την τιµωρία εκείνων των χωρών που δάνεισαν την Ελλάδα,
γιατί είναι δήθεν αυτές υπεύθυνες για το µνηµόνιο. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µέχρι να ξεκαθαρίσει, να απο-
φασίσει το κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης αν αυτό που
θα κάνει θα είναι κούρεµα, θα είναι πάγωµα, θα είναι επιµήκυνση
ή οτιδήποτε άλλο, οι Έλληνες πολίτες έχουν επιλέξει σταθερό-
τητα, όπως και ο οµιλών. 

Διακατέχοµαι από την πεποίθηση ότι η χώρα αφήνει τα δύ-
σκολα πίσω της, ότι βρίσκεται ακριβώς στη στιγµή που η σελίδα
αλλάζει. Διακατέχοµαι από την πεποίθηση ότι οι δυνάµεις του ρε-
αλισµού και της προόδου κερδίζουν τη µάχη από τις δυνάµεις
του λαϊκισµού και της δηµαγωγίας. Καταθέτω, προφανώς, την
εµπιστοσύνη µου στην Κυβέρνηση, υπερψηφίζοντας τη συζή-
τηση την οποία συζητάµε αυτές τις µέρες.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Το Προεδρείο ευχα-

ριστεί ιδιαίτερα τον κ. Σολδάτο για τη συνέπεια στον χρόνο.
Τον λόγο έχει η κ. Αυλωνίτου.
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ΕΛΕΝΗ ΑΥΛΩΝΙΤΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η απόφαση της Κυβέρνησης να

ζητήσει ψήφο εµπιστοσύνης και η σχετική διαδικασία στην οποία
µπήκαµε είναι ιδιαιτέρως αποκαλυπτική για το πώς βλέπει ο κύ-
ριος Πρωθυπουργός το Κοινοβούλιο και τον ελληνικό λαό. Ενώ
ο χρόνος υποβολής της πρότασης εµπιστοσύνης και ο χρόνος
διεξαγωγής αυτής της συζήτησης είναι στην απόλυτη επιλογή
του κυρίου Πρωθυπουργού, εκείνος επιλέγει να καθορίσει τη διε-
ξαγωγή αυτής της συζήτησης σε χρόνο κατά τον οποίο απουσιά-
ζει. Προφανώς δεν θέλει να ακούσει την Αξιωµατική Αντιπο-
λίτευση, αλλά δεν θέλει να ακούσει ούτε και τους ίδιους τους
Βουλευτές του. Δεν τον ενδιαφέρει τι έχουν να του πουν οι
εκλεγµένοι αντιπρόσωποι του ελληνικού λαού ούτε νιώθει ο ίδιος
την ανάγκη να µας πει κάτι. Θέλει µονάχα να µαζέψει τους Βου-
λευτές του στο «µαντρί» και δεν τον ενδιαφέρει τίποτα άλλο.

Εµάς, όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µας ενδιαφέρει η
µελλοντική προοπτική της χώρας. Και µπορεί ο κ. Βαρβιτσιώτης
απ’ αυτό εδώ το Βήµα πριν από λίγο να µας είπε ότι ο ΣΥΡΙΖΑ θα
πρέπει να προχωρήσει ένα βήµα µπροστά στο µέλλον, αλλά
εµείς θα του λέγαµε ότι ο ΣΥΡΙΖΑ πρέπει να προχωρήσει πολλά
βήµατα µπροστά εξαιτίας της κυβέρνησής του και της πολιτικής
της που έφερε τον ελληνικό λαό πολλά βήµατα πίσω.

Μας ενδιαφέρει, λοιπόν, η έξοδος της χώρας από τα µνηµόνια,
η οικονοµική και κοινωνική ανόρθωση της Ελλάδας. Μας ενδια-
φέρει, επίσης, η ανόρθωση να έχει γερά θεµέλια και αυτό προ-
ϋποθέτει δουλειά σε βάθος. Δεν θέλουµε απλά να διαµορφώ-
σουµε επικοινωνιακά µια νέα Ελλάδα. Θέλουµε µια πραγµατικά
νέα Ελλάδα. 

Έτσι, για παράδειγµα στον αθλητισµό, δεν θα κρίνουµε την
επιτυχία της αυριανής µας κυβέρνησης από το νταβαντούρι που
γίνεται κάθε φορά, όταν τρέχει το µισό Υπουργικό Συµβούλιο στο
αεροδρόµιο, για να υποδεχθεί ολυµπιονίκες. Ούτε βάζουµε στό-
χους το να µας χειροκροτούν ιδιοκτήτες των επαγγελµατικών
οµάδων.

Εµείς θα κρίνουµε την επιτυχία µας από το πόσοι Έλληνες και
πόσες Ελληνίδες αθλούνται σε όλες τις ηλικίες και σε όλα τα επί-
πεδα. Αυτό θα αποτελέσει έναν από τους σηµαντικούς δείκτες
επιτυχίας της αθλητικής µας πολιτικής µε κοινωνικό πρόσηµο. 

Ξεκινώντας από το σχολείο µε τον εκσυγχρονισµό και την ανα-
βάθµιση προγραµµάτων Φυσικής Αγωγής και σχολικού αθλητι-
σµού θα δώσουµε σε όλα τα παιδιά µια συστηµατική ευκαιρία και
ώθηση να γνωρίσουν και να ασχοληθούν µε τον αθλητισµό. Στη
συνέχεια θα ενισχύσουµε το βασικό κύτταρο του ερασιτεχνικού
αθλητισµού, δηλαδή το ερασιτεχνικό αγωνιστικό αθλητικό σω-
µατείο. Για να πετύχουµε αυτόν τον στόχο προβλέπουµε τη θέ-
σπιση αυτοτελούς κονδυλίου για τον αθλητισµό από τον κρατικό
προϋπολογισµό και την επέκταση του Προγράµµατος Δηµοσίων
Επενδύσεων στον αθλητισµό.

Βεβαίως, γνωρίζουµε ότι στη χώρα µας, εδώ και δεκαετίες,
κάθε κρατική δαπάνη γεµίζει τις τσέπες κάποιων «κολλητών» και
ο αθλητισµός δεν θα µπορούσε να αποτελέσει εξαίρεση σε αυτό.
Οι επιχορηγήσεις των αθλητικών σωµατείων από τις οµοσπον-
δίες µε χρήµατα των Ελλήνων φορολογουµένων αποτελούν τον
παράδεισο των πελατειακών σχέσεων. Εµείς θα σπάσουµε ακρι-
βώς αυτές τις πελατειακές σχέσεις και τη σπατάλη δηµόσιου
χρήµατος που συνεπάγονται, δίνοντας την κρατική οικονοµική
ενίσχυση από τη Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού κατευθείαν στα
σωµατεία, µε σύνθετα, αντικειµενικά και διαφανή κριτήρια και µε
τον έλεγχο για το πού ξοδεύονται αυτά τα λεφτά.

Από αυτή τη µαζική συµµετοχή στον αθλητισµό θα προκύψουν
και οι πρωταθλητές διεθνούς επιπέδου, αβίαστα, φυσιολογικά
και χωρίς ντόπινγκ. Θα προκύψουν, όµως, και άλλα σηµαντικά
οφέλη για την ελληνική νεολαία και τον λαό, όπως η αβίαστη κοι-
νωνικοποίηση των νέων, καλύτερη φυσική κατάσταση, καταπο-
λέµηση της παχυσαρκίας, ελάττωση στο µέλλον των
καρδιαγγειακών νοσηµάτων, του διαβήτη και άλλων ασθενειών
και γενικά καλύτερη υγεία όλου του λαού. 

Τα οφέλη, όµως, της άσκησης αφορούν όλες τις ηλικίες.
Οπότε θα δώσουµε ιδιαίτερη ώθηση στα προγράµµατα άσκησης
για όλους, δηµιουργώντας ένα πανελλαδικό δίκτυο ευέλικτων
οργανωτικών σχηµάτων της τοπικής αυτοδιοίκησης, που θα δίνει

σε όλους τη δυνατότητα άσκησης στη γειτονιά τους. Θα ενισχύ-
σουµε, λοιπόν, οικονοµικά και οργανωτικά τους φορείς της το-
πικής αυτοδιοίκησης, ώστε να είναι σε θέση να στηρίζουν και να
συντηρούν τις δηµοτικές αθλητικές εγκαταστάσεις. Τα προγράµ-
µατα άσκησης για όλους θα λειτουργούν χωρίς προϋπόθεση οι-
κονοµικής ανταποδοτικότητας, γιατί η ανταπόδοση των προ-
γραµµάτων αυτών δεν µετριέται σε φραγκοδίφραγκα σήµερα,
αλλά σε µακροπρόθεσµη µείωση των δαπανών υγείας για δεκαε-
τίες στο µέλλον. 

Δίνουµε, ακόµα, µεγάλη σηµασία στη δυνατότητα άθλησης ευ-
παθών κοινωνικών οµάδων και ατόµων µε ειδικές ανάγκες, γιατί
ο αθλητισµός είναι δικαίωµα όλου του λαού. Έτσι, ενισχύουµε
µε επαρκείς πόρους και µε κατάλληλες υποδοµές και µέσα την
άθληση ατόµων µε ειδικές ανάγκες, διευκολύνοντας την προσβα-
σιµότητά τους και την ποιότητα χρήσης κάθε αθλητικής εγκατά-
στασης. 

Κοµβικό σηµείο σε όλη αυτή την αθλητική προσπάθεια είναι οι
αθλητικοί χώροι, ιδιαίτερα στις πυκνοδοµηµένες πόλεις. Η σηµε-
ρινή Κυβέρνηση αντιµετωπίζει τις υπάρχουσες αθλητικές εγκα-
ταστάσεις ως «φιλέτα» προς πώληση. Εµείς τις θέλουµε χώρους
άθλησης της νεολαίας.

Ιδιαίτερα µε τα ολυµπιακά ακίνητα έχουµε γίνει, κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, το ρεζίλι της Ευρώπης. Αφού ξοδέψαµε δισε-
κατοµµύρια σε ολυµπιακά έργα προς όφελος των εθνικών
εργολάβων µας, συµβάλλοντας µε αυτόν τον τρόπο στα σηµε-
ρινά οικονοµικά δεινά της χώρας, τα κλειδαµπαρώσαµε επί δέκα
χρόνια, µην τυχόν και αθληθεί εκεί µέσα κανένας νέος άνθρω-
πος. Μάλιστα, µερικές πλευρές αυτής της υπόθεσης ήδη απα-
σχολούν τον εισαγγελέα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας της κυρίας Βουλευτού)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Σήµερα, η Κυβέρνηση, λοιπόν, θέλει να ξεπουλήσει αυτές τις

αθλητικές εγκαταστάσεις. Εµείς θα τις επαναφέρουµε στη χρήση
για την οποία χτίστηκαν, χώροι άθλησης νεολαίας αλλά και χώροι
πολιτιστικών και κοινωνικών δράσεων.

Τελευταίο άφησα το σηµαντικότατο θέµα του ντόπινγκ. Κά-
ποτε το ντόπινγκ ήταν ένα σκάνδαλο που αφορούσε λίγους, τους
αθλητές υψηλού επιπέδου. Σήµερα, όµως, τα αναβολικά πληµ-
µυρίζουν τα γυµναστήρια της γειτονιάς, ακόµα και τον σχολικό
αθλητισµό. 

Θα πολεµήσουµε το ντόπινγκ συστηµατικά και αποτελεσµα-
τικά, µε την ενίσχυση του ΕΣΚΑΝ και του Εργαστηρίου Ελέγχου
Ντόπινγκ, µε την ενηµέρωση των νέων στο σχολείο τους αλλά
και στα αθλητικά σωµατεία όσον αφορά τους κινδύνους και τις
συνέπειες του ντόπινγκ και µε την αυστηρή, αυστηρότατη τιµω-
ρία της εµπορίας αναβολικών. Η ανοχή στο ντόπινγκ του υψηλού
αθλητισµού το νοµιµοποίησε στα µάτια των παιδιών και το έφερε
στις γειτονιές. Αυτή την ανοχή εµείς δεν την έχουµε και δεν θα
την έχουµε ποτέ. 

Όσο για την ψήφο εµπιστοσύνης που ζήτησε η Κυβέρνηση, θα
πρέπει να τη ζητήσει από τον ελληνικό λαό στην κάλπη, ο οποίος
δεν διαθέτει καµµία ανοχή στην καταστροφική πολιτική τους. Τη
δική µας εµπιστοσύνη είναι αυτονόητο ότι δεν θα την έχει. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι
εµείς. 

Τον λόγο έχει ο Υφυπουργός Ανάπτυξης και Ανταγωνιστικότη-
τας κ. Γιακουµάτος και θα ακολουθήσουν η κ. Κουντουρά, ο κ.
Μωραΐτης, ο κ. Δερµιτζάκης και ο κ. Μπαρµπαρούσης. 

ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΓΙΑΚΟΥΜΑΤΟΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης και
Ανταγωνιστικότητας): Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, θα µου επιτρέψετε να κάνω µια αναφορά στον εκλεκτό
συνάδελφο, τον αγαπητό κ. Κασαπίδη, µιας και έκανε αναφορά
στο γάλα. Κάνει πολύ µεγάλο λάθος, δυστυχώς, ο συνάδελφος
και άλλοι Βουλευτές. 

Οι Βουλευτές όταν έχουν απορίες ή βλέπουν κάτι, το Υπουρ-
γείο που είναι στην πλατεία Κάνιγγος, έχει ανοιχτή την πόρτα όλη
µέρα, για να τους ενηµερώνει τους Βουλευτές επακριβώς για
όλα τα προβλήµατα. Αυτός είναι και ο ρόλος του Βουλευτή, δη-
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λαδή να είναι ενηµερωµένος. Γιατί καλός Βουλευτής είναι ο ενη-
µερωµένος Βουλευτής. Για το γάλα, λοιπόν, ούτε ευχολόγια
έκανε η Κυβέρνηση ούτε συµφωνίες κυρίων. Έξω από µένα τα
ευχολόγια και οι συµφωνίες κυρίων! Δεν πέφτουν οι τιµές. 

Εγώ κάλεσα τους επιχειρηµατίες. Οι τιµές έπεσαν µέσα από
αυτό που πρέπει να κάνουν και είναι καθήκον τους. Πρέπει στην
Ελλάδα να το βάλουµε παντού αυτό, δηλαδή την εταιρική κοινω-
νική ευθύνη. Εισπράττεις χρήµατα ως δικηγόρος ή ως επιχειρη-
µατίας στο σούπερ µάρκετ από τον καταναλωτή; Οφείλεις ένα
µέρος από τα χρήµατα που βγάζεις να τα επιστρέψεις στην κοι-
νωνία. Αυτή η εταιρική κοινωνική ευθύνη έφερε µια συµφωνία για
το γάλα µεταξύ τους και έτσι το γάλα µειώθηκε κατά 5% µε 10%
οριζόντια παντού. 

Δεν θα κάνω ανάλυση για το γάλα. Είναι λαµπρό πεδίο, για να
καταθέσετε µια επίκαιρη ερώτηση ή επερώτηση. Αλλά αυτό είναι
το βραχυπρόθεσµο που µπορούσα να κάνω. Υπάρχει και το µα-
κροπρόθεσµο. Πρέπει να δούµε δηλαδή, την παραγωγή γάλα-
κτος, τους αγελαδοτρόφους, τους κτηνοτρόφους, να δούµε τη
γαλακτοβιοµηχανία. Όµως, αυτό δεν µπορεί να γίνει σε ένα µήνα.
Θέλει δουλειές, θέλει εργασίες, θέλει επιστηµονικές µελέτες που
ήδη έχουµε αναθέσει. Αυτά, λοιπόν, έχω να πω για το γάλα και
µέχρι εδώ η σπέκουλα. Αυτό το γάλα έχει γίνει µόνιµη «επωδός»
του καθενός που θέλει να κάνει αντιπολίτευση.

Αλήθεια, κύριε Πρόεδρε, πιστεύει κανείς σε αυτήν την Αί-
θουσα, σε όποιο κόµµα και αν ανήκει, σε όποιον σχηµατισµό,
ανεξάρτητο ή µη, ότι αυτή η Κυβέρνηση δεν τα έχει καταφέρει
τα τελευταία δύο χρόνια; Πείτε µου, για όνοµα του θεού, αν το
πιστεύει κανείς; Δηλαδή, δεν σώσαµε τη χώρα από τον εφιάλτη
της πτώχευσης και της δραχµής; Γιατί έχουν τόσο κοντή µνήµη
κάποιοι; Ξεχνάτε το 2011 και το 2012 το διάγγελµα από το Κα-
στελόριζο; Τον τρόµο στις Κάννες; Την εκτίναξη των spreads στις
χίλιες µονάδες και τα CDS; Τα ξεχνάτε; Πώς είναι σήµερα η Ελ-
λάδα; Είναι αυτονόητη η ψήφος εµπιστοσύνης. Δεν έπρεπε καν
να το συζητάµε.

Κι εδώ είναι το ερώτηµα, κύριε Πρόεδρε. Μήπως -λέω
«µήπως»- κάποιοι εντός κι εκτός Βουλής θέλουν να µείνουµε
µέσα στο µνηµόνιο; Άλλοι για κοµµατικούς λόγους, άλλοι γιατί
δεν αγαπούν τον τόπο και στο κάτω-κάτω επιβουλεύονται αυτή
τη χώρα. 

Θα θυµίσω πάλι τους µεγάλους νοµπελίστες και τους µεγά-
λους οικονοµολόγους. Ξεχάσαµε τι έλεγε ο Ρουµπινί το 2010, το
2011 και το 2012; Ξεχάσαµε τι έλεγε ο Σόρος; Όλοι αυτοί οι κε-
κράχτες, οι γυρολόγοι της οικονοµίας, οι ειδικοί είχαν προεξο-
φλήσει ότι η Ελλάδα είναι εκτός ευρώ. Δεν τα λέω εγώ. Τα
διάβαζα. Αυτούς διάβαζα, τον Ρουµπινί, τον Σόρος και τους υπο-
λοίπους.

Τρίτη βασική αλήθεια. Γιατί µας έπιασε ο πόνος τώρα; Ποιους
έπιασε ο πόνος τώρα που η χώρα έχει µια ανοδική πορεία, τώρα
που η χώρα προσπαθεί να βγει από τα αδιέξοδα και τώρα που οι
καρποί και οι θυσίες του λαού αρχίζουν να αποδίδουν; Ποιους;
Σήµερα που δεν µιλάει κανείς για τη δραχµή και µιλάµε όλοι για
το ευρώ, ποιος θέλει να εµποδίσει την ελπίδα για προοπτική του
ελληνικού λαού; Ποιον έπιασε ο πόνος; Θα µου επιτρέψετε, µε
όλο το συµπάθιο, να πω ότι ο πόνος έχει πιάσει πολύ σφικτά,
πολύ δυνατά -ούτε κοιλόπονος να ήταν!- τον ΣΥΡΙΖΑ.

Και γιατί το λέω αυτό; Γιατί, κύριε καθηγητά µου, από τον Αύ-
γουστο του 2012 -πάρτε τα δηµοσιεύµατα, πάρτε ό,τι θέλετε- ζη-
τάτε εκλογές. Κουράστηκα να σας ακούω κάθε µέρα, κάθε
εβδοµάδα, κάθε µήνα. Έλεος! «Εκλογές, εκλογές, εκλογές», λες
και οι εκλογές είναι αυτοσκοπός. 

Αυτοσκοπός δεν είναι η κυβέρνηση, κύριοι συνάδελφοι, αυτο-
σκοπός είναι η πατρίδα και το έθνος. Άλλωστε γι’ αυτό είµαστε
απόψε εδώ, για να συµφωνήσουµε όλοι.

Μπορούµε όλοι µαζί να ενισχύσουµε την εθνική προσπάθεια
µέσα από µια εθνική συναίνεση; Μπορούµε να κάνουµε µια προ-
σπάθεια σταθεροποίησης της οικονοµίας της Ελλάδος, για να
µην τη διαλύσουµε; Μπορούµε να παλέψουµε για την ανεργία;
Μπορούµε όλοι µαζί να δώσουµε προτάσεις και να ενισχύσουµε,
αν θέλετε, την ανάπτυξη; Αυτός είναι ο λόγος που απόψε καλούν-
ται όλοι οι Βουλευτές, όχι µόνο της Νέας Δηµοκρατίας και του
ΠΑΣΟΚ, να δηλώσουν πράγµατι ότι εµπιστεύονται αυτή την Κυ-

βέρνηση, η οποία στα δύο χρόνια έχει κάνει αυτά τα έργα. 
Έχω, όµως, µια απορία. Εκ των πραγµάτων, παρουσιάζετε κα-

θηµερινά από την «κόλαση» του Δάντη, που την παρουσιάζετε
παντού. Θέλετε πραγµατικά να βγούµε από το µνηµόνιο; Διότι
κοντός ψαλµός αλληλούια! Τον Δεκέµβρη βγαίνουµε. Τώρα,
αυτή τη στιγµή, είναι η κατάλληλη να χτυπήσετε και να κάνετε
όλη αυτή τη µάχη; Εγώ έχω την εντύπωση ότι αναρωτιέστε τι θα
κάνετε χωρίς το µνηµόνιο και ότι όσο πλησιάζει το «ξεψύχισµα»
τόσο πιο πολύ σκιρτάµε και αντιδράµε. 

Δυστυχώς, κυρίες και κύριοι, η Αξιωµατική Αντιπολίτευση
έπρεπε να ήταν πολύ πιο υπεύθυνη. Διότι οι Αµερικανοί λένε ότι
έχουµε εναλλακτική «νούµερο δύο». Η Αντιπολίτευση είναι η ελ-
πίδα και η προσδοκία του λαού. Αν δεν πάει καλά η Κυβέρνηση,
έχουµε Αντιπολίτευση. 

Εδώ, όµως, δεν έχουµε, δυστυχώς. Τι έχουµε; Πολλά «θα»,
πολλές υποσχέσεις, πολλές δηµοσκοπήσεις. Με αυτά ασχολεί-
στε. Εδώ, όµως, υπάρχει κίνδυνος. Υπάρχει κίνδυνος και φοβά-
µαι πολύ. Δεν το εύχοµαι και δεν το βλέπω να σας πιστέψει ο
λαός. Και τότε, αλί και τρισαλί! 

Ναι! Αναγνωρίζω ότι κάνετε αγώνα επάνω σε καλό έδαφος.
Δηλαδή, πού ποντάρετε; Δεν θέλω να θυµίσω το νερό του Καµα-
τερού, που έλεγαν ότι έκανε καλό στον καρκίνο. Ποντάρετε στην
αρρώστια, από την οποία ο λαός σήµερα βασανίζεται. Από τη δυ-
στυχία, την οικονοµία, προσπαθείτε µε λόγια και µε «νερό από
το Καµατερό» προσπαθείτε να τον κάνετε καλά! Αυτά είναι για
µένα ανευθυνότητα. Δεν είναι τίµια. 

Τίµιο είναι να πούµε την αλήθεια στον ελληνικό λαό, δηλαδή
ότι τώρα µπορεί να ελπίζει. Να ελπίζει σε µείωση της φορολο-
γίας, των συντελεστών που τον έχουν διαλύσει, στις εκατό δό-
σεις, στα ασφαλιστικά και στα φορολογικά, στη µείωση του
φόρου πετρελαίου. Επίσης, να δώσουµε το κοινωνικό µέρισµα.
Να, αυτό που περιµένουµε το 2015, να δώσουµε στον λαό αυτό
που του στερήσαµε! 

Ξεκολλήστε το γραµµόφωνο. Κολληµένο γραµµόφωνο! Τα ίδια
και τα ίδια: Επαναδιαπραγµάτευση του µνηµονίου, κατάργηση
του µνηµονίου, ένας νόµος, ένα άρθρο. 

Δεν θα πω για το Υπουργείο Ανάπτυξης και Εµπορίου, που εκ-
προσωπώ. Κάνουµε αγώνα. Εστιάσαµε, ως πρώτο βήµα, στη µεί-
ωση των τιµών σε όλα τα επίπεδα. Και δεν το λέω εγώ. Το λένε η
ΕΛΣΤΑΤ και η EUROSTAT. Και τον Ιούλιο και τον Αύγουστο και
τον Σεπτέµβριο, όπως ανακοίνωσε σήµερα, οι τιµές είναι κάτω
µεσοσταθµικά 1,8%. Υπάρχουν, βέβαια, προϊόντα, όπως είναι τα
λαχανικά, τα πουλερικά και η ζάχαρη που είναι 46%. Έχουν
πέσει. Δεν το λέω εγώ. Πάρτε την EUROSTAT. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Μειώθηκε το χαβιάρι! 
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΓΙΑΚΟΥΜΑΤΟΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης και

Ανταγωνιστικότητας): Γελάει ο Κατσώτης, ο φίλος µου της Αρι-
στεράς. Έχει δίκιο. Υπάρχει αγοραστική αδυναµία. Το δέχοµαι.
Να, γιατί παλεύουµε. Για να µπορέσουµε να δώσουµε στον Έλ-
ληνα πραγµατικά αυτό που του στερήσαµε, που ήταν αναγκαίο,
να µη ζει µε δανεικά και αγύριστα. 

Εµείς θα συνεχίσουµε και σήµερα και τον Φεβρουάριο µε Πρό-
εδρο της Δηµοκρατίας και θα συναντηθούµε στα «αλώνια» το
2016. Εκεί, να κρατάτε µικρά καλάθια, γιατί τα κεράσια είναι πολύ
λίγα και οι ψήφοι το ίδιο. Εµείς θα δουλέψουµε µε σύνεση, µε
δουλειά και ενότητα. Εσείς µε πόλωση. Εµείς µε αγώνα, µε δη-
µιουργία. Εσείς µε λόγια του αέρα. 

Αυτά, όµως, τα αναγνωρίζει ο λαός. Γι’ αυτό, δίνει καθηµερινά
ψήφο εµπιστοσύνης. Οι δηµοσκοπήσεις, όπως είναι σήµερα, θα
µείνουν στο χρονοντούλαπο, για να τα διηγείστε στα παιδιά σας. 

Κουράστηκα. Δύο χρόνια ράβετε κουστούµια. Μερικοί από
εσάς µάλιστα -να σας έχει ο θεός καλά- παχύνατε. Σε λίγο δεν
θα σας κάνουν. Και επειδή αργεί πάρα πολύ η υπουργοποίησή
σας, ράψτε καινούργια!

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Τον λόγο έχει η κ.

Έλενα Κουντουρά. 
Ορίστε, κυρία Κουντουρά, έχετε τον λόγο. 
ΕΛΕΝΑ ΚΟΥΝΤΟΥΡΑ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα πάρα πολύ να δώσω
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ψήφο εµπιστοσύνης σε µία κυβέρνηση που µπορώ να εµπι-
στευτώ, σε µια κυβέρνηση που δεν λέει άλλα πριν τις εκλογές
και άλλα µετά τις εκλογές, σε µια κυβέρνηση που είναι συνεπής
στις δεσµεύσεις της απέναντι στον ελληνικό λαό, σε µία κυβέρ-
νηση που δεν τάζει και δεν υπόσχεται µόνο για να υφαρπάξει την
ψήφο του ελληνικού λαού ή για να παραµείνει στην εξουσία. 

Θα ήθελα να δώσω ψήφο εµπιστοσύνης σε µία κυβέρνηση που
η πολιτική της θα προάσπιζε το εθνικό συµφέρον. Θα ήθελα να
δώσω ψήφο εµπιστοσύνης σε µια κυβέρνηση που σέβεται και
εφαρµόζει το Σύνταγµα. Όµως, δεν µπορώ να δώσω ψήφο εµπι-
στοσύνης σε µία κυβέρνηση που µε τη λαθεµένη της πολιτική και
τις άστοχες επιλογές της έχει φέρει την Ελλάδα σε αδιέξοδο. 

Ας δούµε, λοιπόν, ποια είναι αυτά τα αποτελέσµατα αυτής της
πολιτικής. Έχουµε ένα χρέος που είναι µη βιώσιµο. Είµαστε στην
τέταρτη θέση σε ποσοστό φτώχειας µέσα στην Ευρωπαϊκή
Ένωση και η εγκληµατική πολιτική που εφαρµόζεται µε τα αντια-
ναπτυξιακά µέτρα λιτότητας έχουν δηµιουργήσει ενάµισι εκατοµ-
µύριο ανέργους και έχουν οδηγήσει εξίµισι εκατοµµύρια
Έλληνες στα όρια της φτώχειας και τους νέους µας σε µετανά-
στευση. Έχουν καταστρέψει τη µικροµεσαία επιχειρηµατικότητα
και τα λουκέτα µπαίνουν το ένα µετά το άλλο, ενώ έχει απαξιωθεί
η περιουσία µας και οι ληστρικοί φόροι θα µας τη δηµεύσουν
πολύ σύντοµα. Φυσικά έχουν διαλυθεί τα όποια εργασιακά δι-
καιώµατα έχουν µείνει, οι δοµές του κοινωνικού κράτους, όπως
και οι δοµές της υγείας και της παιδείας. 

Πάνω απ’ όλα όµως, µας έχετε εγκλωβίσει σε µια παθητική
αποδοχή των γεγονότων και έχουµε χάσει την εθνική µας κυριαρ-
χία. Αυτό εσείς το λέτε «success story». Θα σας έλεγα ότι αυτό
προκαλεί ευθυµία και πολύ µικρό ανέκδοτο στις παρέες µας.
Όµως, δεν προκαλεί ευθυµία η λέξη «Τιτανικός» που χρησιµο-
ποιήθηκε από το ΠΑΣΟΚ, όπως και οι δηλώσεις περί διεφθαρµέ-
νης χώρας που διέσυραν την Ελλάδα παγκοσµίως εκείνη την
γκρίζα περίοδο του 2009-2010. Και αναφέροµαι στο ΠΑΣΟΚ µε
το οποίο σήµερα συγκυβερνάτε και φέρει τεράστια ευθύνη για
το σηµερινό αδιέξοδο της χώρας. 

Θα πρέπει επιτέλους να έρθουν στο φως τα πραγµατικά αίτια
και ο τρόπος µε τον οποίο η κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ διαχειρί-
στηκε τότε την κρίση του χρέους που µας οδήγησε στο ΔΝΤ και
στο περίφηµο PSI που «έφαγε» όλα τα αποθεµατικά των νοσο-
κοµείων, των πανεπιστηµίων και των µικροοµολογιούχων, στα
µνηµόνια και την παράδοση της εθνικής µας κυριαρχίας στην
τρόικα και τους δανειστές. Όπως φυσικά καταλαβαίνετε, αναφέ-
ροµαι στη µία και µόνη εξεταστική επιτροπή, την οποία υποσχε-
θήκατε και δεν κάνατε ποτέ. 

Λέτε ότι σκίζετε τα µνηµόνια κάθε µέρα και σελίδα-σελίδα,
αλλά δεν λέτε ότι υπάρχουν διατάξεις και οι νόµοι των µνηµονίων
που µας υποχρεώνουν σε πάρα πολύ αυστηρή επιτήρηση από
τους δανειστές, ενώ φυσικά δεν λείπουν και οι Ευρωπαίοι αξιω-
µατούχοι, όπως πρόσφατα ο κ. Ντράγκι, που φροντίζουν να µας
υπενθυµίζουν ότι στην Ελλάδα δεν µπορούµε να έχουµε ρευστό-
τητα εάν δεν τηρούµε αυστηρά το πρόγραµµα του µνηµονίου.
Μη λέτε, λοιπόν, στον κόσµο και µην τον εξαπατάτε ότι στο τέλος
του χρόνου βγαίνουµε από το µνηµόνιο. 

Με την ψήφο εµπιστοσύνης µας θέλετε να συµµετέχουµε σε
ένα σχέδιο εξαπάτησης του ελληνικού λαού για άλλη µια φορά,
αφού, όπως είπα, λέτε ότι θα τελειώσει το µνηµόνιο στο τέλος
του χρόνου. Όµως, δεν λέτε ότι απλώς τελειώνουν οι δόσεις και
ταυτόχρονα αποκρύπτετε ότι είναι εδώ οι τετρακόσιοι εξήντα
δύο εφαρµοστικοί νόµοι. Επίσης, λέτε ότι θα ζητήσετε από το
ΔΝΤ να διακόψει την περαιτέρω χρηµατοδότηση και να βγούµε
στις αγορές, αλλά δεν λέτε ότι δεν µπορούµε να βγούµε στις
αγορές, αν δεν εγγυηθεί η Ευρώπη. 

Μιλάτε για φοροελαφρύνσεις και για τον φόρο αλληλεγγύης,
ο οποίος υπενθυµίζω ότι ήταν προσωρινός, όπως και ο ΕΝΦΙΑ, ο
οποίος τώρα όχι µόνο µονιµοποιείται, αλλά µας λέτε ότι αυτόν
τον µόνιµο φόρο θα τον ελαφρύνετε κατά 30%. 

Φέρνετε στο προσχέδιο του προϋπολογισµού το ελάχιστο εγ-
γυηµένο εισόδηµα και δεν λέτε ότι το καθολικό πρόγραµµα, οι
πόροι, τα χρήµατα θα βρεθούν από τη µείωση δαπανών πρό-
νοιας. Και εννοώ ότι δεν το λέτε στον κόσµο, γιατί αυτό γράφεται
στη σελίδα 33 του προσχεδίου του προϋπολογισµού. 

Από τη µία, λέτε ότι ενδιαφέρεστε για τους ανέργους, µει-
ώνετε όµως τις δαπάνες για επιδόµατα ανεργίας και, από την
άλλη, δεν έχετε εκµεταλλευτεί τα 9,7 δισεκατοµµύρια που διέ-
θεσε φέτος η Ευρωπαϊκή Ένωση για την καταπολέµηση της
ανεργίας. Ζητάτε εκατό δόσεις από την τρόικα, η οποία δεν σας
επιτρέπει να κάνετε και στέλνετε τους Έλληνες ή στη φυλακή ή
τους δηµεύετε τις περιουσίες. 

Διαφηµίζετε ένα λογιστικό πρωτογενές πλεόνασµα, αλλά απο-
κρύπτετε στον ελληνικό λαό ότι χρωστάτε στους ιδιώτες, ότι κό-
βετε το επίδοµα πολυτέκνων, αναπήρων, το ΕΚΑΣ, τις συντάξεις
των Ποντίων. Υπάρχουν συνταξιούχοι –περίπου τριακόσιες πε-
νήντα χιλιάδες- που τα τρία τελευταία χρόνια δεν έχουν ακόµα
εισπράξει τη σύνταξή τους. 

Πραγµατικά σας λέω ψάχνουµε καλοπροαίρετα αιτίες για να
τοποθετηθούµε θετικά απέναντι στο «έργο» της Κυβέρνησής σας
αλλά αδυνατούµε. Ακόµη και στο καίριο ζήτηµα της φοροδιαφυ-
γής δεν έχετε δείξει καµµία πρόοδο, εκτός βέβαια από το ηλε-
κτρονικό πλήρες φακέλωµα των µισθωτών και συνταξιούχων που
πληρώνουν τελικά τον λογαριασµό. 

Δεν ακουµπήσατε το λαθρεµπόριο, δεν ακουµπήσατε τους µε-
γαλοοφειλέτες. Έχετε αφήσει πολυεθνικές που χρωστάνε βεβαι-
ωµένα τεράστια φορολογικά πρόστιµα –γερµανικές πολυεθνικές
εταιρείες. Δεν ακουµπήσατε τη λίστα Λαγκάρντ, όπου βγαίνει η
κ. Λαγκάρντ και λέει «τι να κάνουµε, αφού δεν υπάρχει πρόοδος
στη φοροδιαφυγή, εµείς είµαστε αναγκασµένοι να τα παίρνουµε
από τους φτωχούς Έλληνες». 

Οι Ανεξάρτητοι Έλληνες, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
έχουµε κάνει πάρα πολλές προτάσεις για να βγει η χώρα από το
αδιέξοδο, τις οποίες εσείς έχετε απαξιώσει. Έχετε µετατρέψει
την Ελλάδα σε µια χώρα φθηνών ευκαιριών για κερδοσκόπους.
Δυστυχώς, βαφτίζετε «µεταρρυθµίσεις» το ξεπούληµα της δηµό-
σιας περιουσίας, συµφωνείτε µε την τρόικα για να βγουν τα σπί-
τια των Ελλήνων στο σφυρί. Ζητάνε να µειώσετε τους µισθούς
και τις συντάξεις περαιτέρω και το κάνετε και τελικά δεν ζούµε
µε υγιές χρήµα.

Αυτό που είναι πολύ θλιβερό είναι ότι µε την πολιτική σας
ζούµε µε δανεικά που µεγαλώνουν το χρέος, ζούµε µε φόρους
που δηµεύουν τις περιουσίες µας και αφαιρούν τη ρευστότητα
από την αγορά. Δεν ζούµε µε χρήµατα από πλούτο ελληνικό, από
την παραγωγή, απ’ αυτήν την ανάπτυξη που όλοι περιµένουµε
και που εσείς εξαγγέλλετε και που δεν έρχεται ποτέ γιατί απλά
δεν έχετε εθνικό σχέδιο. 

Όπως καταλαβαίνετε, δεν µπορούµε να συναινέσουµε σ’
αυτήν την πολιτική. Η Ελλάδα χρειάζεται αλλαγή πολιτικής, µια
πολιτική που θα δώσει ελπίδα στα παιδιά µας, αλλά πάνω απ’ όλα
προοπτική στη χώρα µας. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς. 
Τον λόγο έχει ο κ. Μωραΐτης. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ (ΘΑΝΟΣ) ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, εδώ και µέρες έχω εκφράσει την άποψη ότι η ψήφος εµ-
πιστοσύνης που ζητάει η Κυβέρνηση δεν απαντά στα κρίσιµα
ερωτήµατα και προβλήµατα. 

Θα αρκούσε από τον Πρωθυπουργό µια δηµόσια δήλωση, αν
η Κυβέρνηση ήθελε απλά να σταµατήσει την κουβέντα περί πρό-
ωρων εκλογών, την οποία –θυµίζω- ο ίδιος άνοιξε. Όµως, η ουσία
είναι αλλού. Πραγµατικά ερωτήµατα απαιτούν σήµερα πραγµα-
τικές απαντήσεις. Οι απαντήσεις φυσικά δεν είναι εύκολες και
πολύ φοβάµαι ότι µπορεί να µας περιµένει ένας νέος επώδυνος
ιστορικός κύκλος µε επικίνδυνες περιπέτειες, εάν οι απαντήσεις
απ’ όλες τις πολιτικές δυνάµεις διακατέχονται από προεκλογικό
λαϊκισµό και πρεµούρα κυβερνητισµού. 

Το λέω αυτό γιατί το στήσιµο ενός προεκλογικού σκηνικού απ’
όλες τις πλευρές µε εύκολες κουβέντες περί εξόδου από το µνη-
µόνιο ή το σκίσιµο του µνηµονίου µπορεί να αποβούν µοιραίες
για τη χώρα. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Β’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΛΑΝΤΖΗΣ)

Όµως το βασικότερο πολιτικό θέµα, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, είναι ότι το πολιτικό σύστηµα ζει µε τις ίδιες παθογένειες
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που εξοργίζουν τους πολίτες, µε µια αναποτελεσµατική κυβέρ-
νηση χωρίς σχέδιο, η οποία µε δική της ευθύνη εξαϋλώνει το πο-
λιτικό της κεφάλαιο και µια ανεύθυνη Αντιπολίτευση χωρίς
καµµία εναλλακτική πρόταση και αυτά µέσα σε ένα εµφυλιοπο-
λεµικό κλίµα. 

Ακούσαµε χθες µάλιστα τα περί καλών Ελλήνων και ερωτώ
πράγµατι: υπάρχουν κακοί Έλληνες; Έτσι, λοιπόν, είναι παρά-
δοξο να συζητούµε αυτές τις µέρες για εµπιστοσύνη, µια λέξη
που έχει εξαφανισθεί στη σχέση µεταξύ κοινωνίας και πολιτικού
συστήµατος, το οποίο εξακολουθεί να είναι εκτός τόπου και χρό-
νου. Αδυνατεί να δώσει ουσιαστικές απαντήσεις για το µέλλον
µιας χώρας, η οποία ολοκληρώνει µια πρωτοφανή δηµοσιονοµική
προσαρµογή.

Όλα τα βλέµµατα είναι στην επόµενη µέρα αλλά τα µυαλά,
δυστυχώς, είναι κολληµένα στο χθες. Είµαστε εγκλωβισµένοι
µεταξύ µίας συντηρητικής λογικής και µίας λαϊκίστικης αντί-
ληψης που προβάλλει σήµερα ο ΣΥΡΙΖΑ. 

Κανένα σχέδιο ουσιαστικών µεταρρυθµίσεων ή ένα εθνικό
σχέδιο για την παραγωγική ανασυγκρότηση της χώρας. Κανένα
σχέδιο για το πού πρέπει να πάει η χώρα τα επόµενα χρόνια και
η χώρα καθηµερινά χάνει ευκαιρίες. Κανένα σχέδιο για το πώς
οργανώνει, πώς κατευθύνει η χώρα αυτό το ιστορικό κύµα των
νέων Ελλήνων που θέλουν σήµερα, πράγµατι, να ασχοληθούν
στον πρωτογενή τοµέα. 

Κανένας ουσιαστικός διάλογος για τις µεγάλες θεσµικές
αλλαγές που έχει ανάγκη σήµερα το πολιτικό σύστηµα. Κανένα
σχέδιο για στήριξη της µικροµεσαίας επιχείρησης, για την
ενίσχυση των νέων ανθρώπων που θέλουν να επιχειρήσουν. Χθες
ο ΟΑΕΔ έβγαλε, επιτέλους, ένα πρόγραµµα για την πρόσληψη
πέντε χιλιάδων ανέργων στη χώρα. Οι θέσεις εξαντλήθηκαν µέσα
σε δύο ώρες και στην ουρά αναµονής βρίσκονται σήµερα
χιλιάδες άλλες επιχειρήσεις που ζητούν απεγνωσµένα τέτοια
προγράµµατα. 

Η Κυβέρνηση ας βρει τρόπους, λοιπόν, να υπηρετήσει την
πραγµατική οικονοµία αντί να ψάχνει πώς θα εξυπηρετήσει το
δικό της εκλογικό ακροατήριο από το πλεόνασµα. 

Κανένα σχέδιο για ένα σύγχρονο αποτελεσµατικό δηµόσιο µε
πραγµατική αξιολόγηση που θα υπηρετεί τον πολίτη. Βλέπουµε,
από τη µία πλευρά, εµµονές στα όρια της εκδικητικής αντίληψης
µε συλλήβδην στοχοποίηση των δηµοσίων υπαλλήλων και, από
την άλλη πλευρά, µάχες οπισθοφυλακής και υπεράσπιση της
στασιµότητας. 

Στο σηµείο αυτό, θα ήθελα να πω κάτι για το ΣΥΡΙΖΑ. Δεν θα
σταθώ ούτε στο πού θα βρεθούν τα λεφτά ούτε στις
διαφορετικές απόψεις –που στα κόµµατα πρέπει να υπάρχουν
διαφορετικές απόψεις. Το πρόβληµα είναι ότι δεν ακούµε από
τον ΣΥΡΙΖΑ κάτι καινούργιο, κάτι διαφορετικό, κάτι νέο. Ακούµε
τις ίδιες παλιές συντηρητικές, επιδοµατικές λογικές. Καµµία
κουβέντα για το πώς θα δηµιουργήσουµε πλούτο, ποιος θα
παραγάγει αυτόν τον πλούτο. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, η Αριστερά ιστορικά
συγκρούεται, αλλάζει, µετασχηµατίζει, δεν φοβάται τις ρήξεις,
προωθεί µεταρρυθµίσεις, δεν έρχεται απλά να διαχειριστεί και
µάλιστα µε συντηρητική φοβικότητα τα πράγµατα. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ακούγονται διάφορα για όσους
κατά καιρούς εκφράζουν µικρές ή µεγάλες διαφωνίες σε
κυβερνητικές πολιτικές. Θέλω να υπογραµµίσω και να τονίσω
στην Αίθουσα ότι οι Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ δεν πρόκειται ούτε
να σιωπήσουν ούτε να σταµατήσουν να διεκδικούν αλλαγές σε
προοδευτική κατεύθυνση. 

Οι Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ είναι αυτοί που πέντε χρόνια τώρα
υπηρέτησαν τη σταθερότητα µε συνέπεια κι όχι «αλά καρτ». Τη
σταθερότητα την υπονόµευσαν όσοι υποσχέθηκαν τα πάντα στα
«Ζάππεια», όσοι πετούσαν λαϊκίστικές «χειροβοµβίδες» επιµέ-
νοντας για εκλογές το 2012 για να γίνουν Υπουργοί, όσοι έκλεισαν
µε τον τρόπο που έκλεισαν την ΕΡΤ, όσοι στήριξαν τους
«Μπαλτάκους» όσοι έστηναν παραµάγαζα µε διάφορες «τρόικες»
του εσωτερικού, όσοι κρατάνε δύο χρόνια τη λίστα Λαγκάρντ και
απλά την κοιτάνε, όσοι παθαίνουν αλλεργία σε µεταρρυθµίσεις
όπως η «ΔΙΑΥΓΕΙΑ», όσοι δεν θέλουν να συγκρουστούν µε ένα
πελατειακό κράτος, το οποίο µας έφτασε εδώ που µας έφτασε,

και όσοι είναι συνειδητοί θαυµαστές  των συντηρητικών πολι-
τικών που επεβλήθησαν στη χώρα µας. 

Δεν ανήκω σε αυτούς και σε ό,τι µε αφορά δεν πρόκειται να
σταµατήσω να λέω τη γνώµη µου. Θα είµαι εδώ δηµόσια, όχι στο
σκοτάδι, εκφράζοντας τις διαφωνίες και τις προτάσεις µου. Δεν
µε αφορούν οι συνωµοσιολογίες. Δεν µε αφορούν τα εκβιαστικά
και προβοκατόρικα διλήµµατα της µίας ή της άλλης πλευράς.
Δεν µε αφορά η πάση θυσία διατήρηση κανενός σε καµµία
καρέκλα εξουσίας –ούτε καν η δικιά µου. 

Μπορεί κάποιοι, ακόµα και στο κόµµα µου, να γοητεύονται
σήµερα από την ιδέα µίας στρατηγικής συµµαχίας µε τη Νέα
Δηµοκρατία. Εγώ δεν έχω δώσει και δεν δίνω καµµία λευκή
επιταγή σε κανέναν Σαµαρά και δεν πρόκειται «να κλείσω το
µάτι» σε κανέναν Τσίπρα. 

Το λέω καθαρά µέσα από την ψυχή µου, όπως το νιώθω. Η
ψήφος µου είναι ψήφος προς τη χώρα. Και η αγωνία µου είναι
να µην πάνε στράφι οι θυσίες των πολιτών. Και, ναι, η αγωνία µου
είναι να ξαναφτιάξουµε και την παράταξή µας, υπηρετώντας τη
χώρα.

Λέω, λοιπόν, ότι η ανοχή στην Κυβέρνηση τους επόµενους
µήνες περνά µέσα από την αλλαγή πολιτικής, την ύπαρξη
συγκεκριµένου σχεδίου για την παραγωγική ανασυγκρότηση της
χώρας και µία νέα προγραµµατική συµφωνία. 

Έτσι, µπορεί πράγµατι η εκλογή Προέδρου να καταστεί µια
πολιτική αφετηρία σταθερότητας και αλλαγών, αν χρειαστεί
ακόµα και µέσω νέων κυβερνητικών λύσεων από την παρούσα
Βουλή. Και εκεί θα κριθεί τελικά ποιοι σηµερινοί αρχάγγελοι της
σταθερότητας την υπηρετούν πραγµατικά ή αν στόχος τους ήταν
πάντα η καρέκλα εις βάρος των εθνικών διακυβευµάτων.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Τον λόγο έχει ο συνά-
δελφος κ. Κωνσταντίνος Δερµιτζάκης.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΔΕΡΜΙΤΖΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
«Κυβέρνηση σε πανικό»! Αυτός θα µπορούσε, κυρίες και κύριοι

συνάδελφοι, να είναι ο τίτλος σε όλα όσα διαδραµατίζονται στη
συγκυβέρνηση τον τελευταίο καιρό.

Υπήρξε µία αλληλουχία αποτυχηµένων προσπαθειών που ξε-
κίνησε από το Παρίσι, την εµφάνιση του Πρωθυπουργού στη
Θεσσαλονίκη και τη συνάντηση µε την κ. Μέρκελ για να δείξουν
ότι κάτι αλλάζει, ότι φτάνουµε στο τέλος των µνηµονίων, έρχον-
ται φοροελαφρύνσεις και άλλα συναφή. Όλα αποδείχτηκαν ποµ-
φόλυγες. Η εικόνα της βαρβαρότητας της πολιτικής τους δεν
αλλάζει ούτε µε λίφτινγκ ούτε µε µακιγιάζ και µπογιές.

Ο ρόλος του καλού και υπάκουου µαθητή που επέλεξαν, βυθί-
ζει τη χώρα περισσότερο στην απόγνωση. Την ώρα που πληθαί-
νουν οι φωνές και οι αντιδράσεις στην Ευρώπη είναι εντονότερες
από ποτέ απέναντι στην πολιτική της λιτότητας, ιδιαίτερα στις
χώρες του Νότου, η Κυβέρνηση της χώρας µας είναι απούσα.

«Παν µέτρον άριστον ψελλίζουν» και ψηφίζουν «παρών» στην
πρόταση της Αργεντινής στον ΟΗΕ, λες και δεν µας αφορούσε
το θέµα. Είναι, όµως, παρόντες, πρώτοι και καλύτεροι στην Ου-
κρανία, να κατακεραυνώνουν τη Ρωσία, µια στάση που µας έβαλε
στο εµπάργκο και οδήγησε σε απώλεια σηµαντικών αγορών –
αγορών που είχαν κερδηθεί µε µόχθο, ρίσκο και µεράκι πολλών
ανθρώπων- για τα αγροτικά µας προϊόντα και τον τουρισµό.

Τώρα οι αγρότες βιώνουν τον εµπαιγµό και την τεράστια γρα-
φειοκρατία για να πάρουν ή και για να µην πάρουν ίσως ποτέ
αυτά τα ψίχουλα των αποζηµιώσεων.

Καµµιά από όλες αυτές τις κινήσεις δεν λειτούργησε θετικά
για την Κυβέρνησή σας. Σας γύρισαν όλες µπούµερανγκ. Τότε
άρχισε το γαϊτανάκι των απαράδεκτων δηλώσεων, βασισµένο
πάνω στο ίδιο σενάριο των εκλογών του 2012: φόβος, τροµοκρά-
τηση των πολιτών. Ο ίδιος ο Πρωθυπουργός δηλώνει ότι οι τρά-
πεζες θα µείνουν χωρίς χρήµατα, αν κυβερνήσει ο ΣΥΡΙΖΑ. Τον
ακολουθεί λάβρος ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος, «θα απο-
σύρω τα χρήµατά µου, θα φύγω από την Ελλάδα.». Ο απόλυτος
πανικός!

Η Κυβέρνηση ζητά ψήφο εµπιστοσύνης από τον εαυτό της. Πι-
στεύουν ότι θα κερδίσουν χρόνο, ότι θα προλάβουν να υλοποι-
ήσουν ό,τι δεσµεύσεις έχουν αναλάβει προς τους δανειστές.
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Κυβερνητικά στελέχη ανέφεραν χθες στις οµιλίες τους ένα
σωρό ανακρίβειες για την ιατροφαρµακευτική περίθαλψη. Η αλή-
θεια είναι ότι παραδώσατε, κύριοι της Κυβέρνησης, το φάρµακο,
παραγωγή, διακίνηση, λιανεµπόριο στις µεγάλες πολυεθνικές,
εξοντώνοντας την ελληνική φαρµακοβιοµηχανία και το µικροµε-
σαίο φαρµακείο της γειτονιάς.

Η φαρµακευτική δαπάνη µειώθηκε γιατί την µετακυλίσατε στις
πλάτες των ασφαλισµένων, αυξάνοντας τη συµµετοχή τους, µε
αποτέλεσµα να µην µπορούν να αγοράσουν τα φάρµακά τους.
Οι χρόνια ασθενείς, καρκινοπαθείς, διαβητικοί, µε νοσήµατα ψυ-
χικής υγείας, µε χρόνια αναπνευστική πνευµονοπάθεια, πληρώ-
νουν πλέον µεγάλη συµµετοχή. Η αρνητική λίστα φαρµάκων,
αυτών δηλαδή που δεν αποζηµιώνονται, που δεν συνταγογρα-
φούνται, διευρύνεται συνεχώς και οι ασθενείς πρέπει να τα πλη-
ρώνουν από την τσέπη τους, εάν βέβαια ψάχνοντας στις τσέπες
τους βρουν τίποτα, γιατί µε τη φοροκαταιγίδα που τους στείλατε
τους τα έχετε αρπάξει όλα.

Η αλήθεια ακόµα είναι ότι έχετε οδηγήσει σε διάλυση το ΕΣΥ,
σε υποστελέχωση και απαξίωση τα δηµόσια νοσοκοµεία. Μετα-
τρέπετε την υγεία σε εµπόρευµα και την παραδίδετε στα µεγάλα
ιδιωτικά συµφέροντα. Με το νοµοσχέδιο για την υγεία, που φέ-
ρατε στο Γ’ Θερινό Τµήµα και τη δηµιουργία της «ΕΣΑΝ Α.Ε.»,
καταργείται ουσιαστικά ο δηµόσιος και κοινωνικός χαρακτήρας
της υγείας. Τα δηµόσια νοσοκοµεία και ιδίως τα µικρά περιφε-
ρειακά οδηγούνται σε άµεσο κλείσιµο µην αντέχοντας τον αθέ-
µιτο ανταγωνισµό.

Απέναντι σ’ αυτήν την τραγική εικόνα που παρουσιάζει η Κυ-
βέρνηση, ο ΣΥΡΙΖΑ µε καθαρό, πειστικό, ρεαλιστικό, πολιτικό
λόγο, µε την καταλυτική εµφάνιση του Προέδρου µας στη Θεσ-
σαλονίκη, µε συγκροτηµένες και κοστολογηµένες προτάσεις για
όσους πληγώθηκαν βάρβαρα και βάναυσα από τις πολιτικές της
Κυβέρνησης, δίνει το στίγµα για µια άλλη πορεία, για µια άλλη
πολιτική, που είναι και εφικτή και ρεαλιστική. Είναι προτάσεις που
τονώνουν το φρόνηµα του λαού µας, κρατούν ζωντανή την ελ-
πίδα, την αισιοδοξία, ζεσταίνουν τις καρδιές των ανθρώπων, δί-
νουν προοπτική.

Τα µέτρα που εξήγγειλε ο Πρόεδρός µας είναι στοιχειώδες κα-
θήκον µιας αριστερής Κυβέρνησης για να δείξει τη στοργή της,
να ανακουφίσει µε άµεσα µέτρα αυτούς τους συµπολίτες µας,
αυτά τα κοινωνικά στρώµατα που λεηλατήσατε, που τους σπρώ-
ξατε στο περιθώριο, που τους βυθίσατε στην ανθρωπιστική
κρίση, τους άστεγους, τους άνεργους, όσους είναι χωρίς ηλε-
κτρικό ρεύµα, δίχως φάρµακα, χωρίς και αυτό καµµιά φορά το
καθηµερινό τους φαγητό.

Είναι ελάχιστη υποχρέωση σε όλους τους χιλιολαβωµένους
συµπολίτες µας και θα το κάνουµε, γιατί η κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ
νοιάζεται για τον άνθρωπο και τις ανάγκες του. Εσείς νοιάζεστε
για τις αγορές και τους τραπεζίτες. Δεν είναι υποσχεσιολογία και
θα τα κάνουµε πράξη για να αποκαταστήσουµε τα δικαιώµατα των
εργαζοµένων, που κατακτήθηκαν µε θυσίες και αγώνες και εσείς
τα ποδοπατήσατε για να κάνετε, τάχατες, ανταγωνιστική την οι-
κονοµία.

Έτσι, επαναφέρουµε το θεσµικό πλαίσιο για την προστασία
των εργασιακών δικαιωµάτων, της µετενέργειας, της διαιτησίας,
των συλλογικών συµβάσεων. Καταργούµε τις ρυθµίσεις για τις
µαζικές απολύσεις και την ενοικίαση των εργαζοµένων. 

Θα υποβάλουµε πρόγραµµα για τριακόσιες χιλιάδες θέσεις
εργασίας στο δηµόσιο, τον ιδιωτικό τοµέα και στον τοµέα της
κοινωνικής αλληλέγγυας οικονοµίας. Δεν µπορεί να περιµένουν
οι άνεργοι την ανάπτυξη που ευαγγελίζεστε και δεν έρχεται σε
µια κατεστραµµένη οικονοµία, γιατί το ξεπούληµα του δηµοσίου
πλούτου, που εσείς το ονοµάσατε ανάπτυξη, δεν φέρνει ούτε
επενδύσεις ούτε νέες θέσεις εργασίας. Η τόνωση της αγοράς,
αντίθετα, θα δηµιουργήσει νέες ευκαιρίες, νέες θέσεις. 

Εάν συνεχιστεί η πολιτική σας, σε λίγο στην Ελλάδα δεν θα
υπάρχουν πλέον νέοι άνθρωποι. Θα έχουν, δυστυχώς, όλοι µε-
ταναστεύσει. Είναι χρέος µιας αριστερής Κυβέρνησης και θα
γίνει πράξη για να αρχίσει η επανεκκίνηση της οικονοµίας, να
σταµατήσουν οι ποινικές διώξεις, οι κατασχέσεις λογαριασµών,
µισθών και πρώτης κατοικίας, να υπάρξει δωδεκάµηνη αναστολή
διώξεων και αναγκαστικών µέτρων σε οφειλέτες µε µηδενικό ει-

σόδηµα και να καταργηθεί η αυτόφωρη διαδικασία για οφειλές
στο δηµόσιο και η προκαταβολή 50% ως προϋπόθεση προσφυ-
γής στη δικαιοσύνη.

Η εκκαθάριση των οφειλών προς το δηµόσιο και τα ασφαλι-
στικά ταµεία και η ρύθµισή τους σε πολλές δόσεις µε µετριοπα-
θείς υπολογισµούς, µε είσπραξη ετησίως 5% έως 15% των
συνολικών οφειλών, θα επιφέρει όφελος 3 δισεκατοµµυρίων
ευρώ.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Δώστε µου ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε, σας παρακαλώ.
Παράλληλα, θα υπάρξει επαναφορά του αφορολόγητου στα

12.000 ευρώ και δηµιουργία περισσότερων φορολογικών κλιµα-
κίων για προοδευτική και δίκαιη φορολόγηση.

Επίσης, θα υπάρξει νέα σεισάχθεια για τη ρύθµιση των κόκκινων
δανείων σε φυσικά πρόσωπα και επιχειρήσεις, ίδρυση αναπτυξια-
κής τράπεζας ειδικού σκοπού για στήριξη των µικροµεσαίων, των
αγροτών, που τώρα αντιµετωπίζουν ένα εχθρικότατο τραπεζικό
σύστηµα.

Το κόστος αυτών των άµεσων µέτρων µε µετριοπαθείς υπολο-
γισµούς υπερκαλύπτεται από τα έσοδα που θα υπάρξουν από τα
µέτρα για τις ρυθµίσεις και τις εκκαθαρίσεις, από την πάταξη της
φοροδιαφυγής και του λαθρεµπορίου, που η Κυβέρνηση σας δεν
τόλµησε να αγγίξει, γιατί δεν είχε ούτε την πολιτική βούληση
ούτε την αποφασιστικότητα να συγκρουστεί µε τα διαπλεκόµενα
και τα µεγάλα συµφέροντα από την ανακατανοµή των πόρων του
ΕΣΠΑ και από το Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας.

Οι αριθµοί οµιλούν. Οι αριθµοί λένε την αλήθεια. Μπορεί να
αλλάξει το γκρίζο τοπίο στην πατρίδα µας, η κατήφεια και η
απελπισία που έφεραν οι µνηµονιακές κυβερνήσεις.

Ο ΣΥΡΙΖΑ και ο Πρόεδρός του δεν εξαγγέλλουν ουτοπίες και
άπιαστα όνειρα. Δεν είπαµε αυτά που θέλουµε να γίνουν, αλλά
αυτά που σήµερα µπορούµε να κάνουµε. Δεν πουλάµε ψεύτικες
ελπίδες. Όµως, αποδεικνύουµε µε ρεαλιστικές, κοστολογηµένες
προτάσεις ότι µπορούµε να βγάλουµε τη χώρα και το λαό από
την παγίδα που τον έχετε οδηγήσει, γιατί υπηρετούµε ιδανικά και
αξίες, υπηρετούµε τον άνθρωπο και όχι τις αγορές.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Τον λόγο έχει ο συνά-
δελφος κ. Κωνσταντίνος Μπαρµπαρούσης.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΜΠΑΡΟΥΣΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Εκφράζω την αγανάκτησή µου για το γεγονός ότι συµµετέχω
σε µια «κολοβή» Βουλή που λειτουργεί παράνοµα, όχι µόνο για
το γεγονός ότι απαιτείται µικρότερος αριθµός Βουλευτών από
αυτόν που ορίζει το Σύνταγµα αλλά και για το ότι για πρώτη
φορά στη νεότερη ελληνική ιστορία έχουµε κατάλυση του πολι-
τεύµατος από έναν Πρωθυπουργό που δεν δίνει σε εν ενεργεία
Βουλευτές το δικαίωµα να συµµετάσχουν στη διαδικασία και να
ψηφίσουν κατά την αυριανή ψηφοφορία.

Έχουν πάρει τον λόγο µέχρι στιγµής πάνω από πενήντα οµι-
λητές και γι’ αυτό το απαράδεκτο γεγονός δεν µίλησε κανείς.
Οµερτά από όλους τους υπερδηµοκράτες του συνταγµατικού
τόξου!

Ακούσαµε χθες τον αντικαταστάτη του Σαµαρά και εισηγητή
της Κυβέρνησης κ. Βορίδη να µας λέει λίγο-πολύ ότι έχουµε γίνει
Ελβετία, ότι τα παιδιά µας µεγαλώνουν κάπου στη Ντίσνεϋλαντ.
Πραγµατικά, νόµιζα ότι βρίσκοµαι σε κάποιο άλλο κράτος και όχι
στην Ελλάδα.

Αλλά θα σταθώ κυρίως στο τελευταίο που είπε, ότι έχουν, λέει,
µαζί τους όλους τους καλούς Έλληνες. Και συµφωνούµε κι εµείς
µε αυτό, ότι έχετε µαζί σας όλους τους καλούς Έλληνες, τους
καλούς όµως µέσα σε εισαγωγικά. Έχετε όλους τους «καλούς»
Έλληνες, όπως τον Μπόµπολα, σε αυτόν που δώσατε όλα τα δη-
µόσια έργα και αυξήσατε εν καιρώ κρίσης τα διόδια κατά 30%,
τον κ. Σάλα, ο οποίος µε τα λεφτά των φορολογουµένων απέ-
κτησε όλα τα υποκαταστήµατα των κυπριακών τραπεζών στην
Ελλάδα, τον κ. Λάτση που του νοµιµοποιήσατε το παράνοµο Mall
και του δώσατε αντί πινακίου φακής το Ελληνικό. 

Έχετε µαζί σας τους εφοπλιστές, που µόλις πρόσφατα τους
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καταργήσατε την υποχρεωτική έκτακτη εισφορά. 
Έχετε µαζί σας όλους αυτούς που κερδίζουν από την υποβάθ-

µιση της υγείας και της παιδείας. Είναι λογικό εν καιρώ κρίσης,
ειδικά όταν ξηλώνεται κάθε δοµή και υποδοµή της δηµόσιας
υγείας, ο πολίτης να στρέφεται στην ιδιωτική υγεία και να δίνει
ό,τι έχει και δεν έχει για τους ανθρώπους του που αντιµετωπί-
ζουν πρόβληµα και έτσι πολλοί να θησαυρίζουν. 

Επίσης, πολλοί κερδίζουν από την ιδιωτική εκπαίδευση, καθώς
τα δηµόσια σχολεία και πανεπιστήµια υποβαθµίζονται συνεχώς. 

Έχετε µαζί σας αυτούς που έχουν καταληστεύσει τα δηµόσια
ταµεία και ένα συρφετό διεφθαρµένων και επίορκων δηµόσιων
λειτουργών, τους οποίους ενθαρρύνετε να συνεχίζουν τις παρά-
νοµες δράσεις και το όργιο ασυδοσίας.

Αντίθετα, εµείς έχουµε στο πλευρό µας τους κακούς –πάντα
σε εισαγωγικά- τα φτωχά και σκληρά δοκιµαζόµενα στρώµατα
του ελληνικού λαού, όπως οι στρατιωτικοί των 800 ευρώ, που σε
αντίξοες συνθήκες υπηρετούν την πατρίδα, θέτοντας σε κίνδυνο
τη ζωή τους. 

Έχουµε µαζί µας τους ναυτικούς που κάνουν τα πιο δύσκολα
επαγγέλµατα και βλέπουν τις αµοιβές τους συνεχώς να µειώνον-
ται. Καλά, για σύνταξη δεν το συζητάµε.

Έχουµε µαζί µας τους κτηνοτρόφους, που είναι παρατηµένοι
στο έλεος του θεού, µιας και το κράτος δεν υπάρχει πουθενά.
Και αυτό φάνηκε τώρα τελευταία για άλλη µια φορά µε τον κα-
ταρροϊκό πυρετό, που µαστίζει τα κοπάδια σε όλη την Ελλάδα
και το επίσηµο κράτος δεν έχει κάνει απολύτως τίποτα.

Έχουµε µαζί µας τους αγρότες, που τριακόσιες εξήντα πέντε
µέρες τον χρόνο, µε όλες τις καιρικές συνθήκες, δουλεύουν
σκληρά στα χωράφια τους και τώρα µε τον ΕΝΦΙΑ τους τα παίρ-
νετε. 

Έχουµε µαζί µας τους νέους που δεν βλέπουν µέλλον στην
πατρίδα µας και αναγκάζονται να ξενιτευτούν και όσοι µένουν
εδώ, κορνιζάρουν το πτυχίο τους και δουλεύουν ως σερβιτόροι
για 20 ευρώ.

Έχουµε µαζί µας τους συνταξιούχους των 400 ευρώ, που δεν
τους φτάνουν ούτε για τα φάρµακά τους.

Έχουµε µαζί µας τους ελεύθερους επαγγελµατίες, που έχουν
εξοντωθεί από τη φορολογική πολιτική και αναρωτιούνται πότε
θα έρθει ο κλητήρας να τους πάρει το σπίτι ή να οδηγηθούν στη
φυλακή για µικροποσά που χρωστούν στην εφορία. Γιατί εδώ στο
«Ελλαδιστάν» αν χρωστάς 4.000 και 5000 ευρώ πας φυλακή. Αν
χρωστάς όµως εκατοµµύρια, έχεις άποψη, έχεις κύρος, επηρε-
άζεις την πολιτική ζωή του τόπου και δεν σε πειράζει κανένας.

Έχουµε µαζί µας εκείνους που σας δείχνουν τον δρόµο της εξό-
δου, επειδή δεν αντέχουν πλέον άλλο στην κοροϊδία σας, αυτούς
που απαιτούν την τιµωρία σας για το ξεπούληµα της πατρίδας
µας, για τα σκάνδαλα και τις µίζες στα οποία πρωταγωνιστήσατε. 

Το σίγουρο είναι ότι την ψήφο εµπιστοσύνης µέσα στη Βουλή
θα την πάρετε και ρετάροντας, θα φτάσετε µε τα χίλια ζόρια
µέχρι το Μάρτιο και την εκλογή Προέδρου. Για πιο µετά δεν
υπάρχει περίπτωση, διότι όχι ψηφοφόροι δεν θα σας έχουν απο-
µείνει αλλά ούτε υποψηφίους δεν θα βρίσκετε. 

Να ξέρετε ότι ο ελληνικός λαός είναι αυτός που λέει σε σχο-
λεία, σε πανεπιστήµια, σε καφενεία, σε πόλεις και χωριά ότι µόνο
µε τη Χρυσή Αυγή θα επικρατήσει το δίκιο και οι κλέφτες θα πάνε
φυλακή. 

Η Χρυσή Αυγή δεν υπάρχει περίπτωση να δώσει ψήφο εµπι-
στοσύνης σε µια κυβέρνηση που κλείνει τους πολιτικούς της αν-
τιπάλους φυλακή και χρησιµοποιεί µεθόδους σταλινικού τύπου
για την εξόντωσή τους. 

Μετά τις τελευταίες εκλογές και από τις δηµοσκοπήσεις φαί-
νεται ότι αυτή η Κυβέρνηση δεν χαίρει καµµιάς εκτίµησης και εµ-
πιστοσύνης από τον ελληνικό λαό. Όσο πιο γρήγορα φύγετε,
τόσο το καλύτερο! 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Και εµείς ευχαρι-

στούµε. 
Τον λόγο έχει η Υπουργός Τουρισµού κ. Όλγα Κεφαλογιάννη.
ΟΛΓΑ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗ (Υπουργός Τουρισµού): Ευχαριστώ,

κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ξεκίνησε χθες µια σηµαντική

κοινοβουλευτική διαδικασία. Η Κυβέρνηση έρχεται να ζητήσει
ψήφο εµπιστοσύνης από τη Βουλή των Ελλήνων, έρχεται να εξη-
γήσει στους Έλληνες πολίτες αναλυτικά το σχέδιο ανάκαµψης
που εφαρµόστηκε τα δύο τελευταία χρόνια, έρχεται να αναλύσει
τις προοπτικές ανάπτυξης που εµφανίζονται πλέον στον ορίζοντα
µετά από πολλά χρόνια ύφεσης. 

Κυρίες και κύριοι, ολοκληρώσαµε έναν µεγάλο κύκλο δύο
ετών. Σε αυτή την περίοδο έγιναν πολλά και σηµαντικά πράγ-
µατα. Εφαρµόστηκαν σκληρά µέτρα που είχαν ήδη αποφασιστεί,
προωθήθηκαν σηµαντικές µεταρρυθµίσεις που έπρεπε να έχουν
γίνει πολλά χρόνια πριν και λύθηκαν προβλήµατα που ταλάνιζαν
για χρόνια την ελληνική κοινωνία.

Υπήρξαν διαπραγµατεύσεις σκληρές και επίπονες µε τους δα-
νειστές µας, πολλές από τις οποίες κατέληξαν σε θετικά αποτε-
λέσµατα. Θυµίζω χαρακτηριστικά τη µείωση του ΦΠΑ στην
εστίαση από 23% σε 13%. 

Σε καµµία περίπτωση, όµως, δεν πρέπει να ξεχνάµε τις µεγά-
λες θυσίες του ελληνικού λαού. Η ωριµότητα, η ευθύνη και η συ-
ναίσθηση των περιστάσεων είναι χαρακτηριστικά που τον
διακρίνουν.

Τώρα, όµως, µπαίνουµε σε έναν δεύτερο κύκλο της τετραε-
τίας. Τα πράγµατα αλλάζουν µέρα µε τη µέρα, µήνα µε τον µήνα.
Τα θετικά αποτελέσµατα πολλών πρωτοβουλιών µας αρχίζουν να
φαίνονται. 

Ο ελληνικός τουρισµός ήταν ο πρώτος που ανέκαµψε. Ήταν
και είναι η πρώτη αχτίδα φωτός και αισιοδοξίας. Το 2014 ήταν
µια χρονιά ρεκόρ. Επιστρέψαµε στην κορυφή. Ο τουρισµός απέ-
δειξε ότι µπορεί να αποτελέσει την ατµοµηχανή της ελληνικής
οικονοµίας. Τόνωσε τις οικονοµίες των τοπικών κοινωνιών, έδωσε
ελπίδα στους συµπολίτες µας ότι οι καλύτερες µέρες είναι µπρο-
στά. Το σηµαντικότερο; Στείλαµε στην Ευρώπη και σε όλον τον
κόσµο ένα δυνατό µήνυµα, ότι η Ελλάδα µπορεί να τα καταφέρει,
µπορεί να ξεπεράσει την κρίση.

Η πορεία αυτή προς την επιτυχία δεν έγινε στον αυτόµατο πι-
λότο. Τίποτα δεν έγινε τυχαία. Όλα έγιναν µε κόπο, σχέδιο και
προσπάθεια. Όλα έγιναν σε συνεργασία µε όλους τους συλλο-
γικούς φορείς του τουρισµού, όπως είναι ο ΣΕΤΕ το Ξενοδοχει-
ακό Επιµελητήριο, οι εργαζόµενοι του κλάδου. Ενώσαµε
δυνάµεις γιατί πιστεύαµε -και εξακολουθούµε να πιστεύουµε- ότι
αυτή είναι η συνταγή της επιτυχίας. 

Αναλαµβάνοντας το Υπουργείο Τουρισµού και µε την καθοδή-
γηση του Πρωθυπουργού κ. Αντώνη Σαµαρά θέσαµε δύο βασι-
κές προτεραιότητες:

Πρώτη προτεραιότητα ήταν να βάλουµε σε τροχιά επανεκκίνη-
σης τον τουρισµό που βρισκόταν σε πορεία παρακµής. Ουσια-
στικά παραλάβαµε µια υποβαθµισµένη Γραµµατεία την οποία και
µετατρέψαµε σε ένα πραγµατικό Υπουργείο Τουρισµού. Παραλά-
βαµε έναν ΕΟΤ απαξιωµένο, τον οποίον εκσυγχρονίζουµε δίνοντάς
του συγκεκριµένο ρόλο, καθιστώντας τον έναν εξελιγµένο οργα-
νισµό προβολής και προώθησης της χώρας.

Δεύτερη προτεραιότητά µας ήταν να αλλάξουµε την εικόνα
της χώρας στο εξωτερικό, έργο εξαιρετικά δύσκολο, αν αναλο-
γιστεί κανείς ότι η Ελλάδα είχε χάσει την αξιοπιστία της στις διε-
θνείς αγορές. Η εικόνα της είχε υποστεί σηµαντική φθορά λόγω
της κρίσης και των συνεχιζόµενων απεργιών και διαδηλώσεων. 

Η εικόνα της Ελλάδας σε ολόκληρο τον κόσµο –και το λέω
αυτό µε µεγάλη µου λύπη- ήταν η εικόνα του φλεγόµενου Συν-
τάγµατος, των βίαιων συγκρούσεων µε την Αστυνοµία, η εικόνα
της Ακρόπολης µε τα κρεµασµένα πανό διαµαρτυρίας, εικόνα
δηλαδή µίας χώρας σε κρίση.

Τη δυσάρεστη, όµως, αυτή πραγµατικότητα καταφέραµε και
την αλλάξαµε σχεδιάζοντας πολύ προσεκτικά σειρά κινήσεων
στο εξωτερικό, κλείνοντας σηµαντικές συµφωνίες µε µεγάλους
τουριστικούς οργανισµούς του εξωτερικού, συµµετέχοντας σε
όλες τις µεγάλες τουριστικές εκθέσεις, παραχωρώντας δεκάδες
συνεντεύξεις σε ξένα µέσα µαζικής ενηµέρωσης. 

Μέσα σε σύντοµο χρονικό διάστηµα επανατοποθετήσαµε την
Ελλάδα στον παγκόσµιο τουριστικό χάρτη και µάλιστα στις πρώ-
τες θέσεις κατάταξης. Ανακτήσαµε τη χαµένη αξιοπιστία του ελ-
ληνικού τουρισµού, της ελληνικής πολιτείας απέναντι στην
παγκόσµια τουριστική βιοµηχανία. Η εικόνα της χώρας έχει απο-
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κατασταθεί πλέον στις διεθνείς αγορές. Η µεγάλη άνοδος το
2013 σε αφίξεις και έσοδα συνεχίστηκε και το 2014. Ο στόχος
των είκοσι εκατοµµυρίων επισκεπτών µπορεί µέχρι το τέλος του
έτους να γίνει πραγµατικότητα. Οι αριθµοί είναι εντυπωσιακοί. 

Επιτρέψτε µου να αναφερθώ σε µερικά ενδεικτικά στοιχεία:
Σύµφωνα µε την Τράπεζα της Ελλάδας για το 2014 µέχρι στιγµής
έχουµε αύξηση των εισπράξεων κατά 13,4%, αύξηση της κίνησης
κατά 15,6%. Να αναφέρω χαρακτηριστικά ότι από τη Μεγάλη
Βρετανία οι εισπράξεις αυξήθηκαν κατά 40,2% και οι αφίξεις
κατά 33,8%, από τη Γαλλία οι εισπράξεις αυξήθηκαν κατά 21,3%
και οι αφίξεις κατά 15,1%, από τη Γερµανία οι εισπράξεις αυξή-
θηκαν κατά 2,9%  και οι αφίξεις κατά 1,9%. Όσον δε αφορά την
Κίνα, στο πρώτο εξάµηνο του 2014 από το Πεκίνο έχει καταγρα-
φεί αύξηση 71% σε θεωρήσεις βίζας σε σχέση µε το αντίστοιχο
εξάµηνο του 2013, ενώ από τη Σαγκάη η αύξηση είναι 107%.

Με βάση τα στοιχεία του ΙΚΑ ο τουρισµός δηµιούργησε το
πρώτο επτάµηνο εκατόν είκοσι χιλιάδες νέες θέσεις µισθωτής
εργασίας σε σχέση µε το 2013. Στο σύστηµα κοινωνικής ασφά-
λισης απέδωσε περίπου 650 εκατοµµύρια ευρώ ασφαλιστικές ει-
σφορές µέχρι τον Ιούλιο  του 2014, εµφανίζοντας αύξηση 20%.
Το δωδεκάµηνο Ιανουαρίου 2013 – Ιανουαρίου 2014 περισσότε-
ρες από µία στις τρεις νέες θέσεις εργασίας µισθωτών που δη-
µιουργήθηκαν στη χώρα –εξήντα έξι χιλιάδες πεντακόσιες
δώδεκα επί συνόλου εκατόν σαράντα έξι χιλιάδες εκατόν εβδο-
µήντα- ήταν στους κλάδους των ξενοδοχείων και της εστίασης.

Τέλος, σύµφωνα πάλι µε τα επίσηµα στοιχεία της Τραπέζης
της Ελλάδας, η αύξηση των καταθέσεων κατά 1 δισεκατοµµύριο
ευρώ τον Αύγουστο αποδίδεται στην ενίσχυση των εσόδων από
τον τουρισµό, καθώς οι εκτιµήσεις από τις τράπεζες συνηγορούν
στο ότι η αύξηση προήλθε κυρίως από τη νησιωτική χώρα, που
ωφελήθηκε κυρίως από την εισροή εκατοµµυρίων τουριστών. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σας περιέγραψα και µε αριθ-
µούς τη µεγάλη συλλογική επιτυχία του ελληνικού τουρισµού,
την αδιαµφισβήτητη συµβολή του στην ανάκαµψη της χώρας, τη
δυναµική του για να µπούµε το 2015 σε τροχιά ανάπτυξης. Τα
µηνύµατα είναι αισιόδοξα και για τη νέα τουριστική χρονιά. 

Στον τουρισµό πετύχαµε γιατί υλοποιήσαµε ένα συγκεκριµένο
εθνικό σχέδιο δράσης, γιατί κινηθήκαµε συλλογικά και στοχευ-
µένα, µε σχέδιο, όραµα και κυρίως σεβασµό στους Έλληνες και
στις Ελληνίδες που µαστίζονται από την κρίση, χωρίς προκατα-
λήψεις, χωρίς ιδεοληψίες, χωρίς µίζερες αγκυλώσεις του παρελ-
θόντος.

Με αυτήν τη λογική προχωρήσαµε και στη θεσµοθέτηση του
ΣΕΤΕ ως ισότιµου κοινωνικού εταίρου. Ένα πάγιο αίτηµα του
κλάδου έγινε πραγµατικότητα. Μία καθολική απαίτηση πραγµα-
τοποιήθηκε από την Κυβέρνηση. Αυτό από µόνο του αποδεικνύει
τον ρόλο που θέλουµε να παίξει ο τουρισµός στην ελληνική οι-
κονοµία. Σε κάθε περίπτωση, δεν θέλουµε τον τουρισµό µία ευ-
καιριακή πηγή εισοδήµατος. Δεν αντιλαµβανόµαστε τον
τουρισµό ως εποχικό πάρεργο. Αυτή είναι η διαφορά µας µε το
παρελθόν. Αυτό µας ξεχωρίζει από τα χρόνια της αποσπασµατι-
κής και εύκολης προσέγγισης, της τυχοδιωκτικής αντιµετώπισης
του τουρισµού, των επιχειρηµατιών και των εργαζοµένων του
κλάδου. 

Είναι ιδιαίτερα λυπηρή η στάση της Αξιωµατικής Αντιπολίτευ-
σης που ζητάει την κατάργηση του ΣΕΤΕ ως ισότιµου κοινωνικού
εταίρου. Αποδεικνύει µε αυτόν τον τρόπο την προσκόλλησή της
στο παρελθόν, την εµµονή της σε χρεοκοπηµένα µοντέλα που
τόσο καιρό δεν προσέφεραν τίποτα στην ελληνική οικονοµία,
στον ελληνικό τουρισµό.

Με την κίνησή της αυτή η Αξιωµατική Αντιπολίτευση θέτει σε
κίνδυνο µια µεγάλη κοινή συλλογική προσπάθεια. Το έλεγα και
όταν ήµασταν στην αντιπολίτευση, το λέω και τώρα. Ο τουρισµός
είναι µια εθνική υπόθεση. Ας τον προστατεύσουµε και ας µην
γκρεµίζουµε µε τόση ευκολία ό,τι µε πολύ κόπο χτίστηκε. 

Κυρίες και κύριοι, κύριο µέληµα του Υπουργείου Τουρισµού
ήταν η προώθηση σηµαντικών µεταρρυθµίσεων. Μέσα σε δύο
χρόνια φέραµε προς ψήφιση στη Βουλή δύο νόµους που έβαλαν
τέλος στις χρόνιες παθογένειες και έθεσαν σε επανεκκίνηση ολό-
κληρο τον τουριστικό κλάδο.

Με σειρά µέτρων ενισχύσαµε τον θεµατικό τουρισµό. Για

πρώτη φορά θεσµοθετήθηκε πλαίσιο για τον αγροτουρισµό, τον
οινοτουρισµό, ενώ ρυθµίσαµε τον ιατρικό, τον ιαµατικό και τον
θαλάσσιο τουρισµό. Ρυθµίσαµε θέµατα που αφορούν στην απο-
δοτικότερη διαχείριση της γης. Προχωρήσαµε σε αλλαγές στο
πλαίσιο λειτουργίας των σχολών τουριστικής εκπαίδευσης και
κατάρτισης. 

Θέσαµε εξαρχής ως βασική µας προτεραιότητα την προσέλ-
κυση επενδύσεων στον τουρισµό και προς αυτή την κατεύθυνση
πήραµε µέτρα για να γίνει η Ελλάδα περισσότερο ελκυστική στις
επενδύσεις. Έγιναν αλλαγές στο ειδικό χωροταξικό πλαίσιο για
τον τουρισµό. Δηµιουργήσαµε νέα καινοτόµα προϊόντα.

Σήµερα είναι σε εξέλιξη ή στην τελική φάση αδειοδότησης ση-
µαντικά επενδυτικά προγράµµατα σε πολλές περιοχές της
χώρας. Το 2015 όλες οι ενδείξεις κατατείνουν στο ότι θα είναι
µια ιδιαίτερα καλή χρονιά στον τοµέα των τουριστικών επενδύ-
σεων.

Όλα τα παραπάνω επαναλαµβάνω ότι είναι µια συλλογική
εθνική επιτυχία που ανήκει σε όλες τις Ελληνίδες και όλους τους
Έλληνες. Είναι το απτό πραγµατικό γεγονός που λέει ότι η κρίση
αντιµετωπίζεται, ότι µε σύνεση, συνέπεια και σχέδιο µπορούµε
να τα καταφέρουµε. Με αυτούς τους ρυθµούς θα συνεχίσουµε.

Στόχοι µας για το επόµενο διάστηµα είναι να αυξήσουµε το
τουριστικό πλεόνασµα στην πραγµατική οικονοµία, να συµπαρα-
σύρουµε και τους άλλους τοµείς της οικονοµίας, όπως είναι ο
πρωτογενής τοµέας, να βάλουµε και άλλες περιοχές και άλλες
περιφέρειες στο παιχνίδι του τουρισµού, δίνοντας ευκαιρίες για
εισόδηµα και θέσεις εργασίας, να δούµε την Αθήνα πραγµατικά
να πρωταγωνιστεί σε αυτή την τουριστική αναγέννηση.

Η Αθήνα, µετά από µια σκοτεινή περίοδο απαξίωσης, ανασφά-
λειας και αβεβαιότητας, γίνεται και πάλι µια πόλη που βλέπει το
µέλλον µε αισιοδοξία, που µπορεί και στέκεται στα πόδια της,
που πολύ σύντοµα µπορεί να γίνει και πάλι πρωτεύουσα του ελ-
ληνικού τουρισµού.

Και για την πρωτεύουσα τα νούµερα είναι εντυπωσιακά. Σύµ-
φωνα µε τα στοιχεία της Ένωσης Ξενοδόχων Αθηνών-Αττικής,
για την περίοδο Ιανουαρίου-Αυγούστου 2014, στην Αθήνα
έχουµε αύξηση της πληρότητας των µονάδων κατά 22,3% σε
σχέση µε το 2013, αύξηση των εσόδων ανά διαθέσιµο δωµάτιο
κατά 28,3%, αύξηση των ξένων επισκεπτών µε µοναδικό προορι-
σµό την Αθήνα κατά 29%. 

Όλα τα παραπάνω στοιχεία, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ση-
µαίνουν 142,8 εκατοµµύρια ευρώ έσοδα για την πραγµατική οι-
κονοµία της Αθήνας, δηλαδή ξενοδοχεία, εµπόριο, εστίαση,
δηµοτικά τέλη, φόροι. Αυτή είναι και η δύναµη του τουρισµού.
Αυτός είναι ο δρόµος για την ανάκαµψη της Αθήνας, για την ανά-
πτυξη το 2015. Αυτόν τον δρόµο σκοπεύουµε να ακολουθήσουµε
µε ακόµα µεγαλύτερη ένταση, µε ακόµα περισσότερη δουλειά.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η σηµερινή συζήτηση για πα-
ροχή ψήφου εµπιστοσύνης προς την Κυβέρνηση διεξάγεται σε
µια κρίσιµη συγκυρία για τη χώρα, σε µια ιδιαίτερα ταραγµένη
διεθνή συγκυρία. Η Ελλάδα χρειάζεται σταθερότητα, ασφάλεια,
σιγουριά. Αυτές είναι οι βασικές προϋποθέσεις για να καρποφο-
ρήσουν οι µεγάλες θυσίες του ελληνικού λαού.

Όλα τα προηγούµενα χρόνια εφαρµόστηκε στην Ελλάδα ένα
δυσβάσταχτο πρόγραµµα δηµοσιονοµικής προσαρµογής, µε ιδι-
αίτερα βάρη προς τους µισθωτούς, τους συνταξιούχους, τη µε-
σαία τάξη. Αυτή η προσπάθεια δεν πρέπει να πάει χαµένη. Αυτές
οι θυσίες δεν πρέπει να δεν µπορούν να χαθούν. 

Η Κυβέρνηση χρειάζεται τον χρόνο να ολοκληρώσει ένα πλή-
ρες σχέδιο ανάκαµψης της χώρας. Όπως ο τουρισµός, έτσι και
όλοι οι άλλοι τοµείς της οικονοµίας αρχίζουν αποδίδουν αποτε-
λέσµατα. 

Αυτή τη στιγµή χρειάζεται να κάνουµε ένα ακόµα βήµα µπρο-
στά, να διεκδικήσουµε ένα καλύτερο αύριο, να διεκδικήσουµε τη
θέση που µας αξίζει. Οι δυνατότητες που ανοίγονται µπροστά
µας είναι µεγάλες και οι προκλήσεις εξίσου σηµαντικές. Στην
κρίση δοκιµάσαµε τις δυνάµεις µας, καταφέραµε όµως και στα-
θήκαµε όρθιοι, µε ένα τεράστιο κοινωνικό κόστος. Τώρα όµως
µπορούµε να βγούµε πιο δυνατοί, µπορούµε να βγούµε νικητές.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σας καλώ να σκεφτείτε το
µακρύ δρόµο που διανύσαµε, σας καλώ να αναλογιστείτε όλα
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όσα καταφέραµε µαζί τα σκοτεινά χρόνια της κρίσης. 
Η πατρίδα µας πέρασε από µία δύσκολη, σκληρή, πρωτό-

γνωρη ιστορική συγκυρία. Η κρίση έχει αφήσει έντονα τα σηµά-
δια της. Όµως, τα πρώτα αισιόδοξα µηνύµατα ανάκαµψης είναι
πλέον ορατά. Τα σύννεφα αρχίζουν και αραιώνουν. Μπροστά µας
ανοίγονται νέοι ορίζοντες.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σας καλώ να δώσετε ψήφο εµ-
πιστοσύνης στην Κυβέρνηση. 

Ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Τον λόγο έχει ο Κοι-

νοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ κ. Λαφαζάνης.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ο κ. Βορίδης, ο εισηγητής της Κυβέρνησης, του κυβερνητικού

µπλοκ, ο «αντ’ αυτού» πλέον, εχθές, όταν είπα για την απουσία
από τη συζήτηση του Πρωθυπουργού, µου είπε το εξής: «Θα τον
δείτε τον κύριο Πρωθυπουργό. Κάντε υποµονή. Θα έρθει». Εύγε,
κύριε Βορίδη! Συγχαρητήρια!

Πέµπτη απόγευµα είναι, κύριοι συνάδελφοι και είναι άφαντος
ο κύριος Πρωθυπουργός. Άφαντος!

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ: Θα τον δείτε. Αφού τόσο τον αγα-
πάτε, θα τον δείτε.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Δηλαδή, η παρουσία του θα είναι
να µιλήσει την Παρασκευή το βράδυ λίγο πριν ψηφίσουµε; Αυτή
είναι η παρουσία του Πρωθυπουργού, όταν προκαλεί ο ίδιος, µε
δική του πρωτοβουλία, ψήφο εµπιστοσύνης; Ποιος άλλος Πρω-
θυπουργός της χώρας το έχει κάνει αυτό; Πείτε µου έναν άλλο
Πρωθυπουργό. 

Ψήφοι εµπιστοσύνης στη Μεταπολίτευση -σας το είπα- έχουν
γίνει πολλές φορές. Όµως, όλοι οι Πρωθυπουργοί που προκα-
λούσαν ψήφο εµπιστοσύνης, έρχονταν στη Βουλή, άνοιγαν µε ει-
σήγησή τους τη συζήτηση κι ακολουθούσαν οι πολιτικοί Αρχηγοί.
Δεν δραπέτευαν και δεν περίµεναν να µιλήσουν στις 23.55! 

Αυτά υποβαθµίζουν τη Βουλή και κατακρεουργούν τη δηµο-
κρατία. Έχετε «κουρελιάσει» τον Κανονισµό της Βουλής και το
Σύνταγµα. Τώρα προσπαθείτε να αναιρέσετε στην πράξη κοινο-
βουλευτικές πρακτικές, οι οποίες είναι πολύ χρήσιµες και δηµο-
κρατικές για τον τόπο. Προσπαθείτε να τις ακυρώσετε!

Εδώ άκουσα µε έκπληξη αρκετούς οµιλητές, κυρίως από την
πλευρά των κυβερνητικών εδράνων –δύο είναι τα έδρανα, συνε-
ταιράκια, Νέα Δηµοκρατία και ΠΑΣΟΚ- να κόπτονται για την πε-
ρίφηµη εθνική συνεννόηση και να καταγγέλλουν τον ΣΥΡΙΖΑ
περίπου ως «κανίβαλο», που δεν θέλει καµµία συνεννόηση σε
αυτή τη χώρα, ότι είναι µανιακός ο ΣΥΡΙΖΑ, της σύγκρουσης για
τη σύγκρουση. Μα, ποιοι τα λένε αυτά; Εσείς που έχετε εξαθλιώ-
σει τον ελληνικό λαό και τη χώρα µάς καταγγέλλετε ότι εµείς εί-
µαστε κατά της οποιασδήποτε συνεννόησης; Εµείς είµαστε κατά
της οποιασδήποτε συνεννόησης; 

Ο ΣΥΡΙΖΑ, µε δεδοµένες τις µεγάλες πολιτικές και ιδεολογικές
διαφορές µε όλες τις πολιτικές δυνάµεις -κυρίως του κυβερνητι-
κού µπλοκ βεβαίως- και τις διαφορές ταξικού χαρακτήρα που
έχουµε, είναι υπέρ κάθε φορά της µέγιστης δυνατής εθνικής συ-
νεννόησης, όπου αυτή µπορεί να επιτευχθεί και σε οποιαδήποτε
θέµατα, έστω και µικρά. Αυτή είναι η δική µας πολιτική.

Δεν µας λέτε όµως, εσείς που κόπτεστε για την εθνική συνεν-
νόηση πάνω σε ποια βάση θα γίνει αυτή. Σε ποια θέµατα και σε
ποια βάση; Στο µνηµόνιο, που µας το εµφανίζετε ως µονόδροµο;
Αυτή είναι η εθνική συνεννόηση; Στον ΕΝΦΙΑ θα κάνουµε εθνική
συνεννόηση, που τον ψηφίσατε όλοι σας; Στη φορολογική επι-
δροµή που έχετε εξαπολύσει; Αυτό το λέτε εθνική συνεννόηση;
Στη λιτότητα, την οποία συνεχώς κλιµακώνετε και βαθαίνετε;
Στην εξωτερική πολιτική, όπου έχετε καταστήσει τη χώρα δορυ-
φόρο του αµερικανοϊσραηλινού άξονα, θα γίνει εθνική συνεν-
νόηση; 

Μιλάτε, βεβαίως, ειδικά για το χρέος, ότι, εν πάση περιπτώσει,
το χρέος είναι ένα θέµα που πρέπει να στηρίξουµε όλοι. Βε-
βαίως.

Κατ’ αρχάς θα ήθελα να σας πω, κύριοι συνάδελφοι -ιδιαίτερα
των κυβερνητικών εδράνων- ότι η χώρα δεν έχει µόνο χρέος
αλλά και της χρωστούν. Το γνωρίζετε αυτό, ότι µας χρωστούν
κιόλας; Αν το αµφισβητείτε, να µας το πείτε ευθέως εδώ, ότι

κάνει λάθος ο ΣΥΡΙΖΑ που λέει ότι υπάρχει και ένα γερµανικό κα-
τοχικό δάνειο. Κάνουµε λάθος; Δεν υπάρχει αυτό το κατοχικό δά-
νειο; Δεν είναι οφειλή της Γερµανίας; Δεν είναι νόµιµη απαίτηση
της χώρας, διεθνώς αναγνωρισµένη;

Ορίστε, λοιπόν, πεδίον δόξης λαµπρόν εθνικής συνεννόησης:
Όλα τα κόµµατα από κοινού, για λόγους ιστορικής µνήµης, για
λόγους σεβασµού στη θυσία χιλιάδων και χιλιάδων Ελλήνων πα-
τριωτών, να πάµε µαζί και να διεκδικήσουµε αυτό το χρέος. Να
το απαιτήσουµε! Ιδού πεδίον δόξης λαµπρόν εθνικής συνεννόη-
σης τώρα µε τον προϋπολογισµό που έχουµε, να εγγράψουµε
αυτό το χρέος στον προϋπολογισµό, όλα τα κόµµατα από κοινού,
ως απαίτηση της χώρας.

Εδώ, αναγράφετε, κύριοι -και αναφέροµαι στα κυβερνητικά
έδρανα πρώτα απ’ όλα- και το τελευταίο ευρώ που χρωστάµε.
Γιατί δεν αναγράφετε αυτά που µας χρωστούν; Δεν είναι απαι-
τήσεις της χώρας αυτής; Σας διαβεβαιώνουµε, όµως, ότι είναι ο
τελευταίος προϋπολογισµός που κατατίθεται στην ελληνική
Βουλή που δεν θα έχει γραµµένο αυτό το γερµανικό χρέος. Και
σας το δηλώνουµε κατηγορηµατικά!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Χρέος. Βεβαίως, για το χρέος θα µπορούσε να υπάρξει εθνική

συνεννόηση. Μας λέτε σε ποια βάση θα υπάρξει αυτή η εθνική
συνεννόηση για να διεκδικήσουµε κάτι καλύτερο για το χρέος
µας; Σε ποια βάση; Στη βάση της καταγγελίας την οποία κάνετε
για όσους υποστηρίζουν το κούρεµα του χρέους; Διότι αυτό
ακούµε συνεχώς από το κυβερνητικό µπλοκ, ότι περίπου είναι
άνθρωποι των σπηλαίων, αναχρονιστικοί, ζουν σε άλλον πλανήτη
αυτοί που διεκδικούν διαγραφή χρέους.

Σε αυτή, λοιπόν, τη βάση θα γίνει εθνική συνεννόηση, της κα-
ταγγελίας, της διαγραφής του χρέους ή στη βάση αυτή που λέτε
για επιµήκυνση του χρέους; Ποια επιµήκυνση του χρέους; Δη-
λαδή, το χρέος αυτό θα το µεταθέσουµε να το πληρώσουν γενιές
οι οποίες δεν υπάρχουν. Δεν έχουν γεννηθεί και θα τους φεσώ-
σουµε εµείς µε τεράστια ποσά για να αποπληρώσουν; Αυτό το
λέτε απάντηση στο χρέος;

Στο χρέος υπάρχει µόνο µία λύση και µία διέξοδος: Να διεκδι-
κήσουµε, στην ευρύτερη δυνατή εθνική και κοινωνική βάση, τη
διαγραφή του µεγαλύτερου µέρους του χρέους. Αυτό δεν είναι
αριστερή απαίτηση. Δεν είναι απαίτηση απλώς της Αριστεράς.
Δεν είναι αίτηµα µόνο της Αριστεράς. Θα έπρεπε να ήταν αίτηµα
εθνικής και κοινωνικής επιβίωσης. Διότι η χώρα δεν έχει µέλλον,
αν δεν διεκδικήσει τη διαγραφή του µεγαλύτερου µέρους του
χρέους της. Δεν µπορεί να το αποπληρώσει, εκτός εάν εξοντώ-
σουµε τον ελληνικό λαό. Όµως, ο ελληνικός λαός δεν είναι ένας
λαός υπό εξόντωση, δεν είναι θύµα των δανειστών, δεν µπορεί
να ζει -και αφήστε αυτά τα παραµύθια που µας λέτε περί τέλους
των µνηµονίων- κάτω από αιώνια επιτήρηση, γιατί κάποιοι -µία
πολιτική και οικονοµική ελίτ- φέσωσαν αυτό τον τόπο µε ένα
άδικο, ταξικό, θα έλεγα, χρέος, το οποίο δεν βοήθησε σε τίποτα
την ανάπτυξη αυτής της χώρας, δεν βοήθησε σε τίποτα τις κοι-
νωνικές ανάγκες αυτής της χώρας.

Αυτή είναι η µόνη διέξοδος και η µόνη λύση. Αυτό ζητούµε και
αυτή είναι η δική µας θέση.

Έχει γίνει πολύς θόρυβος για κάτι που είπε ο Γιάννης Δραγα-
σάκης απ’ αυτό το Βήµα ως εισηγητής του ΣΥΡΙΖΑ. Κύριοι, δεν
µπορώ να καταλάβω... Εντάξει, καταλαβαίνω το να θέλετε να
αµυνθείτε και να υπερασπιστείτε την πολιτική σας, τη στάση σας,
τη διαδροµή σας. Μπορείτε, όµως, να κρύβεστε και πίσω από το
δάχτυλό σας; Μπορείτε να εµφανίζεστε ότι είστε από άλλο πλα-
νήτη; 

Δεν ξέρετε τι γίνεται σε κάθε νοµοσχέδιο µε τις χαριστικές
τροπολογίες που πολλές φορές είναι εκπρόθεσµες, κατατίθενται
την τελευταία στιγµή, δεν τις ξέρει κανείς, δεν περνάνε ούτε από
το Γενικό Λογιστήριο ούτε προλαβαίνουµε να τις διαβάσουµε και
τις ψηφίζετε άρον-άρον; Δεν γνωρίζετε τίποτα γι’ αυτές τις τρο-
πολογίες; Δεν γνωρίζετε ότι αυτές οι τροπολογίες αναφέρονται
σε «δώρα» και χαριστικά εξυπηρετούν συµφέροντα; 

Εγώ δεν θα αναφερθώ στον µακρύ κατάλογο αυτών των τρο-
πολογιών. Θα αναφέρω, όµως, ορισµένες. Σηµειώστε τις. Αν
κάνω λάθος, βεβαίως να µε διορθώσετε, βεβαίως να ακούσω τον
αντίλογο. 
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Στις 7 Μαρτίου -ήµουν εδώ ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος
και το κατήγγειλα- καταθέσατε σε νοµοσχέδιο –που τώρα είναι
ο ν . 4250/2014- την περίφηµη τροπολογία µε αριθµό 1251/67.
Αυτή η τροπολογία -άκουσον - άκουσον ελληνικά, γιατί τους νό-
µους πρέπει να τους διαβάζουν και να τους καταλαβαίνουν οι πο-
λίτες στη χώρα µας- έλεγε: «Στο τέλος του πέµπτου εδαφίου της
περίπτωσης γ’, της παραγράφου 1, του άρθρου 31 του ν.
2238/1994 από την ηµεροµηνία έναρξης της εφαρµογής της διά-
ταξης, προστίθενται λέξεις ως εξής: «Εκτός εάν πρόκειται για
πραγµατικές και συνήθεις συναλλαγές που διενεργούνται µέσω
χρηµατιστηριακών εµπορευµάτων ή οργανωµένων χρηµατιστη-
ριακών αγορών εντός του εύρους τιµών της συναλλαγής»».
Αλαµπουρνέζικα! Έχουµε θητεύσει αρκετά χρόνια εδώ κι όταν
βλέπουµε τέτοια αλαµπουρνέζικα να γράφονται, υπάρχουν
πράγµατα που πρέπει να ψαχτούν από πίσω, διότι δεν είναι ελ-
ληνικά αυτά. Δεν είναι η ελληνική Βουλή για να νοµοθετεί και να
µην κατανοεί ούτε καν αυτός που έχει αποφοιτήσει από ανώτατη
εκπαίδευση. Κανείς δεν τα καταλαβαίνει. 

Για να το πω απλά, τι λέει για τον ελληνικό λαό που δεν είναι
σε θέση να αντιληφθεί όλες αυτές τις περίπλοκες διατάξεις -ούτε
καν οι Βουλευτές- που δεν είναι σε θέση να αντιληφθεί τίποτα
από τον περίτεχνο τρόπο που νοµοθετείτε; Με τη συγκεκριµένη
διάταξη των πενήντα µίας λέξεων η Κυβέρνηση διέγραψε ανα-
δροµικά µε αυτή την τροπολογία βεβαιωµένα πρόστιµα εκατον-
τάδων εκατοµµυρίων ευρώ από τριγωνικές συναλλαγές. Δηλαδή,
διέγραψε εκατοντάδες εκατοµµύρια φοροαποφυγής. Αυτό το
κατήγγειλα εδώ ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος, απ’ αυτή τη
θέση. Ζητήσαµε, βεβαίως, ονοµαστική ψηφοφορία. Αν δεν είναι
έτσι, να µας το πείτε και όσοι εισηγηθήκατε –γιατί φέρει υπογρα-
φές αυτή η τροπολογία- την τροπολογία και όσοι την ψηφίσατε. 

Θα πω και κάτι άλλο: Δεν νοµίζω ότι χρειάζεται ειδική επιχει-
ρηµατολογία για να πω ότι η «SIEMENS» είναι µία «αµαρτωλή»
υπόθεση στη χώρα αυτή. Έγινε, λοιπόν, συµφωνία τον Απρίλιο
µε τη «SIEMENS», συµφωνία για την «εξιλέωσή» της, η οποία
ήλθε στη Βουλή και κυρώθηκε µε νόµο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Τι έλεγε αυτή η «συµφωνία εξιλέωσης»; Έλεγε για επενδύσεις

ύψους 100 εκατοµµυρίων ευρώ στο Μαρούσι και για εξακόσιες
θέσεις εργασίας. Ούτε 1 ευρώ επένδυση και από τους εξακόσι-
ους, τριακόσιοι δουλεύουν τώρα και έχουµε συνέχεια.

Προέβλεπε επένδυση 60 εκατοµµυρίων ευρώ στην «PITSOS»
στο Ρέντη. Προέβλεπε επτακόσιες θέσεις εργασίας, ρητά γραµ-
µένες στον νόµο. Τώρα έχουµε τετρακόσιες ογδόντα και δήλωση
της εταιρείας ότι το 2017 φεύγει. Ούτε 1 ευρώ επένδυση! 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Σας ρωτάω: Γιατί δεν εφαρµόζετε τον νόµο; Δεν είναι νόµος
του κράτους; Δεν είναι επώνυµα τα συµφέροντα αυτά; Δεν έχουν
όνοµα και λέγονται «SIEMENS», η οποία έχει παίξει εδώ τον βρώ-
µικο ρόλο σε αυτή τη χώρα; Γιατί δεν εφαρµόζεται ο νόµος; Θέ-
λουµε µία απάντηση επ’ αυτού, διότι δεν είναι δυνατόν να
νοµοθετεί η ελληνική Βουλή ψίχουλα για τη «SIEMENS»…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. Μη µου κτυπάτε συνεχώς το κου-
δούνι. Για τη «SIEMENS» λέω. Εν πάση περιπτώσει, «SIEMENS»
και κουδούνι, δεν πάει!

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Στο καλύ-
τερο!

ΑΛΕΞΙΟΣ ΜΗΤΡΟΠΟΥΛΟΣ: Μην εξανίσταστε, κύριε Πρόεδρε. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Μόλις αρχίσαµε ονόµατα κλείνουµε;
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ: Να µιλάµε όλοι µέσα στον χρόνο.

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Τελειώνω. Τελειώνω, κύριοι.
Λοιπόν, είναι συγκεκριµένος ο νόµος, συγκεκριµένα τα συµφέ-

ροντα και συγκεκριµένη η εξυπηρέτηση. Περιµένουµε την απάν-
τησή σας.

Για να κλείσω, επειδή δεν έχω χρόνο, παρ’ όλο που θα ήθελα

να πω και άλλα, αρκετά πράγµατα…
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ: Αύριο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ναι! Θα ήθελα να αναφερθώ…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ολοκληρώστε, κύριε

συνάδελφε. Σας παρακαλώ. Τριάµισι λεπτά έχετε πάρει.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, θα

αναφερθώ µονολεκτικά σε δύο πράγµατα, τα οποία νοµίζω ότι
έχουν µεγάλη σηµασία. Πρώτον, θα ήθελα να εκφράσω και από
το Βήµα αυτό την αλληλεγγύη του ΣΥΡΙΖΑ στους αγωνιζόµενους
Κούρδους στο Κόµπανι…

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
...οι οποίοι ηρωικά µάχονται κατά των τζιχαντιστών, τους οποί-

ους οι σύµµαχοί σας χρησιµοποίησαν, ενίσχυσαν, τροφοδότησαν
µε οπλισµό και τώρα κατακρεουργούν, βεβαίως, την περιοχή και
στρέφονται οι Ηνωµένες Πολιτείες εναντίον τους, για να εξυπη-
ρετήσουν όµως τα δικά τους καθαρά ιδιοτελή συµφέροντα και
αφήνουν τις σφαγές να εξελίσσονται. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Να πω και µια τελευταία κουβέντα, κύριε Πρόεδρε, για την
Κύπρο που αυτή την ώρα περνάει ώρες σκληρής δοκιµασία από
την κλιµακούµενη επιθετική,  προκλητική τουρκική δραστηριό-
τητα. Σε αυτό το θέµα πρέπει να προσέξουµε  πάρα πολύ. Και
εδώ δεν αρκούν µερικές φραστικές διαµαρτυρίες για τα µάτια
του κόσµου. Χρειάζονται µεγάλες πρωτοβουλίες, διότι ζούµε
µέρες δύσκολες και ύποπτες και µπορεί οι συνέπειες να είναι
πάρα πολύ επικίνδυνες. 

Είναι ώρα, λοιπόν, η Ελλάδα, αντί να οχυρώνεται πίσω από
αµερικανοατλαντικά σχέδια, να αναλάβει µία µεγάλη προσπάθεια
για µια άλλη εξωτερική πολιτική, εντός της οποίας θα στηρίξει
και την κυπριακή υπόθεση. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Τον λόγο έχει ο
Υπουργός κ. Χρυσοχοΐδης.

ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών
και Δικτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, βρισκόµαστε στην πιο κρίσιµη
καµπή. Έχουµε συγκεκριµένη στρατηγική και σχέδιο εξόδου από
την κρίση, εξόδου από το µνηµόνιο και αντικατάστασης της τρόι-
κας. Υπάρχει δηλαδή για τη χώρα -και αυτό πρέπει να σαφές σε
αυτήν την Αίθουσα, απέναντι στην προσπάθεια µηδενισµού που
επιχειρείται- ένας οδικός χάρτης, ο οποίος την οδηγεί στην
έξοδο από τους µηχανισµούς εποπτείας, επιτήρησης και ελέγχου
που υπήρχαν µέχρι τώρα. Αυτό είναι σαφές. Μέχρι τέλος το χρό-
νου η χώρα πλέον θα είναι έξω από την τρόικα, έξω από την επι-
τήρηση του Διεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου και θα είναι στην
επιτήρηση της Ευρωπαϊκής Επιτροπής, όπως όλες οι χώρες της
Ευρώπης. 

Η Ελλάδα έχει πετύχει τη µεγαλύτερη οικονοµική προσαρµογή
στην παγκόσµια ιστορία. Διαψεύσαµε, µε τον πιο θετικό τρόπο,
τις προβλέψεις που υπήρχαν µέχρι σήµερα. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η αξιοπιστία της χώρας και η
αξιοπρέπεια των πολιτών είναι από εδώ και πέρα η αρχή για τα
επόµενα βήµατα εξόδου από την κρίση. Θέλω να πω, µε αφορµή
την τοποθέτηση προηγουµένως του Κοινοβουλευτικού Εκπρο-
σώπου του ΣΥΡΙΖΑ, ότι πρέπει να πούµε την αλήθεια στους πο-
λίτες.

Ευτυχώς, ο κ. Λαφαζάνης χρησιµοποίησε τη λέξη «διεκδίκηση»
για το χρέος. Γιατί υποθέτω ότι οι εκπρόσωποί σας στα ευρω-
παϊκά όργανα δεν µιλούν µε τον ίδιο τρόπο. Και δεν είναι δυνατόν
να µιλούν µε τον ίδιο τρόπο. Είµαι βέβαιος ότι χρησιµοποιούν
άλλη γλώσσα. 

Εδώ, όµως, έχετε ένα ακροατήριο εσωτερικό και αρέσκεστε
στο να λέτε πράγµατα που ενδεχοµένως αρέσουν αλλά δεν αν-
ταποκρίνονται στην πραγµατικότητα. 

Γι’ αυτό είναι καλό να συνεννοηθούµε. Και εξηγώ αµέσως τι
εννοώ. Είναι προφανές ότι η κρίση δεν τελειώνει µε την έξοδο
από το µνηµόνιο. Η έξοδος από την κρίση προϋποθέτει τρία
πράγµατα. Προϋποθέτει προσήλωση στη δηµοσιονοµική ισορ-
ροπία, συγκρότηση ενός πολιτικού σχεδίου µεταρρυθµίσεων για
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την αποκατάσταση των αδικιών και την αναθέρµανση της οικο-
νοµίας, συνεννόηση για µεγάλες αλλαγές που πρέπει να γίνουν
στο πολιτικό σύστηµα. Ελπίζω να συµφωνείτε σε αυτά, ότι χρει-
άζονται αλλαγές στο πολιτικό σύστηµα, αλλαγές στο κράτος, αλ-
λαγές στους θεσµούς, που πρέπει να κάνουµε όλοι µαζί, ει
δυνατόν, να συνεννοηθούµε. 

Ο στόχος εξόδου από το µνηµόνιο είναι εθνικός. Είναι η στιγµή
να περάσουµε από το κεκτηµένο της συνεργασίας στο κεκτηµένο
µιας ουσιαστικής και περιεκτικής συνεννόησης. Και η συνεν-
νόηση, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν διαβρώνει τον πολιτικό
και κοµµατικό ανταγωνισµό ούτε οι διαφορετικές απόψεις. Αντι-
θέτως, θα έλεγα ότι είναι το οξυγόνο της δηµοκρατίας. 

Θέλω ακόµη να πω ότι η Ελλάδα δεν θα πάει µπροστά ούτε µε
τη σύγκρουση «καλών και κακών Ελλήνων» ούτε µε το «ή εµείς ή
εσείς», όπως ακούω ορισµένες φορές από ορισµένες πλευρές
της Βουλής. Δεν είµαστε εχθροί. Έχουµε πολιτικές διαφωνίες
και αυτό είναι ευεργετικό για τη δηµοκρατία αλλά µπορούµε να
διεκδικούµε τη συνεννόηση, να φτιάξουµε µαζί ένα ποιοτικό πλαί-
σιο για τον µεταξύ µας ανταγωνισµό. Μπορούµε να µιλάµε για
ενότητα και όχι να ξύνουµε τα ένστικτα. 

Η ψήφος, λοιπόν, εµπιστοσύνης στην Κυβέρνηση σηµαίνει
ψήφο εντολής τώρα, σε όλους µας, να προχωρήσουµε µπροστά,
µέσα από την διαφορετικότητά µας ο καθένας, ιδιαίτερα εµείς
µεταξύ ΠΑΣΟΚ και Νέας Δηµοκρατίας αλλά µε εµπιστοσύνη και
συνεργασία, να προχωρήσουµε σε ένα ολοκληρωµένο σχέδιο αλ-
λαγών στην οικονοµία, στο πολιτικό σύστηµα, στους θεσµούς,
που θα αποκαθιστούν κυρίως το αίσθηµα δικαίου των πολιτών. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα σας παραθέσω τα πεπραγ-
µένα του Υπουργείου Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, πε-
ριεκτικά και επαρκώς, για να σχηµατίσετε άποψη περί της
εµπιστοσύνης στα πεπραγµένα της Κυβέρνησης.  

Κινηθήκαµε και κινούµαστε από την πρώτη στιγµή επιχειρη-
σιακά πάνω σε τρεις άξονες. Πρώτον, την ανάπτυξη των δικτύων,
αυτοκινητόδροµοι, σιδηρόδροµοι, αστικές συγκοινωνίες, λιµάνια,
αεροδρόµια, µεγάλης κλίµακας υδραυλικά έργα. Δεύτερον, τα
ψηφιακά δίκτυα και τις επικοινωνίες. Και τρίτον, τη δηµιουργία
ενός σύγχρονου νοµοθετικού πλαισίου, που προάγει τη δηµόσια
ωφέλεια, τη διαφάνεια, τον ανταγωνισµό και προστατεύει το δη-
µόσιο συµφέρον. 

Κινηθήκαµε και κινούµαστε από την πρώτη στιγµή πολιτικά µε
τρεις προτεραιότητες. Υποδοµές µε αναπτυξιακή αξία, όχι δρό-
µους και γεφύρια. Υποδοµές µε κοινωνική αξία, για τη διευκό-
λυνση της καθηµερινής ζωής των πολιτών. Υποδοµές µε διοίκηση
δίκαιου κράτους για τους υπαλλήλους του κράτους και τους συ-
ναλλασσόµενους πολίτες. 

Βάλαµε στόχο την ανακούφιση της καθηµερινής ζωής στα
αστικά κέντρα. Γι’ αυτό αλλάζουµε τις συγκοινωνίες της Αθήνας
και µοχθούµε για περισσότερο µετρό, τραµ, ηλεκτρικό σιδηρό-
δροµο. Γι’ αυτό µειώσαµε την τιµή του εισιτηρίου. Γι’ αυτό το ίν-
τερνετ γίνεται παντού γρηγορότερο. 

Βάλαµε στόχο την ανάδειξη του κράτους αρωγού στις κατα-
στροφές, στις δύσκολες στιγµές, όπως στους σεισµούς. Στην Κε-
φαλλονιά δείξαµε πως ξέρουµε να δουλεύουµε σαν κράτος, να
συνεννοούµαστε, να συντονιζόµαστε, να δουλεύουµε, να αποδί-
δουµε. Ο τουρισµός αυξήθηκε κατά 50% φέτος στην Κεφαλλο-
νιά. Το δηµόσιο, το κράτος, που λέγεται πολλές φορές ανίκανο,
σε αυτήν την περίπτωση δούλεψε µε διαφάνεια, µε ταχύτητα, µε
αυταπάρνηση.          

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στο Υπουργείο Υποδοµών, Με-
ταφορών και Δικτύων, στους εποπτευόµενους οργανισµούς και
στις υπηρεσίες του Υπουργείου υπάγονται δεκάδες χιλιάδες ερ-
γαζόµενοι. Στην περίοδο της κρίσης η διαχείριση του ανθρώπι-
νου δυναµικού, η διοικητική µεταρρύθµιση µε γνώµονες την
παραγωγικότητα, την αξιοκρατία, τη διαφάνεια αλλά και την αν-
θρωπιά, την κατανόηση και την αλληλεγγύη είναι βασική προτε-
ραιότητα. Βάλαµε, λοιπόν, σαν στόχο τη διαφάνεια και το δίκαιο. 

Κλείσαµε το ΤΕΟ, το Ταµείο Εθνικής Οδοποιίας αλλά δεν απο-
λύσαµε κανέναν εργαζόµενο στις συγκοινωνίες. Τα πλαστά πι-
στοποιητικά δεν περνάνε. Αλλά σήµερα οι εργαζόµενοι στις
συγκοινωνίες δεν ζούνε µε το άγχος, το φόβο πάνω από το κε-
φάλι τους, όταν κάνουν τη δουλειά τους. 

Σας παραθέτω, λοιπόν, τι έχουµε κάνει ειδικότερα. Στα οδικά
έργα πήραµε κουφάρια, εγκαταλελειµµένα έργα. Σήµερα έχουµε
έργα αξίας οκτώµισι δισεκατοµµυρίων ευρώ µε δεκαπέντε χιλιά-
δες εργαζόµενους, τα οποία εκτελούνται στους µεγάλους οδι-
κούς άξονες της χώρας και στο τέλος του 2015 θα έχουν
ολοκληρωθεί. 

Εντός του έτους θα παραδοθούν στην κυκλοφορία το πέταλο
του Μαλιακού στον ΠΑΘΕ, η γεφύρωση της κατολίσθησης στην
Τσακώνα, ο αυτοκινητόδροµος του Μορέα. 

Δηµοπρατήθηκε χτες το έργο Πάτρα-Πύργος αξίας τετρακο-
σίων τριάντα εκατοµµυρίων ευρώ. Παραδίδονται µέσα στο χρόνο
πολύ σηµαντικά έργα σε όλες τις περιφέρειες της χώρας. 

Στο σιδηρόδροµο, ο οποίος είναι µια υπόθεση υστέρησης και
καθυστέρησης στη χώρα δυστυχώς για πολλές δεκαετίες, σή-
µερα εκτελούνται έργα από την Αθήνα στη Θεσσαλονίκη αξίας
ενός δισεκατοµµυρίου ευρώ στο πιο δύσκολο σηµείο που είναι
η διάτρηση του Καλλιδρόµου, το κοµµάτι Τιθορέα-Δοµοκός, το
Αθήνα-Τιθορέα επίσης σε ότι αφορά την ηλεκτροκίνηση. Τρεισή-
µισι ώρες διαδροµή θα είναι το τέλος του 2016 αυτή η διαδροµή
Αθήνα-Θεσσαλονίκη.

Στο σιδηροδροµικό διάδροµο Κορίνθου-Πάτρας εκτελούνται
έργα περίπου 800 και πλέον εκατοµµυρίων, για να φτάσουµε στο
λιµάνι της Πάτρας. 

Σε ότι αφορά το νέο τρόπο µε τον οποίο αντιλαµβάνεται σή-
µερα η Ελλάδα τις επενδύσεις θέλω να σας πω ότι υπάρχει ένα
πάρα πολύ µεγάλο ενδιαφέρον µε τις υποδοµές που διαµορφώ-
νονται στα λιµάνια του Πειραιά, της Θεσσαλονίκης, της Καβάλας,
της Αλεξανδρούπολη, έτσι ώστε να συνδεθούν µε τη σιδηροδρο-
µική γραµµή και να προσελκύσουν ιδιωτικά κεφάλαια. 

Σήµερα πρέπει να σας πω επίσης ότι άρχισαν εδώ και λίγους
µήνες εµπορευµατικές µεταφορές από το Θριάσιο Πεδίο, από το
λιµάνι του Πειραιά προς την Κεντρική Ευρώπη σε εµπορευµατικά
κέντρα της Πράγας και της Βουδαπέστης, µεταφέρονται εµπο-
ρεύµατα που έρχονται από κινέζικα λιµάνια και γίνεται µια τερά-
στια εξοικονόµηση χρόνου και κόστους µε ελληνικά τρένα. 

Στα περιφερειακά αεροδρόµια αναµένονται οι προσφορές
αύριο, στις 10 του µηνός. Το νέο αεροδρόµιο του Καστελίου που
δηµοπρατήσαµε την άνοιξη είναι ένα έργο µε τεράστιο ενδιαφέ-
ρον. Έχουµε µεγάλους οµίλους που ενδιαφέρονται για την ανέ-
γερσή του, την κατασκευή του, τη λειτουργία του αύριο µε το
σύστηµα της παραχώρησης. 

Με τη δηµοπράτηση την άλλη βδοµάδα του ψηφιακού φάσµα-
τος η χώρα θα εισπράξει τριακόσια εβδοµήντα εκατοµµύρια
ευρώ. 

Σταθερά και µε σιγουριά µικρότερα, αλλά σηµαντικά, εξαιρε-
τικά έργα για την περιφέρεια βαδίζουν προς την αποπεράτωση
τους. 

Τα αεροδρόµια των Ιωαννίνων, των Χανίων, της Σκιάθου, της
Πάρου, της Σητείας της Κρήτης, είναι αεροδρόµια που ολοκλη-
ρώνεται η κατασκευή τους και παραδίδονται στη χρήση, στους
πολίτες, στους επιχειρηµατίες, στις αεροπορικές εταιρείες.

Στην Ηγουµενίτσα, στην Πάτρα, στην Καβάλα, στην Αλεξαν-
δρούπολη, στη Χίο, στην Αµοργό, στην Κεφαλλονιά και στη Μύ-
κονο ολοκληρώνονται οι λιµενικές εγκαταστάσεις.

Θέλω να σταθώ όµως ιδιαίτερα σε ένα πολύ ευαίσθητο ζή-
τηµα, που αναφέρθηκα προηγουµένως, στο θέµα των αστικών
µεταφορών. Ένα εκατοµµύριο πολίτες κάθε µέρα στην Αθήνα
ταξιδεύουν µε το µετρό, τετρακόσιες δεκαπέντε χιλιάδες µε τον
ηλεκτρικό, εκατό χιλιάδες µε το τραµ και περίπου πεντακόσιες
χιλιάδες µε τα λεωφορεία.

Αντιλαµβάνεστε ότι όλος ο λαϊκός κόσµος, οι εργαζόµενοι, οι
µαθητές, οι συνταξιούχοι ταξιδεύουν µε τα µέσα µαζικής µετα-
φοράς. Με 1 ευρώ την ώρα ταξιδεύει σήµερα ο πολίτης σε όλο
το Λεκανοπέδιο µετά τη µείωση του εισιτηρίου που κάναµε και
µε 0,50 ευρώ ο σπουδαστής, ο φοιτητής και ο συνταξιούχος. 

Μειώσαµε το κόστος λειτουργίας από τα 230 εκατοµµύρια στα
85 εκατοµµύρια ευρώ. Αυτά ήταν όλα από το κοινωνικό σύνολο.
Δηµοπρατούµε αρχές Δεκεµβρίου τη γραµµή από το κτήµα Βεΐ-
κου, το Γαλάτσι µέχρι τα νοσοκοµεία του Γουδή, αφού περάσει
το µετρό από άλλες εννιά στάσεις, από την Καισαριανή, τον
Ευαγγελισµό, πιο πέρα την Κυψέλη, τη Νεάπολη, λαϊκές γειτο-
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νιές, το Πανεπιστήµιο στου Ζωγράφου και τον σηµαντικό Δήµο
και πόλη του Ζωγράφου. 

Το δίκτυο σταθερής τροχιάς συµπληρώνεται από τις λεωφο-
ρειακές γραµµές οι οποίες καταλήγουν όλες πλέον στο µετρό,
στο τραµ, στα µέσα σταθερής τροχιάς. Στη Θεσσαλονίκη το
µετρό παραδόθηκε πλήρως πλέον για κατασκευή στον κατα-
σκευαστή µε δυο κλειστούς προς το παρόν σταθµούς, του Βενι-
ζέλου και του Βούλγαρη. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Αλλά πλέον έχει πεδίο ελεύθερο και µέτωπο να δουλέψει. 
Ξεκίνησε η κατασκευή της γραµµής προς την Καλαµαριά. Ξε-

κίνησε και δροµολογείται η υλοποίηση του προαστιακού σιδηρο-
δρόµου «City Train- Προαστιακού Θεσσαλονίκης».

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Και για τον ΟΑΣΘ να
µας πείτε, για τις αυξήσεις των εισιτηρίων. 

ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών
και Δικτύων): Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αφού θέλετε να το
ακούσετε, ο ΟΑΣΘ που είναι ιδιωτική επιχείρηση, έπαιρνε διπλά-
σια χρηµατοδότηση από την Αθήνα µε τέσσερις φορές παρα-
πάνω πληθυσµό. 

Σε σύντοµο χρονικό διάστηµα θα είµαστε σε θέση να ανακοι-
νώσουµε τον βόρειο οδικό άξονα της Κρήτης µε πόρους της Ευ-
ρωπαϊκής Τράπεζας Επενδύσεων και τα δυο µεγάλα τραµ της
Πάτρας και των Ιωαννίνων. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΔΕΡΜΙΤΖΑΚΗΣ: Στον ΟΑΣΘ θα βάλουν διό-
δια; 

ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών
και Δικτύων): Όχι, δεν θα βάλουν.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για όλα αυτά υπάρχει ένα κρί-
σιµο ζήτηµα, µια κρίσιµη αποκλειστική προϋπόθεση, ένα ζήτηµα
για το οποίο πρέπει να συµφωνήσουµε εδώ µέσα όλοι µε τις επι-
µέρους διαφωνίες µας. Για να επιτευχθούν οι µεγάλοι στόχοι της
χώρας, η έξοδος από την κρίση, η αύξηση της απασχόλησης και
η προσέλευση επενδύσεων, υπάρχει µια µεγάλη τεράστια προ-
ϋπόθεση. Η πολιτική σταθερότητα. Η πολιτική σταθερότητα µαζί
µε τις αλλαγές που πρέπει να γίνουν στη χώρα είναι η µεγάλη
πρόκληση για όλο το πολιτικό σύστηµα για να µπορέσουµε να
δικαιώσουµε τις θυσίες που έκαναν οι Έλληνες τα τελευταία
πέντε χρόνια. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κι εµείς ευχαρι-
στούµε. 

Τον λόγο έχει ο πρόεδρος κ. Πολύδωρας.
ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥΔΩΡΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλω ει-

σαγωγικά να εκφράσω την οδύνη µου για το δυστύχηµα που συ-
νέβη στο Βόλο προχθές µε το θάνατο των δυο ΕΠΟΠ και του
ενός εφέδρου και την λύπη µου για τον τραυµατισµό του αξιω-
µατικού. Κι έτσι όπως θέλω να είµαι αληθινός και στη Βουλή και
στην κοινωνία και στον προσωπικό µου βίο, σας λέω ότι έχω ει-
δικό λόγο που εκφράζω τώρα την οδύνη µου, ενώ η Βουλή την
εξέφρασε. Πέρυσι αποστρατεύτηκε, δηλαδή αφυπηρέτησε ο
γιός µου ως έφεδρος αξιωµατικός, ολµιστής καταδροµέας και
κλάψαµε όλοι στο σπίτι προχθές για το τραγικό δυστύχηµα του
Βόλου.

Και θέλω να κάνω αυτήν την αναφορά όχι µόνο για το
συναίσθηµα –που, ναι, είµαστε συναισθηµατικοί- αλλά διότι
συνδέω το θέµα µε το τι συµβαίνει στην Κύπρο µας -εννοώ µε
την παρέµβαση του Βαρβαρόσα στην κυπριακή ΑΟΖ-, µε το τι
συµβαίνει µε τους τζιχαντιστές που σφάζουν στη Συρία, µε το τι
συµβαίνει στο Αιγαίο µε τις προκλήσεις. Και ενώ έτσι έχουν τα
πράγµατα στο διεθνές περιβάλλον, εδώ οι Αρχηγοί, τα κόµµατα
δεν βρίσκουν λόγο, χρόνο και χώρο να συνεννοηθούν µεταξύ
τους για τη χάραξη µίας εθνικής στρατηγικής. 

Σαν ο αρχαιότερος, µετά τον Απόστολο Κακλαµάνη, Βουλευ-
τής, νοµιµοποιούµαι να εκφράσω τη λύπη µου για την προκλητική
για τον λαό και το έθνος ασυνεννοησία. Ποιος θέλει «να τραβήξει
το κάρο» µόνος του µέσα από αυτό το «βάλτο»; Ποιος λογικός
Έλληνας; 

Ο Ρήγας Φεραίος έλεγε: «Συλλογάται καλά όποιος συλλογάται
ελεύθερα». Μου φαίνεται ότι συλλογιέµαι καλά, όταν παρατηρώ
αυτή την ασυνεννοησία και αυτούς τους κοµµατικούς σοβινι-
σµούς εδώ µέσα. 

Είναι, λοιπόν, ο µπαµπούλας ο ΣΥΡΙΖΑ, που θα έρθει και θα
γκρεµιστεί το σύµπαν και θα γίνει ο Αρµαγεδδών; Από την εύνοια
της χρονικής συγκυρίας υποδέχτηκα εν αντιπολιτευτική θέσει και
το ΠΑΣΟΚ µε τους «πρασινοφρουρούς». Και δεν εγκρεµίστηκε η
Ελλάδα. Είχαµε έναν τρόπο επικοινωνίας στην αντιδικία. Πώς δεν
υπάρχει αυτός ο τρόπος επικοινωνίας µε την Αντιπολίτευση
σήµερα;

«Συλλογάται καλά όποιος συλλογάται ελεύθερα» και είµαι
υπερήφανος γιατί εγώ έσπασα τα δεσµά στις 21 Δεκεµβρίου
πέρυσι, όχι για κάποιο εγωιστικό πείσµα αλλά για το δηµευτικό
«χαράτσι» της ΔΕΗ, τον λεγόµενο µε ψευδόνυµο πια ΕΝΦΙΑ. Και
µε διέγραψαν. Και από τότε µέχρι σήµερα βγαίνουν Βουλευτές
και από το πρώην Κόµµα µου και από το ΠΑΣΟΚ και κόπτονται
και κάνουν παληκαρισµούς και δήθεν σωτήριες παρεµβάσεις
γιατί είναι άδικος ο φόρος, είναι δήµευση κ.λπ.. Παράξενα
πράγµατα!

Τρία είναι τα θέµατα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. Ανεργία,
ιδιοκτησία, κατανάλωση. Ακούσατε λέξη; Πήγε ο Πρωθυπουργός
στην Διάσκεψη Κορυφής και είπε: «Σας οµιλώ ως εκπρόσωπος
των ανέργων». Πόσες συζητήσεις έγιναν εδώ µέσα για τους
ανέργους; Μέχρι που φτάσαµε και στη θρασύτατη και προκλη-
τικότατη δήλωση ότι µειώνεται και η ανεργία, γιατί ίσως κάπου
θα βρέθηκαν µερικές χιλιάδες τετραµηνίτες εποχικοί την ώρα της
κορύφωσης του τουρισµού. Εύχοµαι να πάει καλά ο τουρισµός
αλλά να µένει και κάτι στο εθνικό εισόδηµα. 

Υπάρχει µία άποψη που λέει –εξακολουθητικά και πεισµατικά
ψεύδη- τα εξής: «Βγαίνουµε, ελευθερωνόµαστε από το µνηµόνιο
και από την τρόικα». Σε ποιον τα λένε αυτά; Η µόνη διαφορά είναι
πως θα είµαστε σε κάποιο άλλο σύστηµα επιτήρησης που είναι
ήδη εγκαθιδρυµένο. Είναι εξπέρ στις µεταµορφώσεις, στα
ψευδώνυµα, στις ψευδαισθήσεις. Και µε ψευδαισθήσεις πάνε να
κρατήσουνε ζωντανό ένα λαό, τον οποίον τιµωρούν!

Παραδείγµατος χάριν –σας το λέω και ως δικηγόρος αυτό- το
2000 µε το 2014 είναι µόλις δεκατέσσερα χρόνια. Άρα, το
έγκληµα του Χρηµατιστηρίου δεν έχει παραγραφεί. Δεκαπέντε ή
είκοσι χρόνια θέλει το κακούργηµα αυτής της τάξεως.

Και τι είπε ο τότε Πρωθυπουργός; «Ας πρόσεχαν»! Τώρα λένε,
ας πρόσεχαν –το έχω ακούσει από Υπουργούς- οι πολίτες πού
πέταγαν τα λεφτά τους για να χτίζουν σπίτια και ότι φταίει η ιδιο-
κτησία! Άλλος λέει «έχω κοσµοαντίληψη να µην έχω σπίτι». Είναι
σοβαρά πράγµατα αυτά; Έτσι χτυπάνε ένα λαό;

Ύστερα τον τιµωρούν γιατί ήταν και τρελός στην κατανάλωση.
Κανένας, όµως, δεν προέβαλε ένσταση, γιατί έδιναν τα παραπλα-
νητικά δάνεια, τα επονείδιστα, τα επαχθή –επαναλαµβάνω, τα πα-
ραπλανητικά! Για να πουλάνε τα βιοµηχανικά τους προϊόντα, για
να κάνουν εξοπλισµούς υπερµιζαρισµένους. Αυτά είναι τα πολι-
τικά και οικονοµικά ζητήµατα. Έτσι έγινε η χρεοκοπία. Όχι για
τον κακό καταναλωτή λαό ή γιατί έκανε και απεργίες ο λαός.

Κατηγορούν τον ΣΥΡΙΖΑ, γιατί είναι πολύ σκληρή Αντιπολί-
τευση και το ΚΚΕ για τις απεργίες παραδείγµατος χάριν και ότι
γκρεµίζουν το σύµπαν. Είναι απόλυτοι! Εγώ δεν είδα ούτε απερ-
γίες από τον ΣΥΡΙΖΑ. Σκεφθείτε τι αντιπολίτευση έχετε, που θέ-
λετε να την αναγορεύσετε σε µπαµπούλα Διεθνούς Δικαίου. 

Και σας λέω τώρα κάτι πολύ ενδιαφέρον ιστορικώς. Το 1898
είχαµε πτώχευση, η οποία έπαιρνε και συσσώρευε τα χρέη από
το 1824 –τα δάνεια της Αγγλίας-, από τα δάνεια του Τρικούπη,
από τις πολεµικές αποζηµιώσεις του 1897. Και το 1898 ήρθε ο
Διεθνής Οικονοµικός Έλεγχος (ΔΟΕ). Αντιµετωπίστηκε η πτώ-
χευση της χώρας. Διαβάστε ιστορία, όχι µόνο αριθµούς της δε-
κάρας! Και ο ΔΟΕ επέβαλε φόρο στις µονοπωλιακές προσόδους
του ελληνικού κράτους. Να σας θυµίσω ποιες ήταν. Το αλάτι, το
φωτιστικό πετρέλαιο, τα σπίρτα, τα τραπουλόχαρτα, το τσιγαρό-
χαρτο και η σµύριδα Νάξου. Φόρο και εισπράξεις από προσό-
δους και µόνον.

Το 1933 είχαµε πάλι πτώχευση –ο Βενιζέλος ήταν το 1932- την
οποία διαχειρίζεται ο Παναγής Τσαλδάρης και βάζει ως µέσον
εξοφλήσεως των δανείων –είχε προηγηθεί η Μικρασιατική Κατα-
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στροφή, οι συµφορές που µας βρήκαν η περίθαλψη του ενάµισι
εκατοµµυρίου προσφύγων- ποσοστό από τις προσόδους από τα
τελωνεία Αθηνών-Πειραιώς.

Το 1938 είχαµε πάλι πτώχευση! Μας ενάγει το Βέλγιο στο Διε-
θνές Διοικητικό Δικαστήριο των Βρυξελλών –αυτά είναι για το
σήµερα, δεν είναι για το χθες- και κάνει ο Μεταξάς προσφυγή
και κερδίζει τη δίκη, διότι είπε «αδυνατώ να σας πληρώσω, χωρίς
να πεθάνει ο λαός µου και χωρίς να καταστραφεί η δοµή του
κράτους». Και υπάρχει νοµολογιακό προηγούµενο. 

Εγώ ανακάλυψα ως ιστοριοδίφης –και το επικροτεί και το επι-
καλείται και ορθώς ο ΣΥΡΙΖΑ- το Σύµφωνο του Λονδίνου του
1953. Γιατί όχι; Έτσι διαχειρίζεται κανείς και διαπραγµατεύεται,
όχι πώς θα κάνει «καλύτερα τα µαθήµατά του» ένας λαός, ο ελ-
ληνικός λαός, που τον γονατίσατε και πεθαίνει και δεν ακούγεται.
Και αντί να πείτε, «ουρανοµήκεις οιµωγές, πεθαίνει ο λαός µου!»,
τι λέτε; «Έχω κάνει τα µαθήµατά µου και είµαι σένιος» και τώρα
περιµένω. 

Θα σας κοροϊδέψουν οι Φράγκοι, όπως µας έχουν κοροϊδέψει
κάθε φορά αιώνες τώρα. Δεν πιστεύω τίποτα. Διαβάζω και πα-
ρατηρώ. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Είναι ένας φίλος µου καθηγητής της Ανώτατης Εµπορικής, ο

Γιώργος Βάµβουκας, που λέει ότι είναι όλα πειραγµένα τα δηµο-
σιονοµικά και εθνικολογιστικά στοιχεία και στο προσχέδιο του
προϋπολογισµού και σε αυτές τις ανακοινώσεις.

Και σας λέω καταλήγοντας –γιατί δεν έχω χρόνο- το εξής. Κοι-
τάξτε, πρέπει να είµαστε πολύ πρόθυµοι και έτοιµοι –εγώ δεν
θέλω τίποτα- να οργανώσουµε τη σύγκρουση. Έρχεται η σύγ-
κρουση. Μη ζούµε µε ψευδαισθήσεις και αυταπάτες. Επαναλαµ-
βάνω ότι πρέπει την απασχόληση να ασφαλίσουµε, την
ιδιοκτησία να ασφαλίσουµε, καθώς και την κατανάλωση ως µέσο
αναπτύξεως.

Θα έρθετε σε λίγο καιρό και θα µιλάτε για την κατανάλωση,
για το πως θα τη συντάξουµε, ώστε να επιστρέφει το χρήµα στην
αγορά, να δούµε τι θα κάνουν και οι τράπεζες για να µπορέσουµε
να ζήσουµε, ως λαός και ως παραγωγική δύναµη. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Διάβασα τότε στα εφηβικά µας –όλοι το διαβάσατε- και το θυ-

µάµαι ακόµα το βιβλίο «Ο Γιούγκερµαν και τα στερνά του» του
Μ. Καραγάτση, ενός µάστορα αφηγητή, όπου εκεί µας µεταφέρει
µια παλιά σκωτσέζικη µπαλάντα …

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ (Υπουργός Πολιτισµού και
Αθλητισµού): «Τα στερνά του Μίχαλου».

ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥΔΩΡΑΣ: Να το δώσετε, να σας γράψει η εφη-
µερίδα που συνεργάζεστε, ως ευφυολόγο. 

Λέει, λοιπόν, ο Μ. Καραγάτσης στο έργο του «Ο Γιούγκερµαν
και τα στερνά του»: «Σαν η γης αρρώστησε κι οι ουρανοί σκοτεί-
νιασαν/ και τα δάση σάπισαν απ’ την βροχή,/ ήρθε καβάλα ο πε-
θαµένος να ξαναδεί/ ό,τι είχε αγαπήσει». 

Να ξαναδώ κι εγώ, λοιπόν, ό,τι είχα αγαπήσει ζωντανό. Μην το
πεθάνετε τώρα µε την ακρισία σας, µε τη φιγούρα σας, µε την
αρχοµανία σας και µε την ψεύτικη πολιτική σας προς τον λαό. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Τον λόγο έχει ο

Υπουργός Οικονοµικών κ. Γκίκας Χαρδούβελης. 
ΓΚΙΚΑΣ ΧΑΡΔΟΥΒΕΛΗΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Κυρίες

και κύριοι Βουλευτές, η Κυβέρνηση ζητάει την ψήφο εµπιστοσύ-
νης της Βουλής σε µία ιστορική συγκυρία, τη στιγµή που βαί-
νουµε προς την ολοκλήρωση του προγράµµατος οικονοµικής
προσαρµογής. Η τρέχουσα και τελευταία διαπραγµάτευση του
προγράµµατος, αποτελεί τον προθάλαµο της νέας ευρωπαϊκής
πορείας της χώρας και η Κυβέρνηση χρειάζεται τη µέγιστη δυ-
νατή υποστήριξη του Κοινοβουλίου στην προσπάθεια αυτή.

(Στο σηµείο την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Πρόεδρος
της Βουλής κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ-ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ Ι. ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ)

Η σηµερινή κατάσταση της ελληνικής οικονοµίας δεν έχει καµ-
µία σχέση µε τις δραµατικές στιγµές που βίωσε η χώρα πριν από

µερικά χρόνια. Η χώρα µας πλέον είναι πυλώνας ασφάλειας και
σταθερότητας. Το µεγαλύτερο πρόβληµα για την οικονοµία και
τη διαπραγµάτευση που βρίσκεται σε εξέλιξη, δεν είναι πλέον η
οικονοµία, όπως ήταν πριν λίγα χρόνια ή πριν µερικούς µήνες,
είναι το πολιτικό κλίµα, η αβεβαιότητα και η αστάθεια, που δεν
αφήνουν τα πράγµατα να προχωρήσουν. Γι’ αυτόν τον λόγο η
ψήφος εµπιστοσύνης στην Κυβέρνηση είναι ένα σηµαντικό βήµα. 

Η ψήφος εµπιστοσύνης εξασφαλίζει πολιτική σταθερότητα για
τον τόπο. Αυτό χρειαζόµαστε για την επόµενη ηµέρα. Η πολιτική
σταθερότητα διασφαλίζει ότι η χώρα θα συνεχίσει να τοκίζει τα
επιτεύγµατα των πολιτών τα τελευταία χρόνια σε όλα τα επίπεδα
και τα επιτεύγµατα αυτά είναι πολλά.

Τις δεκαετίες πριν την κρίση, η ελληνική οικονοµία κατέγραψε
υψηλούς ρυθµούς ανάπτυξης, βασισµένη όµως στην αύξηση της
εσωτερικής οικονοµικής ζήτησης, χρηµατοδοτούµενη µε υπερ-
βάλλοντα εξωτερικό δανεισµό δηµοσίου και ιδιωτών. Οδηγηθή-
καµε µε αυτόν τον τρόπο στη γιγάντωση της εγχώριας
κατανάλωσης, την επιδείνωση της παραγωγικότητας της ελληνι-
κής οικονοµίας και τη συσσώρευση τεράστιων δίδυµων ελλειµ-
µάτων του δηµόσιου και εξωτερικού χρέους. 

Δεν µπορούµε και δεν πρέπει να επιστρέψουµε εκεί. Εποµέ-
νως, το επόµενο βήµα για την ελληνική οικονοµία από εδώ και
πέρα, είναι η περαιτέρω αύξηση της παραγωγικότητας, η προ-
σέλκυση νέων επενδύσεων και οι εξαγωγές. Αυτός είναι ο µόνος
βιώσιµος τρόπος αύξησης των εισοδηµάτων και µείωσης της
ανεργίας, δεδοµένου ότι µία εκ νέου διόγκωση της κατανάλωσης
µε δανεισµό, δεν µπορεί να υπάρξει κι ούτε θέλουµε να υπάρξει. 

Ταυτόχρονα, πρέπει να υποστηρίξουµε εκείνους τους συµπο-
λίτες µας που πλήττονται από το διαρθρωτικό µετασχηµατισµό
της οικονοµίας. Πρέπει να διαφυλάξουµε την κοινωνική συνοχή,
να τους βοηθήσουµε να αναπτύξουν τις δεξιότητες, οι οποίες
είναι απαραίτητες στο νέο αναπτυξιακό περιβάλλον. 

Για να κάνουν οι πολίτες τις µεταρρυθµίσεις δικές τους, πρέπει
όλοι να συµµετέχουν στη νέα αναπτυξιακή εποχή που έρχεται,
στο αναπτυξιακό µέρισµα που δηµιουργούµε και όταν τις κάνουν
δικές τους, οι µεταρρυθµίσεις θα συνεχιστούν οµαλά και η οικο-
νοµία θα µπορεί να αναπτύσσεται χωρίς εµπόδια.

Σχεδιάζουµε να αναδείξουµε µία εξωστρεφή και ανταγωνι-
στική ελληνική οικονοµία, η οποία θα αναπτύσσεται µε ταχείς
ρυθµούς και θα αξιοποιεί τα ανταγωνιστικά πλεονεκτήµατα στις
διεθνείς αγορές. Υλοποιούµε ένα νέο παραγωγικό πρότυπο στη
χώρα. Οι βασικοί πυλώνες ανάπτυξης, είναι η βελτίωση του επι-
χειρηµατικού περιβάλλοντος, η διοικητική µεταρρύθµιση στο δη-
µόσιο, οι σταδιακές φοροαπαλλαγές και η αποκατάσταση της
αξιοπιστίας του τραπεζικού συστήµατος µε την ταυτόχρονη
άρση της πιστωτικής ασφυξίας.

Το µεταρρυθµιστικό πρόγραµµα που προωθούµε, ενθαρρύνει
την προσέλκυση επενδύσεων και την είσοδο νέων επιχειρήσεων
στις αγορές. Θέλουµε να γίνουµε ισχυρότεροι σε τοµείς, όπου η
Ελλάδα παραδοσιακά είχε δυναµική παρουσία, όπως η γεωργία,
ο τουρισµός και η ναυτιλία και δηµιουργούµε συνθήκες για την
ανάπτυξη εντελώς καινούργιων κλάδων, όπου η Ελλάδα έχει
όλες τις δυνατότητες να πρωταγωνιστήσει.

Αυτή είναι η ταυτότητά µας, αυτή είναι η πολιτική µας. Ενί-
σχυση των παραδοσιακών πυλώνων της οικονοµίας και επένδυση
στη νέα οικονοµία, στη νέα δηµιουργία. Αν οι αγορές είναι εύ-
κολα προσβάσιµες σε νέες επιχειρήσεις, ο ανταγωνισµός αυξά-
νεται και τα οφέλη για τους καταναλωτές και τους πολίτες, όπως
χαµηλότερες τιµές και υψηλότερη ποιότητα προϊόντων, πολλα-
πλασιάζονται. Ήδη, το επιχειρηµατικό περιβάλλον βελτιώνεται.
Οι διαδικασίες εισόδου σε πολλές αγορές έχουν απλοποιηθεί και
η προσπάθεια συνεχίζεται.

Η ύφεση φτάνει πλέον στο τέλος της, καθώς µετά από έξι χρό-
νια συνεχούς συρρίκνωσης, η ελληνική οικονοµία αναµένεται να
έχει θετικό ρυθµό ανάπτυξης στο τρίτο τρίµηνο του 2014.

Η ανατροπή αυτή δεν είναι µικρής σηµασίας ή αυτονόητη,
όπως κάποιοι θέλουν να παρουσιάζουν. Δεν πρέπει να παραβλέ-
πουµε, άλλωστε, ότι η δηµοσιονοµική εξυγίανση έγινε πραγµα-
τικότητα. Το 2013, το ελληνικό κράτος πέτυχε πρωτογενές
πλεόνασµα που έφτασε το 0,8% του ΑΕΠ της χώρας, ένα χρόνο
µάλιστα νωρίτερα από τον στόχο και για φέτος το πλεόνασµα
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αυτό ξεπερνά το 1,5%. Έχουν περάσει µόλις πέντε χρόνια –για
να µην το ξεχνάµε- από το 2009, όπου είχαµε πρωτογενές έλ-
λειµµα που έφτανε το 10,4% του ΑΕΠ.

Η διεθνής ανταγωνιστικότητα της Ελλάδος αποκαθίσταται σε
υγιέστερες βάσεις. Το 2013, η Ελλάδα, για παράδειγµα, είχε θε-
τικό ισοζύγιο τρεχουσών συναλλαγών, δηλαδή εξαγάγαµε περισ-
σότερα απ‘ όσα εισαγάγαµε για πρώτη φορά από το 1948,
παρακαλώ.

Επίσης το ελληνικό κράτος, όπως και το τραπεζικό σύστηµα
αλλά και µεγάλες ελληνικές επιχειρήσεις, έχουν αποκτήσει ξανά
πρόσβαση στις διεθνείς κεφαλαιαγορές. Μετά από τέσσερα χρό-
νια αποκλεισµού από τις αγορές οµολόγων, το ελληνικό κράτος
άντλησε 3 δισεκατοµµύρια ευρώ µε την έκδοση πενταετών οµο-
λόγων τον Απρίλιο και 1,5 δισεκατοµµύριο µέσω τριετών οµολό-
γων τον Ιούλιο. Στη συνέχεια, τον Σεπτέµβριο πραγµατοποιήθηκε
ανταλλαγή ύψους 1,7 δισεκατοµµυρίου ευρώ υφιστάµενων εκ-
δόσεων εντόκων γραµµατίων ελληνικού δηµοσίου. Με αυτόν τον
τρόπο, µεταφέρθηκε βραχυπρόθεσµο χρέος σε µεσοπρόθεσµες
εκδόσεις, αφαιρώντας πίεση από την αναχρηµατοδότηση του
δηµοσίου.

Πέραν, όµως, όλων αυτών, ήθελα να σταθώ και στην πολιτική
που ακολουθούµε στα δηµόσια έσοδα. Θεωρώ εξαιρετικά ση-
µαντικό να διαµορφώσουµε µία νέα πολιτική συλλογής δηµοσίων
εσόδων για να υπάρξει φορολογική δικαιοσύνη αλλά και απεξάρ-
τηση από τη λογική των αναγκαστικών οριζόντιων µέτρων. Δεν
µπορούµε πλέον να χρεώνουµε το κόστος σε επόµενες γενιές
Ελλήνων µε καταστροφικά αποτελέσµατα.

Στο πεδίο συλλογής δηµοσίων εσόδων, έχουν ήδη γίνει γεν-
ναία βήµατα. Έχουµε ενσωµατώσει στο εθνικό µας φορολογικό
δίκαιο όλες τις εξελίξεις της διεθνούς και ευρωπαϊκής οικονοµι-
κής πραγµατικότητας. Ένα σύγχρονο, φορολογικό θεσµικό πλαί-
σιο πλέον έχει τεθεί σε ισχύ µε νέο κώδικα φορολογίας
εισοδήµατος, νέο κώδικα φορολογικών διαδικασιών και αντικα-
τάσταση του Κώδικα Βιβλίων και Στοιχείων µε σηµαντικά απλού-
στερη νοµοθεσία.

Βρίσκονται πλέον σε ισχύ σηµαντικές διατάξεις για την κατα-
πολέµηση της φοροαποφυγής και φοροδιαφυγής. 

Προωθήσαµε ισχυρό νοµικό και θεσµικό πλαίσιο για τον
έλεγχο των ενδοοµιλικών συναλλαγών, ενός ζητήµατος που από
καιρό έµενε εκκρεµές µε τεράστια απώλεια εσόδων για το δηµό-
σιο.

Δίνουµε βάρος στον µεγάλο πλούτο και τους µεγάλους οφει-
λέτες. Συστάθηκαν δύο εξειδικευµένα ελεγκτικά κέντρα για µε-
γάλες επιχειρήσεις και φυσικά πρόσωπα µεγάλου πλούτου, µια
µονάδα είσπραξης µεγάλων χρεών, καθώς και µια υπηρεσία εξω-
τερικών υποθέσεων για την αντιµετώπιση της διαφθοράς. 

Για πρώτη φορά η φορολογική διοίκηση λειτουργεί βάσει
στρατηγικού σχεδίου, το οποίο θέτει στόχους και δείκτες για
ελέγχους και εισπράξεις φόρων που αξιολογούνται τριµηνιαία. 

Ειδικά στο κρίσιµο πεδίο των ελέγχων έχει αυξηθεί κατά 400%
ο αριθµός των φορολογικών ελεγκτών, µέσω διαδικασίας εκπαί-
δευσης και πιστοποίησης των υφιστάµενων εφοριακών υπαλλή-
λων. Επιπρόσθετα, θα αυξηθούν περαιτέρω κατά 30% εντός του
2015, µέσω νέων προσλήψεων από το ΑΣΕΠ.

Εφαρµόζονται νέοι µέθοδοι ελέγχου, ενώ αξιοποιούνται δεδο-
µένα από λίστες πληροφοριών για εµβάσµατα και offshore.

Τέθηκε σε λειτουργία το ολοκληρωµένο πληροφοριακό σύ-
στηµα για ελέγχους, το λεγόµενο ELENXIS, ενώ αναπτύχθηκε
σύστηµα µητρώου τραπεζικών λογαριασµών για την αποτελε-
σµατικότερη αντιµετώπιση περιπτώσεων ξεπλύµατος µαύρου
χρήµατος.

Παράλληλα, βρίσκονται σε στάδιο ανάπτυξης δράσεις που
αφορούν και τοµείς πέρα από τα φορολογικά, όπως το πληρο-
φοριακό σύστηµα µε σκοπό την αυτόµατη άντληση δεδοµένων
από τραπεζικούς λογαριασµούς, η ηλεκτρονική διασύνδεση µε
άλλα Υπουργεία µε σκοπό την άντληση πληροφοριών, όπως για
παράδειγµα τα ασφαλιστικά ταµεία, το ηλεκτρονικό µητρώο σκα-
φών αναψυχής σε συνεργασία µε τα συναρµόδια Υπουργεία, το
ηλεκτρονικό περιουσολόγιο, η προµήθεια µηχανηµάτων X-Ray
για την ενίσχυση των τελωνειακών ελέγχων, η ενιαία θυρίδα εξα-
γωγών µε σκοπό την εξυπηρέτηση του εισαγωγικού και εξαγω-

γικού εµπορίου, µια δράση που µειώνει σηµαντικά τον χρόνο και
τις διαδικασίες που απαιτούνται για την εισαγωγή ή εξαγωγή
αγαθών και βελτιώνει ακόµη περισσότερο την ανταγωνιστικότητα
της χώρας.

Τα δύο µεγάλα κέντρα ελέγχου, έχουν διενεργήσει κατά το
διάστηµα Ιανουαρίου-Σεπτεµβρίου του 2014 περισσότερους από
χίλιους τετρακόσιους ελέγχους σε µεγάλες επιχειρήσεις, φυσικά
πρόσωπα µεγάλου πλούτου, εµβάσµατα και offshore. Έτσι, µέσα
στο πρώτο επτάµηνο του 2014, βεβαιώθηκαν φόροι ύψους 1,6
δισεκατοµµυρίων. Επιπρόσθετα, κατά το διάστηµα Ιανουαρίου-
Ιουνίου, µέσω των εξήντα πέντε τµηµάτων ελέγχου του πανελ-
λαδικού δικτύου των ΔΟΕ, διενεργήθηκαν περίπου δυόµισι
χιλιάδες έλεγχοι, οι οποίοι βεβαίωσαν 300 εκατοµµύρια. 

Παράλληλα, ελαφρύνουµε το διοικητικό κόστος πολιτών και
επιχειρήσεων µε την ψηφιοποίηση σαράντα πέντε φορολογικών
διαδικασιών µέσω του TAXISnet, τη µεταφορά των πληρωµών
στις τράπεζες και µέσω του web banking και την απλούστευση
του εντύπου δήλωσης επιστροφής ΦΠΑ.

Βεβαίως, υπενθυµίζω εδώ και την απαλλαγή από τις υποχρε-
ώσεις του ΦΠΑ από το 2015, για περίπου τετρακόσιες δέκα πέντε
χιλιάδες επιχειρήσεις και ελεύθερους επαγγελµατίες µε ακαθά-
ριστα έσοδα µέχρι 10.000 ευρώ. 

Επίσης, πριν λίγες µέρες υπεγράφη η απόφαση για την επιτά-
χυνση της επιστροφής του ΦΠΑ στις συνεπείς επιχειρήσεις.
Όσες επιχειρήσεις είναι συνεπείς στις φορολογικές υποχρεώ-
σεις τους, θα δικαιούνται άµεση και κατά προτεραιότητα επι-
στροφή του ΦΠΑ.

Μια νέα πολιτική δηµοσίων εσόδων, λοιπόν, αναδύεται στα-
διακά. Ο εκσυγχρονισµός της φορολογικής διοίκησης συνεχίζε-
ται. Τα έκτακτα βάρη προς τους πολίτες θα συνεχίσουν να
µειώνονται και οι συνεπείς φορολογούµενοι θα ανταµείβονται,
τώρα που τα δηµοσιονοµικά αποτελέσµατα σταδιακά το επιτρέ-
πουν. Οι φορολογικοί συντελεστές θα αποκλιµακώνονται, χωρίς
όµως να θέτουν σε κίνδυνο τη δηµοσιονοµική ισορροπία. 

Στο προσχέδιο του προϋπολογισµού του 2015, που πρόσφατα
παρουσιάσαµε, περιλαµβάνεται µια πρώτη σειρά µέτρων, τα
οποία στοχεύουν στη σταδιακή µείωση των φορολογικών βαρών.

Προβλέπεται µείωση κατά 30% της έκτακτης εισφοράς αλλη-
λεγγύης, διατήρηση του 13% του ΦΠΑ στην εστίαση, µείωση
κατά 30% του ειδικού φόρου κατανάλωσης στο πετρέλαιο θέρ-
µανσης, µε παράλληλη διατήρηση του επιδόµατος θέρµανσης,
µείωση από φέτος των ασφαλιστικών εισφορών και βελτίωση του
πλαισίου ρυθµίσεων ληξιπρόθεσµων φορολογικών και ασφαλι-
στικών υποχρεώσεων. 

Στην περίπτωση του ΕΝΦΙΑ, εφαρµόσαµε για πρώτη φορά µια
µεγάλη φορολογική αλλαγή που αφορά κάθε µορφής δικαιώ-
µατα επί ακίνητης περιουσίας. Είναι τιτάνιο έργο σε µια δύσκολη
περίοδο που όλα τα νοικοκυριά αντιµετωπίζουν µείωση στα ει-
σοδήµατά τους. Δώσαµε την απαραίτητη παράταση στην εφαρ-
µογή και µε τα νέα εκκαθαριστικά, φαίνονται ξεκάθαρα οι
µειώσεις σε σχέση µε το παλιό ΕΕΤΗΔΕ. 

Παράλληλα συστάθηκε µε απόφασή µου η Επιτροπή Αξιών
Ακινήτων, ώστε να προσαρµοστούν οι αντικειµενικές αξίες στις
πραγµατικές αξίες. Σε ό,τι αφορά στο χρηµατοπιστωτικό σύ-
στηµα, είναι σηµαντικό ότι τέσσερις συστηµικές τράπεζες µετά
την ισχυρή ανακεφαλαιοποίησή τους κατά τη διάρκεια του 2012-
2013, κατάφεραν και άντλησαν από τον ιδιωτικό τοµέα το πρώτο
εξάµηνο του 2014 κεφάλαια ύψους 8,5 δισεκατοµµυρίων ευρώ.
Από εδώ και στο εξής οι τράπεζες πρέπει να καταστούν βασικός
πυλώνας ανάπτυξης χρηµατοδοτώντας επενδύσεις και παρέχον-
τας ρευστότητα στις επιχειρήσεις. 

Προκειµένου να πετύχουν αύξηση της ρευστότητας στην
πραγµατική οικονοµία  υπάρχουν δυο ζητήµατα στα οποία είναι
αναγκαίο να δοθούν λύσεις. 

Το πρώτο ζήτηµα, αφορά τόσο στα µη εξυπηρετούµενα δάνεια
προς τις τράπεζες όσο και τις οφειλές προς το δηµόσιο και τα
ασφαλιστικά ταµεία που αποτελούν βραχνά για χιλιάδες νοικο-
κυριά και επιχειρήσεις.

Το δεύτερο ζήτηµα, αφορά στη δυσκολία που έχουν οι τράπε-
ζες να χορηγήσουν νέα δάνεια. Με την ολοκλήρωση των stress
test από την Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα όλες οι ενδείξεις δεί-
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χνουν ότι από τις αρχές του 2015 θα επανέλθουµε σε οµαλούς
ρυθµούς ανάπτυξης. 

Αλλά η πραγµατική οικονοµία θα ωφεληθεί τα µέγιστα και από
το εκτελούµενο πρόγραµµα αποκρατικοποιήσεων και αξιοποί-
ησης ιδιωτικής περιουσίας του δηµοσίου που υλοποιεί το ΤΑΙ-
ΠΕΔ και το οποίο πρέπει να επιταχυνθεί. 

Κορυφώνεται η σχετική δραστηριότητα µε δεκαεπτά διαγωνι-
σµούς σε εξέλιξη και πλήθος άλλων σε προχωρηµένο στάδιο
προπαρασκευής. Στόχος είναι σωρευτικά έσοδα ύψους 9,7 δισε-
κατοµµυρίων ως το τέλος 2016. Κυριότερος στόχος βέβαια είναι
η προσέλκυση δευτερογενών επενδύσεων για την αναβάθµιση
των αποκτώµενων υποδοµών µε πολλαπλασιαστικά αποτελέ-
σµατα στην οικονοµία. 

Σε ό,τι αφορά στην αξιοποίηση της δηµόσιας ακίνητης περι-
ουσίας θεµελιώνουµε ένα νέο πλαίσιο που θα τη µετατρέψει από
terra incognita σε µοχλό ενίσχυσης της πραγµατικής οικονοµίας. 

Καταρτίστηκε για πρώτη φορά Μητρώο Ακίνητης Περιουσίας.
Στο µητρώο αυτό τηρούνται δεδοµένα για τα ακίνητα όλων των
φορέων του δηµόσιου τοµέα τα οποία ανέρχονται σήµερα σε πε-
ρίπου εκατόν πέντε χιλιάδων. Στόχος είναι το Μητρώο Ακίνητης
Περιουσίας να αποτελέσει ένα συνεχώς επικαιροποιούµενο γε-
ωγραφικό και περιγραφικό µητρώο, στο οποίο θα συνδέονται οι
βάσεις δεδοµένων της δηµόσιας περιουσίας όλων των
Yπουργείων προσαρµοσµένες στο σχήµα της βάσης δεδοµένων
των ψηφιακών υπηρεσιών της δηµόσιας περιουσίας. 

Παράλληλα, επίκειται άµεσα σχετική νοµοθετική πρωτοβουλία
του Υπουργείου Οικονοµικών που αφορά στα καταπατηµένα ακί-
νητα του δηµοσίου. Με αυτήν την πρωτοβουλία σκοπεύουµε να
επιλύσουµε ένα χρόνιο κοινωνικό πρόβληµα αλλά και να αυξή-
σουµε τα δηµόσια έσοδα τόσο από το αντάλλαγµα εξαγοράς,
όσο και από την υπαγωγή στη φορολόγηση των εξαγοραζόµενων
ακινήτων. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η επόµενη µέρα µετά το µνηµό-
νιο για τη χώρα, θα πρέπει να είναι µέρα λελογισµένης ευθύνης.
Η έξοδος στις αγορές προϋποθέτει την εκπλήρωση των δηµο-
σιονοµικών στόχων, τη βελτίωση των οικονοµικών δεικτών και κυ-
ρίως πολιτική υπευθυνότητα και σταθερότητα. Δεν µπορούµε και
δεν πρέπει να επιστρέψουµε στη συνταγή που µας έφερε στην
κρίση. 

Πολιτική υπευθυνότητα σηµαίνει ότι η χώρα θα αποπληρώνει
τους τόκους του χρέους προς τους θεσµικούς πιστωτές και εταί-
ρους της ανελλιπώς. Μόνο έτσι θα είµαστε αξιόπιστοι και θα µπο-
ρούµε να βγαίνουµε στις αγορές και να ξαναδανειζόµαστε.

Ας σηµειώσουµε εδώ ότι οι δαπάνες για τόκους ήδη µειώθη-
καν από 7,8% του ΑΕΠ του 2011 σε 3,3% σήµερα και στο µέλλον
θα πάµε στο 3%, από το 2020. 

Πολλά ακούγονται για το χρέος τις τελευταίες ηµέρες. Η συµ-
φωνία για τα µέτρα ελάφρυνσης του χρέους είναι µπροστά µας
και θα έρθει ως αποτέλεσµα της συνέπειάς µας στους µεταρ-
ρυθµιστικούς στόχους που έχουµε αναλάβει.

Η Κυβέρνηση ανέλαβε την εφαρµογή του προγράµµατος, ολο-
κληρώνοντας ακόµα και µε σηµαντικό πολιτικό κόστος µεταρ-
ρυθµίσεις που έκρινε αναγκαίες για τη βελτίωση της αποτελε-
σµατικότητας της οικονοµίας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού.)

Διαπραγµατεύθηκε και διαπραγµατεύεται µε τεκµηριωµένα
επιχειρήµατα όποτε έκρινε και κρίνει ότι το κόστος δεν ήταν ανά-
λογο του µελλοντικού οφέλους για την οικονοµία. Έδειξε στους
επίσηµους δανειστές ότι µπορεί η Ελλάδα να προχωρήσει µόνη
της προς την ανάκτηση της ανταγωνιστικότητάς της. 

Αυτό είναι το µεγάλο στοίχηµα τώρα. Να µην αφήσουµε ανα-
ξιοποίητα τα οφέλη της δηµοσιονοµικής εξυγίανσης και της εθνι-
κής προσπάθειας των τελευταίων χρόνων και να µπούµε σε µία
νέα περίοδο σταδιακής βελτίωσης των δεδοµένων για όλους
µας.

Στις συµφωνίες µε τους εταίρους µας, η Ελλάδα πρέπει να
είναι ενωµένη και η φωνή της ενιαία. Δεν έχουµε την πολυτέλεια
να στέλνουµε λάθος µηνύµατα στους θεσµικούς πιστωτές και
στους εταίρους µας. Πρέπει να υπάρχει συναίνεση στα µεγάλα
θέµατα. Δεν είναι η ώρα του εφησυχασµού αλλά της εγρήγορ-

σης. Δεν είναι η ώρα των εύκολων και µη κοστολογηµένων πα-
ροχών αλλά η ώρα της ανάπτυξης του παραγωγικού δυναµικού
της οικονοµίας. Έτσι µόνο θα δηµιουργηθούν νέες επιχειρήσεις,
νέες θέσεις εργασίας και θα µειωθεί η ανεργία στην πατρίδα µας. 

Η επόµενη ηµέρα για την ελληνική οικονοµία έχει ξεκινήσει και
οι υπεύθυνες δυνάµεις είναι παρούσες και θα συνεχίσουν το
έργο τους. Η Ιστορία δεν γράφεται από τους απόντες και τους
σχολιαστές της πολιτικής ζωής που µε περισσή άνεση µοιράζουν
εύκολες λύσεις.

Είµαστε βέβαιοι ότι δίνουµε το σωστό αγώνα για όλους τους
πολίτες που δεν θέλουν να δουν τη χώρα να ξαναγυρίζει στο
κακό της παρελθόν. Με όσα καταφέραµε και για όσα θα συνεχί-
σουµε να παλεύουµε, δίνουµε προοπτική στον τόπο, στους συ-
νανθρώπους µας και στις επόµενες γενιές.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος-Βασίλειος Ι. Μεϊµαράκης): Ο Πρό-
εδρος των Ανεξάρτητων Ελλήνων, κ. Καµµένος έχει ζητήσει τον
λόγο.

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας των Ανεξάρτητων Ελλήνων): Περιµένω να αποχωρήσει ο
Πρωθυπουργός. Εξάλλου είναι η πρώτη φορά το 2014 που µας
κάνει την τιµή να έρθει στην Αίθουσα της Βουλής. Συνήθως περι-
φέρεται στο καφενείο και στο εντευκτήριο, προκειµένου να κάνει
παραπολιτικές δηλώσεις. Είναι ο πρώτος Πρωθυπουργός της Με-
ταπολίτευσης, ο οποίος µέχρι το µήνα Οκτώβριο δεν ήρθε ούτε µία
φορά στη Βουλή των Ελλήνων. Δεν απάντησε ούτε σε µία ερώτηση
Αρχηγού κόµµατος της Αντιπολίτευσης. Αρνήθηκε τον κοινοβου-
λευτικό έλεγχο αλλά και τη συµµετοχή του στο νοµοθετικό έργο.

Θα κάνω µία σύντοµη παρέµβαση σε σχέση µε αυτά που ειπώ-
θηκαν εχθές και αύριο θα τοποθετηθώ πιο συγκεκριµένα.

Κύριε Πρόεδρε, θα χρειαστώ µόνο δέκα λεπτά.
Εχθές ο ελληνικός λαός άκουσε τον εισηγητή της Κυβέρνη-

σης, τον εκπρόσωπο δηλαδή του κυρίου Πρωθυπουργού και του
κ. Βενιζέλου, τον πρώην Αρχηγό της ΕΠΕΝ, τον κ. Βορίδη, να ει-
σηγείται εκ µέρους της Κυβέρνησης και να εκπροσωπεί τα δύο
κόµµατα και τους Βουλευτές της Πλειοψηφίας λέγοντας στον ελ-
ληνικό λαό ότι τα µνηµόνια τελείωσαν. Ανακοίνωσε ουσιαστικά
ότι ο ελληνικός λαός θα µπορεί πλέον να µπει σε µία  καινούργια
πορεία, µακριά από µνηµόνια.

Πριν από τρία λεπτά, ο Υπουργός επί των Οικονοµικών γνω-
στός στη Βουλή, παλιός συνεργάτης του κ. Σηµίτη, χρησιµοποί-
ησε µε προσοχή τη φράση «θα πληρώνονται οι δόσεις ανελ-
λιπώς». Λέει δηλαδή στον ελληνικό λαό ότι τα επόµενα τριάντα
χρόνια θα πρέπει ανελλιπώς να πληρώσει 340 δισεκατοµµύρια
ευρώ. 

Ανελλιπώς θα πρέπει το 2020, το 2021 και το 2022 να πληρω-
θούν 80 δισεκατοµµύρια ευρώ. Ανελλιπώς όµως το Διεθνές Νο-
µισµατικό Ταµείο χθες στην έκθεσή του –στο fiscal monitor που
βγήκε χθες- ξεκαθαρίζει ότι 25 δισεκατοµµύρια ευρώ θα είναι οι
µεικτές χρηµατοδοτικές ανάγκες της Ελλάδας για τη διετία 2015-
2016. 

Για ποιο τέλος µνηµονίων µιλάτε; Τι θα πει τέλος µνηµονίων;
Θα βαφτίσουµε το µνηµόνιο µε άλλο όνοµα; Πείτε το στον ελλη-
νικό λαό. Ξεκαθαρίστε τι θα πει τέλος µνηµονίων, γιατί θα σας
θυµίσω και κάτι άλλο. Έχετε υπογράψει ένα µνηµόνιο τον Φε-
βρουάριο του 2012. Επειδή µπορεί να το ξεχάσατε, σας διαβάζω
-όπως ακριβώς αναφέρεται στο δεύτερο µνηµόνιο, αυτό που
έχετε υπογράψει και µε το οποίο έχουν δεσµευθεί προσωπικά ο
κ. Σαµαράς και ο κ. Βενιζέλος- το εξής: «Εξορθολογισµός και κα-
λύτερη στόχευση της κοινωνικής δαπάνης. Κατά τη διάρκεια των
τελευταίων ετών ξεκινήσαµε µεταρρυθµίσεις για να περιορί-
σουµε την προβλεπόµενη αύξηση στη συνταξιοδοτική δαπάνη
κάτω των δυόµισι ποσοστιαίων µονάδων του ΑΕΠ. Το 2060…».

Το 2060 δηλαδή, µε το µνηµόνιο που έχετε ήδη υπογράψει, θα
συνεχίσει να ελέγχεται η χώρα ανελλιπώς από τους επόπτες που
έχουν τοποθετηθεί στα Υπουργεία, δηλαδή θα είναι υπό οµηρία
ο ελληνικός λαός!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των ΑΝΕΛ)
Ψεύδεσθε ανελλιπώς, κύριοι της Κυβέρνησης, και θυµίζετε το

σύζυγο που τον πιάνει η σύζυγος επ’ αυτοφώρω µε την ερωµένη
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και ο σύζυγος της λέει «αγάπη µου, δεν είναι αυτό που βλέπεις».
Ε, αυτό που βλέπουµε είναι! Είναι το µνηµόνιο που έχετε υπο-
γράψει, είναι η άρνησή σας να προχωρήσετε τις διαδικασίες δια-
γραφής του χρέους, η άρνησή σας να γίνει επιτροπή λογιστικού
ελέγχου, η άρνησή σας να µάθει ο ελληνικός λαός την αλήθεια. 

Θα πρέπει να είµαστε ξεκάθαροι. Και οι δικές σας εφηµερίδες
τα περιγράφουν, από τη µια και την άλλη πλευρά. Η εφηµερίδα
«ΤΟ ΒΗΜΑ» λέει «πενήντα χρόνια για το χρέος, οµόλογα σωτη-
ρίας µε νέες δεσµεύσεις». Η εφηµερίδα «ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ» λέει
«Ύστατη λύση µε µέτρα έως το 2064». Τα καταθέτω στα Πρα-
κτικά της Βουλής για να υπάρχουν. 

(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ.
Πάνος Καµµένος καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα
δηµοσιεύµατα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµ-
µατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Θα αλλάξετε κάτι από αυτό; Έχετε αποφασίσει να πείτε στους
δανειστές ότι δεν πρόκειται να συνεχιστεί αυτή η υποχρέωση µε
την οποία έχετε δεσµεύσει τον ελληνικό λαό; Αν κάτι αλλάξετε
από αυτό, πείτε το και σε εµάς να το ξέρουµε. 

Εµείς όµως βλέπουµε τον Πρωθυπουργό, να είναι ο µόνος πο-
λιτικός ηγέτης στην Ευρώπη που χθες πέταξε για να στηρίξει την
κ. Μέρκελ στην επιµονή της να συνεχιστεί η πολιτική λιτότητας
σε ολόκληρη την Ευρώπη, αυτή η λάθος πολιτική, η λάθος συν-
ταγή που έλεγε κάποτε ο κ. Σαµαράς που οδηγεί στη φτωχοποί-
ηση και την εξαθλίωση του ελληνικού λαού και στη διάλυση της
µεσαίας τάξης. Την ίδια στιγµή δηµιουργείτε νέους ολιγάρχες.
Η Κυβέρνηση αυτή δηµιουργεί νέους ολιγάρχες. 

Να ξέρετε ότι δεσµευόµαστε ως Ανεξάρτητοι Έλληνες, πως
αύριο αυτοί οι εκδότες που έπαιρναν δάνεια από τις τράπεζες,
χωρίς κανένα collateral, χωρίς καµµία εγγύηση, εκατοντάδες εκα-
τοµµύρια για να τα χρησιµοποιούν για καύσιµο λάσπης απέναντι
στην Αντιπολίτευση, θα λογοδοτήσουν. Επίσης, θα λογοδοτή-
σουν και αυτοί που έδωσαν τα δάνεια. 

Την ώρα που ο µικροµεσαίος επαγγελµατίας πηγαίνει στην
τράπεζα και ζητάει 5.000 ευρώ για κεφάλαιο κίνησης για να µπο-
ρεί να επιβιώσει και του το αρνούνται, κάποιοι εκδότες-εργολά-
βοι -που τους κάνατε πλέον µεγάλους ολιγάρχες στην Ελλάδα-
τυγχάνουν ειδικών αντιµετωπίσεων από τις τράπεζες που εσείς
ελέγχετε.

Σήµερα το πρωί, µου έστειλαν από τις στάσεις των λεωφο-
ρείων του Λονδίνου, δεκατρία σηµεία µε τίτλο «Ελλάδα 2014»
που λέει τα εξής: Ένα εκατοµµύριο έχασαν τη δουλειά τους, 30%
των επιχειρήσεων έκλεισαν, 38% µείωση µισθών, 45% µείωση
συντάξεων, 25% µείωση του ΑΕΠ, 30% µείωση του οικογενειακού
εισοδήµατος, 42,8% αύξηση της παιδικής θνησιµότητας, 190,5%
αύξηση της ανεργίας, 272,7% αύξηση του δείκτη κατάθλιψης
των Ελλήνων, 35,5% αύξηση του δηµοσίου χρέους, 84,3% µεί-
ωση της κατασκευαστικής δραστηριότητας, 98,2% αύξηση του
δείκτη φτώχειας και δύο αυτοκτονίες κάθε ηµέρα στην Ελλάδα
του 2014!

Το καταθέτω για τα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας

των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Πάνος Καµµένος καταθέτει για τα
Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογρα-
φίας και Πρακτικών της Βουλής)

Αυτή είναι η εικόνα της χώρας σε δεκατρείς γραµµές. Αυτή
είναι η εικόνα πλέον που φαίνεται και στην Ευρώπη. Όµως, είναι
και η εικόνα που δεν περιγράφουµε εµείς ως Αντιπολίτευση αλλά
που ζει ο ελληνικός λαός, που περιγράφει το Γραφείο Προϋπο-
λογισµού της Βουλής των Ελλήνων. Μιλάει για έξι εκατοµµύρια
τριακόσιες χιλιάδες Έλληνες κάτω από τα όρια της φτώχειας ή
στα όρια της φτώχειας. 

Αυτό καταφέρατε µε την πολιτική που ασκείτε, µε την ψήφο
εµπιστοσύνης των Βουλευτών, κύριοι συνάδελφοι, που καλείστε
να δώσετε αύριο το βράδυ στη Βουλή. Γιατί δεν είναι υπεύθυνη
µόνο η Κυβέρνηση. Υπεύθυνοι είναι και εκείνοι που µέσα στο νο-
µοθετικό σώµα ψηφίζουν και δίνουν εµπιστοσύνη σε αυτήν την
Κυβέρνηση, για να διαπράττει αυτά τα εγκλήµατα. 

Ο ελληνικός λαός, ακούει έναν Πρωθυπουργό ο οποίος ζητά
την εµπιστοσύνη των Βουλευτών, έχοντας διανύσει δύο χρόνια

από τότε που εξελέγη Πρωθυπουργός, µε τη στήριξη βεβαίως
του ΠΑΣΟΚ, καταθέτοντας το εθνικό σχέδιο εξόδου από την
κρίση, τα περίφηµα δεκαοκτώ σηµεία. 

Δεκαοκτώ σηµεία υποσχέθηκε στον ελληνικό λαό και ψήφισαν
οι ψηφοφόροι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Πλειοψηφίας.

Πρώτη δέσµευση. Αύξηση χαµηλών συντάξεων, πολυτεκνικών
επιδοµάτων και ειδικών µισθολογίων. Έγινε; Αντίθετα, µείωση
έγινε.

ΗΛΙΑΣ ΒΛΑΧΟΓΙΑΝΝΗΣ: Είναι µέσα στην τετραετία οι στόχοι.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος-Βασίλειος Ι. Μεϊµαράκης): Παρα-

καλώ, παρακαλώ.
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-

δας των Ανεξάρτητων Ελλήνων): Α, στην τετραετία. Δεσµεύεστε
εσείς, κύριε Βλαχογιάννη, πρώην Πρόεδρε των Αξιωµατικών και
του προσωπικού των Σωµάτων Ασφαλείας, ότι θα αυξηθούν οι µι-
σθοί σε σχέση µε το 2012 των στελεχών των Σωµάτων Ασφαλείας
και των Ενόπλων Δυνάµεων; Δεσµεύεστε προσωπικά εσείς; Θα το
δούµε, λοιπόν. Καλείστε να δώσετε εµπιστοσύνη στην Κυβέρνηση. 

Οι συνάδελφοί σας –και το ξέρετε καλά ως πρώτος συνδικα-
λιστής- αυτήν τη στιγµή περνούν πολύ δύσκολες ηµέρες, την ίδια
στιγµή που τα χρήµατα αυτά πηγαίνουν σε άλλους σκοπούς,
προκειµένου να χρηµατοδοτήσουν συγκεκριµένους επιχειρηµα-
τίες για συγκεκριµένες επιχειρήσεις που δεν έχουν καµµία από-
δοση στην πατρίδα µας.

Δεύτερη δέσµευση. Επίδοµα ανεργίας από ένα σε δύο έτη. 
Τρίτη δέσµευση. Επίδοµα ανεργίας σε µη µισθωτούς.
Τέταρτη δέσµευση. Μείωση φόρων πού εκκρεµούν.
Πέµπτη δέσµευση. Όχι άλλες µειώσεις µισθών.
Έκτη δέσµευση. Σταδιακή αύξηση του αφορολόγητου στις

10.000 ευρώ.
Έβδοµη δέσµευση. Τέλος στα χαράτσια.
Όγδοη δέσµευση. Μείωση των φορολογικών συντελεστών.
Ένατη δέσµευση. Χρονική επέκταση περικοπής δηµοσίων δα-

πανών. 
Δέκατη δέσµευση. Προστασία δηµοσίων υπαλλήλων.
Ενδέκατη δέσµευση. Ελάφρυνση δανειοληπτών.
Δωδέκατη δέσµευση. Αναστολή «Τειρεσία» δύο τελευταίων ετών.
Δέκατη πέµπτη δέσµευση. Αξιοποίηση ακίνητης περιουσίας

του δηµοσίου. Αυτό είναι που ξεπουλάµε τον «Αστέρα». 
Δέκατη έκτη δέσµευση. Προώθηση των αποκρατικοποιήσεων.

Ποιων αποκρατικοποιήσεων; Δίνουµε λιγνίτη αξίας 80 δισεκατοµ-
µυρίων - το 30% της ΔΕΗ- για ένα δισεκατοµµύριο. 

Ασφάλεια του πολίτη. Αντιµετώπιση της λαθροµετανάστευσης.
Η Ελλάδα έχει πνιγεί. Και ανακήρυξη της ΑΟΖ.

Δεκαοκτώ σηµεία, δεκαοκτώ ψέµατα! Δεκαοκτώ σηµεία έλλει-
ψης εµπιστοσύνης!

Καταθέτω το σχετικό έγγραφο για τα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας

των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Πάνος Καµµένος καταθέτει για τα
Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογρα-
φίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Και κλείνω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε το εξής. Εχθές
είδα να αντιδρά ο κ. Σταµάτης, που δεν είναι σήµερα εδώ, όταν
του µίλησε ο κ. Δραγασάκης για φωτογραφικές διατάξεις. Μία
φωτογραφία είναι όλη η πολιτική σας. 

Ο Παπαδόπουλος, όταν ήθελε να παντρευτεί τη Δέσποινα, άλ-
λαξε το νόµο για τα διαζύγια και αποποινικοποίησε τη µοιχεία για
µία νύχτα. Τότε το έκανε, τουλάχιστον, µε έναν τρόπο προσε-
κτικό και εν συνεχεία το αρνήθηκε.

Τι έγινε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στις 7 Απριλίου, όταν ο
κ. Αθανασίου αφαίρεσε µια παράγραφο από το άρθρο 263Α’ του
Ποινικού Κώδικα, που προέβλεπε ότι υπάλληλοι σε νοµικά πρό-
σωπα ιδιωτικού δικαίου που καταχρώνται χρήµατα του δηµοσίου
µέσω χρηµατοδοτήσεων ή επιχορηγήσεων, δικάζονται ως κατα-
χραστές του δηµοσίου; Αναγνώρισε ότι έκανε λάθος στις 6
Μαΐου, ακριβώς ένα µήνα µετά.

Ποιο είναι το αποτέλεσµα του λάθους; Αφού θέλετε ονόµατα,
πάρτε τα. Ο κ. Σωτήρης Εµµανουήλ, ο γνωστός Σωτήρης Εµµα-
νουήλ που τα έπαιρνε και τα έδινε για τα υποβρύχια, έκανε χρήση
του συγκεκριµένου άρθρου που του έκανε δώρο ο Υπουργός Δι-
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καιοσύνης και αποφυλακίστηκε. Γιατί; Για να µη µιλήσει; Ποιοι
άλλοι έκαναν χρήση αυτής της διάταξης; Μήπως της «ENERGA»;
Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας Δηµοκρατίας και του
ΠΑΣΟΚ, ήταν ο δικηγόρος των κατηγορουµένων της «ENERGA».
Και επειδή ψάχνετε να βρείτε ποιοι είναι οι εκδότες -εγώ δεν
ξέρω ποιον εννοούσε ο κ. Δραγασάκης- θα σας δώσω έναν. Ο κ.
Ψυχάρης, έστελνε φαξ µε τον κ. Φλώρο για να διορίσει τον υπεύ-
θυνο τότε της ΔΕΣΜΗΕ. Και απαντούσε στον κ. Φλώρο, τον προ-
φυλακισµένο εν συνεχεία της «ENERGA», ο κ. Ψυχάρης, ότι: «Ο
µεγάλος πήρε το µήνυµα και ότι θα τον µαλώσει και θα του κόψει
τα αυτιά». Και του έκοψε τα αυτιά του Υπουργού.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ: Πώς τον έλεγε τον κ. Παπαγε-
ωργίου;

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας των Ανεξάρτητων Ελλήνων): Για τον κ. Παπαγεωργίου λέω.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ: Πώς τον «στόλιζε»;
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-

δας των Ανεξάρτητων Ελλήνων): Θα καταθέσω όλα τα e-mail να
τα µελετήσουν.

(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ.
Πάνος Καµµένος καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα
έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµα-
τείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Εδώ, λοιπόν, κάνετε φωτογραφικές διατάξεις. Και όχι µόνο
αυτό αλλά χρησιµοποιείτε και την επαγγελµατική σας ιδιότητα
για να εξυπηρετήσετε αυτούς τους σκοπούς.

Το τελευταίο παράδειγµα είναι αυτό το οποίο κάνατε πριν µια
εβδοµάδα, όπου ο Υπουργός Υγείας, ο κ. Βορίδης και εκπρόσω-
πος του κ. Σαµαρά και του κ. Βενιζέλου, πέρασε τροπολογία σε
νοµοσχέδιο για την έρευνα και εκµετάλλευση των υδρογονανθρά-
κων, η οποία προέβλεπε ότι σε περίπτωση αναγκαστικού πλειστη-
ριασµού στοιχείων ενεργητικού ιδιωτικής νοσηλευτικής µονάδας
-αυτό ήταν για τα πετρέλαιο, εν τω µεταξύ- ή ιδιωτικής κλινικής
ως επιχείρησης ή συνόλου περιουσίας και ανεξάρτητα της νοµικής
του µορφής, µεταβιβάζεται µαζί µε τα ανωτέρω αυτοδικαίως στον
πλειοδότη η διοικητική άδεια ίδρυσης και λειτουργίας ιδιωτικής
κλινικής. Δεν είναι φωτογραφική διάταξη για την Τράπεζα Πει-
ραιώς και το «Ερρίκος Ντυνάν»; Φωτογραφική διάταξη είναι.

Κάνετε µπίζνες, κύριοι της Κυβέρνησης. Κάνετε µπίζνες και
εξυπηρετείτε χρησιµοποιώντας τη Βουλή των Ελλήνων, τους συ-
ναδέλφους Βουλευτές να ψηφίσουν τροπολογίες της νύχτας, για
να εξυπηρετείτε τους δικούς σας ανθρώπους! Αυτή είναι η αλή-
θεια. Και αν θέλετε και άλλα ονόµατα, θα σας τα πούµε αύριο.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των ΑΝΕΛ)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος-Βασίλειος Ι. Μεϊµαράκης): Ο Πρό-
εδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΠΑΣΟΚ, ο κ. Βενιζέ-
λος, έχει ζητήσει τον λόγο.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης
και Υπουργός Εξωτερικών): Κύριε Πρόεδρε, ήθελα να κάνω
απλώς µία παρέµβαση για να ακούσει το Σώµα και ο ελληνικός
λαός την πραγµατικότητα στα ουσιώδη θέµατα που αφορούν τη
ζωή του.

Το ελληνικό δηµόσιο χρέος σε όρους πραγµατικούς, σε όρους
καθαρής παρούσης αξίας, έχει µειωθεί κατά 180 δισεκατοµµύρια
και σε ποσοστιαίες µονάδες του ΑΕΠ κατά 80%.

Πριν από λίγες µέρες, σε µια από τις πιο έγκυρες γερµανικές
εφηµερίδες, την «HANDELSBLATT», δηµοσιεύθηκε ανάλυση,
σύµφωνα µε την οποία αν στην ελληνική περίπτωση εφαρµο-
στούν οι ορθοί κανόνες αποτύπωσης τους χρέους, αυτοί που
ισχύουν διεθνώς στις επιχειρήσεις και όχι τα στατιστικά στερεό-
τυπα τα οποία ισχύουν επειδή οι αγορές εγκλωβίζουν και αιχµα-
λωτίζουν τα κράτη, το ελληνικό δηµόσιο χρέος θα ήταν µόλις
60% του ΑΕΠ, µικρότερο από το χρέος που µε τον ίδιο υπολογι-
σµό έχει το Βέλγιο, η Πορτογαλία, η Ιταλία.

Αυτό το ζουν οι Έλληνες φέτος, γιατί φέτος δεν έχουµε µόνο
πρωτογενές πλεόνασµα. Και όταν λέω φέτος, εννοώ τη χρονιά
που έρχεται, το 2015, γιατί ήδη για το 2014 αυτά έχουν αποδειχ-
θεί. Με το φετινό προϋπολογισµό, για το 2015, δεν έχουµε µόνο
πρωτογενές πλεόνασµα 2,9%, σχεδόν 3%, ως διαρθρωτικό πλε-
όνασµα -δηλαδή, κυκλικά προσαρµοσµένο, λόγω της ύφεσης και

της συγκυρίας έχουµε το µεγαλύτερο στον κόσµο, µεγαλύτερο
από τη Σιγκαπούρη, που ήταν το µοντέλο διεθνώς- αλλά θα
έχουµε και δηµοσιονοµικό έλλειµµα, συµπεριλαµβανοµένου του
κόστους εξυπηρέτησης του χρέους, µόλις 1%, όταν άλλες χώρες
της Ευρωπαϊκής Ένωσης αγωνίζονται για το όριο του 3% του
Συµφώνου Σταθερότητας.

Το κόστος εξυπηρέτησης του χρέους, δηλαδή οι ετήσιοι τόκοι,
είναι 65% µικρότερο απ’ αυτό που ήταν το 2010, πριν από την
παρέµβαση, πριν από το «κούρεµα», πριν από τη ριζική αναδιάρ-
θρωση. Και λέω ριζική αναδιάρθρωση, γιατί το Φεβρουάριο του
2012, µε τη συµφωνία που κάναµε, δεν είχαµε µόνο ονοµαστικό
«κούρεµα», αλλά είχαµε και ριζική αναδιάρθρωση που εµπερι-
κλείει τη δυναµική ενός συνεχούς «κουρέµατος». Γι’ αυτό και
είναι τελείως λάθος όλη η συζήτηση που γίνεται. Θα έχουµε την
ευκαιρία να τα πούµε αυτά και αύριο πιο αναλυτικά. 

Ναι, βγαίνουµε από το µνηµόνιο και την τρόικα. Όµως, µιλάµε
όλο για το µνηµόνιο που είναι η µία όψη, η κακή όψη, η δύσκολη
όψη του πράγµατος. Η άλλη όψη του µνηµονίου, ποια είναι, κυ-
ρίες και κύριοι Βουλευτές; Έχουµε αναρωτηθεί ποτέ; Είναι το
δάνειο των 250 δισεκατοµµυρίων. Το δάνειο ήταν αυτό που χρει-
αζόµασταν για να επιβιώσουµε ως χώρα, για να προσαρµο-
στούµε συντεταγµένα, για να µην πάµε στην άβυσσο. Ναι,
πήραµε το δάνειο των 250 δισεκατοµµυρίων και υπάρχει και η
άλλη όψη, οι όροι του δανείου, που είναι σκληροί, νεοφιλελεύ-
θεροι, εσφαλµένοι, γιατί κυριαρχούν πολιτικές αντιλήψεις οι
οποίες είναι συντηρητικές και στην Ευρώπη και διεθνώς. Όµως,
δεν έχουµε καλύτερο πλαίσιο. 

Η Ελλάδα των δέκα εκατοµµυρίων είχε ανάγκη από 250 δισε-
κατοµµύρια, γιατί αυτός είναι ο όγκος της οικονοµίας της, µεγά-
λος. Έπρεπε να σώσουµε 240 δισεκατοµµύρια καταθέσεων. 

Η Ουκρανία, που είναι σε κρίση την περίοδο αυτή, ψάχνει να
βρει 45 δισεκατοµµύρια δολάρια, µία χώρα µεγάλη, µε παραγω-
γικό πλούτο, µία χώρα πενήντα εκατοµµυρίων κατοίκων. Το λέω
αυτό για να έχουµε µία σύγκριση.

Η Αργεντινή, η αγαπηµένη σας, ψάχνει να βρει 6 δισεκατοµ-
µύρια δολάρια για να καλύψει το πρόβληµά της και σέρνεται στα
αµερικάνικα δικαστήρια και ταπεινώνεται, µία χώρα υπερήφανη,
µε πλούτο, µε γεωργία, µε φυσικό αέριο, µε τεράστιες δυνατό-
τητες. 

Άρα, ας δούµε και τις δύο όψεις των πραγµάτων.
Τι είναι αυτό που ενδιαφέρει τον κόσµο; Η συνωµοσιολογία, η

σκανδαλολογία, ή τι θα γίνει µε το ιδιωτικό χρέος, µε τα 80 δισε-
κατοµµύρια των µη εξυπηρετούµενων δανείων, που είναι και επι-
χειρηµατικά και στεγαστικά και καταναλωτικά; 

Ως κεφάλαιο του συµφωνηµένου σχεδίου της συµφωνίας εξό-
δου από την κρίση, εµείς θα παρουσιάσουµε λύση για όλα τα
«κόκκινα» δάνεια, η οποία θα είναι ριζοσπαστική στην πράξη, όχι
στα λόγια. Διότι αυτό περιµένει να ακούσει ο πολίτης: Όχι τη «µυ-
θολογία» περί του ποιος πήρε ποιο δάνειο από ποιον αλλά τι γί-
νεται µε το δικό του δάνειο, τη δική του επιχείρηση, τη δική του
οικογένεια, τους δικούς του εργαζόµενους! 

Βεβαίως, υπάρχουν επιχειρηµατικά συµφέροντα τα οποία προ-
σπαθούν να επηρεάσουν την πολιτική. Πάντα συνέβαινε αυτό.
Και όλοι γνωριζόµαστε, πρόσωπα και κόµµατα! 

Εγώ, όµως, τον ελληνικό επιχειρηµατικό κόσµο τον διακρίνω
σε δύο µεγάλες κατηγορίες. 

Υπάρχει αυτός που έχει τα συµφέροντά του στην Ελλάδα και
θέλει να πάει η χώρα καλά, να µείνει στο ευρώ, να ξαναγίνει αυ-
τοδύναµη µέσα στην Ευρωπαϊκή Ένωση και την Ευρωζώνη, να
πορευτεί ξανά ως ισότιµη χώρα.

Υπάρχουν και κάποιοι άλλοι, που πρέπει να µιλήσουµε γι’ αυ-
τούς. Είναι η ιδιόρρυθµη κατηγορία των επιχειρηµατιών που
έχουν τα assets -όπως λένε- στην Ευρώπη, διεθνώς, σε χώρες
άγνωστες και τα liabilities στην Ελλάδα. Έχουν τα λεφτά τους
στο εξωτερικό και τις ζηµιές στην Ελλάδα.

Αυτοί τροφοδοτούν µεγάλα πολιτικά παιχνίδια και πολιτικές
συµπεριφορές, συλλογικές και ατοµικές και δηµοσιεύµατα. Αυτοί
πράγµατι είναι ένας αντίπαλος στην προσπάθεια εξόδου από την
κρίση. 

Ψάξτε να βρείτε ποιοι είναι οι µεν και ποιοι είναι οι δε, για να
µιλήσουµε για όλα. 

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Δ’ - 9 ΟΚΤΩΒΡΙΟΥ 2014 125



Θα µιλήσουµε, λοιπόν, για όλα, γιατί συνεχώς ακούω εδώ µέσα
-και τελειώνω µε αυτό, κύριε Πρόεδρε- για την πολιτική που
ασκούµε, η οποία έχει τόσες αρνητικές επιπτώσεις. Μα, µας θε-
ωρούν τόσο ανόητους, τόσο µειωτικούς, τόσο ανιστόρητους;
Εµείς που έχουµε σηκώσει όλο το βάρος από την αρχή -οι Βου-
λευτές του ΠΑΣΟΚ και όσοι ήρθαν δίπλα µας καθ’ οδόν, η Νέα
Δηµοκρατία η ΔΗΜΑΡ, κάποιοι άλλαξαν γνώµη- τι νοµίζετε ότι
κάνουµε; Θέλουµε να γίνουµε αντιπαθείς; Έχουµε καµµιά επιθυ-
µία να υφιστάµεθα κριτική; Μας κοστίζει τίποτα να είµαστε ανεύ-
θυνοι δηµαγωγοί, να υποσχόµαστε παροχές; 

Εάν δεν ασκούσαµε αυτήν τη δύσκολη, την τραγική πολιτική,
µε κόστος, µε αίµα, µε ιδρώτα, µε συναισθηµατική φθορά, µε τα-
πεινώσεις, τι θα είχε συµβεί; Ποιο θα ήταν το αποτέλεσµα; 

Για σκεφτείτε τι θα συνέβαινε ως προς το επίπεδο της ανερ-
γίας, ως προς τις επιχειρήσεις, ως προς τις τράπεζες, ως προς
τις καταθέσεις, ως προς τις επενδύσεις, ως προς το ΑΕΠ. Ποια
θα ήταν η εικόνα της χώρας; Ποια θα ήταν η εικόνα της ασύντα-
κτης χρεωκοπίας;

Ναι, υπογράψαµε στην αρχή ένα πρώτο πρόγραµµα που είχε
κενά. Μας το υπαγόρευσαν µέσα σε συνθήκες έκτακτες και πιε-
στικές. Το διορθώσαµε, το βελτιώσαµε, το διαπραγµατευθήκαµε
ξανά, µε µια Ευρώπη που έχει συγκεκριµένους συσχετισµούς.
Ποια θα ήταν η λύση; Τι θα συνέβαινε εάν δεν είχαµε κάνει την
επιλογή αυτή; Θα ήταν παραδείσια η κατάσταση και δεν θα είχε
υποστεί ο ελληνικός λαός τις συνέπειες; Ποιες συνέπειες; Τις συ-
νέπειες της κρίσης. 

Μα η κρίση ξέσπασε ανεξέλεγκτη το 2010. Δεν εµφανίστηκε
το 2010. Δεν δηµιουργήθηκε το 2010. Το 2010, έτρεχαν κάποιοι
να αντιµετωπίσουν τον όλεθρο που ερχόταν. Είχαν γίνει επιλο-
γές. Είχε διαµορφωθεί µια µεταπολιτευτική τακτική. Είχανε πάει
πολλοί Πρωθυπουργοί και πολλοί Αρχηγοί Αντιπολίτευσης στη
Διεθνή Έκθεση Θεσσαλονίκης το Σεπτέµβριο και είχανε κάνει
εξαγγελίες. Και ο ελληνικός λαός ψήφιζε, γιατί όλες οι αποφά-
σεις που είχαν ληφθεί και που οδήγησαν στην κρίση, είναι απο-
φάσεις ψηφισµένες σε εκλογές από τον ελληνικό λαό. 

Λέµε, όµως, ότι ο ελληνικός λαός δεν έχει ευθύνη γιατί ψηφίζει
κάτι που του υπόσχεσαι. Ας είσαι υπεύθυνος να µην το υποσχε-
θείς. Ας είσαι υπεύθυνος και θαρραλέος και έντιµος ώστε να πεις
την αλήθεια. Διότι αν πεις το ψέµα και σε ψηφίσει ο ελληνικός
λαός, έχει γίνει δηµοκρατικά µια λανθασµένη και -όπως αποδει-
κνύεται- ολέθρια επιλογή που την πληρώνουν κάποιοι. Ας µιλή-
σουµε κάποια στιγµή για τη σχέση δηµοκρατίας, πολιτικών
λαθών κρίσης και αλήθειας, να πούµε τι γίνεται εδώ ποιος έχει
την ευθύνη.

Δεν έχει, λοιπόν, την ευθύνη ο ελληνικός λαός, γιατί αν του βά-
ζεις στο ένα χέρι τη δυσκολία, τη θυσία, την αλήθεια, τα δύσκολα
µέτρα και στο άλλο χέρι ένα παράδεισο που είναι φανταστικός
αλλά και επικίνδυνος γιατί οδηγεί σε µακροχρόνιες ταπεινώσεις,
είναι πολύ πιθανό να διαλέξει το δεύτερο. Έτσι έχει γίνει πολλές
φορές. 

Τώρα δικαιολογείται να ισχύει αυτό; Τώρα είναι κανείς που δεν
ξέρει; Είναι κανείς που ισχυρίζεται πως δεν άκουσε, δεν είδε, δεν
ξέρει; Τώρα υπάρχει και µια ευθύνη των πολιτών, της κοινωνίας.

Υπάρχει και µία ευθύνη, όµως, αυτών που εκφράζονται ως πο-
λιτικές δυνάµεις και ως πολιτικές ηγεσίες ενώπιον του ελληνικού
λαού. Ο ελληνικός λαός δεν πρέπει να προσβάλλεται και να υπο-
τιµάται στον πυρήνα της ευφυΐας του και του ενστίκτου επιβίω-
σης που έχει. 

Και ακριβώς επειδή ο ελληνικός λαός έχει ιστορική µνήµη,
ιστορική ευφυΐα και ένστικτο, είµαι πολύ αισιόδοξος ότι θα ανα-
κοπεί κάθε κύµα ανευθυνότητας που εµφανίζεται και στην Αί-
θουσα αυτή και στη χώρα µας. 

Ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΠΑΣΟΚ και της Νέας

Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος-Βασίλειος  Ι. Μεϊµαράκης): Ο Βου-

λευτής κ. Γεώργιος Κοντογιάννης έχει τον λόγο. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Η συζήτηση για την παροχή ψήφου εµπιστοσύνης στην Κυβέρ-

νηση, είναι µία ευκαιρία για να ακουστούν αλήθειες. 
Είναι αλήθεια, λοιπόν, ότι για πρώτη φορά από τη στιγµή που

µπήκαµε στο µνηµόνιο, η Ελλάδα µπορεί να κοιτάξει το µέλλον
µε αισιοδοξία. Και αυτό οφείλεται στις αιµατηρές θυσίες του ελ-
ληνικού λαού. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ε’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ)

Λόγω των δηµοσιονοµικών επιτυχιών, έχουµε καταφέρει να
ανακτήσουµε την αξιοπιστία µας διεθνώς αλλά και για πρώτη
φορά έχουµε τη δυνατότητα να διαµορφώνουµε ένα διαφορετικό
µείγµα πολιτικής. 

Είναι η πρώτη φορά που συζητούµε µε τους δανειστές µας,
βάζοντας εµείς όρους στις διαπραγµατεύσεις και όχι ευρισκόµε-
νοι σε αµυντική θέση. Αυτό φαίνεται από τις φοροελαφρύνσεις
που εξαγγέλλονται, από τις ρυθµίσεις για πολλές δόσεις για τα
πάσης φύσεως χρέη των πολιτών ή τις επικείµενες ρυθµίσεις για
τα «κόκκινα» δάνεια. 

Είναι φανερό, λοιπόν, ότι κάτι αλλάζει. «Και λοιπόν;» θα ανα-
ρωτηθεί κάποιος άνεργος ή ένας οικογενειάρχης που δύσκολα
τα βγάζει πέρα. Αρκεί αυτό; Όχι βέβαια. Σίγουρα δεν αρκεί. Δεν
αρκεί για να καλυφθούν οι επί τέσσερα χρόνια συνεχόµενες µει-
ώσεις µισθών και συντάξεων. Δεν αρκεί για να βρουν δουλειές
οι εκατοντάδες χιλιάδες των ανέργων. Είναι σαφές ότι τα όρια
αντοχής της ελληνικής κοινωνίας έχουν εξαντληθεί και για να συ-
νεχίσουµε την εφαρµογή του προγράµµατός µας, θέλουµε τη
στήριξη ή τουλάχιστον την ανοχή της ελληνικής κοινωνίας. Αλλά
αυτό από µόνο του, ύστερα από τέσσερα χρόνια θυσιών, είναι
δύσκολο. 

Δυστυχώς, όµως, το κάνουµε δυσκολότερο, λόγω δικών µας
αστοχιών, λόγω δικής µας ασυνεννοησίας, λόγω άδικων αποφά-
σεων που λαµβάνουµε, όπως η περίπτωση του πολυσυζητηµένου
ΕΝΦΙΑ, που δείχνει ότι ο πόνος και η αφωνία της κοινωνίας, η
φτώχεια και η δυστυχία, δεν φτάνουν στα αυτιά κάποιων «χαρ-
τογιακάδων» του οικονοµικού επιτελείου. 

Δυστυχώς, φτάνουµε στο σηµείο να απαιτούνται οι έντονες
παρεµβάσεις της Κοινοβουλευτικής Οµάδας και οι έντονες πα-
ρεµβάσεις ακόµη και του ίδιου του Πρωθυπουργού, για να υπάρ-
ξουν διορθώσεις. 

Από τη µια, λοιπόν, έχουµε µία Κυβέρνηση η οποία µε κόπο,
µε λάθη σε ορισµένες περιπτώσεις αλλά και µε θάρρος να διορ-
θώνει πολλά από αυτά, βαδίζει µε σταθερά βήµατα στην έξοδο
από την κρίση, οικοδοµώντας µία Ελλάδα που δεν θα ξαναζήσει
µια ανάλογη τραγωδία και από την άλλη, έχουµε ένα θολό
πράγµα, ένα τσουνάµι λαϊκισµού και υποσχέσεων, ένα κόµµα που
υπόσχεται στους πάντες αυτά που θέλουν να ακούσουν, ένα
κόµµα που στηρίζεται σε όλα εκείνα και όλους εκείνους, που η
νοοτροπία τους µας οδήγησε στην κρίση που επί τόσα χρόνια
βιώνουµε. 

Είναι γεγονός, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι ο ΣΥΡΙΖΑ
«χαϊδεύει αυτιά» και η φωνή του µετά από τόσες θυσίες βρίσκει
απήχηση σε ένα µέρος του λαού που έχει κουραστεί. Είναι φυ-
σικό, λοιπόν, κάποιοι να λένε: «Ε και τι έγινε αν βγει ο ΣΥΡΙΖΑ; Οι
Ευρωπαίοι δεν θα µας αφήσουν –βρε αδερφέ- να χαθούµε». 

Αυτή, όµως, είναι µία επικίνδυνη συλλογιστική, αφού όσοι την
αναπτύσσουν, δεν σκέφτονται το ενδεχόµενο ότι πιθανόν οι Ευ-
ρωπαίοι δανειστές µας έχουν κι αυτοί κουραστεί να µας σώζουν.
Δεν λαµβάνουν υπ’ όψιν τους ότι ίσως µετά από µια τέτοια πολι-
τική οπισθοδρόµηση θα πάρουν το πάνω χέρι οι οπαδοί του
grexit και εκείνοι που υποστήριζαν ότι ήταν λάθος να προσπαθή-
σει η Ευρώπη να κρατήσει στους κόλπους της την Ελλάδα. 

Οι οπαδοί της άποψης «ας δοκιµάσουµε και τον Τσίπρα» καλό
είναι να σκεφθούν πού οδηγήθηκε η Ελλάδα, όταν πριν πέντε
ακριβώς χρόνια κέρδισε πολιτικά η άποψη «ας δοκιµάσουµε τον
Γιώργο Παπανδρέου». 

Αν εφαρµοστούν όσα σήµερα υποστηρίζει ο ΣΥΡΙΖΑ, είναι δε-
δοµένο ότι οι αγορές θα αντιδράσουν. Αλλά τα χρήµατα που µας
λείπουν από τις αγορές, πρέπει να τα αντλήσουν.

Πώς, λοιπόν, θα απευθυνθούµε στις αγορές, αν έχει διαταραχ-
θεί η αξιοπιστία µας; Αυτό βέβαια ισχύει, αν όντως όλοι επιθυ-
µούµε να βγούµε τώρα από το µνηµόνιο, γιατί απ’ ό,τι φαίνεται,
κάποιοι δεν θέλουν να βγούµε και σε αυτούς κατατάσσονται -για
διαµετρικά αντίθετους λόγους- και ο κ. Σόϊµπλε και οι εγχώριοι
αντιµνηµονιακοί ηγέτες µε προεξάρχοντα τον κ. Τσίπρα. 

126 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Ελέχθη ότι, αν βγει ο ΣΥΡΙΖΑ, θα γυρίσουµε δύο χρόνια πίσω.
Λάθος, θα γυρίσουµε πολλά χρόνια πίσω. Αν υποκύψουµε στις
σειρήνες και στις υποσχέσεις του ΣΥΡΙΖΑ, θα αποδείξουµε ότι
τίποτα δεν καταλάβαµε από την κρίση, ότι ως κοινωνία δεν διορ-
θωθήκαµε, θα γυρίσουµε σε καταστάσεις πριν από το 2010, γιατί
θα έχει χαθεί η εµπιστοσύνη, γιατί θα έχουµε στείλει το µήνυµα,
πως ό,τι κάναµε το κάναµε ευκαιριακά και υπό την πίεση των δα-
νειστών, δικαιώνοντας όλους εκείνους που µας θεωρούσαν τε-
λειωµένους, χρεοκοπηµένους, όλους εκείνους που µας
χαρακτήριζαν βαρίδι για την Ευρώπη, ζητώντας τον εξοστρακι-
σµό της Ελλάδας από την ευρωπαϊκή οικογένεια. 

Βέβαια, διατυπώνεται και η άποψη: «Έλα µωρέ, σιγά, θα εφαρ-
µόσει ο ΣΥΡΙΖΑ αυτά που λέει; Κωλοτούµπα θα κάνει». Αλλά
ακόµα και αν αυτό γίνει, θα έχει χαθεί πολύτιµος χρόνος, µέχρι
να πείσει τους δανειστές ότι παρά τις παλινωδίες του µπορούν
να τον εµπιστεύονται. Και οι αγορές, όπως πολύ καλά ξέρετε,
δεν περιµένουν. 

Θα καταλάβουµε, δε, τι σηµαίνει πολύτιµος χρόνος, αν αναλο-
γιστούµε τις παλινωδίες της κυβέρνησης Παπανδρέου από τον
Οκτώβριο του 2009 µέχρι το Μάιο του 2010. Φυσικά, δεν λέω µε
βεβαιότητα ότι, αν ο Γιώργος Παπανδρέου ακολουθούσε την πο-
λιτική που είχε εξαγγείλει στη Διεθνή Έκθεση Θεσσαλονίκης ο
Κώστας Καραµανλής, δεν θα µπαίναµε στο µνηµόνιο αλλά λέω
µε σιγουριά ότι, εάν το έπραττε, θα µπαίναµε µε καλύτερους
όρους.

Θα µου επιτρέψετε όµως να πω ότι πολιτικά µια «κωλοτούµπα»
του κ. Τσίπρα ίσως είναι ότι χειρότερο για την Ελλάδα, γιατί η
απογοήτευση που θα επικρατήσει σε εκείνους που τον ψήφισαν
και τον εµπιστεύτηκαν, θα έχει ως αποτέλεσµα να ανοίξει διά-
πλατα η πόρτα στη Χρυσή Αυγή. Και αυτός είναι ο χειρότερος
κίνδυνος και για την Ελλάδα και για τη δηµοκρατία µας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Οφείλετε, λοιπόν, κύριοι της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, να
ξεκαθαρίσετε την πολιτική σας τουλάχιστον για τα µεγάλα εθνι-
κού χαρακτήρα ζητήµατα, να είστε υπεύθυνοι, γιατί αυτό συµφέ-
ρει τη χώρα και δεν βοηθά τη χώρα να τάζετε στο λαό πράγµατα
που δεν είναι δυνατόν να υλοποιήσετε. 

Από την άλλη, εµείς ως Κυβέρνηση, έχουµε χρέος να διαµορ-
φώσουµε τις συνθήκες για να βρεθεί ένας κοινός τόπος για συ-
νεννόηση σε ζητήµατα όπως τα ελληνοτουρκικά, που όπως
φαίνεται θα µας απασχολήσουν έντονα και πάλι στο άµεσο µέλ-
λον, ένας κοινός τόπος για την αντιµετώπιση της ανεργίας, των
προβληµάτων της παιδείας, για την ανάπτυξη ιδιαίτερα δε του
πρωτογενούς τοµέα και κυρίως ένας κοινός τόπος στην εθνική
διαπραγµάτευση για τη µείωση του χρέους, όπου όµως κάθε συ-
νιστώσα του ΣΥΡΙΖΑ έχει και διαφορετική άποψη.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Άσχετα όµως µε το τι πράττει και τι πιστεύει ο ΣΥΡΙΖΑ, εµείς
είναι επιβεβληµένο να απευθύνουµε προσκλητήριο σε όλους για
τη διαµόρφωση εθνικής θέσης στην αντιµετώπιση του χρέους
και στη χάραξη πολιτικής για την µετά µνηµόνιο εποχή στην Ελ-
λάδα. 

Κι όσοι θέτουν το συµφέρον της χώρας πάνω από το προσω-
πικό, να είστε βέβαιοι ότι θα ανταποκριθούν καταθέτοντας προ-
τάσεις και όχι υπεκφυγές, όπως έκανε προηγουµένως ο
Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ολοκληρώστε παρα-
καλώ.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ: Το δίληµµα, λοιπόν, εν όψει της
αυριανής ψηφοφορίας είναι απλό και ξεκάθαρο. Θέλουµε να συ-
νεχίσει την πολιτική της µια Κυβέρνηση, που έστω µε λάθη, κάνει
βήµατα προόδου και οδηγεί τη χώρα στην έξοδο από την κρίση
ή θέλουµε να ανοίξουµε το δρόµο σε κάποιους που εκφράζουν
ό,τι πιο θολό και λαϊκίστικο υπήρξε στην πολιτική ζωή του τόπου;
Θέλουµε να τινάξουµε στον αέρα τις θυσίες του ελληνικού λαού
και ό,τι µε κόπο οικοδοµήσαµε µέχρι σήµερα; Μπορούµε να παί-
ξουµε τη ζωή µας, τη ζωή και το µέλλον των παιδιών µας στα
ζάρια και να εµπιστευθούµε την τακτική του «βλέποντας και κά-
νοντας» που εκφράζει ο κ. Τσίπρας; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ολοκληρώστε παρα-
καλώ, κύριε συνάδελφε, σας παρακαλώ.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ: Η ψήφος µας και σήµερα αλλά
και σε λίγους µήνες, θα κρίνει το µέλλον της χώρας. Και για τη
ψήφο αυτή θα κριθούµε και εµείς από τον ελληνικό λαό. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ευχαριστούµε και

εµείς.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός  Υγείας): Κύριε Πρό-

εδρε, θα παρακαλούσα να λάβω τον λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ορίστε, κύριε Βο-

ρίδη, έχετε τον λόγο.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός  Υγείας): Σας ευχαριστώ,

κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν θα διέκοπτα βεβαίως τη ροή

της συζητήσεως για να παρέµβω αλλά επειδή γίνονται προσωπι-
κές αναφορές, πάντοτε οι προσωπικές αναφορές, µας θέτουν
µπροστά µας ένα δίληµµα, να απαντάµε στις ανοησίες ή να µην
απαντάµε; Πάντοτε υπάρχει αυτό το πρόβληµα. Λες καµµιά φορά
να µην απαντάς, να τα αφήσεις, να πάνε παραπέρα. Άλλες φορές
λες ότι, επειδή έρχονται και ισχυρίζονται διάφορες κουταµάρες,
πρέπει να δώσουµε κάποιες βασικές εξηγήσεις, ώστε να µη δη-
µιουργούνται εντυπώσεις.

Άκουσα, λοιπόν, κύριε Πρόεδρε, - είναι σε συνέχεια της χθε-
σινής συζήτησης αυτό- ότι εδώ η Κυβέρνηση ουσιαστικά διευθε-
τεί ζητήµατα µε τηλεφωνήµατα κ.λπ.. Και ως λαµπρό παράδειγµα
αυτής της κακής πρακτικής την οποία κάνει η Κυβέρνηση, ανε-
φέρθη µία τροπολογία την οποία έφερα και υποστήριξα εγώ. Και
αναφέρθηκε ο κ. Καµµένος σε αυτήν την τροπολογία, ως ένα χα-
ρακτηριστικό παράδειγµα αυτής της σκανδαλώδους πρακτικής
της Κυβερνήσεως. 

Θα σας πω, λοιπόν, τι το σκανδαλώδες, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, συνέβη µε αυτήν την τροπολογία. Θα το πω επιγραµ-
µατικά για να µη σας κουράζω εν όψει και της εισαγωγής.

Τι έκανε, λοιπόν, αυτή η τροπολογία; Το «Ερρίκος Ντυνάν»
χρώσταγε πάρα πολλά χρήµατα, γύρω στα 230 εκατοµµύρια. Το
«Ερρίκος Ντυνάν» είναι νοµικό πρόσωπο ιδιωτικού δικαίου και
λειτουργούσε σε αυτό το καθεστώς, δηλαδή ήταν κατά νόµον
µία ιδιωτική κλινική.

Χρώσταγε 230 εκατοµµύρια και τα χρώσταγε στο δηµόσιο, σε
ασφαλιστικά ταµεία, στους εργαζοµένους. Σε αυτήν την κατά-
σταση είχε οδηγηθεί, σε αδιέξοδο, διότι είχαν κατασχεθεί το σύ-
νολο των περιουσιακών του στοιχείων και βεβαίως δεν µπορούσε
να λειτουργήσει. Έχει απασχολήσει το Κοινοβούλιο συχνά η χο-
ρήγηση ασφαλιστικών και φορολογικών ενηµεροτήτων, για να
µπορεί να συνεχίσει να λειτουργεί το Ντυνάν. Το χορηγούσαµε
τη ευρεία συναινέσει όλοι, για να διασφαλισθούν χίλιες πενήντα
θέσεις εργασίας γιατρών και νοσηλευτών εκεί.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ: Ένα µεγάλο, ωραίο ίδρυµα. Στολίδι. 
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Και ένα πολύ ση-

µαντικό νοσηλευτικό –πράγµατι- ίδρυµα, µία πολύ καλή ιδιωτική
κλινική. 

Επεβλήθη κατάσχεση, λοιπόν, από τη δανείστρια Τράπεζα Πει-
ραιώς στο σύνολο των στοιχείων του ενεργητικού και επεσπεύ-
σθη πλειστηριασµός, κύριε Πρόεδρε. Και πράγµατι, προτού γίνει
ο πλειστηριασµός, έφερα µία τροπολογία η οποία έλεγε το εξής.
Ότι µαζί µε το σύνολο των στοιχείων του ενεργητικού, όταν
υπάρξει πλειστηριασµός σε ιδιωτική κλινική, να µεταβιβάζεται και
η άδεια λειτουργίας στον υπερθεµατιστή, σε αυτόν που θα πάρει
τον πλειστηριασµό, εφόσον στο πρόσωπό του συντρέχουν οι νό-
µιµες προϋποθέσεις για να λειτουργεί η ιδιωτική κλινική. Αυτό
είναι το σκάνδαλο. 

Πράγµατι έγινε ο πλειστηριασµός. Ικανοποιήθηκε πλήρως το
ελληνικό δηµόσιο. Δεν έχασε 1 ευρώ. Ικανοποιήθηκαν πλήρως
τα ασφαλιστικά ταµεία. Δεν έχασαν 1 ευρώ. Πληρώθηκαν οι ερ-
γαζόµενοι και µετεβιβάσθη στον υπερθεµατιστή µία εταιρεία η
οποία ήρθε και υπερθεµάτισε µε –αν θυµάµαι καλά- το ποσό των
110 εκατοµµυρίων. Μεταβιβάστηκαν τα στοιχεία του ενεργητικού
του συγκεκριµένου ιδρύµατος και πλέον µαζί µε την άδεια λει-
τουργίας λειτουργεί η ιδιωτική κλινική υπό τη νέα αυτή ιδιοκτησία
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διασφαλίζοντας τις χίλιες πενήντα θέσεις εργασίας.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ: Και ευχαριστούν γι’ αυτό.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Έχω χαρτί ευ-

χαριστήριο από τους εργαζοµένους, γιατί όλοι µας διευκολύναµε
αυτήν τη διαδικασία και διασώσαµε θέσεις εργασίας.

Κύριε Πρόεδρε, αυτό είναι το µέγα σκάνδαλο που απεκάλυψε
ο κ. Πάνος Καµµένος σήµερα στη Βουλή, ως παράδειγµα της
σκανδαλώδους νοµοθετικής πρακτικής της Κυβερνήσεως.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Και εµείς ευχαρι-

στούµε.
Τον λόγο έχει ο συνάδελφος κ. Κυρίτσης για επτά λεπτά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΥΡΙΤΣΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µετά από µια µακρά περίοδο

πρωτοφανούς απαξίωσης του Κοινοβουλίου, η Κυβέρνηση µας
ζήτησε ψήφο εµπιστοσύνης. Γιατί; Θέλει να αναβαπτισθεί; Όχι
βέβαια. Θέλει να σηµατοδοτήσει αλλαγή της πολιτικής; Όχι, παρ’
ότι η ίδια λέει το αντίθετο. 

Ας πούµε, έχει η Κυβέρνηση υπαρξιακές ανησυχίες για το αν
η πολιτική της είναι σωστή; Όχι βέβαια, γιατί ποτέ δεν είχε στοι-
χειώδεις ευαισθησίες σε πάρα πολλά θέµατα για να τις αποκτή-
σει τώρα. 

Δεν θα επαναλάβω αυτό που σωστά οι συνάδελφοι είπαν, ότι
η Κυβέρνηση µε την ψήφο εµπιστοσύνης, ζητά παράταση ζωής
ενός εξαµήνου και προσπαθεί να συσπειρώσει τους Βουλευτές
της, µε το οποίο συµφωνούµε. Όµως, θα αναφέρω το εξής πα-
ράδοξο. Από τη µία η Κυβέρνηση ζητάει ψήφο εµπιστοσύνης στο
όνοµα της πολιτικής σταθερότητας και από την άλλη, ο Πρό-
εδρος του ΠΑΣΟΚ, Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης και Υπουργός
Εξωτερικών, ζητάει από τους δικούς του να ετοιµάσουν ψηφο-
δέλτια για το 2015. Αυτό πραγµατικά µου είναι αδύνατο να το αν-
τιµετωπίσω.

Το θέµα δεν είναι πολιτικό, είναι άλλης φύσεως και, δυστυχώς,
δεν µπορώ να βοηθήσω. 

Αυτό, βέβαια, δεν µας εκπλήσσει. Είναι ο µόνος τρόπος
διάσωσης µίας Κυβέρνησης που άσκησε παρανοϊκές πολιτικές
εις βάρος των πολλών, για να µην πειραχθούν οι λίγοι. Νοµίζει
τώρα η Κυβέρνηση ότι µε επικοινωνιακές τακτικές και µε
κουτοπόνηρες εξηγήσεις θα τη γλιτώσει για άλλη µία φορά. 

Λέει ο Υπουργός Οικονοµικών, ο κ. Χαρδούβελης: «Ο ΕΝΦΙΑ
δεν είναι δικός µου νόµος». Κύριε Βορίδη, εγώ µπορεί να είµαι
«κακός» Έλληνας αλλά είµαι καλός άνθρωπος. Τον πιστεύω τον
κ. Χαρδούβελη όταν λέει ότι δεν είναι δικός του ο νόµος. Όµως
αυτόν τον κατάπτυστο νόµο, τι τον έκανε; Τον άλλαξε; Όχι,
βέβαια. Κάτι αλλαγές έγιναν, οι οποίες διατήρησαν τις αδικίες.
Ανέλαβε κανείς την πολιτική ευθύνη; Όχι. Αντίθετα, ο υπεύθυνος
πήρε ευµενή µετάθεση στην Τράπεζα της Ελλάδος. Και ποιος
φταίει για το αλαλούµ; Η απάντηση της Κυβέρνησης είναι:
«Κάποιοι αξιωµατούχοι». Και µετά θέλετε να σας εµπιστευθούµε. 

Όλες αυτές οι παλινωδίες, έχουν πολύ συγκεκριµένη εξήγηση
και πολύ απλή. Στηρίζονται στο εισπρακτικό «αµόκ» του
οικονοµικού επιτελείου που επιβάλλει η τρόικα. Το µόνο που
ρωτάει είναι: «Πόσα θέλω να εισπράξω;». Και µετά αρχίζει και
επιβάλλει περικοπές και βάρη στους συνήθεις υπόπτους, χωρίς
καµµιά αίσθηση φορολογικής δικαιοσύνης, χωρίς καµµιά λογική. 

Φοβάµαι, βέβαια, ότι όλο αυτό δεν οφείλεται σε ανικανότητα
αλλά είναι µια συνειδητή επιλογή που αντικατοπτρίζει τη βασική
ιδεολογία της Κυβέρνησης: «Δεν θα πειράξουµε την τάξη µας» -
αυτό είναι ξεκάθαρο- «και θα πληρώσουν για άλλη µία φορά οι
αδύναµοι». Αυτό το λέω γιατί η φοροδιαφυγή εξακολουθεί να
υπάρχει. Με τις διάφορες λίστες δεν έχετε κάνει απολύτως
τίποτα. Κάθε µέρα βγάζετε και ένα νέο φορολογικό «φιρµάνι». Οι
φορολογούµενοι που δεν αντέχουν άλλο να πληρώσουν, δεν
ξέρουν τι τους περιµένει κάθε µέρα. 

Ίδια είναι η λογική σας και στα θέµα της δηµόσιας διοίκησης.
Αντί να συγκρουστείτε µε τις παθογένειες του πελατειακού
συστήµατος, εξακολουθείτε να το συντηρείτε. Τώρα έχετε βρει
µία νέα «µόδα» για τα πλαστά πτυχία. Βαπτίζετε την εξαίρεση
κανόνα και προσπαθείτε έτσι να δικαιολογήσετε τις πολιτικές
σας.

Άκουσα τους εκπροσώπους της Κυβέρνησης να µας λένε ότι
ολοκληρώνεται επιτέλους η «ανασυγκρότηση» της χώρας. Ζούµε
σε εντελώς διαφορετικά σύµπαντα. Ή δεν έχετε καταλάβει τίποτα
από όσα κάνετε ή δεν ξέρετε τι κραυγή υπάρχει αυτήν τη στιγµή
από τον ελληνικό λαό. Η ανεργία είναι στα ύψη. Η ανεργία των
νέων βρίσκεται στη «στρατόσφαιρα». Τα εισοδήµατα έχουν
µειωθεί. Ελεύθεροι επαγγελµατίες και µηχανικοί -ο κατα-
σκευαστικός κλάδος έχει ισοπεδωθεί- δεν έχουν να πληρώσουν
το ταµείο τους. Το 80% αυτών των ανθρώπων είναι ανασφάλιστοι.
Μόνο η αύξηση των δόσεων στους διακανονισµούς δεν λύνει το
πρόβληµα της ασφαλιστικής τους ενηµερότητας.

Η αναπτυξιακή πολιτική, που ακούµε συνέχεια, είναι κάπου
εδώ. Τη φαντάζεστε; Γιατί αυτήν την αναπτυξιακή πολιτική, εµείς
δεν τη συναντάµε πουθενά. Τα εργασιακά δικαιώµατα και το
κοινωνικό κράτος έχουν διαλυθεί. Τις συλλογικές συµβάσεις τις
διαλύσατε. Έχετε καταστρέψει τα πάντα. Και αυτό εσείς το
ονοµάζετε «ανασυγκρότηση». 

Και θα µας σώσετε στην τελική ποιοι; Εσείς θα µας σώσετε;
Εσείς που µας φέρατε ως εδώ; Εξακολουθείτε να κάνετε τους
σωτήρες; Πιστεύω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι δεν πείθετε
ούτε τον εαυτό σας πια. Το µόνο που σας νοιάζει, είναι πώς θα
εξασφαλίσετε ακόµα λίγες ηµέρες στην εξουσία και αδιαφορείτε
για οτιδήποτε άλλο. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα βάλω µία άνω τελεία στα
«λαµπρά» έργα και τις ηµέρες της Κυβέρνησης και θα αναφερθώ
σε ένα συγκεκριµένο τοµέα που µε πονάει κιόλας.

Πολιτισµός, µια λέξη άγνωστη και µάλλον ενοχλητική για τους
περισσότερους. Τι έχει γίνει; Έχουµε ένα Υπουργείο Πολιτισµού
ανύπαρκτο. Θα θυµίσω ότι στα τελευταία δυόµισι χρόνια, µόλις
δύο νοµοσχέδια έχουν έρθει για τον πολιτισµό. Το ένα αφορούσε
στην υιοθέτηση µιας ευρωπαϊκής οδηγίας –και µάλιστα εµείς µε
καθυστέρηση ως συνήθως το κάναµε- και το δεύτερο, ήταν τε-
χνικού χαρακτήρα για τη λειτουργία των θεάτρων, πόρτες εξό-
δου, πυρασφάλεια κ.λπ.. Οι περισσότερες, λοιπόν, υπουργικές
τροπολογίες αφορούσαν τεχνικά ή λογιστικά ζητήµατα. 

Και τώρα, λοιπόν, λόγω της µεγάλης ανακάλυψης στην Αµφί-
πολη, η Κυβέρνηση έσπευσε να διαχειριστεί το θέµα επικοινω-
νιακά. Δηλαδή, τι κάνατε; Μπερδέψατε την επιστηµονική
ανασκαφή µε το πολιτικό επίτευγµα και ταυτίσατε την ανασκαφή
µε την πολιτιστική πολιτική.

Το έχω ξαναπεί, όµως. Ο πολιτισµός αποτελεί για τη χώρα ένα
ανταγωνιστικό πλεονέκτηµα. Χρειάζεται να σχεδιάσουµε µια επι-
θετική πολιτιστική πολιτική, που θα δίνει έµφαση τόσο στην προ-
στασία της πολιτιστικής κληρονοµιάς αλλά και στο σύγχρονο
πολιτισµό, µια πολιτική, που θα έχει οφέλη σε αναπτυξιακό επί-
πεδο, αλλά και που θα ενισχύει την οικονοµική συνοχή, γιατί σε
περιόδους κρίσης χρειάζεται να επενδύσουµε στον πολιτισµό,
να τον αντιµετωπίσουµε σαν εργαλείο εξόδου από αυτήν.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα επικοινωνιακά παιχνίδια της
δικοµµατικής Κυβέρνησης δεν µας αφορούν. Δεν µπορώ να
δώσω ψήφο και δεν µπορούµε να δώσουµε ψήφο εµπιστοσύνης
ως ΔΗΜΑΡ σε µια Κυβέρνηση που θέλει να µείνει στη θέση της
την ώρα που η κοινωνία καταρρέει. Η σωτηρία της Ελλάδος δεν
ταυτίζεται µε τη συντήρηση της παρούσης Κυβέρνησης, το αντί-
θετο µάλιστα. 

Έχω καταθέσει πρόσφατα µια επίκαιρη ερώτηση, για τα δά-
νεια που έχει πάρει η Νέα Δηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ. Κανείς δεν
ήρθε να µου απαντήσει. Απεναντίας, ήρθε µια τροπολογία τη
νύχτα όπου απαλλάσσονταν από ποινικές ευθύνες οι τραπεζίτες,
οι οποίοι έδωσαν αυτά τα δάνεια σε αυτά τα κόµµατα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Όταν δεν τολµάτε εσείς να έρθετε σε µια επίκαιρη ερώτηση

για τα δάνεια που πήρατε, θα σώσετε τη χώρα; 
Να, λοιπόν, γιατί είχε δίκιο ο Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ, Αντιπρό-

εδρος της Κυβέρνησης και Υπουργός Εξωτερικών, όταν έλεγε:
«ετοιµαστείτε για εκλογές». Πρέπει να γίνουν εκλογές, για να
φύγει αυτή η Κυβέρνηση και να σωθεί ο τόπος.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της ΔΗΜΑΡ)
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Τον λόγο έχει η συ-
νάδελφος, κ. Διαµάντω Μανωλάκου για επτά λεπτά.

ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Ακούγοντας κανείς τον Αντιπρό-
εδρο της Κυβέρνησης ότι το µνηµόνιο τελειώνει άµεσα, το πλε-
όνασµα θα ρέει και το χρέος µειώνεται δραστικά, τότε αλήθεια
προς τι η ψήφος εµπιστοσύνης; 

Λέτε για σταθερότητα. Μα την ανέλυσαν οι Υπουργοί και ο
Υπουργός Οικονοµικών. Το χρέος θα πληρωθεί µέχρι τέλους,
που σηµαίνει λιτότητα διαρκείας και σταθερότητα. Σε τι; Στην
ανεργία; Στις µαζικές, χιλιάδες απολύσεις που οι ίδιοι κάνετε;
Στη φτώχεια που απλώνεται και βαθαίνει; Στα συσσίτια; Στις δρα-
στικές µειώσεις µισθών και συντάξεων που δεν φτάνει να ζήσει
κανείς; 

Και βροχή οι έκτακτοι φόροι που γίνονται µόνιµοι. Γι’ αυτό ο
προϋπολογισµός είναι αυξηµένος στα έσοδα κατά ένα δισεκα-
τοµµύριο, από τον φτωχοποιηµένο όµως λαό. Δεν αγγίζετε ούτε
τουριστικό κεφάλαιο ούτε εφοπλιστές. Αντίθετα καµαρώνετε για
τα κέρδη τους. 

Σταθερότητα, λοιπόν, πού; Στις φοροαπαλλαγές των εφοπλι-
στών και στις ιδιωτικοποιήσεις. Αυτές που ο Υπουργός Μεταφο-
ρών διαλαλούσε από το Καστέλι της Κρήτης µέχρι το λιµάνι του
Πειραιά. Ναι, θέλετε σταθερότητα για να κλιµακώσετε την επί-
θεση και ταυτόχρονα να τρέξετε τις καθυστερήσεις που έχετε
απέναντι στην ευρωκοινοτική πολιτική των καπιταλιστικών ανα-
διαρθρώσεων. Και το λιµάνι του Πειραιά σας καθυστέρησε.

Δεν ήταν µόνο οι κινητοποιήσεις και οι αντιδράσεις των εργα-
ζοµένων, είχατε και τη φαγωµάρα µεταξύ των µεγάλων µονοπω-
λιακών οµίλων, ντόπιων και ξένων, για το ποιος θα πρωτοπάρει
το φιλέτο. Η «COSCO» και το κινέζικο κεφάλαιο που θέλει κυρίως
η Κυβέρνηση ή οι εφοπλιστές της ακτοπλοΐας που θέλει ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ και γι’ αυτό παρουσιάζει και τη µορφή ιδιωτικοποίησης ως
παραχώρηση; Τελευταία βέβαια, λανσάρει και το δηµοψήφισµα,
για να συγκαλύψει τη συµµαχία και συνεργασία του µε το εφο-
πλιστικό κεφάλαιο. Δηµοψήφισµα σε τι; Αν θα µείνει η κρατική
περιουσία ή αν θα δοθεί στα µονοπώλια το υπόλοιπο του λιµα-
νιού του Πειραιά ή αν θα δουλεύουν οι εργαζόµενοι µε όρους
κάτεργου ή όχι; 

Βεβαίως, το εφοπλιστικό κεφάλαιο δεν καταλαβαίνει από
κρίση. Αυξάνει τζίρους και κέρδη που παρουσιάζονται από την
Κυβέρνηση ως επίτευγµα, γιατί τους εξασφαλίζετε τεράστιες φο-
ροαπαλλαγές, την ώρα που το κράτος φοροληστεύει τον λαό και
οι Έλληνες ναυτεργάτες πνίγονται στην ανεργία, καταργούνται
συµβάσεις. Κανένα όφελος για τους εργαζόµενους και το ΝΑΤ
από τους τζίρους και τα κέρδη των εφοπλιστών. Το ίδιο ισχύει
για το τουριστικό κεφάλαιο και τους ξενοδοχοϋπαλλήλους. 

Συνεπώς, το ζήτηµα δεν είναι να φύγει µόνο η Κυβέρνηση,
αλλά να φύγει µια και έξω και διά παντός και η άγρια πολιτική
Ευρωπαϊκής Ένωσης και κοµµάτων που τη στηρίζουν και ας κά-
νουν ότι αντιµάχονται µεταξύ τους για να κρύψουν ότι έχουν την
ίδια στρατηγική. Διότι και οι δύο πόλοι, συγκυβέρνηση από τη
µία και ΣΥΡΙΖΑ από την άλλη, που διεκδικούν εξουσία, την ικανο-
ποίηση των αναγκών του κεφαλαίου εξυπηρετούν µε διαφορε-
τικό µείγµα διαχείρισης της ίδιας πολιτικής και  όχι τις ανάγκες
της εργατικής τάξης και των λαϊκών στρωµάτων. 

Αυτό κάνετε και µε τον τσακωµό αντιπαράθεσης για τον κανα-
λάρχη και εφοπλιστή, που η Κυβέρνηση για χάρη του κατήργησε
νόµο, που τώρα ξέρετε αρχίζει να στηρίζει τον ΣΥΡΙΖΑ και µε τον
τρόπο του το φωνάζει. Έτσι είναι το αστικό σύστηµα και η αστική
τάξη, το συµφέρον της κοιτάζει. Τώρα που έχει καταφθαρεί η
συγκυβέρνηση και προκαλεί οργή και στους ψηφοφόρους της,
ενδιαφέρετε η πλουτοκρατία, θέλει και προγραµµατίζει να συνε-
χίσει την κερδοφορία και κυριαρχία της µε άλλο πόλο, µε άλλα
πρόσωπα και κόµµατα. Γνωστό και παλιό αυτό το παιχνίδι. Ρί-
χνετε, λοιπόν, σκόνη θολούρας, για να µην το δει ο κόσµος. Καλ-
λιεργείτε αυταπάτες για να κλέψετε ψήφους, -όπως έκανε
παλαιότερα το ΠΑΣΟΚ- και να εµποδίσετε την ανάπτυξη λαϊκών
αγώνων. 

Τα µνηµόνια τα σκίζετε και οι δύο αλλά τους µνηµονιακούς νό-
µους τους κρατάτε, γι’ αυτό κοροϊδεύετε και αποπροσανατολί-
ζετε από το κύριο τον ξεσηκωµό του λαού για να δώσει λύση στα
προβλήµατά του. Αυτή η πολιτική έχει τσακίσει τα λαϊκά στρώ-

µατα και µικροεπαγγελµατίες και αγροτιά. Φαίνεται και από το
κέντρο είσπραξης ασφαλιστικών οφειλών. Αποστέλλονται χιλιά-
δες κατασχετήρια, τα περισσότερα αφορούν ΟΑΕΕ και ΟΓΑ. Το
ίδιο ισχύει και για τα κόκκινα δάνεια. 

Οι προτάσεις συγκυβέρνησης αλλά και Αξιωµατικής Αντιπολί-
τευσης, παρ’ όλο που φαίνεται ότι διαφέρουν, έχουν τον ίδιο
στόχο: τη διασφάλιση των συµφερόντων των τραπεζών, να τα ει-
σπράξουν όλα µέχρι τελευταίας δεκάρας κι ας έχουν κουρευτεί
µισθοί και συντάξεις και η ανεργία είναι στο φουλ. 

Αυτή η πολιτική, βεβαίως, δεν είναι άγνωστη στην Ευρωπαϊκή
Ένωση, γιατί δική της πολιτική είναι και προωθεί µέχρι το 2020
την οικονοµική µεγέθυνση σε κάθε τοµέα της οικονοµίας. Και µε
τη νέα ΚΑΠ 2014-2020 που αποδέχεστε τα κόµµατα του ευρω-
µονόδροµου, θα καταστραφεί και νέος αριθµός µικροµεσαίων
αγροτών. Γι’ αυτό έχουν µείνει και οι κτηνοτρόφοι αβοήθητοι από
τον καταρροϊκό πυρετό, ο οποίος θερίζει. Όµως αποζηµιώσεις
από τον ΕΛΓΑ δεν φαίνονται και η Κυβέρνηση τάζει αέρα κοπα-
νιστό. 

Το ίδιο γίνεται και µε τους µικροεπαγγελµατίες και τους µαγα-
ζάτορες. Βίαια τους ξεριζώνετε καταχρεωµένους. Πηγαίνουν
στην ανεργία χωρίς επίδοµα ανεργίας για να εξασφαλιστεί η κυ-
ριαρχία των µονοπωλίων.

Κατά τα άλλα, παρουσιάζετε σαν παλαιοκοµµατική πολιτική τη
διεκδίκηση µόνιµης και σταθερής δουλειάς µε µισθό αξιοπρέ-
πειας και δηµόσια δωρεάν υγεία, παιδεία, παιδικούς σταθµούς,
δωρεάν αθλητικά και πολιτιστικά κέντρα, διακοπές και ξεκού-
ραση για όλες τις ηλικίες, εγχώρια παραγωγή καλών και φθηνών
τροφίµων, αξιοποίηση του ορυκτού πλούτου και τόσα άλλα. Γιατί
είναι κάτι το παλαιοµοδίτικο η ικανοποίηση των βασικών δικαιω-
µάτων που υπήρχαν στις προηγούµενες γενιές;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ολοκληρώστε, κυρία
συνάδελφε.

ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Όµως, ο λαός έχει τη δύναµη, δεν
την έχει δείξει και επιδιώκετε εναλλαγές στην εξουσία για να τον
αποδυναµώσετε και να τον αποπροσανατολίσετε από την οργά-
νωση της πάλης του. Αυτό εξυπηρετεί και η ψήφος εµπιστοσύ-
νης που ζητάτε και εµείς καταψηφίζουµε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Τον λόγο έχει ο Κοι-
νοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Νι-
κόλαος Τσούκαλης για δώδεκα λεπτά.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ακόµα αιωρείται στην Αίθουσα

το ερώτηµα και διατυπώνεται η απορία, προς τι η συγκεκριµένη
κοινοβουλευτική διαδικασία, προς τι δηλαδή η Κυβέρνηση ζητά
ψήφο εµπιστοσύνης. 

Σύµφωνα µε το Σύνταγµα, η ψήφος εµπιστοσύνης –εν µέσω
µιας κοινοβουλευτικής περιόδου- ζητείται για δύο λόγους: Ο
πρώτος λόγος είναι, για την επαναβεβαίωση της πολιτικής που
ασκείται, όταν δηλαδή αµφισβητείται έντονα, όταν κλονίζεται µία
κυβερνητική πλειοψηφία από την πολιτική, η οποία ασκείται. Ο
δεύτερος λόγος είναι, όταν ζητείται εν λειτουργία η αλλαγή πο-
λιτικής, όταν δηλαδή οι συνθήκες έχουν αλλάξει και πρέπει να
προσαρµοστεί η κυβερνητική πολιτική στις νέες πραγµατικότη-
τες. Τι από τα δύο ισχύουν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι; 

Εάν αξιολογήσουµε τις τοποθετήσεις των δύο βασικών ειση-
γητών της κυβερνητικής πλειοψηφίας, δηλαδή αυτή του κ. Βο-
ρίδη και του κ. Χαρδούβελη, αυτό που ζητείται, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι της Νέας Δηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ, από εσάς
επί της ουσίας και όχι κρίνοντας τη συγκεκριµένη διαδικασία ως
τέχνασµα κοινοβουλευτικό, είναι να επαναβεβαιώσετε την ορθό-
τητα της ασκούµενης πολιτικής, γιατί εάν ίσχυε το δεύτερο, τότε
θα έπρεπε η νέα πολιτική, οι νέες αξιολογήσεις, οι νέες ιεραρ-
χήσεις να έχουν τοποθετηθεί σαφώς, να έχουν διατυπωθεί µε σα-
φήνεια. Το δεύτερο δεν το έχουµε, οπότε ας σταθούµε στην
ασκούµενη πολιτική.

Πριν λίγες ώρες, ο κύριος Πρωθυπουργός επέστρεψε από µία
έκτακτη συνεδρίαση, από µία έκτακτη Σύνοδο Κορυφής, µία Σύ-
νοδο Κορυφής, µε αποκλειστικό αντικείµενο την αντιµετώπιση
της ανεργίας σε επίπεδο Ευρώπης και µάλιστα ειδικότερα της
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νεανικής ανεργίας σε επίπεδο Ευρώπης. Αξιολογήθηκε, λοιπόν,
από τον κ. Ρέντσι και από τον κ. Ολάντ πρωτίστως ότι η ανεργία
των νέων είναι ένα καρκίνωµα, το οποίο πρέπει να καταπολεµηθεί
σε επίπεδο Ευρώπης. 

Ακόµη δεν έχουµε και δεν γνωρίζουµε την τοποθέτηση του κυ-
ρίου Πρωθυπουργού στη συγκεκριµένη Σύνοδο, του Πρωθυ-
πουργού της χώρας, που είναι πρωταθλήτρια και στη γενική
ανεργία αλλά και στην ανεργία των νέων. Αλήθεια, τι είπε στη
συγκεκριµένη Σύνοδο; Αντιθέτως, γνωρίζουµε τι είπε ο κ. Ρέντσι,
ο οποίος ανέφερε ότι χωρίς ανάπτυξη δεν υπάρχει εργασία,
χωρίς εργασία δεν υπάρχει αξιοπρέπεια και χωρίς αξιοπρέπεια
δεν υπάρχει η ιδέα της Ευρώπης. Δεν υπάρχει η ιδέα της Ευρώ-
πης, δεν υπάρχει το ευρωπαϊκό κεκτηµένο, δεν υφίσταται αυτό
που γνωρίζαµε ως ευρωπαϊκή προοπτική.

Όµως τα µηνύµατα από αυτήν την Σύνοδο είναι άκρως απο-
γοητευτικά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. Και είναι άκρως απο-
γοητευτικά για τη χώρα µας πρωτίστως, γιατί δυστυχώς οι
ηγέτες της δεύτερης και τρίτης οικονοµικής δύναµης της Ευρώ-
πης, ουσιαστικά υπέκυψαν στο «nein» της κ. Μέρκελ. Αυτή η εξέ-
λιξη είναι ενδεικτική της κατάστασης που επικρατεί αυτήν τη
στιγµή στην Ευρώπη. Και µέσα σε αυτό το περιβάλλον, καλείται
και η ελληνική Βουλή να τοποθετηθεί για τα µελλούµενα, τι ακρι-
βώς πρέπει να γίνει σε αυτόν τον τόπο.

Ακούγονται πάρα πολλά. Τα περισσότερα από αυτά που
ακούµε από την κυβερνητική πλειοψηφία, ουσιαστικά είναι ένα
ψυχολογικό µασάζ. Προσπαθούν δηλαδή µε µαλάξεις να βελτιώ-
σουν την ψυχολογία των πολιτών, λες και οι πολίτες δεν βιώνουν
µια συγκεκριµένη κατάσταση και η κοινωνία δεν αντιλαµβάνεται
πλέον τις εξελίξεις. Νοµίζουν ότι µε µια ψευδαίσθηση ψυχολογι-
κής τόνωσης µπορούµε να ξεφύγουµε από τη µέγγενη, από το
τέλµα µέσα στο οποίο βρισκόµαστε και στο οποίο βουλιάζουµε
ακόµα περισσότερο µε κάθε κίνηση που κάνουµε.

Συγχρόνως, έγινε αναφορά στα ακόλουθα στοιχεία από πάρα
πολλούς και παρεµπιπτόντως και από τον κ. Λαφαζάνη στο τέλος
της οµιλίας του, περιγράφοντας τον διεθνή περίγυρο, περιγρά-
φοντας την κατάσταση στην Κύπρο, περιγράφοντας την κατά-
σταση στη Μέση Ανατολή –θα προσθέσω κι εγώ την κατάσταση
στην Ουκρανία- κάτι που πρέπει να το συνδυάσετε και να το συν-
δυάσουµε µε τα σηµερινά νέα, τις σηµερινές εξελίξεις, τους απο-
γοητευτικούς δείκτες τη Γερµανία, που πλέον δείχνουν ότι η
Ευρώπη βαδίζει προς την γενικευµένη ύφεση.

Και ποια ήταν τα στοιχεία, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, που
πληροφορηθήκαµε από τη Γερµανία; Σύµφωνα µε αυτά, µέσα σε
ένα µήνα µειώθηκε το εµπορικό πλεόνασµα κατά 5,8 δισεκατοµ-
µύρια και από 22,5 δισεκατοµµύρια αυτήν τη στιγµή, µέσα σε ένα
µήνα περιορίστηκε στα 17,5 δισεκατοµµύρια. Αυτό είναι ένα στοι-
χείο που δείχνει ποια είναι η κατάσταση στην Ευρώπη.

Εµείς ως Δηµοκρατική Αριστερά, λέµε σε αυτό το ερώτηµα και
σε αυτό το δίληµµα ότι η συγκεκριµένη εξέλιξη δεν µπορεί σε
καµµία περίπτωση να οδηγήσει περαιτέρω στον ευρωσκεπτικι-
σµό, στις φυγόκεντρες τάσεις αλλά αντιθέτως θα πρέπει να µας
οδηγήσει στην αντίληψη και στη µεγαλύτερη προσπάθεια περισ-
σότερης Ευρώπης. 

Ουσιαστικά πρέπει η χώρα απέναντι σε αυτές τις εξελίξεις να
αποκτήσει εθνική στρατηγική. Και το ερώτηµα είναι πάρα πολύ
απλό. Η Κυβέρνηση, ο κ. Σαµαράς και ο κ. Βενιζέλος, απέναντι
σε αυτήν την πολιτική που ασκείται στην Ευρώπη ποια θέση
έχουν; Είναι συγκεκριµένο το ερώτηµα. Δεν επιδέχεται καµµία,
µα καµµία, παρερµηνεία και αµφισβήτηση. Μπορούν τα κόµµατα
στην Ελλάδα να αντιστοιχιστούν µε τα ανάλογα ευρωπαϊκά κόµ-
µατα ή θα πρέπει η χώρα απέναντι σε αυτές τις εξελίξεις, οι
οποίες είναι άκρως δυσοίωνες, να αποκτήσει µια εθνική στρατη-
γική στα κρίσιµα ζητήµατα;

Και ερχόµαστε σε αυτά τα κρίσιµα ζητήµατα. Και ο κ. Χαρδού-
βελης και ο κ. Βορίδης ουσιαστικά διακηρύσσουν το τέλος των
µνηµονίων, ότι στο τέλος του χρόνου, από 1 Ιανουαρίου του
2015, πρέπει εµείς –σύµφωνα µε τις διακηρύξεις, κύριοι Υπουρ-
γοί- να υλοποιήσουµε το δικό µας σχέδιο εξόδου από την κρίση
της µεταµνηµονιακής Ελλάδας. Επαναλαµβάνω, από 1η Ιανουα-
ρίου του 2015! 

Ερώτηση –την είχα απευθύνει και στον κ. Χαρδούβελη και στις

5 Αυγούστου. Ποιο είναι το σχέδιο, το πρόγραµµα που είναι ιδιο-
κτησίας µας, που το έχουµε συναποφασίσει, έχει προηγηθεί δια-
βούλευση, έχουµε συζητήσει και αποφασίσει τις ιεραρχήσεις;
Ποιο είναι αυτό το πρόγραµµα; Υπάρχει; Το ερώτηµα αιωρείται.
Δεν υπάρχει. Κι αν υπάρχει στα συρτάρια κάποιων Υπουργών,
για την ελληνική κοινωνία, για τις παραγωγικές δυνάµεις, για
τους Έλληνες πολίτες, δεν υπάρχει. Γιατί ένα σχέδιο το οποίο
δεν γνωρίζουµε, δεν υπάρχει. 

Εµείς ως Δηµοκρατική Αριστερά, στη δεύτερη παράγραφο του
προγράµµατος τρικοµµατικής κυβέρνησης είχαµε απαιτήσει και
είχε περιληφθεί εκπόνηση του στρατηγικού σχεδίου ανασυγκρό-
τησης. Μετά από πιέσεις, ο κ. Στουρνάρας και ο κ. Χατζηδάκης
εξήγγειλαν τον Ιανουάριο του 2013 ότι θα είναι ολοκληρωµένο
στο τέλος Ιουνίου, ότι τέλος Ιουνίου θα δοθεί σε διαβούλευση
και το φθινόπωρο του 2013 θα το έχουµε, ούτως ώστε να µπο-
ρέσουµε από εκεί και πέρα να πορευθούµε στη µεταµνηµονιακή
περίοδο. 

Την τελευταία ερώτηση την καταθέσαµε ως Δηµοκρατική Αρι-
στερά το Σεπτέµβριο του 2014, τον περασµένο µήνα. Δεν υπάρ-
χει ακόµα το σχέδιο ανασυγκρότησης. Και κατά τα άλλα µιλάµε
για έξοδο της χώρας από την κρίση και από το µνηµόνιο. 

Εδώ έρχεται να δέσει η εξαγγελία, η προειδοποίηση του κ.
Ντράγκι. Για να αγοράσουµε εµείς τα οµόλογα στη δευτερογενή
αγορά, τα λεγόµενα ABS, πρέπει η Ελλάδα να είναι σε πρό-
γραµµα. Ξέρετε τι λέµε εµείς ως Δηµοκρατική Αριστερά; Λέµε:
«Ναι, το ελληνικό πρόγραµµα». Ποιο είναι το ελληνικό πρό-
γραµµα; Δεν υπάρχει. 

Θα µιλήσω για το δεύτερο θέµα, για να µην καταχραστώ το
χρόνο σας. Δεύτερος εθνικός στόχος: χρέος. Ξέρετε τι µας εκ-
πλήσσει το τελευταίο διάστηµα; Ότι όλοι οµνύουν στην εθνική
συνεννόηση για το χρέος και κανένας δεν παίρνει την πρωτοβου-
λία για τη συνεννόηση αυτή. Είναι απίστευτο. Δεν παίρνει κανέ-
νας την πρωτοβουλία. Να γίνει συζήτηση, να διαφωνήσουµε
αλλά όµως να γίνει συζήτηση. 

Κυρίες και κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ, εσείς
οι ίδιοι οµολογείτε ότι η Ευρώπη είναι υπόλογη έναντι της χώρας
για αθέτηση της συµφωνίας του Νοεµβρίου του 2013 όσον
αφορά στο χρέος. Η χώρα, έχει αυτήν τη στιγµή εκπληρώσει το
βασικό όρο, προκειµένου να υπάρχει διαπραγµάτευση για το
χρέος. Και ο όρος αυτός είναι το πρωτογενές πλεόνασµα. Έχει
πιστοποιηθεί µε τη βούλα της EUROSTAT. Ήδη θεωρούν δεδο-
µένο ότι και για το 2014 υπάρχει πλεόνασµα. 

Δεν είναι εδώ ο κ. Χαρδούβελλης. Γιατί δεν το συζητούν; Αλή-
θεια; Λόγω της πολιτικής αστάθειας; Πέρυσι υπήρχε πολιτική
αστάθεια που δεν το συζητούσαν; Να εκφράσω µια επιφύλαξη,
ένα φόβο; 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Σκόπιµα δεν το κάνουν, προκειµένου να µας διατηρήσουν για

µακρύ χρονικό διάστηµα σε επιτήρηση. Δεν το κάνουν σκόπιµα. 
Δεν είναι εδώ ο κ. Χαρδούβελλης. Θέλω να κάνω δυο µικρές

αναφορές. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Και θα κλείσουµε µ’

αυτό. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Μάλιστα.
Πριν λίγες µέρες, σ’ αυτήν εδώ την Αίθουσα συζητήσαµε και

εγκρίθηκε από την πλειοψηφία ο αναβαλλόµενος φόρος στις
τράπεζες. Προσφέραµε ένα µαξιλαράκι 2 µε 2,5 δισεκατοµµύρια
στις τράπεζες. 

Από το Βήµα αυτό η Μίνα Ξηροτύρη είπε ότι αυτό που κάνετε
είναι ένα δώρο στις τράπεζες. Η τοποθέτησή της δεν είχε λαϊκί-
στικο περιεχόµενο. Είπε το εξής απλό. Γιατί δεν εξασφαλίζει τα
συµφέροντά του το δηµόσιο εξασφαλίζοντας γι’ αυτό το συγκε-
κριµένο ποσό µετοχές των τραπεζών; 

Έρχονται σήµερα αυτοί οι ανθέλληνες της Ευρωπαϊκής Τρά-
πεζας Επενδύσεων µέσω αµερικανικής εφηµερίδας και λένε ότι
αυτό που κάνετε είναι πάρα πολύ επικίνδυνο, γιατί µπορεί αυτό
το ποσό να µεταβληθεί σε εθνικό χρέος και να το φορτωθούν οι
φορολογούµενοι. Οι τραπεζίτες, οι µέτοχοι, οι οποίοι καλά γνω-
ρίζουν τη δουλειά τους, δεν θα έχουν κίνητρο να προσφέρουν
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ζεστό χρήµα για να καλύψουν τα ποσά αυτά. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ολοκληρώστε, σας

παρακαλώ.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Αυτή είναι η κατάσταση, κυρίες και

κύριοι συνάδελφοι. 
Αυτοί είναι οι λόγοι για τους οποίους καταψηφίζουµε την Κυ-

βέρνηση. 
Ευχαριστώ πολύ. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της ΔΗΜΑΡ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Εµείς ευχαριστούµε.
Θα ήθελα να ανακοινώσω στο Σώµα ότι από αύριο οι συνάδελ-

φοι Βουλευτές θα µιλάνε για έξι λεπτά, γιατί…
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: (…Δεν ακούστηκε)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κύριε Λαφαζάνη,

όταν καταχρώµεθα το χρόνο, γιατί αµέσως διαµαρτύρεστε;
Έχουν εγγραφεί εκατόν ογδόντα πέντε οµιλητές. Έχουν µιλήσει
εξήντα. Οι υπόλοιποι να µη µιλήσουν; Να το κάνουµε και δέκα
λεπτά, να µιλήσουν είκοσι άτοµα! Το ζητούµενο είναι να µιλήσουν
όσο το δυνατόν περισσότεροι.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Επτά λεπτά το πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κύριε Κουτσούκο,

έχετε τον λόγο για δώδεκα λεπτά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΥΡΑΚΟΣ: Δεν έχει τον λόγο ο κ. Κουτσούκος.

Από πού και ως πού έχει τον λόγο; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Δεν έχετε τον λόγο,

κύριε Κουράκο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΥΡΑΚΟΣ: Σύµφωνα µε τον κατάλογο σειρά

έχει…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Σας παρακαλώ! 
Κύριε Κουτσούκο, σας έχω δώσει τον λόγο!
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα επιχειρήσω…
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΥΡΑΚΟΣ: Τι είναι αυτά που κάνετε, κύριε Πρό-

εδρε; Ό,τι θέλετε θα κάνετε εδώ µέσα, κύριε Πρόεδρε; Είναι
απαράδεκτα αυτά τα πράγµατα, κύριε Πρόεδρε. Είναι απαράδε-
κτα αυτά τα πράγµατα που κάνει ο Πρόεδρος.

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Σας παρακαλώ, κύριε συνάδελφε.
Θα επιχειρήσω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να επαναφέρω

τη συζήτηση στο διακύβευµα αυτού του τετραµήνου που µεσο-
λαβεί µέχρι την εκλογή του Προέδρου της Δηµοκρατίας, γιατί πι-
στεύω ότι συµπυκνώνει τις προσπάθειες των τελευταίων πέντε
ετών και θα κρίνει και το αποτέλεσµα. 

Δεν θα µπορούσα, όµως, να µη σχολιάσω το γεγονός ότι πάρα
πολλά στελέχη που προέρχονται από τη Νέα Δηµοκρατία –είτε
είναι τώρα µέσα είτε είναι έξω, «εντός εκτός και επί τα αυτά» πάν-
τως κινούνται στη συντηρητική παράταξη- οµιλούν σαν να µην
έχουν πάρει µέρος στο δηµοσιονοµικό εκτροχιασµό της χώρας
την περίοδο 2004 έως 2009. 

Αγαπητοί συνάδελφοι, δεν µιλάµε απλώς για µία πενταετία,
όπως ο χρόνος αυτός διανύεται ηµερολογιακά. Μιλάµε για έναν
πολιτικά συµπυκνωµένο χρόνο µέσα στον οποίο αναγκαστήκαµε
να αντιµετωπίσουµε συσσωρευµένα προβλήµατα, τα οποία την πε-
ρίοδο του 2009 αποτυπώνονταν µε ένα χρέος 300 δισεκατοµµυ-
ρίων ευρώ, µε πρωτογενή ελλείµµατα 36 δισεκατοµµυρίων και µε
πολλαπλά ελλείµµατα –δεν χρησιµοποιώ τον όρο «δίδυµα ελλείµ-
µατα», που χρησιµοποιούν ορισµένοι οικονοµολόγοι- και στο ισο-
ζύγιο των εξωτερικών συναλλαγών και στην ανταγωνιστικότητα
και παντού. Αυτό φυσικά οδήγησε στην απόσυρση των αγορών
από τη χρηµατοδότηση της χώρας µας. Τότε έπρεπε να πάρουµε
µεγάλες αποφάσεις. Το λέω αυτό για να επισηµάνω ότι η κρίση
µάς οδήγησε στα µνηµόνια και όχι τα µνηµόνια στην κρίση. 

Ανάλυση για τις ευθύνες όλων µπορούµε να κάνουµε. Πολύ
πιο εύκολο δε, είναι να αποδώσουµε ο ένας στον άλλο τις ευθύ-
νες. Αυτό πιστεύω πως πρέπει να γίνεται µε ένα δίκαιο τρόπο,
για να µην ισοπεδώνονται τα επιτεύγµατα της πιο ειρηνικής και
δηµοκρατικής περιόδου της χώρας µας, που είναι η Μεταπολί-
τευση στην οποία το ΠΑΣΟΚ έβαλε καθοριστικά τη σφραγίδα
του. 

Έτσι, λοιπόν, βρεθήκαµε σε µία κρίσιµη φάση και οι αποφά-
σεις που πήραµε µπορεί να ήταν ατελείς στην αρχή, κάτω από
ένα συντηρητικό συσχετισµό στην Ευρώπη, η οποία έβλεπε από

µακριά τα πράγµατα, επώδυνες για το λαό αλλά τα αποτελέ-
σµατα σήµερα είναι εµφανή.

Και βέβαια στην αρχή πήγαµε µόνοι µας µέχρι το 2011 και υπο-
στήκαµε τη λοιδορία και την αποµόνωση. Βρεθήκαµε στο µέσο
µιας διχαστικής πολιτικής, µνηµόνιο και αντιµνηµόνιο. Μετά βρή-
καµε συµµάχους και το 2012, µετά την ψήφο του ελληνικού λαού,
οδηγηθήκαµε σε µια συγκυβέρνηση, στην αρχή µε τρία κόµµατα,
το ΠΑΣΟΚ, τη Νέα Δηµοκρατία και τη ΔΗΜΑΡ και µετά την απο-
χώρηση της ΔΗΜΑΡ, ΠΑΣΟΚ και Νέα Δηµοκρατία. Η συγκυβέρ-
νηση έχει συγκεκριµένο στόχο, χρόνο και σκοπό. 

Αν δει κανείς το γεγονός ότι τα τρία τέταρτα του δρόµου τα
διανύσαµε µέχρι το 2012 -µε τη µείωση δηλαδή των ελλειµµά-
των- ότι εκείνη την περίοδο έγινε η µεγαλύτερη περικοπή χρέους
που έχει γίνει στον κόσµο για ένα κράτος, µέσα από το PSI αλλά
και το µεγαλύτερο δάνειο που πήρε ποτέ ένα κράτος, όχι από τις
αγορές και τους τοκογλύφους, αλλά από εταίρους του, από κρα-
τικές οντότητες, τότε θα βγάλει το συµπέρασµα ότι η Ελλάδα
έτσι δεν οδηγήθηκε στην άτακτη χρεοκοπία, η οποία θα σήµαινε
µεγάλες απώλειες για όλες τις κατακτήσεις αυτής της περιόδου
στην οποία αναφέρθηκα νωρίτερα, δηλαδή την περίοδο της Με-
ταπολίτευσης. Αυτό είχε να κάνει και µε το επίπεδο ζωής, που θα
είχε οδηγηθεί στο ναδίρ µε τις καταθέσεις, µε τη λειτουργία της
οικονοµίας κ.ο.κ..

Τώρα, λοιπόν, που βρισκόµαστε σε αυτήν τη φάση, πρέπει να
δούµε ότι το τελευταίο διάστηµα αυτή η προσπάθεια συµπυκνω-
µένα αποτυπώνεται στην τελική έκθεση των εταίρων µας, το re-
view που λέµε. Αποτυπώνεται στα stress test των τραπεζών. Έχει
να κάνει µε την ανοιχτή διαπραγµάτευση για τη βελτίωση των
όρων αποπληρωµής και τη βιωσιµότητα του χρέους. 

Βεβαίως, χάρη σε αυτά τα επιτεύγµατα –γιατί η Ελλάδα έχει
πλέον πρωτογενή πλεονάσµατα, χάρη στις θυσίες και τους κό-
πους του ελληνικού λαού- µπορούµε να λύσουµε επείγοντα ζη-
τήµατα που αφορούν την κοινωνία, την οικονοµία και εντέλει
τους πολίτες. Αυτά είναι τα λεγόµενα κόκκινα δάνεια, η υπερχρέ-
ωση των νοικοκυριών και των επιχειρήσεων που δεν έγιναν στο
µεγαλύτερό τους µέρος την περίοδο µετά το µνηµόνιο αλλά προ-
ϋπήρχαν. 

Μπορούµε να συζητήσουµε για την αντιµετώπιση των προβλη-
µάτων των ληξιπρόθεσµων χρεών στα ασφαλιστικά ταµεία, να
λύσουµε το πρόβληµα των αυξανόµενων ληξιπρόθεσµων χρεών
στις ΔΟΥ και να δηµιουργήσουµε ένα περιβάλλον που θα επιτρέ-
ψει ξανά τη λειτουργία της πραγµατικής οικονοµίας. 

Βεβαίως, πιστεύω ότι υπάρχει αρκετός χρόνος, ώστε θεσµικές
αλλαγές και παρεµβάσεις που κάναµε -µέσα από το άνοιγµα των
λογαριασµών µε τους οικονοµικούς εισαγγελείς, για να έχουµε
εδώ τις λίστες των φοροφυγάδων και όλων όσων έβγαλαν τα
χρήµατά τους στο εξωτερικό- να αποδώσουν και να γίνουν απτά
τα αποτελέσµατα στον ελληνικό λαό. 

Θεωρώ ότι αν όλα αυτά πάνε καλά, θα έχουµε τη δυνατότητα
να µιλάµε για επανεκκίνηση της Ελλάδας από το Φλεβάρη και
µετά. Προϋπόθεση είναι το ότι θα συνεχιστεί µε σταθερότητα
αυτή η πορεία. 

Εδώ τίθενται ζητήµατα που αφορούν τις ευθύνες όχι απλά των
κοµµάτων αλλά όλων των µελών του ελληνικού Κοινοβουλίου,
των θεσµικών τους ευθυνών σε σχέση µε την ψήφιση ή όχι του
Προέδρου της Δηµοκρατίας. Πρόσωπα υπάρχουν. Η Ελλάδα
έχει προσωπικότητες. Μας περισσεύουν οι πολιτικές σκοπιµότη-
τες.

Σ’ αυτήν τη νέα περίοδο, που εµείς θέλουµε να πάµε µε τη
γλώσσα της αλήθειας, γιατί θεωρούµε ότι η αλήθεια είναι επα-
ναστατική πράξη αλλά και µε τα πραγµατικά δεδοµένα, θα µπο-
ρούµε να συζητήσουµε για τις προοδευτικές πολιτικές που έχει
ανάγκη ο τόπος, είτε αυτές είναι το µόνιµο δίκαιο φορολογικό
σύστηµα είτε το δίκαιο κοινωνικό κράτος είτε είναι οι πολιτικές
που θα ενισχύσουν την απασχόληση είτε οι αλλαγές στο πολιτικό
σύστηµα, τις οποίες έπρεπε να έχουµε κάνει. 

Όµως για να προχωρήσουµε σε αυτές τις προοδευτικές πολι-
τικές και στο σύνολο των µεταρρυθµίσεων που έχει ανάγκη ο
τόπος, προϋπόθεση, αγαπητοί συνάδελφοι, είναι η επιτυχία του
συγκεκριµένου προγράµµατος, το οποίο βρίσκεται αυτήν τη
στιγµή στην κρίσιµη φάση της ολοκλήρωσής του.
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Μια πολιτική που θα µας ξαναγυρίσει πίσω στο 2009 θα ανα-
κυκλώσει τα προβλήµατα και θα ξαναβάλει τη συζήτηση από την
αρχή. Ό,τι δηλαδή µε θυσίες και κόπους κατάφερε ο ελληνικός
λαός, θα το µηδενίσει. Και ο ελληνικός λαός έχει πληρώσει κι έχει
υποµονή παρά τα προβλήµατα, την ανεργία, τη µείωση του βιο-
τικού επιπέδου. Τα ζούµε και τα ξέρουµε πάρα πολύ καλά. 

Άρα, µπροστά σε αυτήν την περίοδο τι χρειαζόµαστε; Την πο-
λιτική σταθερότητα από τη µία µεριά και τη συνεννόηση από την
άλλη.

Η συνεννόηση, αγαπητοί συνάδελφοι, είναι ένα ζήτηµα που
εµείς το επιχειρήσαµε πάρα πολλές φορές. Το 2010, ζητήσαµε
συναίνεση για να πάρουµε τις δύσκολες αποφάσεις. Τη ζητή-
σαµε και το 2012, µετά τις εκλογές, που προτείναµε Κυβέρνηση
όλων των δυνάµεων. Τη ζητάµε και τώρα που λέµε «εθνική επι-
τροπή διαπραγµάτευσης για το χρέος».

Γιατί άκουσα νωρίτερα τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, τον κ. Λαφαζάνη, να λέει «Ποια συ-
νεννόηση;». Δεν υπάρχει πεδίο συνεννόησης; 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Το αντίθετο είπα.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Ας έρθει, λοιπόν, ο ΣΥΡΙΖΑ στο τρα-

πέζι της διαπραγµάτευσης, να πάµε µαζί για το δηµόσιο χρέος,
για να πάµε στα κοινοβούλια των κρατών που µας έχουν δανείσει
-πολλοί λαοί από αυτούς είναι σε πολύ χειρότερη µοίρα από την
Ελλάδα- για να δούµε πόσα είναι διατεθειµένοι να µας χαρίσουν. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Και τι να ζητάµε; Επιµήκυνση; 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΓΕΛΑΛΗΣ: Φέρτε το στην επιτροπή.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Να πάµε, λοιπόν, µαζί και να βά-

λουµε τους όρους της βελτίωσης της εξυπηρέτησης του χρέους.
Γιατί αν έχω καταλάβει καλά, µεταξύ των γραµµών που συγ-

κρούονται -δεν έχω λόγο να µπαίνω σε αυτήν τη σύγκρουση, δη-
µοκρατία έχουµε- υπάρχουν απόψεις που έχουν εκφραστεί µε
διάφορες εκφράσεις, για την επιµήκυνση, για την απαλοιφή κι
ούτω καθεξής. Υπάρχει, λοιπόν, πεδίο συνεννόησης. Και άκουσα
και πάρα πολλούς συναδέλφους να µιλούν για την ανάγκη ευρύ-
τερων συνεννοήσεων. Συµφωνώ µαζί τους. Το ΠΑΣΟΚ είναι ανοι-
χτό σε αυτήν τη διαδικασία. 

Αλλά, ξέρετε, αγαπητοί συνάδελφοι, δεν µπορούµε να απο-
δεχθούµε τη λογική της ακραίας πόλωσης που έχει σαν στόχο
την παράταξή µας. Το έχουµε ζήσει το 1989. Το ξαναζούµε τώρα.
Ξέρετε πώς; Όλοι οι καλοί χωρούν από τη µία µεριά, εµείς ή
αυτοί από την άλλη. Είναι η µετάφραση αυτής της παλιάς αντί-
ληψης, την οποία όµως ο λαός την έχει απορρίψει, γιατί ξέρει ότι
εµείς εκπροσωπούµε κι εκφράζουµε τη δηµοκρατική παράταξη,
πάνω στην οποία στηρίχθηκαν όλες οι εθνικές επιτυχίες. Κι όταν
η δηµοκρατική παράταξη δεν µπορούσε να παρέµβει στις εξελί-
ξεις, πήγαµε σε µεγάλες συµφορές και καταστροφές: Μικρά
Ασία, εµφύλιος, χούντα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Επιτρέψτε µου, κύριε Πρόεδρε, µισό λεπτό.
Άρα είµαστε εδώ µε τη φωνή της αλήθειας, µε βάση τη δου-

λειά που κάναµε και το κόστους που υποστήκαµε, για να πούµε
ότι σας καλούµε να έρθετε µαζί µας στη νέα φάση, για να µιλή-
σουµε για προοδευτικές πολιτικές και για προοδευτικές εξελί-
ξεις. Σε αυτήν την πολιτική θα εµείνουµε µαζί σταθερά, παρά το
γεγονός ότι προκαλούµεθα σε αυτήν τη λογική της πόλωσης.

Γιατί αυτή η πολιτική της πόλωσης, «ποιος εξυπηρετεί τα συµ-
φέροντα και άλλα», αναπαράγεται. Ο Πρόεδρός µας το τοποθέ-
τησε πάρα πολύ καλά: Ποιοι έχουν το ενεργητικό και το παθητικό
στην Ελλάδα και το εξωτερικό. Ποια είναι τα συµφέρονται και τι
επιδιώκουν. 

Αναφέρθηκε ο κ. Λαφαζάνης σε µία τροπολογία. Αυτή η τρο-
πολογία µάς προβληµάτισε ως ΠΑΣΟΚ, γιατί µπορούσε αυτό το
ζήτηµα, πιστεύουµε, να αντιµετωπιστεί µε τα διοικητικά µέτρα,
µε τις πάγιες διαδικασίες του Υπουργείου Οικονοµικών. Και άλλοι
Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ την ψήφισαν και άλλοι δεν την ψήφισαν. 

Πού ήταν, κύριε Λαφαζάνη, οι Βουλευτές σας και της άλλης
Αντιπολίτευσης, µιας και κάνατε ονοµαστική ψηφοφορία; Για να
συνεννοηθούµε επιτέλους και να µην ανοίγετε τέτοια ζητήµατα,
γιατί το νόµισµα έχει δύο όψεις!

Ευχαριστώ πολύ.

(Χειροκροτήµατα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε.
Τον λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµου-

νιστικού Κόµµατος Ελλάδας, ο κ. Παφίλης, για δώδεκα λεπτά.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Αυτά που ζούµε το τελευταίο διά-

στηµα και σε αυτήν τη συζήτηση, είναι εικόνες από το παρελθόν
σε χειρότερη -και το τονίζω, χειρότερη- και σύγχρονη έκδοση.
Πρέπει να το πούµε ότι στήθηκε το παιγνίδι του νέου διπολισµού,
του νέου δικοµµατισµού. Λέµε σε χειρότερη έκδοση, γιατί ήταν
άλλη η παγκόσµια κατάσταση το 1981, άλλο το επίπεδο ανάπτυ-
ξης του ίδιου του καπιταλισµού.

Σήµερα, βέβαια, είναι σε πολύ χειρότερη κατάσταση, γι’ αυτό
ακριβώς και το νέο δίπολο που στήνεται είναι σε χειρότερη έκ-
δοση. Κυρίως, όµως -και απευθύνοµαι σε όσους µπορούν και µας
βλέπουν αυτήν τη στιγµή- είναι εικόνες, είναι µία πρώτη γεύση
από το µέλλον, εάν δεν παρέµβει αποφασιστικά ο λαός µε δύο
προϋποθέσεις: 

Πρώτη προϋπόθεση, να συγκροτήσει µία µεγάλη λαϊκή συµ-
µαχία που θα έχει ταξική βάση, που θα συσπειρώνει όχι αυτούς
που ψηφίζουν ΚΚΕ, ΣΥΡΙΖΑ, Νέα Δηµοκρατία ή ΠΑΣΟΚ αλλά αυ-
τούς που συντρίβονται από αυτήν την πολιτική, η οποία συµµα-
χία, θα παλέψει σήµερα για να µαταιώσει αυτά που έρχονται και
που είναι χειρότερα, θα διεκδικήσει κάποιες ανάσες και θα βάλει
στόχο για συνολική ανατροπή.

Η δεύτερη προϋπόθεση -και το λέµε ευθέως στο λαό- είναι
ισχυρό ΚΚΕ. Αυτό θα είναι το αντίβαρο, µε την οποιαδήποτε κυ-
βέρνηση, τούτη ή την άλλη, σήµερα ή αύριο. 

Αυτές είναι δύο προϋποθέσεις για να µην ξαναζήσουµε µία νέα
τραγωδία, που θα είναι πολύ χειρότερη από αυτήν που ζήσαµε
στο παρελθόν, δηλαδή, ο λαός να αλλάζει κυβερνήσεις και η πο-
λιτική να παραµένει η ίδια. Αυτό για εµάς είναι το κρίσιµο.

Θέλουµε να απευθυνθούµε στον κόσµο και να του πούµε αυτά
που νιώθει, αυτά που λέει στα καφενεία και αλλού, να κάνει ένα
βήµα και να τα εκφράσει, να βγει δηλαδή ο ίδιος στο προσκήνιο.
Μία ευκαιρία είναι την 1η Νοέµβρη, στο µεγάλο πανελλαδικό συλ-
λαλητήριο που οργανώνει το ΠΑΜΕ, σωµατεία, συνδικάτα απ’
όλη την Ελλάδα, οµοσπονδίες, συνδικαλιστικές οργανώσεις των
εργαζοµένων. Να βγει στο δρόµο για να εκφράσει αυτό που νιώ-
θει, να ξεπεράσει αν θέλετε, κάποιους κοµµατικούς ή άλλους πο-
λιτικούς δισταγµούς. Την 1η Νοέµβρη, λοιπόν, να πει, «Όχι άλλη
ανοχή, καµµία αναµονή, δεν περιµένουµε…» -και δεν πρέπει να
περιµένει- «…ούτε παλιούς ούτε νέους σωτήρες». Στα χέρια του
έχει την υπόθεση. Να θυµηθεί και την εµπειρία του όχι µόνο την
1η Νοέµβρη αλλά συνολικά. Αν δεν το κάνει, θα του τα πάρουν
όλα πίσω.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, δηµιουργείται όλη αυτή η πό-
λωση που ειπώθηκε και από πριν. Εδώ, όµως, θα κάνω µία πα-
ρένθεση. Δεν είναι πόλωση µόνο αλλά έχει και άρωµα
συναίνεσης. Όσο περνάει ο καιρός, τόσο και πιο πολύ ακούµε
για εθνική συναίνεση από διάφορες πλευρές και από εδώ και από
εκεί, για συνεννόηση. Άρχισαν τώρα να ανοίγουν τα χαρτιά λίγο
ως προς το χρέος, «µπορούµε να πάµε να το διεκδικήσουµε». Το
πώς και το τι, αυτά θα τα σχολιάσω µετά, σε ποια βάση και µε
ποιες θέσεις θα διεκδικήσουµε το χρέος. 

Ακούγονται, λοιπόν, όλα αυτά εδώ. Ταυτόχρονα, όµως, υπάρ-
χει όντως µία πόλωση, µία οξύτητα στην αντιπαράθεση. Και όσο
στρατηγικά συγκλίνουν τα δύο κόµµατα -το έχουµε ξαναδεί το
έργο- τόσο πιο σκληρή θα γίνεται η αντιπαράθεση. Πού όµως;
Στα δευτερεύοντα και όχι στα πρωτεύοντα. Θα πετάµε ένα σκάν-
δαλο, θα απαντούν οι άλλοι µε τα σοβιέτ ή µε τίποτα άλλο, δη-
λαδή, ένα έργο ΠΑΣΟΚ-Νέας Δηµοκρατίας σε έκδοση 2014.

Ποιο είναι, όµως, το χειρότερο απ’ όλα; Ότι η όλη συζήτηση
κάνει στο λαό µία µεγάλη ζηµιά. Και αυτό θέλουµε να πούµε ως
ΚΚΕ, µε ό,τι συµβολίζουµε σε όλη µας την ιστορία και µε τη
δράση µας και σήµερα και χθες και προχθές και αύριο. Ρίχνουν
το λαό και τις απαιτήσεις του στο κατώτατο επίπεδο. Αυτό είναι
ντροπή. Κυριολεκτικά είναι ντροπή! Τι του λέτε; «Μην απαιτείς
ούτε καν αυτό που είχες πριν. Δεν µπορούµε να σου το δώσουµε
αυτό. Δεν µπορεί η οικονοµία, δεν µπορούν οι διεθνείς συνθήκες.
Γίνε σε τελευταία ανάλυση, ζητιάνος.»
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Ποιος είναι ο ζητιάνος που θα του δώσετε; «Ανθρωπιστική κα-
ταστροφή» λέει ο ένας και οι άλλοι λένε «το κοινωνικό µέρισµα».
Ποιοι είναι; Αυτοί που παράγουν τον πλούτο, αυτοί που τον πα-
ρήγαγαν όλα αυτά τα χρόνια. 

Και οι δύο έχετε τεράστια ευθύνη. Περισσότερη όµως έχει ο
ΣΥΡΙΖΑ. Και το λέµε εν γνώσει τού τι λέµε. Και αυτό, διότι κατε-
βάζει τις απαιτήσεις του λαού –και αυτό ισχύει ακόµα περισσό-
τερο για τη νεολαία- τού κόβει την προοπτική και το όνειρο να
αλλάξει τη ζωή του. Γιατί; Ίδιες είναι οι δυνατότητες της κοινω-
νίας σήµερα µε αυτές που ήταν πριν από είκοσι και τριάντα χρό-
νια; Ίδια είναι η επιστηµονική και τεχνολογική πρόοδος, η
παραγωγικότητα της εργασίας, τα πάντα; Έχουν γίνει επιστηµο-
νικά θαύµατα και ανατροπές και αντί ο λαός να τα απολαύσει,
καταδικάζεται να ζήσει όπως πριν από είκοσι και τριάντα χρόνια.
Και εσείς τι του λέτε; Ότι αυτός είναι ο µονόδροµος.

«Δεν µπορούµε σήµερα», λέει η Νέα Δηµοκρατία. Το είπε και
ο κ. Δραγασάκης µε επιστηµονικοφανή τρόπο. Και το έβαλε µά-
λιστα και στον Μαρξ, ότι η κοινωνία αυτά µπορεί να κάνει σή-
µερα. Αλήθεια; Αυτά µπορεί να κάνει η κοινωνία σήµερα µε
τέτοιο αµύθητο πλούτο που παράγει; 

Αυτό, λοιπόν, το µήνυµα δίνετε, το να µάθει ο λαός να κοιτάει
το χειρότερο και όχι το καλύτερο και µπροστά. Και εδώ είµαστε
και δεν κατεβάζουµε τις σηµαίες παρά τις δυσκολίες, παρά την
αγωνία του κόσµου για άµεσες λύσεις. Ως ΚΚΕ φωνάζουµε, χτυ-
πάµε την καµπάνα, έστω και σε αυτούς που δεν ακούνε σήµερα,
σε αυτούς που είναι «κουφοί», ότι ο λαός δικαιούται τα πάντα,
ότι υπάρχει άλλος δρόµος ανάπτυξης. Υπάρχει η πολιτική πρό-
ταση του ΚΚΕ, να καθίσουµε να τη συζητήσουµε, πρόταση ανα-
τροπής, πρόταση για ένα σύστηµα όπου αυτοί που παράγουν τον
πλούτο θα τον κατέχουν. Αυτό το µήνυµα θέλουµε να στείλουµε,
να µην πέσει, δηλαδή, στην παγίδα -που πολύς κόσµος έχει
πέσει- να φοβάται το χειρότερο και όχι να κοιτάει το καλύτερο. 

Μιας και µιλάµε για πόλωση, σύγκρουση κ.λπ., να προσδιορί-
σουµε στην Αίθουσα ποια είναι η σύγκρουση. Ποιο είναι το δί-
ληµµα της εποχής; Για µας είναι ένα. Ανατροπή ή υποταγή και
διαχείριση. Αυτό είναι το δίληµµα. Στην Αίθουσα, ανάµεσα στα
δύο κόµµατα, στους δύο πόλους, αυτό το ερώτηµα τίθεται; Όχι.
Το δίληµµα που τίθεται και που είναι ψεύτικο, είναι ποιος θα κάνει
την καλύτερη διαχείριση του ίδιου συστήµατος. Γι’ αυτό είναι και
ψεύτικο. Και όλη η αντιπαράθεση εκεί γίνεται και θα το αποδείξω
παρακάτω και µε ορισµένα στοιχεία. Και τι έχει σαν συνισταµένη;
Ο καυγάς είναι σε τελευταία ανάλυση ποιος θα δώσει «ψίχουλα»,
άντε «αντίδωρο», για να κάνω το χατίρι ορισµένων µε τους οποί-
ους είχα µία συζήτηση. Αυτός είναι ο καυγάς: «Όχι θα το δώ-
σουµε εµείς, όχι θα το δώσουν οι άλλοι». 

Εδώ βγείτε και πείτε. Τολµάτε να υποσχεθείτε και εσείς ότι θα
γυρίσετε πίσω στο 2009 ή στα µισά του 2009; Σας προκαλώ να
σηκωθείτε να το πείτε. Όχι, κανένας δεν το λέει. 

Τι του λέτε λοιπόν; «Εγώ θα διαχειριστώ καλύτερα την ανθρω-
πιστική κρίση…» -δηλαδή την τελειωτική καταστροφή που δεν τη
θέλει και κανένας ούτε θέλει να έχει πεινασµένους, θέλει κάτι να
δώσει για να τους βουλώσει το στόµα- «…όµως δεν µπορώ να
σας δώσω αυτά που δικαιούστε». 

Ποια είναι η αντιπαράθεση που γίνεται µέσα στην Αίθουσα; Αν
θα αλλάξουµε το κοινωνικό σύστηµα ή αν θα διαχειριστούµε κα-
λύτερα τον καπιταλισµό, να τον κάνουµε ανθρώπινο, κάτι που
δεν γίνεται; Κανένας δεν µπορεί να το αποδείξει αυτό. Αυτό είναι
το ερώτηµα; Όχι βέβαια. 

Ακούσατε το ΣΥΡΙΖΑ -που λέει ο κ. Βορίδης για κοινωνικοποι-
ήσεις, για σοβιέτ και τέτοια που έλεγε πριν- να λέει τέτοια πράγ-
µατα; Όχι. Την ουρά στα σκέλια. Και λέει, «Εµείς εδώ, σε αυτές
τις καταστάσεις, µπορούµε να κάνουµε περίπου ό,τι κι εσείς».
Και θα το αποδείξω αυτό. 

Στη συζήτηση λοιπόν. Η Κυβέρνηση ζητάει ψήφο εµπιστοσύ-
νης. Αυτό ήταν επικοινωνιακό τρικ. Θέλει να συσπειρώσει τις δυ-
νάµεις της και σου λέει, «Μη µε προλάβει ο ΣΥΡΙΖΑ και κάνει
πρόταση µοµφής και έχει αυτός το πάνω χέρι». Δεν µας αφορά
αυτό. Για την ουσία θα µιλήσουµε. Η Αξιωµατική Αντιπολίτευση
λέει, «Σε αυτήν την πρόταση θα παρουσιάσω το πρόγραµµά
µου». 

Ο λαός µας, κατά τη γνώµη µας, έχει µια εµπειρία. Πρέπει ψύ-

χραιµα, έξω από πορώσεις και πολώσεις και από τους καθηµερι-
νούς «παπαγάλους» από τις τηλεοράσεις, να σκεφτεί λίγο ψύ-
χραιµα και να θέσει αυτά τα ερωτήµατα. 

Η Κυβέρνηση, µε αυτά που λέει και µε την πολιτική που εφαρ-
µόζει και που εξαγγέλλει, θα υπηρετήσει τα λαϊκά συµφέροντα
ή θα στηρίξει τα συµφέροντα του κεφαλαίου σε αυτήν τη φάση
της ανάκαµψης, όπου υπάρχουν πολλά ερωτηµατικά αν θα υπάρ-
ξει, πόση θα είναι, ποιες θα είναι οι διεθνείς συνθήκες κ.λπ.; Ας
δεχτούµε το καλύτερο. Αυτό το ερώτηµα πρέπει να θέσει.

Και πρέπει να το θέσει και στην Κυβέρνηση και στην Αξιωµα-
τική Αντιπολίτευση. 

Η Κυβέρνηση τι λέει; «Σώσαµε τη χώρα.». Τι είναι η χώρα; Δεν
κατάλαβα δηλαδή! Η χώρα τι είναι; Είναι οι εφοπλιστές, οι βιο-
µήχανοι, οι πολυεθνικές; αυτούς τους σώσατε µια χαρά. Τίποτα
δεν έκαναν. Κέρδισαν και από πάνω οι περισσότεροι. Σώσατε τη
χώρα, τσακίζοντας το λαό, βυθίζοντάς τον σε αδιέξοδα, να µην
µπορεί να ζήσει το 2014. Αυτήν τη σωτηρία κάνατε! Σώσατε τη
χώρα από την καταστροφή; Δεν τη σώσατε. Ο κόσµος καθηµε-
ρινά καταστρέφεται. Βλέπετε πως ζει και το αντιλαµβάνεστε
όλοι.

Μάλιστα ο κ. Βορίδης το πήγε και πιο πάνω. Είπε: «Κάναµε ένα
µικρό θαύµα». Φαίνεται η θρησκεία είναι πλέον της µόδας, για
να συζητάµε στην πολιτική, τους διαπερνά όλους. Αλήθεια, ποιο
θαύµα; Για ποιο θαύµα συζητάτε; Με έναν κόσµο σε αδιέξοδα;
Με ενάµισι εκατοµµύρια ανέργους; Με 60% ανέργους στη νεο-
λαία; Με ανθρώπους που ψάχνουν στα σκουπίδια; Αυτό είναι το
θαύµα που κάνατε! 

Επίσης λέει: «Αναγνωρίζουµε ότι ο λαός έκανες θυσίες». Δεν
έκανε θυσίες ο λαός. Εσείς τον θυσιάσατε, τον σφάξατε σαν κα-
τσίκι στο βωµό του καπιταλιστικού κέρδους. Αυτό κάνατε. Θυσία
σηµαίνει ότι πάει εθελοντικά. Αυτό το είχε πει εδώ ο Καζάκος. Το
δανείστηκα εγώ. Και το λέω για να µην κλέβουµε και πνευµατική
ιδιοκτησία. Τον θυσιάσατε για ποιο λόγο; Του φορτώσατε την
κρίση. Του φορτώσατε τις ζηµιές. Ζηµιές ποιων άραγε; 

Γιατί φτάσαµε στο χρέος και σε όλα αυτά; Αλήθεια, φταίνε οι
υψηλοί µισθοί, φταίνε όλα αυτά τα οποία λέτε ή φταίει η σκαν-
δαλώδης ενίσχυση του µεγάλου κεφαλαίου, µε 65%, 70%, 75%.
Τα λεφτά του λαού τα δίνατε στους µεγαλοεπιχειρηµατίες. Μι-
λάµε για αµύθητα κέρδη. Και ο λαός περίµενε πότε θα έπαιρνε
κάποια ψίχουλα, γιατί δεν µπορούσατε να κάνετε διαφορετικά.
Φταίνε οι στρατιωτικές δαπάνες, φταίνε οι Ολυµπιακοί Αγώνες,
που επιδείνωσαν αυτό που λέγεται «χρέος».

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Αφήστε µε δυο λεπτά, κύριε Πρόεδρε. 
Τώρα, λοιπόν, τι λέει η Κυβέρνηση; Ο κ. Βορίδης λέει: «Δου-

λειά ζητά ο κόσµος, ανάκτηση των χαµένων, φορολογική ελά-
φρυνση». 

Επειδή δεν έχω χρόνο, λέω ότι αν δει κανένας τον προϋπολο-
γισµό και την υπάρχουσα κατάσταση, θα δει ότι τίποτα από όλα
αυτά δεν ισχύει. 

Υπόσχεται κανείς ότι θα αντιµετωπίσει την ανεργία συνολικά;
Μόνο ο σοσιαλισµός το κατάφερε στην ιστορία. Κανένα άλλο κοι-
νωνικό σύστηµα. Με τις αδυναµίες του, τα προβλήµατα. Όµως,
εκείνοι που φωνάζουν, πρέπει να ξέρουν ότι ο σοσιαλισµός
άνοιξε παρθένους δρόµους. Ο πάγος έσπασε και να ξέρετε ότι
έσπασε οριστικά, παρά τις δυσκολίες. Μπορείτε; 

Μιλάτε για φορελάφρυνση, για επιστροφή….
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΣ:…(Δεν ακούστηκε)
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Μιλώ για την Κυβέρνηση συνολικά. Τί-

ποτα από όλα αυτά δεν ισχύουν. Αδιέξοδη, λοιπόν, για το λαό.
Πάω στην Αξιωµατική Αντιπολίτευση, η οποία έχει πάρει ση-

µαία το πρόγραµµα της Θεσσαλονίκης. Γιατί; Οι µεγαλοστοµίες
περί σκισίµατος µνηµονίου, περί διαγραφής του χρέους…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ολοκληρώστε, κύριε
συνάδελφε.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Δεν θα δευτερολογήσω αύριο. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Όχι, σας παρακαλώ.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Το έκαναν και πριν.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΣ: Με την ανοχή του Σώµα-

τος, κύριε Πρόεδρε.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Όχι, σας παρακαλώ.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Δώστε µου τρία λεπτά.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Όχι τρία λεπτά. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Γιατί; Μα σας είπα, δεν θα δευτερο-

λογήσω. Στο καλύτερο θα µε κόψετε τώρα;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Εσείς το λέτε αυτό;

Μα, δεν βγαίνει το πρόγραµµα. Σας παρακαλώ. Ολοκληρώστε. 
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ: Το καλύτερο το κρατά για το

τέλος! 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Λέω, λοιπόν, ότι επειδή όλα αυτά τε-

λειώσανε, ας αποκρυπτογραφήσουµε τη Θεσσαλονίκη. Και απευ-
θύνοµαι στο λαό. Τι σου λέει ότι θα δώσει η κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ,
πρακτικά, αύριο το πρωί; Θα δώσει 460 ευρώ ως δέκατη τρίτη
σύνταξη. Αυτό είναι το πιο πρακτικό. Επαναφορά στα 751, µε
αυτήν τη ζούγκλα την εργασιακή, µε τις εργασιακές σχέσεις
µιας, δυο, τριών τεσσάρων ωρών, 200 και 400, είναι µηδέν. Θα
είναι ανεφάρµοστη, δηλαδή όπως και οι συλλογικές συµβάσεις
εργασίας.

Όµως, τι είπε ο κ. Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ στο συνέδριο των επι-
χειρηµατιών; Για να δούµε σε ποιόν δίνει. Διότι όταν εµείς λέµε
ότι εξυπηρετεί τα συµφέροντα του κεφαλαίου, λένε ότι είµαστε
εµπαθείς; Τι είπε, λοιπόν; Για να δούµε ποια θα είναι τα βήµατα. 

Πρώτον: «Θέλουµε ένα κράτος αξιόπιστο ελεγκτικό µηχανισµό
και αποτελεσµατικός αρωγός του πραγµατικού επενδυτή, του
υγιούς επιχειρηµατία.»

Και η Νέα Δηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ τα ίδια λένε. 
Λέει: «Θα βάλουµε κόκκινη γραµµή της νοµιµότητας ανάµεσα

στην υγιή επιχειρηµατικότητα και στην κρατικοδίαιτη διαπλοκή.»
Ερώτηµα. Θα καταργήσετε τις επιδοτήσεις των 60% και 65% από
το ΕΣΠΑ και από αλλού στο µεγάλο κεφάλαιο, που είναι λεφτά
του ελληνικού λαού και θα του πείτε, «Αν θέλεις να επενδύσεις,
βάλε τα λεφτά»; Όχι τέτοιο πράγµα. Ίσα-ίσα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ολοκληρώστε, σας
παρακαλώ, κύριε Παφίλη. Μιλάτε για δεκαπέντε λεπτά. Σας πα-
ρακαλώ.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Τα λέω σε ένα λεπτό. 
«Τι θα κάνουµε; Απλοποίηση αδειοδότησης και  λειτουργίας

επιχειρήσεων.» Τα ίδια λέει και η Κυβέρνηση.
Δεύτερον, δηµιουργία κέντρων εξυπηρέτησης επιχειρήσεων –

ΚΕΠ- σε δεκατρείς περιφέρειες.
Τρίτον, συµβουλευτικές υπηρεσίες στις δηµόσιες υπηρεσίες

για τις επιχειρήσεις. Για τις επιχειρήσεις πάλι!
Τι άλλο; Σταθερό, διαφανές φορολογικό σύστηµα. Κίνητρα για

παραγωγικές επενδύσεις.
«Φορολογούµε τα κέρδη και όχι την παραγωγή». Πόσο; Λέτε

ότι 25% είναι καλά. Θα πάτε στα 45%; Γιατί δεν τους το λέτε; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κύριε Παφίλη, µη µε

φέρνετε σε δύσκολη θέση να σας αφαιρέσω τον λόγο. Σας πα-
ρακαλώ! 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Τώρα λέει τα ενδιαφέροντα,
κύριε Πρόεδρε.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Είναι ένα µνηµείο. Είναι λογικό, βέ-
βαια. Οι βόλτες στο Τέξας, στο Κόµο, στο Λονδίνο, οι συναντή-
σεις µε τον κ. Άσµουσεν κ.λπ., έχουν και αποτελέσµατα. Φαίνεται.
Άλλωστε, ο ΣΥΡΙΖΑ έχει µαγικό ραβδί! Διότι έχουµε περάσει στη
φάση της µεταφυσικής τώρα. Πάει στο Βατικανό, γίνεται ο
Πάπας προστάτης των φτωχών, ενώ το Βατικανό είναι το πιο αν-
τιδραστικό κοµµάτι της Εκκλησίας. 

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ: Και στο Άγιον Όρος.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Πάει στο Κόµο και η λέσχη Μπίλν-

τερµπερκ της Ιταλίας ξαφνικά µας ακούει. Έρχεται εδώ και µε-
ταµορφώνεται. Και πάρα πολλά άλλα.

Όσον αφορά τα διεθνή, κύριε Λαφαζάνη, για την Κύπρο εσείς
λέγατε ότι θα µπει…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Σας ευχαριστούµε.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ …στην Ευρωπαϊκή Ένωση, διασφαλί-

ζεται. Και στηρίξατε και το σχέδιο Ανάν. Να τα αποτελέσµατα! 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κύριε Παφίλη, ευχα-

ριστώ πολύ.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Τελειώνω. Ένα δευτερόλεπτο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Όχι, τελειώσατε. Όχι

ένα δευτερόλεπτο. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Όσον αφορά τους τζιχαντιστές: Εσείς

µιλάγατε για «αραβική άνοιξη». Όλοι σας εδώ. Ναι ή όχι. Και για
την Αίγυπτο και παντού. Να η «αραβική άνοιξη», αυτή που κόβει
κεφάλια. Όταν λέγαµε εµείς ότι είναι αυτοί που τρώνε καρδιές,
αυτοί οι οποίοι στρατολογούνται, µισθοφόροι κ.λπ., για να ρίξουν
τον Άσαντ, επειδή µπαίνει εµπόδιο, εσείς λέγατε τα ίδια. Τα ίδια
και για την Ουκρανία. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ολοκληρώσατε,
κύριε Παφίλη. Ευχαριστώ πολύ. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Εποµένως, στο σπίτι του κρεµασµέ-
νου ας µη µιλάνε για σκοινί.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Σας παρακαλώ. Τι
θέλετε; Να σας αφαιρέσω τον λόγο; 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ. 
ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΣΣΗΣ: Άφησέ τον Πρόεδρε, µια χαρά τα λέει! Αφή-

στε να ακούσουµε και τίποτα! 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Τον λόγο έχει ο Κοι-

νοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας Δηµοκρατίας, κ. Νεράν-
τζης για δώδεκα λεπτά. 

Θα είµαι πιο αυστηρός µε εσάς, κύριε Νεράντζη. 
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο

κ. Λαφαζάνης, για λογαριασµό του ΣΥΡΙΖΑ, χάλασε τον κόσµο
χθες για την απουσία του Πρωθυπουργού από τη χθεσινή συνε-
δρίαση. Η σηµερινή παρουσία του όµως διέψευσε τα όσα είπε
εκείνος.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Εδώ γελάµε! Ήρθε να ακούσει
τον κ. Χαρδούβελη και δεν µίλησε. 

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ: Εσείς ερµηνεύετε και τα ελατή-
ρια της παρουσίας; Για να ξέρουµε δηλαδή. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κύριε Λαφαζάνη,
γιατί διακόπτετε; Σας παρακαλώ µη διακόπτετε. 

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ: Ο κ. Τσούκαλης, στη συνέχεια,
διερωτήθηκε, «Τι έκανε ο κ. Σαµαράς που πήγε στο Μιλάνο;».
Βγήκε µια τρισέλιδη ανακοίνωση µε το τι ελέχθη από τον κ. Σα-
µαρά στη συνεδρίαση αυτή. Ο κ. Σαµαράς αναφέρθηκε λεπτο-
µερώς στο εθνικό σχέδιο της απασχόλησης. Και επειδή,
προφανώς, δεν θα πρόλαβε ο κ. Τσούκαλης, ο οποίος είναι επι-
µελής, να το µελετήσει, θα καταθέσω για τα Πρακτικά ακριβώς
αυτό το δελτίο τύπου από την οµιλία του Πρωθυπουργού εκεί. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αναστάσιος Νεράντζης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά τις προαναφερθείσες σηµειώσεις, οι
οποίες βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)  

Η τωρινή Σύνοδος της Βουλής, η χειµερινή, αρχίζει µε έναν
εξαιρετικά επίσηµο τρόπο, τη συζήτηση της προτάσεως εµπιστο-
σύνης. 

Ακούγοντας, από τη µια πλευρά την Αντιπολίτευση να βάλει
λυσσαλέως εναντίον της Κυβερνήσεως, αρνουµένη την ανανέ-
ωση της εµπιστοσύνης που ζητά εκείνη, και από την άλλη πλευρά
την συγκυβέρνηση να αµύνεται σθεναρά, επιτιθέµενη και αυτή,
αναλογίζεται κανείς: «Οι άνθρωποι συµφωνούν µε τις λέξεις αλλά
διαφωνούν για τις λέξεις». 

Τι να πιστέψει, άραγε, ο κόσµος; Ποια από τις δύο πλευρές
έχει δίκιο; Έχει δίκιο η Αντιπολίτευση, που τόσα καταµαρτυρεί ή
µήπως έχει δίκιο η Κυβέρνηση, που µέσα σε αυτές τις δύσκολες
συγκυρίες, καταφέρνει και οδηγεί το σκάφος σε ασφαλείς λιµέ-
νες, ασφαλέστερους από ότι ήταν χθες και προχθές; 

Ο µόνος τρόπος, λοιπόν, να διαλευκανθούν κάπως τα πράγ-
µατα, ο µόνος τρόπος να διακριθεί µια αγόρευση –αλλιώς θα
επαναλάβει τα όσα είπαν οι προηγούµενες- είναι να αλλάξει πο-
ρεία, να αλλάξει τον τρόπο προσεγγίσεως των θεµάτων, να χρη-
σιµοποιήσει άλλα όπλα. Θα το επιχειρήσω. 

Ας δούµε τι καταµαρτυρεί η Αντιπολίτευση, εναντίον της προ-
τάσεως αυτής που υπέβαλε η Κυβέρνηση για παροχή ψήφου εµ-
πιστοσύνης.

Ο ΣΥΡΙΖΑ είπε: «Η ψήφος εµπιστοσύνης ζητείται από µια
Βουλή απονοµιµοποιηµένη». Πιο ωραία το είπε ένας νεαρός εκ-
πρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ στην τηλεόραση, νεαρός στην ηλικία,
πρώτη φορά τον έβλεπα, δεν συγκράτησα ούτε το όνοµά του.
Είπε: «Αυτή η Βουλή είναι µπαγιάτικη», επί λέξει. 
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Εκφράζει, φαντάζοµαι, τον κ. Λαφαζάνη, ο οποίος συµµετέχει
εγκαρδίως και χαµογελά. Φαντάζοµαι ότι µπέρδεψε τη Βουλή µε
τη ζύµη ή µπέρδεψε τη Βουλή µε το γάλα, ηµέρας ή νύχτας. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Με το κρέας.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ: Με το κρέας! 
Θα δούµε, λοιπόν, τι σηµαίνει «απονοµιµοποιηµένη Βουλή». 
Ένα άλλο επιχείρηµα, αυτό του κ. Λαφαζάνη, είναι ότι από τον

πανικό της η Κυβέρνηση θέλει να κερδίσει χρόνο και εκβιάζει και
τους Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ και τους Βουλευτές της Νέας Δη-
µοκρατίας. 

Από την άλλη πλευρά, οι Ανεξάρτητοι Έλληνες µίλησαν για
επικοινωνιακό τέχνασµα, ενώ η Δηµοκρατική Αριστερά είπε ότι
είναι δείγµα ήττας, οµολογία αδυναµίας. 

Ισχύουν όλα αυτά; Άραγε αυτό σηµαίνει και αυτό επάγεται η
πρόταση εµπιστοσύνης, κατά τον κ. Λαφαζάνη, δεινό συνταγµα-
τολόγο απ’ ό,τι αποδεικνύεται …

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Με ντοκτορά!
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ: … ή κατά τους υπολοίπους και τα

κόµµατα; Δηλαδή η πρόταση αυτή είναι ένας διάτρητος χιτώνας,
ο οποίος καλύπτει ευτελείς επιδιώξεις και προσπαθεί να συγκα-
λύψει τις προθέσεις του καθενός για την καθηµερινότητα; Αυτό
καταλάβατε; 

Εκείνο που µε συγκλονίζει, δεν είναι η πενία και η ακαταλλη-
λότητα των επιχειρηµάτων και των χαρακτηρισµών. Αυτό είναι το
λιγότερο. Εκείνο που µε συγκλονίζει, είναι η θεσµική άγνοια που,
κύριε Λαφαζάνη, δεν είναι αγνεία –υπάρχει η ελληνική λέξη
«αγνεία» που σηµαίνει αγνότητα. Αυτό, λοιπόν, είναι άγνοια. Μια
άγνοια, η οποία είναι εντελώς επικίνδυνη. Μια άγνοια η οποία
µπορεί να οφείλεται σε δυο παράγοντες και σε άλλους, αλλά κυ-
ρίως σε δυο, είτε ότι εµείς, εδώ µέσα στη Βουλή, δεν έχουµε εγ-
κύψει πάνω στους θεσµούς, δεν γνωρίζουµε το περιεχόµενό
τους, τη σηµασία τους, δεν έχουµε ψηλαφίσει την ιστολογία
τους, δεν έχουµε ακουµπήσει τη φυσιολογία τους και ο άλλος
είναι ότι γνωρίζουµε όλα αυτά αλλά για λόγους ιδιοτελώς κοµ-
µατικούς, εκτρέπουµε τη ροή όλων εκείνων των χυµών που συν-
τηρούν τους θεσµούς. Τους φαλκιδεύουµε τους θεσµούς.
Δηµιουργούµε άλλες εντυπώσεις και αυτό είναι πάρα πολύ σο-
βαρό. Πρέπει να υπενθυµίσω, όµως, στο ΣΥΡΙΖΑ και σε όσους
έχουν παρόµοιες απόψεις ότι οι θεσµοί έχουν µνήµη και οι θε-
σµοί εκδικούνται, οι θεσµοί τιµωρούν. 

Και επειδή χαµογέλασε, λοιπόν, για τη «µπαγιάτικη» Βουλή ο
κ. Λαφαζάνης, ας έρθουµε να δούµε τα θέµατα πρακτικά. Δεν
υπάρχει µη νοµιµοποιηµένη Βουλή. Επαναλαµβάνω, δεν υπάρχει
µη νοµιµοποιηµένη Βουλή. Άπαξ η Βουλή συγκροτείται από Βου-
λευτές που προέρχονται από ελεύθερες, καθολικές και δηµοκρα-
τικές εκλογές, η Βουλή είναι διαρκώς νοµιµοποιηµένη, από τη
συγκρότησή της µέχρι τέλος. Πότε απονοµιµοποιείται η Βουλή;
Όταν διαλυθεί. Δεν νοείται Βουλευτήριο, Βουλή, κοινοβουλευτι-
κός βίος εν εξελίξει, µε Βουλή απονοµιµοποιηµένη. Το ότι ενδιά-
µεσα επακολούθησαν κάποιες περιφερειακές εκλογές, το ότι
ενδιάµεσα βγαίνουν αλλεπάλληλα κύµατα δηµοσκοπήσεων, αυτά
δεν απονοµιµοποιούν τη Βουλή. 

Κάποιος πρέπει να πει στον κ. Λαφαζάνη και εκείνους που
έχουν την ίδια άποψη ότι η συνταγµατική διάταξη η οποία µι-
λούσε περί δυσαρµονίας της Βουλής µε την κοινή γνώµη έχει κα-
ταργηθεί και δεν υπάρχει προνοµία του ανωτάτου άρχοντος να
διαλύει τη Βουλή επειδή υπάρχει αυτή η δυσαρµονία. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ο Πρωθυπουργός µόνο. 
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ: Πάει, λοιπόν, το επιχείρηµα

εκείνο της απονοµιµοποιηµένης Βουλής. 
Λένε: «Μα υπάρχει πανικός». Πανικός γιατί; Για τις δηµοσκο-

πήσεις; Ποιες δηµοσκοπήσεις; Το Σύνταγµα προβλέπει ως λόγο
διαλύσεως της Βουλής τις δηµοσκοπήσεις; Αν είναι, να το βά-
λουµε κι αυτό µέσα. Σε ποια δηµοκρατία αυτό βρίσκεται και
πόσες φορές οι δηµοσκοπήσεις διαψεύδονται, επαληθεύονται ή
χαίνουν όσον αφορά το εύρος τους; Ούτε πανικός. 

«Εκβιασµός», λέει, «των Βουλευτών». Ποιων Βουλευτών; Ένας
που έχει αποφασίσει να ρίξει την Κυβέρνηση, υπάρχει καθηµε-
ρινή πρόκληση και πρόσκληση. «Θέλεις να τη ρίξεις;» -εννοώ για
τους συµπολιτευόµενους- «έλα, ρίξε την». 

Άρα, λοιπόν, ούτε πανικός υπάρχει ούτε εκβιασµός υπάρχει

ούτε επικοινωνία. Η Κυβέρνηση ούτως ή άλλως επικοινωνεί, επι-
κοινωνεί µε το λαό µε τα µέτρα της, επικοινωνεί –γιατί να το κρύ-
ψουµε άλλωστε;- και µε µερικές παραλείψεις της. Το λάθος που
έγινε παραδείγµατος χάριν µε τον ΕΝΦΙΑ και µε το οποίο δεν
πρόλαβε ευτυχώς να επιβαρύνει τον ελληνικό λαό αλλά πάντως
αµαύρωσε την εικόνα τη συγκεκριµένη.

Άρα, λοιπόν, εµείς δεν έχουµε ανάγκη από καινούργια µέτρα
επικοινωνίας. Τα επιχειρήµατα τα οποία χρησιµοποίησε η Αντι-
πολίτευση σύµπασα εναντίον της προτάσεως αυτής, είναι πέρα
για πέρα άστοχα και αστόχαστα.

Ωραία, δεν φέρνει τον πανικό, δεν είναι όλα όσα ισχυρίζεται η
Αντιπολίτευση. Τι είναι επιτέλους αυτή η πρόταση παροχής
ψήφου εµπιστοσύνης; Είναι υπέρτατο θεσµικό διάβηµα. Αυτό το
διάβηµα, στηρίζεται στην κοινοβουλευτική αρχή την οποία εξαγ-
γέλλει το άρθρο 1 του Συντάγµατος και στη συνέχεια είναι συν-
δυασµένη και µε την αρχή της δεδηλωµένης πλειοψηφίας -και το
άρθρο 84 και το άρθρο 37. Να, λοιπόν, ποιος είναι ο βασικός χα-
ρακτήρας αυτής της προτάσεως. Δεν είναι για να κρύψουµε κάτι.
Δεν είναι για να εκβιάσουµε κάτι. Δεν είναι για να συγκαλύψουµε
κάτι. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Γιατί την κάνατε;
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ: Είναι, αντίθετα, ή πρόκληση ή

πρόσκληση. 
Και πότε υποβάλλεται αυτή η πρόταση; Πρέπει να ξέρετε ότι

στην κοινοβουλευτική ιστορία, την πολύ πρόσφατη, είχαµε περί-
πτωση κυβερνητικού κόµµατος, δηλαδή κυβερνήσεως, η οποία
σε διάστηµα δύο ετών είχε υποβάλει τρείς τέτοιες προτάσεις πα-
ροχής εµπιστοσύνης. Δεν εννοώ τις προγραµµατικές που είναι
υποχρεωτικές. Λέει το Σύνταγµα ότι εντός δεκαπέντε ηµερών
πρέπει η Κυβέρνηση, από της ορκωµοσίας του Πρωθυπουργού,
να ζητήσει ψήφο εµπιστοσύνης. Είναι υποχρεωτικό αυτό. Οι
άλλες είναι δυνητικές. 

Πότε ζητείται η πρόταση εµπιστοσύνης; Όλα τα εγχειρίδια,
όλα τα συγγράµµατα του Συνταγµατικού Δικαίου, είναι σαφή και
µονότονα. Όταν και οσάκις και οποτεδήποτε επιδιώκεται η επι-
βεβαίωση της πολιτικής µιας κυβερνήσεως. 

Πέρασαν δυόµισι χρόνια και είµαστε σε ένα κρίσιµο σηµείο.
Αµφισβητείται από πολλούς; Ωραία, αµφισβητείται, εντός ή
εκτός και από τον δικό σας φιλικό τύπο. Εµείς, λοιπόν, ζητάµε
επαναβεβαίωση της πολιτικής µας διά της ψήφου εµπιστοσύνης.
Αυτό είναι που ζητείται. Αυτό είναι που επιδιώκεται, παν άλλο
«του πονηρού εστί».

Εποµένως, ας µην κοιτάµε «να βγάλουµε από τη µύγα ξίγκι».
Ας δούµε τα πράγµατα κατάµατα. Αυτός είναι ο προορισµός.
Αυτός είναι ο σκοπός, γι’ αυτό υποβάλλουµε την αίτηση πρό-
ταση. 

Όµως, θα µου πείτε τώρα: «Ναι, υποβάλλοντας εσείς αυτήν
την πρόταση, πιστεύετε ότι η Αντιπολίτευση θα σταµατήσει να
ζητάει εκλογές; Θα σταµατήσει να καταγγέλλει τη δήθεν δυσαρ-
µονία µεταξύ της κοινής γνώµης, του εκλογικού σώµατος και της
παρούσης συνθέσεως της Βουλής;». Δεν το πιστεύουµε. Μακάρι
να γινόταν αυτό. Δεν µας έχει δώσει δείγµατα ότι µπορεί να αν-
τιληφθεί την πλάνη του ο ΣΥΡΙΖΑ κατ’ εξοχήν. Αλλά εκείνο που
κάνουµε τώρα είναι ότι µε το ευτυχές αποτέλεσµα –πιστεύουµε-
αυτής της ψηφοφορίας θα δοθεί στον ελληνικό λαό µια δυνατό-
τητα να πει σε όλες τις σειρήνες που µιλάνε περί εκλογών:
«Έχουµε Κυβέρνηση που ακόµη απολαύει της εµπιστοσύνης της
Βουλής». 

Αυτή είναι µια φυγή προς τα εµπρός. Είναι πρόταση προς τον
ελληνικό λαό και προς εσάς, τα αξιότιµα µέλη της Αντιπολίτευ-
σης, να ασχοληθούµε επιτέλους µε την καθαρή πολιτική, µε τη
γνήσια πολιτική, µε την ανόθευτη πολιτική. Γνήσια πολιτική δεν
είναι να δούµε αν µαζέψαµε τους εκατόν ογδόντα από τον Ιούνιο.
Γνήσια πολιτική δεν είναι αν έφυγε ο τάδε ο Βουλευτής και πήγε
αλλού. Γνήσια πολιτική δεν είναι ποιος θα ψηφίσει τι στην εκλογή
του Προέδρου, η οποία απέχει ακόµη από σήµερα πέντε µήνες
και από τον Ιούνιο που αυτά φούντωσαν απείχε σχεδόν ένα
χρόνο. Πρόταση, λοιπόν, να ασχοληθούµε µε την καθαρά και
ανόθευτη πολιτική συγκροτεί το δικό µας διάβηµα. 

Θα µου πείτε και µε αυτό κλείνω: «Μα, για σταθείτε, εσείς οι
δύο συγκυβερνώντες ρίξατε το σκάφος στα βράχια. Δεν σας εµ-
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πιστευόµαστε». Λέγεται αυτό, µέχρι η Χρυσή Αυγή το είπε -αν
είναι δυνατόν. Άραγε, είναι έτσι; Δεν έχετε αντιληφθεί ότι στις
ευρωπαϊκές κυρίως -αλλά όχι µόνο- δηµοκρατίες, υπάρχει µια
συµµετοχική διαδικασία;

Δεν έχετε συνειδητοποιήσει όλοι σας -και όλοι µας- ότι τελικώς
η Κυβέρνηση αποφασίζει µεν αλλά η υλοποίηση των όσων
αποφασίζει εξαρτάται από τη µέθεξη σε αυτήν την υλοποίηση
και άλλων παραγόντων, όπως των συνδικάτων, των οργανισµών
τοπικής αυτοδιοίκησης, των φορέων -θα έλεγα χαριτολογώντας-
ακόµη και των αµφορέων; 

Θέλετε να πάµε να το δούµε λίγο πιο συγκεκριµένα; Από τι
µαταιώθηκε ή καθυστερεί η δηµιουργία κέντρων αξιοποιήσεως
των λυµάτων στο Γραµµατικό ή στην Κερατέα; Από τι δεν µπορεί
να υλοποιηθεί επί του παρόντος στη Χαλκιδική το εργοστάσιο
ανορύξεως χρυσού; Από ποιον λόγο δεν γίνονται αυτά; Είναι
γιατί επηρεάζονται από την κεντρική εξουσία οι συµµετοχικοί
φορείς; Όχι, βέβαια. Είναι γιατί όλοι έχουµε ευθύνη. 

Πόσες φορές δεν µαταιώθηκαν ή δεν ανεβλήθησαν µέτρα, τα
οποία ήταν σωστικά, επειδή το τάδε κόµµα είχε την αντίθετη
γνώµη; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ολοκληρώστε, κύριε
Νεράντζη.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ: Ξεχάστε ότι πήγαινε να µαταιωθεί
η επένδυση της «COSCO», επειδή κάποιοι από εσάς είχατε
αντίθετη γνώµη; Ξεχάσατε ότι κάποιοι από εσάς ονόµαζαν τις δύο
βίλες -τη βίλα «Υπατία» και τη βίλα «Αµαλία»- πνευµατικά κέντρα; 

Μην κουνάτε το χέρι σας, κύριε Αποστόλου. Τα ξεχάσατε
αυτά; 

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΟΝΤΟΝΗΣ: Για αυτό φτάσαµε στα µνηµόνια, ε;
Για τη βίλα «Αµαλία» και για την «Υπατία»;

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ: Τι δείγµα δίνετε άραγε στο λαό; 
Ξεχάσατε ότι λεγάτε «Ή εµείς ή αυτοί. Κατεβείτε στους

δρόµους!»; Δεν τα λέγαµε εµείς αυτά. Αυτά τα έλεγαν πολιτικά
κόµµατα και ξέρετε ποια είναι αυτά. 

Άρα, η ευθύνη δεν ανήκει µόνο σε όσους κυβέρνησαν. Ανήκει
και σε όσους δεν κυβέρνησαν µεν αλλά διά της στάσεώς τους,
της συµπεριφοράς τους, του τρόπου µε τον οποίον
αντιλήφθησαν και κατανόησαν τη ρέουσα πραγµατικότητα,
δηµιούργησαν αδιέξοδα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ολοκληρώστε. 
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ: Εγώ προσωπικά πιστεύω ότι θα

είναι εντελώς άδικο και παράλογο, τώρα που η Κυβέρνηση έχει
οδηγήσει τη χώρα σε πολύ θετικές καταλήξεις, για τις οποίες
µίλησαν προηγουµένως άλλοι, να στερήσουµε από εκείνη την
εµπιστοσύνη. 

Εµπιστευόµαστε την Κυβέρνηση και πιστεύουµε ότι αυτό
πρέπει να πράξετε κι εσείς. Άλλωστε, έλεγε ο Πλάτωνας ότι
«του λόγου µέτρον εστίν ουχ ο λέγων, αλλ’ ο ακούων». Μας
ακούει ο λαός. Αυτός θα αποφασίσει αν αυτά που λέµε εµείς
είναι σωστά, αν παρά τις θυσίες, εν τούτοις, ο δρόµος έχει
αρχίσει να οδηγεί σε ξέφωτο ή εάν θα έπρεπε να συνεχίσουµε
µία πολιτική παροχών σαν και αυτή που εξήγγειλε ο ΣΥΡΙΖΑ στη
Θεσσαλονίκη. 

Εµπιστευόµαστε την Κυβέρνηση.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ευχαριστούµε, κύριε

Νεράντζη. 
Τον λόγο έχει ο Υπουργός Περιβάλλοντος Ενέργειας και Κλι-

µατικής Αλλαγής, ο κ. Μανιάτης, για δεκαπέντε λεπτά. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΥΡΑΚΟΣ: Τι είναι αυτά που γίνονται, κύριε

Πρόεδρε; Εδώ και τέσσερις ώρες έχουν µιλήσει µόνο τρεις
Βουλευτές! Είναι ντροπή αυτό που κάνετε!

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας
και Κλιµατικής Αλλαγής): Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Με συγχωρείτε,
κύριε Υπουργέ.

Κύριε Κουράκο, χρησιµοποιείτε εκφράσεις…
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΥΡΑΚΟΣ: Κύριε Πρόεδρε είναι ντροπή αυτό που

γίνεται! Τέσσερις ώρες είµαι εδώ! 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Εφαρµόζω τον Κα-

νονισµό. Ο Υπουργός…

ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΥΡΑΚΟΣ: Μα έχουν µιλήσει µόνο τρεις
Βουλευτές!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Σας παρακαλώ! Δεν
έχετε τον λόγο και να µη διαµαρτύρεστε!

Υπάρχουν Υπουργοί που είναι και αυτοί από τις έξι η ώρα εδώ. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Όχι, κύριε Πρόεδρε, δεν είναι από τις

έξι η ώρα εδώ. Σας παρακαλώ. Σε κάθε κύκλο οµιλητών να είναι
ένας Υπουργός. Όχι έτσι, µέχρι τις έντεκα. Δεν το λέω για τον κ.
Μανιάτη.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κύριε Βούτση, µε
συγχωρείτε πάρα πολύ. Εάν κρατούσαµε όλοι το χρόνο, δεν θα
υπήρχε πρόβληµα. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Ε, γιατί λέτε τώρα «εάν»; Οι Υπουργοί
είναι αυτοί που δεν κρατούσαν το χρόνο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Να µην εφαρµόσω
τον Κανονισµό; Να µη δώσω τον λόγο στον Υπουργό; Να µην τον
δώσω; Ωραία, να µην τον δώσω. 

Λοιπόν, κύριε Μανιάτη, έχετε τον λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας

και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Παρακαλώ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας

και Κλιµατικής Αλλαγής): Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, παρα-
κολουθώ τις τελευταίες τρεις ώρες σε αυτήν την Αίθουσα, την
αµηχανία της Αντιπολίτευσης και κυρίως της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης να αρθρώσει έναν προγραµµατικό λόγο. 

Και το λέω αυτό, γιατί η ψήφος εµπιστοσύνης είναι ένα
νόµισµα µε δύο όψεις. Από τη µία, η Κυβέρνηση πρέπει να πείσει
το εθνικό Κοινοβούλιο και µέσω των εκπροσώπων του λαού τον
ίδιο το λαό ότι ορθά πράττει και από την άλλη η Αντιπολίτευση,
πρέπει να πείσει όχι ότι η Κυβέρνηση δεν πράττει σωστά αλλά
ότι η ίδια έχει εναλλακτικό λόγο και άρα έχει εναλλακτική
πρόταση για το αύριο και το µέλλον του τόπου. 

Και έχει µεγάλη σηµασία να αναρωτηθεί κανείς ποιες
προτάσεις συγκεκριµένες, διαφορετικές από αυτές που
κατατίθενται από τους Βουλευτές της Συµπολίτευσης, έχουν
ακουστεί µέχρι σήµερα. 

Τίθεται το θέµα: Γιατί τώρα η ψήφος εµπιστοσύνης; 
Μα συνάδελφοι, είναι προφανές γιατί τώρα. Γιατί µετά από

τέσσερα χρόνια θυσιών είµαστε στην πιο κρίσιµη ιστορική
στιγµή, όπου η χώρα θα πρέπει να διαπραγµατευτεί το χρέος
της.

Και δεν αντιλαµβάνοµαι πως έχει νόηµα ο Αρχηγός της Αξιω-
µατικής Αντιπολίτευσης ή κορυφαία στελέχη του ΣΥΡΙΖΑ να µι-
λούν περί σκισίµατος των µνηµονίων, περί απόσυρσης του
χρέους, περί µονοµερούς διαγραφής κ.ο.κ. -λόγια κενά περιεχο-
µένου- και να µην έχει νόηµα, η Κυβέρνηση να ζητήσει την επι-
βεβαίωση από το εθνικό Κοινοβούλιο.

Και θα σας πω κάτι που το πιστεύω βαθιά. Αποτελεί ύβρη για
τη δηµοκρατία σε µια κοινοβουλευτική δηµοκρατία που πρέπει
να διαρκούν οι Βουλές τέσσερα χρόνια, στη µέση, στα δύο χρό-
νια, επειδή έγινε µια εκλογική αναµέτρηση για άλλους σκοπούς,
µη εθνικούς είτε είναι οι ευρωεκλογές είτε είναι οι αυτοδιοικητι-
κές εκλογές είτε είναι ακόµη και δηµοσκοπήσεις –γιατί αυτό το
είχαµε δει και µε δηµοσκοπήσεις- να ισχυρίζεται ένα κόµµα ότι η
Βουλή είναι µη νοµιµοποιηµένη.

Και ποιο κόµµα; Το κόµµα που στις ευρωεκλογές -όπου η
ψήφος είναι πολύ πιο χαλαρή απ’ ό,τι στις εθνικές εκλογές- πήρε
26%. Σοβαρά; Και αυτό σηµαίνει ότι η κυβερνητική πλειοψηφία
είναι απονοµιµοποιηµένη; Από πού προκύπτει αυτή η ερµηνεία
του Συντάγµατος; Και πώς αυτό αρµόζει µε µια ηθική της Αρι-
στεράς; Εγώ δεν το αντιλαµβάνοµαι αυτό. 

Εδώ, λοιπόν, θα κληθούµε όλοι να απαντήσουµε στο µεγάλο
ερώτηµα. Υπάρχει εναλλακτικός δρόµος; Με άλλα λόγια, υπάρ-
χει άλλος δρόµος για να παραχθεί δηµόσιος πλούτος και να δη-
µιουργηθούν νέες θέσεις εργασίας; Γιατί όλο το διακύβευµα
είναι αυτό. Δεν είναι οι απίστευτες φλυαρίες που ακούει ο ελλη-
νικός λαός στα τηλεπαράθυρα. Δεν είναι η περιγραφή και οι αφη-
γήσεις µιας, πράγµατι, δύσκολης κατάστασης. Αυτό που θέλει ο
λαός να ακούσει από όλους µας, είναι η πρόταση εξόδου από
την κρίση. 
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Και η πρόταση της Κυβέρνησης έχει συγκεκριµένο χρονοδιά-
γραµµα. Μιλά για την άµεση διαπραγµάτευση τώρα, την έξοδο
από το µνηµόνιο και την διατήρηση µε θεσµικό τρόπο της ισορ-
ροπίας και της σταθερότητας στη χώρα. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ ΧΡΗΣΤΟΣ)

Έναντι αυτού, τι προτείνετε; Προτείνετε να πάµε σε εκλογές
τώρα, στην πιο κρίσιµη στιγµή; Εγώ δεν θα σας αναφέρω άλλα
νούµερα, θα σας αναφέρω έναν ανθρώπινο αριθµό που απαντά
στο µεγάλο στοίχηµα της ελληνικής κοινωνίας, που είναι το 1,5
εκατοµµύρια ανέργων. Για πρώτη φορά τον Ιούλιο του 2014 σε
σχέση µε τον Ιούλιο του 2013, είχαµε εβδοµήντα χιλιάδες λιγό-
τερους άνεργους. Για πρώτη φορά τα τελευταία δεκαπέντε χρό-
νια µειώθηκε η ανεργία. Λίγο; Ναι. Ελάχιστα; Ναι. Αλλά η στροφή
έγινε. Δεν έχει νόηµα να το συζητήσουµε αυτό;

Και να συζητήσουµε και κάτι άλλο. Ανήκω στην Κοινοβουλευ-
τική Οµάδα ενός κόµµατος, του ΠΑΣΟΚ, που υπέστη τα πάνδεινα
τα τελευταία τέσσερα χρόνια, ύβρεις, προπηλακισµούς, αριστε-
ροδεξιές συνωµοσιολογίες, από το ότι είναι πουληµένοι όλοι στο
ΔΝΤ, τους Αρειανούς, «µας ψεκάζουν», «θα µας τα πάρουν οι
ξένοι», έως ότι όλα ήταν στηµένα, γιατί προφανώς η πλουτοκρα-
τία το ήθελε. Επειδή ανήκω, λοιπόν, σε αυτούς που υπέστηµεν
για τέσσερα χρόνια όλα αυτά, δικαιούµαι και εγώ και αρκετοί
άλλοι να λέµε ότι επιτέλους απαιτείται αλήθεια, γενναιότητα, εν-
τιµότητα και καθαρό πρόσωπο απέναντι σε ένα λαό που έχει υπο-
στεί απίστευτες θυσίες. Και η αναγνώριση των θυσιών του λαού
δεν είναι να τις περιγράφουµε. Είναι να προτείνουµε λύσεις
επούλωσης των πληγών. Και δεν ακούω καµµία τέτοια πρόταση
από κανέναν από την Αντιπολίτευση.

Θα συµφωνήσω µόνο µε τον Θανάση Παφίλη σε ένα θέµα. Ναι,
ο σοσιαλισµός λύνει το πρόβληµα της ανεργίας. Και ο σοσιαλι-
σµός όµως -όταν υπήρχε ο υπαρκτός σοσιαλισµός- έβαζε µια βα-
σική προϋπόθεση. Κάποιος παρήγαγε πλούτο, για να µπορεί ο
λαός, το προλεταριάτο, να έχει έστω αυτά που είχε. Εάν δεν πα-
ράγεται πλούτος, δεν µπορούν να ζήσουν οι κοινωνίες µε δανεικά
και η ελληνική κοινωνία ζούσε µε δανεικά για πάρα πολλά χρό-
νια.

Και δεν θα θυµηθώ το έλλειµµα του 15,5%, το δηµοσιονοµικό
έλλειµµα. Θα θυµηθώ κυρίως -γιατί αυτό έχει σηµασία σήµερα
και για αύριο- το έλλειµµα της ανταγωνιστικότητας. Όσα λεφτά
και να ρίξεις στον «πίθο των Δαναΐδων», που τα λεφτά αυτά ως
ρευστότητα πηγαίνουν σε εισαγωγές προϊόντων που παράγονται
εκτός Ελλάδας, δεν κάνεις τίποτα. 

Έχει, λοιπόν, απόλυτο νόηµα, όχι να ζητάς ρευστότητα, όχι να
ασκείς κεϋνσιανές πολιτικές αλλά να ξέρεις αυτές οι πολιτικές
σε ποιες θέσεις εργασίας αντιστοιχούν, εντός Ελλάδας ή εκτός
Ελλάδας. Έχει, λοιπόν, απόλυτο νόηµα να πούµε ποιο είναι το
νέο παραγωγικό µοντέλο που προτείνουµε, ποιες είναι οι νέες
θέσεις εργασίας, ποια είναι η ανταγωνιστικότητα και η εξωστρέ-
φεια, που πρέπει να διέπει αυτήν την Ελλάδα του αύριο. Περί
αυτού δεν ακούω τίποτα. Αντίθετα, ακούω αλαζονικές αυτοεπι-
βεβαιωτικές περιγραφές για την Κυβέρνηση του αύριο. 

Ξέρετε, υπάρχει ο χαρακτηρισµός του προπονητή της κερκί-
δας. Όταν γίνεται ο αγώνας, κάποιοι είναι µέσα στο γήπεδο και
παλεύουν και υπάρχουν και προπονητές, µέσα στο γήπεδο όµως,
που παλεύουν για να αλλάξουν τη ροή του παιχνιδιού και υπάρ-
χουν και χιλιάδες προπονητές στις κερκίδες, που δίνουν δήθεν
οδηγίες στους παίκτες. 

Όταν κληθήκατε να συµµετάσχετε στην εθνική επιτροπή δια-
πραγµάτευσης, προτιµήσατε την ασφάλεια της αποµάκρυνσης,
του καναπέ, της απουσίας. Το θεωρείτε αυτό υπεύθυνη στάση;
Οι άλλοι που συµµετέχουν στη λήψη µέτρων, που δεν είναι αρε-
στά στο λαό, µερικές φορές είναι και άδικα, που όµως είναι ανα-
γκαία, το ήθελαν αυτό; 

Αυτές οι απαντήσεις, είναι οι µόνες απαντήσεις που ζητά ο ελ-
ληνικός λαός να απαντηθούν, δηλαδή πως θα του δηµιουργή-
σετε νέες θέσεις εργασίας και πως θα δηµιουργήσετε ένα δίχτυ
κοινωνικής ασφάλειας. 

Θα µου επιτρέψετε -επειδή έχει ενδιαφέρον- το ερώτηµα.
Άραγε κάπου αυτή η Κυβέρνηση ασκεί προοδευτικές πολιτικές
κι αν ασκεί προοδευτικές πολιτικές –έστω, λέω εγώ, σε κάποιους

τοµείς- η Αντιπολίτευση, ο ΣΥΡΙΖΑ, τις αποδέχεται, τις βελτιώνει,
τις υπερψηφίζει; 

Θα σας δώσω πέντε χαρακτηριστικά παραδείγµατα από τη
δραστηριότητα του Υπουργείου, του οποίου έχω την τιµή να προ-
ΐσταµαι. 

Παράδειγµα πρώτο. Στη Διεθνή Έκθεση Θεσσαλονίκης, ο κ.
Τσίπρας εξαγγέλλει δωρεάν ρεύµα για τριακόσιες χιλιάδες οικο-
γένειες. Το εκτιµώµενο κόστος, µε την αξιοπιστία υποτίθεται των
οικονοµικών συµβούλων του κ. Τσίπρα, είναι 59 εκατοµµύρια
ευρώ. Ζητώ από τις υπηρεσίες του Υπουργείου να το αξιολογή-
σουν, να εκτιµήσουν το κόστος του µέτρου. Αντί για 60 εκατοµ-
µύρια ευρώ, είναι 260 εκατοµµύρια ευρώ –πενταπλάσιο! 

Ερωτώ. Έστω κι αυτά τα 60 εκατοµµύρια, ποιος θα τα πληρώ-
σει; Καµµία απάντηση. Τα 260 εκατοµµύρια –πολύ περισσότερο-
ποιος θα τα πληρώσει; 

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΑΛΕΞΟΠΟΥΛΟΣ: Πώς το υπολογίσατε; Με τι

τιµή;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας

και Κλιµατικής Αλλαγής): Παράδειγµα δεύτερο. Εξαγγελλία
πάλι του ΣΥΡΙΖΑ στη Διεθνή Έκθεση Θεσσαλονίκης. Να µην κό-
βεται το ρεύµα καθόλου στους δικαιούχους του κοινωνικού οι-
κιακού τιµολογίου. 

Μα συνάδελφοι, σε ποιον πολίτη που είναι ενταγµένος στο κοι-
νωνικό οικιακό τιµολόγιο, έχει κοπεί το ρεύµα; Οι δικαιούχοι του
κοινωνικού οικιακού τιµολογίου είναι πεντακόσιες εβδοµήντα χι-
λιάδες οικογένειες, σχεδόν δύο εκατοµµύρια Έλληνες. Είχα την
τιµή να είµαι ο πρώτος Ευρωπαίος Υπουργός που το υπέγραψε.
Ποτέ σε κανέναν ενταγµένο στο κοινωνικό οικιακό τιµολόγιο δεν
κόπηκε το ρεύµα! Τι υποσχέθηκε ο Αρχηγός του ΣΥΡΙΖΑ, ότι δεν
θα κοπεί αυτό που δεν κόβεται; Δεν το ξέρετε; 

Τρίτο παράδειγµα. Πριν είκοσι ηµέρες, συζητήσαµε στο εθνικό
Κοινοβούλιο –και στην επιτροπή και στην Ολοµέλεια- τρεις συµ-
βάσεις για τα πετρέλαια, τρεις συµβάσεις για την ανάθεση µετά
από διεθνείς διαγωνισµούς σε εταιρείες για την αξιοποίηση των
ελληνικών υδρογονανθράκων στον Πατραϊκό, το Κατάκολο και
τα Ιωάννινα.

Είναι διαγωνισµοί που έγιναν µε απόλυτη διαφάνεια από µία
πολυµελή επιτροπή, που εισηγήθηκε µε οµόφωνες αποφάσεις
στον Υπουργό και µε έλεγχο όλων των συµβάσεων από το Ελεγ-
κτικό Συνέδριο. Τα προεκτιµώµενα έσοδα του ελληνικού δηµο-
σίου για τις τρεις συµβάσεις στο βάθος της τριακονταετίας που
λειτουργεί και υπάρχει ένα κοίτασµα φυσικού αερίου πετρελαίου
είναι 15 δισεκατοµµύρια ευρώ συνολική ωφελιµότητα στην
εθνική οικονοµία. Δηµιουργούνται τρεις χιλιάδες νέες θέσεις ερ-
γασίας για τις περιοχές Δυτικής Ελλάδας, Ηπείρου και Ιονίων
νήσων που σηµαίνει 2 δισεκατοµµύρια ευρώ επιπλέον έσοδα και
τοπικές ωφελιµότατες. 

Το καταψηφίσατε! Αυτό όµως δεν ήταν προοδευτικό και φιλο-
λαϊκό; Δεν έγινε µετά από έλεγχο του Ελεγκτικού Συνεδρίου; Και
δεν έφτανε αυτό! Ζητήσατε και κάτι τραγικό, εγκληµατικό, απα-
ράδεκτο, να ακυρώσουµε τον διεθνή διαγωνισµό για τις είκοσι
θαλάσσιες περιοχές, που έχουµε ήδη προκηρύξει και να το πάµε
µετά από λίγα χρόνια. 

Με άλλα λόγια, τα έσοδα που προσµένει ο ελληνικός λαός και
τα οποία θα χρηµατοδοτήσουν µε βάση νόµο που εµείς περά-
σαµε, εµείς εισηγηθήκαµε και ψηφίσαµε, στο Ταµείο Αλληλεγ-
γύης Γενεών, µόνο για το ασφαλιστικό σύστηµα της χώρας, µόνο
για τις συντάξεις των Ελλήνων πολιτών, µας ζητήσατε επίσηµα
πριν είκοσι µέρες, τα έσοδα αυτά να τα αναστείλουµε για µία δε-
καετία. Γιατί; Έχετε από πουθενά αλλού να πάρετε λεφτά για τη
βιωσιµότητα του ασφαλιστικού συστήµατος ή µήπως το αντιπο-
λιτευτικό µένος σάς τυφλώνει τόσο πολύ που δεν βλέπετε και τα
προφανή, τα στοιχειώδη, που ωφελούν την ελληνική κοινωνία και
τον ελληνικό λαό;

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΑΛΕΞΟΠΟΥΛΟΣ: «Ακόµη δεν τον είδαµε και
Γιάννη τον είπαµε».

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Παρακαλώ, αν
έχετε την καλοσύνη.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας
και Κλιµατικής Αλλαγής): Ο Αρχηγός σας υποσχέθηκε Ταµείο
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Αλληλεγγύης Γενεών. Αν δεν τον είδατε ούτε τον Αρχηγό σας,
ούτε Γιάννη να µην τον πείτε.

Θα σας αναφέρω το επόµενο παράδειγµα, το τέταρτο. Κατα-
θέτουµε τροπολογία και κάνουµε µία παρέµβαση δοµικού χαρα-
κτήρα για το αγροτικό πρόβληµα της χώρας για το ποια είναι τα
κόστη στον αγροτικό τοµέα, το κόστος καλλιέργειας -φυτοφάρ-
µακα, λιπάσµατα- το κόστος ενέργειας -πότισµα κ.ο.κ.- και το κό-
στος µεταφοράς και προώθησης των προϊόντων. 

Με αυτή την παρέµβαση, για πρώτη φορά στο ελληνικό δηµό-
σιο, δίνουµε το δικαίωµα όχι σε άτοµο, όχι σ’ έναν αγρότη, αλλά
στους Γενικούς Οργανισµούς Εγγείων Βελτιώσεων, σε συλλο-
γική οντότητα του ελληνικού αγροτικού κόσµου –δίνουµε για
πρώτη φορά, το επαναλαµβάνω, το δικαίωµα- να κάνει συµψηφι-
σµό της ενέργειας που ο ίδιος παράγει µε την ενέργεια που κα-
ταναλώνει. 

Με απλά λόγια, κάνουµε πράξη την ενεργειακή δηµοκρατία
του Τζέρεµι Ρίφκιν. Αυτό που λέτε εσείς στα λόγια, εµείς το κά-
νουµε πράξη και το καταψηφίζετε. Με απλά λόγια, δώσαµε το δι-
καίωµα στους Γενικούς Οργανισµούς Εγγείων Βελτιώσεων όλης
της Ελλάδας, σε πάνω από εκατό χιλιάδες Έλληνες αγρότες, να
επενδύσουν σε φωτοβολταϊκά και αιολικά ως συλλογικό όργανο,
η ενέργεια που καταναλώνουν για να ποτίσουν τα χωράφια να
απορροφάται από το σύστηµα και σε ετήσια βάση να συµψηφί-
ζεται. Θέλετε να σας το πω µε άλλα λόγια; Ο ΓΟΕΒ Αργολίδας,
που πληρώνει κάθε χρόνο 1 εκατοµµύριο ευρώ για ρεύµα, µπο-
ρεί να πληρώνει µόνο 100.000. 

Αυτό, λοιπόν, το καταψηφίσατε για λόγους αντιπολίτευσης.
Είναι υπεύθυνη στάση αυτή ενός κόµµατος που θέλει αύριο να
είναι κυβέρνηση, που φιλοδοξεί αλαζονικά να γίνει κυβέρνηση;

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Το παράδειγµα είναι από τον
ΓΟΕΒ Αργολίδας!

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας
και Κλιµατικής Αλλαγής): Κύριε Αποστόλου, αν δεν το ξέρετε,
ΓΟΕΒ υπάρχουν σ’ όλη την Ελλάδα. 

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Το ξέρω. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας

και Κλιµατικής Αλλαγής): Μπορείτε να πάτε στη Θεσσαλία, αν
δεν το γνωρίζετε, να πάτε στην κεντρική Μακεδονία, να πάτε
στην Ηλεία. Εκατοντάδες χιλιάδες Ελλήνων αγροτών στενάζουν
κάτω από το ενεργειακό κόστος και παρακαλούν για φθηνότερα
τιµολόγια ηλεκτρικού και τους τα δίνουµε και το αρνείσθε. Ποια
είναι η απάντηση;

Θα περάσω και σ’ ένα ακόµη παράδειγµα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Παρακαλώ να

συντοµεύετε, κύριε Υπουργέ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας

και Κλιµατικής Αλλαγής): Καταθέτουµε τροπολογία και λέµε το
εξής: Για τις τρεις χιλιάδες δοµές κοινωνικής αλληλεγγύης, κοι-
νωνικά συσσίτια, εκκλησιαστικά συσσίτια, δηµοτικά συσσίτια,
παντοπωλεία, φαρµακεία, όλες τις κοινωνικές δοµές και ΚΥΚΑ-
ΜΕΑ, δοµές που περιθάλπουν ανθρώπους που δεν έχουν στον
ήλιο µοίρα, αυτές οι δοµές να έχουν έκπτωση στο ηλεκτρικό
ρεύµα κατά 80%. Και το καταψηφίζετε ξανά! Αριστερό κόµµα
είναι αυτό; Είστε τόσο τυφλωµένοι πια; 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΑΚΟΣ: Μην λέτε ανακρίβειες! 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας

και Κλιµατικής Αλλαγής): Γιατί το καταψηφίσατε; 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΑΚΟΣ: Μην λέτε ανακρίβειες.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας

και Κλιµατικής Αλλαγής): Το καταψηφίσατε, ναι ή όχι;
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΑΚΟΣ: Όχι!
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας

και Κλιµατικής Αλλαγής): Όχι; Το υπερψηφίσατε; Όλα όσα προ-
ανέφερα; Μπράβο! 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΑΚΟΣ: Θα απαντήσω µετά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας

και Κλιµατικής Αλλαγής): Να το δούµε στα Πρακτικά.
Έρχοµαι και στο ερώτηµα που θα σας θέσω την επόµενη

εβδοµάδα. Έχουµε καταθέσει ήδη τροπολογία να µειωθεί σε πε-
νήντα χιλιάδες οικογένειες που µένουν σε Αττική, Θεσσαλονίκη
και Θεσσαλία κατά 60% το κόστος σύνδεσης µε το φυσικό αέριο,

για να µειώσουµε το άθλιο αυτό φαινόµενο της αιθαλοµίχλης.
Θα την υπερψηφίσετε την τροπολογία ή όχι;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Θα το δούµε
τότε, κύριε Υπουργέ.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας
και Κλιµατικής Αλλαγής): Όχι, αφήστε µε, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Παρακαλώ, συν-
τοµεύετε, αν θέλετε.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΓΑΚΗΣ: Ποια τροπολογία τώρα!
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας

και Κλιµατικής Αλλαγής): Και θα προχωρήσουµε και σε µια
άλλη, την επόµενη εβδοµάδα. Θα απελευθερώσουµε την αγορά
φυσικού αερίου για να µπορούν πιο εύκολα να γίνουν εταιρείες
παροχής αερίου στην ανατολική Μακεδονία και Θράκη, στην κεν-
τρική Μακεδονία και στην Πελοπόννησο. Περιµένω και εκεί να
δω την αριστερή αντίδραση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επειδή πάντα σε τέτοιες περι-
πτώσεις υπάρχει ένα «διά ταύτα» που ζητά να ακούσει ο ελληνι-
κός λαός, εγώ θέλω να καλέσω όλους τους συναδέλφους µε
αίσθηµα ευθύνης απέναντι στην κρισιµότητα των στιγµών, απέ-
ναντι σε αυτό που βιώνει ο καθένας από εµάς, ανεξάρτητα από
το κόµµα στο οποίο ανήκει, στην οικογένειά του, στον ευρύτερο
περίγυρό του, που είναι πράγµατι µια κοινωνία µατωµένη, πλη-
γωµένη, απογοητευµένη, που τώρα όµως για πρώτη φορά της
δίνεται η δυνατότητα να σηκωθεί όρθια, σας καλώ µε αίσθηµα
ευθύνης, µε αίσθηµα πατριωτισµού να σταθούµε όλοι υπεύθυνοι
έναντι της κρισιµότητας των στιγµών. 

Θεωρώ προφανές ότι η Κυβέρνηση πρέπει να στηριχθεί και να
πάρει ψήφο εµπιστοσύνης.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε,
κύριε Υπουργέ.

Κύριοι συνάδελφοι, …
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θέλω να µιλήσω επί

της διαδικασίας.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Παρακαλώ.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Υπάρχει ένα πολύ σοβαρό ζήτηµα, το

οποίο θα πρέπει να το έχετε αντιληφθεί. Έχω στα χέρια µου τη
λίστα των Υπουργών που έχει δοθεί από την Κυβέρνηση. Είναι
από τις 18.00’ µέχρι τις 22.30’ να µιλήσουν εννέα Υπουργοί, από
δεκαπέντε, δεκαοκτώ, δώδεκα, έντεκα λεπτά κ.λπ.. 

Εδώ πέρα µέσα δεν είµαστε για να ακούµε –για να µην πω υφι-
στάµεθα- την προπαγάνδα της Κυβέρνησης. 

Έχει µιλήσει ένας από το ΣΥΡΙΖΑ ο κ. Λαφαζάνης, από τις
18:10’ το απόγευµα. Έχουν µιλήσει έντεκα από την Αξιωµατική
Αντιπολίτευση, σε σύνολο εβδοµήντα εννέα οµιλητών. 

Κύριε Πρόεδρε, αυτό δεν µπορεί να συνεχιστεί. Ή το αντιλαµ-
βάνεστε ή δεν το αντιλαµβάνεστε. Δεν είναι προσωπικό το θέµα.
Έχω µιλήσει τέσσερις φορές για θέµατα διαδικαστικά από χθες
που έχει ξεκινήσει αυτή η συζήτηση. Επιβάλαµε τα δύο µεσηµέ-
ρια να συνεχιστούν οι συνεδριάσεις, για να φτάσουµε να έχουν
µιλήσει εβδοµήντα εκ των απλών Βουλευτών; Τι στήσιµο είναι
αυτό από πλευράς της Κυβέρνησης; Σας µιλάω για στήσιµο! Για
πολιτικό στήσιµο! Το αντιλαµβάνεστε;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριε Βούτση,
…

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Με συγχωρείτε για τον τόνο µου, δεν
είναι προσωπικά σε εσάς. Το πολιτικό στήσιµο αυτό δεν µπο-
ρούµε να το θάβουµε! Το καταλαβαίνετε;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριε Βούτση,
µε συγχωρείτε, εγώ έχω µπροστά µου έναν κατάλογο οµιλητών,
όπου εκ περιτροπής…

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Καµµία περιτροπή!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Παρακαλώ,

σιγά…
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Είναι αλγόριθµος µε 4:2:1:1:1:1:1. Μι-

λάµε δύο σε κάθε δεκατρείς από την Αξιωµατική Αντιπολίτευση.
Πρόκειται περί στησίµατος σας λέω! Το αντιλαµβάνεστε;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριε συνά-
δελφε, …
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ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Και συµφωνεί και ο κ. Μπούρας εκ µέ-
ρους της Νέας Δηµοκρατίας και για τη Νέα Δηµοκρατία.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κοιτάξτε, έχω…
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Ενδεχοµένως συµφωνούν κι άλλα κόµ-

µατα ή δεν το έχουν αντιληφθεί.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΥΡΑΚΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, από τις 18:00’ µέχρι

τώρα έχουν µιλήσει µόνο τρεις Βουλευτές!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Παρακαλώ,

αυτήν τη στιγµή θα σας έλεγα ότι θα δώσω τον λόγο σε δύο Βου-
λευτές, οι οποίοι είναι στη σειρά στον κατάλογο που έχω µπρο-
στά µου. Θα δώσω στον κ. Κουράκο και στον κ. Καραγκούνη τον
λόγο. Εν συνεχεία, θα µιλήσει ο κ. Μπόλαρης ως Κοινοβουλευτι-
κός Εκπρόσωπος. Απ’ ό,τι ξέρετε ο Κανονισµός της Βουλής δυ-
στυχώς –κι εγώ λέω «δυστυχώς»- …

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Τι «δυστυχώς», κύριε Πρόεδρε; Στή-
σιµο είναι!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Δίνει κάποιες
δυνατότητες στους Κοινοβουλευτικούς Εκπροσώπους και στους
Υπουργούς. Δηλαδή για τον Υπουργό λέει ότι µιλάει όποτε θέλει.
Επίσης, το ίδιο ισχύει για τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο. 

Να αλλάξω τον Κανονισµό; Τι να κάνω; Δεν υπάρχει τέτοια δυ-
νατότητα εκ µέρους του Προεδρείου. Ο Κανονισµός της Βουλής
λέει ότι ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος µιλά όταν ζητήσει τον
λόγο, το ίδιο και ο Υπουργός.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Με συγχωρείτε, κύριε Πρόεδρε, αλλά
ξέρετε πόσους Υπουργούς, Αναπληρωτές Υπουργούς και Υφυ-
πουργούς έχει η Κυβέρνηση; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Αυτός ο Κανο-
νισµός δεν φτιάχτηκε από αυτήν τη Βουλή. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Ε τότε να µιλάνε, λοιπόν, µόνο οι
Υπουργοί και οι Αρχηγοί!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ο Κανονισµός
αυτός δεν έχει ψηφιστεί και συνταχθεί από την παρούσα Βουλή. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Γιατί µου έχετε κλείσει το µικρόφωνο;
Υπάρχει κανένα πρόβληµα; Σας παρακαλώ!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Έχει κλείσει το
µικρόφωνο; 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Γιατί µου κλείσατε το µικρόφωνο;
Ποιος έκλεισε το µικρόφωνο από εσάς; Γιατί κύριε; Γιατί κύριε;
Γιατί κλείσατε το µικρόφωνο; Δεν κατάλαβα! 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Παρακαλώ, όχι,
όχι …

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Δεν καταλαβαίνω γιατί κλείσατε το µι-
κρόφωνο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Έγινε το εξής.
Επειδή µιλούσα εγώ, …

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Δεν καταλαβαίνω! Έχω τον λόγο εγώ;
Είµαι όρθιος; 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΣ: Μην τα βάζετε µε τον
υπάλληλο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Συνεχίστε, κύριε
Βούτση, παρακαλώ. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΣ: Επειδή µιλούσε ο Πρό-
εδρος.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Εντάξει, κύριε Τριαντάφυλλε. Καταλα-
βαίνετε ότι υπάρχει και µια αίσθηση αλαζονείας που κατεβαίνει
προς τα κάτω σε κάποιους κυρίους εδώ πέρα. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΣ: Μην παίζετε θέατρο!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Σας παρακαλώ.

Δεν υπάρχει λόγος να οξύνουµε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, γνωρίζετε καλύτερα

εµού γιατί εσείς και κάποιοι εκ των κυρίων είστε πολλά περισσό-
τερα χρόνια από εµένα εδώ ότι είναι η πρώτη Βουλή στην οποία
υπάρχουν οκτώ διαφορετικά κόµµατα. Για πρώτη φορά δεν είναι
οκτώ; Υπάρχει µια συγκυβέρνηση η οποία είχε τρία κόµµατα.
Τώρα έχει δυο. Και µε αυτήν την έννοια είναι προφανές ότι για
τους απλούς Βουλευτές, δηλαδή για όλους, δεν υπάρχει καµµία
δυνατότητα να παρεµβαίνουν στις συζητήσεις. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΣ: Πρέπει να αλλάξει ο Κα-
νονισµός. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Αυτό δεν σας απασχολεί; Είναι το ίδιο

όταν ήταν τρία κόµµατα εδώ, τέσσερα κόµµατα και µια µονοκοµ-
µατική Κυβέρνηση; Έχω λάθος κύριοι; Δεν αδικώ νοµίζω κανέναν
και µιλάω εκ µέρους όλων. Μήπως δεν το καταλαβαίνουµε αυτό; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριε Βούτση,
µέχρι αυτήν τη στιγµή έχουν οµιλήσει εξήντα Βουλευτές. Εκτιµώ
ότι εφόσον θα πάµε αύριο στα έξι λεπτά, όπως πληροφορού-
µαι…

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Αν πάµε και στα δυο, µπορεί να µιλή-
σουν εκατό τελικά. Και να µιλάνε οι Υπουργοί να µας προπαγαν-
δίζουν τις θέσεις τους. Μα, είναι δυνατόν; Σε µια αίτηση παροχής
ψήφου εµπιστοσύνης; Σαν να κάνουν σε εµάς πρόταση µοµφής,
σαν να είµαστε κυβέρνηση! Ερχόµαστε εδώ και ακούµε τη δέλτο
του κατηγορητηρίου εναντίον της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης,
στην οποία δεν µπορούµε να απαντήσουµε. Δεν το καταλαβαί-
νετε; Δεν το αντιλαµβάνεστε; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριε Βούτση,
µε συγχωρείτε. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Μιλάει ο κ. Χαρδούβελης στις 18:30
και ο υπεύθυνος της ΣΕΚΕ Οικονοµικών ή οποιοσδήποτε άλλος
δεν µπορεί να απαντήσει, δεν θα απαντήσει σήµερα. Σας ικανο-
ποιεί; Είναι επίπεδο δηµοκρατίας αυτό; Κάντε το. Τελειώσαµε! 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριε Κουράκο,
έχετε τον λόγο. 

ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, άλλος του ΣΥ-
ΡΙΖΑ δεν θα µιλήσει σήµερα; Δηλαδή από τις 18:30 δεν θα µιλή-
σει άλλος του ΣΥΡΙΖΑ!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Βλέπω τον κ.
Πετράκο…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΙΔΗΣ: Είναι το στηµένο δικοµµατικό
παιχνίδι. Φαντασιώνονται!

ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ: Είµαστε έξι ώρες και δεν θα µι-
λήσει ένας του ΣΥΡΙΖΑ!

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΙΔΗΣ: Να φύγουµε!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Θα κοιτάξω να

µιλήσετε. Θα µιλήσετε!
Ορίστε, κύριε Κουράκο, παρακαλώ. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΥΡΑΚΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, από τις 18:00 µέχρι

τώρα έχουν µιλήσει µόνο τρεις Βουλευτές. Για όνοµα του Θεού!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Αυτό συµβαίνει

δυστυχώς σε όλες τις ειδικές συνεδριάσεις. Και γινόταν πάντοτε,
το ξέρετε πάρα πολύ καλά. Είστε παλιός Βουλευτής. Είµαι πιο
παλιός από εσάς. Πάντα το πρόβληµα αυτό υπάρχει. Πάντα πα-
ραπονούνται οι Βουλευτές ότι δεν έχουν χρόνο. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Με άλλη σύνθεση Βουλής όµως. Εδώ
είναι στηµένο κοµµατικά!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριε Κουράκο,
πάρτε τον λόγο. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΥΡΑΚΟΣ: Εδώ τώρα ενδιάµεσα των Υπουργών
µπαίνουν Βουλευτές! 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Όταν οι συνά-
δελφοί µας εδώ αντί για επτά λεπτά µιλούν δεκατέσσερα…

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Δεν φταίει αυτό. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): «Δεν φταίει

αυτό»; Τι λέτε; 
Ορίστε, κύριε Κουράκο. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Δεν φταίει αυτό. Έξι υπουργοί

σε δυο ώρες!
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΥΡΑΚΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν χω-

ράει καµµία αµφιβολία ότι η προσφυγή της συγκυβέρνησης στη
διαδικασία της ψήφου εµπιστοσύνης στοχεύει αποκλειστικά στη
συσπείρωση των Κοινοβουλευτικών τους Οµάδων. 

Ο ανασχηµατισµός του καλοκαιριού όχι απλά δεν έδωσε φρε-
σκάδα και ανανέωση, αλλά αντιθέτως παλινωδίες του ΕΝΦΙΑ µε-
τέτρεψαν την αγανάκτηση των πολιτών σε οργή. 

Γνωρίζετε τις αντιδράσεις των δικών σας Βουλευτών για τους
κυβερνητικούς χειρισµούς. Η συµπεριφορά της Κυβέρνησης συ-
νιστά απαξίωση του θεσµού του Βουλευτή. Το αποκορύφωµα
της απαξίωσης αποτελεί η σηµερινή διαδικασία, αφού η Κυβέρ-
νηση χρησιµοποιεί την ψήφο εµπιστοσύνης ως µέσο πολιτικού
εκβιασµού των Κοινοβουλευτικών Οµάδων τους. Ο κ. Σαµαράς
προσπαθεί να περισώσει τον κ. Βενιζέλο.
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Διερωτάται κάποιος: Πώς γίνεται µία Κυβέρνηση που επικαλεί-
ται ότι είναι εν εξελίξει ο έλεγχος της τρόικας, που είναι πλέον
κρίσιµος και καθοριστικός για την πορεία της χώρας, ταυτό-
χρονα να οδηγεί υπό κρίση την κυβερνητική σας πλειοψηφία και
σταθερότητα; Πόσω µάλλον όταν σε έναν µήνα περίπου ψηφίζε-
ται και ο προϋπολογισµός.

Κύριε Σαµαρά και κύριε Τσίπρα, οι καιροί είναι πονηροί και δύ-
σκολοι για να παίζετε το προσωπικό σας µέλλον εις βάρος της
πατρίδας και του λαού. Σας  προτρέπω να διαβάσετε τη δήλωση
του σεβαστού Αρχιεπισκόπου: «Να κάνουµε αυτοκριτική των
πράξεών µας, να είµαστε προσεκτικοί στις επιλογές µας και στην
πορεία µας και να ξέρουµε ότι αυτός ο τόπος πέρασε πολλές
κρίσεις, αλλά µε ενότητα, µε τη σύνεση των ανθρώπων ξεπερά-
στηκαν». Κατά την άποψή µου αυτό είναι το παράδειγµα που
πρέπει να ακολουθήσουµε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι πολίτες δεν φοβούνται «τους
κοµµουνιστάς» και ότι θα τους πάρουν τα σπίτια. Φοβούνται τον
ΕΝΦΙΑ, τις κατασχέσεις από τις εφορίες, τα ταµεία και τις τρά-
πεζες. 

Κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας, χτυπήσατε το DNA της παρά-
ταξης, τους νοικοκυραίους Έλληνες και τους µικροµεσαίους επι-
χειρηµατίες. Σηµειώστε ότι αυτά δεν τα λένε ούτε οι
«µπαχαλάκηδες» ούτε το «λόµπι της δραχµής». 

Σας τα λένε οι απλοί πολίτες, οι νοικοκυραίοι, που εµπιστεύ-
θηκαν τις αποταµιεύσεις τους στο κράτος, αυτοί που πληρώνουν
µε συνέπεια για χρόνια τις εισφορές τους και τώρα βλέπουν το
εφάπαξ τους να χάνεται και τη σύνταξή τους να εξανεµίζεται.

Σας το λένε αυτοί που τόλµησαν να στήσουν τη δική τους επι-
χείρηση και τόσα χρόνια χρηµατοδοτούσαν µε φόρους την κρα-
τική µηχανή και τώρα βλέπουν το κράτος να τους παίρνει µε τη
βία το βιός τους.

Τέλος, σας το λένε όλοι αυτοί που ατύχησαν να έχουν την
ανάγκη ενός σύγχρονου κοινωνικού κράτους είτε αυτό αφορά
κοινωνικά επιδόµατα είτε περίθαλψη και διαπιστώνουν ότι δεν
έχουν κανένα στήριγµα.

Μιλάει ο κ. Σαµαράς για ανάπτυξη. Εγώ ρωτώ: Πόσα λεφτά
ήρθαν και πόσα έφυγαν από την Ελλάδα τα τελευταία δυόµισι
χρόνια; Ισχύει αυτό που είπε ο Υπουργός της Κυβέρνησής σας
και συγκεκριµένα ο κ. Χρυσοχοΐδης ότι δεν έχει γίνει καµµία
επένδυση στην Ελλάδα τα τελευταία δυόµισι χρόνια; 

Μας ζητάτε ψήφο εµπιστοσύνης και παράλληλα µιλάτε για την
έξοδο από το µνηµόνιο µαζί σας. Πείτε µας, όµως, πώς θα γίνει
αυτό, µε ποιο εθνικό σχέδιο ανασυγκρότησης και ανάπτυξης, µε
ποιους όρους και προϋποθέσεις; Πώς πάνε τα stress tests των
τραπεζών; 

Μέχρι σήµερα το µόνο που ακούµε τόσο από εσάς, κύριε Σα-
µαρά, όσο και από τον κ. Τσίπρα είναι κορόνες και ευχολόγια. 

Κυρίες και κύριοι, η αποτυχία της κυβερνητικής πολιτικής είναι
κοινά αποδεκτή. Προφανώς και ο ΣΥΡΙΖΑ δεν αποτελεί τίποτα
περισσότερο από ένα µωσαϊκό ανθρώπων, προσώπων και θέ-
σεων χωρίς καµµία κοινή αφετηρία, αλλά µε κοινό προσανατολι-
σµό για την κατάληψη της εξουσίας. Άλλωστε το κουστούµι
απέξω είναι ροζουλί και από µέσα πράσινο. Ανάποδο καρπούζι
µου θυµίζετε, µε τη µόνη διαφορά ότι τα µαύρα κουκούτσια είναι
οι ακραίες συνιστώσες σας! 

Είναι απογοητευτικό για τη χώρα και το πολιτικό σύστηµα ότι
η διαφαινόµενη εναλλακτική πρόταση που έχετε υιοθετήσει,
κάθε παρεχόµενη κοµµατική στρατηγική χαρακτηρίζεται από
ακατάσχετη υποσχεσιολογία, ανεύθυνη παροχολογία, φθηνό λαϊ-
κισµό και τεράστιες αντιθέσεις. Ο κ. Τσίπρας τη µία υπόσχεται
διαγραφή του χρέους και την άλλη επιµήκυνση. Και µπορούµε
να συζητήσουµε και τόσα άλλα. Πληθώρα κινήσεων και πρωτο-
βουλιών…

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Η Κυβέρνηση ζήτησε ψήφο εµ-
πιστοσύνης, όχι εµείς. Κριτική στην Κυβέρνηση να κάνετε!

ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΥΡΑΚΟΣ: Δεν αντέχουν στην κριτική! Θα ακού-
σετε και η Συµπολίτευση και η Αντιπολίτευση.

Θέλετε να σας πω κύριε Λαφαζάνη επειδή µε διακόπτετε; 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Σας διακόπτω, βεβαίως.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΥΡΑΚΟΣ: Έχουµε την χειρότερη Κυβέρνηση και

τη χειρότερη Αξιωµατική Αντιπολίτευση.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Δίνετε εξετάσεις στην Κυβέρ-
νηση, αυτό κάνετε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριε Λαφα-
ζάνη, έχετε το δικαίωµα δευτερολογίας.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΥΡΑΚΟΣ: Τις εξετάσεις µου τις έχω δώσει στο
λαό, κύριε Λαφαζάνη. Εσείς τι εξετάσεις δίνετε…

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Άριστες.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΥΡΑΚΟΣ: …που ο Τσίπρας δηλώνει άθεος και

έγινε ορθόδοξη και καθολική περιφερόµενη θεούσα; Φορέστε
του και µία κελεµπία να τον κάνετε ιµάµη!

ΔΕΣΠΟΙΝΑ ΧΑΡΑΛΑΜΠΙΔΟΥ: Δεν ντρέπεστε;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΥΡΑΚΟΣ: Κύριε Σαµαρά, κύριε Τσίπρα, σε µία

κοινωνία που αναζητά τη σύνθεση, δυστυχώς παρουσιάζεστε δι-
χαστικοί, παρωχηµένοι και προκλητικά ανεύθυνοι. Αντί να υπάρ-
χει µία πραγµατική εθνική συνεννόηση για το χρέος, εµείς
συζητάµε για τον Πρόεδρο της Δηµοκρατίας. Αντί να υπάρχει
ένα σχέδιο και ένας οδικός χάρτης για τη µεταµνηµονιακή εποχή,
ο κ. Σαµαράς αναφέρεται σε «µαξιλαράκια» για την εκλογή του
Προέδρου, για τους εκατόν ογδόντα Βουλευτές. Αυτά γίνονται
από τη µία µεριά.

Από την άλλη ο κ. Κωνσταντόπουλος του ΣΥΡΙΖΑ µιλάει για
αργυρώνητους Βουλευτές που θα ψηφίσουν Πρόεδρο της Δη-
µοκρατίας. Και ερωτώ: Όσοι Βουλευτές δεν ψηφίσουν τον Πρό-
εδρο της Δηµοκρατίας, από πού θα είναι αργυρώνητοι, από τον
ΣΥΡΙΖΑ και τον κ. Κωνσταντόπουλο; Είναι απαράδεκτη αυτή η
στάση τόσο του Πρωθυπουργού της χώρας όσο και του ΣΥΡΙΖΑ. 

Κυρίες και κύριοι, βολεύει ο δικοµµατισµός, ώστε το πολιτικό
σύστηµα να είναι απόλυτα ελεγχόµενο. Τι λέει τόσο η Κυβέρνηση
όσο και η Αξιωµατική Αντιπολίτευση σε ό,τι αφορά τους Ανεξάρ-
τητους Βουλευτές; Το µόνο που τους έχει αποµείνει είναι η αξιο-
πρέπειά τους. Δεν την εκχωρούµε σε κανέναν. Γι’ αυτό φροντίστε
µήπως βρεθείτε όλοι σας προ εκπλήξεων. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κυρίες και κύριοι, σήµερα θα έπρεπε να συζητούµε για το
χρέος, αν θέλετε να είµαστε σοβαροί. Θα έπρεπε να συζητούµε
πώς θα µπορέσουµε συντεταγµένα, µε ένα σχέδιο εθνικής ανα-
συγκρότησης και ανάπτυξης να βγούµε από το αδιέξοδο που µας
έχουν οδηγήσει οι δανειστές µας και να οδηγηθούµε σε έξοδο
από τα µνηµόνια, ώστε σταδιακά να ανακτήσουµε την εθνική κυ-
ριαρχία και αξιοπρέπεια. 

Έχουµε την υποχρέωση να ιεραρχήσουµε ως προτεραιότητα
την ενότητα και την κοινωνική συνοχή στη βάση µίας εθνικής
προσπάθειας ανασυγκρότησης. Η Κυβέρνηση αρχικά οφείλει να
αντιµετωπίσει έστω και ώριµα, έστω και τώρα τις ευθύνες της.
Είναι υποκριτικό και συνάµα απαξιωτικό να ζητά ψήφο εµπιστο-
σύνης προβάλλοντας ως επιχείρηµα την έξοδο της χώρας από
το µνηµόνιο…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Σας παρακαλώ,
κύριε συνάδελφε, ολοκληρώστε.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΥΡΑΚΟΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Η δηµοκρατία επιβάλλει διάλογο και ο διάλογος επιτάσσει κα-

θαρές προτάσεις. Έχουµε ευθύνη να αναδείξουµε µε υπευθυνό-
τητα, ειλικρίνεια, αξιοπιστία και σοβαρότητα ένα εθνικό σχέδιο
ανάπτυξης. Γι’ αυτό χρειάζεται κυβέρνηση εθνικής ενότητας,
ώστε να συµβάλλουµε δηµιουργικά στη χάραξη του οδικού
χάρτη ανάπτυξης της οικονοµίας, αποκατάστασης των αδικιών
και της εθνικής ανεξαρτησίας. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Σας παρακαλώ,
αν έχετε την καλοσύνη, ολοκληρώστε, κύριε συνάδελφε.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΥΡΑΚΟΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Θα ήθελα να αναφερθώ και στα εθνικά θέµατα. Επειδή όµως

ο χρόνος δεν φτάνει, σας λέω ένα πράγµα. Οι καιροί είναι πολύ
δύσκολοι. Τα εθνικά µας θέµατα είναι ανοιχτά. Θα πρέπει να εί-
µαστε πάρα πολύ προσεκτικοί και θα πρέπει όλοι µαζί, ανεξαρ-
τήτως πολιτικών διαφορών, να είµαστε έτοιµοι. Δείτε το
γεωπολιτικό παιχνίδι που παίζεται στην περιοχή µας. 

Προσωπικά παραµένω συνεπής στις θέσεις µου, χωρίς συµβι-
βασµούς και ταλαντεύσεις. Γι’ αυτό καταψηφίζω την Κυβέρνηση.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριοι συνάδελ-
φοι, είπα και το πρωί ότι δεν είναι δυνατόν ο χρόνος που κατα-
ναλίσκεται από τρεις Βουλευτές στην ουσία να αφορά τέσσερις
Βουλευτές. Φτάσαµε στο σηµείο ο χρόνος που καταναλώνουν
δύο Βουλευτές να αφορά τρεις, όταν φτάνουµε τα δέκα και έν-
τεκα λεπτά. Δεν θέλω να διακόπτω ή να κλείνω το µικρόφωνο.
Είµαστε σοβαροί άνθρωποι, Βουλευτές. Ας σεβαστεί ο ένας τον
άλλον. Περιµένουν να µιλήσουν ακόµη εκατόν πενήντα Βουλευ-
τές ακόµα. Τι να κάνουµε; 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Και οι Υπουργοί να σέβονται.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Οι πάντες να σέ-

βονται τον χρόνο. Το θέµα είναι ότι κανείς δεν τον σέβεται. 
Ζήτησα τώρα από τη συνεργάτιδα να δω πόσα λεπτά έχει µι-

λήσει ο καθένας κι ελάχιστοι είναι αυτοί που σέβονται τον χρόνο.
Δεν θέλω να κλείσω το µικρόφωνο.

Κύριε Καραγκούνη, έχετε τον λόγο. 
ΚΩΝΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΑΓΚΟΥΝΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε

Πρόεδρε. Θα προσπαθήσω να είµαι σύντοµος, εντός χρόνου.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτό που βασικά προσπάθησε

να κάνει αυτές τις πρώτες δύο ηµέρες η Κυβέρνηση, τα κυβερ-
νητικά στελέχη και οι Βουλευτές της συγκυβέρνησης, είναι να
παραθέσουν τι ακριβώς έχει πετύχει αυτά τα δυόµισι χρόνια, τι
προσπάθησε να πετύχει, ποιες ήταν και οι αδυναµίες -διότι
άκουσα και κριτική- τι έχουµε µπροστά µας να αντιµετωπίσουµε,
ποιες είναι οι προκλήσεις και τι έχουµε να κάνουµε από εδώ και
πέρα.

Αυτό που άκουσα από την Αντιπολίτευση και βασικά από τον
εισηγητή εχθές αλλά και αυτό που αναπαράχθηκε από όλα τα
στελέχη του ΣΥΡΙΖΑ και σήµερα είναι θεωρίες συνοµωσίας, ανυ-
ποστήρικτες κατηγορίες, έωλες αιτιάσεις, «είπε κάποιος κάτι». 

Συνεχίζετε να δηλητηριάζετε τον λαό, κύριοι συνάδελφοι του
ΣΥΡΙΖΑ. Θα µου πείτε βέβαια πρώτη φορά είναι; Εδώ προσπα-
θήσατε να οδηγήσετε σε επανάσταση τους µαθητές του δηµοτι-
κού. Τώρα εδώ θα κολλήσετε;

Δεν δίνετε καµµία υπόσχεση καλύτερα, σε αυτό που είστε και
καλοί, σε αυτό που τουλάχιστον ακούγεται καλά στον ελληνικό
λαό, αντί να προσπαθείτε να τον δηλητηριάζετε; Αφήστε που
έχετε και απόθεµα. Έντεκα δισεκατοµµύρια τα βγάζετε. Είκοσι
επτά δισεκατοµµύρια λέει το Υπουργείο Οικονοµικών. Εκεί του-
λάχιστον τα πάτε καλά. 

Νοµίζω ότι άλλα είναι τα προβλήµατα του ελληνικού λαού,
άλλες είναι οι προκλήσεις που πρέπει να απαντήσουµε κι αλλιώς
πρέπει να πορευθούµε από εδώ και πέρα. 

Η Κυβέρνηση µίλησε για την σκληρή προσπάθεια που έγινε τα
τελευταία δυόµισι χρόνια, για ένα ταξίδι που ξεκίνησε και που
είχε βασικά δύο σταθµούς: Ο πρώτος σταθµός ήταν να πετύ-
χουµε πλεονάσµατα και ο δεύτερος σταθµός είναι να βγούµε
γρήγορα από το µνηµόνιο. Και αυτοί οι δύο σταθµοί είχαν µία κα-
ταληκτική ηµεροµηνία, το 2016. Αυτό που βασικά πέτυχε η Κυ-
βέρνηση είναι να φέρει αυτήν την ηµεροµηνία δύο χρόνια
νωρίτερα, γιατί από εδώ και πέρα αυτό είναι το βασικό, το πώς
θα πορευθούµε στη νέα ηµέρα. 

Βεβαίως, µεσολάβησαν κι άλλα καλά νέα για τη χώρα και η
ανακεφαλαιοποίηση των τραπεζών και τα 15 δισεκατοµµύρια που
εισέρευσαν στο τραπεζικό σύστηµα µε άµεσες επενδύσεις.

Οφείλω να πω ότι το τελευταίο χρονικό διάστηµα υπάρχει
όντως µία επιβράδυνση σε αυτή την πολύ θετική πορεία της οι-
κονοµίας µας, µία επιβράδυνση που έχει ως αφετηρία αυτή την
εκλογολογία, που συνεχίζει όλο αυτό το διάστηµα, µε αφορµή
την εκλογή του Προέδρου της Δηµοκρατίας, την οποία ο ΣΥΡΙΖΑ
προσπαθεί, µε όλες τις δυνάµεις να τη συντηρήσει. Και γι’ αυτό
έγινε και η ψήφος εµπιστοσύνης, για να βάλουµε τέλος σε αυτήν
την εκλογολογία, που κανέναν δεν ωφελεί και κανένα δεν συµ-
φέρει. 

Διότι όλοι γνωρίζουµε τι προσπάθειες έχουν γίνει και ειδικά
στον ευαίσθητο τοµέα των τραπεζών. 

Όπως γνωρίζετε, εκεί υπάρχει ένα πολύ µεγάλο πρόγραµµα,
µεγάλης εµβέλειας που έχει ως στόχο την εξυγίανση και των ισο-
λογισµών τους, αλλά βεβαίως -το σηµαντικότερο και αυτό που
ενδιαφέρει τον ελληνικό λαό- την έναρξη διοχέτευσης κεφαλαίων
στην πραγµατική οικονοµία.

Ξέρετε πώς λειτουργεί το τραπεζικό σύστηµα. Υπάρχουν συγ-
κεκριµένες ντιρεκτίβες και από την Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα,
αλλά βεβαίως και την Τράπεζα της Ελλάδος. Έχω ακούσει, θα
έλεγα, µε ιδιαίτερο ενδιαφέρον αυτά που λέει ο ΣΥΡΙΖΑ για τις
τράπεζες -είναι εδώ και ο κ. Τσακαλώτος- όπου µιλάει για αποκρα-
τικοποίηση. Για κοινωνικοποίηση έλεγε χθες ο Μάκης Βορίδης.

Τι εννοείτε µε τον όρο «κρατικοποίηση»; Διότι εγώ αυτό που
θυµάµαι στην Ελλάδα περί κρατικοποίησης είναι αυτό που συνέ-
βαινε πριν πάρα πολλά χρόνια, εκεί δηλαδή που το τραπεζικό σύ-
στηµα λειτουργούσε µε έναν πολύ συγκεκριµένο τρόπο, όχι µε
δεδοµένα που ισχύουν τα τελευταία αρκετά χρόνια. Φερ’ ειπείν,
αν θέλει να πάρει κάποιος ένα δάνειο, θα δούµε την υπηρεσιακή
του κατάσταση, θα δούµε την επιχειρηµατική του δραστηριότητα
και θα πάει να πάρει ένα δάνειο. Παλαιότερα, βέβαια, θυµόµαστε
πώς δίνονταν τα δάνεια, όταν ήταν κάποιος κοµµατικό στέλεχος.

Αυτές τις ηµέρες µας λέτε σήµερα ότι αναπολείτε; Επειδή
έχετε εισφέρει και έναν καινούργιο όρο και ο όρος αυτός λέγεται
«σεισάχθεια», µε τον ίδιο τρόπο θα γίνεται και το χάρισµα των
δανείων, µε δοτές διοικήσεις που θα βάλετε στις τράπεζες; Αυτό
το µοντέλο µάς εισφέρετε. Αυτό µας λέτε ότι θα κάνετε. Είναι
ένα ζήτηµα το οποίο πρέπει να ξεκαθαρίσετε στον ελληνικό λαό.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, βρισκόµαστε σε ένα σηµείο -
γιατί λέχθηκε πάρα πολύ από τους συναδέλφους- που στο τρίτο
και στο τέταρτο τρίµηνο του 2014 η χώρα µπαίνει σε ανάκαµψη
µετά από εξίµισι χρόνια ύφεσης. Τώρα βρισκόµαστε σε ένα πολύ
συγκεκριµένο σταυροδρόµι.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ένα λεπτό και τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Η µια επιλογή είναι η χώρα να µην οδηγηθεί σε εκλογές, όπως

προβλέπει βεβαίως και το Σύνταγµα. Αυτό θα σηµάνει πολύ συγ-
κεκριµένα πράγµατα για τη χώρα: Αναβάθµιση της ελληνικής οι-
κονοµίας, αναβάθµιση των επιχειρήσεων, φθηνότερα και πολύ
πιο γρήγορα δάνεια και µεγαλύτερη ρευστότητα, πραγµατική
αναπνοή για την ελληνική οικονοµία. Είναι αυτό που χρειάζεται
η χώρα. Γι’ αυτό προβλέπουµε το 2015 και µε την περαιτέρω ανά-
καµψη του ελληνικού τουρισµού ότι θα τρέχει µε 2,5% η ελληνική
οικονοµία. Αυτός είναι ο ένας δρόµος.

Υπάρχει και ένας άλλος δρόµος, να οδηγηθούµε για πέµπτη
φορά τα τελευταία επτά χρόνια σε εκλογές, να µην κάνουµε δη-
λαδή αυτό που ορίζει το Σύνταγµα, αυτό που συµβαίνει παντού
σε οποιαδήποτε ανεπτυγµένη δυτική χώρα. Να πάµε, λοιπόν,
πάλι σε εκλογές. Μη γελιόµαστε, το έχουµε ζήσει ξανά. Δυο
µήνες αστάθειας τι θα σηµάνει; Θα σηµάνει ότι η χώρα πάλι θα
έχει πρόβληµα, ότι τα spreads πάλι θα ανέβουν, ότι θα αναζητή-
σουµε πάλι δανεισµό. Από τους εταίρους; Βεβαίως, από τους
εταίρους. Με ένα πολύ πιο σκληρό µνηµόνιο και δάνειο; Πιθανό-
τατα. Αυτό θέλετε για τον κόσµο;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Συντοµεύετε,
κύριε συνάδελφε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΑΓΚΟΥΝΗΣ: Διότι διαφορετικά -και
κλείνω- θα συµβεί αυτό που λέει ο κ. Στρατούλης και το οποίο
ανέφερε προχθές σε ανάλογη ερώτηση, όπου απάντησε ότι θα
κάνουν αναγκαστικό δανεισµό, εσωτερικό δανεισµό, αυτά που
έλεγε ο κ. Γλέζος.

Αντιλαµβάνεστε τι σηµαίνει αυτό για τη χώρα. Αυτά δεν τα
θέλει ο ελληνικός λαός. Ο ελληνικός λαός θέλει σταθερότητα, ο
ελληνικός λαός θέλει να ολοκληρώσουµε την προσπάθεια µέχρι
το 2016 και γι’ αυτό δίνουµε την ψήφο εµπιστοσύνης.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε

πολύ.
Τον λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος των Ανεξάρ-

τητων Δηµοκρατικών Βουλευτών κ. Μπόλαρης.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΔΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, αν ακού-

σουµε κάτι καινούργιο, να θυσιάσουµε τη σειρά µας. Έχουν και
αύριο να µιλήσουν Εποµένως φτάνει. Το Προεδρείο µπορεί να
τα ελέγξει αυτά. Ακούµε τα ίδια και τα ίδια. Να φύγουµε από δω.
Δηλαδή εγώ που αύριο έχω σειρά εκατοστή εικοστή τέταρτη , να
µην τιµώ αυτούς που µιλάνε. Να πάω σπίτι µου.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Παρακαλώ.
Κύριε Μπόλαρη, έχετε τον λόγο.
ΜΑΡΚΟΣ ΜΠΟΛΑΡΗΣ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ο Ζήσι-

µος Λορεντζάτος είπε: «Λίγοι άνθρωποι σε λίγες στιγµές λένε
πρωτότυπες σκέψεις. Οι άλλοι απλώς επαναλαµβάνουµε.» 

Θα πω, λοιπόν, κάποιες σκέψεις οι οποίες δεν είναι πρωτότυ-
πες και τις οποίες γνωρίζει η Κυβέρνηση, αλλά τις αποσιωπά. Κι
αν τις έλεγε ο οµιλών στο όνοµά του ή τις έλεγε η Αντιπολίτευση
ή ένας πολιτικός αρχηγός, θα έλεγαν «εντάξει, Αντιπολίτευση
είναι, εµείς σώζουµε τη χώρα και αυτοί µας εµποδίζουν». 

Χθες, κατά τη διάρκεια της Συνόδου που έγινε στο Μιλάνο,
βγήκε ένα δελτίο Τύπου το οποίο έλεγε: «Εάν µετατρέψουµε την
Ευρώπη σε µια επιτροπή που βρίσκει λάθη στις χώρες-µέλη,
χώρες που έχουν ελεύθερα εκλεγµένες κυβερνήσεις, ίσως σε-
βόµαστε τους κανονισµούς, αλλά σίγουρα σκοτώνουµε την ελ-
πίδα που µπορεί να προσφέρει η πολιτική». Το δελτίο Τύπου το
έβγαλε ο Προεδρεύων της Ευρωπαϊκής Ένωσης, ο Ιταλός Πρω-
θυπουργός, κόντρα στην πολιτική που επιβάλλει η κ. Μέρκελ. 

Ο Γάλλος πρώην Υπουργός πριν από δύο µήνες ακριβώς, ο κ.
Μοντεµπούρ, έδωσε µία συνέντευξη στη «MODE» η οποία οδή-
γησε σε ριζικό ανασχηµατισµό της κυβέρνησης µε επιβολή. Είπε
ο κ. Μοντεµπούρ: «Η πολιτική πλάνη της µονοµερούς λιτότητας
µε αποκλειστικό στόχο τη µείωση των ελλειµµάτων, προκαλεί
δραστική αύξηση της ανεργίας, είναι ένας οικονοµικός παραλο-
γισµός, καθώς καθιστά αδύνατη τη δηµοσιονοµική αποκατά-
σταση, ενώ συνιστά µια πολιτική καταστροφή που έχει ως
συνέπεια την άνοδο των ακραίων, των ακροδεξιών δυνάµεων
στην Ευρώπη». Βέβαια, θα µου πείτε ότι ο κ. Μοντεµπούρ απε-
πέµφθη, έπαψε να είναι Υπουργός Οικονοµικών της Γαλλίας. Τα
λέω αυτά µήπως προβληµατιστεί κανένας από τους ενθάδε
Υπουργούς. 

Ορίστε και άλλος Υπουργός Οικονοµικών στη Γαλλία, ο κ.
Μισέλ Σαπέν, ο οποίος κατέθεσε προϋπολογισµό. Εφήρµοσε
αυτά τα οποία απαιτεί η πολιτική ύφεσης που θέλει να επιβάλει
η Γερµανία; Τι έκανε; Προχθές παρουσίασε τον προϋπολογισµό
της χώρας του για το 2015, ο οποίος όχι µόνο δεν είναι προϋπο-
λογισµός λιτότητας, αλλά µεταθέτει για δύο ακόµα χρόνια τη µεί-
ωση του ελλείµµατος κάτω από το 3%, προβλέπει αυξηµένο
έλλειµµα 4,4% του ΑΕΠ από 4,3% που ήταν για το 2014 και αυτό
µετά από δύο παρατάσεις που έχει πάρει η Γαλλία από την Κο-
µισιόν. 

Ο Πρόεδρος της Ευρωπαϊκής Ένωσης, ο κ. Ρέντσι, ήταν στο
Λονδίνο, έµαθε για το γαλλικό προϋπολογισµό και καταθέτει: «Αν
η Γαλλία αποφάσισε έτσι…» -κύριε Σαµαρά, κύριε Βενιζέλε, κύριε
Χαρδούβελη!- «…τότε θα υπάρχουν λόγοι και εγώ είµαι στο
πλευρό του Ολάντ. Εµείς σεβόµαστε το όριο του 3% στο δηµο-
σιονοµικό έλλειµµα, όπως προβλέπουν οι κανονισµοί, αλλά σε-
βόµαστε και τις αποφάσεις µιας ελεύθερης χώρας όπως η
Γαλλία.» «Πιστεύω…» -λέει ο Ρέντσι- «…πως κανείς δεν έχει το
δικαίωµα να συµπεριφέρεται σε άλλες χώρες µε το ύφος που
συµπεριφέρεται κανείς σε µαθητούδια. Προτιµώ τη Γαλλία του
Ολάντ και του Βαλς η οποία υπερβαίνει το 3%, παρά µια Γαλλία
µε επικεφαλής την κ. Λεπέν ως αποτέλεσµα µιας κρίσης αξιών
που προκαλεί η πολιτική ύφεσης».

Αυτά λέει η Ευρώπη. Όχι κάποτε, χθες, προχθές. Είδατε να µε-
ταδοθεί από τα ελληνικά µέσα µαζικής ενηµέρωσης κάτι το οποίο
να αφορά την αµφισβήτηση της πολιτικής; Γιατί είπε ο Μοντεµ-
πούργκ ότι οι πολιτικές επιλογές δεν είναι αµετακίνητες, υπάρχει
πάντοτε εναλλακτική πρόταση. Και αυτό είναι ευθύνη της Κυβέρ-
νησης. 

Τι µας είπαν σήµερα εδώ; Ο κύριος Αντιπρόεδρος µας είπε:
«Δεν θέλουµε εµείς; Να που υπάρχουν οι άλλοι, οι οποίοι θέλουν
και κινούνται». Στο πλευρό ποιανού θα έπρεπε να είναι χθες στη
Σύνοδο Κορυφής ο Έλληνας Πρωθυπουργός; Στο πλευρό της κ.
Μέρκελ, της ύφεσης, ή στο πλευρό του µετώπου που δηµιουρ-
γείται και λέει, «Δεν πάει άλλο»; Δεν θα οδηγήσουµε την κοινωνία
στα βράχια µε την ανεργία. Δεν θα παραδώσουµε την Ελλάδα,
την Ευρώπη µε κρίση αξιών στην ακροδεξιά. 

Επειδή η Κυβέρνηση ζητά ψήφο εµπιστοσύνης και επειδή
υπάρχουν ζητήµατα που αφορούν µόνο την Κυβέρνηση, θα µου
επιτρέψετε να σας πω ότι σε αυτά τα χρόνια που προηγήθηκαν,

η Κυβέρνηση δεν ασχολήθηκε µε το µείζον πρόβληµα το οποίο
είναι η κατάρρευση του παραγωγικού µοντέλου της χώρας, η κα-
τάρρευση της πραγµατικής οικονοµίας της χώρας, η κατάρ-
ρευση της µικροµεσαίας ελληνικής επιχείρησης, από την οποία
προέρχονται οι περισσότεροι των ανέργων. 

Δεν τα λέει, πάλι, η αντιπολίτευση της χώρας, ούτε ένας Βου-
λευτής ο οποίος ήρθε και θέλει να πει «όχι» στην Κυβέρνηση. Ο
αρµόδιος Επίτροπος για την ευρωπαϊκή περιφερειακή πολιτική,
ο κ. Γιοχάνες Χαν, ήταν τον Ιούλιο στη χώρα. Είπε λοιπόν: «Στην
Ευρώπη υπάρχουν περίπου είκοσι επτά εκατοµµύρια άνεργοι.
Στην Ευρωπαϊκή Ένωση υπάρχουν περίπου είκοσι τρία εκατοµ-
µύρια µικροµεσαίες επιχειρήσεις. Αν τις στηρίξουµε, ένα άτοµο
να προσλάβει η κάθε µία, λύσαµε το πρόβληµα της ανεργίας». 

Ακόµη, πιο κάτω λέει: «Είναι η ραχοκοκαλιά της οικονοµίας και
είναι οι γεννήτριες των θέσεων εργασίας. Και είναι θέµα πολιτι-
κής αν θα στηρίξουµε την µικροµεσαία ελληνική επιχείρηση, τη
µικροµεσαία ευρωπαϊκή επιχείρηση ή αν θα στηρίξουµε τα µο-
νοπώλια, τα ολιγοπώλια.» Τις στηρίζουµε; Δεν απαντώ εγώ,
απαντά ο κ. Γιούνκερ που ήταν προχθές εδώ. Βγαίνοντας έξω
είπε: «Έχετε τρεις όρους για να σας στηρίξουµε. Ο τρίτος όρος
είναι να υπάρξει από την ελληνική Κυβέρνηση ένα σχέδιο κινη-
τροδοσίας για την επανεκκίνηση της ελληνικής οικονοµίας.» 

Είχα ρωτήσει πριν από µερικούς µήνες τον Υπουργό Ανάπτυ-
ξης, αν θυµάται τον τίτλο του Υπουργείου του και αν τον θυµάται,
να µας πει τι κάνει για να τον επιβεβαιώσει. 

Ζητείται, δηλαδή –όπως λέει ο κ. Γιούνκερ- από την ελληνική
Κυβέρνηση, που ζητά ψήφο εµπιστοσύνης, ένα σχέδιο ενθάρ-
ρυνσης επενδύσεων, ενίσχυσης ρευστότητας, µε την παράλληλη
δέσµευση από την Ευρωπαϊκή Ένωση πως θα ανταµείβεται επι-
πλέον για κάθε τέτοια κίνηση κ.λπ.. Αρκεί αυτό; 

Προχωρώ: Ήταν πριν από λίγες µέρες εδώ η Task Force. Προ-
σέξτε τι ζήτησε από την Κυβέρνηση, η οποία έρχεται εδώ και λέει
ότι στηρίζει την ελληνική οικονοµία. Έκανε δώδεκα συστάσεις,
οι οποίες είναι δηµοσιευµένες στον Τύπο. Συγκεκριµένα: Μεταρ-
ρύθµιση νοµικού και θεσµικού πλαισίου για αδειοδότηση των επι-
χειρήσεων. Απλοποίηση διοικητικών διαδικασιών. Μέτρα
εξορθολογισµού. Μείωση φορολογικής επιβάρυνσης των µικρο-
µεσαίων επιχειρήσεων από το ΦΠΑ. Προώθηση πιστοποιηµένων
ηλεκτρονικών πληρωµών για να µην ταλαιπωρούνται, να το λύ-
σουν εκεί. Αποφυγή ολιγοπωλιακών καταστάσεων. 

Όσον αφορά τη χρηµατοδότηση µέσω των κονδυλίων της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης, που είναι άµεσα διαθέσιµα και δεν απορρο-
φούνται από την Κυβέρνηση, η πρόταση είναι να δοθεί
προτεραιότητα στις µικροµεσαίες επιχειρήσεις. Αυτά από την
Task Force. Έχει και άλλα.

Όπως είδατε, δεν ανέφερα τίποτα δικό µου. Λέω τι λένε οι ευ-
ρωπαίοι ηγέτες και τι λένε οι ευρωπαίοι που ήρθαν σε επαφή µε
την Ελλάδα και διαπιστώνουν ότι η Κυβέρνηση έχει οικτρά απο-
τύχει στον τοµέα της πραγµατικής οικονοµίας. 

Ποιον αφορούν αυτές οι υποδείξεις; Αφορούν, αποκλειστικά
και µόνο τα παραγωγικά Υπουργεία της χώρας. Εσείς είδατε πα-
ρέµβαση για τη στήριξη της πραγµατικής οικονοµίας από τα πα-
ραγωγικά Υπουργεία της χώρας;  

Διότι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είµαστε στο σηµείο όπου
κλείνουν πλέον οι υγιείς ελληνικές επιχειρήσεις. Και θα είναι πρό-
κληση να µας πει το Υπουργείο Ανάπτυξης, αν γνωρίζει, πόσες
χιλιάδες είναι οι ελληνικές µικροµεσαίες επιχειρήσεις που έχουν
εγκατασταθεί στη Βουλγαρία, διωγµένες από την Κυβέρνηση,
γιατί δεν µπορούσαν να τα βγάλουν πέρα µε τους φόρους. Δεν
έφυγαν για κανέναν άλλο λόγο. Δεν πήγαν γιατί εκεί έχει φθηνό-
τερο κόστος εργασίας. Δεν είναι τέτοιες επιχειρήσεις. Είναι επι-
χειρήσεις υπηρεσιών. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όταν µία χώρα είναι σε κρίση,
πρέπει να πιάνουµε τα πράγµατα από την αρχή. Δηλαδή, έπρεπε
εδώ, αυτά τα δύο χρόνια - και χθές και αύριο- η Κυβέρνηση να
µας πει πώς αντιµετωπίζει τα ζητήµατα της Παιδείας. Κανένα
σχέδιο. Πώς θα αντιµετωπίσουµε την κρίση; Αν καλύψουµε τα
δηµοσιονοµικά -που δεν καλύπτονται- όπως θέλουν οι Ευρωπαίοι
ή αν θα συζητήσουµε όχι ζητήµατα µίζερα, όχι ζητήµατα µετεγ-
γραφών, αλλά την ουσία της Παιδείας; Κανένας προβληµατισµός
από την Κυβέρνηση. 
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Κανένας προβληµατισµός για τα θέµατα του πολιτισµού, παρά
µόνο µια κακόγουστη προσπάθεια εκµετάλλευσης ενός µεγάλου
µνηµείου που αποκαλύπτεται στην Αµφίπολη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, περίµενα αυτές τις δυο µέρες
κάποιος από την Κυβέρνηση να µας πει τι γίνεται στην Κύπρο.
Να µας πει τι γίνεται µε την κυπριακή ΑΟΖ. Να µας πει τι γίνεται
µε την τουρκική προκλητικότητα, για την οποία µίλησε ο Τζο
Μπάιντεν στο Χάρβαρντ, για τον εξοπλισµό των δυνάµεων που
πήγαν κόντρα στον Άσαντ, των τζιχαντιστών οι οποίοι σφάζουν
τον κόσµο στη Συρία, στο Ιράκ, στο Κουρδιστάν, στο Κοµπάνι.
Σιωπή. Απουσία της χώρας, όταν όλα αυτά για τα οποία µιλούµε,
πρώτον αφορούν την Κύπρο και δεύτερον γίνονται στα ανατο-
λικά σύνορα της Τουρκίας και εµείς είµαστε στα δυτικά. Και απέ-
ναντι από την Κρήτη, στη Λιβύη, έχουµε τεράστιο πρόβληµα και
στο Βορρά τα γνωστά µε την Ουκρανία. 

Δεν θεώρησε σκόπιµο η Κυβέρνηση, όλους αυτούς τους
µήνες, να ενηµερώσει την Επιτροπή Εξωτερικών και Άµυνας. Δεν
το θεώρησε υποχρέωσή της. Όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, τα οικονοµικά, µε τον αγώνα και µε τις στερήσεις του ελλη-
νικού λαού στο διάβα θα τα αντιµετωπίσουµε. Γεωστρατηγική
ζηµία να µην πάθουµε. Γιατί η προκλητικότητα έναντι της Κύπρου
έχει ξεπεράσει τα όρια. Και ξέρετε ότι κάθε φορά που µας βρί-
σκουν αδύναµους, το εκµεταλλεύονται. 

Γίνεται κατάφωρη παραβίαση του Διεθνούς Δικαίου. Η Κυβέρ-
νηση αυτή, η Κυβέρνηση της ύφεσης, η πολιτική της ύφεσης
πρέπει να σταµατήσει. Και κυβέρνηση εθνικής συνεννόησης για
να συνεχιστούν οι πολιτικές της ύφεσης δεν µπορεί να γίνει. Λέω
ένα ξεκάθαρο «όχι».

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Τον λόγο έχει η

Υφυπουργός Υγείας κ. Παπακώστα για οκτώ λεπτά και να ετοι-
µάζεται ο κ. Πετράκος. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Ποιος Πετράκος, κύριε Πρόεδρε;
Εµείς είµαστε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Πρέπει να γίνε-
ται κάποια εναλλαγή. Είναι διορθωτική παρέµβαση δική µου. Σας
παρακαλώ.

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΠΑΠΑΚΩΣΤΑ – ΣΙΔΗΡΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός
Υγείας): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 

Αναρωτήθηκαν οι αγαπητοί συνάδελφοι, ιδίως της Αξιωµατι-
κής Αντιπολίτευσης, για ποιο λόγο πρέπει να µιλούν οι Υπουργοί
της Κυβέρνησης. Η απάντηση είναι προφανής, αγαπητοί συνά-
δελφοι. Διότι ζητείται ψήφος εµπιστοσύνης από τη Βουλή και η
Κυβέρνηση, δια των Υπουργών, των µελών της Κυβέρνησης δη-
λαδή, οφείλει να εκθέσει το κυβερνητικό έργο. Και δια του κυ-
βερνητικού έργου ευελπιστεί και πιστεύει ότι θα πάρει την ψήφο
εµπιστοσύνης. 

Υπό την έννοια αυτή, λοιπόν, νοµίζω ότι ήταν εξόχως αντιθε-
σµικό το ζήτηµα το οποίο ετέθη για ποιο λόγο µιλούν οι Υπουργοί
της Κυβέρνησης, την ώρα που η ίδια η Κυβέρνηση ζητά την εµ-
πιστοσύνη της Βουλής.

Συζητούµε, λοιπόν, σήµερα την παροχή ψήφου εµπιστοσύνης
στην Κυβέρνηση, µια διαδικασία η οποία προβλέπεται συνταγ-
µατικά προκειµένου να ανανεωθεί, µέσω του ανώτερου οργάνου
της δηµοκρατίας, του Εθνικού µας Κοινοβουλίου, η πίστη στην
Κυβέρνηση και την κυβερνητική πολιτική. 

Το λέω αυτό για να υπενθυµίσω στον Αρχηγό της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης τον κ. Τσίπρα, ο οποίος υποστηρίζει το τελευταίο
διάστηµα ότι την ψήφο εµπιστοσύνης δεν δίνουν οι κυβερνήσεις
στον εαυτό τους, αλλά ο λαός. 

Θυµίζω, λοιπόν, ότι ο λαός έδωσε ψήφο εµπιστοσύνης στην
παρούσα Κυβέρνηση στις πρόσφατες εκλογές και ότι η παροχή
ψήφου εµπιστοσύνης στην Κυβέρνηση αποτελεί µια συνταγµα-
τική πρόβλεψη, η οποία εντάσσεται στη λογική του εκλογικευµέ-
νου κοινοβουλευτισµού, προκειµένου να εξασφαλιστεί και να
διασφαλιστεί η κυβερνητική οµαλότητα. 

Η φιλοσοφία, λοιπόν, του συνταγµατικού νοµοθέτη δεν έχει
καµµία απολύτως σχέση µε την αιτίαση του Αρχηγού της Αξιω-
µατικής Αντιπολίτευσης -δεν ετέθη από κανέναν προηγούµενο
τέτοιο ζήτηµα µε αυτήν την ένταση, όπως ετέθη από τον κ. Τσί-
πρα- ότι, δηλαδή, κάθε φορά που ο εκάστοτε Αρχηγός της Αξιω-

µατικής Αντιπολίτευσης -ο κ. Τσίπρας- θέλει ή κρίνει ότι τον συµ-
φέρουν οι εκλογές µε βάση τις δηµοσκοπήσεις, θα πρέπει και η
χώρα να πηγαίνει σε εκλογές. Αυτό δεν είναι συνταγµατικά προ-
βλεπόµενο και απορώ πώς τίθεται και ως ζήτηµα  υπέρτερης ση-
µασίας από την πλευρά της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης. 

Άρα, κατά τη σηµερινή συζήτηση, αγαπητοί συνάδελφοι, πα-
ρέχεται ψήφος εµπιστοσύνης στην Κυβέρνηση προκειµένου να
υπάρχει σταθερότητα στη χώρα, προκειµένου να υπάρχει ασφά-
λεια στη χώρα, έτσι όπως αποτυπώνεται από την πορεία του κυ-
βερνητικού έργου απέναντι στο λαϊκισµό, ο οποίος καθηµερινά
εξαπολύεται σε υπερβολικά µεγάλες δόσεις, απέναντι στην ανα-
σφάλεια και στην ανησυχία που προκύπτει ακριβώς από την πε-
ριρρέουσα ατµόσφαιρα την οποία επιδιώκει το τελευταίο
διάστηµα η Αξιωµατική Αντιπολίτευση, ο ΣΥΡΙΖΑ. 

Θα αναφέρω σήµερα -και δεν µπορώ να µην το κάνω- άρθρο
του αµερικανικού περιοδικού  «FOREIGN AFFAIRS» το οποίο το
υπογράφει Ιάσα Μούνκ, υποψήφιος διδάκτορας στο Κέντρο Ευ-
ρωπαϊκών Σπουδών του Πανεπιστηµίου του Χάρβαρντ, ο οποίος
καταγράφει την έξαρση του λαϊκισµού και του εθνικισµού στην
Ευρώπη και στην Αµερική µε αναφορές στην Ελλάδα- ακούστε
το, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ!- δίνοντας έµφαση
στις θεωρίες περί αριστερών λαϊκιστών. 

Μεταξύ άλλων, λοιπόν, υποστηρίζει: «Παρά τα προβλήµατα τα
οποία είναι σοβαρά, οι αριστεροί λαϊκιστές υποτιµούν πόσο βα-
θιές είναι οι ρίζες της σύγχρονης οικονοµικής δυσπραγίας.» Και
καταλήγει πολύ εύστοχα: «Οι απλές λύσεις που προσφέρονται
από τους λαϊκιστές, είναι καταδικασµένες να αποτύχουν.» 

Θέλω, λοιπόν, να επισηµάνω προς όλους όσους υιοθετούν τις
λεγόµενες εύκολες, τις λεγόµενες απλές λύσεις του λαϊκισµού,
ότι η χώρα µας έφτασε εδώ που έφτασε ακριβώς επειδή είχε διο-
λισθήσει σε λογικές και σε πρακτικές λαϊκισµού. 

Δεν επιστρέφουµε, αγαπητοί συνάδελφοι, στο λαϊκισµό. Η κοι-
νωνία χρειάζεται σταθερότητα, η κοινωνία χρειάζεται ασφάλεια,
χρειάζεται προοπτική και όχι τη στρατηγική της έντασης που
εσείς συνειδητά και στοχευµένα εκτρέφετε. Η κοινωνία δεν αν-
τέχει άλλη µεµψιµοιρία, δεν αντέχει άλλη γκρίνια και άλλα µικρο-
κοµµατικά παιχνίδια και ιδιοτέλειες. Θέλει έργο, θέλει πράξεις. 

Η Κυβέρνηση δρα, αγαπητοί συνάδελφοι της Αξιωµατικής Αν-
τιπολίτευσης και όλων των κοµµάτων της αντιπολίτευσης. Εσείς
κάθεστε, κρίνετε, χωρίς να προτείνετε ταυτόχρονα και απλώς
επικρίνετε χωρίς να έχετε και σχέδιο. Ωραία στάση, αγαπητοί συ-
νάδελφοι! Πολύ ωραία στάση Πολύ βολική αυτή η στάση. Άλλος
κάνει τη λάντζα σε αυτήν την περίοδο και εσείς απλώς συντη-
ρείτε και εκτρέφετε τα φαινόµενα του λαϊκισµού. 

Επίσης, δεν αντιλαµβάνοµαι για ποιο λόγο η στάση αυτή συ-
νοδεύεται και από την άκρατη υιοθέτηση λογικών κάλυψης
αυτών που εξαπατούν σε βάρος των αξιών του κράτους και κα-
ταλαµβάνουν θέσεις που δεν τους αξίζουν, που τις στερήθηκαν
εκείνοι που ήταν άξιοι και πριµοδοτούν τους απατεώνες πλαστο-
γράφους σε βάρος των αξίων. 

Επιτρέπεται µε τις λογικές αυτές να συντάσσεται το µεγαλύ-
τερο κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης σήµερα και µάλιστα
µε εκπροσώπους του εκλεγµένους στην περιφέρεια; Θυµηθείτε
πού ήταν η χώρα τρία τέσσερα χρόνια πριν. Θυµηθείτε τι έλεγε
η διεθνής κοινότητα για την Ελλάδα το 2010 και τι λέει σήµερα. 

Ως Υφυπουργός Υγείας θα ήθελα θα επισηµάνω ότι αµέσως
µετά την ανάληψη, αγαπητοί συνάδελφοι, των καθηκόντων µου
από τον Πρωθυπουργό θέσαµε στόχους, κατευθυντήριες γραµ-
µές, πάνω στις οποίες κινούµαστε στον ευαίσθητο τοµέα της
υγείας. Ιδιαίτερα θέλω να τονίσω ότι γνώµονας και προτεραι-
ότητά µας είναι ο άνθρωπος και η ανθρώπινη αξία σε όλες τις
πολιτικές υγείας. 

Συγκεκριµένα, στην ψυχική υγεία: Ως αρµόδια Υφυπουργός
για τα θέµατα ψυχικής υγείας έθεσα ανάµεσα στις προτεραιότη-
τές µας την ολοκλήρωση της ψυχιατρικής µεταρρύθµισης, η
οποία χρονολογείται τρεις δεκαετίες πίσω και ακόµη δεν έχει
ολοκληρωθεί. Εδώ να επισηµάνω την αλλαγή στάσης του ΣΥ-
ΡΙΖΑ. Κάποτε συναινούσε, σήµερα δεν έχει την ίδια στάση και
αυτό οφείλω να το υπογραµµίσω.

Εκείνο το οποίο κάνουµε και στόχος µας είναι η απόλυτη προ-
στασία των δικαιωµάτων των ψυχικώς πασχόντων, η αποστιγµα-
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τοποίηση, η αποασυλοποίηση, η κοινοτική φροντίδα και η κοινω-
νική ενσωµάτωση. Απορώ, λοιπόν, γιατί κάποιοι ψάχνουν ευκαι-
ρίες να σαµποτάρουν αυτή τη µεταρρύθµιση, το µετασχηµα-
τισµό, το οποίο σαµποτάζ γίνεται πυροδοτώντας αντιδράσεις µε
το φυτίλι του λαϊκισµού περί δήθεν –και το υπογραµµίζω- λουκέ-
του στα ψυχιατρικά νοσοκοµεία. Παράλληλα, ενισχύουµε και δί-
νουµε πολύ µεγάλη έµφαση στην πρωτοβάθµια φροντίδα,
αξιοποιώντας το σύστηµα πρωτοβάθµιας φροντίδας, τα κέντρα
ψυχικής υγείας και τα κέντρα υγείας της χώρας, προκειµένου ο
πολίτης να παίρνει τις υπηρεσίες στην κοινότητα. 

Πυρήνας της πολιτικής µας, όπως είπα, είναι ο άνθρωπος. Υπό
την έννοια αυτή πρέπει να σας πω ότι στις προτεραιότητές µας
είναι η πρόληψη και η υγεία των παιδιών. Ειδικότερα, για την ψυ-
χική υγεία των παιδιών το Υπουργείο Υγείας και η οµιλούσα
έχουµε αναπτύξει και λειτουργούµε µονάδες ψυχικής υγείας για
παιδιά και εφήβους που έχουν υποστεί κακοποίηση, παραµέληση
ή ενδοοικογενειακή βία στον τοµέα της πρωτοβάθµιας, της δευ-
τεροβάθµιας και της τριτοβάθµιας περίθαλψης και από νοµικά
πρόσωπα δηµοσίου δικαίου, αλλά και παράλληλα προωθούµε
την ανάπτυξη και άλλων µονάδων για την επίτευξη αυτού του κρί-
σιµου και ευαίσθητου στόχου, δηλαδή της προστασίας των παι-
διών και των εφήβων µας.

Πίστη µας είναι η ανάπτυξη ενός ολοκληρωµένου δικτύου υπη-
ρεσιών ψυχικής υγείας παιδιών και εφήβων και υπό την έννοια
αυτή το Ινστιτούτο Υγείας του Παιδιού, του οποίου έχω την ευ-
θύνη και την αρµοδιότητα, αυτήν τη στιγµή τρέχει ολοκληρωµένα
προγράµµατα προκειµένου να υπερασπιστεί την υγεία και την
ασφάλεια των παιδιών και την παιδική ηλικία.

Επίσης, θα ήθελα να πω, κύριε Πρόεδρε, ότι την προαγωγή
της υγείας των παιδιών την τρέχουµε σε συνεργασία µε τοπικούς
φορείς. Λειτουργούµε δύο διακρατικά προγράµµατα, το ευρω-
παϊκό πρόγραµµα για την ανάπτυξη της προαγωγής της υγείας
στα σχολεία και στην κοινότητα και επίσης την συνηγορία για την
ανάπτυξη της πολιτικής για την προαγωγή της υγείας στην κοι-
νότητα στην Ελλάδα.

Παράλληλα, ξεκινάει το πρωτόκολλο της συνεργασίας µε το
Υπουργείο Παιδείας για το κοινωνικό σχολείο και µε τη δηµιουρ-
γία του ατοµικού δελτίου υγείας του µαθητή έχουµε τη δυνατό-
τητα πλέον από τις πρωτοβάθµιες υπηρεσίες υγείας να
ελέγχουµε το προφίλ της υγείας των παιδιών µας. 

Σχετικά µε τις εξαρτήσεις, προωθούµε την επανένταξη, την
ενηµέρωση, τη θεραπεία και την πρόληψη προς όλες τις µορφές
εξαρτήσεων, όχι µόνο των ψυχοδραστικών ουσιών. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Υφυπουργού)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Στο αίµα άµεση προτεραιότητά µας αποτελεί η στελέχωση του

Εθνικού Κέντρου Αιµοδοσίας. Ήδη έχουν ολοκληρωθεί οι απα-
ραίτητες νοµοθετικές ενέργειες για τον Οργανισµό του και µέχρι
τέλος του µήνα θα έχουµε, κύριοι συνάδελφοι, την απαιτούµενη
έκδοση της κοινής υπουργικής απόφασης. Προχωρούµε τις
ενέργειες προκειµένου να αξιοποιήσουµε µια δοµή, µια µονάδα
την οποία έχει πληρώσει ο ελληνικός λαός µε 11 εκατοµµύρια
ευρώ και παραµένει αναξιοποίητη. Θα γίνουν οι απαραίτητες
ενέργειες, έτσι ώστε να µην πάνε χαµένοι οι πόροι των φορολο-
γουµένων πολιτών.

Κλείνοντας, κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να πω ότι, αγαπητοί συ-
νάδελφοι, αυτή η Κυβέρνηση ζητά ψήφο εµπιστοσύνης για να
συνεχίσει ένα έργο το οποίο καθηµερινά αποδίδει βγάζοντας τη
χώρα από το µνηµόνιο. Στην προσπάθεια αυτή οφείλουµε να κα-
ταλάβουµε όλοι µαζί και ο καθένας ξεχωριστά ότι δεν υπάρχουν
περιθώρια για λαϊκισµό, δεν υπάρχουν περιθώρια για κορώνες,
δεν υπάρχουν περιθώρια για άλλου είδους συµπεριφορές. Για
τον λόγο αυτό, αγαπητοί συνάδελφοι, σας καλώ να υπερψηφί-
σετε την πρόταση για παροχή ψήφου εµπιστοσύνης στην Κυβέρ-
νηση που πατάει στην παροχή συγκεκριµένου έργου που
ανακουφίζει στην καθηµερινότητά του τους πολίτες.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Τον λόγο έχει ο

κ. Πετράκος.

Προσπαθώ να τετραγωνίσω τον κύκλο. Θα µιλήσουν όσο
γίνεται περισσότεροι συνάδελφοι απόψε, αλλά ας τηρείται ο
χρόνος. Σας απευθύνω παράκληση. Δεν αφορά εσάς µόνο, κύριε
Πετράκο. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΑΚΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
κύριοι της συγκυβέρνησης,  δεν έχετε την εµπιστοσύνη του
λαού. 

Θα σας πω µερικά πράγµατα από το χώρο της ενέργειας, για
να σας αιτιολογήσω γιατί δεν έχετε την εµπιστοσύνη του λαού. 

Γιατί πρωτοκλασάτα στελέχη σας, αντί να υπερασπιστούν τα
συµφέροντα του δηµοσίου, υπερασπίστηκαν τα συµφέροντα των
απατεώνων της «ENERGA» και της «HELLAS POWER» που
καταχράστηκαν πάνω από διακόσια πενήντα εκατοµµύρια. 

Γιατί επιδεινώσατε ένα πανάκριβο, ανορθολογικό σύστηµα
ηλεκτροδότησης, το οποίο έχουν δηµιουργήσει οι προηγούµενες
δικές σας κυβερνήσεις, που έχει ως αποτέλεσµα την τελευταία
δωδεκαετία η αύξηση του ηλεκτρικού ρεύµατος να είναι 103%
για τα νοικοκυριά και 76% για τις επιχειρήσεις.

Γιατί το 2013 κόπηκε το ρεύµα -παρά τα όσα λέει ο κ. Μανιάτης-
σε τριακόσια δώδεκα χιλιάδες τριακόσια σαράντα τρία νοικοκυριά,
όπως αναφέρει η απάντηση του ΔΕΔΔΗΕ σε ερώτησή µας. Την
καταθέτω. Μόνο την εβδοµάδα των ευρωεκλογών δεν κόπηκε
ρεύµα. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αθανάσιος Πετράκος κατα-
θέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Γιατί οι απλήρωτοι λογαριασµοί έφτασαν το 1,8 δισεκατοµµύ-
ρια ευρώ και χιλιάδες φτωχά νοικοκυριά αδυνατούν να ανταπο-
κριθούν και στις ρυθµίσεις που έχουν κάνει. 

Γιατί ιδιωτικοποιείτε το δίκτυο µεταφοράς ηλεκτρικής ενέρ-
γειας, τον ΑΔΜΗΕ. Διασπάτε και διαλύετε τη ΔΕΗ, δηµιουργών-
τας τη «µικρή ΔΕΗ», για να ικανοποιήσετε τους επιχειρηµατίες
στο χώρο της ενέργειας, οι οποίοι σας έδωσαν και συγχαρητήρια
στο συνέδριο. Αναφέροµαι στον εκπρόσωπο της «PROTERGIA»,
µιας που θέλετε και ονόµατα.

Γιατί µε το νέο σύστηµα αγοράς ηλεκτρικής ενέργειας που
προωθείτε και µε τα νέα αποδεικτικά διαθεσιµότητας ισχύος οδη-
γείτε σε ταχύτατη χρεοκοπία και διάλυση τη ΔΕΗ, σε αύξηση των
προκλητικών επιδοτήσεων στους ιδιώτες ηλεκτροπαραγωγούς
ρεύµατος από φυσικό αέριο, σε περαιτέρω αύξηση του τιµολο-
γίου, εξυπηρετώντας τους οµίλους των νέων µεταπρατών ενέρ-
γειας και καταστρέφοντας ταυτόχρονα και την εναποµείνασα
ελληνική βιοµηχανία. 

Γιατί ξεπουλάτε τα δίκτυα φυσικού αερίου, δηλαδή το ΔΕΣΦΑ,
και πετάτε στο δρόµο τους τριακόσιους είκοσι εργαζόµενους
συµβασιούχους επιστήµονες που δουλεύουν. 

Γιατί θέλετε να ξεπουλήσετε και τη ΔΕΠΑ. Γιατί οδηγείτε σε
απόγνωση χιλιάδες µικροπαραγωγούς φωτοβολταϊκών, στους
οποίους αφού υποσχεθήκατε τη γη της επαγγελίας, στη συνέ-
χεια τους κουρέψατε άγρια. Τους µεγάλους τους προστατέψατε. 

Γιατί ενισχύετε πλουσιοπάροχα τους ιδιώτες ηλεκτροπαραγω-
γούς ρεύµατος από φυσικό αέριο -ήταν 1,2 δισεκατοµµύριο
ευρώ την τριετία οι επιδοτήσεις σε αυτούς- αλλά και τους µεγά-
λους ενεργειακούς οµίλους. Στο τελευταίο νοµοσχέδιο προβλέ-
πεται επιδότηση εκατό εκατοµµυρίων ευρώ για τη δηµιουργία έξι
θέσεων εργασίας. Αυτό έγινε αµέσως µετά το νοµοσχέδιο για τη
«µικρή ΔΕΗ». 

Γιατί αντικαταστήσατε το δηµοκρατικό ενεργειακό σχεδιασµό
µε µια ανεξέλεγκτη Ρυθµιστική Αρχή Ενέργειας, η οποία λειτουρ-
γεί ως λόµπι των ιδιωτικών συµφερόντων. 

Γιατί τρία χρόνια τώρα ξεπαγιάζει ο λαός, αδυνατώντας να
αγοράσει πετρέλαιο θέρµανσης, αφού το αυξήσατε 1.471%. 

Γιατί δεν καταπολεµείτε το λαθρεµπόριο. 
Γιατί µετά το σκανδαλώδες ξεπούληµα των ΕΛΠΕ, εκχωρή-

σατε και το εναποµείναν ποσοστό του δηµοσίου στο ΤΑΙΠΕΔ. 
Γιατί ψηφίσατε τα αποθέµατα ασφαλείας των πετρελαιοειδών

να είναι στο εξωτερικό, εποµένως να µην ελέγχονται. 
Γιατί ο TAP δεν δίνει ουσιαστικά οφέλη στη χώρα και στις πε-

ριοχές διέλευσης. 
Γιατί συνεχίζουµε να έχουµε το ακριβότερο φυσικό αέριο σε
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όλη την Ευρώπη, µε συνέπεια να «στενάζουν» τα νοικοκυριά και
οι επιχειρήσεις και να κλείνουν οι χαλυβουργίες η µία πίσω από
την άλλη. 

Γιατί συνεχίζετε να έχετε στην «κατάψυξη» και τον South
Stream και τον Μπουργκάς-Αλεξανδρούπολη. 

Γιατί εκχωρείτε µε απαράδεκτες συµβάσεις µίσθωσης όλα τα
θαλάσσια και χερσαία οικόπεδα για την έρευνα και την εκµετάλ-
λευση των υδρογονανθράκων, προωθώντας ένα µοντέλο αξιο-
ποίησης που θα εγγυάται µόνο τα κέρδη των πολυεθνικών και
όχι του λαού. 

Σας κάναµε ολόκληρη ανάλυση, κύριε Μανιάτη, για να σας
εξηγήσουµε γιατί αντί για συµβάσεις µίσθωσης πρέπει να έχουµε
συµβάσεις διανοµής παραγωγής, όπως έχει η Νορβηγία και
όπως έχουν όλες οι προηγµένες χώρες του κόσµου. Τα  είπαµε
και στο συνέδριο που ήµασταν µαζί, κύριε Μανιάτη. 

Εσείς, όµως, κάνατε ότι δεν καταλάβατε και λέτε ότι δεν θέ-
λουµε χρήµατα για το ασφαλιστικό σύστηµα. Μα το ασφαλιστικό
σύστηµα εσείς το καταστρέψατε, η κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ. Ο κ.
Βενιζέλος το κατέστρεψε. Και ζητάτε και τα ρέστα;  

Είσαστε, λοιπόν, θλιβεροί, πάνω απ’ όλα αντιγραφείς και πει-
θήνιοι εντολοδόχοι των νεοφιλελεύθερων πολιτικών που µετέ-
τρεψαν την ενέργεια από κοινωνικό αγαθό σε εµπόρευµα. Ο
λαός δεν σας εµπιστεύεται. Εµπιστεύεται τον ΣΥΡΙΖΑ για να ανα-
λάβει το τιτάνιο έργο να ανατρέψει αυτές τις πολιτικές, να ακυ-
ρώσει τις ιδιωτικοποιήσεις, να µειώσει το ενεργειακό κόστος και
να καταστήσει την ενέργεια κοινωνικό αγαθό.

Ο ΣΥΡΙΖΑ έχει την πολιτική βούληση και δεσµεύεται, κύριοι της
Κυβέρνησης, να αντιµετωπίσει την τεράστια ανθρωπιστική κατα-
στροφή που έχετε προκαλέσει µε συγκεκριµένα µέτρα. Πρώτον,
διεύρυνση του κοινωνικού τιµολογίου. Δεύτερον, δωρεάν 3.600
kw το χρόνο σε τριακόσιες χιλιάδες νοικοκυριά µε κόστος κατά
τον ΣΥΡΙΖΑ 59,4 εκατοµµύρια και κατά το Υπουργείο Οικονοµι-
κών –την πάτησε ο κ. Μανιάτης!- 59 εκατοµµύρια. 

Από τον αντιπολιτευτικό του οίστρο απέναντι στον ΣΥΡΙΖΑ δεν
θυµήθηκε την ανακοίνωση που έβγαλε το Υπουργείο Οικονοµι-
κών, το οποίο προσπαθούσε να απαντήσει στα µέτρα του ΣΥΡΙΖΑ
στη Θεσσαλονίκη, στις προγραµµατικές θέσεις του Αλέξη Τσί-
πρα και λέει για 59 εκατοµµύρια. Λιγότερο από εµάς το βγάζει
το Υπουργείο Οικονοµικών. Άρα, πρώτο ψεύδος από τον κ. Μα-
νιάτη.

Τρίτον, επαναφορά του ειδικού φόρου στο πετρέλαιο θέρµαν-
σης στα 21 ευρώ το χιλιόλιτρο από τα 330 που το πήγατε, ώστε
να µειωθεί η τιµή του κάτω από 90 λεπτά το λίτρο. Η µείωση του
ειδικού φόρου κατά 30%, όταν την έχετε αυξήσει κατά 1.471%,
είναι ανεπαρκέστατη και αποτελεί εµπαιγµό. 

Ακόµη, διεύρυνση του επιδόµατος θέρµανσης σε όλα τα θερ-
µαντικά µέσα, µείωση του ενεργειακού κόστους παραγωγής
στους αγρότες µε φθηνό αγροτικό πετρέλαιο, µειωµένο αγρο-
τικό τιµολόγιο για όλη την καλλιεργητική περίοδο. 

Χαιρόµεθα που ο κ. Μανιάτης κατάλαβε µετά τα όσα έκανε
στους αγρότες ότι πρέπει επιτέλους να µειωθεί και το ενεργειακό
κόστος στους αγρότες. Μόνο που η συγκεκριµένη τροπολογία -
πάλι είπε ανακρίβεια- για τους ΓΟΕΒ ήταν µια υποπαράγραφος
µέσα σε έξι συγκεκριµένα άρθρα τα οποία µιλούσαν για παρα-
γωγή ενέργειας από σκουπίδια κ.λπ.. Και ήταν µια τέτοια τροπο-
λογία. 

Και θέλουµε να υπενθυµίσουµε, επίσης, στον κ. Μανιάτη ότι η
Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ 2009-2012 αύξησε το ενεργειακό κόστος
για τους αγρότες στα τρία αυτά χρόνια κατά 64%. Μην πουλάει,
λοιπόν, φύκια για µεταξωτές κορδέλες. Επίσης, είναι ψεύδος και
αυτό που είπε ότι δήθεν καταψηφίσαµε για τις κοινωνικές δοµές.
Ας προσέχει και ας διαβάζει καλύτερα, όταν έρχεται στο Κοινο-
βούλιο, γιατί είναι Υπουργός και δεν είναι δυνατόν να λέει ανα-
κρίβειες.

Εµείς, λοιπόν, την προώθηση των ΑΠΕ και την έννοια του ενερ-
γειακού συµψηφισµού για όλες τις ανανεώσιµες πηγές ενέργειας
και για τα νοικοκυριά και για τις επιχειρήσεις τις έχουµε στο πρό-
γραµµά µας. Η Κυβέρνηση, όµως, δεν προωθεί την αυτοπαρα-
γωγή έτσι όπως πρέπει. Και µε τον τρόπο που την προωθούσε
και στο συγκεκριµένο νοµοσχέδιο, θα φόρτωνε τους ΓΟΕΒ µε
πάρα πολλά χρήµατα.

Εµείς, λοιπόν, είµαστε αποφασισµένοι και στα άµεσα µέτρα,
αλλά πάνω απ’ όλα να καταπολεµήσουµε αποτελεσµατικά και το
λαθρεµπόριο, όπως ανέλυσε ο Πρόεδρος µας –δεν έχω τον
χρόνο- στη Θεσσαλονίκη. Ο ΣΥΡΙΖΑ δεν αποδέχεται το εγκληµα-
τικό ξεπούληµα της στρατηγικής σηµασίας δηµόσιων επιχειρή-
σεων. Τετελεσµένα δεν αναγνωρίζουµε και θα ακυρωθούν οι
ιδιωτικοποιήσεις και θα επανέλθουν οι δηµόσιες επιχειρήσεις
υπό δηµόσια ιδιοκτησία και έλεγχο. 

(Στο σηµείο αυτό χτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε.
Επίσης, ο ΣΥΡΙΖΑ έχει την πολιτική βούληση και δεσµεύεται να

µειώσει το κόστος και την τιµή της ενέργειας. Κλειδιά για αυτό η
επαναφορά της ΔΕΗ ως ενιαίας καθετοποιηµένης δηµόσιας επι-
χείρησης του ελληνικού λαού, ο εκσυγχρονισµός της, η κατάρ-
γηση των προκλητικών επιδοτήσεων στους ιδιώτες ηλεκτρο-
παραγωγούς ρεύµατος από φυσικό αέριο, η επαναδιαπραγµά-
τευση της τιµής του φυσικού αερίου µε την «GAZPROM», η µείωση
του ενεργειακού κόστους και στις επιχειρήσεις αλλά µε όρους πε-
ριβαλλοντικούς και προϋποθέσεις απασχόλησης.

(Στο σηµείο αυτό χτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είµαστε η κυβέρνηση του ΣΥ-

ΡΙΖΑ. Έχει το σχέδιο και την πολιτική βούληση να δώσει φθηνή
ενέργεια στο λαό. Εσείς, λοιπόν, δεν έχετε την εµπιστοσύνη του
ελληνικού λαού και πρέπει να φύγετε και να προκηρύξετε άµεσα
εκλογές.

Σας ευχαριστώ για την ανοχή σας.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριοι συνάδελ-
φοι, απ’ ότι ξέρετε, η πρόβλεψη είναι η συνεδρίαση να κλείσει
στις δώδεκα τα µεσάνυχτα. Θα ήθελα να µιλήσουν οι παρακάτω
συνάδελφοι Βουλευτές και δύο Υπουργοί, ένας Υπουργός και
ένας Υφυπουργός. Αλλά η παράκληση είναι να τηρούµε το
χρόνο, διότι διαφορετικά δεν θα γίνει αυτό το πράγµα. Ας σεβα-
στούµε τους συναδέλφους µας. Και λέω για τους συναδέλφους,
Κοψαχείλη, Οικονόµου, Καράογλου, Τσακαλώτο, Γκόκα, ο
Υπουργός κ. Καρασµάνης και ο Υφυπουργός κ. Πλακιωτάκης.

Παρακαλώ πάρα πολύ να τηρείται ο χρόνος. Τον λόγο έχει
τώρα ο κ. Κοψαχείλης. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Μιλάνε οι Υπουργοί, µιλάνε και
οι Υφυπουργοί. Δεν τελειώνουµε έτσι! 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κοιτάξτε, δεν
µπορώ να τους στερήσω τη δυνατότητα να µιλήσουν. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Τι να στερήσετε; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Πώς να το

κάνω; Προσπαθώ να φέρω κοντά κάποιους να µιλήσουν…
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Οκτώ Αρχηγοί, οκτώ Κοινοβου-

λευτικοί, δύο εισηγητές της Νέας Δηµοκρατίας, σαράντα πέντε
της Κυβέρνησης…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ορίστε, κύριε
Κοψαχείλη, έχετε τον λόγο.

ΤΙΜΟΛΕΩΝ ΚΟΨΑΧΕΙΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µια και είµαι από τη δυτική Μα-

κεδονία, θα αναφερθώ στη ΔΕΗ. Πρέπει όλοι να γνωρίζουµε ότι
γι’ αυτήν τη ΔΕΗ πληρώναµε τέσσερα πρόστιµα. Ένα πρόστιµο
γιατί η ΔΕΗ σαν πάροχος ρεύµατος ήταν µονοπώλιο, άλλο γιατί
η ΔΕΗ σαν παραγωγός ρεύµατος πάλι ήταν µονοπώλιο. Επειδή
η ΔΕΗ καίει λιθάνθρακα, πληρώνουµε το πρόστιµο των ρύπων κι
επειδή δεν είχαµε πιάσει και το στόχο από ανανεώσιµες πηγές
ενέργειας, πληρώναµε παλαιότερα κι ένα άλλο πρόστιµο. 

Θα µπορούσε ο δηµόσιος χαρακτήρας αυτής της ΔΕΗ να χω-
ροθετήσει -είχε τα δεδοµένα- αιολικά πάρκα. Θα µπορούσε να
χωροθετήσει άγονες εκτάσεις και όχι υψηλής παραγωγικότητας
και να προκηρύξει διαγωνισµό για να στήσουµε φωτοβολταϊκά,
αλλά αυτός ο δηµόσιος χαρακτήρας, δυστυχώς, σιγά σιγά απα-
ξιώθηκε. 

Το θυµάµαι σαν τώρα, όταν πολλά χρόνια πριν συζητούσαµε
να γίνει ένα ηλεκτρικό τρένο να ενώσει την Κοζάνη µε την Πτο-
λεµαΐδα. Δεν έγινε διότι οι συνδικαλιστές έθεσαν το ότι θα χά-
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νονταν θέσεις εργασίας. Το πόσα αυτοκίνητα, το πόσο πετρέ-
λαιο, το πόσο ελαστικό πληρώθηκε γι’ αυτήν τη διαδικασία, τα
ξεχάσαµε. 

Επιπλέον, πρέπει κάποτε να ξεκολλήσουµε από αγκυλώσεις.
Δεν µπορεί στα νησιά που πληρώνουµε έργο ή δαπάνη, να µην
τολµήσουµε να διαχειριστούµε σκουπίδια. Πρώτη παραγωγός
της ενέργειας είναι η εξοικονόµηση της ενέργειας. Από εκεί πρέ-
πει να ξεκινήσουµε. Δεν µπορεί το πρόγραµµα «ΕΞΟΙΚΟΝΟΜΩ»
να ήρθε τα τελευταία χρόνια. Βασική αρχή είναι η εξοικονόµηση.
Είναι η πρώτη πηγή ενέργειας. 

Κύριοι συνάδελφοι, η συζήτηση για τη χορήγηση ψήφου εµπι-
στοσύνης στην Κυβέρνηση είναι µία ύψιστης σηµασίας κοινοβου-
λευτική διαδικασία, στενά συνδεδεµένη µε τα θεµέλια της
δηµοκρατικής διακυβέρνησης του κράτους και προβλέπεται από
το Σύνταγµα και τον Κανονισµό της Βουλής. Η Κυβέρνησή µας
ασφαλώς και απολαµβάνει της δεδηλωµένης πλειοψηφίας των
Βουλευτών, αλλά εν όψει του ορυµαγδού των προκλήσεων για
εκλογές, προερχοµένων κυρίως από τη µείζονα Αντιπολίτευση,
επιλέγει αυτήν την κατά τα άλλα συνετή και δηµοκρατική διαδι-
κασία για την εξασφάλιση ενός οµαλού κλίµατος στην οικονοµία
και την πολιτική ζωή της χώρας. 

Αγαπητοί συνάδελφοι, δεν είµαι ανάµεσα σε εκείνους που
ισχυρίζονται ότι η κατάσταση της χώρας µας είναι ειδυλλιακή.
Τα προβλήµατα τα γνωρίζω και τα ζω κάθε µέρα µαζί µε τους αν-
θρώπους της υπαίθρου και των πόλεων από πολύ κοντά.
Ωστόσο, πιστεύω πώς κανείς δεν µπορεί να παραβλέψει τα στα-
θερά και αποφασιστικά βήµατα προόδου που λαµβάνουν χώρα
καθηµερινώς. 

Τον τελευταίο καιρό όλοι µαζί γίναµε µάρτυρες της αήθους
και σφοδρότατης επίθεσης του ΣΥΡΙΖΑ εναντίον της κυβερνητι-
κής πολιτικής, µε προφανή σκοπό την αποσταθεροποίηση της
χώρας και την εκβίαση πρόωρων εκλογών σε αντίθεση µε τη βού-
ληση της κοινοβουλευτικής πλειοψηφίας, αλλά και τη βούληση
του ελληνικού λαού. 

Αυτή η επιµονή της Αξιωµατικής Αντιπολιτεύσεως, πέραν από
κάθε αµφιβολία, είναι δηλωτική µίας απαξίας απέναντι στους δη-
µοκρατικούς θεσµούς όπως το Κοινοβούλιο, την Κυβέρνηση, το
εκλογικό Σώµα και τον Πρόεδρο της Δηµοκρατίας. 

Κύριοι της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, ο ελληνικός λαός επέ-
λεξε Κυβέρνηση για µία τετραετία και η κοινή γνώµη στην πλει-
οψηφία της έχει την ίδια άποψη. Οι εκλογές σε µία δηµοκρατική
πολιτεία δεν εκβιάζονται µε αήθεις τακτικισµούς, ειδικά τη στιγµή
που η κοινωνία µας χρειάζεται πολιτική σταθερότητα για την αν-
τιµετώπιση αυτής της πολύ σοβαρής οικονοµικής κρίσης. 

Από την άλλη, είναι αλήθεια πώς η συζήτηση αυτή είναι µία
πολύ καλή ευκαιρία να αναδειχθεί η πρόοδος, το µεταρρυθµι-
στικό έργο της Κυβέρνησής µας, για να το µάθουν και όσοι την
αντιστρατεύονται και προσπαθούν µάταια να το υποβαθµίσουν
και να το αποσιωπήσουν. 

Είναι αλήθεια γνωστό στα αξιότιµα στελέχη της Μείζονος και
Ελάσσονος Αντιπολίτευσης ότι η Κυβέρνηση µέχρι σήµερα έχει
πετύχει σηµαντική πρόοδο σε επίµαχα ζητήµατα, όπως στην
ενεργειακή πολιτική, στην ασφάλεια, στην τουριστική ανάπτυξη,
στην οικονοµική ανάπτυξη, στην προστασία των εξωτερικών συ-
νόρων της χώρας και στην αποκατάσταση της διεθνούς αξιοπι-
στίας της χώρας µας. 

Χωρίς πολιτική σταθερότητα, κοινωνική συνοχή και τις ανα-
γκαίες µεταρρυθµίσεις που θα καταστήσουν τη δηµόσια διοί-
κηση πιο αποτελεσµατική και χωρίς προσπάθεια να δηµιουργηθεί
µια µεγάλη και ισχυρή παραγωγική βάση, ανάπτυξη δεν έρχεται.
Η συνταγή «ανάπτυξη µε δανεικά» και «παροχές µε δανεικά»
ήταν από τις βασικές παραµέτρους που µας οδήγησαν σ’ αυτήν
την πρωτοφανή κρίση. Μια κρίση που µε πολλές θυσίες ο λαός
µας συµβάλλει να ξεπεραστεί.

Αυτά, κύριοι συνάδελφοι, δεν είναι γενικολογίες και διακηρύ-
ξεις χωρίς στοιχεία, όπως οι παροχολογικές και ακοστολόγητες
υποσχέσεις του προγράµµατος του ΣΥΡΙΖΑ, αλλά προκύπτουν
από επίσηµα στοιχεία.

Για παράδειγµα, παραθέτω ότι το πρώτο εξάµηνο του 2014 η
ανεργία σηµείωσε κάµψη της τάξεως του 1,6 %. Οι επενδύσεις
στην ενέργεια αυξάνονται αναµένοντας να φτάσουν τα 700 εκα-

τοµµύρια ευρώ µέσα στο 2015. Η προστασία των συνόρων µας
θωρακίζεται, καθώς ολοκληρώθηκε και τέθηκε σε λειτουργία το
Κέντρο Ολοκληρωµένης Διαχείρισης Συνόρων και Μετανάστευ-
σης. 

Διαδοχικές εκθέσεις της EUROSTAT και της Alpha Bank επι-
σηµαίνουν τη θεαµατική αύξηση του τουρισµού, την επιβρά-
δυνση της ύφεσης στην Ελλάδα κατά το πρώτο τρίµηνο του 2014
και τη µείωση του ρυθµού υποχώρησης του ΑΕΠ κατά 1,1% σε
σχέση µε το πρώτο τρίµηνο του 2013. Για την Ελλάδα, η Κοµισιόν
διατηρεί την πρόβλεψη για αύξηση του ΑΕΠ κατά 0,6% φέτος
και κατά 2,9% το 2015.

Επισηµαίνεται ακόµη ότι η χώρα µας µόνο µέσα στο 2014 βελ-
τίωσε δέκα θέσεις στην κατάταξή της στους δείκτες ανταγωνι-
στικότητας. Επίσης, το χρέος, σύµφωνα µε τις προβλέψεις στο
προσχέδιο του προϋπολογισµού του Υπουργείου Οικονοµικών
θα µειωθεί κατά 7 ποσοστιαίες µονάδες. Θα πραγµατοποιηθούν
φορολογικές ελαφρύνσεις και πολλά άλλα, που θα ακούσετε
κατά τη συζήτηση της ψήφισης του προϋπολογισµού. 

Συνεπώς, αγαπητοί συνάδελφοι, η Κυβέρνησή µας βρίσκεται
σε µια πορεία σταθερής ανάκαµψης της χώρας.

Θέλω να επισηµάνω σε όλους αυτούς που λέγανε ότι θα σκί-
σουν τα µνηµόνια και θα διαγράψουν το χρέος, τις δηλώσεις του
κ. Ντράγκι ότι «αν δεν είµαστε στο πρόγραµµα, η Ευρωπαϊκή
Κεντρική Τράπεζα δεν θα δέχεται τα οµόλογά µας». Αυτό είναι
απαραίτητη προϋπόθεση για να υπάρχει ρευστότητα. Χωρίς χρή-
µατα, µπορούν να υλοποιηθούν οι υποσχέσεις που ο ΣΥΡΙΖΑ υπό-
σχεται; Αυτό νοµίζω ότι λέγεται αριστερός λαϊκισµός και
ψεύτικες ελπίδες, που δεν εδράζονται πάνω σε σοβαρά επιχει-
ρήµατα.

Θα πρέπει, αγαπητοί συνάδελφοι της Αντιπολίτευσης, να ανα-
λύσουµε µε ευκρίνεια την πραγµατικότητα, εκτός και αν κάποιοι
πιστεύουν ότι µπορούν να κάνουν θαύµατα. Αυτό νοµίζω ότι δεν
αντέχει σε σοβαρή κριτική. Εδώ η λογική βρίσκεται υπό διωγµόν. 

Τελειώνοντας, θα επαναλάβω την πίστη µου στην ανάγκη για
την τήρηση του προγράµµατος της Κυβέρνησης, γιατί είναι το
µόνο πρόγραµµα που υπάρχει και δύναται να οδηγήσει τη χώρα
στο δρόµο της ανόδου και της ευηµερίας.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Τον λόγο έχει ο

κ. Οικονόµου για επτά λεπτά.
Εσείς κύριε Υπουργέ, κύριε Καρασµάνη, θα έχετε τον λόγο

ευθύς µετά τον κ. Οικονόµου.
ΕΙΡΗΝΗ-ΕΛΕΝΗ ΑΓΑΘΟΠΟΥΛΟΥ: Στο τέλος τους αναφέ-

ρετε. Εσείς το είπατε.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Περιµένουµε µε ιώβεια υποµονή.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Σας παρακαλώ.

Γίνεται µία εναλλαγή. Μιλούν δυο-τρεις Βουλευτές και ένας
Υπουργός.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Ήταν να µιλήσω στις 18.30’, κύριε
Πρόεδρε, και έχει φτάσει 23.30’. Έλεος µε τους Υπουργούς και
µε όλον τον κόσµο τον καλό! Πέντε ώρες περιµένουµε εδώ πέρα
υποµονετικά. Δώστε και σ’ εµάς λίγο τον λόγο, τους Ανεξάρτη-
τους Βουλευτές.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Μα, σας έδωσα
τον λόγο, κύριε. Τι θέλετε τώρα και διαµαρτύρεστε;

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Σας είµαι υπόχρεος. Για τους
Υπουργούς το λέω, που δεν µπορούµε να πάρουµε σειρά εµείς
οι απλοί Βουλευτές.

Κύριε Πρόεδρε, η σηµερινή διαδικασία, η οποία πραγµατικά
είναι ενδιαφέρουσα γιατί ακούµε τις απόψεις και τις θέσεις που
η Κυβέρνηση µε την εµπιστοσύνη που ζητάει από το Κοινοβούλιο
θέλει και επιδιώκει να επιβεβαιώσει την πολιτική της ισχύ, πραγ-
µατικά δίνει την ευκαιρία σε όλους –και σ’ εµάς τους Βουλευτές
και τους Ανεξάρτητους Βουλευτές ιδιαίτερα- να πούµε τον λόγο
µας, να δώσουµε τα επιχειρήµατά µας για το αν θα υποστηρί-
ξουµε ή όχι αυτήν την εµπιστοσύνη δίνοντας την ψήφο µας.

Όµως, θέλω να κάνω ένα σχόλιο πριν πω και τη θέση µου σε
σχέση µε το συγκεκριµένο αυτό θέµα. Το σχόλιο αυτό έχει να
κάνει µε τους λόγους που άκουσα προηγουµένως, όλο το από-
γευµα, ειδικά των πολιτικών Αρχηγών.
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Θα έλεγα, κύριε Πρόεδρε, ότι η τοποθέτηση του κ. Βενιζέλου
πραγµατικά φέρνει στην επικαιρότητα και επαναφέρει στη µνήµη
προηγούµενα επεισόδια αυτής της µακράς και βασανιστικής πο-
ρείας της χώρας µας και µιλάω για τον Μάιο του 2010, όταν ψη-
φίστηκε σ’ αυτήν την Αίθουσα το πρώτο µνηµόνιο.

Το λέω αυτό, διότι εγώ ήµουν από αυτούς τους λίγους Βου-
λευτές οι οποίοι είχαµε καταθέσει τότε τις ενστάσεις µας για το
αν πραγµατικά είχε γίνει διαπραγµάτευση για εκείνο το πρώτο
µνηµόνιο. Κάποιοι ελάχιστοι Βουλευτές –τρεις από το ΠΑΣΟΚ
τότε, η Αντιπολίτευση βέβαια, αλλά τέλος πάντων, ελάχιστες
φωνές- σε αυτήν την Αίθουσα είχαµε ισχυριστεί ότι δεν είχε γίνει
διαπραγµάτευση.

Τότε διαγραφήκαµε σε κάποια λίγα δευτερόλεπτα. Ο τότε «αυ-
τοκράτωρ» της πολιτικής εξουσίας θεώρησε σκόπιµο, πριν καν
τελειώσει ο κατάλογος των Βουλευτών που ψήφιζαν, να διαγρα-
φούν οι Βουλευτές, να τους «σφάξουµε στο γόνατο» και να τους
στείλουµε «στο πυρ το εξώτερο». Ένα «παρών» είχα ψηφίσει. Δη-
λαδή, είχα πει ότι πιθανόν και να µην είναι ο καλύτερος τρόπος
αυτός που επιλέχθηκε από την τότε κυβέρνηση. Ήταν καταδικα-
στικό για τους Βουλευτές όµως.

Σήµερα άκουσα, λοιπόν, τον κ. Βενιζέλο να δικαιώνει αυτήν τη
θέση, ότι πραγµατικά δεν έγινε διαπραγµάτευση. Ξεκινήσαµε,
λοιπόν, µε τους χειρότερους όρους. Είπε, βέβαια, µετά ότι υπήρ-
ξαν επόµενα επεισόδια, τα οποία καλυτέρευσαν εκείνο το πρώτο
κείµενο, την πρώτη διαπραγµάτευση, το πρώτο µνηµόνιο. Εντά-
ξει, είναι µια άποψη δική του. Δεν θα κάτσω τώρα να την ανα-
λύσω ούτε να αντιπαρατεθώ σε αυτήν. 

Όµως, να πω ότι θυµάµαι τότε πως και αυτός δεν είπε κάτι δια-
φορετικό από τον τότε Πρωθυπουργό. Ήταν Υπουργός Άµυνας
τότε. Να πει, για παράδειγµα, «µήπως και δεν είναι έτσι τα πράγ-
µατα όπως επιλέχθηκαν από την Κυβέρνηση το 2010», την πρώτη
Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ που έφερε τότε, όπως όλοι θυµάστε, το
πρώτο µνηµόνιο. 

Το λέω για ιστορικούς λόγους, όχι για να πω ότι δικαιώθηκα
διά του λόγου του κ. Βενιζέλου, αλλά για να πω ότι αυτή η σηµε-
ρινή πρόταση για την εµπιστοσύνη που ζητάει η Κυβέρνηση έχει
«µακριά ουρά» στο χρόνο, τα θέµατά της πάνε πίσω στο χρόνο.
Δεν είναι ένα επεισόδιο σηµερινό ούτε πρέπει να τη δούµε σαν
µια αυτόνοµη υπόθεση. Πρέπει να τη δούµε στη διάρκεια όλων
αυτών των βηµάτων που έγιναν και µιλάω για την προσπάθεια
διάσωσης της χώρας και τον τρόπο που επιλέχθηκε από κάποιες
δυνάµεις, τον αντίλογο που υπάρχει βέβαια, τον άλλο αντίλογο
που υπάρχει και ο οποίος δεν είναι απαραίτητο να ταυτοποιείται
µε τη σηµερινή θέση της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης. 

Τέλος πάντων, υπάρχουν και Βουλευτές, υπάρχουν και πολιτι-
κές θέσεις, υπάρχουν και πολιτικές δυνάµεις, που πιστεύουν ότι
µπορεί να υπάρξει δηµοσιονοµική σταθερότητα, µπορεί να υπάρ-
ξει ευρωπαϊκός δρόµος για τη χώρα. Όµως, όλα αυτά µπορούν
να γίνουν µε κοινωνική δικαιοσύνη και µε ένα πρόγραµµα ριζο-
σπαστικών προτάσεων για αλλαγές στο πολιτικό σύστηµα.

Πάλι άκουσα τον πολιτικό αρχηγό να λέει προηγουµένως για
τις ριζοσπαστικές προτάσεις που χρειάζονται και πρέπει να
υπάρχουν, για διάφορες πρωτοβουλίες που θέλει να πάρει όπως
είναι τα κόκκινα δάνεια. Και άκουσα και άλλον πολιτικό αρχηγό
που δεν έχει κοινοβουλευτική οµάδα σήµερα εδώ, αλλά φιλοδο-
ξεί –και πιστεύω ότι θα αποκτήσει, όπως βλέπω και στα γκάλοπ-
να µιλάει κι αυτός για τις ριζοσπαστικές προτάσεις του κέντρου. 

Εµείς οι οποίοι ισχυριζόµαστε και λέµε ότι έχουµε κι εµείς τις
προτάσεις µας για κάποιες σηµαντικές αλλαγές που πρέπει να
γίνουν σε αυτήν τη χώρα,τις χαρακτηρίζουµε ως ριζοσπαστικές
προτάσεις. Και επειδή γίναµε πολλοί ριζοσπάστες σε αυτήν την
Αίθουσα και εκτός της Αιθούσης, έχουµε το δικαίωµα, από τη
στιγµή που έχουµε κάνει πολλές προσπάθειες και έχουµε περά-
σει διά πυρός και σιδήρου –κάποιοι τουλάχιστον- µέσα σε αυτό
το πολιτικό σκηνικό των τελευταίων πέντε χρόνων, να πούµε ότι
δεν φτάνει αυτή η προσπάθεια και η πορεία που έχει καταλβάλει
η Κυβέρνηση. Δεν φτάνει. Υπάρχουν µεγάλα ελλείµµατα. 

Στο παρελθόν δώσαµε µια δυνατότητα σε αυτήν την Κυβέρ-
νηση –και µιλάω όταν ήταν στην κυβέρνηση και η Δηµοκρατική
Αριστερά- να κρατήσει τη χώρα στην Ευρώπη –πράγµα το οποίο
έγινε- και να ξεφύγουµε από µια άτακτη χρεοκοπία –πράγµα που

έγινε. Όµως, αυτό ήταν το σηµείο µηδέν, ο πάτος. Πρέπει να ξε-
φύγουµε από αυτό. Δεν µπορεί η χώρα να συνεχίζει σε αυτήν την
κατάσταση που σήµερα κινείται.

Τα στοιχεία της κοινωνικής δικαιοσύνης αυτήν τη στιγµή δεν
εκπληρούνται, η κατανοµή των βαρών δεν είναι δίκαιη. Υπάρχουν
κοινωνικές τάξεις, πρόσωπα, καταστάσεις –ακροθιγώς κάτι λέ-
γεται σήµερα και χθες στην Αίθουσα- οι οποίοι δεν συµµετέχουν
στην υπέρβαση της κρίσης, κύριε Πρόεδρε. Υπάρχουν κάποιοι
οι οποίοι διάγουν βίο ανθηρό και χαρούµενο σε αυτήν τη χώρα
και δεν συµµετέχουν στο ξεπέρασµα της κρίσης.

Αυτό, λοιπόν, είναι ευθύνη της Κυβέρνησης. Δεν θα πω πολλά.
Θέλω να πω κάτι πολύ συγκεκριµένο σε σχέση µε µια πρόταση
που άκουσα από τον αγαπητό συνάδελφο Σπύρο Λυκούδη για
την κυβέρνηση της εθνικής συνεννόησης και του µεγάλου συνα-
σπισµού, όπως ετέθη από το Βήµα εδώ. Νοµίζω ότι ο Σπύρος Λυ-
κούδης πολύ καλά τα είπε τα πράγµατα. Το λέω γιατί έβαλε µέσα
σ’ αυτή την Κυβέρνηση τις δυο µεγάλες παρατάξεις που αυτήν
τη στιγµή υπάρχουν όχι µόνο µέσα στην Αίθουσα αλλά όπως φαί-
νεται και στη χώρα: τη Νέα Δηµοκρατία και το ΣΥΡΙΖΑ. Θα µου
πείτε ότι αυτά είναι αδιανόητα πράγµατα, ότι δεν γίνονται ότι
πάµε να γυρίσουµε σελίδα. Δεν παίζει τίποτα απ’ αυτά τα δύο.
Τα είχαµε ακούσει. Ήταν οµηρικές οι µάχες που δίνονταν εδώ,
πιο µεγάλες από τις σηµερινές σε άλλες εποχές. 

Ας συζητήσουµε κι αυτήν την πρόταση –και σήµερα, γιατί όχι;-
µήπως το επόµενο διάστηµα είναι επ’ ωφελεία του λαού και της
πατρίδος, αν υπάρχει αυτή η κυβέρνηση, η µεγάλη κυβέρνηση
των µεγάλων αποφάσεων. 

Για τη διαπραγµάτευση του χρέους, την εκλογή του Προέδρου
της Δηµοκρατίας, για έναν νέο εκλογικό νόµο, για τη συνταγµα-
τική αναθεώρηση χρειάζονται ριζοσπαστικές αποφάσεις και λύ-
σεις. Εγώ, καθώς και πολλοί άλλοι και η κίνηση στην οποία
συµµετέχω, ο Δηµοκρατικός Σύνδεσµος και πολλές άλλες κινή-
σεις και πολλά πρόσωπα και πολλά άλλα κοµµάτια και χώροι και
από το κέντρο και από την κεντροαριστερά θα είµαστε διατεθει-
µένοι να συµµετέχουµε σε µια νέα τέτοια πορεία για τη χώρα που
σηµαίνει εθνική συνεννόηση, νέα πορεία, νέες συναντήσεις. 

Αυτά είναι ζητήµατα στα οποία εγώ τουλάχιστον είµαι διατε-
θειµένος να συνεισφέρω, αλλά δεν µπορώ να συνεισφέρω στην
ψήφο εµπιστοσύνης για την Κυβέρνηση για τους λόγους που
ανέφερα προηγουµένως. Γι’ αυτό θα ψηφίσω κατά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε,
κύριε συνάδελφε. 

Τον λόγο έχει ο Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων
κ. Καρασµάνης.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όλοι γνωρίζουµε ότι η χώρα µας
έχει στη µακραίωνη πορεία της πληρώσει πανάκριβα την οξύτατη
και τη στείρα αντιπαράθεση. Αυτή η διαδικασία για την παροχή
ψήφου εµπιστοσύνης προς την Κυβέρνηση µάς δίνει µια µονα-
δική ευκαιρία να αποδείξουµε ότι όταν οι συνθήκες το απαιτούν,
όπως οι σηµερινές, ξέρουµε και µπορούµε να δώσουµε χώρο
στην οµοψυχία και τη συναίνεση. Μοναδική προϋπόθεση να
βγούµε κατά το δυνατόν αλώβητοι από τις επιπτώσεις της δεινής
οικονοµικής κρίσης, ειδικότερα αυτήν τη περίοδο που όλες οι εν-
δείξεις καταγράφουν µια δυναµική όσο και ρεαλιστική προοπτική
να τελειώνουµε µε αυτόν τον εφιάλτη που ταλάνισε ολόκληρο
τον ελληνικό λαό.

Να έρθω στον αγροτικό τοµέα, του οποίου εδώ και λίγους
µήνες έχω την τιµή να προΐσταµαι. Να ξεκινήσω λέγοντας ότι
αυτήν τη στιγµή υπάρχουν πολλές ελπίδες φωτός. Μετά από µια
περίοδο στασιµότητας αρχίζει να επικρατεί µια νότα αισιοδοξίας. 

Θα µιλήσω µε στοιχεία. Βρεθήκαµε ως Κυβέρνηση και ως
χώρα απέναντι σε µια σκληρή και επίπονη διαπραγµάτευση για
τη νέα αναθεώρηση της Κοινής Αγροτικής Πολιτικής που µε τον
άλφα ή βήτα τρόπο επηρεάζει καταλυτικά τις εξελίξεις γενικό-
τερα στον ευρωπαϊκό και ειδικότερα στον αγροτικό τοµέα κάθε
κράτους µέλους της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Είναι µια αναθεώ-
ρηση µε νέα ποιοτικά διαφοροποιηµένα χαρακτηριστικά από
κάθε άλλη αναµόρφωση της Κοινής Αγροτικής Πολιτικής που
θέτει τις βάσεις για ένα µοντέλο γεωργίας σαφώς τροποποι-
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ηµένο απ’ όσα γνωρίζαµε µέχρι τώρα.
Η στήριξη ξεφεύγει πλέον από τα όποια ιστορικά δικαιώµατα

και περνά στην καλλιεργούµενη έκταση ανεξαρτήτως καλλιέρ-
γειας και τρόπου χρήσης. Η γεωργία και εν γένει η ύπαιθρος συν-
δέεται ακόµα περισσότερο µε το περιβάλλον και την προστασία
των φυσικών πόρων. Η επιχειρηµατικότητα σε συνάφεια µε την
αγορά και την κατανάλωση προσλαµβάνουν εντονότερη σχέση.
Η διαπραγµάτευση ολοκληρώθηκε µετά από παρέµβαση του
ίδιου του Πρωθυπουργού, του Αντώνη Σαµαρά, αγγίζοντας τα
20 δισεκατοµµύρια ευρώ µε τους ελαχιστότατους περιορισµούς
πόρων για τη χώρα µας ανάµεσα στα δεκαπέντε παλαιά κράτη
της Ευρωπαϊκής Ένωσης και µε τη µέγιστη δυνατότητα διαχεί-
ρισης του λεγόµενου εθνικού φακέλου για τον τρόπο και τις κα-
τευθύνσεις εφαρµογής της καινούργιας αγροτικής πολιτικής
ανάλογα µε τις ιδιαιτερότητες και τις ανάγκες της χώρας και των
αγροτών της. 

Αυτό έγινε πέρυσι και φέτος µετουσιώθηκε σε πράξη. Με την
κατάθεση και εµπρόθεσµη καταβολή στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή
του ελληνικού εθνικού φακέλου έγινε ένα µεγάλο και ουσιαστικό
θα έλεγα βήµα για να προσαρµόσουµε τις ρυθµίσεις της νέας ΚΑΠ
σε αυτά που χρειάζεται και έχει ανάγκη η αγροτική οικονοµία. 

Δεν ανακαλύψαµε την Αµερική. Με επιµονή, µε ευρύ, οργανω-
µένο δηµοκρατικό διάλογο ακούσαµε τους εκπροσώπους, τους
φορείς του αγροτικού κόσµου. Προσπαθήσαµε και επιτρέψτε
µου εδώ να πω -χωρίς καµµία διάθεση αυτοπροβολής- πετύχαµε
να συγκεράσουµε αντιτιθέµενες και αλληλοσυγκρουόµενες από-
ψεις και να οδηγηθούµε σε ένα βέλτιστο αποτέλεσµα, που προσ-
δίδει ελπίδες για το µέλλον.

Από την αρχή στόχος µας ήταν η δίκαιη, ισόρροπη και στοχευ-
µένη κατανοµή των κοινοτικών ενισχύσεων και επιδοτήσεων και
η άµβλυνση των όποιων ανισοτήτων που είχαν επιβληθεί µε τα
προηγούµενα κοινοτικά καθεστώτα. Είχαµε προκρίνει -και σε
αυτό οφείλω να οµολογήσω συναίνεσαν όλοι- ότι προέχει η πε-
ραιτέρω ενίσχυση του κτηνοτροφικού τοµέα, που εδώ και δεκαε-
τίες αποτελεί την αχίλλειο πτέρνα της εθνικής αγροτικής
οικονοµίας. Το µερίδιο της κτηνοτροφίας σε ενισχύσεις µέχρι σή-
µερα ήταν 19% έναντι 21% της φυτικής παραγωγής. Με την επι-
λογή µας ενισχύουµε την κτηνοτροφία κατά τουλάχιστον 25%,
µεταβάλλοντας την κατανοµή σε 25% για ζωική παραγωγή έναντι
75% της φυτικής παραγωγής και αυτό γίνεται για πρώτη φορά. 

Έρχοµαι σε ένα άλλο µείζον θέµα. Στηρίζουµε τους νέους
αγρότες, το νέο αίµα του αγροτικού µας τοµέα. Παρέχουµε µπό-
νους 25% επί της αξίας των δικαιωµάτων ενισχύσεων για µία πεν-
ταετία για τους νέους κάτω των σαράντα ετών. 

Το πρόγραµµα αγροτικής ανάπτυξης περιόδου 2007-2013
προσέφερε περίπου δώδεκα χιλιάδες θέσεις αυτοαπασχόλησης
νέων αγροτών. Γι’ αυτό δηµοσιεύσαµε νέα πρόσκληση εκδήλω-
σης ενδιαφέροντος για νέους και νέες δεκαοκτώ έως σαράντα
ετών. Συνολικά έντεκα χιλιάδες εκατόν δεκαέξι νέοι παραγωγοί
εντάσσονται στο πρόγραµµα και θα λάβουν ενισχύσεις ύψους
194 εκατοµµυρίων ευρώ. Πετύχαµε για πρώτη φορά την ένταξη
ακόµη τριών χιλιάδων διακοσίων είκοσι τεσσάρων νέων συµπο-
λιτών µας επιλαχόντων στο πρόγραµµα. Στόχος του Υπουργείου
είναι να αποδοθεί η πρώτη δόση, το 70% του πριµ πρώτης εγκα-
τάστασης, δηλαδή ένα ποσό της τάξης των 136 εκατοµµυρίων
ευρώ και µάλιστα µέσα στο 2014.

Για εµάς, οι νέοι αγρότες αποτελούν το ελπιδοφόρο κοµµάτι
της ελληνικής γεωργίας. Πρέπει να ενισχυθούν µε όλα τα δυνατά
µέσα τόσο σε επίπεδο ευρωπαϊκό όσο και σε εθνικό, γιατί τους
θέλουµε πρωτεργάτες της ανασυγκρότησης της υπαίθρου και
της ανάπτυξης του αγροτικού τοµέα της πατρίδος µας. 

Γι’ αυτό µέσα από το νέο πρόγραµµα αγροτικής ανάπτυξης
2015-2020 κατευθύνουµε για τους νέους αγρότες 240 εκατοµ-
µύρια ευρώ. Υπολογίζουµε ότι ο αριθµός των νέων αγροτών που
θα εισέλθουν στο αγροτικό επάγγελµα θα είναι περίπου δεκαέξι
χιλιάδες. 

Τέλος, για όσους από το 2015 και µετά επιθυµούν να ασκή-
σουν για πρώτη φορά το αγροτικό επάγγελµα δηµιουργούµε για
πρώτη φορά ειδικό πρόγραµµα αγροτικής ανάπτυξης µε κονδύ-
λια από το εθνικό απόθεµα συνολικού προϋπολογισµού 60 εκα-
τοµµυρίων ευρώ.

Όσον αφορά τον νευραλγικό τοµέα των ενισχύσεων, παρέ-
χουµε συνδεδεµένες ενισχύσεις δεκατρείς τοµείς αγροτικών
προϊόντων µε µέλλον και δυναµισµό στην εγχώρια ελληνική
αγορά, δηµιουργώντας παράλληλα ένα επιπλέον κίνητρο, αλλά
και ένα επιπλέον εγγυηµένο εισόδηµα για τους αγρότες. Προ-
γραµµατίζουµε την αξιοποίηση 466 εκατοµµυρίων ευρώ για την
υλοποίηση επτάµισι χιλιάδων νέων σχεδίων βελτίωσης των αγρο-
τικών εκµεταλλεύσεων, καθώς επίσης και τη στήριξη της µετα-
ποίησης αγροτικών προϊόντων µε τριακόσιες σαράντα νέες
επενδύσεις για την προσεχή εξαετία, συνολικού προϋπολογι-
σµού 254 εκατοµµυρίων ευρώ. 

Στο νέο επιχειρησιακό πρόγραµµα αλιείας 2014-2020 αξιοποι-
ούµε κοινοτικά κονδύλια 388 εκατοµµυρίων ευρώ, σχεδόν διπλά-
σια από την τρέχουσα περίοδο 2007-2013, ενώ παράλληλα
ενισχύουµε την απασχόληση µε νέες επενδύσεις στη µεταποί-
ηση, στις υδατοκαλλιέργειες, αλλά και στον αλιευτικό τουρισµό.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η ισορροπία αυτή σε συνδυα-
σµό µε τις υφιστάµενες εδώ και δεκαετίες καταστάσεις σίγουρα
ήταν δύσκολο να επιτευχθεί, όµως το αποτέλεσµα είναι εδώ: Ο
εθνικός φάκελος µε όλες τις ρυθµίσεις που ευνοούν µίας άλλης
ποιότητας γεωργία και κτηνοτροφία έχει ήδη κατατεθεί στην Κο-
µισιόν και µέχρι τέλους του έτους θα έχει εγκριθεί και από 1-1-
2015 θα τεθεί σε εφαρµογή.

Ακόµα η ήπια, σταδιακή και ισόρροπη σύγκλιση των ενισχύ-
σεων ανά αγρότη, περιφέρεια και προϊόν είναι γεγονός. Η προ-
στασία από δραµατικές αποµειώσεις ατοµικών δικαιωµάτων είναι
επίσης γεγονός, όπως γεγονός είναι ότι ξεκινάµε την καινούργια
χρονιά από µια ισχυρή βάση, που µας δίνει αισιοδοξία για το µέλ-
λον. 

Θα πρέπει φυσικά να προσαρµοστούµε όλοι, πολιτεία, αγρό-
τες, οργανώσεις, συλλογικοί φορείς, ευέλικτα και δηµιουργικά
στα νέα δεδοµένα. Πρέπει να αξιοποιήσουµε τα πλεονεκτήµατά
µας, να αµβλύνουµε τις παθογένειες και τα µειονεκτήµατά µας
και να είστε βέβαιοι ότι µπορούµε.

Παράλληλα, µε την καινούργια Κοινή Αγροτική Πολιτική έρχε-
ται, µε την αυγή του νέου έτους, να τρέξει και το καινούργιο πρό-
γραµµα αγροτικής ανάπτυξης της χώρας. Αν η νέα ΚΑΠ
προσφέρει ένα συνολικό ποσό γύρω στα 14 δισεκατοµµύρια
ευρώ για την προσεχή επταετία, ως εγγυηµένο εισόδηµα για
τους Έλληνες αγρότες, το νέο πρόγραµµα αγροτικής ανάπτυξης
2015-2020 περιέχει έναν προϋπολογισµό της τάξης των περίπου
6,2 δισεκατοµµυρίων ευρώ, κοινοτικής και εθνικής συµµετοχής
που, αν αξιοποιηθεί ορθολογικά, µπορεί κάλλιστα να καλύψει τις
διαρθρωτικές ανάγκες της ελληνικής γεωργίας. 

Και αυτό γιατί; Διότι έχει σχεδιαστεί και περιέχει παρεµβάσεις
σε κρίσιµους τοµείς, όπως για παράδειγµα η ενίσχυση των νέων
αγροτών, οι συλλογικές δραστηριότητες, η προβολή και προ-
ώθηση των αγροτικών µας προϊόντων στις αγορές του εξωτερι-
κού, καθώς επίσης και προγράµµατα που θα αναδείξουν
προϊόντα και περιοχές της υπαίθρου µε δράσεις αγροτικών υπο-
δοµών.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η στόχευση είναι συγκεκριµένη.
Προετοιµάσαµε και προετοιµάζουµε την ελληνική αγροτική οικο-
νοµία και τους Έλληνες αγρότες για να µπορέσουν να αντεπε-
ξέλθουν κατά τον καλύτερο δυνατό τρόπο στις προκλήσεις της
προσεχούς δεκαετίας, µέσα σε ένα περιβάλλον ολοένα και πιο
αντίξοο και πιο ανταγωνιστικό, γιατί το οφείλουν πρώτα στους
εαυτούς τους, αφού µε τον καθηµερινό τους µόχθο εξασφαλί-
ζουν τη διατροφική επάρκεια και ασφάλεια της χώρας. 

Πιστεύουµε σε αυτούς ως συνδετικό κρίκο για την ανάπτυξη
της υπαίθρου και την εξασφάλιση της κοινωνικής συνοχής. Βασι-
κός µας γνώµονας ήταν και αποτελεί το γεγονός ότι ο αγροτικός
τοµέας πρέπει και µπορεί, µπορεί και πρέπει να αποτελέσει βασικό
πυλώνα για την ανάκαµψη και την ανάπτυξη της χώρας µας.

Δεν αναλωνόµαστε όµως µόνο µε τα σχέδια για το µέλλον. Η
αντιµετώπιση των καθηµερινών προβληµάτων ήταν και είναι πα-
ρούσα σε κάθε µας κίνηση. Ξέρετε ότι πολλές φορές τα καθηµε-
ρινά προβλήµατα επισκιάζουν τους µελλοντικούς σχεδιασµούς,
ανεξάρτητα του πόσο αυτοί θα είναι σηµαντικοί για την επόµενη
κιόλας ηµέρα. Γι’ αυτό η τόνωση της ρευστότητας αποτελεί για
εµάς βασική προτεραιότητα. 
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Έτσι, µε βεβαιότητα µπορώ να σας πω σήµερα πως έχουµε
ήδη εξασφαλίσει για τα τέλη αυτού του µήνα, αρχές του επόµε-
νου, τη δυνατότητα χορήγησης προκαταβολής 50% της ενιαίας
κοινοτικής ενίσχυσης του 2014 σε όλους τους δικαιούχους αγρό-
τες της χώρας και µέσα στον Δεκέµβριο το υπόλοιπο 50%, ενώ
στα τέλη του έτους, για πρώτη φορά στα χρονικά της χώρας από
την ένταξή της στην Ευρωπαϊκή Ένωση, θα καταβληθεί στους
δικαιούχους γεωργούς και κτηνοτρόφους των ορεινών και µει-
ονεκτικών περιοχών η αποζηµίωση του 2014 µαζί µε εκείνη του
2013 που εισέπραξαν και θα εισπράξουν αυτές τις µέρες. 

Είναι γεγονός ότι βρεθήκαµε µπροστά σε ένα µεγάλο πρό-
βληµα της επιλεξιµότητας των βοσκοτόπων. Δεν το δηµιουργή-
σαµε εµείς. Το βρήκαµε. Δεν το κρύψαµε κάτω από το χαλί. Το
αναδείξαµε. Το βγάλαµε στο φως και στη διαφάνεια και σε συ-
νεργασία µε τα στελέχη του ΟΠΕΚΕΠΕ, τα στελέχη του Υπουρ-
γείου Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, µε τον Αναπληρωτή
Υπουργό, αλλά και µε την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, αντιµετωπίζουµε
το θέµα σταδιακά για καλύτερη χρήση. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε απόφαση που υπέγραψα
προχθές, εκταµιεύτηκαν επιπλέον 6,5 εκατοµµύρια ευρώ για την
αντιµετώπιση κρουσµάτων καταρροϊκού πυρετού, αλλά και της
ευλογιάς. Στόχος µας είναι στα µέσα Οκτωβρίου να ξεκινήσει η
καταβολή των αποζηµιώσεων σε κτηνοτρόφους τόσο για τη
χρήση εντοµοαπωθητικών ουσιών όσο και για τις απώλειες που
έχει υποστεί το ζωικό τους κεφάλαιο από τον καταρροϊκό πυρετό
και την ευλογιά. 

Επίσης, το τεράστιο θέµα των επιπτώσεων από τις κλιµατικές
αλλαγές -που φυσικά δεν είναι αποκλειστικά δικό µας θέµα, αλλά
παγκόσµιο- τo αντιµετωπίζουµε στο µέτρο του δυνατού. Επιδιώ-
κουµε να αποζηµιώνουµε αγρότες που έχουν πληγεί από ακραία
άκαιρα καιρικά φαινόµενα. 

Γι’ αυτό σκοπεύουµε να προχωρήσουµε σε διαρθρωτικές αλ-
λαγές τόσο στον κανονισµό ασφάλισης του ΕΛΓΑ όσο και στην
ενίσχυση των πόρων του από τον δεύτερο πυλώνα και της Κοινής
Αγροτικής Πολιτικής, αλλά και σε ριζικές αλλαγές στον τρόπο
καταβολής των αποζηµιώσεων. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για εµάς το θέµα του εµπάργκο
στις εξαγωγές ευρωπαϊκών αγροτικών προϊόντων στη Ρωσία εξα-
κολουθεί και παραµένει ανοιχτό. Σε καµµία περίπτωση δεν επα-
ναπαυόµαστε στα έκτακτα µέτρα που έλαβε πρόσφατα η
Ευρωπαϊκή Επιτροπή, τα οποία δεν µπορούν να αντισταθµίσουν
πλήρως τις επιπτώσεις. Διεκδικήσαµε και διεκδικούµε αναπλή-
ρωση της απώλειας εισοδήµατος των παραγωγών µας και θα επι-
µείνουµε σε αυτό. 

Γι’ αυτό µετά από αίτηµα του ίδιου του Επιτρόπου Γεωργίας,
απέστειλα εµπεριστατωµένο φάκελο στοιχείων, προκειµένου να
εξετασθεί το αίτηµα αποζηµιώσεων των παραγωγών ροδάκινων
και νεκταρινιών, για την κατάρρευση των τιµών των προϊόντων
τους.

Κι αν σήµερα είναι τα ροδάκινα και τα νεκταρίνια, αύριο έρ-
χονται τα ακτινίδια, τα µήλα, τα εσπεριδοειδή, τα αγγούρια, οι
φράουλες και τα κεράσια. Δεν µπορούµε να πούµε στους παρα-
γωγούς ούτε να τα θάψουν ούτε να τα καταστρέψουν. Είναι αδύ-
νατο να τους πούµε να ξεριζώσουν τα δέντρα τους, να διαλύσουν
της φυτείες τους. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε καθηµερινό διάλογο µε τις
συλλογικές οργανώσεις και τους φορείς του αγροτικού κόσµου,
κάνουµε συνεχώς βήµατα για την επίλυση µικρών, αλλά και ακαν-
θωδών προβληµάτων, αίροντας µέρα µε την ηµέρα εµπόδια που
έχουν να κάνουν είτε µε τις εξαγωγές αγροτικών προϊόντων είτε
µε τις πληρωµές ενισχύσεων είτε µε καταστάσεις που θέτουν
τροχοπέδη στις αναπτυξιακές διαδικασίες. 

Κοιτάξτε, δεν προσπαθώ να σας µεταφέρω µία ειδυλλιακή κα-
τάσταση. Εκείνο που µε σιγουριά µπορώ να σας διαβεβαιώσω
είναι ότι οι προσπάθειες των τελευταίων µηνών πιάνουν τόπο. Ο
κόσµος της υπαίθρου µπαίνει στην καινούργια χρονιά προετοι-
µασµένος, µε περισσότερη σιγουριά και αυτοπεποίθηση. Η ελ-
ληνική γεωργία απέδειξε ότι µπορεί να σταθεί στα πόδια της, να
παράγει ποσοτικά και ποιοτικά άξια προϊόντα. Ο τοµέας έχει
παρόν και µέλλον. 

Όραµα και κοινός µας στόχος είναι η ανάπτυξη της υπαίθρου

και µέσω αυτής η ανάπτυξη της χώρας. Κι αυτόν τον στόχο και
το όραµα δεν το χαρίζουµε σε κανέναν. 

Κανείς µας δεν νοµίζω να αµφιβάλλει ότι η πορεία για την ανα-
γέννηση αυτού του τόπου ούτε εύκολη ούτε ευθύγραµµη ούτε
χωρίς αναταράξεις θα είναι.

Εκείνο που µετράει, εκείνο που αξίζει είναι να το θέλεις και να
το προσπαθήσεις και τουλάχιστον αυτή η Κυβέρνηση συνδυάζει
και τα δύο. Γι’ αυτό και δικαιούται της εµπιστοσύνης όλων µας.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε,
κύριε Υπουργέ. 

Τον λόγο έχει ο κ. Καράογλου, για επτά λεπτά.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,

είναι χρήσιµο, µέσα από τη διαδικασία που συνεχίζεται σήµερα
στη Βουλή για την παροχή ψήφου εµπιστοσύνης στην Κυβέρ-
νηση, να βάλουµε τα πράγµατα σε µία λογική σειρά και να βγά-
λουµε χρήσιµα συµπεράσµατα για την ποιότητα τόσο της
δηµοκρατίας µας όσο και του κοινοβουλευτισµού στην Ελλάδα. 

Μέσα από την τριήµερη συζήτηση καθίσταται σαφές ότι αφ’
ενός η δηµοκρατία δεν έχει αδιέξοδα και αφ’ ετέρου ότι καµµία
Κυβέρνηση δεν µπορεί να άγεται και να φέρεται από µικρά και
µεγάλα συµφέροντα. 

Κατά την προσωπική µου άποψη, η πρωτοβουλία του Πρωθυ-
πουργού αποτελεί µία γενναία, αλλά και ορθή πολιτική κίνηση, η
οποία στην ουσία αφήνει τον ΣΥΡΙΖΑ χωρίς λόγο πολιτικής ύπαρ-
ξης. 

Το πιο σηµαντικό όµως όλων είναι ότι εξασφαλίζει την πολιτική
σταθερότητα στην πατρίδα µας. Και το πετυχαίνει αυτό γιατί αφ’
ενός βάζει οριστικό τέλος στην παραφιλολογία που είχε ανα-
πτυχθεί τον τελευταίο καιρό περί πρόωρων εκλογών, κάτι που
έστελνε αρνητικά µηνύµατα στην Ευρώπη, αλλά και στις διεθνείς
αγορές, ενώ παράλληλα δίνει τη δυνατότητα στην ελληνική οι-
κονοµία να ακολουθήσει τον µεταρρυθµιστικό δρόµο στον οποίο
βαδίζει µετά τις εκλογές του 2012.

Και για να το ξεκαθαρίσουµε µία και καλή, ψήφος εµπιστοσύ-
νης στην Κυβέρνηση σηµαίνει στήριξη προς την Ελλάδα εν όψει
των µεγάλων προκλήσεων που βρίσκονται µπροστά µας. 

Ήρθε, λοιπόν η ώρα, αγαπητοί συνάδελφοι, κάθε κατεργάρης
να καθίσει στον πάγκο του. Ήρθε ή ώρα να αναλάβουµε τις ευ-
θύνες για το µέλλον µίας χώρας και να αποφασίσουµε αν οι θυ-
σίες των τελευταίων χρόνων θα καταλήξουν οριστικά και
αµετάκλητα στο καλάθι των αχρήστων, ως θυσία στην ακραία
ρητορική των συνιστωσών του χάους, που µε την «αριστερο-
σύνη» στο σώµα, µε µία έµφυτη ροπή προς την καταστροφή και
µε προκλητικό, αλλά και αυθάδη τρόπο, ονειρεύονται εξουσία,
φροντίζοντας συστηµατικά να καλλιεργούν την ανησυχία στους
Έλληνες πολίτες και δίνοντας στην ουσία λυσσαλέες µάχες για
να µην αλλάξει τίποτα στο κράτος µας. 

Σας δίνω ένα µικρό µονάχα παράδειγµα. Προχθές, τη Δευτέρα
που µας πέρασε, οι εργαζόµενοι στο ραδιοφωνικό σταθµό «ΣΤΟ
ΚΟΚΚΙΝΟ» -νοµίζω ότι γνωρίζετε όλοι σας πού ανήκει- κήρυξαν
σαρανταοκτάωρη απεργία, επειδή η διοίκηση του ραδιοσταθµού
αρνήθηκε να καθίσει στο ίδιο τραπέζι και να συζητήσει µε τη δι-
αιτησία για να εξοφληθούν οι εργαζόµενοι τους µισθούς Αυγού-
στου και Σεπτεµβρίου.

Φαίνεται πως στην προκειµένη περίπτωση, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, νόµος δεν είναι το
δίκιο του εργάτη. Αντίθετα, η γνωστή φράση ισχύει µονάχα όταν
κλείνετε τους δρόµους, όταν σκαρφαλώνετε κάγκελα για να απο-
τρέψετε επενδύσεις, όταν απειλείτε µε εξεταστικές και φυλακές
υποψήφιους επενδυτές, όταν κλείνετε την είσοδο στα µουσεία,
διώχνοντας τουρίστες. Αυτή είναι η λογική της σηµερινής Αρι-
στεράς και του δήθεν ιδανικού κόσµου που πρεσβεύει.

Ποια είναι, όµως, η πραγµατικότητα;
Αναµφίβολα, αγαπητοί συνάδελφοι, η πατρίδα µας περνάει δύ-

σκολα. Επί πέντε χρόνια χιλιάδες συµπατριώτες µας δίνουν κα-
θηµερινά αγώνα για την επιβίωση. Εισοδήµατα µειώθηκαν,
θέσεις εργασίας χάθηκαν. Ωστόσο, για πρώτη φορά µετά από
χρόνια, η Ελλάδα καταθέτει ισοσκελισµένο σχέδιο προϋπολογι-
σµού, στο οποίο προβλέπονται συγκεκριµένες παροχές και διευ-
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κολύνσεις στα όρια αντοχής της ελληνικής οικονοµίας, όπως για
παράδειγµα, τη µείωση του ειδικού φόρου κατανάλωσης στο πε-
τρέλαιο κατά 30%, τη µείωση κατά 30% της έκτακτης εισφοράς,
τις διευκολύνσεις για την εξόφληση των χρεών στο δηµόσιο ή
στους ασφαλιστικούς οργανισµούς µέχρι και εκατό δόσεις, την
παραµονή του ΦΠΑ στην εστίαση στο 13%, τη σταδιακή µείωση
της φορολογίας µε βάση έναν οδικό χάρτη σε φυσικά και νοµικά
πρόσωπα, ενώ για πρώτη φορά προβλέπεται από τον προϋπο-
λογισµό και µείωση της ανεργίας σε µικρά βέβαια ποσοστά, αλλά
µείωση της ανεργίας.

Μην ξεχνάτε, βέβαια, ότι αµετάθετος στόχος µας ήταν, είναι
και παραµένει η µείωση της φορολογίας 33% µάξιµουµ στα φυ-
σικά πρόσωπα και 15% στις επιχειρήσεις, σε όλα τα νοµικά πρό-
σωπα και ατοµικές επιχειρήσεις, όπου εξακολουθεί να παραµένει
ο στόχος µας για οριζόντια φορολογία 15%.

Δεν πρέπει, επίσης, να ξεχνάµε ότι ο συµψηφισµός του ΦΠΑ,
που ξεκίνησε πριν από λίγες ηµέρες, δίνει µια µεγάλη ανάσα ρευ-
στότητας στις επιχειρήσεις. Επίσης και η ταχύτατη επιστροφή
του ΦΠΑ, που θα γίνει µέσα σε λίγες µέρες, θα αποτελεί στην
ουσία έναν τρόπο επιβράβευσης για όλους τους συνεπείς φορο-
λογούµενους.

Αυτά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι σηµαντικά σηµάδια
ότι κάτι αλλάζει. Είναι σηµαντικές ενδείξεις ότι οι αδικίες αποκα-
θίστανται σταδιακά. Αυτή είναι η απάντηση προς κάθε κατεύ-
θυνση ότι η Ελλάδα ξαναγίνεται κυρίαρχη του εαυτού της και
βέβαια, αποκαθιστά την εθνική της αξιοπρέπεια.

Ναι, κυρίες και κύριοι, είναι µια πραγµατικότητα. Η Ελλάδα
περνά µια δύσκολη κατάσταση. Πήρε, όµως, το µάθηµά της και
αλλάζει µε γρήγορους ρυθµούς. Πλέον κανείς πουθενά στον
κόσµο δεν µιλά για έξοδο από το ευρώ. Πετύχαµε πρωτογενή
πλεονάσµατα ένα χρόνο νωρίτερα από ό,τι προέβλεπε το πρό-
γραµµα, βγήκαµε στις αγορές δύο χρόνια νωρίτερα από ό,τι προ-
έβλεπε το πρόγραµµα και στις 31 Δεκεµβρίου του 2014, σε
δυόµισι µήνες από σήµερα, τελειώνουµε µια για πάντα µε το µνη-
µόνιο, βγαίνουµε απ’ αυτό, αντί για τα µέσα του 2016, όπως προ-
έβλεπε το πρόγραµµα.

Η Ελλάδα ξαναγίνεται µια φυσιολογική χώρα, γίνεται µια χώρα
αξιοπρεπής, αξιοκρατική, παύει να τρώει τα παιδιά της, µεταµορ-
φώνεται σε χώρα ανάπτυξης, επιχειρηµατικότητας, ανταγωνιστι-
κότητας, εξωστρέφειας, µια χώρα η οποία το 2014, φέτος
δηλαδή, θα έχει θετικό ρυθµό ανάπτυξης 0,6%, µετά από πέντε
χρόνια συνεχούς ύφεσης, το 2015 2,9%, το 2016 3,7%, µέσω του
οποίου την επόµενη διετία µπορούν να δηµιουργηθούν περισσό-
τερες από τριακόσιες χιλιάδες νέες θέσεις εργασίας. Βάζοντας
το άλογο της παραγωγής µπροστά από το κάρο της στασιµότη-
τας και της αδράνειας, καθιστούµε την επιχειρηµατικότητα κεν-
τρικό πρόταγµα της προκοπής της πατρίδας µας. Ήδη µέσα σε
δύο χρόνια καταφέραµε να ξεπεράσουµε εκατόν έντεκα χώρες
στην κατάταξη της παγκόσµιας ανταγωνιστικότητας και σήµερα
βρισκόµαστε στην τριακοστή έκτη θέση έναντι της εκατοστής
τεσσαρακοστής εβδόµης που βρισκόµασταν το 2012.

Κυρίες και κύριοι, κλείνοντας, γιατί θέλω να σεβαστώ και το
χρόνο του Προεδρείου, θέλω να ξέρετε και θα το δείτε στην
πράξη ότι από τη διαδικασία αυτή που ξεκινήσαµε να συζητάµε
εδώ και δύο µέρες και αύριο ολοκληρώνεται, η Κυβέρνηση θα
βγει ενισχυµένη.

Ήλθε η ώρα στην Ολοµέλεια της Βουλής να µετρηθούµε όλοι
µας, να µετρήσουµε τα αποθέµατα υπευθυνότητας και σοβαρό-
τητας του καθενός και της καθεµιάς, να µετρήσουµε ποιοι βά-
ζουν υπεράνω όλων το εθνικό συµφέρον και ποιοι εξακολουθούν
να προτάσσουν το µικροκοµµατικό συµφέρον, ποιοι οραµατίζον-
ται και αγωνίζονται για µια σύγχρονη και ελεύθερη Ελλάδα και
ποιοι τη θέλουν δέσµια του «αµαρτωλού» παρελθόντος.

Κυρίες και κύριοι της Αντιπολίτευσης, πρέπει να λέτε πάντα
την αλήθεια, γιατί όποιος τη λέει δεν χρειάζεται ποτέ να θυµάται
τι είχε πει στο παρελθόν.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Τον λόγο έχει ο

κ. Τσακαλώτος.
ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ: Σας ευχαριστώ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είµαι δύο χρόνια Βουλευτής.
Ακούω τον κ. Βορίδη εδώ και δύο χρόνια και είναι η πρώτη φορά
που τον άκουσα χωρίς αυτοπεποίθηση. Μας είπε πού ήµασταν
το 2012, µας είπε πού είµαστε τώρα. Και µετά; Ο καθένας και η
καθεµία περίµενε ότι θα µας πει πού θα είµαστε το ’15, το ’16, το
’17. Δεν το έκανε. Μας είπε για το πρόγραµµα του ΣΥΡΙΖΑ. Ητ-
τοπάθεια; Δεν θέλω να χρησιµοποιήσω αυτή τη λέξη, όµως έλ-
λειψη αυτοπεποίθησης είναι. Γιατί; Διότι υπάρχει µία αµφισηµία
στο µνηµονιακό µπλοκ. 

Θέλω να εξηγήσω αυτή την αµφισηµία και µετά να σας πω αν
είναι και αντίφαση, γιατί στην πραγµατικότητα το µνηµονιακό
µπλοκ έχει δύο εκδοχές. Η πρώτη εκδοχή είναι του Στουρνάρα,
του Χαρδούβελη, του Χατζηδάκη, του Κυριάκου Μητσοτάκη, µε
την υψηλή καθοδήγηση της «Καθηµερινής». Τι λέει η πρώτη εκ-
δοχή; Ότι αυτά που κάναµε καλώς τα κάναµε, ότι τις µεταρρυθ-
µίσεις έπρεπε να τις κάνουµε και χωρίς το µνηµόνιο. Πως ό,τι
κάναµε ήταν σωστό, πως αυτό χρειαζόταν για να γίνουµε κανο-
νική χώρα και γι’ αυτό ζητάµε ψήφο εµπιστοσύνης. Γι’ αυτό ζη-
τάµε εκατόν ογδόντα Βουλευτές, για να έχουµε περισσότερο
χρόνο για να κάνουµε αυτά τα σωστά πράγµατα.

Υπάρχει όµως και η δεύτερη εκδοχή. Την ακούσατε χθες από
τον κ. Λοβέρδο, λίγο από τον κ. Βενιζέλο σήµερα, την άκουσα το
πρωί και από τον κ. Παυλόπουλο. Η δεύτερη εκδοχή λέει ότι µας
αναγκάσατε, ότι δεν είναι η πολιτική µας, ότι δεν είναι στο DNA
µας και άρα εµείς θέλουµε περισσότερο χρόνο για να αλλάξουµε
τα κακώς κείµενα. 

Λέει η πρώτη εκδοχή στη δεύτερη, ο κ. Παπαχελάς: «Είσαστε
αδύνατοι γιατί δεν ξέρετε τι πιστεύετε. Είσαστε αδύνατοι γιατί
θέλετε να αλλάξετε άλογο στη µέση του αγώνα και θα φάτε τα
µούτρα σας αν δεν υπερασπίσετε αυτό που θέλαµε, αυτό που
ήταν το σωστό, αυτό που χρειαζόταν». «Αν το κάνετε αυτό» -λέει
η πρώτη εκδοχή στη δεύτερη- «οι πολίτες θα βγάλουν το συµπέ-
ρασµα ότι κακώς κάναµε αυτό που κάναµε και ότι θα µπορού-
σαµε να κάνουµε κάτι διαφορετικά, ιδιαίτερα οι πολίτες που
έχουν ακούσει τους µνηµονιακούς και το ΔΝΤ να λένε ότι δεν θα
το κάναµε έτσι αν ξαναρχίζαµε από την αρχή ή αν ακούγανε τις
συζητήσεις του ΔΝΤ από διαρροές ότι το 2010 το µνηµόνιο ήταν
πιο πολύ για να σώσουν τις τράπεζες του βορρά και όχι την Ελ-
λάδα». 

Ένα δεύτερο πράγµα σας λέει η πρώτη εκδοχή: «Αν αλλάξετε
άλογο τώρα, αν δεν υπερασπίσετε αυτό που πρέπει, γιατί να σας
υποστηρίξει ο κόσµος, γιατί να έχει σε σας εµπιστοσύνη, ότι
εσείς είστε οι καλύτεροι να αλλάξετε την πορεία;».

Αλλά δεν έχει και η πρώτη εκδοχή λιγότερα προβλήµατα, γιατί
η πρώτη εκδοχή έχει το πρόβληµα της ηγεµονίας. Γιατί η στρα-
τηγική του µνηµονίου να µειώσουµε τους µισθούς, να συρρικνώ-
σουµε το κοινωνικό κράτος, να µειώσουµε τις συντάξεις, δεν
µπορεί να είναι ηγεµονική στρατηγική. 

Τι σηµαίνει ηγεµονική στρατηγική; Να κάνεις αυτό που θέλεις
για το κεφάλαιο, για τους δικούς σου, αλλά κάτι να δει και ένα
κοµµάτι της εργατικής τάξης, ένα κοµµάτι των µεσαίων. Αυτό δεν
γίνεται και γι’ αυτό χάνει και εδώ και στην Ευρώπη. Γι’ αυτό χά-
νουν οι µνηµονιακές οµάδες και τα µνηµονιακά µπλοκ και από
αριστερά και από δεξιά στην Ευρώπη, σε µια Ευρώπη που τώρα
πάει σε τρίτη περίοδο ύφεσης. 

Δεν µίλησε κανένας, ούτε ο κ. Χαρδούβελης ούτε ο κ. Βορίδης
γι’ αυτό. Πάει καλά η Ευρώπη αλλού, που θέλετε να γίνετε κανο-
νική χώρα; Πάει καλά; Είναι παράδειγµα προς µίµηση η Ιταλία, η
Γαλλία; Πάνε καλά; 

Ευτυχώς, όµως, υπάρχουν και καλά νέα, γιατί ο ΣΥΡΙΖΑ είναι
αυτή η δύναµη που µπορεί να απευθυνθεί σε ένα καινούργιο κοι-
νωνικό µπλοκ, που καταλαβαίνει τα λάθη µετά από το 2010 και
δεν θέλει να γυρίσει εκεί που ήµασταν πριν από το 2010. Ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ θέλει να δηµιουργήσει µια νέα στρατηγική που διορθώνει
ό,τι έγινε µετά από το 2010, αλλά δεν υποστηρίζει το παρελθόν. 

Ποια είναι η διαφορά και γιατί είσαστε στριµωγµένοι τώρα;
Γιατί στη Θεσσαλονίκη ο Αλέξης ο Τσίπρας αυτήν την πολιτική,
αυτήν τη στρατηγική την έκανε δεκαράκια. Και εξήγησε πως
εµείς έχουµε ένα µεταβατικό πρόγραµµα, ένα πρόγραµµα αρι-
στερών µεταρρυθµίσεων που αρχίζει µε την ανθρωπιστική κρίση
και την πρόσβαση στο ρεύµα, την πρόσβαση στο φαγητό, την
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πρόσβαση στη στέγαση. Γιατί αρχίζει µε αυτό; Διότι είναι οι αξίες
µας. Γιατί δεν µπορούµε να φανταστούµε µια Αριστερά που δεν
αρχίζει µε αυτό.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ: Τα λεφτά πού θα βρείτε!
ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ: Και γιατί θα αρχίσουµε µε αυτό;

Γιατί ακριβώς χρειάζεται µια επανεκκίνηση της οικονοµίας. Αυτό
που µάθαµε από το ’30 είναι ότι οι ανάγκες των πολλών είναι
µέρος της λύσης και όχι µέρος του προβλήµατος. Δεν το µάθατε
το ’30, δεν το µάθατε και τώρα. Και για αυτό µιλάµε για επανεκ-
κίνηση της οικονοµίας, για το πώς θα λύσουµε τα κόκκινα δάνεια
και τις ληξιπρόθεσµες οφειλές και να επιστρέψουµε το µισθό στα
750 ευρώ. Διότι δεν έχουµε γίνει κεϋνσιανοί στα γεράµατα, ούτε
θεωρούµε ότι η ζήτησηση θα λύσει όλα τα προβλήµατα. Όµως,
ξέρουµε ότι µε το φόβο, τη φτώχεια και την απελπισία καµµία δο-
µική στρατηγική, καµµιά µεταρρύθµιση δεν µπορεί να δουλέψει.
Γι’ αυτό µιλήσαµε και για τις επενδύσεις, ότι δεν θα έρθουνε
µόνο µε τον ιδιωτικό τοµέα, ούτε θα έρθουνε επειδή κάνουµε τις
µεταρρυθµίσεις που κάνετε εσείς. Λέµε να δηµιουργήσουµε θέ-
σεις εργασίας, απασχόλησης και µετά θα έρθουνε οι επενδύσεις. 

Λέµε αυτό που ανέφερα σε ένα άρθρο µου, για το οποίο µε
χλεύαζε ο κ. Καραγκούνης εδώ και µου έκανε µια πιο ήπια κριτική
η κ. Μπακογιάννη σήµερα το πρωί, αυτό που είπε το ΔΝΤ στην
έκθεσή του αυτήν την εβδοµάδα. Είπε το ΔΝΤ: Αν είστε στον
πάτο, δεν βοηθάνε οι φοροελαφρύνσεις. Να κάνετε δηµόσιες
επενδύσεις. Μόνο έτσι θα βγείτε από την κρίση. 

Και για αυτό και εµείς λέµε ότι σηκώνουµε το γάντι του κ. Βο-
ρίδη. 

Είπε ο κ. Βορίδης ότι έχουν οι πολίτες ένα µενού. Αναφέρω
δική του λέξη. Από την µια µεριά λέει ότι είναι οι ιδιωτικές επεν-
δύσεις, η επιχειρηµατικότητα και οι αγορές και από την άλλη, το
κράτος και οι κρατικές επιχειρήσεις. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, θέλω ένα λεπτό ακόµη.
Το σηκώνουµε το γάντι και λέµε, ναι, ότι στην µονοκαλλιέργεια

της αγοράς και της επιχειρηµατικότητας που δοκιµάστηκε τα τε-
λευταία τριάντα χρόνια -όχι τα τελευταία επτά- και απέτυχε παν-
τού, εµείς είµαστε οι πλουραλιστές και είµαστε και υπέρ του
δηµόσιου και των δηµόσιων επενδύσεων, αλλά και υπέρ της κοι-
νωνικής οικονοµίας, της αυτοδιαχείρισης και των διαφορετικών
τραπεζών ειδικού σκοπού. Διότι θεωρούµε ότι η απάντηση είναι
µέσω της συλλογικότητας, της συνεργασίας, ότι δεν µπορούµε
να συνεχίσουµε µε την ιδιοτέλεια, µε το κέρδος, µε τον ανταγω-
νισµό που είναι µία µάχη που δεν κερδίζει κανένας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να τελειώσω µε αυτήν τη σκέψη
και επιστρέφω στον κ. Βορίδη: Εµείς ποτέ δεν είπαµε και ποτέ
δεν θα πούµε και ποτέ δεν θα χωρίσουµε σε καλούς και σε κα-
κούς Έλληνες. Δεν το πιστέψαµε ποτέ αυτό και ποτέ δεν θα το
ακούσετε από εµάς!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Εµείς απευθυνόµαστε στον κόσµο της εργασίας, αλλά όχι

µόνο στον κόσµο της εργασίας. Διότι ο Έρικ Χοµπσµπάουµ είπε
ότι ο σοσιαλισµός είναι ένα οικουµενικό εγχείρηµα για όλον τον
κόσµο. Γι’ αυτό κοιτάµε αυτές τις συµµαχίες που κοιτάµε. Και θε-
ωρούµε ότι υπάρχει µία δύναµη, ο ΣΥΡΙΖΑ, που αυτό το οικου-
µενικό εγχείρηµα είναι σε θέση αυτήν τη στιγµή να το εφαρµόσει
βήµα-βήµα, τούβλο-τούβλο, για να µπορούµε να φύγουµε από
αυτήν την κρίση.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΔΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ: Έχουµε τόσους πολλούς
οµιλητές, υπάρχουν Υπουργοί και διακόπτετε; 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ: Δεν απαντήσατε, όµως…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Τον λόγο έχει

ο κ. Γκόκας.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΚΟΚΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι γνωστό το πολιτικό κλίµα

το τελευταίο διάστηµα, µε τις προβλέψεις, για µια ακόµα φορά,
για αδιέξοδα και πολιτικές ανατροπές, µε εκλογές που από εβδο-
µάδα σε εβδοµάδα ή από µέρα σε µέρα άλλαζαν ηµεροµηνία.
Αυτό είχε ως αποτέλεσµα την πολιτική αβεβαιότητα και αστά-

θεια, που δυσκολεύουν την προσπάθεια για διαπραγµάτευση και
τη συµφωνία για το πλαίσιο της εξόδου της χώρας µας από την
κρίση, σε συνδυασµό µε την εκλογή Προέδρου της Δηµοκρατίας,
του κορυφαίου θεσµού, σύµβολο εθνικής ενότητας. Είναι µια δια-
δικασία που συµπίπτει µε το χρονικό πλαίσιο αυτής της εθνικής
προσπάθειας. 

Η Κυβέρνηση συνεργασίας, η Κυβέρνηση εθνικής ανάγκης,
που υπηρετεί αυτόν ακριβώς τον σκοπό, πρέπει να έχει –και θα
έχει- την ανανέωση της εντολής του Κοινοβουλίου, για την ολο-
κλήρωση αυτής της προσπάθειας, για το συµφέρον της χώρας
και της ελληνικής κοινωνίας. 

Αντιλαµβάνεται, εύκολα, κανείς πόσο κρίσιµες είναι οι στιγµές
σήµερα, όπου µετά από πέντε χρόνια επίπονης και επώδυνης πο-
λιτικά και κοινωνικά προσπάθειας, βρισκόµαστε λίγο πριν την
έξοδο από την κρίση. 

Σε αυτές τις συνθήκες, η Κυβέρνηση καταθέτει ένα καθαρό
χρονοδιάγραµµα, µε σεβασµό στις συνταγµατικές προβλέψεις,
για την εκλογή του Προέδρου της Δηµοκρατίας, αλλά και σχέδιο
για την επόµενη περίοδο. 

Εδώ, πρέπει να τοποθετηθούµε όλοι, να παραθέσει ο καθένας
τις προτάσεις του για την επόµενη µέρα. Συγκεκριµένα, όµως!
Δεν γίνεται αυτή η συζήτηση επειδή δηµιούργησαν πολιτικό γε-
γονός µεγάλου µεγέθους οι εξαγγελίες του ΣΥΡΙΖΑ στη Θεσσα-
λονίκη. Δεν ξέρω πώς µετρούν εκεί αυτήν την απήχηση και µε
ποια νούµερα. Είναι εξαγγελίες που κρίθηκαν αποσπασµατικές. 

Ποιο είναι το πρόγραµµα για την παραγωγή, για την πραγµα-
τική οικονοµία; Γιατί το κρύβετε; Και πώς θα βγούνε οι λογαρια-
σµοί, ενώ είναι υπό την αίρεση των αποτελεσµάτων µονοµερών
ενεργειών για τη διαγραφή του χρέους και ακύρωσης των συµ-
φωνιών της χώρας µε τους εταίρους; Για ποια ακριβώς διαπραγ-
µάτευση µιλάτε; 

Αρνείστε τη συµµετοχή σε αυτήν την εθνική προσπάθεια, στη
συναίνεση και στην ενότητα, επί πέντε χρόνια συνέχεια, ακόµη
και τα δύο χρόνια που, ως Αξιωµατική Αντιπολίτευση, θα έπρεπε
να έχετε τον ανάλογο βαθµό ευθύνης και να εγκαταλείψετε τις
εύκολες υποσχέσεις και το λαϊκισµό. 

Πόσο προοδευτική και υπεύθυνη είναι µια τέτοια στάση; Τι µη-
νύµατα περνάτε προς τους εταίρους ή για τις επενδύσεις που
έχουµε ανάγκη ως χώρα; 

Οι προβλέψεις σας, δε, για άµεσες, πρόωρες εκλογές, διαψεύ-
στηκαν για µια ακόµη φορά. Οι προσδοκίες σας για καταστροφή
της ελληνικής οικονοµίας, για αποτυχία στους στόχους, διαψεύ-
δονται κατ’ επανάληψη. 

Βρίσκεστε -και µε το τέλος αυτής της περιόδου θα βρεθείτε
και πάλι- σε κενό στρατηγικής, µε τις αντιφάσεις και την υποκρι-
σία στο θέµα της βιωσιµότητας του χρέους, στο επαχθές ή µη
επαχθές χρέος, στη φορολογία ακινήτων, στη µείωση ή όχι των
φορολογικών συντελεστών, στα λατινοαµερικανικά ή ευρωπαϊκά
πρότυπα.

Άκουσα και πριν από λίγο να γίνεται αναφορά στην Ευρώπη.
Δεν ξέρω ποια είναι η αναφορά, τελικά, του ΣΥΡΙΖΑ. Έχουν χρη-
σιµοποιηθεί πολλοί και απαράδεκτοι χαρακτηρισµοί. Ακούσαµε
για προδοσίες και λασπολογία για διαπλοκή, χωρίς ονόµατα. 

Όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα πρέπει να δούµε τι
κάνουµε σήµερα, τι κάνουµε αύριο. 

Το ΠΑΣΟΚ, εδώ και πέντε χρόνια, υπηρετεί την εθνική ανάγκη
διαχείρισης της πρωτοφανούς κρίσης που παρέλαβε το 2009 -
µόνο του στην αρχή, µε κυβερνήσεις συνεργασίας στη συνέχεια,
από το 2011- πάνω σε µία στρατηγική που αµφισβητήθηκε, αντι-
µετωπίστηκε από όλες στην αρχή τις πολιτικές δυνάµεις αρνη-
τικά, ακούστηκαν πολλά για εναλλακτικές λύσεις και ισοδύναµα
µέτρα, που αποδείχθηκε πως δεν υπάρχουν, µε ένα πρόγραµµα
που διαµορφώθηκε από τους εταίρους-δανειστές µε τη γνωστή
συντηρητική και νεοφιλελεύθερη λογική, αλλά και λάθη, πράγ-
µατι, σε παραδοχές και αστοχίες, βέβαια, σε προβλέψεις -τα
έχουµε πει κι εµείς αυτά- µε δυσανάλογο πολιτικό κόστος για
εµάς, αλλά κυρίως µε µεγάλο κοινωνικό κόστος. 

Όµως, είναι αυτή η συνολική προσπάθεια και πάνω απ’ όλα οι
θυσίες του ελληνικού λαού που φέρνουν αποτελέσµατα. Μείναµε
στο ευρώ, αποφύγαµε τη χρεοκοπία. Ως το Φεβρουάριο του
2012 είχε ολοκληρωθεί το µεγαλύτερο µέρος της διαρθρωτικής
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δηµοσιονοµικής προσαρµογής.
Η συνέχεια µετά τις εκλογές του 2012 αφορά στη συνειδητή

και υπεύθυνη, από την πλευρά µας, επιλογή της συνεργασίας
στο πλαίσιο της εντολής του ελληνικού λαού, αλλά και της στρα-
τηγικής που είχαµε προσδιορίσει και µέσα από προγραµµατικές
συµφωνίες. Οι δε συµφωνίες του Φεβρουαρίου και Νοεµβρίου
του 2012, µας δίνουν σήµερα τη δυνατότητα να βάλουµε αφ’
ενός, τέλος σε νέα µέτρα -είτε µειώσεις µισθών και συντάξεων,
είτε οµαδικές απολύσεις ή αλλαγές στο ασφαλιστικό- και αφ’ ετέ-
ρου να πετύχουµε την οριστική διευθέτηση του χρέους και τη
στήριξη της ανάπτυξης. 

Παράλληλα, από την πλευρά µας, µε θέσεις και προτάσεις για
πολλά ζητήµατα, αποδείξαµε τη συνέπεια στις αρχές µας, µε πο-
λιτική και κοινωνική ευαισθησία, µε προγράµµατα για τους ανέρ-
γους, για νοσοκοµειακή και ιατροφαρµακευτική περίθαλψη
ανασφάλιστων, για το κοινωνικό µέρισµα, για τη µη άρση πλει-
στηριασµών πρώτης κατοικίας, για το κοινωνικό τιµολόγιο της
ΔΕΗ για ευπαθείς οµάδες, µε το Ταµείο Αλληλεγγύης Γενεών
που θα χρηµατοδοτείται από τα έσοδα από τους υδρογονάνθρα-
κες, µε το αντιρατσιστικό νοµοσχέδιο και πολλά άλλα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Συµµετέχουµε στην Κυβέρνηση και ξέρουµε τις ιδεολογικές
και πολιτικές διαφορές µας µε το κόµµα που συγκυβερνάµε, τη
Νέα Δηµοκρατία. Διατηρούµε όµως τη δυνατότητα µας ως Κοι-
νοβουλευτική Οµάδα να παρεµβαίνουµε όταν και όπου πρέπει. 

Η πολιτική οµαλότητα και η κυβερνητική σταθερότητα αποτε-
λεί σταθερή µας επιδίωξη και εγγύηση και προσδιορίζει για το
επόµενο διάστηµα το χρονοδιάγραµµα και το σχέδιο της εξόδου
από την κρίση: Με ολοκλήρωση της συµφωνίας για την εξέλιξη
του προγράµµατος. Με επιβεβαίωση της βιωσιµότητας του χρέ-
ους µε βάση και την εκφρασµένη θετική άποψη του επικεφαλής
του Ευρωπαϊκού Μηχανισµού Σταθερότητας του κ. Ρέγκλινγκ.
Με συµφωνία για µέτρα ανακούφισης άµεσα, φοροελαφρύνσεις,
ληξιπρόθεσµες οφειλές, ρυθµίσεις στα ασφαλιστικά ταµεία και
τις εφορίες, ρύθµιση των κόκκινων δανείων µε ολοκληρωµένη
πρόταση -το ανέφερε ο Πρόεδρός µας, ο κ. Βενιζέλος- µε άµεση
αξιοποίηση του νέου ΕΣΠΑ, µε δικό µας εθνικό σχέδιο διαρθρω-
τικών αλλαγών, µε την επιστροφή οριστικά στις αγορές χωρίς
ΔΝΤ και τρόικα. Και όσον αφορά το τί είπε το ΔΝΤ, σήµερα το
ΔΝΤ, εκτός από αυτά που είπε ο κ. Τσακαλώτος, είπε ότι για το
πρόγραµµα και για το χρέος οι εξελίξεις και τα στοιχεία είναι θε-
τικά. Με την ανάκτηση, τέλος, της κυριαρχίας µας και της ισότι-
µης θέσης µας στην Ευρωπαϊκή Ένωση. 

Πρέπει να δούµε το µέλλον να δώσουµε λύσεις σε κρίσιµους
τοµείς όπως είναι η διοίκηση, η δικαιοσύνη, το ενιαίο σταθερό
φορολογικό σύστηµα, βελτιώσεις και αλλαγές στο φόρο ακινή-
των, καταπολέµηση της γραφειοκρατίας, πολιτικές για τη στή-
ριξη της παραγωγής, του πρωτογενή τοµέα, τη στήριξη του
κόσµου της εργασίας, της πραγµατικής οικονοµίας. Είναι ένα κα-
θαρό και διαφανές πλαίσιο για επενδύσεις, για ανάπτυξη, µε τη
συµµετοχή και της ιδιωτικής πρωτοβουλίας για την ανταγωνιστι-
κότητα. Με πολιτικές που θα φέρουν απασχόληση, εισοδήµατα,
έσοδα για το κράτος και αναπτυξιακά πλεονάσµατα µε τα οποία
θα αποκαταστήσουµε αδικίες, θα στηρίξουµε τους αδύναµους
για να υπάρχει κοινωνική συνοχή και αλληλεγγύη. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα παρακαλούσα µισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε και τελειώνω. 
Στη µετά µνηµόνιο εποχή, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν

υπάρχει κανένα περιθώριο καθυστέρησης. Από σήµερα όλα αυτά
πρέπει να προχωρήσουν παράλληλα µε την ολοκλήρωση της
προσπάθειας εξόδου από την κρίση. Με τη δύναµη της αλήθειας
και της ευθύνης. 

Αυτοί είναι οι άξονες του δικού µας σχεδίου. Και µέσα από τη
δικαίωση κρίσιµων εθνικά πολιτικών επιλογών, µπορούν να οδη-
γήσουν την ελληνική κοινωνία µε σιγουριά σε ένα καλύτερο µέλ-
λον.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, και για την ανοχή σας. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριοι συνάδελ-

φοι, είπα και προηγουµένως και συµφωνήσαµε όλοι, ότι µε την
τοποθέτηση του Υφυπουργού, του κ. Πλακιωτάκη θα κλείσουµε
τη συνεδρίαση. 

Η κ. Ζαρούλια, ο κ. Σκρέκας και ο Αναπληρωτής Υπουργός, ο
κ. Λεονταρίδης, µε παρακαλούν, επειδή έχουν αύριο ανειληµµέ-
νες υποχρεώσεις, να τους επιτρέψουµε να µιλήσουν απόψε. Εάν
το εγκρίνετε, να το κάνουµε. Για είκοσι πέντε λεπτά περίπου θα
παρατείνουµε τη συνεδρίαση.

Εγκρίνει το Σώµα; 
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Το Σώµα ενέ-

κρινε.
Ορίστε, κύριε Πλακιωτάκη, έχετε τον λόγο για οκτώ λεπτά. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΛΑΚΙΩΤΑΚΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας, Κοινωνι-

κής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επιτρέψτε µου κατ’ αρχάς να
ξεκινήσω την τοποθέτησή µου λέγοντας ότι συµµερίζοµαι την
άποψη εκείνων που υποστηρίζουν ότι την οικονοµική κρίση την
έφερε πρωτίστως η κρίση αξιών της ελληνικής κοινωνίας. Μετά
από πέντε χρόνια το γνωρίζουµε όλοι καλά: Ένα είδος µιθριδα-
τισµού που επέφερε τελικώς ανοησία και συµβιβασµό µε τα φαι-
νόµενα του λαϊκισµού, της διαφθοράς, της ανοµίας, την ήσσονος
προσπάθειας, των εύκολων ή αναβαλλόµενων λύσεων, της κυ-
ριαρχίας του ατοµικού συµφέροντος σε βάρος του συλλογικού,
της ισοπέδωσης στο όνοµα µιας αρρωστηµένης αντίληψης περί
ισότητας, στην απαξίωση εννοιών, όπως «επιχειρηµατικότητα»
και «ανταγωνιστικότητα», στην υπονόµευση της κοινωνικής αλ-
ληλεγγύης όταν αυτή στηρίζεται σε γυάλινα πόδια. Και δεν αφο-
ρούσε µόνο αυτούς που την είχαν ανάγκη, αλλά και επιτήδειους
που την καρπώνονταν χωρίς να τη δικαιούνται. Ένα παραγωγικό
µοντέλο που στηριζόταν στην κατανάλωση µε δανεικά λεφτά,
αλλά και µε εισαγόµενα προϊόντα. 

Αυτή η κρίση αξιών έφερε και µεγέθυνε την οικονοµική κρίση
στην οποία βυθίστηκε η χώρα, την οποία πληρώσαµε και πληρώ-
νουµε µε τον πιο βαρύ και επώδυνο τρόπο. Αυτό είναι το σκληρό
µάθηµα που έδωσε η οικονοµική κρίση. 

Αυτή η παραδοχή δεν είναι άσκηση ανεύρεσης άλλοθι ούτε
διασποράς ευθυνών. Αποτελεί, όµως, προϋπόθεση για την αντι-
µετώπιση της κρίσης. Κανένα πρόβληµα δεν µπορεί να λυθεί αν
πρώτα δεν αποδεχθείς την ύπαρξή του. Και είναι πράγµατι λυ-
πηρό, αλλά και εγκληµατικό -γιατί αφορά το µέλλον των Ελλήνων
πολιτών- ότι η Αξιωµατική Αντιπολίτευση επιλέγει να αγνοήσει
αυτήν την πραγµατικότητα.

Αντιθέτως, παράγει τις χειρότερες πρακτικές του παρελθόν-
τος, ενώ περιγράφει υπαρκτά προβλήµατα και δυσκολίες του ελ-
ληνικού λαού, εισηγείται πολιτικές που δηµιούργησαν και
επέτρεψαν τα προβλήµατα, αλλά και τις δυσκολίες. Ακόµα χει-
ρότερα, δηµιουργούν τις προϋποθέσεις -αν ποτέ µπορούσαν να
εφαρµοστούν- όχι µόνο να πετάξουν στην άκρη τις θυσίες των
Ελλήνων πολιτών, αλλά και να τους φορτώσουν µε ακόµη περισ-
σότερα βάσανα αλλά και κακουχίες.

Βαφτίζουν ως παράδεισο το δρόµο προς την κόλαση που υπό-
σχονται. Και το κακό είναι πως δεν είναι σπαρµένος µε τις καλύ-
τερες προθέσεις. Δεν έχουν αυτήν τη δικαιολογία. Δεν το κάνουν
ούτε από άγνοια, αλλά ούτε και από ιδεοληψία. Είναι έγκληµα εκ
προµελέτης. Την ώρα που η χώρα οδεύει προς το τέλος του µνη-
µονίου µε σκληρότατες θυσίες –το ξαναλέω- αισθάνονται ότι χά-
νουν την αιτία που γέννησε την άνοδό τους. Τρέφονται από το
µνηµόνιο και ανησυχούν πως το πρόωρο τέλος του, θα τους στε-
ρήσει τελικά την εξουσία. Αυτό τους ενδιαφέρει. 

Γι’ αυτό και η θεσµική ασέβεια για την εκλογή Προέδρου της
Δηµοκρατίας. Γι’ αυτό και η αµφισβήτηση της ολοκλήρωσής της
από το λαό, της δοσµένης τελικά, κυβερνητικής θητείας. Γι’ αυτό
υπόσχονται στους πάντες τα πάντα. Γι’ αυτό διαγράφουν χρέη,
αλλά και ισοσκελίζουν προϋπολογισµούς. Γι’ αυτό σηκώνουν δη-
µόσια λάβαρα αντίστασης και ιδιωτικώς λάβαρα ρεαλισµού
στους δανειστές. 

Δυστυχώς, είναι η εξουσία και η νοµή της τελικά που τους εν-
διαφέρει. Για αυτό και το εµπόριο ελπίδας ιδιαίτερα στους πιο
αδύνατους. Και αν κάποτε η Αριστερά διακήρυσσε την ηθική της,
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αυτός ο οπορτουνισµός και η προσπάθεια εξαπάτησης δεν ξέρω
αν είναι αριστερός, πάντως σίγουρα ηθικός δεν είναι.

Και κάτι τελευταίο: Αυτή η αλαζονεία ότι, «είµαστε ήδη η επό-
µενη κυβέρνηση» -και κάθε χτύπηµα στα λεγόµενά σας αποστα-
θεροποιεί τη χώρα-  δείχνει ότι πολύ γρήγορα καβαλήσατε,
κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, το καλάµι!

Και αυτή η ύβρις δεν είναι προς την Κυβέρνηση, αλλά προς
τον ελληνικό λαό που έχει δείξει πώς τελικά ανταµείβει την αλα-
ζονεία. Σίγουρα η αποσταθεροποίηση που επιχειρείται, δεν θα
περάσει. Δεν θα τα καταφέρετε και οι πολίτες σας έχουν κατα-
λάβει.

Όµως, θα ήθελα -επιτρέψτε µου, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι,- να επικεντρωθώ λίγο στις δηλώσεις και τις απόψεις του
Προέδρου του ΣΥΡΙΖΑ στη Θεσσαλονίκη περί της απασχόλησης.
Ακούστε τι είπε ο Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ στη Διεθνή Έκθεση
Θεσσαλονίκης: «Δεν θα φέρει η ανάπτυξη την απασχόληση, αλλά
η απασχόληση την ανάπτυξη». Επαναλαµβάνω για όσους νοµί-
ζουν ότι άκουσαν κάτι λάθος: «Δεν θα φέρει η ανάπτυξη την απα-
σχόληση, αλλά η απασχόληση την ανάπτυξη»! Συγχωρέστε µε,
αλλά δεν µπορώ να καταλάβω τι εννοεί και, τελικά, πώς πραγµα-
τικά εννοεί την ανάπτυξη ο Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ.

Και δεν είπε µόνο αυτό. Είπε ότι επεξεργάζεται το κόµµα του
ένα πρόγραµµα ανάκτησης της εργασίας κόστους 5 δισεκατοµ-
µυρίων µέσα σε δύο χρόνια. Μάλιστα τον πρώτο χρόνο 3 δισε-
κατοµµύρια. 

Δεν µας είπε, όµως, µια σηµαντική λεπτοµέρεια, από πού θα
βρει τα χρήµατα αυτά. Βεβαίως, αυτό θα µου πείτε είναι το ελάχι-
στο για τον ΣΥΡΙΖΑ. 

Πρέπει, όµως, όλοι να καταλάβουµε τελικά και να ξεκαθα-
ρίσουµε µερικά βασικά ζητήµατα γύρω από το θέµα της απα-
σχόλησης. Η ανεργία αυτήν τη στιγµή είναι το µεγαλύτερο
οικονοµικό και κοινωνικό πρόβληµα που απασχολεί τη χώρα.
Υπάρχει σταθερή αποκλιµάκωση. Σύµφωνα µε τα στοιχεία της
ΕΛΣΤΑΤ τον Ιούλιο του 2014 ήταν στο 26,4%. Είναι υψηλή,
βεβαίως, θα µου πείτε, αλλά από την άλλη υπάρχει µια σταδιακή
αποκλιµάκωση. 

Και, βεβαίως, αυτό που θέλω να ξεκαθαρίσω είναι ότι την
επόµενη προγραµµατική περίοδο τα κονδύλια για την απα-
σχόληση είναι συγκεκριµένα. Είναι 1,5 δισεκατοµµύριο ευρώ
στον τοµέα υλοποίησης ενεργών πολιτικών απασχόλησης και αν
συνυπολογίσουµε και τη συνολική χρηµατοδότηση από το
Ευρωπαϊκό Κοινωνικό Ταµείο, τα κεφάλαια αυτά ανέρχονται στα
4 δισεκατοµµύρια ευρώ. 

Τι έκανε το Υπουργείο Εργασίας; Κατόρθωσε µετά από
σκληρή διαπραγµάτευση µε την Ευρωπαϊκή Επιτροπή να υλο-
ποιήσει δράση εµπροσθοβαρώς, δηλαδή πριν την έγκριση των
επιχειρησιακών προγραµµάτων υλοποιεί µέχρι το τέλος του
έτους δράσεις ύψους επτακοσίων πενήντα εκατοµµυρίων ευρώ. 

Τα προγράµµατα αυτά, φυσικά, απευθύνονται σε αυτούς που
έχουν µεγαλύτερη ανάγκη, στις ευπαθείς κοινωνικές οµάδες,
στους νέους µας, αλλά και στους µακροχρόνια άνεργους. Οι
δυνητικά ωφελούµενοι από τις συγκεκριµένες δράσεις θα είναι
πάνω από διακόσιες δέκα χιλιάδες συµπολίτες µας. 

Τι προσπαθούµε να κάνουµε µε τα προγράµµατα τα οποία
ισχύουν αυτήν την ώρα και θα βγάλουµε το επόµενο χρονικό
διάστηµα; Προσπαθούµε να δώσουµε έµφαση στην κατάρτιση
αλλά και στην ανάπτυξη δεξιοτήτων των ανέργων. Είναι προ-
γράµµατα που παρέχουν εγγυηµένη απασχόληση, τα οποία θα
λειτουργήσουν µε τους περιφερειακούς µηχανισµούς στήριξης
της κοινωνικής οικονοµίας. 

Αξιοποιούµε τους πόρους του Ευρωπαϊκού Ταµείου Προσαρ-
µογής και µάλιστα είµαστε η πρώτη χώρα που κατέθεσε στην
επιτροπή συγκεκριµένο σχέδιο µε βάση το νέο Κανονισµό. Οι
προτάσεις αυτές αφορούν πάνω από πέντε χιλιάδες απο-
λυµένους. 

Προωθούµε επίσης και θεσµικές παρεµβάσεις, όπως είναι ο
µόνιµος µηχανισµός διάγνωσης των αναγκών της αγοράς. Πρό-
κειται για ένα πολύ σηµαντικό εργαλείο, το οποίο θα µας επι-
τρέψει να σχεδιάσουµε στοχευµένες δράσεις βασιζόµενοι στις
πραγµατικές ανάγκες της αγοράς εργασίας. 

Τέλος, κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να επισηµάνω ότι ο ίδιος ο

Πρωθυπουργός της χώρας, ο Αντώνης ο Σαµαράς, έχει δηλώσει
-και συνεχίζει να το δηλώνει µε κάθε ευκαιρία, όπως έκανε και
στην πρόσφατη Σύνοδο Κορυφής- ότι η ανεργία, ειδικά των νέων,
αποτελεί πεδίο στοχευµένης παρέµβασης σε επίπεδο χώρας.
Ήδη υλοποιούνται δράσεις στο πλαίσιο της «Εγγύησης για τη
Νεολαία». Μέχρι τέλους τους έτους θα έχουν υλοποιηθεί
συνολικά οι δράσεις της «Εγγύησης για τη Νεολαία» ύψους άνω
των 130 εκατοµµυρίων ευρώ. Αυτές είναι σε αδρές γραµµές οι
δράσεις που υλοποιεί το Υπουργείο Εργασίας αυτήν την
περίοδο. 

Σκοπός µας είναι να µην πάει κανένα ευρώ χαµένο, γιατί και οι
πόροι του Ευρωπαϊκού Κοινωνικού Ταµείου είναι σαφώς
χαµηλότεροι σε σχέση µε την προηγούµενη προγραµµατική
περίοδο. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Αντιπολίτευσης, η Ελλάδα
δεν γυρίζει πίσω. Η Κυβέρνησή µας θα εξαντλήσει την τετραετία
και στο τέλος αυτής της διαδροµής οι Έλληνες θα αναγνωρίσουν
το έργο που έχουµε πετύχει. Φυλάξτε, λοιπόν, κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ,
τα κουστούµια σας και µην βιάζεστε. Η Κυβέρνηση έχει την
εµπιστοσύνη µας. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Τον λόγο έχει η

κ. Ζαρούλια.
ΕΛΕΝΗ ΖΑΡΟΥΛΙΑ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.   
Θα σας παρακαλούσα πολύ για την ανοχή σας. Θα χρειαστώ

λίγο χρόνο παραπάνω. 
Η Χρυσή Αυγή δεν θα δώσει ψήφο εµπιστοσύνης στο πολιτικό

ανδρείκελο της κοµσοµόλας Μέρκελ και των διεθνών τοκογλύ-
φων. Η Χρυσή Αυγή δεν θα δώσει ψήφο εµπιστοσύνης σε κά-
ποιον, ο οποίος, προκειµένου να µην πέσει από τον κυβερνητικό
του θώκο, δεν δίστασε να φυλακίσει παράνοµα ένα ολόκληρο
κοινοβουλευτικό κόµµα και επιµένει ακόµη και σήµερα, ένα
χρόνο µετά, χωρίς καµµία απόδειξη, για την κατηγορία σύστα-
σης εγκληµατικής οργάνωσης, να κρατά αντισυνταγµατικά φυ-
λακισµένους τον Αρχηγό κόµµατος Νικόλαο Μιχαλολιάκο, τον
Βουλευτή Επικρατείας Χρήστο Παππά, τον Βουλευτή Β’ Αθηνών
Γεώργιο Γερµενή, τον Βουλευτή Νοµού Αττικής Ηλία Κασιδιάρη,
τον Βουλευτή Α’ Πειραιώς Νικόλαο Κούζηλο, τον Βουλευτή Β’
Πειραιώς Ιωάννη Λαγό και τον Βουλευτή Μαγνησίας Παναγιώτη
Ηλιόπουλο.

Επίσης, φυλακισµένοι σε κατ’ οίκον περιορισµό είµαι τόσο εγώ
η ίδια όσο και ο Βουλευτής Ευβοίας Νίκος Μίχος, αλλά και ο Βου-
λευτής Μεσσηνίας Δηµήτριος Κουκούτσης. Επιπλέον, η χούντα
Σαµαρά έχει επιβάλει –άκουσον, άκουσον!- σε µια δηµοκρατία
απαγόρευση λόγου σε δύο Βουλευτές µας, τον Βουλευτή Αχαΐας
Μιχάλη Αρβανίτη και τον Βουλευτή Α’ Θεσσαλονίκης Αντώνιο
Γρέγο.

Η Χρυσή Αυγή αρνείται να δώσει ψήφο εµπιστοσύνης σε µία
Βουλή η οποία λειτουργεί µε λιγότερους Βουλευτές από αυτούς
που προβλέπει το ίδιο το Σύνταγµα. Σε µία παράνοµη Βουλή που
έχει καταστρατηγήσει το Σύνταγµα, απαγορεύοντας σε νόµιµους
εκπροσώπους του ελληνικού λαού να εξασκήσουν τα καθήκοντά
τους, καταργώντας µε το έτσι θέλω όχι µόνο τα πολιτικά τους δι-
καιώµατα, τα οποία δεν έχουν αφαιρεθεί αφού δεν έχει γίνει η
δίκη και δεν υπάρχει αµετάκλητη και τελεσίδικη απόφαση, αλλά
καταργώντας επιπροσθέτως και τη λαϊκή βούληση. Σε µία Βουλή
που υιοθετεί τη συλλογική ευθύνη κατ’ επιλογήν, γιατί δεν είδαµε
να γίνεται αυτό ούτε για τους νεκρούς της Marfin ούτε για τον
Τεµπονέρα. 

Και έχει καταστήσει ρυθµιστή της δηµοκρατίας έναν επίορκο
εισαγγελέα, τον Εισαγγελέα Φυλακών Κορυδαλλού Ποιµενίδη Νι-
κόλαο, ο οποίος αντικαθιστά µισό εκατοµµύριο και πλέον Ελλή-
νων ψηφοφόρων και δεν δίνει άδεια να έρθουν εδώ οι
αντιπρόσωποι του ελληνικού λαού να ψηφίσουν για την ψήφο εµ-
πιστοσύνης.

Η Χρυσή Αυγή δεν δίνει ψήφο εµπιστοσύνης στον ψεύτη Σα-
µαρά που άλλα έλεγε προεκλογικά και άλλα έκανε µετά, όταν µε
τα ψέµατά του κατάφερε να κλέψει την ψήφο του ελληνικού λαού
και να αναρριχηθεί στο αξίωµα του Πρωθυπουργού της χώρας.

Για του λόγου το αληθές θα σταχυολογήσω µερικά από αυτά

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Δ’ - 9 ΟΚΤΩΒΡΙΟΥ 2014 153



που είχε πει στο Ζάππειο, που όµως τελικά όλοι είµαστε µάρτυ-
ρες ότι δεν τήρησε, αλλά έπραξε ακριβώς τα αντίθετα. Και το
πρώτο και κυριότερο είναι ότι συγκυβέρνησε µε το ΠΑΣΟΚ, το
οποίο προηγουµένως κατηγορούσε. Εκτός του ότι ήταν και λά-
βρος αντιµνηµονιακός, τελικά κατέληξε να είναι το πιο πιστό µαν-
τρόσκυλο του µνηµονίου.

Είχε πει ανάµεσα στα άλλα ότι πρέπει να αλλάξουµε το µον-
τέλο ανάπτυξης γιατί µέχρι τώρα καταναλώναµε από δανεικά και
χρεώναµε τα παιδιά µας, ξοδεύαµε όλο και περισσότερο, ενώ
παραγάγαµε όλο και λιγότερο. Δανειζόµαστε όλο και περισσό-
τερο και εισαγάγαµε σχεδόν τα πάντα.

Και τι ακριβώς σήµερα παράγουµε; Ας µας το πει. Έχει κατα-
φέρει και έχουν κλείσει όλες οι βιοµηχανίες. Δεν έχει καπνίσει
ούτε ένα φουγάρο όσο κυβερνά τη χώρα. Αυτό που έχει κατα-
φέρει είναι να έχει υπογράψει και άλλα µνηµόνια, να έχει βάλει
νέα µέτρα λιτότητος κατόπιν απαιτήσεως της τρόικας και αιµα-
τηρούς φόρους στους Έλληνες. Να του πούµε εµείς τι έχει κα-
τορθώσει: Έχει υπερχρεώσει µέχρι και τα τρισέγγονά µας. 

Στη συνέχεια της οµιλίας του είχε πει ότι η Ελλάδα είναι µια
πλούσια χώρα και είχε αναφερθεί στον ορυκτό της πλούτο, στα
ενεργειακά της αποθέµατα,  στα βιοµηχανικά µέταλλα. Ακόµη
αναφέρθηκε στα προϊόντα γης, γεωργικά και κτηνοτροφικά, και
είπε ότι έχουµε ελάχιστη µεταποίηση και ακόµα λιγότερες εξα-
γωγές. Είδαµε µε ποιον τρόπο κατάφερε όχι να τις αυξήσει, αλλά
να εκµηδενίσει αυτές τις λίγες εξαγωγές µε πιο πρόσφατο πα-
ράδειγµα αυτό της Ρωσίας. Ας πάει να ρωτήσει τους αγρότες να
του πουν από πρώτο χέρι τη γνώµη τους.

Είχε πει ακόµη ότι, αν αξιοποιούσαµε ένα µικρό µέρος όλων
αυτών, θα λύναµε το πρόβληµα του χρέους και θα γινόµασταν
παγκόσµιος πρωταθλητής σε αναπτυξιακούς ρυθµούς. Εγώ το
µόνο που βλέπω είναι ότι έχουµε γίνει παγκόσµιος πρωταθλητής
στις αυτοκτονίες. 

Και πιο κάτω αναφέρεται στο καλύτερο κατ’ εµέ σηµείο της
οµιλίας του: «Όταν µιλήσαµε για την προτεραιότητα να ανακη-
ρυχθεί η αποκλειστική οικονοµική ζώνη της Ελλάδος η ΑΟΖ,
ώστε να αποκαλυφθούν τα ενεργειακά µας αποθέµατα, κάποιοι
αµφισβήτησαν ότι υπάρχουν τέτοια αποθέµατα. Και όµως, ακόµα
ΑΟΖ δεν έχουµε ανακηρύξει». Αυτά έλεγε τότε. Και πρόσθεσε
ότι η µεγαλύτερη αποτυχία όλης της µεταπολιτευτικής περιόδου
είναι ότι οδήγησε στη χρεοκοπία µια χώρα µε τεράστιο πλούτο.

Ε, λοιπόν, σε αυτήν την µεταπολιτευτική περίοδο αποτυχίας
να υπολογίζει και τις ηµέρες που παριστάνει τον Πρωθυπουργό
της χώρας, γιατί ακόµη και σήµερα που µιλάµε δεν έχει ανακη-
ρύξει ΑΟΖ.

Είχε πει ότι το ΠΑΣΟΚ δεν έχει σχέδιο, ότι µας έφερε το µνη-
µόνιο και στη συνέχεια υπέγραφε ότι του έδιναν, πολλές φορές
χωρίς καν να τα διαβάσει. Το ΠΑΣΟΚ δεν τα διάβαζε, η Νέα Δη-
µοκρατία απλά τα µεταφράζει έτσι όπως της τα δίνουνε.

Από την αρχή είπαµε «αποφύγετε την αύξηση των φόρων».
Καταστρέφουν τις επιχειρήσεις και κλείνουν τα µαγαζιά. Από την
αρχή λέγαµε «όχι συνταγές του µνηµονίου». Αφού κατάφερε και
ξεγέλασε τον ελληνικό λαό και τον ψήφισε, προσκύνησε το µνη-
µόνιο και έγινε ο πιο θερµός οπαδός του.

Αναφέρθηκε στα ασφαλιστικά ταµεία, στα επιδόµατα, στις χα-
µηλές συντάξεις και στα πολυτεκνικά επιδόµατα, µέχρι που
έφτασε να καταργήσει τα πολυτεκνικά επιδόµατα.

Σε άλλο σηµείο της οµιλίας του κατηγορεί το ΠΑΣΟΚ ότι είχε
µπλέξει µε τους υπολογισµούς, αναφέρθηκε στους οµολογιού-
χους που έχασαν τις αποταµιεύσεις µιας ζωής µε το κούρεµα και
είπε ότι πρέπει να αποζηµιωθούν. Πριν λίγο καιρό είδαµε στην
τηλεόραση ένα φουκαρά µικροοµολογιούχο να του λέει ότι δεν
αντέχει άλλο. Αλήθεια, πότε σκοπεύει να τους αποζηµιώσει; Στην
άλλη τους ζωή; 

Είπε: «Δεσµεύοµαι να κάνω τα πάντα ώστε να µην υπάρξουν
τέτοιες οριζόντιες περικοπές ξανά, γιατί θα επιδεινώσουν την
ύφεση, ενώ το ζητούµενο είναι να βγούµε από την ύφεση, όχι να
µπούµε πιο βαθιά». Πιστέψτε µε, δεν υπάρχει πιο βαθιά, ούτε καν
τώρα που θα συγκυβερνήσει ο ΣΥΡΙΖΑ µε τη Νέα Δηµοκρατία.

Είχε πει: «Να µειώσουµε τις απίστευτες σπατάλες του κράτους
και αυτό θα κάνουµε». Ούτε αυτό µπόρεσε να το κάνει. Έτσι,
κάθε µέρα έρχονται στο φως της δηµοσιότητας οικονοµικά σκάν-

δαλα από υπαλλήλους του κλεπτοκρατικού τόξου, άλλοι µε πλα-
στά διπλώµατα που αµείβονταν πλουσιοπάροχα χωρίς να το δι-
καιούνται, άλλοι πήραν τα ταµεία των ΔΕΚΟ, άλλοι των ΟΤΑ
παραµάσχαλα και ακόµη τους ψάχνουν. 

Είπε: «Θα προχωρήσουµε σε χρονοδιάγραµµα µείωσης των
φόρων». Είδε κανείς καµµία µείωση φόρων; Όχι µόνο δεν τους
µείωσε, αλλά έχει πνίξει κυριολεκτικά τους Έλληνες στους φό-
ρους.

Είπε: «Θα αντικαταστήσουµε το περιβόητο χαράτσι µε έναν
ενιαίο νόµο για ακίνητη περιουσία». Γι’ αυτό φρόντισε και το απέ-
συρε για να επιβάλει τον ΕΝΦΙΑ. Μεγάλη επιτυχία. «Πρέπει να
αναπνεύσει η µεσαία τάξη που συντρίβεται από τους φόρους. Η
Ελλάδα είναι χώρα νοικοκυραίων και µαζί θα ξαναστήσουµε τη
µεσαία τάξη στα πόδια της». Ο Σαµαράς φρόντισε να την αφανί-
σει κυριολεκτικά. Μετέτρεψε την Ελλάδα σε χώρα φτωχών, εξα-
θλιωµένων και απελπισµένων, να ψάχνουν οι υπερήφανοι
Έλληνες στους σκουπιδοτενεκέδες.

Για την τοπική αυτοδιοίκηση είπε: «Θα γίνει επιτέλους µοχλός
ανάπτυξης. Σήµερα τη θεωρούν τροχοπέδη». Ε, όχι και τροχο-
πέδη. Είναι η χαρά του λαµόγιου-απατεώνα. Δεν υπάρχει ΟΤΑ
χωρίς τον καταχραστή του. Φυσικά, όλοι αυτοί δεν ανήκουν στη
Χρυσή Αυγή, όµως οι ηγεσίες τους δεν διώκονται, γιατί έχουν το
ακαταλόγιστο, ακριβώς επειδή ανήκουν στο κλεπτοκρατικό τόξο.
Τι κι αν είναι ο ορισµός της εγκληµατικής οργάνωσης;

Είχε πει: «Εµείς ζητάµε καθαρή εντολή και ισχυρή πλειοψηφία
για να κάνουµε αυτά που πρέπει να γίνουν, αυτά που έχει ανάγκη
ο τόπος για να ξανασταθεί η Ελλάδα στα πόδια της». Την Ελλάδα
φρόντισε και τη γκρέµισε. Ας πάει να δει τα ερείπιά της. Όποια
γειτονιά και αν επισκεφτεί κανείς, βλέπει εγκαταλελειµµένα µα-
γαζιά, λουκέτα παντού. 

«Βεβαίως, το πρώτο πράγµα που θα επιδιώξω είναι να σταµα-
τήσει η άνοδος της ανεργίας». Όχι µόνο δεν σταµάτησε, αλλά
την αύξησε ραγδαία και επιπροσθέτως κατάφερε να κάνει τα ελ-
ληνικά νιάτα µετανάστες εν έτει 2014. Ούτε προπολεµικά να βρι-
σκόµασταν. Για τέτοια ανάπτυξη και success story µιλάµε. 

Τόλµησε να αναφερθεί στην υπερηφάνεια, αυτός ο οποίος κα-
ταρράκωσε και εξευτέλισε πλήρως την υπερηφάνεια του ελλη-
νικού λαού µε την ενδοτική, προδοτική πολιτική του, που δεν
τόλµησε να ψελλίσει λέξη, όταν ταπεινωτικά του πέταγαν στη
µούρη την ονοµασία «Μακεδονία» για το µόρφωµα των Σκοπίων.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
«Δώστε µας τη δύναµη ενός έθνους για να κερδίσουµε τη µάχη

της πατρίδας». Ο ελληνικός λαός τον πίστεψε και του έδωσε τη
δύναµη, αλλά φυσικά καταπροδόθηκε. Όχι µόνο δεν κερδίσαµε
τη µάχη της πατρίδας, κατά τα λεγόµενά του, αλλά έχουµε γίνει
και ο περίγελος της οικουµένης. Ακόµα και η Αργεντινή µας
έβαλε τα γυαλιά. 

Για όλους τους παραπάνω λόγους, ψήφο εµπιστοσύνης από
τη Χρυσή Αυγή δεν θα πάρει.

Θέλω να καταθέσω στα Πρακτικά την οµιλία του κ. Σαµαρά. 
(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ Ελένη Ζαρούλια καταθέτει

για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα οµιλία, η οποία βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και  Πρακτικών της Βουλής) 

Επειδή ο κ. Βορίδης χθες µας τα παρουσίασε όλα ρόδινα και
µας µίλησε για µεγάλες επιτυχίες, έχουµε να κάνουµε µία ερώ-
τηση: Γιατί δεν πάτε σε εκλογές, να ζητήσετε την ψήφο εµπιστο-
σύνης από τον ελληνικό λαό και να κυβερνήσετε; Τι φοβάστε; 

Μας είπε, επίσης, ο κ. Βορίδης ότι οι Έλληνες ξέρουν να ψη-
φίζουν. Όταν ψηφίζουν τους κλέφτες και τους ψεύτες, ναι, όταν
όµως ψηφίζουν τη Χρυσή Αυγή, δεν σας αρέσει. Μας είπε και το
αµίµητο, ότι τέλειωσε το µνηµόνιο. 

Για να µην σας κουράζω, θα καταθέσω στα Πρακτικά τι λένε
οι εταίροι σας, όχι εµείς. Αυτό σαν απόδειξη ότι η Κυβέρνηση
Σαµαρά συνεχίζει να ψεύδεται. Μάριο Ντράγκι, Ντάισελµπλουµ,
Πολ Τόµσεν: «Η Ελλάδα θα χρειαστεί περισσότερη χρηµατοδό-
τηση». 

(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Ελένη Ζαρούλια καταθέτει
για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκον-
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ται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στε-
νογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής) 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Τον λόγο έχει ο

κ. Θεόφιλος Λεονταρίδης, Αναπληρωτής Υπουργών Εσωτερικών.
ΘΕΟΦΙΛΟΣ ΛΕΟΝΤΑΡΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσω-

τερικών): Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, βρισκόµαστε σήµερα
εδώ, προκειµένου να συζητήσουµε για την πρόταση εµπιστοσύ-
νης, όχι υπέρ τη Κυβέρνησης, αλλά υπέρ του ελληνικού λαού,
υπέρ της Ελλάδας, για να µάθει η κοινή γνώµη τα πεπραγµένα
της Κυβέρνησής µας, για να επιβραβευθούν οι επίπονες προσπά-
θειες που κατέβαλε τα τελευταία χρόνια ο ελληνικός λαός. Διότι
κάθε θετική ψήφος θα επιβεβαιώσει το έργο που έχει ήδη συν-
τελεστεί. Θα εµπεδώσει την πολιτική σταθερότητα στη χώρα και
θα βάλει φρένο στους ψιθύρους περί πρόωρων εκλογών, καθώς
και στα σενάρια στρατηγικού αποπροσανατολισµού που µεθο-
δεύει το τελευταίο διάστηµα η Αξιωµατική Αντιπολίτευση.

Σε µία περίοδο που η Κυβέρνηση έχει ενιαία και αδιάσπαστη
γραµµή έναντι της τρόικας και οµολογουµένως η πορεία των δια-
πραγµατεύσεων µε τους εκπροσώπους της είναι ικανοποιητική
και ενώ η χώρα αποµακρύνεται µε σταθερά βήµατα από το τού-
νελ της χρεοκοπίας, µας κατηγορούν ότι προσπαθούµε απεγνω-
σµένα να κρατηθούµε για λίγους ακόµα µήνες στην εξουσία, ότι
ενεργούµε υπό το καθεστώς πανικού, ότι αναζητάµε µια επικοι-
νωνιακή ψήφο εµπιστοσύνης και ότι είµαστε θιασώτες µιας αντι-
λαϊκής πολιτικής.

Η απάντηση της Κυβέρνησης δόθηκε µόλις πριν από λίγες
ηµέρες διά στόµατος του Πρωθυπουργού Αντώνη Σαµαρά και
ήταν ηχηρή: Το τέλος του 2014 θα σηµατοδοτήσει την έξοδο της
χώρας από το µνηµόνιο και την έναρξη µιας νέας εποχής. Ο ελ-
ληνικός λαός αγωνίστηκε σκληρά, αλλά ευτυχώς το αποτέλεσµα
θα τον δικαιώσει. Η Ελλάδα βγήκε από την ύφεση µετά από έξι
ολόκληρα χρόνια. Οι αγορές µάς εµπιστεύονται πλέον και µπο-
ρούµε να σταθούµε γερά στα πόδια µας, να τα βγάλουµε πέρα
χωρίς πρόσθετη χρηµατοδότηση.

Αγαπητοί συνάδελφοι, σας ερωτώ: Θα έκανε κάτι διαφορετικό
ο ΣΥΡΙΖΑ σήµερα, αν ήταν στο τιµόνι της χώρας, πέρα από το να
γκρεµίσει αυτά που µε τόσο κόπο οικοδόµησε ο ελληνικός λαός;
Πού θα οδηγούσαν οι λεονταρισµοί που εκπορεύονται καθηµε-
ρινά από τις τάξεις τους τους τελευταίους µήνες; Καλύτερα να
µην το µάθουµε ποτέ!

Η Αξιωµατική Αντιπολίτευση επιδιώκει ολοφάνερα την αποστα-
θεροποίηση µέσα από ένα κρεσέντο ανευθυνότητας και πρωτο-
φανούς σπερµολογίας και δηµαγωγίας. Δεν θα πετάξει, όµως, η
Κυβέρνηση στον κάλαθο των αχρήστων όλες τις επίπονες και αι-
µατηρές προσπάθειες που έχουν γίνει από το λαό. Δεν θα κά-
νουµε σε κανέναν αυτήν τη χάρη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εκτιµώ ότι ο ελληνικός λαός έχει
την ωριµότητα µετά την εµπειρία των τελευταίων ετών να αντι-
ληφθεί ότι το κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης δεν είναι
αξιόπιστο και εξαντλείται στην προσπάθειά του να εκµεταλλευθεί
τη λαϊκή δυσαρέσκεια. Δεν ξεχνάει κανείς ότι το κόµµα της Αξιω-
µατικής Αντιπολίτευσης δεν έχει ενιαία θέση ακόµα και για ένα
τόσο σοβαρό ζήτηµα, όπως είναι αυτό της διευθέτησης του χρέ-
ους της χώρας.

Ισχυρίζεται ο ΣΥΡΙΖΑ ότι θα διαγράψει το χρέος µονοµερώς.
Άλλοι  φυσικά τώρα τελευταία κάνουν λόγο για «πάγωµα», επι-
µήκυνση ή και απόσυρση του χρέους. Ας συνεννοηθούν, επιτέ-
λους. Η πολυγλωσσία τούς εκθέτει ανεπανόρθωτα.

Στην οικονοµία δεν υπάρχουν µαγικές συνταγές και µάγοι.
Εµείς δεν είµαστε ταχυδακτυλουργοί. Μιλάµε µε όρους ρεαλι-
σµού, διαφάνειας και υπευθυνότητας. Μένουµε πιστοί στο όραµα
για τη χώρα µας.

Ως εκ τούτου, η παροχή ψήφου εµπιστοσύνης θα αποτελέσει
ράπισµα στις δυνάµεις αποπροσανατολισµού και αποσταθερο-
ποίησης της χώρας από οποιαδήποτε πλευρά και αν προέρχον-
ται.

Από το προσχέδιο του νέου κρατικού προϋπολογισµού συνά-
γεται µε σαφήνεια ότι η ελληνική οικονοµία εισέρχεται σε τροχιά
ανάκαµψης. Το γεγονός ότι προβλέπεται αύξηση του ΑΕΠ για
δεύτερη συνεχή χρονιά, φθάνοντας στο 2,9% το 2015, επιβεβαι-

ώνει ότι µετά από τεσσεράµισι χρόνια σκληρής δηµοσιονοµικής
προσαρµογής οι θυσίες των πολιτών αρχίζουν να πιάνουν τόπο.
Με απλά λόγια, η πολυπόθητη ανάπτυξη αρχίζει και γίνεται χει-
ροπιαστός στόχος. 

Αυτό µεταφράζεται και σε ένα πρώτο πακέτο φοροελαφρύν-
σεων από αυτές που έχει υποσχεθεί η Κυβέρνηση. Είναι προφα-
νές ότι η µείωση κατά 30% του ειδικού φόρου κατανάλωσης στο
πετρέλαιο θέρµανσης και η µείωση κατά το ίδιο ποσοστό της
έκτακτης εισφοράς αλληλεγγύης συνιστούν βασικό αναπτυξιακό
µέτρο που αναµένεται να αυξήσει την αγοραστική δύναµη των
καταναλωτών. Η ρύθµιση οφειλών σε εφορίες και ασφαλιστικά
ταµεία µέχρι και σε εκατό δόσεις σε εργαζόµενους και εργοδό-
τες αναµένεται ότι θα προσφέρει βαθιά ανάσα σε νοικοκυριά και
επιχειρήσεις στην προσπάθεια που κάνουν για να ορθοποδήσουν
και να ξεπεράσουν την κρίση.

Επίσης, η συνολική ρύθµιση των κόκκινων δανείων νοικοκυ-
ριών και επιχειρήσεων το επόµενο διάστηµα θα βγάλει τη θηλειά
από το λαιµό τους σε µια περίοδο που υπάρχει πάγωµα συναλ-
λαγών λόγω αδυναµίας εξυπηρέτησής τους.

Η µείωση των φορολογικών συντελεστών για φυσικά και νο-
µικά πρόσωπα που έχει εξαγγελθεί, θα αυξήσει την ιδιωτική κα-
τανάλωση και θα δώσει περισσότερη κίνηση στην αγορά.

Τέλος, γίνεται ένα θετικό βήµα για την αποκατάσταση των
αποδοχών σε όλους τους εν ενεργεία και συνταξιούχους δικα-
στικούς, στρατιωτικούς, αστυνοµικούς, λιµενικούς και πυροσβέ-
στες. 

Το µεγάλο, φυσικά, στοίχηµα για την Κυβέρνηση παραµένει.
Είναι η δηµιουργία νεών θέσεων εργασίας και η µείωση της ανερ-
γίας µε την προσέλκυση νέων επενδύσεων. Ήδη ο Πρωθυπουρ-
γός Αντώνης Σαµαράς στη χθεσινή Σύνοδο Κορυφής για την
απασχόληση παρουσίασε ενώπιον των εταίρων µας προτάσεις
και µέτρα για την αντιµετώπιση της ανεργίας µε την υποστήριξη
της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Ανοίγουµε νέους ορίζοντες µε τη νέα Κοινή Αγροτική Πολιτική,
όπου επιδιώκεται πάνω από όλα η προώθηση της γεωργίας σε
παραγωγική κατεύθυνση. Δίνεται ιδιαίτερη βαρύτητα στην έν-
ταξη προϊόντων στις συνδεδεµένες ενισχύσεις, στην κτηνοτρο-
φία, στους νέους αγρότες, γι’ αυτό και το Υπουργείο Αγροτικής
Ανάπτυξης ενέταξε όλους τους νέους που έκαναν αίτηση στο
πρόγραµµα νέων αγροτών και στους νεοεισερχόµενους αγρό-
τες, προκειµένου να κάνουν στροφή στην πρωτογενή παραγωγή
περισσότεροι κάτοικοι της περιφέρειας. 

Έχοντας ως στόχο τη µείωση του κόστους παραγωγής, ξεκι-
νήσαµε µια σειρά µέτρων που θα δώσει τη δυνατότητα να µει-
ώσουµε τα έξοδα των παραγωγών, πρώτον, µε τη µείωση του
κόστους των ξένων εποχικών εργατών που απασχολούνται νό-
µιµα σε αγροτικές εργασίες και, δεύτερον, µε την κάρτα πετρε-
λαίου των αγροτών από την επόµενη χρονιά για φθηνό αγροτικό
καύσιµο.

Για να εξασφαλιστεί το αγροτικό εισόδηµα δίνουµε ιδιαίτερη
έµφαση στη συµβολαιακή παραγωγή. Τελειώνουµε, επιτέλους,
µετά από καθυστερήσεις, τα σχέδια βελτίωσης, την ολοκληρω-
µένη διαχείριση τεύτλων, καπνού και επισπεύδουµε τις αποζη-
µιώσεις του ΕΛΓΑ, που δυστυχώς τη φετινή χρονιά ήταν
υπέρµετρα µεγάλες. Αποµένει –και αυτό είναι ιδιαίτερα σοβαρό
και πλήττει πολλές αγροτικές οικογένειες- να δοθεί ένα τέλος
στο πρόβληµα που δηµιουργήθηκε εδώ και ένα χρόνο µε τα βο-
σκοτόπια. 

Επίσης, είναι θετικό το γεγονός ότι επιτέλους οι αγρότες
ασφαλισµένοι στον ΟΓΑ θα µπορούν να βγαίνουν στη σύνταξη
µετά από σαράντα χρόνια ασφάλισης, µε όριο τα εξήντα δύο
χρόνια. 

Μέσω της νέας ΚΑΠ που επιφέρει τεράστιες ωφέλειες στους
παραγωγούς, συνεχίζουµε τα έργα εγγείων βελτιώσεων, λιµνο-
δεξαµενών, αναπλάσεων, οδοποιίας σε ολόκληρη τη χώρα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο κυβερνητικός µηχανισµός ερ-
γάζεται πυρετωδώς για το καλό του τόπου. Στο πνεύµα αυτό,
στο Υπουργείο Εσωτερικών δεν µένουµε σε απλές διαπιστώσεις,
αλλά προχωράµε σε πράξεις. 

Καταθέσαµε προς ψήφιση στη Βουλή σχέδιο νόµου για το πο-
λιτικό χρήµα, προκειµένου να εισάγουµε µια διαδικασία κρατικής
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χρηµατοδότησης των πολιτικών κοµµάτων πιο διαυγή και µε αυ-
στηρότερα κριτήρια και προαπαιτούµενα και να καταστήσουµε
απολύτως διαφανή την ιδιωτική χρηµατοδότηση µε αυστηρό
έλεγχο των εισροών και εκροών των χρηµάτων, από και προς τα
κόµµατα, µε γνώµονα την αποµείωση της κρατικής χρηµατοδό-
τησης στο 50%.

Περαιτέρω, καταρτίζουµε οδικό χάρτη για την οργανωτική
ανακατανοµή των αρµοδιοτήτων, τη µεταρρύθµιση της οικονο-
µικής διαχείρισης και την αύξηση της αποτελεσµατικότητας της
τοπικής αυτοδιοίκησης Α’ και Β’ βαθµού. Και δεν σταµατάµε εδώ.
Ενδυναµώνουµε την κοινωνική οικονοµία και θωρακίζουµε τις
κοινωνικές δοµές των δήµων για την παροχή κοινωνικών υπηρε-
σιών µέσα από την πρόσληψη υπαλλήλων σε θέσεις µονίµου
προσωπικού στους ΟΤΑ Α’ και Β’ βαθµού και στις αποκεντρωµέ-
νες διοικήσεις, δίνοντας προτεραιότητα στην εύρυθµη λειτουρ-
γία βρεφονηπιακών σταθµών, ΚΑΠΗ και γενικότερα δοµών µε
κοινωνική διάσταση. 

Κοστολογούµε βάσει προτύπου τις δηµοτικές υπηρεσίες και
τις ασκούµενες αρµοδιότητες στον ΟΤΑ, για να µη γίνεται δια-
σπάθιση του δηµόσιου χρήµατος.

Αγαπητοί συνάδελφοι, στο ερώτηµα αν πρέπει να δώσουµε
ψήφο εµπιστοσύνης στην Κυβέρνηση, απαντάµε αναφανδόν
«ναι», γιατί η χώρα πρέπει να προχωρήσει εµπρός, δυναµικά,
χωρίς ανασχετικές τάσεις. Γιατί η Ελλάδα στέκεται πια στα πόδια
της και δεν έχει ανάγκη από νέο µνηµόνιο. Γιατί πλέον µιλούν οι
αριθµοί: ανάπτυξη 2,9% για το 2015 και 3,7% για το 2016.

Η ψήφος εµπιστοσύνης, λοιπόν, δεν είναι προϊόν απόγνωσης
µιας απονοµιµοποιηµένης Βουλής ούτε οµολογία αδυναµίας. Δεν
αποτελεί εµβαλωµατική λύση. Δεν εκβιάζει ούτε εκβιάζεται η
ψήφος εµπιστοσύνης, αγαπητοί συνάδελφοι.

Είναι η απάντηση µιας συντεταγµένης και ισχυρής Κυβέρνη-
σης απέναντι στα φληναφήµατα και τις ποµφόλυγες µιας ανε-
παρκούς Αντιπολίτευσης. Κατά συνέπεια, όσοι επιχειρούν να
θέσουν εν αµφιβόλω την Κυβέρνηση συνεργασίας πλανώνται
πλάνην οικτράν.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πιστεύω ότι το τετράµηνο που
θα διανύσουµε θα είναι το πιο κρίσιµο διάστηµα για την πορεία
της χώρας µας. Ως εκ τούτου, οι πολιτικές δυνάµεις και ιδίως η

Αξιωµατική Αντιπολίτευση πρέπει να δείξουν υπευθυνότητα και
σοβαρότητα. Εύκολο είναι να τινάξουν στον αέρα µια προσπά-
θεια που έγινε βήµα-βήµα µε τιτάνιο αγώνα και πολύ κόπο από
πλευράς Κυβέρνησης και Πρωθυπουργού αλλά και των πολιτών. 

Ήρθε η στιγµή να πάρουµε γενναίες αποφάσεις και µε θάρρος
και παρρησία να δώσουµε την ψήφο µας υπέρ της Κυβέρνησης.
Οι θυσίες όλων των Ελλήνων και οι τύχες της χώρας µας δεν
µπορούν να αποτελέσουν διακύβευµα πολιτικών που φαλκι-
δεύουν και υποσκάπτουν την οποιαδήποτε πρόοδο έχει σηµει-
ωθεί. 

Η ιστορία µε τις υποσχέσεις δεν πρέπει να επαναληφθεί γιατί
η χώρα θα µπει σε µεγάλες περιπέτειες γιατί υπάρχει περίπτωση
να γκρεµίσουµε ό,τι µε κόπο και θυσίες χτίσαµε. Μπορεί να χά-
σουµε ό,τι κερδίσαµε, δηλαδή αξιοπιστία, παραµονή στην Ευρω-
ζώνη, έξοδο τώρα από το µνηµόνιο, θετικούς ρυθµούς ανά-
πτυξης και πολιτική σταθερότητα. 

Το πολιτικό δίληµµα που τίθεται επιτακτικά είναι: ή σταθερά
βήµατα µπροστά σε ένα πρόγραµµα εθνικής ανασυγκρότησης
µε µεταρρυθµίσεις για µια νέα Ελλάδα µε ελπίδα και προοπτική
ή επιστροφή σε µια ατµόσφαιρα αστάθειας και αβεβαιότητας
που θα οδηγήσει τη χώρα µας σε δύσκολες ατραπούς και τότε
πλέον θα είναι αργά.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κυρίες και κύ-

ριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση της δεύτερης ηµέ-
ρας επί της προτάσεως του Πρωθυπουργού για παροχή ψήφου
εµπιστοσύνης της Βουλής προς την Κυβέρνηση.

Δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 0.43’ λύεται η συνε-

δρίαση για σήµερα Παρασκευή 10 Οκτωβρίου 2014 και ώρα
10.30’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: «συνέχιση της συ-
ζήτησης και ψηφοφορία επί της προτάσεως του Πρωθυπουργού
για παροχή ψήφου εµπιστοσύνης στην Κυβέρνηση, σύµφωνα µε
τα άρθρα 84 του Συντάγµατος και 141 του Κανονισµού της Βου-
λής».
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